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PADNE LI HOS I SVI OSTALI ĆE DOĆI NA RED 

„Da nije bilo HOS-a, Vukovar bi pao već u rujnu mjesecu.“ 

(Siniša Glavašević, studeni 1991.) 

 
Smiješno je gledati kako tvrde da je politika to što će najslavnija postrojba iz 

Domovinskog rata ići na čelu kolone u Vukovaru. Kad to govore političari po tome 

ih prepoznajemo: sluge su. 

Ali kad to govore branitelji onda je i gore: prodali su se. 

Pa zar nije politika to što uopće napadaju HOS-ovce i branitelje već godinama? 

To im nije politika, dakle priznaju da se pravedno napadaju Hosovci i branitelji. 

Sami sebe i svoje su prodali. 

Strašno. 

JP 

JUTROŠNJI KOMENTAR: 

U Bujici je Bujanec podsjetio na Univerzijadu, tj. Yniverzijadu (Y je zapravo U 

ćirilicom), a tada je Tanja Torbarina tiskala tekst u kome je svako u bilo 

zamijenjeno s y. 

Pozz 

Joško 

On 31/10/2023 10:11, Anđelko Kaćunko wrote: 

Hvala lijepa za obavijest!  

Ljubazno upozoravam da je na vašem plakatu 

čak 19 (devetnaest!) puta "ISTAKNUTO" slovo U 

pa je dobro da barem budete toga svjestni u slučaju kakvog prigovora - 

kao što se dogodilo Penavi... 

Umjesto da svi zajedno na medijsko-političku hajku odgovorimo žestoko 

kao na ratnu agresiju, u Hrvatskoj vlada totalna šutnja, 

pa izgleda da ćemo morati iz svake riječi izpuštati slovo U 

ili ga pisati ćirilicom ili pak cijelu riječ - BYKOBAP... 

Svima pozdrav i blagoslov, 

A.don  
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KARAČIĆ: PADNE LI HOS I SVI OSTALI ĆE DOĆI NA 

RED 
 

31 Listopad 2023  

 

 
 

Najglasnije su protiv toga graknuli neki predstavnici ljevice, a sve pozivajući se 

na dignitet žrtve Vukovara, podjednaki doprinos svih branitelja kao i spočitavajući 

Penavi-podjele, iako su ti koji tako glasno viču protiv te ideje oni kao i djeca onih 

koji su opsadu Vukovara intimno doživili kao pokušaj oslobođenja uz nadu da će 

JNA nastaviti. 

Ne znam kojim motivima se vodio Ivan Penava kad je odlučio da predvodnik 

vukovarske kolone sjećanja bude postroj HOS-a, te je li sve to iskordinirao ili 

dogovorio s braniteljskim udrugama, ali činjenica jest da borba protiv 

Domovinskog rata u Hrvatskoj kao i vrijednosti istoga, trenutno vodi napadima 

na HOS i njegova obilježja, pri čemu će, padne li HOS, svi ostali doći na red. 

Najglasnije su protiv toga graknuli neki predstavnici ljevice, a sve pozivajući se 

na dignitet žrtve Vukovara, podjednaki doprinos svih branitelja kao i spočitavajući 

Penavi-podjele, iako su ti koji tako glasno viču protiv te ideje oni kao i djeca onih 

koji su opsadu Vukovara intimno doživili kao pokušaj oslobođenja uz nadu da će 

JNA nastaviti. 

Stoga, iako je HOS bio najmalobrojnija postrojba u obrani Vukovara, osobno 

smatram da ni jednom branitelju ne bi trebalo biti krivo ako HOS bude na čelu 

postroja, jer ne postavljaju ih zato da bi se reklo da su oni bili najbitniji u obrani, 

nego jer su sada najprogonjeniji. 

 

https://www.dragovoljac.com/indeks.php/politika-i-drustvo/37184-karacic-

padne-li-hos-i-svi-ostali-ce-doci-na-red  

https://www.dragovoljac.com/indeks.php/politika-i-drustvo/37184-karacic-padne-li-hos-i-svi-ostali-ce-doci-na-red
https://www.dragovoljac.com/indeks.php/politika-i-drustvo/37184-karacic-padne-li-hos-i-svi-ostali-ce-doci-na-red
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JAVOR NOVAK: NEKOLIKO UZALUDNIH LAŽI 
 

31 Listopad 2023  

 

 
 

Nije Izbavitelj nimalo napredovao od toga i od tada. Nama na žalost, a njemu na 

bijedu, ali i na punu iritaciju naroda. Jesu li za ovakvu nepravednu i izdajničku 

Hrvatsku ginuli hrvatski branitelji, dragovoljci i hrvatski vitezovi? Za koaliciju s 

četnicima? Zato sva sreća da imamo hrabrog Ivana Penavu – nema odavanja 

počasti Vukovaru bez vitezova HOS-a!  

Protekloga tjedna mnogo se pisalo i govorilo o jednokratnom dodatku 

umirovljenicima. Pomalo euforično. Pa onda jednima onako, drugima ovako. 

Umirovljenici, kako većinom jesu jadni ljudi s ruba egzistencije, zahvaljuju 

Izbavitelju. A što im drugo preostaje? I prosjak na ulici zahvalit će vam ako mu u 

kutijicu ubacite jedan jedini euro. No, posebno je odurno od Vlade RH kad ona 

govori o tome koliko je taj „paket“ mjera težak. Pa onda navode milijune eura. Ali 

nikada ne ćete čuti stvarni kontekst: koliko ljudi u RH nasušno treba povišenje 

mirovina, koliko bi neki istinski budući „paket“ stvarno trebao biti težak? Koliko 

umirovljenika i s kolikim „iznosima“ preživljava na pragu ili u punini siromaštva? 

Nego se onda barata s visokim ciframa napamet pa bi smo mi, onako lakovjerni i 

naivni kakvi jesmo, imali biti vrlo zadovoljni s mjerama – jer eto to su pusti 

milijuni eura koje Vlada izdvaja. A ništa Vlada RH ne izdvaja, ona samo vraća 

bijedni dio onoga masovno popljačkanog od hrvatskih građana kroz PDV.  

A kako izgleda sav taj grandiozni paket u stvarnosti, kojeg Izbavitelj tako rado 

hvali? Evo toliko je Izbavitelj bio uspješan sa snižavanjem cijena ključnih 

proizvoda da je moj tjedni račun porastao na 90 eura. I to kao račun od samo jedne 

jedine tjedne nabavke. Dakle, i ptičicama na grani je sasvim jasno kako se (trajno) 

gubi osnovni omjer. Inflacija nas i dalje nezaustavljivo ždere. Gubi se korak s 

njom (za koju nam lažu da stalno opada), a nekakvo sniženje cijena (o kojoj su 

nam trabunjali tjednima) jest jedna obična, pusta i lažna tlapnja. Uzaludna.  

Vječna NDH 
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Na hrvatskim nogometnim stadionima sve je češće evociranje NDH. Maše se 

zastavama, pjevaju se ustaške pjesme. Postavlja se pitanje, a zašto? Je li to revolt 

na politiku u RH, prkos spram nehrvatske Vlade koja marljivo proganja hrvatske 

branitelje, je li to srdžba zbog ne djelovanja u korist BBB u Grčkoj? Bijes na 

Vladu koja marljivo i sramno ne zabranjuje četničku kokardu i okupatorsku 

velikosrbsku zastavu, koja obilato plaća četnikovanje srbskih Nobocty? Koja 

nema nikakav odgovor na stalnu velikosrbsku beogradsku politiku, na famozni 

Srbski svet? Ili je tu riječ o novom Labradoru, novim spletkama i difamiranjima 

Hrvatske uz otvoreni bijes spram nenarodne Izbaviteljeve Vlade? Bit će da je na 

djelu kumulativan rezultat: sve to zajedno. A to što te pojave tako manijakalno 

brzo i žustro proganjaju Izbaviteljevi milicajci samo nam pokazuje koliko je 

Izbavitelj bijesan na sav svoj loš rejting. Isti onaj koji televizijske kuće tako 

marljivo lakiraju, evo sad već godinama. Ono kao podrška Izbavitelju raste. Koji 

loš, preproziran i kupljen vic.  

Hrvatski ljudi imaju zašto biti opravdano bijesni što ni koljačka srbska kokarda, a 

ni okupatorska četnička zastava, u RH (još) nisu zabranjene. Čak nam se Pupovac 

i smije u brk i u Saboru izjavljuje kako kokarda nije zabranjena. Ali jest hrvatska 

zastava iz doba NDH! Jest zabranjeno prvo bijelo polje na hrvatskoj zastavi bez 

krune županija, iako je samostalna Hrvatska u osvit svoje pune neovisnosti i 

međunarodnoga priznanja vijorila upravo tu i takvu zastavu. Prema tome: imaju 

li hrvatski ljudi pravo na revolt? Naravno da imaju. Gdje, u medijima? Ne, tu ne 

mogu nigdje, s obzirom da su oni u RH okupirani i blokirani za Hrvate, a gdje će 

drugdje hrvatski ljudi izražavati svoje veliko nezadovoljstvo nego na tekmama? 

Upravo takva pojava dokaz je cenzure i svih zabrana u Hrvatskoj. Da cenzure 

nema ne bi bilo ni izljeva po stadionima, ljudi bi prirodno iskazivali svoja stajališta 

u medijima. A njih bismo tada zvali hrvatskima, a ne tek medijima u Hrvatskoj.  

Riječ je o dvostrukim kriterijima Izbavitelja, a koji su nedopustivi. Iako traju. Ako 

ćemo zabranjivati braniteljski pozdrav Za dom spremni pobjedničke Hrvatske 

vojske, onda ćemo valjda nužno, a prije toga, morati zabraniti četničku kokardu i 

krvavu petokraku zvijezdu pod kojima je Hrvatska hudo i trajno pljačkana (1918.-

1945.-1990.) i okupirana i razarana (1991.-1995.). Nije li to dakle nužno i sasvim 

logično? Nije li četnička pjesma iz Vukovara „Slobo šalji nam salate klat ćemo 

Hrvate“ odavno trebala biti pun i konačan dokaz zločinačke četničke kokarde? Pa 

onda, kako ona nije već odavno zabranjena? Nije, jer Izbavitelj koalira s njima. 

Podilazi im na štetu Hrvata. Mogu li se ustaške pjesme zabraniti na nekoj 

racionalnoj, logičnoj osnovi? Naravno da ne mogu, jer prije ustašovanja moramo 

zabraniti svevremeno četnikovanje. Imamo ga dan danas u Beogradu s 

podizanjem spomenika Draži Mihailoviću. Je li to rehabilitacija kokarde? Nije, to 

je potvrda trajno postojećeg velikosrbstva. Kontinuitet od kojega oni nikako ne 

odustaju. Što čini hrvatska vlast? Ništa, kunja! A ako je četnikovanje sasvim po 

svim zakonima čak i u Hrvatskoj dopušteno, onda zašto ne bi bile dopuštene i 

ustaške pjesme? Je li Pupovac osudio četnikovanje u Beogradu? Kojim onda 

pravom osuđuje ustaške pjesme u RH? Nisu li takvi Izbaviteljevi propisi upravo i 

potakli i izazvali ovakvo stanje stvari na stadionima? I bit će toga još. Kazne i 

uhićenja samo će potpaliti situaciju, a ne će ju moći spriječiti.  
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Je li ikoji novinar Srbskih Novosti zbog vrijeđanja RH i nacionalnih osjećaja 

Hrvata i uznemiravanja većine hrvatskih građana, pa čak i vrha katoličke crkve 

ikada makar i samo prekršajno kažnjen? Nije. Ali je zato već godinu dana 

progonjen Marko Jurič koji je kazao istinu: Porfirije je pjevao četničke pjesme. 

Kriv je i general Branimir Glavaš za kojeg Slavonci kažu da njega nije bilo Osijek 

bi se pisao Ocek. Čini se Sova uspijeva utopiti svojeg nekadašnjeg najboljeg 

prijatelja. Slobodno možete bljuvati na to. Ali ne ćete slomiti generala Hrvatske 

vojske Branimira Glavaša. Srbi time nisu manjina u Hrvatskoj – oni su vrlo 

privilegirani sloj, sramni koalicijski partner nenarodnom Izbavitelju. O jada: on 

upravo njima ima zahvaliti svoj položaj – to su te rukice u Saboru koje njemu daju 

većinu. Kako bijedno. I onda se čudi porukama sa stadiona. 

Nije moderna Hrvatska ugrožena ustašovanjem već je razarana, popljačkana, 

silovana i spaljivana od strane SPC, od bestijalnih nositelja kokarde i srbske 

zastave. Već cijelo jedno stoljeće! Zato ne možemo baš nikakvom aberacijom 

navodno zdrave svijesti proganjati ustašovanje, a preskakati i abolirati recentno 

četnikovanje. Odnosno Vlada RH to može pokušavati ali u tome nikada ne će 

uspjeti. Nema tog zakona i nema tih kazni. Što više progona to će trajno rasti sve 

veći narodni prkos. Opravdano. Ne će ugroženi Izbavitelj dobiti ama baš nikakvu 

podršku naroda, ne će dostignuti ni pravdu ni logiku, a niti širu podršku. Riječ je 

o golom progonu i uvođenju starog socijalističkog verbalnog delikta. 

Ni u Titovoj satrapiji nije se jednako gledalo na četnike i ustaše. Još od Bleiburga. 

Uvijek su ustaše bile glavni problem, a četnikovanje se pometalo pod tepih. Takva 

politika može izazvati narodno odobravanje i podršku?? Ustaše se na Križnim 

putovima strijeljalo po kratkom postupku, a četnicima se kasnije navodno 

„sudilo“. Nije Izbavitelj nimalo napredovao od toga i od tada. Nama na žalost, a 

njemu na bijedu, ali i na punu iritaciju naroda. Jesu li za ovakvu nepravednu i 

izdajničku Hrvatsku ginuli hrvatski branitelji, dragovoljci i hrvatski vitezovi? Za 

koaliciju s četnicima? Zato sva sreća da imamo hrabrog Ivana Penavu – nema 

odavanja počasti Vukovaru bez vitezova HOS-a! 

„cirkus“ u Saboru  

Kazao sam: da cenzure nema ne bi bilo ni izljeva po stadionima, ljudi bi prirodno 

iskazivali svoja stajališta u medijima. A njih bismo tada zvali hrvatskima, a ne 

medijima u Hrvatskoj. Da je ta bijedna situacija doista takva pokazuju nam i 

prodani mediji i kupljeni tzv. analitičari koji dan poslije pišu o prosvjedu oporbe 

u Saboru na način: „bio je to potpuni poraz oporbe“. A gdje su i kada su ti bajni 

analitičari vidjeli britanski ili uostalom ikoji drugi parlament? Je li se u Londonu 

lupalo po klupama? Stotinu puta. Je li se urlalo u parlamentu? Stotinu puta. Kakav 

dakle poraz hrvatske oporbe? Po čemu je to ona izvanredna, neobična, po čemu je 

to njezin poraz?? Koja bijeda analitičara u Hrvatskoj. Ma kakav cirkus, to je 

obična parlamentarna borba. Legitimna i dobro došla. Čemu slušati buljuke 

Izbaviteljevih samohvala i laži? Moraju li to, jesu li to dužni slušati, svi oporbeni 

zastupnici u Saboru? Naravno da nisu, a kako nemaju mogućnost isključiti mu 

mikrofon i spasiti svo hrvatsko slušateljstvo od obmana i laži Izbavitelja – oni ga 

imaju pravo glasnom lupom zagušiti. Izbavitelj je tim događajem ušao u povijest. 
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Nezabilježeno do sada u Hrvatskoj, a tako opravdano. Do tuda je dogurao. Dobio 

je i jednoumni pljesak tzv. HDZ-ovaca.  

Free Palestina?  

Samo sam čekao kad će se i u Zagrebu organizirati zapravo protu-izraelske 

demonstracije, one tobože za slobodnu Palestinu. Sudionici su mahom oni isprani 

mozgovi još iz Titova nevremena, od ljubljenja s Arafatom u usta, a prije toga od 

„puštanja“ svih jugoslavenskih Židova u državu Izrael pod jednim sramnim 

uvjetom: ostavite i poklonite sve što imate u Jugoslaviji, od pokretnina do 

nekretnina! Dragi druže Tito „omogućio“ je provedbu te neviđene mirnodopske 

eksproprijacije, izvlaštenja, potpuno nastavljajući partizansku i presvučenu 

četničko-partizansku poslijeratnu pljačku po gradovima i selima. Tako su i Židovi 

potpali pod njegovu podlu sintagmu o klasnom neprijatelju jer imati značilo je biti 

klasni neprijatelj. Čak i onda kad su komunjare postale crvena buržoazija vaganeći 

se u židovskim ili poduzetničkim kućama. Komunizam je opijum za narod.  

Radikalizirane samoubojice  

Sve je to lijepo, svi smo mi humani i protiv neselektivnog granatiranja i 

stradavanja djece, nenoružanih žena i staraca, svugdje u svijetu pa tako i u Gazi. 

Ali tko je počinio iznenadni teroristički napad na Izrael? Jesu li Hamasovci birali 

ciljeve ili su u Izraelu stradali svi stanovnici redom, od starih samo godinu dana 

do onih s 99 godina? Što su Hamasovci očekivali, da će im Izrael pljeskati? Zar 

nisu znali da je riječ o iznimno jako naoružanoj sili, koja je između ostaloga i 

nuklearna? Zar već nisu uzaludno ratovali s Izraelom? Zar Hamasovci nisu 

duboko svjesni posljedica svakog svog terorističkoga napada? Bila je to potpuno 

samoubilačka teroristička akcija. Takva koja je izazvala tešku humanitarnu krizu 

u Gazi, a koja se i te kako mogla i predvidjeti i očekivati. Da se htjelo, da se 

djelovalo humano. No, nisam vidio nigdje u svijetu od neizraelaca da su osudili 

Hamasov teroristički napad na Izrael. Nije se prosvjedovalo protiv tog 

barbarskoga čina. A sada, kad strada Gaza, Palestinci i Hamas, diže se cijeli svijet. 

U ime humanosti. Samo za Palestince?  

Ma da nije NLO?  

U Zagrebu, blizu Trga dr. Franje Tuđmana (izlazak na Ilicu), automobil je 

produžio ravno i cijeli uletio u dućan. Htio čovjek autom na blagajnu. Vrhunac 

članka u jednoj strednjestrujaškoj novini glasi: „Nije poznato tko je vozač“, da bi 

pri kraju članka pisalo: „Vatrogasci su vozača škarama morali vaditi iz 

automobila.“ Dakle tko je taj pravocrtni, privilegirani vozač čije ime ne smijemo 

saznati? Je li to neki mamin sinek? Ili je to milo moje muško jedino, od nekog 

političara? Policajca? Nekog buđe? Pa je morao ostati trajno nepoznat… 

Očigledno, slično se dogodilo i na Murteru kad je isplovila velika jahta ali nismo 

saznali tko je sve umiješan u tu „plovidbu“.  

Bilo je samo pitanje vremena  

Zbog teksta u kojem Zoran Pusić kritizira višestruku odmazdu Izraela, Ognjen 

Kraus, Židovska općina, istupila je iz Antifašističke lige. Tako je odlučilo Vijeće 

Židovske općine Zagreb. Nije li to odavno bilo već jasno, da su te dvije institucije 

na potpuno suprotnim stranama? Nije li svima odavno već jasno da Izrael 

prekomjerno granatira Gazu? No Hamas ne prestaje uzvraćati… Nije ovo ništa 
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novo, možda je to tek kasno buđenje odanog titoljubca Ognjena Krausa. Buđenje 

da, jer Jaser je Arafat, što je notorno, bio ne samo velik Titov prijatelj već i 

ljubavnik pa je svime time Kraus bio u nekom neprirodnome braku s antifašistima, 

u značajnom proturječju, zapravo oduvijek. Ali drug se (napokon) probudio. 

Doduše (tek) po pitanju Antifašističke lige. Zločinca i palestinoljubca Tita još se 

ne odriče. Ma kako to kontradiktorno bilo.  

Give peace a chance  

Pri svemu tome propalestinskome, zaboravlja se da i dan danas Hamas može 

trenutno i jednostavno zaustaviti svu humanitarnu krizu i sva ratna razaranja – 

potrebno je samo da prestane s neselektivnim i svakim drugim raketiranjem 

Izraela. Da oslobodi taoce, to staro oruđe svih terorista, te da položi oružje.  

Do tada, međunarodna zajednica, sa svojim uobičajenim praznim praćkama, 

morala bi napokon snažnije raditi na uspostavi primirja i dostavi humanitarne 

pomoći cijeloj Gazi ali dobrim dijelom i Zapadnoj obali. Također, obje bi zaraćene 

strane trebale dopustiti zbijeg žena i djece te nenaoružanih Palestinaca. All we are 

saying is: Give Peace A Chance.  

 

Javor Novak  
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MLINARIĆ: STAT ĆU PRED PUPOVCA DA NE MOŽE 

BACITI VIJENAC U DUNAV 

 

OBAVEZNO POSLUŠAJTE MLINARIĆA 
 

31 Listopad 2023  

 

A SLJEDEĆEG DANA IDEM U KOLONU SJEĆANJA JER JE VUKOVAR I 

MOJ IZBOR, I U DOBRU I U ZLU! 

Prošlogodišnja Kolona sjećanja održala se po velikoj kiši, a bilo je jako puno ljudi 

i mladih. Bila je posvećena svoj djeci koja su preživjela rat u Vukovaru, u 

podrumima, gdje su na njihove male glave padale tisuće granata dnevno. 

Zašto se tada nije digla tolika buka u medijima, zašto mediji nisu istraživali koliko 

je djece poginulo u Vukovaru i koliko je granata palo na njihove male glave? Ništa 

se nije dogodilo, prošlo je ispod radara. 

Vidjeli smo Most, sve političke stranke koje su se digle, mi ne vidimo u čemu je 

problem. Jean-Michel Nicolier i njegove riječi - 'Vukovar je moj izbor i u dobru i 

u zlu' - riječi su vukovarskih branitelja, to su riječi svih 2717 ljudi koji su poginuli 

za Vukovar. To je bio njegov izbor. 

Vukovarski gradonačelnik Penava bio je vrlo jasan i korektan. Rekao je neka oni 

koji će dolaziti provocirati u Vukovar te mjeriti kukuruz i dizati desnu ruku ne 

dolaze i ne diraju nam Kolonu sjećanja, neka je ne blate. Ali i oni kojima smeta 

oznaka HOS-a, Jean-Michel ili Manjkas Crvenkapa bolje da ne dolaze. 

Milorad Pupovac svake godine na 17. studenog baca u Dunav vijenac. Ne znamo 

komu i ne znamo zašto. Anti Deuru (HDZ), koji nas sada proziva, to ne smeta. 

Vidite koje je to licemjerstvo. Prije dvije godine je s Pupovcem trebao biti i 

Deurov stranački kolega Zvonko Milas, pa se naglo razbolio kada je vidio da je to 

negativno odjeknulo u braniteljskoj populaciji. Pupovcu i SDSS-u oni ništa ne 

smiju reći. 

Ako je netko i poginuo, taj je poginuo u kolovozu ili rujnu. Slobodno, Milorade, 

dođi u kolovozu ili rujnu, bacaj vijence ako hoćeš i svaki dan i položi ih gdje 

hoćeš. Mi s tim problem nemamo, ali ne možeš doći 17. studenog i zasjeniti 

Kolonu sjećanja sa svojim performansom. Deuru to ne smeta, a smeta mu da će 

HOS biti na čelu s ostalim braniteljima. Sljedeće godine bit će njegovi Tigrovi, 

druge godine bit će specijalna policija. 

Deur i ja smo se zajedno borili i ne možemo se posvađati, ali ću 17. studenog stati 

ispred Milorada Pupovca kako ne bi bacio vijenac, te pozivam Deura da mi se 

pridruži. Sljedeći dan u miru i tišini idemo zajedno u Kolonu sjećanja. 

 

https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/37187-mlinaric-stat-

cu-pred-pupovca-da-ne-moze-baciti-vijenac-u-dunav 

 

Pogledajte i što je prenijeto s portala direktno.hr: 

https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/37187-mlinaric-stat-cu-pred-pupovca-da-ne-moze-baciti-vijenac-u-dunav
https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/37187-mlinaric-stat-cu-pred-pupovca-da-ne-moze-baciti-vijenac-u-dunav
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 https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/37190-mlinaric-

podnio-osmu-kaznenu-prijavu-zbog-napada-na-vukovar  

 

A na dnu vas Uredništvo dragovoljca poziva da pogledate i moj tekst: 

https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/36789-goldsteini-i-genocidnost-

hrvatskog-naroda  

  

https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/37190-mlinaric-podnio-osmu-kaznenu-prijavu-zbog-napada-na-vukovar
https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/37190-mlinaric-podnio-osmu-kaznenu-prijavu-zbog-napada-na-vukovar
https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/36789-goldsteini-i-genocidnost-hrvatskog-naroda
https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/36789-goldsteini-i-genocidnost-hrvatskog-naroda
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PENAVA OPTUŽUJE: MINISTAR MEDVED UKRAO JE 

VUKOVARCIMA KOLONU SJEĆANJA 

 
31. listopada 2023.  

 

Foto: snimka zaslona 

 

Gradonačelnik Vukovara Ivan Penava kazao je da je ministar branitelja Tomo 

Medved Vukovarcima “ukrao” kolonu sjećanja. Naglasio je i da ostaje pri svojoj 

izjavi da oni kojima smeta HOS ne moraju ni doći u Vukovar. 

Tekst se nastavlja ispod oglasa 

“Poruka je cjelokupnom hrvatskom narodu i građanima – nemojte se uplašiti i 

dođite u Vukovar, to je vaš grad. Mi imamo svoje vrijednosti i nosimo taj teret”, 

kazao je Penava. 

Najava obilježavanja skorašnjeg 18. studenoga i Dana sjećanja na žrtvu Vukovara 

izazvala je pozornost političke scene i javnosti. Nekima je posebno sporan plakat 

obilježavanja ovogodišnje obljetnice vukovarske tragedije na kojem se uz ime 

Vukovara nalazi i ime HOS-a te slovo “U” za koje neki smatraju da je 

prenaglašeno. 

>Novinari uočili slovo ‘U’ na Penavinom plakatu; Raspudić: Svako slovo je 

ravnopravno i dobrodošlo 

>HOS-ovci na čelu ovogodišnje Kolone sjećanja u Vukovaru; Penava: Ako 

vam se to ne sviđa… 

“Ovih dana se pokušava nagurati i pogurati kako su sada svi protiv, što u stvari 

govori koliko je režim jak u Hrvatskoj i koliko nameće te situacije”, kazao je 

Penava. 

https://narod.hr/hrvatska/novinari-uocili-slovo-u-na-penavinom-plakatu-raspudic-svako-slovo-je-ravnopravno-i-dobrodoslo
https://narod.hr/hrvatska/novinari-uocili-slovo-u-na-penavinom-plakatu-raspudic-svako-slovo-je-ravnopravno-i-dobrodoslo
https://narod.hr/hrvatska/hos-ovci-na-celu-ovogodisnje-kolone-sjecanja-u-vukovaru-penava-ako-vam-se-to-ne-svida
https://narod.hr/hrvatska/hos-ovci-na-celu-ovogodisnje-kolone-sjecanja-u-vukovaru-penava-ako-vam-se-to-ne-svida
https://narod.hr/wp-content/uploads/2023/10/ip-e1698760620437.jpg
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Vukovar, 31.10.2023. – Uoči svetkovine Svih svetih i Dušnog dana izaslanstvo 

Grada Vukovara predvođeno gradonačelnikom Ivanom Penavom odalo je počast 

svim poginulim braniteljima i civilima u Domovinskom ratu na Memorijalnom 

groblju žrtava iz Domovinskog rata u Vukovaru. foto HINA/ Željko 

DRAŽENOVIĆ/ ml 

Dodaje da ostaje pri svojim izjavama da oni, kojima smataju HOS i Vukovar 

nemaju što tražiti u vukovarskoj koloni sjećanja 18 studenog. 

Penava: Medved je legalizirao krađu 

Na pitanje hoće li biti na sastanku Vijeća za pijetet, odgovorio je da nije bio ni 

prošle, pa neće ni ove godine rekavši da je Vijeće za pijetet plod Zakona o 

proglašenju Vukovara mjestom posebnog Domovinskog pijeteta, a što je ideja 

njegovog ureda, njega i njegovog savjetnika za branitelje. 

“Nažalost, kroz taj zakon se provuklo nešto na što sam upozoravao ministra 

(Medveda) nekoliko puta, da ne pokuša niti u jednom trenutku zlorabiti taj zakon 

kako bi preuzeo kolonu sjećanja odnosno ukrao je Vukovaru. Nažalost, on je to 

napravio”, kaže Penava. 

>‘Otvoreno’ u režiji HRT-ovog Smrtića: Tri sudionika protiv Mlinarića zbog 

Penave i slova ‘U’ 

Kazao je da je kolona sjećanja sazdana na nekoliko temelja, od gradske uprave do 

braniteljskih udruga, vukovarskih franjevaca, te ustanova i tvrtki s područja grada 

Vukovara. 

>Plenković proziva Penavu: Nema pravo privatizirati Dan sjećanja 

https://narod.hr/hrvatska/otvoreno-u-reziji-hrt-ovog-smrtica-tri-sudionika-protiv-mlinarica-zbog-penave-i-jednog-slova
https://narod.hr/hrvatska/otvoreno-u-reziji-hrt-ovog-smrtica-tri-sudionika-protiv-mlinarica-zbog-penave-i-jednog-slova
https://narod.hr/hrvatska/plenkovic-proziva-penavu-nema-pravo-privatizirati-dan-sjecanja
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“To su oni koji sazdali kolonu sjećanja i sve se ove godine brinuli o njoj i sada si 

je netko dao za pravo, a mislim tu na Tomu Medveda i ekipu oko njega, da prije 

tri godine proglasi i donese zakon kojim zapravo legalizira krađu”, istaknuo je 

Penava. 

U povodu blagdana Svih svetih, Penava je danas odao počast žrtvama stradalim u 

obrani Vukovara u Domovinskom ratu polaganjem vijenca i paljenjem svijeće 

podno spomenika na Memorijalnom groblju žrtava iz Domovinskog rata. 

https://narod.hr/hrvatska/penava-optuzuje-ministar-medved-ukrao-je-

vukovarcima-kolonu-sjecanja  

 

HITREC: 

 

(…) 

Toliko o dva naša ne baš sretna grada, s tim da Split barem nije doživio potres. 

Idemo u susret Koloni sjećanja u gradu koji je doživio najveću tragediju u novijoj 

hrvatskoj povijesti, Vukovaru. Kao i obično, već oko Svih svetih počinju 

nagađanja kako će kolona izgledati, hoće li biti dvije, tri ili četiri, tko će sve doći 

a tko ne će, tko dolazi tek da bude viđen, a tko iz osjećaja trajne sućuti. Opazio je 

to i gradonačenik Penava, pa unaprijed poručio da ne dolaze oni prvi, čak nabrojao 

i profesije u kojima su ti prvi brojni. Podignula se velika buka, govori se o 

zabranama, premda Penava nikomu nije zabranio da dođe, samo pristojno 

zamolio, što je u redu. U stvari je Penava svojim riječima ponovio stih I.G. 

https://narod.hr/hrvatska/penava-optuzuje-ministar-medved-ukrao-je-vukovarcima-kolonu-sjecanja
https://narod.hr/hrvatska/penava-optuzuje-ministar-medved-ukrao-je-vukovarcima-kolonu-sjecanja
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Kovačića „Nitko da ne dođe do prijatelj drag“ iz pjesme Moj grob (a i Kovačića 

su zaklali isti srpski četnici kao i vukovarske branitelje). A glede 

gradonačelnikove zamolbe da ne dolaze ni oni koji će mjeriti kukuruz, eh, ta je 

uglavnom prešućena, i sve se svalilo na jedan vokal. Dobronamjerni čitatelj jasno 

je razumio da se Penava tim kukuruzom ogradio od onih koji bi nepovijesno 

spajali dalju i bližu prošlost i da epska priča o braniteljima Vukovara, uključujući 

i HOS, jest i treba biti ukotvljena isključivo u Domovinski rat, bez zluradnih 

konotacija nalik na one koje su dolazile i dolaze iz Čičinoga Beograda, te ponešto 

iz Zagreba. A da HOS-u treba odati počast i staviti ga barem jedne jeseni na čelo 

kolone, nije tek nerviranje ostalih branitelja, nego prepoznavanje trenutka u 

kojemu ti časni vojnici bez mrlje trebaju biti na stanovit način rehabilitirani, nakon 

što se nad njima godinama iživljava različita postjugoslavenska bagra, špicli i 

dezerteri, lažni svjedoci i kukavelji. Oni sada peru savjest (ako ju uopće 

imaju) predbacujući pozdrav pod kojim su hosovci ginuli za slobodnu Hrvatsku, 

demokratsku, što god to značilo, svakako ne totalitarnu, državu bez verbalnoga 

delikta. Kadli, verbalni se vratio, sve (ili dobar dio) što nije bilo dopušteno u 

komunističkoj Jugoslaviji ostalo je na snazi, pa nije čudo da su recimo nogometni 

navijači prepoznali kontinuitet ideoloških komisija i više iz vica odlučili pakostiti 

vlastima koje se jako i lako uzrujavaju. Pa vlast poseže za represijom, sudovi 

izriču zatvorske kazne. Treba s njima oštrije, kažem i ja: one najgrlatije u Jazovku, 

ostale u Grčku. 

 

A repovi srpske agresije na Hrvatsku još i te kako postoje, komemoracije diljem 

naše zemlje s uvijek istim zaključkom da za masakre nitko nije odgovarao, otkrića 

novih masovnih grobnica ne samo iz devedesetih nego i sredine četrdesetih 

(okolica Gospića). Jedino (ili najčešće) odgovaraju Hrvati za ratne incidente, 

prave ili izmišljene, jer su oni i prema petokolonašima trebali biti obzirni, srdačni 

i ljupki. Pa im onda sude svakojaki sudci, među njima i nelustrirani, koji samo 

nastavljaju posao, svoj ili svojih očeva. Glavašev slučaj strši po duljini procesa i 

upravo karikaturalnim obratima – čovjek osuđen na dugu zatvorsku kaznu koju je 

izdržavao u Zenici, a nakon što je godinama čamio eto hrvatskoga Ustavnog suda 
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koji se probudio i presudu poništava, Glavaš slobodan i vraća se u Hrvatsku, ali 

ne leži vraže, opet mu sude i osuđuju ga. Televizija daje izjave ovoga ili onoga, 

ali izbjegava „druge i drukčije“, ha, mislim na Hebranga i Bebića koji su bili na 

novoj i pakosnoj presudi Glavašu prošloga tjedna, a što oni misle nismo mogli 

saznati, ili im nije dan mikrofon ili su izrezani kao kip bana Jelačića svojedobno. 

Sjećam se, kao danas, naslova u zagrebačkim novinama u vremenu kaotičnom, 

teškom i strašnom, naslov je govorio “Glavaš spašava Slavoniju“. 

 

Možda pretjerano, ali je tako pisalo, možda s upitnikom. Kako bilo, u tim su se 

vremenima uspravili ljudi s voljom i energijom, svak u svojem dijelu odasvud 

napadnute Hrvatske, napadnute izvana i iznutra, od Slavonije i Banovine do Like 

i Dalmacije, a kako su se proveli nakon pobjede, u samostalnoj državi? Malo 

politika, malo sudstvo, malo podrumaši, malo haagaši – eto ratnih pobjednika pred 

sudovima, u zatvorima, u eri detuđmanizacije ali i poslije, u odmazdama rečenih 

podrumaša i orjunaša. Jedni pred hrvatske sudove, drugi pred „međunarodne“ – 

ma svi, gotovo svi koji su Hrvatima u užasnim vremenima vraćali nadu. Sjetimo 

se samo Đure Brodarca kojega je „država“ zatvorila u ćeliju s mnogima na plus 

četrdeset i nešto, pa je čovjek umro, ugušen u stvari, klasično, znači, političko 

ubojstvo, putinovsko. Neki isprebijani, neki osuđeni na robiju, generali izručeni 

političkom sudu u Haagu i ondje čamili godinama, Bobetko umro ne samo od 

starosti nego i tuge i razočaranja. Eto, to je žalosna pripovijest o tome kako se 

hrvatska država odužila najboljim svojim ljudima. A da i Tuđman nije umro na 

vrijeme, tko zna kako bi se proveo. Da, a zamislite samo da smo izgubili rat, što 

bi bilo sa svima rečenima i nama ostalima? Sličnosti su slučajne. 

https://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/hhitrec/42595-h-hitrec-hrvatska-jos-

odolijeva-jer-je-siromasna-pa-zato-nezanimljiva-bjeze-iz-nje-i-sami-hrvati.html  

  

https://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/hhitrec/42595-h-hitrec-hrvatska-jos-odolijeva-jer-je-siromasna-pa-zato-nezanimljiva-bjeze-iz-nje-i-sami-hrvati.html
https://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/hhitrec/42595-h-hitrec-hrvatska-jos-odolijeva-jer-je-siromasna-pa-zato-nezanimljiva-bjeze-iz-nje-i-sami-hrvati.html
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RADIĆ: ZBOG VUKOVARSKE KOLONE SJEĆANJA 

NAPADAJU NAS ONI KOJI HOS-OVCIMA NISU 

DOPUSTILI ULAZAK U KNIN NA OBLJETNICU VRO 

OLUJA! 
 

 31/10/2023 

 

Zamjenik predsjednika DP-a Mario Radić: ”U javnom prostoru navodi se izjava 

majke Jean-Michel Nicoliera, no ona, prema našim informacijama, to uopće nije 

rekla. Druge stvari koje su navodno jako diskutabilne su to što Vukovar u svom 

nazivu ima slovo ‘u’, a koje je na plakatu iste veličine kao i sva druga slova, te to 

što je HOS branio Vukovar. 

Te su stvari notorne i činjenice su same po sebi. Ako netko misli da slovo ‘u’ ne 

treba postojati u abecedi, neka se donese takav zakon pa će se Vukovar zvati 

‘Vkovar’, a Pula ‘Pla”. 

”A ako pričamo o politizaciji svega toga, reći ću vam kad je počela politizacija 

HOS-a. Dana 5. kolovoza, kad su gospodin Marko Skejo i njegovi ljudi iz IX. 

bojne htjeli doći obilježiti Dan hrvatskih branitelja u Knin, to im je zabranjeno od 

strane policije. Tog je trenutka ova vlast prešla svaku mjeru”. 

”Ne može biti podjela među braniteljima i ne može biti da se nekome dozvoli 

ulazak u Knin, a nekome ne. DP nikad neće politizirati niti raditi podjele između 

branitelja i postrojbi. Mi smo odlučili da, ne da ćemo HOS pustiti, nego da će biti 
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prvi u Koloni sjećanja! To je naš odgovor na provokaciju iz kolovoza, kada je 

zapravo započela politizacija Domovinskog rata”. 

”Insignije hrvatskih postrojbi iz Domovinskog rata su svetinje. Ne postoji 

insignija bilo koje ratne postrojbe koja može biti predmet spora. Ne vidim u čemu 

je problem s oznakama HOS-a, a ako netko ima s tim problem, taj ima problem s 

karakterom Domovinskog rata. S druge strane, svi provokatori koji žele doći u 

Vukovar i ‘mjeriti kukuruz’ nisu dobrodošli. Isto tako, ako nitko ne misli rušiti 

vrijednosti na kojima je sazdana Hrvatska, svi su dobrodošli u Kolonu sjećanja!”. 

Mario Radić 

Domovinski Pokret 

https://kamenjar.com/radic-zbog-vukovarske-kolone-sjecanja-napadaju-nas-oni-

koji-hos-ovcima-nisu-dopustili-ulazak-u-jnin-na-obljetnicu-vro-oluja/  

  

https://kamenjar.com/radic-zbog-vukovarske-kolone-sjecanja-napadaju-nas-oni-koji-hos-ovcima-nisu-dopustili-ulazak-u-jnin-na-obljetnicu-vro-oluja/
https://kamenjar.com/radic-zbog-vukovarske-kolone-sjecanja-napadaju-nas-oni-koji-hos-ovcima-nisu-dopustili-ulazak-u-jnin-na-obljetnicu-vro-oluja/
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PADNE LI HOS I SVI OSTALI ĆE DOĆI NA RED, 2. 

 

„Da nije bilo HOS-a, Vukovar bi pao već u rujnu mjesecu.“ 

(Siniša Glavašević, studeni 1991.) 

 

„Pustite da prvo prođu Hrvati“ 

(Redar koloni Vlade u Vukovaru 2013.) 

 
Da, „Pustite da prvo prođu Hrvati“- To je slika RH poslije 2000. Još tada sam o 

pomirbi rekao da je završena i da mi je besmisleno da nas Hrvate netko miri sa 

Jugoslavenima. Tuđmanova pomirba je pomirba među Hrvatima. To su samo oni 

kojima su Domovinski rat i branitelji svetinja. Oni drugi samo za sebe kažu da su 

Hrvati.  
 

PAUL NICOLIER: MAMA I JA SMO VRLO 

ZADOVOLJNI ŠTO JE OVE GODINE HOS NA ČELU 

KOLONE 

 01/11/2023 

 

Objavu prenosimo u cijelosti: 

“Braco i sestre, uskoro ćemo biti zajedno u Vukovaru da s poštovanjem i 

dostojanstvom obilježimo Dan sjećanja na naše voljene. Vezano za nedavnu 

epizodu s plakatom na kojem je slika mog brata, volio bih naglasiti da smo mama 

i ja vrlo zadovoljni sto je ove godine HOS na čelu kolone – kako zbog njihove 

velike žrtve u obrani grada, tako i zbog njihovog često vrlo nepravednog tretmana. 

Istina je jedna i svi je znamo. 
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Boli me kad vidim kako se često odnose prema HOS-u i njihovim priznatim 

oznakama. Poznajem mnogo pripadnika HOS-a koji politički zastupaju razne 

ideje ili su apolitični, ali svi su časni ljudi. Ne volimo isticanje Jean Michela koji 

nije bio bolji od svojih suboraca, ali shvaćamo da je postao najprepoznatljiviji 

simbol HOS-a u Vukovaru. Sukladno tome, slažemo se s korištenjem njegove 

slike. Ono sto ne želimo je njegovo korištenje u političke svrhe, a mama je stekla 

dojam da je citat politička poruka gradonačelnika pred izbore. 

 

 

Brat nestalog Jean Michaela Nicoliera na svom Facebook profilu komentirao je 

medijske špekulacije oko izjava njegove majke povodom obilježavanja Dana 

sjećanja u Vukovaru. 
Stoga ne bi bila suglasna sa stavljanjem toga, ali nije ni razmišljala o tužbi. Ona 

samo želi jedinstvo Hrvata jer smatra da je u tome snaga. Ne odobravamo bilo 

kakve korištenje Jean Michela u političke svrhe, neovisno o kojoj se stranci radi. 

Moja mama ima uskoro 80 godina, narušenog je zdravlja i jučer se lose osjećala 

nakon objavljivanja članka koji je pogrešno prenio njene rijeci, te je morala uzeti 

3 tablete i preležati dan. Vise ne želi davati nikakve intervjue, iako je jučer bilo 

vise ponuda. Markusa smatra sinom. 

Moj sin Matheo i ja biti ćemo u koloni s HOS-om, a mama s Katom Zadro i 

ženama Vukovara kao i svake godine. Mama i ja često surađujemo s ljudima na 

vlasti zbog traženja tijela mog brata, ali ne podržavamo nijednu političku stranku. 

Bog i Hrvati. Za dom spremni, napisao je Paul Nicolier.”, napisao je Paul. 
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https://kamenjar.com/paul-nicolier-mama-i-ja-smo-vrlo-zadovoljni-sto-je-ove-

godine-hos-na-celu-kolone/  

https://narod.hr/hrvatska/nicolierov-brat-slazemo-se-s-koristenjem-njegove-

slike-rijeci-moje-80-godisnje-majke-su-pogresno-prenesene  

https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/37221-brat-jean-

michel-nicoliera-suglasan-sam-sa-koristenjem-slike-svoga-brata-sin-i-ja-cemo-

biti-u-koloni-sa-hosom  

  

https://kamenjar.com/paul-nicolier-mama-i-ja-smo-vrlo-zadovoljni-sto-je-ove-godine-hos-na-celu-kolone/
https://kamenjar.com/paul-nicolier-mama-i-ja-smo-vrlo-zadovoljni-sto-je-ove-godine-hos-na-celu-kolone/
https://narod.hr/hrvatska/nicolierov-brat-slazemo-se-s-koristenjem-njegove-slike-rijeci-moje-80-godisnje-majke-su-pogresno-prenesene
https://narod.hr/hrvatska/nicolierov-brat-slazemo-se-s-koristenjem-njegove-slike-rijeci-moje-80-godisnje-majke-su-pogresno-prenesene
https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/37221-brat-jean-michel-nicoliera-suglasan-sam-sa-koristenjem-slike-svoga-brata-sin-i-ja-cemo-biti-u-koloni-sa-hosom
https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/37221-brat-jean-michel-nicoliera-suglasan-sam-sa-koristenjem-slike-svoga-brata-sin-i-ja-cemo-biti-u-koloni-sa-hosom
https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/37221-brat-jean-michel-nicoliera-suglasan-sam-sa-koristenjem-slike-svoga-brata-sin-i-ja-cemo-biti-u-koloni-sa-hosom
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NJONJO DOCIRA O VUKOVARU, A U KOALICIJI S 

OKUPACIJSKIM GRADONAČELNIKOM! 
 

01 Studeni 2023  

 

 
 

Kada o gradu heroju pokušava drugima docirati netko tko koalira s onim tko je 

slavodobitno objavio da je palo "poslednje ustaško uporište" i tko je u bolnici 

nadgledao odvođenje ranjenika na Ovčaru, onda jedino što mu preostaje, ako ima 

i mrvcu ljudskoga dostojanstva - da se ubije. 

HDZ-ov predsjednik Hrvatskoga sabora Gordan Jandroković za vukovarskoga 

gradonačelnika Ivana Penavu kaže da ne može shvatiti i da ne želi imati 

razumijevanja za one koji na tome svetom mjestu, Vukovaru, na toj komemoraciji, 

pokušavaju prikupljati političke bodove. 

Taj bestidni čovjek, kojega cijela nacija podrugljivo zove Njonjo, jer je postao 

simbol za nepostojanje vlastitoga ja, izjavi ovako nešto i ostade živ. On koji 

koalira s vukovarskim okupacijskim gradonačlenikom Vojislavom 

Stanimirovićem! O tempora, o mores! 

Kada o gradu heroju pokušava drugima docirati netko tko koalira s onim tko je 

slavodobitno objavio da je palo "poslednje ustaško uporište" i tko je u bolnici 

nadgledao odvođenje ranjenika na Ovčaru, onda jedino što mu preostaje, ako ima 

i mrvcu ljudskoga dostojanstva - da se ubije. 

 

Ivica Marijačić 

 

Komentar: Trebam li spomenuti da ja odavno govorim da se radi o Srpsko-

hrvatskoj koaliciji ili Četničko-hrvatskom koalicijom ili pak samo Četničkom 

kako ju je jednom u Saboru nazvao Plenković, pa bi ispravnije bilo reći da 

Stanimirović koalira s Njonjom       
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MLINARIĆ: KAKO POKVARITI HEROJE 
 

01 Studeni 2023  

 

 
 

Kako je teško i žalosno promatrati čovjeka koji je zbog svog herojstva nekad imao 

čast i uživao ugled, a sad tako nisko pada da sad ratuje protiv vrijednosti za koje 

se borio. Ovih dana sva javnost promatra jednog takvog: Gledam kako moj 

suborac Ante Deur, koji je sa mnom branio moj grad Vukovar, sada obavlja prljavi 

stranački zadatak koji je dobio u nekoj mračnoj stranačkoj jazbini: da me pred 

javnošću oblati. 

Pitam se, je li mu ova stranačka nečasna zapovijed u rangu one nekada časne 

vojničke? Nisam znao zašto to čini, i nisam tome pridavao toliko značaja sve do 

prije par dana, kad sam sa zaprepaštenjem shvatio o čemu se radi. No, napokon se 

i to prokazalo: 

Javnost već zna da sam prije nešto više od godinu dana osnovao centar doktora 

Ivana Šretera po uzoru na svjetski poznati centar Simon Wiesenthal, kako bih, 

podastrijetim dokazima i stručnim i kvalitetnim optužnicama prisilio pravosuđe 

na procesuiranje ratnih zločin nad Hrvatskom. Od samog početka radimo vrlo 

angažirano i izuzetno uspješno. A ovih dana smo predali jednu ključnu optužnicu 

na kojoj smo radili jako dugo i uložili ogroman trud, i koja sada konačno, jasnije 

nego ikada ijedna optužnica prije, nedvojbeno i izričito razotkriva i dokumentira 

potpuno jasnu liniju zapovijedanja s tisućama stranica, pravno stručno sročenu, 

koja kompromitira vrh JNA (51 živućeg oficira JNA od generala do majora) i 

razotkriva sve. A time kompromitira i državu Srbiju. A posljedično, na žalost, i 

ovu vladu (odnosno HDZ s SDSS-om u kojemu se sve kuha), koja, posve očito, 

zabrinjavajuće i simptomatično opstruira ono što bi trebala raditi. I tu kreću 

problemi.  

Istoga dana kad smo predali krunu našeg dosadašnjeg djelovanja, iako to još nisam 

javnosti bio obznanio, krenuli su napadi na mene. A egzekutor je netko za koga 

bih posljednjeg povjerovao da bi to bio kadar učiniti: Moj suborac u obrani moga 

grada s početka ove priče: Na jednom Tv gostovanju pri kraju emisije me optužio 
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da sam osnovao „paradržavnu instituciju!“. Doista nisam znao na što misli. A onda 

se pokazalo da misli na Centar dr. Ivana Šretera. Zar tako, Ante moj dragi? 

Ponajprije, smiješno je udruge civilnoga društva nazivati „paradržavnim tijelima“. 

To je samo civilno društvo kakvo djeluje svugdje u svijetu, i kakvo je svugdje 

(osim u Hrvatskoj) jamac i nadzor političkog djelovanja stranaka, vlada, sudstva, 

i djelovanja svih državnih institucija. No, zanimljivo je da mom ratnom suborcu, 

i sramoti mojoj, nije smetalo SNV i Srpske novosti, Dokumenta, i slični, i oni mu 

nisu paradržavno tijelo, ali je stoga, samo za Centar koji izuzeto uspješno i 

kompetentno raskrinkava zataškane slučajeve dokaza agresije na Hrvatsku, preko 

noći u nekom kvislinškom HDZ uredu „sklepan“ termin „paradržavno djelovanje!“ 

Iako istina svjedoči za mene, kao i djela Centra kakvim se ne može pohvaliti 

njegova vlada ni u posljednjih sedam godina, te iako vrlo lako sve dokazujem i 

opravdavam svoju čast, ja sam ipak u svakoj debati s braniteljem oko ovakvih 

tema, poražen. Ma koliko argumenata i dokaza iznio, ja mogu biti samo poražen 

i osramoćen, žalostan i tužan. Svemu sam se nadao, ali da će na putu u borbi za 

istinu, u prvim crtama protiv mene stati ratnici i moji suborci…  

Najprije je, doduše, poražen žalosni moj suborac, u svojoj temeljnoj ljudskosti, jer 

se nekada tako časno zanimanje svelo na to da u pobožnim manirima izmišlja 

prljavo rublje o mom djelovanju. Ali onda sam poražen i ja, u svojoj nadi da smo 

barem mi uvijek vjerni Domovini. Oba smo poraženi, a pobjednik je jedino 

anemični Plenković. Treba mi malo vremena za ovo triježnjenje. Za to doista 

nisam bio spreman. Ali, već sutra ću biti. Ovo je bio samo iznenadni prepad. Protiv 

istine, kakvu znamo, neće to ići.  

Centar dr. Ivana Šretera ide dalje! I bit će nas nakon ovoga nebrojeno više. 

https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/37208-mlinaric-kako-

pokvariti-heroje  

  

https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/37208-mlinaric-kako-pokvariti-heroje
https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/37208-mlinaric-kako-pokvariti-heroje
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KARAMARKO MATIĆU: STOP TALKING SHIT! 

 
01 Studeni 2023  

 

 

Fred Matić? Sreo sam čovjeka nekoliko puta, nailazio na njegove osebujne 

komentare, pomišljajući da je, nekim slučajem, duhovit. Cijenim duhovitost jer 

ona krasi inteligentne ljude. No očito postoje iznimke. Nekoliko puta Matić je 

imao potrebu komentirati moju malenkost i to sa pozicije superiorne ideološke 

avangarde u odnosu na malog ustašoidnog aktivistu Hdz-a. 

I taj i takav Matić se isprsio u Bruxellesu u kompi sa tipom sličnog kalibra, 

drugom Habulinom oko nedostatka partizanskih spomenika u RH. Neizostavan je 

naš Fred na Trgu bana Jelačića kad neki ljudi kleče i mole za nešto. Tu su i drugi 

lumeni iz Sdp-a i sličnih nakupina. Fred, suportiran briselskom pameću (jer to mu 

je fora i čini ga važnim) podržava sotonističke reakcije i kreveljenje protivnika 

molitelja. Fred, zar nisi u Bruxellesu čuo nešto o demokraciji i slobodi 

izražavanja? Zar svi moraju biti kao ti? 

I eto jučer-danas Fred reče da sam 2013. ja TK ubio Vukovar jer su nastale dvije 

kolone. Faktografski netočno. No Freda ne zanima istina. Fred je napredan lik. Da 

smo ostali u Jugi i socijalizmu, europski parlamentarac balkanskih senzibiliteta, 

danas bi sigurno bio sekretar općinskog komiteta sk. A možda i nešto moćnije!?  

Bez obzira što mu je IQ veći od broja cipele upravo toliko da uporno ispada glup, 

treba mu ipak dobronamjerno savjetovati - stop talking shit! 

https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/37211-karamarko-

maticu-stop-talking-shit  

 

Pitanje: Tko je gori matići ili deuri? 

Ja i kod jednih i drugim vidim samo dodvoravanje svjetskim moćnicima. A 

prepoznajemo ih po: 

https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/37211-karamarko-maticu-stop-talking-shit
https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/37211-karamarko-maticu-stop-talking-shit
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1. Lažima o Stepincu 

2. Lažima o Jasenovcu 

3. Lažima o ZDS 

ZDS ili u ovom slučaju HOS im je najbitniji jer navodnom pričom o NDH zapravo 

podržavaju tvrdnje iz Domovinskog rata pa sve do današnjih dana o braniteljima-

ustašama i o Tuđmanovoj ustaškoj državi. 

Jasno je onda otkud tolika povika na Penavy (y umjesto u da se zna da sam 

podoban :). 

 

Zato: 
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DR. MARKIĆ: HVALA IVANU PENAVI ŠTO JE TAKO 

JASNO STAO U OBRANU ČASTI, ZASLUGA I 

JUNAŠTVA HOS-A U DOMOVINSKOM RATU 
 
- 

1. studenoga 2023.  

 

 
Foto: Montaža: Narod.hr; izvor: Cetkovic Sasa, X (@MarkicZeljka) 

 

Dr. Željka Markić na svom X profilu danas je objavila da se zahvaljuje Ivanu 

Penavi što je stao u obranu časti, zasluga i junaštva HOS-a u Domovinskom 

ratu. 

Njenu objavu prenosimo u cijelosti: 

”Hvala Ivanu Penavi što je tako jasno stao u obranu časti, zasluga i junaštva HOS-

a u Domovinskom ratu. Koliko je jadno odricati se onih koji su te branili po cijenu 

svog života. Zahvalna sam da ćemo u Vukovaru 18.11. imati priliku hodati iza 

HOS-ovaca i stati iza njih. To je najmanje što možemo.” 

Višestruki napadi na Penavu i HOS 

Podsjetimo da je gradonačelnik Vukovara i predsjednik Domovinskog pokreta, 

Ivan Penava, u posljednje vrijeme višestruko napadan od strane mainstream 

medija i politike zbog odluke Odbora za obilježavanje Dana sjećanja na žrtvu 

Vukovara da ove godine Vukovarsku kolonu sjećanja predvode Hrvatske 

Obrambene Snage (HOS) koje su imale jednu od ključnih uloga kod pobjede u 

https://narod.hr/wp-content/uploads/2023/11/Untitled-collage3.jpg
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Domovinskom ratu. Naime sporan je bio i poster kolone sjećanja jer je iz njega, 

kako neki kažu, ”iskočilo” veliko slovo U. U medijskom prostoru širile su se i 

navodne izjave majke Jean-Michel Nicoliera o ovoj temi, međutim prema 

saznanjima DP-a, izjave nisu istinite. 

>Plenković proziva Penavu: Nema pravo privatizirati Dan sjećanja 

>DP Plenkoviću: Nervozan si jer istraživanje pokazuje da bilježimo najveći rast 

popularnosti među građanima 

Govorilo se i o tome da Domovinski pokret pokušava ”politizirati” Vukovarsku 

kolonu sjećanja, međutim ono što se dogodilo 5. kolovoza ove godine dovoljno 

govori tko je taj koji zapravo politizira ovakve događaje. Naime toga dana su ratni 

zapovjednik IX. bojne HOS-a, Marko Skejo i njegovi suborci htjeli doći obilježiti 

Dan hrvatskih branitelja u Knin i to im je zabranjeno od strane policije. To je 

događaj koji je i bio inspiracija ovogodišnjoj Koloni. Gradonačelnik Vukovara 

pozvao je sve dobronamjerne građane da sudjeluju u koloni sjećanja. 

 

https://narod.hr/hrvatska/dr-markic-hvala-ivanu-penavi-sto-je-tako-jasno-stao-u-

obranu-casti-zasluga-i-junastva-hos-a-u-domovinskom-ratu  

 

  

https://narod.hr/hrvatska/plenkovic-proziva-penavu-nema-pravo-privatizirati-dan-sjecanja
https://narod.hr/hrvatska/dp-plenkovicu-nervozan-si-jer-istrazivanje-pokazuje-da-biljezimo-najveci-rast-popularnosti-medu-gradanima
https://narod.hr/hrvatska/dp-plenkovicu-nervozan-si-jer-istrazivanje-pokazuje-da-biljezimo-najveci-rast-popularnosti-medu-gradanima
https://narod.hr/hrvatska/dr-markic-hvala-ivanu-penavi-sto-je-tako-jasno-stao-u-obranu-casti-zasluga-i-junastva-hos-a-u-domovinskom-ratu
https://narod.hr/hrvatska/dr-markic-hvala-ivanu-penavi-sto-je-tako-jasno-stao-u-obranu-casti-zasluga-i-junastva-hos-a-u-domovinskom-ratu
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PADNE LI HOS I SVI OSTALI ĆE DOĆI NA RED, 3. 

 

„Da nije bilo HOS-a, Vukovar bi pao već u rujnu mjesecu.“ 

(Siniša Glavašević, studeni 1991.) 

 

„Pustite da prvo prođu Hrvati“ 

(Redar koloni Vlade u Vukovaru 2013.)  

 

OVAKO SU MEDIJI ISKORISTILI RIJEČI 80-

GODIŠNJE NICOLIEROVE MAJKE, A POGLEDAJTE 

ŠTO DANAS OBJAVLJUJU 

  

Anamarija Pavić  
 

3. studenoga 2023.  

Posljednji tjedan hrvatski medijski prostor zatrpan je optužbama na račun 

gradonačelnika Vukovara Ivana Penave i plakata koji je predstavljen kao najava 

programa obilježavanja Dana sjećanja na žrtve Domovinskog rata i Dana sjećanja 

na žrtvu Vukovara i Škabrnje. Mediji su u sve upetljali 80-godišnju majku Jean-

Michela Nicoliera, a njegov brat otkrio je da su krivo prenijeli njezine riječi i da 

se obitelj slaže s korištenjem njegove slike. 

> Plenković proziva Penavu: Nema pravo privatizirati Dan sjećanja 

Intervju s majkom Jean-Michela Nicoliera 

U fokus je, osim slova ”U” koje je bilo u sklopu određene riječi i rečenice na 

plakatu, bio HOS i 80-godišnja majka Jean-Michela Nicoliera. S njom su, naime, 

pojedini mediji napravili intervju oko teme plakata i činjenice da se njezin sin 

nalazi na njemu. 

https://narod.hr/hrvatska/plenkovic-proziva-penavu-nema-pravo-privatizirati-dan-sjecanja
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> Nicolierov brat: Slažemo se s korištenjem njegove slike, riječi moje 80-godišnje 

majke su pogrešno prenesene 

Možda će vas zanimati 

 

 

Foto: Montaža: Narod.hr; izvor: Snimka zaslona 

 

 
 

https://narod.hr/hrvatska/nicolierov-brat-slazemo-se-s-koristenjem-njegove-slike-rijeci-moje-80-godisnje-majke-su-pogresno-prenesene
https://narod.hr/hrvatska/nicolierov-brat-slazemo-se-s-koristenjem-njegove-slike-rijeci-moje-80-godisnje-majke-su-pogresno-prenesene
https://narod.hr/wp-content/uploads/2023/11/FotoJet1.jpg
https://narod.hr/hrvatska/nicolierov-brat-slazemo-se-s-koristenjem-njegove-slike-rijeci-moje-80-godisnje-majke-su-pogresno-prenesene
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Nicolierov brat: Slažemo se s korištenjem njegove slike, riječi moje 80-godišnje 

majke su pogrešno prenesene 

2. studenoga 2023. u 11:30 

Moja mama ima uskoro 80 godina, narušenog je zdravlja i jučer se loše osjećala 

nakon objavljivanja članka koji je pogrešno prenio njene riječi 

Od koga je krenuo narativ oko politizacije? 

Podsjetimo da je cijeli narativ oko politizacije Kolone sjećanja pred izbore i 

korištenja Jean-Michela u političke svrhe pokrenut od strane HDZ-a, čiji su 

pripadnici to javno napali, a onda i od mainstream medija, koji su u svom 

tumačenju plakata najprije krenuli od pretpostavke da gradonačelnik Vukovara 

želi koristiti žrtvu Vukovara u političke svrhe, za što nemaju nikakvog dokaza, a 

sam plakat se ne može tako protumačiti. 

Ovako su izgledali medijski napisi posljednjih dana: 

 

 

https://narod.hr/hrvatska/nicolierov-brat-slazemo-se-s-koristenjem-njegove-slike-rijeci-moje-80-godisnje-majke-su-pogresno-prenesene
https://narod.hr/hrvatska/nicolierov-brat-slazemo-se-s-koristenjem-njegove-slike-rijeci-moje-80-godisnje-majke-su-pogresno-prenesene
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Ovo su neki od primjera napisa u kojima je prikazana Nicolierova majka kao 

žena koja je potpuno ogorčena činjenicom da se njezin sin nalazi na plakatu, a 

kako se iz napisa da iščitati, za sve je očito kriv Penava. 

>Dr. Markić: Hvala Ivanu Penavi što je tako jasno stao u obranu časti, zasluga i 

junaštva HOS-a u Domovinskom ratu 

Mediji objavili da je ”došlo do preokreta” 

No, sada je objavljena istina oko onoga što je Nicolierova majka zaista rekla, a 

što ne, nakon objave Paula Nicoliera na Facebooku. No zanimljivo je kako se i 

dalje koriste riječi poput: ”preokret”, ”Penavin plakat” ili ”ipak odobrila”, iako 

zapravo nije riječ o nikakvom preokretu jer se radi isključivo o krivom 

prenošenju nečijih riječi, kako tvrdi njezin sin. Ne radi se ovdje ni o 

”Penavinom” plakatu, niti o liku Ivana Penave kao takvoga, radi se o plakatu 

Kolone sjećanja na žrtve Domovinskog rata i Dana sjećanja na žrtvu Vukovara i 

Škabrnje, a ne radi se ni o tome da je obitelj ”ipak odobrila” korištenje slike 

Jean-Michela Nicoliera jer Paul Nicolier ni na jednom mjestu u objavi ne navodi 

da obitelj ne odobrava ili da nisu odobravali Jean-Michela Nicoliera na plakatu. 

 

 

> Otvoreno u režiji HRT-ovog Smrtića: Tri sudionika protiv Mlinarića zbog 

Penave i slova U 

https://narod.hr/hrvatska/dr-markic-hvala-ivanu-penavi-sto-je-tako-jasno-stao-u-obranu-casti-zasluga-i-junastva-hos-a-u-domovinskom-ratu
https://narod.hr/hrvatska/dr-markic-hvala-ivanu-penavi-sto-je-tako-jasno-stao-u-obranu-casti-zasluga-i-junastva-hos-a-u-domovinskom-ratu
https://narod.hr/hrvatska/otvoreno-u-reziji-hrt-ovog-smrtica-tri-sudionika-protiv-mlinarica-zbog-penave-i-jednog-slova
https://narod.hr/hrvatska/otvoreno-u-reziji-hrt-ovog-smrtica-tri-sudionika-protiv-mlinarica-zbog-penave-i-jednog-slova
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Korištenje Nicolierove majke za napad na Penavu 

Mediji su počeli napadati Ivana Penavu, gradonačelnika Vukovara i 

predsjednika DP-a, koristeći za njega one epitete koje inače četnici koriste za 

Hrvate. Zatim su se nadovezali na majku Jean-Michela Nicoliera, napravili s 

njom intervju i njene riječi iskoristili kako bi izvrnuli namjere vukovarskog 

gradonačelnika i prikazali ga kao onoga koji koristi svoj politički položaj za 

promociju sebe i svoje stranke. 

Tekst se nastavlja ispod oglasa 

Gradonačelnika Vukovara su mediji također ”počastili” nekim novinskim 

napisima, koje istina, nismo navikli slušati ni čitati u hrvatskom medijskom 

prostoru. 

Evo nekih primjera: 
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>Hitrec: Pristaše komunističkoga zločinca radosno pronašli nove ustaše 

Paul Nicolier objavio da su riječi majke krivo prenesene 

Brat vukovarskog branitelja, pripadnika HOS-a Jean-Michela Nicoliera, Paul 

Nicolier, objavio na svom Facebook profilu kako se on i njegova obitelj zapravo 

slažu oko toga da njegov brat Jean-Michel Nicolier bude na plakatu Vukovarske 

kolone sjećanja te podržavaju činjenicu da pripadnici HOS-a predvode 

ovogodišnju Kolonu sjećanja, a ono što je najvažnije navodi da su mediji riječi 

njegove majke krivo prenijeli. 

“Moja mama ima uskoro 80 godina, narušenog je zdravlja i jučer se loše osjećala 

nakon objavljivanja članka koji je pogrešno prenio njene riječi, te je morala uzeti 

3 tablete i preležati dan. Više ne želi davati nikakve intervjue, iako je jučer bilo 

više ponuda”; objavio je Paul Nicolier. 

https://narod.hr/hrvatska/ovako-su-mediji-iskoristili-rijeci-80-godisnje-

nicolierove-majke-a-pogledajte-sto-danas-objavljuju  
  

https://narod.hr/hrvatska/hitrec-pristase-komunistickoga-zlocinca-radosno-pronasli-nove-ustase
https://narod.hr/hrvatska/ovako-su-mediji-iskoristili-rijeci-80-godisnje-nicolierove-majke-a-pogledajte-sto-danas-objavljuju
https://narod.hr/hrvatska/ovako-su-mediji-iskoristili-rijeci-80-godisnje-nicolierove-majke-a-pogledajte-sto-danas-objavljuju
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ŽELJKO GLASNOVIĆ: DUBOKA DRŽAVA PROTIV 

STIPE MLINARIĆA 
 

 02/11/2023 

 

 

Foto: Hina 

 

Još jedna emisija “Zatvoreno” u kojoj je vukovarskom branitelju Stipi Mlinariću 

pripremljena klasična boljševička zasjeda koja nalikuje na najcrnje staljinističke 

montirane procese. S jedne strane Stipo Mlinarić, koji je oličenje hrvatskog 

branitelja i glas gotovo 16 000 poginulih branitelja čija su imena upisana na 

kenotafu iza oltara u crkvi Mati Slobode na Jarunu, a s druge strane pseudoliberal 

iz stranke Titovih štafetara Dario Hrebak, mentalni jugoslaven i serijski 

aborcionist Predrag Matić i Ante Deur smokvin list u Odboru za branitelje. 

Bio sam član tog odbora klimoglavaca. Izišao sam s jednog sastanka Odbora kad 

sam shvatio da tamo sjede apologeti komunističkog režima. Nekima smeta 27. 

slovo hrvatske abecede na plakatu za Vukovar, a ne smeta im rehabilitacija 

četništva u Srbiji, pa i u Hrvatskoj, ne smeta ih niti zvijezda petokraka pod čijim 

je simbolom ubijeno više od 110 milijuna ljudi. Jesu li Josip Đakić, Ante Deur ili 

Predrag Matić rečeni Fred ikada položili vijence na mjestu u Vukovaru na kojem 

je ubijeno 200 najistaknutijih građana Vukovara u travnju 1945. godine od strane 

Titovih tifusara? 

Trebalo bi apologeta četničkih i komunističkih zločina poput Predraga “Freda” 

Matića izrijekom zabraniti da se uopće pojavi na državnoj televiziji. Kad započne 

rečenicu sintagmom “Mi branitelji” trenutačno dobijem PTSP. On, kao navodni 

branitelj sam je svojim izborom postao član SDP-a koji je direktni nasljednik 
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kriminalne i zločinačke organizacije KPJ koja je najveća kriminalna organizacija 

u Europi izvan Sovjetskog saveza. Po čemu je taj mentalni jugoslaven 

kompetentan komentirati o Vukovaru? 

Kada je točno klimoglavac Ante Deur pokrenuo bilo kakvu inicijativu za 

isplaćivanje ratne odštete i za povrat oduzete arhive iz Beograda? Kada je 

pokrenuo bilo kakvu inicijativu za pronalazak nestalih, za otkopavanje masovnih 

grobnica po Vukovaru? A član je vladajuće stranke koja je amnestirala 

komunističke zločine, koja je spriječila povrat nasilno oduzete imovine za vrijeme 

komunističke vladavine i koja je perfidno spriječila povratak izvandomovinske 

Hrvatske. I onda on, čovjek bez ikakvog kredibiliteta, kaže Mlinariću – koji je 

osnovao “Centar dr. Ivana Šretera” da bi zločince priveo pravdi – kako je to 

paradržavna institucija. Očito je zaboravio za koje ciljeve se borio u DR. 

A kao posebno pojačanje pripadnicima Duboke države protiv Mlinarića dolazi i 

anonimus iz ATJ Lučko. Agitpropovci na Yutelu su mogli pozvati bivše 

zapovjednike ATJ Lučkog, a ne jednog anonimusa koji iznosi svoje osobno 

mišljenje o situaciji. Umjesto toga izvlače se citati iz Yutarnjeg lista kao 

vjerodostojna informacija. 

Prije nekoliko godina ta režimska partijska krpa proglasila je Milku Planinc 

Osobom godine. Ta spodoba, i politička komesarka bila je prisutna na Kočevskom 

Rogu u svibnju 1945. god. kada su Titovi tifusari zaklali i bacili u jame desetke 

tisuća hrvatskih i slovenskih vojnika i civila. Kao as iz rukava u emisiji 

“Zatvoreno” pojavljuje se i Sorošev žetončić Sandra Benčić, članica jedne 

međunarodne mreže čiji je cilj rušenje suvereniteta nacionalne države. 

Sugovornici u “Zatvorenom” predstavljaju anacionalnu povijesno političku 

grupaciju koja je amnestirala četničke i komunističke zločine za osobne interese. 

Kroz cijelu emisiju proteže se laž da je Hrvatska ujedinjena u DR. Danas Hrvatska 

liči na udbaško-komunistički kalifat. 

Pojedinci inficirani kriminalnim komunističkim kromosomima preuzeli su 

medije, kulturni prostor, nevladine udruge i sve državne institucije. Stipo Mlinarić 

sanjao je neovisnu hrvatsku državu, a probudio se u današnjoj satrapiji koju 

slobodno možemo nazvati Croslavija, komentirao je Željko Glasnović na 

facebooku. 

https://kamenjar.com/zeljko-glasnovic-duboka-drzava-protiv-stipe-mlinarica/  

KOMENTAR: STIPE MLINARIĆ JE BIO IZVRSTAN IU EMISIJI KOD 

DUJMOVIĆA. 

Poslije dugo vremena on je upozorio da nije samo Milanović rekao ono o ploči u 

Jasenovcu, već ju je Plenković skinuo. Čini mi se da je možda ostalo nejasno da 

je prije Plenković skinuo nego je Milanović rekao da bi je bacio u smeće. 

Zapravo volio bih ćuti i to da skidanje spomen-ploče braniteljima zbog oznake 

odobrene od vlasti RH predstavlja čin veleizdaje. 

Još se nadam ćuti i je li Pupovac rekao dozvoljenom u RH četničkog obilježja sa 

4S na sastanku u Saboru na kome je tražio da se makne ploča u Jasenovcu s 

dozvoljenim simbolom HOS-a. 

https://kamenjar.com/zeljko-glasnovic-duboka-drzava-protiv-stipe-mlinarica/
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PENAVA: NEKI SU SI DALI ZA PRAVO NEGIRATI 

ŽRTVU NICOLIERA I MANIPULIRATI NJEGOVOM 

MAJKOM. SRAM IH BILO! 
- 

2. studenoga 2023.  
 

Fah 

 

Vukovarski gradonačelnik Ivan Penava (Domovinski pokret) ponovio je da “oni 

koji ne prihvaćaju vrijednosti Vukovara” nemaju što tražiti u koloni sjećanja. U 

izjavi novinarima nakon obilježavanja 32. obljetnice sloma obrane vukovarskog 

naselja Lužac, Penava je ustvrdio kako u odnosu s obitelji u Vukovaru ubijenog 

pripadnika HOS-a Jeana Michela Nicoliera nema nikakvih problema, niti ih je 

bilo. 

>Nicolierov brat: Slažemo se s korištenjem njegove slike, riječi moje 80-

godišnje majke su pogrešno prenesene 

https://narod.hr/hrvatska/nicolierov-brat-slazemo-se-s-koristenjem-njegove-slike-rijeci-moje-80-godisnje-majke-su-pogresno-prenesene
https://narod.hr/hrvatska/nicolierov-brat-slazemo-se-s-koristenjem-njegove-slike-rijeci-moje-80-godisnje-majke-su-pogresno-prenesene
https://narod.hr/wp-content/uploads/2023/10/HN20231018246676.jpg
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Foto: fah 

 

“Nikada više nemojte u zloj namjeri uzeti taj HOS” 

Ustvrdio je kako mnoge smeta HOS pa bi htjeli izbrisati ulogu pripadnika te 

postrojbe u Domovinskom ratu, prenosi HRT. Trebamo biti ponosni i nositi majicu 

bilo koje ratne postrojbe iz Domovinskog rata, kazao je Penava dodajući kako u 

koloni sjećanja očekuje svakog hrvatskog građanina, pa i predsjednika Republike. 

>Penava optužuje: Ministar Medved ukrao je Vukovarcima kolonu sjećanja 

“Tko god osjeća da ne pripada u taj ambijent, taj ne prihvaća Domovinski rat. 

Gdje su svi ti bili i zašto nisu pokojnom Manjkasu Crvenkapi tada došli i s revera 

mu skinuli oznaku HOS-a. Ako to nisu tad napravili, ja ih molim iz poštovanja 

prema tim ljudima, nikada više nemojte u zloj namjeri uzeti taj HOS jer ste 

licemjerni i pokvareni”, poručio je Penava. 

 

https://narod.hr/hrvatska/penava-neki-su-si-dali-za-pravo-negirati-zrtvu-

nicoliera-i-manipulirati-njegovom-majkom-sram-ih-bilo  

  

https://vijesti.hrt.hr/hrvatska/penava-ostaje-pri-izrecenom-deur-smatra-da-je-kolona-sjecanja-ispolitizirana-11124518
https://narod.hr/hrvatska/penava-optuzuje-ministar-medved-ukrao-je-vukovarcima-kolonu-sjecanja
https://narod.hr/hrvatska/penava-neki-su-si-dali-za-pravo-negirati-zrtvu-nicoliera-i-manipulirati-njegovom-majkom-sram-ih-bilo
https://narod.hr/hrvatska/penava-neki-su-si-dali-za-pravo-negirati-zrtvu-nicoliera-i-manipulirati-njegovom-majkom-sram-ih-bilo
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HRVATSKI GENERALSKI ZBOR UKLJUČIO SE U 

RASPRAVU O VUKOVARU, TVRDI KAKO JE RIJEČ O 

PRIVATIZACIJI DOMOVINSKOG RATA 

 
https://narod.hr/hrvatska/hrvatski-generalski-zbor-ukljucio-se-u-raspravu-o-

vukovaru-tvrdi-kako-je-rijec-o-privatizaciji-domovinskog-rata  

 

PITANJE: Jesu li se javili kada su im zaustavili najelitniju postrojbu ljetos u 

Kninu. Ili su – što bi rekao Njegoš – SLIJEPI KOD OČIJU. 

Za razliku od svećenika u Kninu koji im je izravno na kraju mise to i rekao! 

Ali ima i među biskupima onih koji misle na sličan način kao ovi generali: 

  

https://narod.hr/hrvatska/hrvatski-generalski-zbor-ukljucio-se-u-raspravu-o-vukovaru-tvrdi-kako-je-rijec-o-privatizaciji-domovinskog-rata
https://narod.hr/hrvatska/hrvatski-generalski-zbor-ukljucio-se-u-raspravu-o-vukovaru-tvrdi-kako-je-rijec-o-privatizaciji-domovinskog-rata
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“BRATSKI EKUMENIZAM” 

2 studenoga, 2023  

U današnjem Hrvatskom tjedniku vidim tekst BRATSKI EKUMENIZAM i izjavu 

biskupa Škvorčevića kako HPC nije dobrodošla zbog nacionalnog predznaka. 

 

SPC mu je dobrodošla, valjda zato što je srpsko sve: 

Tako je još Miloš S. Milojević napisao 1872. godine srpsku povijest Odlomci 

istorije Srba i jugoslavenskih zemalja u Turskoj i Austriji Spomenimo neka 

poglavlja: Tragovi nekadanjem življenju Srba u Indiji i življenja srpskog u Africi, 

O starim Kinezima i njihovom sudaru sa Srbima, O Srbima u Italiji, Dolazak 

starih Elina i Rimljana u srpske zemlje itd. Tako doznajemo: “Ime Srbin mnogo 

je starije od imena Sloven” (str. 107). Tu možemo naučiti o Sibirskoj Srbiji, u 

Mesopotamiji osnovaše Novu Sarbarsku (Srbiju), pa se vjeruje da su Srbi “zidali 

vavilonske kule”. 

S.L. Lazić će u knjizi Srbi u davnini, Zagreb, 1894. tvrditi da su Srbi narod “u 

kojem se i sam Hrist rodio” (str. 232), a u svojoj Kratkoj povjesnici Srba će reći 

“neki vele, da je i sam Aleksandar Veliki bio Srbin” (str. 11). 

Spomenimo još Baltičku Srbiju, Dansku Srbiju, Srpsku Galiju, španske i 

portugalske Srbe. Srbi su vodili teške borbe u Engleskoj gdje im je ubijen kralj 

https://hrvatskapravoslavnacrkva.wordpress.com/2023/11/02/bratski-ekumenizam/
https://hrvatskapravoslavnacrkva.wordpress.com/2023/11/02/bratski-ekumenizam/
https://hrvatskapravoslavnacrkva.files.wordpress.com/2023/11/image.png
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Raško, protiv Karla Velikog, naselili su Italiju. Rumunji su porimljeni Srbi, a 

Bugari su Srbima u Bugarskoj nametnuli samo svoje ime, itd. itd. 

Sve je u duhu poznate pjesme (beogradski politički list Srbski Narod, od 25. ožujka 

1944.): 

Nebo je plave srpske boje 

A u njem stanuje srpski bog. 

Oko njega anđeli srpski stoje 

I služe Srbina boga svog! 

ILI: 

http://www.prometej.ba/clanak/drustvo-i-znanost/iz-laboratorija-dr-deretica-1-

drakula-je-princ-s-kosova-a-barcelona-najtrofejniji-srpski-klub-1059 

Pozz 

Josip 

https://hrvatskapravoslavnacrkva.wordpress.com/  
  

http://www.prometej.ba/clanak/drustvo-i-znanost/iz-laboratorija-dr-deretica-1-drakula-je-princ-s-kosova-a-barcelona-najtrofejniji-srpski-klub-1059
http://www.prometej.ba/clanak/drustvo-i-znanost/iz-laboratorija-dr-deretica-1-drakula-je-princ-s-kosova-a-barcelona-najtrofejniji-srpski-klub-1059
https://hrvatskapravoslavnacrkva.wordpress.com/


56                               VUKOVAR: TRIJUMF TUĐMANIZMA 

 
 

RADIĆ PODSJETIO NA DOGAĐAJ U KNINU OVE 

GODINE: ZATO ĆE HOS BITI PRVI U KOLONI 

SJEĆANJA 
- 

1. studenoga 2023.  

 

Foto: snimka zaslona, Montaža: narod.hr 

 

Vukovarski gradonačelnik izazvao je lavinu reakcija najavom da će ove godine 

Kolonu sjećanja predvoditi pripadnici HOS-a te da svi oni koji imaju nešto protiv 

njih, ali i oni koji misle „mjeriti kukuruz” ne trebaju dolaziti na obilježavanje 

stradanja Vukovara. O tome su u „U mreži Prvog” raspravljali Mario Radić (DP), 

Nikola Mažar (HDZ) i Biljana Gaća (SDP) 

“Mi pričamo o dvije diskutabilne stvari, a prva je da Vukovar u svom imenu ima 

slovo u, koje je iste veličine kao i sva druga slova, a druga je stvar u koju se ne 

može vjerovati u prostoru, da je HOS branio Vukovar. To su činjenice same po 

sebi”, kazao je Mario Radić. 

Radić: Ne može biti podjela među braniteljima 

Dodaje da je priča o politizaciji HOS-a počela 5. kolovoza, kada su Marko Skejo 

i njegovi iz 9. bojne koji su sudjelovali u akciji Sinj-Knin, htjeli doći na Dan 

branitelja u Knin te im je policija zabranila da prisustvuju. 

>‘Otvoreno’ u režiji HRT-ovog Smrtića: Tri sudionika protiv Mlinarića zbog 

Penave i slova ‘U’ 

https://vijesti.hrt.hr/hrvatska/kome-ide-na-ruku-politiziranje-dana-sjecanja--11120751
https://narod.hr/hrvatska/otvoreno-u-reziji-hrt-ovog-smrtica-tri-sudionika-protiv-mlinarica-zbog-penave-i-jednog-slova
https://narod.hr/hrvatska/otvoreno-u-reziji-hrt-ovog-smrtica-tri-sudionika-protiv-mlinarica-zbog-penave-i-jednog-slova
https://narod.hr/wp-content/uploads/2023/10/radic-hos-e1698759824490.jpg


                                 VUKOVAR: TRIJUMF TUĐMSNIZMA  57 

 
 
“Tog je trenutka ova vlast prešla svaku mjeru. Ne može biti podjela među 

braniteljima”, naglasio je. 

Tekst se nastavlja ispod oglasa 

“Ove smo godine odlučili da će oni biti prvi u koloni”, dodao je Radić i rekao 

kako je to odgovor na provokaciju od 5. kolovoza i politizaciju Domovinskog rata. 

 

Možda će vas zanimati 

  

Novinari uočili slovo 'U' na Penavinom plakatu; Raspudić: Svako slovo je 

ravnopravno i dobrodošlo 

27. listopada 2023. u 15:45 

 

‘Nećemo pristati na taj jugoslavenski komunistički kompleks gdje će Hrvat morati 

strepiti da ne bi slučajno negdje stavio i neko slovo’, kazao je Raspudić 

Radić je poručio da onaj tko ima problem s tim, ima problem s karakterom 

Domovinskog rata. 

Mažar: Stavimo u prvi plan žrtvu Vukovara 

Nikola Mažar iz HDZ-a kazao je kako su na samom početku organizacije Dana 

sjećanja članovi Odbora, ali i članovi braniteljskih udruga, iskazali nezadovoljstvo 

plakatom. 

“Imali smo politizaciju od strane gradonačelnika i Domovinskog pokreta”, kaže 

Mažar. 

>Plenković proziva Penavu: Nema pravo privatizirati Dan sjećanja 

“Što se tiče HOS-a, moramo biti jasni. Od kada se obilježava Dan sjećanja na 

žrtvu grada Vukovara, HOS, kao i sve druge braniteljske postrojbe, obilježavaju 

svake godine isti i nikada se ništa negativno u tom smjeru nije dogodilo”, naglasio 

je. 

Dodaje kako je u mandatu ove Vlade u Zakonu o hrvatskim braniteljima rečeno 

tko su hrvatski branitelji te da osim Zbora narodne garde, vojske, policije i 

ministarstava vezanih za obranu vrlo jasno stoji i HOS. 

 

Možda će vas zanimati 

https://narod.hr/hrvatska/novinari-uocili-slovo-u-na-penavinom-plakatu-raspudic-svako-slovo-je-ravnopravno-i-dobrodoslo
https://narod.hr/hrvatska/novinari-uocili-slovo-u-na-penavinom-plakatu-raspudic-svako-slovo-je-ravnopravno-i-dobrodoslo
https://narod.hr/hrvatska/plenkovic-proziva-penavu-nema-pravo-privatizirati-dan-sjecanja
https://narod.hr/hrvatska/novinari-uocili-slovo-u-na-penavinom-plakatu-raspudic-svako-slovo-je-ravnopravno-i-dobrodoslo
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Privođenje HOS-ovaca kod Knina; Ministarstvo obrane za Narod.hr: Poslali smo 

Skeji pozivnicu 

9. kolovoza 2023. u 23:00 

 

Iz Ministarstva obrane potvrđuju nam da je Marko Skejo pozvan kao zapovjednik 

114. brigade HV „R“- Split te kako svoj dolazak nije službeno potvrdio 

“Moja je poruka da svi stavimo u prvi plan žrtvu grada Vukovara, svetost toga 

datuma i obilježimo ga kako treba”, istaknuo je Mažar. 

Biljana Gaća iz SDP-a ističe kako joj je žao što se o toj temi mora razgovarati u 

ove dane te da joj je drago što je većina stranaka osudila ovakav pristup. 

 

https://narod.hr/hrvatska/radic-podsjetio-na-dogadaj-u-kninu-ove-godine-zato-

ce-hos-biti-prvi-u-koloni-sjecanja  

 

  

https://narod.hr/hrvatska/privodenje-hos-ovaca-kod-knina-morh-poslali-smo-skeji-pozivnicu
https://narod.hr/hrvatska/privodenje-hos-ovaca-kod-knina-morh-poslali-smo-skeji-pozivnicu
https://narod.hr/hrvatska/radic-podsjetio-na-dogadaj-u-kninu-ove-godine-zato-ce-hos-biti-prvi-u-koloni-sjecanja
https://narod.hr/hrvatska/radic-podsjetio-na-dogadaj-u-kninu-ove-godine-zato-ce-hos-biti-prvi-u-koloni-sjecanja
https://narod.hr/hrvatska/privodenje-hos-ovaca-kod-knina-morh-poslali-smo-skeji-pozivnicu
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REAGIRANJA SLUGA SVJETSKIH MOĆNIKA 

(PADNE LI HOS I SVI OSTALI ĆE DOĆI NA RED, 4.) 

 

„Da nije bilo HOS-a, Vukovar bi pao već u rujnu mjesecu.“ 

(Siniša Glavašević, studeni 1991.) 

 

„Pustite da prvo prođu Hrvati“ 

(Redar koloni Vlade u Vukovaru 2013.)  

 

Josip Pečarić  
 

Napadi na HOS i ZDS krenuli su poslije MEMORANDUMA SANU 2. Hrvatska 

vlast služi tome jer je takva želja svjetskih moćnika. Simbol HOS-a odobren od 

hrvatskih vlasti, pa tako i Plenković (skinuo spomen ploču poginulim jer ima od 

nevoljene države odobren simbol, a u Kninu ih pozvao pa hapsio) i Milanović 

(bacio bi tu istu ploču u smeće, zabranjivao HOS-ovcima da nose taj simbol koji 

je odobrila nevoljena država i zabranjivao im da budu na proslavama akcija u 

kojima su sudjelovali). Zato su zanimljiva njihova reagiranja s tim da je očito teže 

Predsjedniku vlade jer je on i skinuo ploču u Jasenovcu prije ispada Predsjednika 

Države, a on je i hapsio u Kninu.  

Mnogo puta sam napisao i ponekad i rekao da se sluge svjetskih moćnika lako 

prepoznaju po lažima o: 

1. STEPINCU 

2. JASENOVCU 

3. ZDS 

Najvažniji dokaz sluganstva im je ZDS jer se tako izravno napada Domovinski rat 

kada su branitelje nazivali ustašama, a Hrvatsku Tuđmanovom ustaškom 

državom. Predsjedniku Tuđmanu na sprovod nisu došli bijesni što je u ratu 
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pobijedio. Ostali su im jedino sluge po onoj uputi kineskog filozofa i ratnika Sun 

Tzua (Umijeće ratovanja): 

Najveća umjetnost je slomiti otpor neprijatelja, bez borbe na bojnom polju. Samo 

indirektna metoda može jamčiti pravu pobjedu.  

... Iskoristite rad najnižih i najodvratnijih ljudi. Širite nejedinstvo i svađe među 

građanima neprijateljske zemlje … Poništavajte sve vrjednote. Budite velikodušni 

u ponudama i darovima da biste kupili informacije i ortake. Svugdje smjestite 

svoje ljude. Nemojte štedjeti ni u novcu, ni u obećanjima, jer to donosi visoke 

kamate. 

Znalački su na vlast doveli takve jer su svjesni podjele na Hrvate i one koji za sebe 

kažu da su Hrvati. 

Zato ovdje dajem dva najnovija reagiranja dvojice predsjednika koji uopće ne 

spominju ni uklanjanje spomen ploče, ni ružni postupci prema HOS-ovcima sve 

do hapšenja u Kninu. Njima je tolerancija kada iskazuju nepoštivanje braniteljskih 

obilježja koje je odobrila hrvatska država, a iskazi ljubavi prema oznakama 

fašističkih agresora na Hrvatsku.  

Da lakše je biti sluga nego slušati naputak velikog hrvatskog kardinala Franje 

Kuharića: 

Razgovarajte s velikima s polazišta principa, nikada na koljenima. Principi su 

oružje. I zato kad Hrvatska čistih ruku i čiste savjesti nastupi pred svijetom, ona 

je jaka i pred jakima (u Predsjedničkim dvorima, 29. rujna 1997.). 
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1. 

PLENKOVIĆ: DOMOVINSKI POKRET ZLORABI 

KLJUČNE DANE HRVATSKE POVIJESTI 

 
03/11/2023 

 

Predsjednik Vlade Andrej Plenković osvrnuo se na izjave predsjednika 

Domovinskog pokreta Ivana Penava koji je zatražio ostavku ministra hrvatskih 

branitelja te na potpisivanje peticije u Škabrnji, istaknuvši da Domovinski pokret 

(DP) zlorabi ključne dane hrvatske povijesti. 

Nakon što je jučer objavljeno kako stanovnici Škabrnje potpisuju peticiju u kojoj 

traže da u delegaciji Vlade na Dan sjećanja ne bude predstavnika srpske 

nacionalne manjine, Plenković je u petak ocijenio da se radi o djelovanju 

Domovinskog pokreta i politizaciji. 

“Imali smo tu sličnu situaciju lani, sad vidim da su išli korak dalje. Sve je to 

djelovanje Domovinskog pokreta u Vukovaru i Škabrnji, dakle čista politizacija, 

kada jedna politička stranka nastoji zlorabiti ključne dane hrvatske povijesti”, 

rekao je Plenković novinarima u Zadru, gdje je sudjelovao na sastanku Otočnog 

vijeća. 

 

 
Foto: Hina 
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Komentirajući današnji istup predsjednika DP-a Ivana Penave koji je zatražio 

ostavku ministra hrvatskih branitelja Tome Medveda, Plenković je poručio da “ne 

zna dokle to sve skupa kani ići”. 

Poručio je kako je Medved, kao najdulji ministar tog portfelja, učinio iskorake u 

zaštiti prava i interesa hrvatskih branitelja, nestalih u Domovinskog ratu, 

inicirajući niz zakonskih izmjena. 

“I nije mi jasno kako je sad, najedanput, 2023., eto baš uoči parlamentarnih izbora, 

sad pod navodnicima, Tomo Medved ukrao kolonu u Vukovaru”, upitao je 

Plenković, dodavši da ranijih godina za to nije bio optuživan. 

“Što se to sad dogodilo, pa da je najedanput nešto drugo”, upitao je Plenković te 

istaknuo da nije dobro za hrvatsko društvo da se sada stvaraju neke umjetne 

podjele, i da se stvar do te mjere politizira. 

Ocijenio je da Penava ima želju za jakim politiziranjem obilježavanja Dana 

sjećanja, čiji program, kao gradonačelnik Vukovara, odbija usuglasiti s Vladom 

preko Vijeća za domovinski pijetet. 

Premijer je poručio i da Vlada suosjeća s obiteljima, sa svima koji su izgubili svoje 

najmilije u najgorim, najstrašnijim zločinima koji su se dogodili u Domovinskom 

ratu. Ipak, smatra da Hrvatska, koja je ostvarila sve svoje nacionalne ciljeve, ima 

snage za uključivost, toleranciju i pomirdbu. 

“U jednom trenutku moramo poslati političku poruku pomirdbe. I to je ono što 

radim posljednjih sedam godina”, rekao je, dodavši da svjesno, čak i računajući 

na dio političke štete koju ima u tradicionalnom biračkom tijelu, namjerno drži 

manjine u svojoj koaliciji. 

Dolazak predstavnika srpske nacionalne manjine u Vukovar i Škabrnju te u 

Kolonu sjećanja, kao što je to prošle godine bio dolazak potpredsjednice Vlade 

Anje Šimprage u Škabrnju su po riječima premijera važne političke i simboličke 

geste. 

“Tridesetak godina kasnije moramo gledati prema budućnosti na jedan način koji 

nije ni naivan, vrlo bitno, nije naivan, ali je konstruktivan”, istaknuo je premijer. 

(Hina) 
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2. 

MILANOVIĆ: PENAVINI STAVOVI SU MALO 

PRETJERANI 
 
03/11/2023 

 

 

Predsjednik Republike Zoran Milanović ocijenio je u petak da su stavovi 

vukovarskog gradonačelnika Ivana Penave oko Kolone sjećanja malo pretjerani, 

a uz to je ocijenio kako u ovo doba godine skoro uvijek postoje tenzije te da 

očekuje malo više fleksibilnosti i razuma. 

Milanović je u petak posjetio Tehnički i Ekonomski fakultet Sveučilišta u Rijeci 

nakon čega su ga novinari upitali kako doživljava stavove gradonačelnika Penave. 

“Pa kao malo pretjerane, ali razumijem s kim ima problem. Ali, na kraju krajeva, 

ta HOS-ova zastava je svake godine tamo u prvom redu. HOS je bio u Vukovaru, 

kasnije ih je Tuđman zabranio jer su skoro njemu došli glave, ne oni koji su branili 

Vukovar, nego neki drugi”, odgovorio je Milanović. 

Tu je bilo dosta prevratničkih ambicija među vodstvom HOS-a i zato su prije 

svega došli na udar Tuđmana i HDZ-a, rekao je, dodavši kako “taj obračun ne 

prestaje”. 

Prethodnih dana negativne reakcije na političkoj sceni izazvala je odluka 

vukovarskog Odbora za obilježavanje Dana sjećanja te izjave gradonačelnika 

Penave da će Kolonu sjećanja predvoditi pripadnici HOS-a, plakat sa velikim 

slovom “U” te poruka “svima onima koji imaju nešto protiv HOS-a” da ne dolaze 

u Vukovar. 

Također, stanovnici Škabrnje potpisuju peticiju protiv dolaska članova SDSS-a na 

obilježavanje Dana sjećanja. 
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Milanović je to nazvao “neveselim”. 

“Skoro uvijek su tenzije u ovo doba godine. Mislim da to nije toliko prema SDSS-

u nego prema nekom drugom”, ocijenio je. 

Upitan hoće li on ići u Vukovar, Milanović je odgovorio kako bi išao te poručio 

kako “očekuje malo više fleksibilnosti i razuma”. 

“Ne bi trebalo sad zaoštravati na način na koji se zaoštrava”, rekao je. (Hina) 
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3. 

 

CRKVA ZANIJEMILA KNINSKI ŽUPNIK OČITAO 

'LEKCIJU': 'NIJE LIJEPO OVO ŠTO SE DOGAĐA, 

MOLIM DA SE PREKINE OVAKVA PRAKSA' 

 
Vojni biskup u Republici Hrvatskoj Jure Bogdan predvodio je svečanu misu u 

subotu 5. kolovoza u Kninu u prigodi Dana pobjede i domovinske zahvalnosti, 

Dana hrvatskih branitelja, 28. obljetnice VRO „Oluja“ i svetkovine nebeske 

zaštitnice Vojnog ordinarijata u RH Gospe Velikoga Hrvatskog Krsnog Zavjeta 

Autor D.D. / Foto: ScreenshotSubota, 5.08.2023,  

Vojni biskup u Republici Hrvatskoj Jure Bogdan predvodio je svečanu misu u 

subotu 5. kolovoza u Kninu u prigodi Dana pobjede i domovinske zahvalnosti, 

Dana hrvatskih branitelja, 28. obljetnice VRO „Oluja“ i svetkovine nebeske 

zaštitnice Vojnog ordinarijata u RH Gospe Velikoga Hrvatskog Krsnog Zavjeta. 

Misu u crkvi Gospe Velikoga Hrvatskog Krsnog Zavjeta koncelebrirali su 

umirovljeni šibenski biskup Ante Ivas, provincijal Franjevačke provincije 

Presvetog Otkupitelja fra Marko Mrše, svećenici Vojnog ordinarijata i drugi 

svećenici. 

Prije početka mise okupljene je pozdravio biskup Bogdan, prenijevši čestitke za 

Dan pobjede i domovinske zahvalnosti i Dan hrvatskih branitelja šibenskog 

biskupa Tomislava Rogića i dubrovačkog biskupa Roka Glasnovića koji s 

mladima iz Hrvatske sudjeluju na Svjetskom danu mladih u Portugalu, piše IKA. 

 

 
 

Biskup Bogdan u propovijedi je istaknuo „tri stijene na kojima smo kroz povijest 

gradili svoju sadašnjost, a to su: Petrova stijena – Rimokatolička crkva, domovina 

https://www.dalmacijadanas.hr/crkva-zanijemila-kninski-zupnik-ocitao-lekciju-nije-lijepo-ovo-sto-se-dogada-molim-da-se-prekine-ovakva-praksa/
https://ika.hkm.hr/novosti/biskup-bogdan-slavio-misu-u-kninu/
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i obitelj“. Poručio je da „imamo obvezu prema potomcima i sretnoj budućnosti 

nastaviti poštovati i promicati vrjednote svojih predaka.“ Pozvao je da te tri stijene 

„čuvamo i branimo poput naših branitelja u Oluji 95. i to čestitošću, 

profesionalnom stručnošću, vrlinama i krepostima ljudskoga i kršćanskoga 

života.“ 

 

U završnoj riječi gvardijan i župnik u Kninu fra Josip Gotovac istaknuo je da 

„svaka obljetnica VRO ‘Oluja’ u svima nama vraća jake emocije ponosa i 

zajedništva koje smo imali nakon oslobođenja domovine 1995.“ Kazao je da 

„Republika Hrvatska nije sljednica ni ustaškog nacizma ni partizanskog 

antifašizma. Država Republika Hrvatska stvorena je u Domovinskom ratu.“ 

Izrazio je uvjerenje da je naša pobjeda izvojevana uz Božju pomoć kao i 

zajedništvo našeg kroz povijest napaćenog hrvatskog naroda. 

Upozorio je da u isto vrijeme ponosa na slavnu pobjedu u „Oluji“ nije lijepo što 

se događa na proslavi ovoga dana. Naime, svake godine dolazi sve manje 

branitelja i posjetitelja. Mnogo je onih koji dođu, ali moraju ostati iza prepreke. 

Stoga je fra Josip pozvao da se prekine ta praksa jer su nam upravo branitelji 

omogućili da se slavi ovaj dan. 

„Naša domovina je vlasništvo cijelog hrvatskog naroda. Imamo svoju vlast, 

vojsku, policiju, institucije, mi smo jedan narod i jedno tijelo. Želio bih da 

proslava ‘Oluje’ bude spontano svenarodno veselje bez ikakvih velikih ograda i 

podijeljenosti“, kazao je fra Josip. 

Rekao je da je visoka cijena kojom smo platili slobodu. Često spominjemo broj 

žrtava – 15.000 poginulih i nestalih, od kojih je 402 djece. Mnogi su ranjeni, 

porušeni su nam domovi, uništena nam je ekonomija. „I upravo zbog visoke cijene 

slobode nemamo pravo biti nemarni i molim predstavnike vlasti da u strateškim 

odlukama slušaju volju naroda kroz institut i referenduma“, dodao je fra Josip. 

Istaknuo je najzaslužnije za stvaranje samostalne Republike Hrvatske, najprije 

zagovor Blažene Djevice Marije, zatim mudro političko vodstvo na čelu s dr. 

Franjom Tuđmanom, dobrog kardinala blagopokojnog Franju Kuharića, hrabrost 

hrvatskih branitelja i zajedništvo cijeloga naroda. 

Primijetio je da nije lijepo da se hrvatske branitelje spominje i stavlja u bilo kojem 

obliku u negativni kontekst. „Hrvatski branitelji su časni ljudi na koje je rat ostavio 

duboke ožiljke. Oni kao i njihove obitelji s tim ožiljcima i dan-danas žive“, 

primijetio je fra Josip. Obrativši se braniteljima, fra Josip je rekao: „Dragi 

branitelji, ma što tko govorio o vama, vaše zasluge u stvaranju Hrvatske su u 

pravom smislu herojske.“ Kazao je da se snaga zajedništva pokazala i po 

završetku rata. Izgradili smo porušeno. „U ratu koji nam je nametnut mi smo 

pobijedili, ali nikoga ne mrzimo, štoviše mi molimo kršćanski za svoje 

neprijatelje. Ali, zbog visoke cijene slobode imamo moralnu obavezu od napadača 

tražiti dva uvjeta: iskreno kajanje i nadoknadu svekolike štete“, poručio je fra 

Josip. 

Pozvao je na obnovu zajedništva našega naroda „jer to je jedini put i jedina naša 

snaga i naša budućnost“. „Zaustavimo podjele. Neka nam dobrobit domovine i 

naroda bude na prvom mjestu. Odrecimo se osobnih, privatnih interesa“, potaknuo 
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je fra Josip, zaključivši: „Ne sumnjam da će doći vrijeme procvata naše drage 

domovine.“ 

 

Na misi su sudjelovali predsjednik Hrvatskog sabora Gordan Jandroković i 

saborski zastupnici, predsjednik Vlade Andrej Plenković, potpredsjednici Vlade, 

ministri, izaslanici predsjednika Republike Hrvatske i vrhovnog zapovjednika 

Hrvatske vojske, gradonačelnik Knina, župani, predstavnici kulturnih ustanova i 

lokalnih vlasti, načelnik Glavnog stožera Oružanih snaga admiral Robert Hranj, 

vojnici, dočasnici, časnici, generali, glavni ravnatelj policije Nikola Milina, 

pripadnici i djelatnici policije, branitelji, obitelji hrvatskih branitelja, hrvatski 

ratni vojni invalidi, obitelji poginulih, nestalih i preminulih hrvatskih branitelja i 

drugi hodočasnici i vjernici. 

 

https://www.dalmacijadanas.hr/crkva-zanijemila-kninski-zupnik-ocitao-lekciju-

nije-lijepo-ovo-sto-se-dogada-molim-da-se-prekine-ovakva-praksa/  

 

POGLEDAJTE I POSLUŠAJTE: 

https://www.facebook.com/bujicavelimirbujanec/videos/propovijed-za-

pam%C4%87enje-pogledajte-kako-je-fra-josip-gotovac-u-kninu-o%C4%8Ditao-

bukvi/189057284166651/  
 

  

https://www.dalmacijadanas.hr/crkva-zanijemila-kninski-zupnik-ocitao-lekciju-nije-lijepo-ovo-sto-se-dogada-molim-da-se-prekine-ovakva-praksa/
https://www.dalmacijadanas.hr/crkva-zanijemila-kninski-zupnik-ocitao-lekciju-nije-lijepo-ovo-sto-se-dogada-molim-da-se-prekine-ovakva-praksa/
https://www.facebook.com/bujicavelimirbujanec/videos/propovijed-za-pam%C4%87enje-pogledajte-kako-je-fra-josip-gotovac-u-kninu-o%C4%8Ditao-bukvi/189057284166651/
https://www.facebook.com/bujicavelimirbujanec/videos/propovijed-za-pam%C4%87enje-pogledajte-kako-je-fra-josip-gotovac-u-kninu-o%C4%8Ditao-bukvi/189057284166651/
https://www.facebook.com/bujicavelimirbujanec/videos/propovijed-za-pam%C4%87enje-pogledajte-kako-je-fra-josip-gotovac-u-kninu-o%C4%8Ditao-bukvi/189057284166651/
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4. 

 

KOLIKO TREBAŠ BITI GLUP PA MISLITI DA 

HOSOVCI VEĆ ODAVNO NISU ISTAKNUTI ZA 

ODSTREL – ILI SE RADI SAMO O 

POKVARENJACIMA? 

JEDNOSTAVNO TREBAŠ BITI ČLAN VIJEČA ZA 

DOMOVINSKI PIJETET. 
 

Sramotno viječe koje ne zna da su vlasti: 

Uklonile poginulim braniteljima HOS-ovcima spomen ploču u Jasenovcu uz 

obrazloženje da je na njoj oznaka HOS-a odobrena od hrvatskih vlasti.  

Sramotno vijeće koje ne zna da godinama proganjaju Hosovce zbog njihovog 

ratnog pozdrava 

Sramotno vijeće koje ne zna za izjave o spomenutoj ploči Predsjednika države. 

Sramotno vijeće koje ne zna za incidente prilikom dolaska HOS-ovaca na proslave 

u kojima su same sudjelovale. 

Sramotno vijeće koje ne zna za zatvaranja HOS-ovaca u Kninu ove godine. 

ZNAJU LI ONI UOPĆE ZNAČENJE RIJEČI PIJETET? 

Znaju li oni da su takvim postupcima ISTICALI HOS-ovce za odstrel? 

Vijeće za pijetet bi trebao biti protiv takvog isticanja. 

Što reći nego: JADNICI!  

Kako ih nije sramota negirati jednog Sinišu Glavaševića koji je još u studenom 

1991. ISTAKAO HOS-ovce! 

Oni sebe stavljaju ispred Siniše Glavaševića. Da imaju imalo ljudskosti u sebi 

odmah bi se povukli iz tog vijeća! 
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VIJEĆE ZA DOMOVINSKI PIJETET PROTIV 

PENAVINOG PLAKATA, A ISTICANJE HOS-A I BILO 

KOJE POSTROJBE SMATRAJU NEPRAVEDNIM 

 
3. studenoga 2023. u 18:30 

Foto: fah, Montaža: Narod.hr 

 

Vijeće za domovinski pijetet je raspravljalo je o obilježavanju Dana sjećanja na 

žrtvu Vukovara. Nakon objava vukovarskoga gradonačelnika Ivana Penave o 

postrojbi HOS-a koja bi predvodila kolonu, predstavljanju plakata i drugih izjava 

i političkih konstatacija, Vijeće je izdalo priopćenje. Sam Penava, kao što je 

najavio, nije došao na sjednicu, prenosi HRT. 

Vijeće je razmotrilo programe koje su pripremili Grad Vukovar i Općina Škabrnja 

te su prihvaćena oba programa obilježavanja Dana sjećanja na žrtvu Vukovara i 

Škabrnje. Razmatralo se i plakat koji je izradio Grad Vukovar. No, Vijeće smatra 

da je „plakat neprimjeren i kao takav neprihvatljiv jer je u javnosti potaknuo 

brojne negativne rasprave i reakcije“. Što se tiče HOS-a na čelu kolone, Vijeće 

smatra da „da je isticanje jedne postrojbe nepravedno u odnosu na doprinosu svih 

koji su sudjelovali u herojskoj obrani Grada Vukovara“. Istaknuli su da će Vlada 

i sva nadležna tijela Republike Hrvatske „pružiti potporu obilježavanju dana 

posebnog domovinskog pijeteta“. 

https://vijesti.hrt.hr/hrvatska/vijece-za-domovinski-pijetet-o-obiljezavanju-dana-sjecanja-11125828
https://narod.hr/wp-content/uploads/2023/11/vukovar-e1699029367976.jpg
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>HOS-ovci na čelu ovogodišnje Kolone sjećanja u Vukovaru; Penava: Ako 

vam se to ne sviđa… 

Što je Vijeće za domovinski pijetet 

Vijeće za domovinski pijetet, mir i razvoj međuresorno je tijelo osnovano 2020. 

Zakonom o proglašenju Vukovara mjestom posebnog domovinskog pijeteta. 

Sastoji se od 17 članova, koji imaju i svoje zamjenike. Vijeće imenuje Vlada. Na 

čelu mu je ministar hrvatskih branitelja Tomo Medved, a njegov zamjenik je dr.sc. 

Špiro Janović. 

Vijeće je tijelo koje “koordinira i prati aktivnosti obilježavanja posebnog 

domovinskog pijeteta, može predložiti mjere i aktivnosti radi njihova 

unaprjeđenja i prati njihovo provođenje te prati i može predložiti mjere poticanja 

društvenog razvoja”. 

Članovi vijeća i njihovi zamjenici su: 

– general-pukovnik MARIJAN MAREKOVIĆ, predstavnik Ureda predsjednika 

Republike Hrvatske, član; IVANA PUŠONJIĆ, zamjenica člana 

– mr. sc. ZVONIMIR FRKA-PETEŠIĆ, predstavnik Ureda predsjednika Vlade 

Republike Hrvatske, član; MIRNA IVANČIĆ, zamjenica člana 

– ANTE DEUR, predstavnik odbora Hrvatskog sabora nadležnog za pitanja 

ratnih veterana, član; STIPO MLINARIĆ, zamjenik člana 

– IVICA AKMADŽA, kao predstavnik Ministarstva hrvatskih branitelja; 

IVONA PALTRINIERI, zamjenica članice 

– NADA ZRINUŠIĆ, predstavnica tijela državne uprave nadležnog za 

demografiju, obitelj, mlade i socijalnu politiku, članica; TATJANA 

KATKIĆ STANIĆ, zamjenica članice 

– IVICA ŠUŠAK, predstavnik tijela državne uprave nadležnog za znanost i 

obrazovanje, član; NEVENKA PAŠALIĆ, zamjenica člana 

– IVANA PRGIN, predstavnica tijela državne uprave nadležnog za kulturu, 

članica; DRAŽEN KLINČIĆ, zamjenik članice 

– IVAN JUŠIĆ, kao predstavnik tijela državne uprave nadležnog za obranu; 

DARJA PAVLIČIĆ, zamjenica člana 

– ALEN KLABOT, predstavnik tijela državne uprave nadležnog za unutarnje 

poslove, član; SANDRA VEBER, zamjenica člana 

– KRUNOSLAV ŠEREMET, predstavnik Javne ustanove »Memorijalni centar 

domovinskog rata Vukovar«, član; ANA IŠTUK, zamjenica člana 

– dr. sc. ANTE NAZOR, predstavnik Hrvatskog memorijal¬no-

dokumentacijskog centra Domovinskog rata, član; MATE RUPIĆ, 

zamjenik člana 

– dr. sc. LJILJANA BLAŽEVIĆ, predstavnica Fonda za obnovu i razvoj Grada 

Vukovara, članica; DIJANA JOLIĆ, zamjenica članice 

– mr. sc. DRAGUTIN GUZOVSKI, predstavnik Vukovarsko-srijemske 

županije, član; IVAN KOVAČIĆ, zamjenik člana 

– TOMISLAV JOSIĆ, predstavnik Grada Vukovara, član; PILIP KARAULA, 

zamjenik člana 

https://narod.hr/hrvatska/hos-ovci-na-celu-ovogodisnje-kolone-sjecanja-u-vukovaru-penava-ako-vam-se-to-ne-svida
https://narod.hr/hrvatska/hos-ovci-na-celu-ovogodisnje-kolone-sjecanja-u-vukovaru-penava-ako-vam-se-to-ne-svida
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– FRANJO ŠOLJIĆ, predstavnik hrvatskih branitelja i stradalnika iz 

Domovinskog rata s područja Grada Vukovara, član; MARINKO ČAČIĆ, 

zamjenik člana 

– MATO DUDIĆ, predstavnik hrvatskih branitelja i stradalnika iz Domovinskog 

rata s područja Grada Vukovara, član; ANTE LJUBIĆ, zamjenik člana 

– ZLATKO ZAOBORNI, predstavnik hrvatskih branitelja i stradalnika iz 

Domovinskog rata s područja Grada Vukovara, član; DAVOR ŠPADIJER, 

zamjenik člana 

U nastavku pročitajte priopćenje Vijeća za domovinski pijetet, mir i razvoj o Danu 

sjećanja na žrtve Domovinskog rata i Danu sjećanja na žrtvu Vukovara i Škabrnje: 

Povodom organizacije ovogodišnjeg obilježavanja Dana sjećanja na žrtve 

Domovinskog rata i Dana sjećanja na žrtvu Vukovara i Škabrnje, u Ministarstvu 

hrvatskih branitelja 3. studenoga održana je sjednica Vijeća za domovinski pijetet, 

mir i razvoj. 

 

 
 

Ovako su mediji iskoristili riječi 80-godišnje Nicolierove majke, a pogledajte što 

danas objavljuju 

3. studenoga 2023. u 09:30 

Mediji su riječi Nicolierove majke krivo prenijeli. Ona je, kako tvrdi Paul 

Nicolier, nakon što je pročitala članak ”morala uzeti 3 tablete”. 

U uvodnom dijelu sjednice potpredsjednik Vlade i ministar hrvatskih branitelja 

Tomo Medved podsjetio je da Zakon o proglašenju Vukovara mjestom posebnog 

domovinskog pijeteta, definira značenje i status Vukovara radi očuvanja trajne 

uspomene i sjećanja na žrtvu Vukovara u Domovinskom ratu i izgradnje mira. 

Vukovar – mjesto posebnog domovinskog pijeteta 

Vukovar je proglašen mjestom posebnog domovinskog pijeteta jer ima posebno 

važnu ulogu u hrvatskoj povijesti uspostave samostalne, nezavisne, suverene i 

demokratske države te predstavlja simbol otpora, žrtve, pobjede i zajedništva 

odnosno obrane državnog suvereniteta i teritorijalnog integriteta Republike 

Hrvatske u Domovinskom ratu. 

Poseban domovinski pijetet, u smislu ovoga Zakona, predstavlja posebno 

poštovanje prema poginulim i nestalim hrvatskim braniteljima u Vukovaru i svim 

hrvatskim braniteljima koji su branili slobodu, demokraciju i zajedništvo 

hrvatskog naroda, svim civilnim stradalnicima iz Domovinskog rata te Vukovaru, 

simbolu otpora, hrabrosti, zajedništva i mira, koji je tijekom velikosrpske agresije 

https://narod.hr/hrvatska/ovako-su-mediji-iskoristili-rijeci-80-godisnje-nicolierove-majke-a-pogledajte-sto-danas-objavljuju
https://narod.hr/hrvatska/ovako-su-mediji-iskoristili-rijeci-80-godisnje-nicolierove-majke-a-pogledajte-sto-danas-objavljuju
https://narod.hr/hrvatska/ovako-su-mediji-iskoristili-rijeci-80-godisnje-nicolierove-majke-a-pogledajte-sto-danas-objavljuju
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na Republiku Hrvatsku pretrpio velike ljudske gubitke i razaranja materijalnih 

dobara odnosno kulturne baštine. 

>Novinari uočili slovo ‘U’ na Penavinom plakatu; Raspudić: Svako slovo je 

ravnopravno i dobrodošlo 

Zakonom je propisano da nositelji u planiranju i poduzimanju aktivnosti odavanja 

počasti, surađuju međusobno i s drugim tijelima koja sudjeluju u programu 

obilježavanja, a Vijeće za domovinski pijetet, mir i razvoj je stalno tijelo koje 

koordinira i prati aktivnosti obilježavanja posebnog domovinskog pijeteta te može 

predložiti mjere i aktivnosti radi njihova unaprjeđenja i prati njihovo provođenje. 

„U duhu Zakona te uvažavanjem posebnosti Vukovara želimo da ovo Vijeće 

svojim radom i zaključcima oda priznanje podnesenim žrtvama, Vukovara, ali i 

svih krajeva Hrvatske, a da se izbjegne dodatna politizacija koja opterećuje kako 

stradalnike i hrvatske branitelje Vukovara tako i cjelokupnu hrvatsku javnost“, 

istaknuo je ministar Medved, dodavši kako to posebno dolazi do izražaja u danima 

sjećanja na žrtvu Vukovara i Škabrnje kada se Kolonom sjećanja na dostojanstven 

i primjeren način odaje duboko poštovanje herojstvu i mučeništvu hrvatskih 

branitelja i civila. 

>Penava optužuje: Ministar Medved ukrao je Vukovarcima kolonu sjećanja 

Izrada drugog plakata 

Na sjednici su sudjelovali svi članovi Vijeća, osim predstavnika Grada Vukovara 

i jednog od predstavnika hrvatskih branitelja i stradalnika iz Domovinskog rata s 

područja Grada Vukovara, koji su odbili sudjelovati u radu Vijeća. Ranijih godina 

uobičajeno su bili nazočni i gradonačelnik Vukovara, koji je već ranije najavio 

svoj nedolazak, te načelnik Općine Škabrnja, koji je i ove godine sudjelovao na 

sjednici. 

 

 
 

Nicolierov brat: Slažemo se s korištenjem njegove slike, riječi moje 80-godišnje 

majke su pogrešno prenesene 

2. studenoga 2023. u 11:30 

Moja mama ima uskoro 80 godina, narušenog je zdravlja i jučer se loše osjećala 

nakon objavljivanja članka koji je pogrešno prenio njene riječi 

Vijeće je razmotrilo programe koje su pripremili Grad Vukovar i Općina Škabrnja 

te su prihvaćena oba programa obilježavanja Dana sjećanja na žrtvu Vukovara i 

Škabrnje. 

https://narod.hr/hrvatska/novinari-uocili-slovo-u-na-penavinom-plakatu-raspudic-svako-slovo-je-ravnopravno-i-dobrodoslo
https://narod.hr/hrvatska/novinari-uocili-slovo-u-na-penavinom-plakatu-raspudic-svako-slovo-je-ravnopravno-i-dobrodoslo
https://narod.hr/hrvatska/penava-optuzuje-ministar-medved-ukrao-je-vukovarcima-kolonu-sjecanja
https://narod.hr/hrvatska/nicolierov-brat-slazemo-se-s-koristenjem-njegove-slike-rijeci-moje-80-godisnje-majke-su-pogresno-prenesene
https://narod.hr/hrvatska/nicolierov-brat-slazemo-se-s-koristenjem-njegove-slike-rijeci-moje-80-godisnje-majke-su-pogresno-prenesene
https://narod.hr/hrvatska/nicolierov-brat-slazemo-se-s-koristenjem-njegove-slike-rijeci-moje-80-godisnje-majke-su-pogresno-prenesene
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>Hrvatski generalski zbor uključio se u raspravu o Vukovaru, tvrdi kako je 

riječ o privatizaciji Domovinskog rata 

Vijeće je razmotrilo i plakat koji je izradio Grad Vukovar, a čiji izgled i sadržaj 

prije javnog predstavljanja nije usuglašen s Vijećem, te je stava da je plakat 

neprimjeren i kao takav neprihvatljiv jer je u javnosti potaknuo brojne negativne 

rasprave i reakcije, izazvao podjele i uznemirenost u velikom dijelu braniteljsko-

stradalničke populacije i ne šalje poruku pijeteta ni odavanja jednake počasti 

žrtvama, uz napomenu da nikada ranije na plakatima nisu bile isticane pojedine 

postrojbe ili osobe. 

>‘Otvoreno’ u režiji HRT-ovog Smrtića: Tri sudionika protiv Mlinarića zbog 

Penave i slova ‘U’ 

Zbog svega navedenoga Vijeće nije suglasno s korištenjem predstavljenog plakata 

kao službenog promotivnog materijala obilježavanja dana posebnog 

domovinskog pijeteta te se usuglasilo o potrebi izrade plakata koji će izgledom i 

sadržajem odražavati duh Zakona o proglašenju Vukovara mjestom posebnog 

domovinskog pijeteta, pozivati na zajedništvo braniteljsko-stradalničke 

populacije i čitave javnosti te poslati jasnu poruku da je Grad Vukovar simbol 

otpora, žrtve i zajedništva u Domovinskom ratu. 

Isticanje jedne postrojbe nepravedno 

Uvažavajući doprinos Hrvatskih obrambenih snaga u obrani Vukovara, Vijeće 

skreće pozornost na činjenicu da su svih proteklih godina Kolonu sjećanja 

predvodili branitelji Vukovara, među kojima i pripadnici HOS-a, zajedno s 

članovima obitelji poginulih, umrlih i nestalih hrvatskih branitelja te je stava da je 

isticanje jedne postrojbe nepravedno u odnosu na doprinosu svih koji su 

sudjelovali u herojskoj obrani Grada Vukovara. 

Vijeće je zaključilo da će Vlada i sva nadležna tijela Republike Hrvatske, unatoč 

izostanku suradnje od strane Grada Vukovara, u okviru svojih zakonskih ovlasti i 

sukladno propisima, i ove, kao i ranijih godina, pružiti potporu obilježavanju dana 

posebnog domovinskog pijeteta kako bi se dostojanstveno obilježio državni 

blagdan i kako bi se u miru i zajedništvu odala počast žrtvama. 

Podsjećamo kako je upravo na tom tragu i na inicijativu Grada Vukovara donesen 

Zakon o Vukovaru kao mjestu posebnog domovinskog pijeteta, na temelju kojega 

je formirano i ovo Vijeće. Ne zato da bi se nešto nekome branilo, nego da bi se 

štitile vrijednosti za koje su mnogi žrtvovali svoje živote. 

>Penava: Neki su si dali za pravo negirati žrtvu Nicoliera i manipulirati 

njegovom majkom. Sram ih bilo! 

Upravo je tim Zakonom stavljen fokus na žrtvu Vukovara kako bi se u zajedništvu 

i dostojanstveno odala počast najzaslužnijima za našu slobodu i neovisnost, a 

Zakonom o blagdanima Vlada je 18. studenoga proglasila Danom sjećanja na 

žrtve Domovinskog rata i Danom sjećanja na žrtvu Vukovara i Škabrnje. 

Zaključno, Vijeće poziva sve da se priključe obilježavanju Dana sjećanja na žrtve 

Domovinskog rata i Dana sjećanja na žrtvu Vukovara i Škabrnje kako bismo na 

dostojanstven način u jedinstvu obilježili dane posebnog domovinskog pijeteta i 

odali počast svima koji su branili Vukovar, a time i cijelu hrvatsku državu: 

https://narod.hr/hrvatska/hrvatski-generalski-zbor-ukljucio-se-u-raspravu-o-vukovaru-tvrdi-kako-je-rijec-o-privatizaciji-domovinskog-rata
https://narod.hr/hrvatska/hrvatski-generalski-zbor-ukljucio-se-u-raspravu-o-vukovaru-tvrdi-kako-je-rijec-o-privatizaciji-domovinskog-rata
https://narod.hr/hrvatska/otvoreno-u-reziji-hrt-ovog-smrtica-tri-sudionika-protiv-mlinarica-zbog-penave-i-jednog-slova
https://narod.hr/hrvatska/otvoreno-u-reziji-hrt-ovog-smrtica-tri-sudionika-protiv-mlinarica-zbog-penave-i-jednog-slova
https://narod.hr/hrvatska/penava-neki-su-si-dali-za-pravo-negirati-zrtvu-nicoliera-i-manipulirati-njegovom-majkom-sram-ih-bilo
https://narod.hr/hrvatska/penava-neki-su-si-dali-za-pravo-negirati-zrtvu-nicoliera-i-manipulirati-njegovom-majkom-sram-ih-bilo
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>Radić podsjetio na događaj u Kninu ove godine: Zato će HOS biti prvi u 

koloni sjećanja 

Pozivamo sve kojima je Hrvatska u srcu – dođite u Vukovar i Škabrnju, budimo 

ponosni i dostojanstveni, poklonimo se žrtvama i pokažimo svehrvatsku snagu 

zajedništva. 

https://narod.hr/hrvatska/vijece-za-domovinski-pijetet-protiv-penavinog-plakata-

a-isticanje-hos-a-i-bilo-koje-postrojbe-smatraju-nepravednim  
 

  

https://narod.hr/hrvatska/radic-podsjetio-na-dogadaj-u-kninu-ove-godine-zato-ce-hos-biti-prvi-u-koloni-sjecanja
https://narod.hr/hrvatska/radic-podsjetio-na-dogadaj-u-kninu-ove-godine-zato-ce-hos-biti-prvi-u-koloni-sjecanja
https://narod.hr/hrvatska/vijece-za-domovinski-pijetet-protiv-penavinog-plakata-a-isticanje-hos-a-i-bilo-koje-postrojbe-smatraju-nepravednim
https://narod.hr/hrvatska/vijece-za-domovinski-pijetet-protiv-penavinog-plakata-a-isticanje-hos-a-i-bilo-koje-postrojbe-smatraju-nepravednim
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REAGIRANJA SLUGA SVJETSKIH MOĆNIKA 2. 

(PADNE LI HOS I SVI OSTALI ĆE DOĆI NA RED, 5.) 

 

„Da nije bilo HOS-a, Vukovar bi pao već u rujnu mjesecu.“ 

(Siniša Glavašević, studeni 1991.) 

 

„Pustite da prvo prođu Hrvati“ 

(Redar koloni Vlade u Vukovaru 2013.)  

 

Josip Pečarić  

 
Moram priznati da mi je zabavno reagiranje Predsjednika Vlade RH 

(04/11/2023): 

PLENKOVIĆ: VLADA PRIPREMA NOVI PLAKAT KOJI ‘ĆE POSLATI VAŽNU 

PORUKU’ 

 

Predsjednik Vlade Andrej Plenković izjavio je u subotu u Bjelovaru da je dobra 

jučerašnja odluka Vijeća za domovinski pijetet, mir i razvoj da se napravi drugi 

plakat koji će poslati važnu poruku da je Vukovar mjesto posebnog pijeteta, 

poručivši da je sve ostalo politizacija. 

Drugim riječima Predsjednik vlade misli da je njegovo uklanjanje spomen-ploče 

hrvatskim braniteljima u Jasenovcu na zahtjev predstavnika naroda koji je izvršio 

fašističku agresiju na Hrvatsku samo politizacija. Zaboravlja da je dao ukloniti 

spomen ploču jer je na njemu bio simbol koji je odobren od vlasti hrvatske države, 

pa je to bliže nepoštivanje hrvatske države. A da sve bude još gore oš tada im je 

Pupovac poručio kako kokarda u RH nije zabranjenja i nju dakle ne smiju dirati, 

ali znak koji je odobrila Država mora se ukloniti. I onda ga Predsjednik Vlade i 

ukloni. 
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Da to nije politizacija - to je mnogo mnogo gore. To je čin veleizdaje.  

Vijeće je prihvatilo na sjednici u petak programe obilježavanja Dana sjećanja na 

žrtvu Vukovara i Škabrnje koje su pripremili Grad Vukovar i Općina Škabrnja 

dok nije suglasno s korištenjem predstavljenog plakata kao službenog 

promotivnog materijala. 

Premijer je rekao novinarima da će novi plakat koji će pripremiti Vlada, odnosno 

Vijeće biti vidljiv, a upitan očekuje li da će ga gradonačelnik Vukovara Ivan 

Penava prihvatiti, rekao je da to u konačnici nije bitno i da je to njihova stvar. 

Predsjednik Vlade Andrej Plenković izjavio je u subotu u Bjelovaru da je dobra 

jučerašnja odluka Vijeća za domovinski pijetet, mir i razvoj da se napravi drugi 

plakat koji će poslati važnu poruku da je Vukovar mjesto posebnog pijeteta, 

poručivši da je sve ostalo politizacija. 

Vijeće je prihvatilo na sjednici u petak programe obilježavanja Dana sjećanja na 

žrtvu Vukovara i Škabrnje koje su pripremili Grad Vukovar i Općina Škabrnja 

dok nije suglasno s korištenjem predstavljenog plakata kao službenog 

promotivnog materijala. 

Premijer je rekao novinarima da će novi plakat koji će pripremiti Vlada, odnosno 

Vijeće biti vidljiv, a upitan očekuje li da će ga gradonačelnik Vukovara Ivan 

Penava prihvatiti, rekao je da to u konačnici nije bitno i da je to njihova stvar. 

 

Poruka je očita: Možeš prevariti i izmanipulirati majku Jeana Michela Nicoliera 

(vidjeti u Prilozima): 

https://kamenjar.com/vijece-za-pijetet-prihvatilo-programe-za-vukovar-i-skabrnju-ali-ne-i-plakat/
https://kamenjar.com/vijece-za-pijetet-prihvatilo-programe-za-vukovar-i-skabrnju-ali-ne-i-plakat/
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PENAVA: NEKI SU SI DALI ZA PRAVO NEGIRATI ŽRTVU NICOLIERA I 

MANIPULIRATI NJEGOVOM MAJKOM. SRAM IH BILO! 

https://narod.hr/hrvatska/penava-neki-su-si-dali-za-pravo-negirati-zrtvu-

nicoliera-i-manipulirati-njegovom-majkom-sram-ih-bilo  

Valjda se treba Jeanu Michelu i rugati jer je došao iz Francuske braniti Hrvatsku 

dok se današnji predsjednik vlade sklonio ako se ne varam - u Francusku. 

A i obrazloženje za novi plakat je na toj razini: 

„Vijeće smatra da je „plakat neprimjeren i kao takav neprihvatljiv jer je u javnosti 

potaknuo brojne negativne rasprave i reakcije“. 

I sada – kao i tada – protestirali oni koji su pripadnici naroda koji je izvršio 

fašističku agresiju na Hrvatsku, oni iz RH koji nikada nisu prežalili bivšu im 

tamnicu hrvatskog naroda i oni koji danas služe takvima – i to je dovoljno da se 

ukloni plakat. A kao napredak je – izradit će novi. Nadajmo se da će prevladati 

malo poštenja i napisati umjesto VUKOVA VYKOVAR.  

 

“Što će biti s ovim što su oni napravili samostalno, bez konzultacije s bio kime, 

na određeni način isključili sve ostale suprotno višegodišnjoj praksi organizacije 

Dana sjećanja to nije naša stvar, to je njihova stvar”, rekao je premijer na proslavi 

sv. Huberta, zaštitnika lovaca i lovstva. 

Da, što će biti? Možda se ponovi 2013. s dvije kolone s onom porukom vladinoj 

koloni iz 2013.: 

„Pustite da prvo prođu Hrvati“ 

(Redar koloni Vlade u Vukovaru 2013.) 

U prilozima dajem i što o tome misle legende Vukovara Predrag Peđa Mišić koji 

je iako Srbin branio Vukovar dok je današnji predsjednik bio nesposoban za tako 

nešto i sklonio se iz zemlje valjda vjerujući da će pobijediti fašistički agresor, i 

Tomislav Josić. 

Plenković je prozvao Penavu da je pokazao “iznimno nepoštovanje prema državi” 

jer je poslao pismo potpredsjedniku Vlade i ministru branitelja Tomi Medvedu i 

nije došao na sastanak Vijeća. 

Kakva je to poruka, da li su ovi drugi ljudi koji su jučer tamo bili nedostojni 

njegovog društva, što on time kani poslati poruku i to ministru koji je bio i 

zapovjednik Tigrova, koji je bio hrvatski branitelj, koji je ranjen, čiji je brat 

poginuo u domovinskom ratu, upitao je premijer. 

Ocijenio je da su to vrlo neprimjerene poruke koje ne može drugačije nazvati nego 

jednom politizacijom i samoga Dana sjećanja, ali i u konačnici Vukovara kao 

simbola. 

Možda posredno Plenković proziva Tomu Medveda jer mu nabraja zasluge koje 

su ga u našim očima činile velikim, a sada je spao na manipulatora s majkom  

 

Ponovio je da je njegova Vlada predložila Hrvatskom saboru da 18. studenoga 

bude Dan sjećanja na žrtvu Vukovara, na žrtvu Škabrnje i da je prošlih godina 

jako dobro funkcionirala suradnja između Vukovara ili pak Škabrnje s Vijećem 

koje vodi Medved. 

https://narod.hr/hrvatska/penava-neki-su-si-dali-za-pravo-negirati-zrtvu-nicoliera-i-manipulirati-njegovom-majkom-sram-ih-bilo
https://narod.hr/hrvatska/penava-neki-su-si-dali-za-pravo-negirati-zrtvu-nicoliera-i-manipulirati-njegovom-majkom-sram-ih-bilo
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Valjda Plenković želi upozoriti sve na intervju legende Škabrnje Marko Miljanić, 

koji je bio na čelu Samostalnog bataljuna Škabrnja, pa vam i taj intervju dajem u 

Prilozima:  

https://narod.hr/hrvatska/hrvatski-branitelj-predrag-misic-podrzao-penavu-

voljeti-hrvatsku-i-rucati-s-koljacima-mogu-samo-neki  

https://kamenjar.com/penava-apsurd-je-da-imamo-presudu-haga-za-ovcaru-a-

nemamo-hrvatsku-za-vukovar/  

https://kamenjar.com/marko-miljanic-skabrnja-ne-zivi-samo-za-ovaj-jedan-dan/  

https://bezcenzure.hr/branitelji/razgovor-mladena-pavkovica-s-markom-

miljanicem-junakom-domovinskog-rata/  

https://cronika.hr/2023/11/intervju-mladena-pavkovica-s-markom-miljanicem-

junakom-domovinskog-rata/ 

Doista lijepo od Predsjednika vlade jer nas tako podsjeća kako prolazr takvi 

hrvatski velikani kao što je Marko Miljanić kada u Splitu pozdravu legendarne 

branitelje i njegove Škabrnje s njihovim pozdravom. A i opet se ruga Medvedu jer 

ga podsjeća na dobru suradnju dok nije izmanipulirao majku Vukovarske legende. 

Ili nije pa na plakatu je on. On je bio pripadnik HOS-a za koje je Siniša Glavašević 

u studenom 1991. rekao: 

„Da nije bilo HOS-a, Vukovar bi pao već u rujnu mjesecu.“ 

Dva mjeseca koja su možda odlučujuća za pobjedu u Domovinskom ratu. Pa kako 

da ne budu protiv toga da se takve 'zločince' izdvaja, zar ne? 

 Ako se Medvedu ruga Predsjednik Vlade ne čudi što to rade i drugi (vidi u 

Prilozima): 

https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/37247-koga-briga-za-

plenkovicevog-lutka-i-njegovo-vijece  

 

Plenković je rekao da mu nije jasno po kojoj je političkoj logici, nakon niza godina 

dobre suradnje i podrške Vlade najednom iz optike gradonačelnika Vukovara koji 

je dojučer bio u HDZ-u ministar hrvatskih branitelja i potpredsjednik Vlade 

Medved “ukrao kolonu Vukovarcima”. 

“Meni to nije jasno kako to nije bila kvalifikacija lani, kako nije bila preklani, 

kako nije bila prije tri godine, četiri godine, ne znam što se to promijenilo”, rekao 

je premijer. 

Ovdje je Plenković u pravu jer su i on i drugi na vlasti i ranije maltretirali i HOS-

ovce i mnoge druge (najpoznatiji Marko Perković Thompson, Josip Šimunić) pa 

su doista ovako nešto trebali napraviti ranije. Zapravo, vjerojatno se Predsjednik 

Vlade slaže s mojim mišljenjem da su trebali i poslije 2913. ići s dvije kolone. 

Prvo idu Hrvati, a onda ovi koji za sebe kažu da su Hrvati.  

Druge kolone ne bi bilo, ali ne bi ni bilo svih ovih gadarija prema braniteljima, 

Šimuniću, Thompsonu itd.  

Zaključio je da je 18. studenoga iznad bilo koga, iznad svakoga, koju god dužnost 

obnašao bio predsjednik vlade, gradonačelnik, ministar ili zastupnik. 

“Tamo smo da pokažemo naše poštovanje i respekt prema žrtvi hrvatskih 

branitelja i prema gradu heroju. I samo na taj način možemo to na primjeren 

način uz poštovanje prema onima kojih više nema, koji su najzaslužniji za 

https://narod.hr/hrvatska/hrvatski-branitelj-predrag-misic-podrzao-penavu-voljeti-hrvatsku-i-rucati-s-koljacima-mogu-samo-neki
https://narod.hr/hrvatska/hrvatski-branitelj-predrag-misic-podrzao-penavu-voljeti-hrvatsku-i-rucati-s-koljacima-mogu-samo-neki
https://kamenjar.com/penava-apsurd-je-da-imamo-presudu-haga-za-ovcaru-a-nemamo-hrvatsku-za-vukovar/
https://kamenjar.com/penava-apsurd-je-da-imamo-presudu-haga-za-ovcaru-a-nemamo-hrvatsku-za-vukovar/
https://kamenjar.com/marko-miljanic-skabrnja-ne-zivi-samo-za-ovaj-jedan-dan/
https://bezcenzure.hr/branitelji/razgovor-mladena-pavkovica-s-markom-miljanicem-junakom-domovinskog-rata/
https://bezcenzure.hr/branitelji/razgovor-mladena-pavkovica-s-markom-miljanicem-junakom-domovinskog-rata/
https://cronika.hr/2023/11/intervju-mladena-pavkovica-s-markom-miljanicem-junakom-domovinskog-rata/
https://cronika.hr/2023/11/intervju-mladena-pavkovica-s-markom-miljanicem-junakom-domovinskog-rata/
https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/37247-koga-briga-za-plenkovicevog-lutka-i-njegovo-vijece
https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/37247-koga-briga-za-plenkovicevog-lutka-i-njegovo-vijece
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Hrvatsku slobodu i obilježiti. Sve ovo drugo je čista politizacija”, poručio je 

premijer. 

Dakle sigurnio je da neće hapsiti HOS-ovce, one koji pjevaju nepodobne pjesme 

ili ne žele nositi zvezdu petokraku i pozdravljati sa SMRT FAŠIZMU SLOBODA 

NARODU 18. studenoga. Za to ima puno drugih dana u godini, zar ne? 

Upitan bili bilo dobro da se koloni priključi predsjednik Republike koji je lani bio 

u Škabrnji, premijer je rekao da je svatko u koloni dobrodošao. 

(Hina) 

https://kamenjar.com/plenkovic-vlada-priprema-novi-plakat/  

I mene zanima hoće li se Predsjednik Države prikloniti koloni Hrvata ili onih koji 

za sebe kažu da su Hrvati. 

  

https://kamenjar.com/plenkovic-vlada-priprema-novi-plakat/
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PRILOZI 

PENAVA: NEKI SU SI DALI ZA PRAVO NEGIRATI 

ŽRTVU NICOLIERA I MANIPULIRATI NJEGOVOM 

MAJKOM. SRAM IH BILO! 
- 

2. studenoga 2023.  

Fah 

Vukovarski gradonačelnik Ivan Penava (Domovinski pokret) ponovio je da “oni 

koji ne prihvaćaju vrijednosti Vukovara” nemaju što tražiti u koloni sjećanja. U 

izjavi novinarima nakon obilježavanja 32. obljetnice sloma obrane vukovarskog 

naselja Lužac, Penava je ustvrdio kako u odnosu s obitelji u Vukovaru ubijenog 

pripadnika HOS-a Jeana Michela Nicoliera nema nikakvih problema, niti ih je 

bilo. 

>Nicolierov brat: Slažemo se s korištenjem njegove slike, riječi moje 80-

godišnje majke su pogrešno prenesene 

https://narod.hr/hrvatska/nicolierov-brat-slazemo-se-s-koristenjem-njegove-slike-rijeci-moje-80-godisnje-majke-su-pogresno-prenesene
https://narod.hr/hrvatska/nicolierov-brat-slazemo-se-s-koristenjem-njegove-slike-rijeci-moje-80-godisnje-majke-su-pogresno-prenesene
https://narod.hr/wp-content/uploads/2023/10/HN20231018246676.jpg
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Foto: fah 

 

“Nikada više nemojte u zloj namjeri uzeti taj HOS” 

Ustvrdio je kako mnoge smeta HOS pa bi htjeli izbrisati ulogu pripadnika te 

postrojbe u Domovinskom ratu, prenosi HRT. Trebamo biti ponosni i nositi majicu 

bilo koje ratne postrojbe iz Domovinskog rata, kazao je Penava dodajući kako u 

koloni sjećanja očekuje svakog hrvatskog građanina, pa i predsjednika Republike. 

>Penava optužuje: Ministar Medved ukrao je Vukovarcima kolonu sjećanja 

“Tko god osjeća da ne pripada u taj ambijent, taj ne prihvaća Domovinski rat. 

Gdje su svi ti bili i zašto nisu pokojnom Manjkasu Crvenkapi tada došli i s revera 

mu skinuli oznaku HOS-a. Ako to nisu tad napravili, ja ih molim iz poštovanja 

prema tim ljudima, nikada više nemojte u zloj namjeri uzeti taj HOS jer ste 

licemjerni i pokvareni”, poručio je Penava. 

 

https://narod.hr/hrvatska/penava-neki-su-si-dali-za-pravo-negirati-zrtvu-

nicoliera-i-manipulirati-njegovom-majkom-sram-ih-bilo  

  

https://vijesti.hrt.hr/hrvatska/penava-ostaje-pri-izrecenom-deur-smatra-da-je-kolona-sjecanja-ispolitizirana-11124518
https://narod.hr/hrvatska/penava-optuzuje-ministar-medved-ukrao-je-vukovarcima-kolonu-sjecanja
https://narod.hr/hrvatska/penava-neki-su-si-dali-za-pravo-negirati-zrtvu-nicoliera-i-manipulirati-njegovom-majkom-sram-ih-bilo
https://narod.hr/hrvatska/penava-neki-su-si-dali-za-pravo-negirati-zrtvu-nicoliera-i-manipulirati-njegovom-majkom-sram-ih-bilo
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HRVATSKI BRANITELJ PREDRAG MIŠIĆ PODRŽAO 

PENAVU: VOLJETI HRVATSKU I RUČATI S 

KOLJAČIMA MOGU SAMO NEKI 
- 

3. studenoga 2023.  

 

Foto: fah 

 

Poznati vukovarski branitelj Srbin Predrag Peđa Mišić oglasio se na Facebooku i 

dao podršku gradonačelniku Vukovara Ivanu Penavi, kojeg napadaju zbog najave 

oko ovogodišnje Kolone sjećanja. 

> Dr. Markić: Hvala Ivanu Penavi što je tako jasno stao u obranu časti, 

zasluga i junaštva HOS-a u Domovinskom ratu 

> Nicolierov brat: Slažemo se s korištenjem njegove slike, riječi moje 80-

godišnje majke su pogrešno prenesene 

“ALO GRADONAČELNIČE 

Ivan Penava 

Kako si jednom potezom razotkrio sve. 

Ponoviti ću tvoje riječi. 

“Tko ne poštuje HOS 

Ne poštuje žrtvu. Nije dobrodošao u Vukovar.” 

Tekst se nastavlja ispod oglasa 

Najglasniji su oni koji su pomoću šatora došli na poziciju. 

Ima i onih kojima je Porfirije darovao zemlju, pa sad napadaju. 

Ali najjadniji su oni što se kunu u domovinu, a sa SDSS-om kule grade. 

Imao si dovoljno hrabrosti, mudrosti, pameti i u pravo vrijeme potegnuti. 

https://narod.hr/hrvatska/dr-markic-hvala-ivanu-penavi-sto-je-tako-jasno-stao-u-obranu-casti-zasluga-i-junastva-hos-a-u-domovinskom-ratu
https://narod.hr/hrvatska/dr-markic-hvala-ivanu-penavi-sto-je-tako-jasno-stao-u-obranu-casti-zasluga-i-junastva-hos-a-u-domovinskom-ratu
https://narod.hr/hrvatska/nicolierov-brat-slazemo-se-s-koristenjem-njegove-slike-rijeci-moje-80-godisnje-majke-su-pogresno-prenesene
https://narod.hr/hrvatska/nicolierov-brat-slazemo-se-s-koristenjem-njegove-slike-rijeci-moje-80-godisnje-majke-su-pogresno-prenesene
https://narod.hr/wp-content/uploads/2019/04/HN20190407093921.jpg
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Mišić: Voljeti Hrvatsku i ručati sa koljačima i zločincima mogu samo neki 

Vjeruj mi da nisi ti oni bi. A ti si sa srcem, oni bi samo iskoristili i odbacili. Kao 

što su pojedini od šatora u Savskoj izgradili karijeru. 

Vidjeli smo priču o HOS-u u Kninu. 

Ovih dana su mi se toliko najb…… majke samo zato što sam te podržao. 

Ali neka barem neka korist 

Uspio si razotkriti sve dušebrižnike . 

Voljeti Hrvatsku i ručati sa koljačima i zločincima mogu samo neki. 

HVALA TI”, objavio je Mišić. 

Višestruki napadi na Penavu i HOS 

Podsjetimo da je gradonačelnik Vukovara i predsjednik Domovinskog pokreta, 

Ivan Penava, u posljednje vrijeme višestruko napadan od strane mainstream 

medija i politike zbog odluke Odbora za obilježavanje Dana sjećanja na žrtvu 

Vukovara da ove godine Vukovarsku kolonu sjećanja predvode Hrvatske 

Obrambene Snage (HOS) koje su imale jednu od ključnih uloga kod pobjede u 

Domovinskom ratu. Naime sporan je bio i poster kolone sjećanja jer je iz njega, 

kako neki kažu, ”iskočilo” veliko slovo U. A spominjalo se i da obitelj Jean-

Michele Nicoliera nije dopustila korištenje njegove fotografije, što je njegov brat 

Paul demantirao. 

>Plenković proziva Penavu: Nema pravo privatizirati Dan sjećanja 

>DP Plenkoviću: Nervozan si jer istraživanje pokazuje da bilježimo najveći 

rast popularnosti među građanima 

Govorilo se i o tome da Domovinski pokret pokušava ”politizirati” Vukovarsku 

kolonu sjećanja, međutim ono što se dogodilo 5. kolovoza ove godine dovoljno 

govori tko je taj koji zapravo politizira ovakve događaje. Naime toga dana su ratni 

zapovjednik IX. bojne HOS-a, Marko Skejo i njegovi suborci htjeli doći obilježiti 

Dan hrvatskih branitelja u Knin i to im je zabranjeno od strane policije. To je 

događaj koji je i bio inspiracija ovogodišnjoj Koloni. Gradonačelnik Vukovara 

pozvao je sve dobronamjerne građane da sudjeluju u koloni sjećanja. 

 

https://narod.hr/hrvatska/hrvatski-branitelj-predrag-misic-podrzao-penavu-

voljeti-hrvatsku-i-rucati-s-koljacima-mogu-samo-neki  
 
  

https://narod.hr/hrvatska/plenkovic-proziva-penavu-nema-pravo-privatizirati-dan-sjecanja
https://narod.hr/hrvatska/dp-plenkovicu-nervozan-si-jer-istrazivanje-pokazuje-da-biljezimo-najveci-rast-popularnosti-medu-gradanima
https://narod.hr/hrvatska/dp-plenkovicu-nervozan-si-jer-istrazivanje-pokazuje-da-biljezimo-najveci-rast-popularnosti-medu-gradanima
https://narod.hr/hrvatska/hrvatski-branitelj-predrag-misic-podrzao-penavu-voljeti-hrvatsku-i-rucati-s-koljacima-mogu-samo-neki
https://narod.hr/hrvatska/hrvatski-branitelj-predrag-misic-podrzao-penavu-voljeti-hrvatsku-i-rucati-s-koljacima-mogu-samo-neki
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PENAVA: APSURD JE DA IMAMO PRESUDU HAGA ZA 

OVČARU, A NEMAMO HRVATSKU ZA VUKOVAR 
 
 03/11/2023 

 

 
Foto: Hina 

 

Vukovarski gradonačelnik Ivan Penava ocijenio je u petak sramotnim da se po 

pitanju traženja odgovornosti vrha JNA za zločine učinjene u Vukovaru 1991. 

ništa nije učinilo, iako je od agresije na Vukovar i Hrvatsku prošlo više od tri 

desetljeća. 

“Nije normalno da jedan grad bude sravnjen s zemljom, da 2717 žrtava bude samo 

u gradu Vukovaru, da 1800 civila strada u granatiranjima, da ima 550.000 

progranika u Hrvatskoj i 148.000 u inozemstvu i da za to nalogodavci ne 

odgovaraju”, kazao je Penava govoreći o kaznenoj prijavi protiv vrha JNA koju 

su nedavno podnijeli Centar dr. Ivana Šretera i Grad Vukovar. 

Kazao je i kako mu je jasno da je riječ o političkoj odluci i da ako se bude pitala 

aktualna hrvatska vlast presuda protiv vrha JNA nikada neće ugledati svjetlo dana. 

“Razlog tomu je jer tim strukturama još uvijek vladaju kontraobavještajne službe 

bivše države i još uvijek su ti dugovi i neizmireni računi toliko veliki da se to mora 

držati u ladici i da se s Vukovarom i drugim našim mjestima mora trgovati”, 

ustvrdio je na konferenciji za novinare u Vukovaru. 

Ocijenio je apsurdnim da premijer Plenković nudi pravosudnu pomoć Ukrajini i 

podržava Izrael umjesto da fokus stavi na Hrvatsku i rješavanje odgovornosti za 

ratne zločine počinjene nad Vukovarom i hrvatskim narodom. 
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Apsurdnim je ocijenio i to da imamo presudu Haaga za zločin na Ovčari, a 

nemamo hrvatsku presudu za zločin nad Vukovarom. 

Predsjednik Savjeta za branitelje vukovarskog gradonačelnika Tomisav Josić 

rekao je kako je agresijom na Vukovar upravljala JNA koja je zapovijedala 

operacijom, a svi ostali su samo izvršavali zapovjedi vrha JNA. 

Također je i on optužio hrvatske institucije da nisu ništa uradile po pitanju 

kažnjavanja za ratne zločine iz Domovinskog rata. 

“Niti jedna institucija u Hrvatskoj nema popis žrtava iz Domovinskog rata te je 

Crkva bila primorana da napravi popis, a trebala ga je načiniti država. 

Isto je i s ovom kaznenom prijavom na kojoj su imena 51 osobe iz zapovjednog 

lanca bivše JNA”, kazao je Josić. (Hina) 

 

https://kamenjar.com/penava-apsurd-je-da-imamo-presudu-haga-za-ovcaru-a-

nemamo-hrvatsku-za-vukovar/  
  

https://kamenjar.com/penava-apsurd-je-da-imamo-presudu-haga-za-ovcaru-a-nemamo-hrvatsku-za-vukovar/
https://kamenjar.com/penava-apsurd-je-da-imamo-presudu-haga-za-ovcaru-a-nemamo-hrvatsku-za-vukovar/
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MARKO MILJANIĆ: ŠKABRNJA NE ŽIVI SAMO ZA 

OVAJ JEDAN DAN 
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 Mladen Pavković 
 

 
 

Jedan od Junaka hrvatskog obrambenog Domovinskog rata je i Marko Miljanić, 

koji je bio na čelu Samostalnog bataljuna Škabrnja, čiji su se pripadnici tri mjeseca 

krvavo borili prije nego je ovo malo, hrvatsko mjesto 18. studenoga 1991. 

okupirano. 

Već se godinama bori za istinu, nikada ne zaboravljajući ni svoje suborce, a 

poglavito poginule i ranjene i obitelji koje su izgubile svoje najdraže.. On, kaže, 

drugo i ne želi. Iznimno ga smetaju neistine, laži i podmetanja, na koje nažalost i 

on često nailazi. U ratu je izgubio desetak članova uže i šire svoje obitelji. Kad 

mu je bila živa majka, čijeg su supruga, a njegova oca, četnici ubili na pragu 

obiteljske kuće u Škabrnji, u Zadru je, da ne povjeruješ, nisu željeli primiti ni u 

Dom za starije, pa često naglašava – da su to „privilegije“ onih koji su stvarali 

hrvatsku državu. 

Uvijek je otvoren i iskren, bez obzira na posljedice. 

Nu, njega se, kao i ostale junake u Škabrnji, uglavnom sjete pred obilježavanje 

dana okupacije ovog mjesta 

https://kamenjar.com/kategorija/razgovor-2/
https://kamenjar.com/author/mladenpavk/
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Imate pravo – rekao nam je u podužem razgovoru te dodao: Neprestano me zovu, 

pitaju…Međutim, tijekom cijele godine – „nitko“ – ništa. A Škabrnja ne živi samo 

za ovaj jedan dan, mi 365 dana u godini živimo s našim patnjama i mukama. U 

boli i tuzi. 

 

Sad je iznimno važno, kažemo, tko će 18. studenoga biti na čelu kolone… 

Da, to je najvažnije pitanje. U prve redove manje-više svake se godine guraju 

pojedini političari i politikanti, ali i oni koji nemaju nikakve veze sa stvaranjem 

hrvatske države. Mene su jedne godine, baš u Škabrnji, maknuli s prvih redove 

kolone, zajedno sa mojim unukom. Morali smo napraviti mjesta za goste iz 

Zagreba!? Ali, neprestano se pitam-zašto takvo zanimanje i takva gužva nije bila 

u vrijeme kad se Škabrnja branila, kad su ovdje svakodnevno ginuli branitelji, 

žene, starci i djeca? Nakon okupacije, zločinačka JNA, ali i domaći i ini Srbi-

četnici, izvlačili su civile iz podruma, gazili ih tenkovima, klali, a potom pljačkali 

naše kuće i palili ih. Tada je trebalo doći u Škabrnju, kad je krv tekla našim 

ulicama. 

 

Mnogi spominju samo 18. studenoga… 

Tog dana je Škabrnja okupirana. Ali, mi smo se borili puna tri mjeseca. O tome 

malo tko ili nitko ne govori i ne piše. Nismo mi „šaptom“ pali. Bili su tu krvavi 

dani. Tražili smo pomoć na sve strane. General Ante Gotovina je poslao u 

Škabrnju pripadnike HOS-a, Marka Skeju sa njegovim junacima, koji su rame uz 

rame branili ovaj kraj. Nikad neću zaboraviti Danku Dražinu, koja se kao mlada 

djevojka vratila iz Njemačke i priključila nama, kad je bila na čelu sa skupinom 

HOS-ovaca i u svakom trenutku, kao i mi svi, bila spremna i umrijeti za hrvatsku 

slobodu. 

 

O svemu onome što se 1991. događalo u Škabrnji, o zvjerstvima pripadnika 

JNA i Srba, čak pet-šest puta svjedočili ste i u Haagu… 

Kad sam sucu pokazivao fotografije ubijenih, zaklanih i tenkom pregaženih mojih 

sugrađana, samo je odmahnuo glavom i rekao – maknite to, to ne mogu gledati! 

Inače, neprestano, iz godine u godinu, ukazujem na ratne zločince, čak znam i 

njihove adrese, ali to malo koga zanima. Osudili su neke „nevažne“ likove, neku 

ženu, a pravi zločinci ostali su bez kazni što se tiče Škabrnje. Glavni zločinac za 

nas je bio Ratko Mladić. Je li itko čuo da je samo jedan dan kažnjen zbog 

Škabrnje? A Mirka Norca još i danas progone, kao ratnog zločinca… Baš kao i 

mojeg prijatelja Skeju, koji je Junak Domovinskog rata. 

 

Često ističete Mirka Norca! 

Kako ga ne bih isticao kad nam je iz Gospića slao naoružanje! I on je jedan koji 

je učinio sve da se suprotstavimo deset puta jačem neprijatelju. I umjesto da bude 

nagrađen, progone ga. Njegovo ime u Škabrnji je zapisano zlatnim slovima. 

 

A, kako Vi gledate na pozdrav HOS-ovaca „Za dom spremni“? 
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Kad sam ove godine u Splitu držao govor na jednoj obljetnici HOS-a i sam sam 

završio na sudu, jer da sam „uznemiravao narod“ što sam rekao „Za dom 

spremni“! A taj pozdrav nema veze s onim iz NDH. Četnici su nam čitavo vrijeme 

rata govorili da smo „ustaše“ i još nas i danas vežu uz NDH. Zašto se onda ne 

progone oni koji za hrvatske branitelje kažu da su „ustaše“, da smo ostvarili 

hrvatsku državu kakva je bila u II. svjetskom ratu? Ni jedna država na svijetu ne 

progoni svoje branitelje, a još manje zbog nekakvog pozdrava. To što se kod nas 

neprestano ističe „Za dom spremni“ nije ništa drugo nego okretanje stvari, pa mi 

umjesto da se bavimo velikosrpskim agresorima, traženjem ratne odštete i drugim, 

mi smo već godine potrošili na ovaj pozdrav, koji je „živio“ tijekom hrvatskog 

obrambenog rata u kojem su sudjelovali pretežno oni koji nisu ni rođeni kad je 

postojala NDH. Mi smo se u Škabrnji, kao i oni u Vukovaru ili Osijeku borili s 

onima koji su nosili crvenu zvijezdu petokraku. Je li netko do danas kažnjen što 

je nosio „zvijezdu“? A mnogi je vjerujte nose i dalje, najviše na svom srcu! 

 

Vas, kao i ostale ljude u Škabrnji, poglavito smeta ime Milorada Pupovca… 

Taj čovjek je rođen nedaleko Škabrnje. Najveće je zlo hrvatske politike! Umišlja 

da je netko i nešto. Zašto nikada nije rekao na kojoj su se strani borila njegova 

braća u Domovinskome ratu? Na čelu je SDSS-a, udruge koju je osnovao Vojislav 

Stanimirović. Nevjerojatno je kako su se ovakvi ljudi, pored svih naših službi, 

uspjeli ubaciti u hrvatsku politiku, i još k tome čitavo vrijeme zarađivati na krvi 

Vukovara, Škabrnje i niz drugih gradova i mjesta u kojima su stradavali Hrvati. 

Taj nema što tražiti ovdje. Svake godine baca nekakav vijenac u Vukovaru za 

poginule Srbe. Što to ne čini u Beogradu, pa imaju i oni tamo Dunav! Pored toga, 

još nisam čuo da je Pupovac ili netko od njegovih ikada nešto govorio u Srbiji o 

našoj borbi u Domovinskome ratu, ili nazvao Srbe agresorima. Nevjerojatno je da 

ovaj čovjek ovdje može pričati i raditi što hoće. Ne mogu ni zamisliti da netko 

usred Izraela priča protiv njihove borbe s Palestincima te da ga zbog toga još hvale 

i pune mu džepove. 

 

Evo, moja malenkost je svojedobno objavila i Vaš ratni dnevnik, knjigu iz 

koje se i te kako može vidjeti na koji ste se način tri mjeseca branili. Nu, o 

tome je pisao i Ante Milković, također istaknuti branitelj Škabrnje. 

Međutim, malo je kome svih ovih godina stalo do ovakvih zapisa, do istine… 

U toj knjizi koju ste i Vi objavili, na jednom našem sastanku, kako je ostalo 

zapisano, Mile Škaro, 3. studenoga 1991., kaže: „O nama ne vodi nitko računa iz 

Zadra, mi smo napušteni, to je žalosno, što moram reći. U Zadru se svi šepure u 

odorama i dobro su naoružani i nalaze se na hrani, a mi ništa ne dobivamo. Mi 

smo loši, bez odora, loše naoružani. Drugi su odavno dobili plaću, a naš bataljun 

je Bogu iza leđa.“ Što se o tome ne vode rasprave? 

 

Vi ste Marko zaslužili i čin generala Hrvatske vojske… 

Ma, pogledajte samo koliko je generala u Hrvatskom generalskom zboru i u što 

se pretvorila ova udruga! Svi znaju za Ljubu Ćesića Rojsa, Tolja, Ademija i još 

neke. Ja ne poznajem većinu generala, a ne vjerujem da većina od njih uopće zna 
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što se u Škabrnji događalo 1991. Od činova meni su dali „trolista“, a ne bih dobio 

ni to da me vi niste predložili. Zahvaljujući vodstvu HGZ-a ova udruga gotovo 

više ništa ne znači, mada tamo ima i časnih i poštenih pojedinaca. 

 

Evo, čitamo da se o žrtvi Vukovara sada javio i predsjednik HGZ-a Marinko 

Krešić… 

Da, javio se „po zadatku“. Koju je on brigadu ili ratnu postrojbu predvodio u 

Domovinskome ratu? Kada je i gdje on postao general? Navodno je i ratni 

invalid!? Sad se javio u svezi Vukovara, a nakon ovog razgovora možda će i meni 

dijeliti lekcije. Ovakvi naprosto nemaju srama, vjerujte. Uostalom, neka taj Krešić 

objavi svoj ratni put, a ja ću svoj, pa neka narod vidi tko je sve kod nas general. 

Čak ni pok. Marko Babić, Junak iz Vukovara, nije general, a ovaj se kiti tim 

činom. Nažalost. 

 

Nego, kako ste zadovoljni s programom Hrvatske radiotelevizije (HRT) kad 

su u pitanju emisije vezane uz stvaranje hrvatske države… 

– Mene ne zovu na HRT. Kad obično dođu u Škabrnju s kamerama i mikrofonima, 

manje-više, obično mene zaobilaze. Ova televizija ima 4 programa, iznimno puno 

materijala o Domovinskome ratu, ali za njih je sve važnije osim toga. U 

informativnim emisijama o braniteljima objavljuju jedino ako se nešto govori i 

piše o njima kao negativcima. Kad ste recimo u bilo kojoj važnijoj tv emisiji HRT-

a vidjeli i čuli nekog da govori o Škabrnji? – kazao je Marko Miljanić, ratni 

zapovjednik i stradalnik hrvatskog obrambenog Domovinskog rata. 

 

Razgovarao: MLADEN PAVKOVIĆ 

 

https://kamenjar.com/marko-miljanic-skabrnja-ne-zivi-samo-za-ovaj-jedan-dan/  

https://bezcenzure.hr/branitelji/razgovor-mladena-pavkovica-s-markom-

miljanicem-junakom-domovinskog-rata/  

https://cronika.hr/2023/11/intervju-mladena-pavkovica-s-markom-miljanicem-

junakom-domovinskog-rata/ 
 

 

  

https://kamenjar.com/marko-miljanic-skabrnja-ne-zivi-samo-za-ovaj-jedan-dan/
https://bezcenzure.hr/branitelji/razgovor-mladena-pavkovica-s-markom-miljanicem-junakom-domovinskog-rata/
https://bezcenzure.hr/branitelji/razgovor-mladena-pavkovica-s-markom-miljanicem-junakom-domovinskog-rata/
https://cronika.hr/2023/11/intervju-mladena-pavkovica-s-markom-miljanicem-junakom-domovinskog-rata/
https://cronika.hr/2023/11/intervju-mladena-pavkovica-s-markom-miljanicem-junakom-domovinskog-rata/


90                               VUKOVAR: TRIJUMF TUĐMANIZMA 

 
 

KOGA BRIGA ZA PLENKOVIĆEVOG LUTKA I 

NJEGOVO VIJEĆE? 
 

04 Studeni 2023 08:10 

 

 
 

Medvedovo Vijeće donijelo odluku o Penavinom potezu: 'Nismo suglasni samo s 

jednom odlukom' 

Vijeće za domovinski pijetet, mir i razvoj prihvatilo je u petak na sjednici 

programe obilježavanja Dana sjećanja na žrtvu Vukovara i Škabrnje koje su 

pripremili Grad Vukovar i Općina Škabrnja dok nije suglasno s korištenjem 

predstavljenog plakata 

kao službenog promotivnog materijala. 

"U duhu Zakona te uvažavanjem posebnosti Vukovara želimo da ovo Vijeće 

svojim radom i zaključcima oda priznanje podnesenim žrtvama, Vukovara, ali i 

svih krajeva Hrvatske, a da se izbjegne dodatna politizacija koja opterećuje kako 

stradalnike i hrvatske branitelje Vukovara tako i cjelokupnu hrvatsku javnost", 

istaknuo je ministar Tomo Medved na sjednici u Ministarstvu branitelja. 

Dodao je kako to posebno dolazi do izražaja u danima sjećanja na žrtvu Vukovara 

i Škabrnje kada se Kolonom sjećanja na dostojanstven i primjeren način odaje 

duboko poštovanje herojstvu i mučeništvu hrvatskih branitelja i civila, priopćilo 

je ministarstvo. 

Prethodnih dana negativne reakcije na političkoj sceni izazvala je odluka 

vukovarskog Odbora za obilježavanje Dana sjećanja te izjave vukovarskog 

gradonačelnika Ivana Penave da će kolonu sjećanja predvoditi pripadnici HOS-a, 
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plakat sa velikim slovom "U" te poruka "svima onima koji imaju nešto protiv 

HOS-a'' da ne dolaze u Vukovar.  

Poziv svima na dostojanstveno obilježavanje dana posebnog domovinskog 

pijeteta 

Vijeće je pozvalo sve da se priključe obilježavanju Dana sjećanja na žrtve 

Domovinskog rata i Dana sjećanja na žrtvu Vukovara i Škabrnje kako bi na 

dostojanstven način u jedinstvu obilježili dane posebnog domovinskog pijeteta i 

odali počast svima koji su branili Vukovar i hrvatsku državu. 

"Pozivamo sve kojima je Hrvatska u srcu - dođite u Vukovar i Škabrnju, budimo 

ponosni i dostojanstveni, poklonimo se žrtvama i pokažimo svehrvatsku snagu 

zajedništva". 

Na sjednici su sudjelovali članovi Vijeća, osim predstavnika Grada Vukovara i 

jednog od predstavnika hrvatskih branitelja i stradalnika iz Domovinskog rata s 

područja Grada Vukovara, koji su odbili sudjelovati u radu Vijeća, kažu u 

ministarstvu. 

Ranijih godina, napominju uobičajeno su bili nazočni i gradonačelnik Vukovara, 

koji je već ranije najavio svoj nedolazak, te načelnik Općine Škabrnja, koji je i 

ove godine sudjelovao na sjednici. 

Vijeće je razmotrilo programe koje su pripremili Grad Vukovar i Općina Škabrnja 

te su prihvaćena oba programa obilježavanja Dana sjećanja na žrtvu Vukovara i 

Škabrnje. 

Vijeće je razmotrilo i plakat koji je izradio Grad Vukovar, a čiji izgled i sadržaj 

prije javnog predstavljanja nije usuglašen s Vijećem, te je stava da je plakat 

neprimjeren i kao takav neprihvatljiv jer je u javnosti potaknuo brojne negativne 

rasprave i reakcije, izazvao podjele i uznemirenost u velikom dijelu braniteljsko-

stradalničke populacije. 

Plakat ne šalje poruku pijeteta 

Plakat ne šalje poruku pijeteta ni odavanja jednake počasti žrtvama, poručilo je 

ministarstvo uz napomenu da nikada ranije na plakatima nisu bile isticane 

pojedine postrojbe ili osobe. 

Zbog svega navedenoga Vijeće nije suglasno s korištenjem predstavljenog plakata 

kao službenog promotivnog materijala obilježavanja dana posebnog domovinskog 

pijeteta te se usuglasilo o potrebi izrade plakata koji će izgledom i sadržajem 

odražavati duh Zakona o proglašenju Vukovara mjestom posebnog domovinskog 

pijeteta, pozivati na zajedništvo braniteljsko-stradalničke populacije i čitave 

javnosti te poslati jasnu poruku da je Grad Vukovar simbol otpora, žrtve i 

zajedništva u Domovinskom ratu. 

Uvažavajući doprinos Hrvatskih obrambenih snaga u obrani Vukovara, Vijeće je 

skrenulo pozornost na činjenicu da su svih proteklih godina Kolonu sjećanja 

predvodili branitelji Vukovara, među kojima i pripadnici HOS-a, zajedno s 

članovima obitelji poginulih, umrlih i nestalih hrvatskih branitelja te je stava da je 

isticanje jedne postrojbe nepravedno u odnosu na doprinosu svih koji su 

sudjelovali u herojskoj obrani Grada Vukovara. 

Vijeće je zaključilo da će Vlada i sva nadležna tijela Republike Hrvatske, unatoč 

izostanku suradnje od strane Grada Vukovara, u okviru svojih zakonskih ovlasti i 
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sukladno propisima, i ove, kao i ranijih godina, pružiti potporu obilježavanju dana 

posebnog domovinskog pijeteta kako bi se dostojanstveno obilježio državni 

blagdan i kako bi se u miru i zajedništvu odala počast žrtvama. 

Ministarstvo podsjeća da je na tom tragu i na inicijativu Grada Vukovara donesen 

Zakon o Vukovaru kao mjestu posebnog domovinskog pijeteta, na temelju kojega 

je formirano i Vijeće. Ne zato da bi se nešto nekome branilo, nego da bi se štitile 

vrijednosti za koje su mnogi žrtvovali svoje živote. 

Fokus na žrtvi Vukovara kako bi se u zajedništvu odala počast najzaslužnijima 

Upravo je tim Zakonom stavljen fokus na žrtvu Vukovara kako bi se u zajedništvu 

i dostojanstveno odala počast najzaslužnijima za našu slobodu i neovisnost, a 

Zakonom o blagdanima Vlada je 18. studenoga proglasila Danom sjećanja na 

žrtve Domovinskog rata i Danom sjećanja na žrtvu Vukovara i Škabrnje, navodi 

se u priopćenju. 

Na sjednici Vijeća održanoj u povodu organizacije ovogodišnjeg obilježavanja 

Dana sjećanja, Tomo Medved je podsjetio da je Vukovar proglašen mjestom 

posebnog domovinskog pijeteta jer ima posebno važnu ulogu u hrvatskoj povijesti 

uspostave samostalne demokratske države te predstavlja simbol otpora, žrtve, 

pobjede i zajedništva. 

Poseban domovinski pijetet, u smislu tog Zakona, predstavlja posebno poštovanje 

prema poginulim i nestalim hrvatskim braniteljima u Vukovaru i svim hrvatskim 

braniteljima koji su branili slobodu, demokraciju i zajedništvo hrvatskog naroda, 

svim civilnim stradalnicima iz Domovinskog rata te Vukovaru, simbolu otpora, 

hrabrosti, zajedništva i mira, koji je tijekom velikosrpske agresije na Hrvatsku 

pretrpio velike ljudske gubitke i razaranja materijalnih dobara odnosno kulturne 

baštine, kažu u ministarstvu. 

Zakonom je, naglašavaju, propisano da nositelji u planiranju i poduzimanju 

aktivnosti odavanja počasti, surađuju međusobno i s drugim tijelima koja 

sudjeluju u programu obilježavanja, a Vijeće za domovinski pijetet, mir i razvoj 

je stalno tijelo koje koordinira i prati aktivnosti obilježavanja posebnog 

domovinskog pijeteta te može predložiti mjere i aktivnosti radi njihova 

unaprjeđenja i prati njihovo provođenje. 

direktno.hr 
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REAGIRANJA SLUGA SVJETSKIH MOĆNIKA 3. 

(PADNE LI HOS I SVI OSTALI ĆE DOĆI NA RED, 6.) 

 

„Da nije bilo HOS-a, Vukovar bi pao već u rujnu mjesecu.“ 

(Siniša Glavašević, studeni 1991.) 

 

„Pustite da prvo prođu Hrvati“ 

(Redar koloni Vlade u Vukovaru 2013.)  

 

Josip Pečarić  
 

Veliki hrvatski književnik dr. sc Stijepo Mijović Kočan javi se s novim sonetom: 

Subject:  ZVONIN 

Date:  Sun, 5 Nov 2023 22:48:00 +0100 

From:  Stijepo Mijović Kočan  

To:  'Josip Pecaric' <pecaric@element.hr> 

 

SAMO JE ONO ČIME JA MOGU PRIDONIJETI PREPOZNAVANJU ZLA 

smk 

 

DRAGI JOŠKO SVE JE 

 

Dragi Joško sve je konačno sad jasno 

Časni Nicolier protiv nečastivog  

Ratnog dezertera  ̶ eno i sad živog 

Vukovarski heroj  ̶ nikad nije kasno 

 

Da nad nečastivim vlada ono časno 
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Jean Michel primjer je humanog brižljivog 

Protiv dezerterstva  ̶ zla neizdržljivog 

Koje već danas je postalo zloglasno  

 

Konteso moliš me kani se soneta 

Koji zoveš mrskim   ̶i tebi on smeta 

A ugledu tvojem ne donosi ništa 

 

Znam ali ovo je pucanj sa bojišta 

Ne umijem drugim pa pucam zvoninom 

Allons enfants sa mnom Domovine sinom 

5/11/23 

Hvala dragom prijatelju na njegovom zvoninu tj. sonetu. Prirodno Kočan je njime 

itekako doprinio prepoznavanju zla koje ovog puta dolazi od Plenkovića i 

njegovih koalicijskih partnera. U Prilozima zato dajem nekoliko novih tekstova o 

tom zlu koje je eto sada i opjevano. 

Međutim jučerašnji tekst sam završio riječima: 

 I mene zanima hoće li se Predsjednik Države prikloniti koloni Hrvata ili onih koji 

za sebe kažu da su Hrvati. 

Naime u lažima oko ZDS, dakle po kojima također prepoznajemo sluge svjetskim 

moćnicima sudjelovao je i on. 

Danas vidimo na portalu direktno.hr njegovo reagiranje: 

MILANOVIĆ OTKRIO KOJI BI ČELNIK ZEMLJE MOGAO DOĆI U 

VUKOVAR: 'TO U NAM RADI ŠTETU, A HOS...' 

 

Predsjednik Zoran Milanović osvrnuo se na najavu Kolone sjećanja u Vukovaru. 

 

06.11.2023.  

 

"Imali smo svakakvih svinjarija, ali po meni je ovo previše", rekao je Milanović o 

plakatu za Dan sjećanja na žrtvu Vukovara.  

Da umreš od smijeha. I on je šokiran što koriste latinično slovo U u riječi 

VUKOVAR, kada svi znaju da treba koristiti Y (tj, ćirilično U): VYKOVAR! 

Dodao je kako je HOS prvi predsjednik Franjo Tuđman inkorporirao u Hrvatsku 

vojsku i da su oni dali određeni obol hrvatskoj obrani, no to je to. 

Nevjerojatno priznanje. Predsjednik RH nam kaže da je sve one gadosti prema 

HOS-ovcima vršio zato što je znao da su oni dali određeni obol hrvatskoj obrani.  

"Više od toga ih ne treba braniti", rekao je Milanović i uz poruku kako nam je to 

radilo ozbiljne probleme oko priznanja '90-ih. 
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Naravno da ih ne treba braniti. Mi im se divimo i tražimo iskazivanje poštovanja 

onima za koje je Siniša Glavašević u studenom 1991. godine rekao: 

„Da nije bilo HOS-a, Vukovar bi pao već u rujnu mjesecu.“ 

Je li to razlog što ih se napada?  

Ponavljam pitanje iz prethodnog teksta: Jesu li ta dva mjeseca zapravo omogućila 

obranu RH?  

Da to proširim: Jesu li ta dva mjeseca natjerale svjetske moćnike na priznanje RH 

koje je uslijedilo nedugo nakon pada Vukovara. Nije tada postao Vykovar, pa im 

je to sada cilj? 

'Moj apel Penavi' 

"O tome je Tuđman govorio više puta. To U nam radi štetu, to nam se ne 

isplati", istaknuo je. 

Zbog Penave se javili iz samoupravnog mraka: Znate li što je 1993. bilo s HOS-

om? 

Umjesto mog komentara evo što u današnjoj kolumni na istom portalu o 

VUKOVARu, a ne o VYKOVARu piše Zvonimir Hodak: 

‘Ustaški’ plakat za Kolonu sjećanja 

Ivan Violić i Davor Butković ista su osoba. Gaje isto razmišljanje, istu ljubav ili 

mržnju. I tako su naš Ivan ili Davor napisali komentar: “Što stoji iza Penavinog 

harakirija s Vukovarom i Za dom spremni? Morbidna manipulacija ratnom žrtvom 

kakva nije viđena 30 godina”. Naši Ivan i Davor su ogorčeni. “Ustaški” plakat za 

Kolonu sjećanja. U imenu grada Vukovara veliko slovo U, velika su i druga slova, 

ali slovo U… e to je čisti ustašluk. Da je sada “Stari” živ formirao bi se 

“četverored” sve do Golog otoka. Iritantna im je napose ona Penavina izjava: 

“Kome se ne sviđa HOS, neka ne dolazi u Vukovar”. 

Briga njih što je u predmetu Paraga, Đapić i Dedaković još 1993. godine tadašnji 

hrvatski Vojni sud pod predsjedavanjem suca Damira Kosa donio presudu da su 

postrojbe HOS-a regularne postrojbe Hrvatske vojske. Tu je presudu potvrdio i 

Vrhovni sud Hrvatske i od tada HOS ima potpuno legalni pravni status kao član 

HV-a. Kojim onda pravom bilo tko smije HOS isključiti s nekog događanja? I sad 

se iz “samoupravnog mraka” javljaju Ivan i Davor i putem (a koga drugoga nego) 

“Telegrama” prizivaju zatvor za Penavu i “kriptoustaše”. Kriptokomunisti bi stvar 

riješili kao i u slučaju navijača koji su pjevali “Korak za korakom…”- jednostavno 

i po brzom postupku – hapšenjem. 

https://kamenjar.com/hodak-orjunas-smoje-mogao-bi-dobiti-ozbiljnog-

konkurenta/  

"Moj apel Penavi i ekipi je da preskoče ovaj datum pa neka se kasnije 

raščišćavaju", dodao je Milanović i ponovio kako se najavio više ljudi iz 

inozemstva koji bi željeli prisustvovati.  

"Možda dođe Denis Bećirović, razgovarali smo o tome", kazao je. 

A da Predsjednik RH samo tim zainteresiranim objasni koja je uloga HOS-ovaca 

o kojoj govori Siniša Glavašević. 

Naravno šalim se.  

https://direktno.hr/kolumne/zbog-penave-se-javili-iz-samoupravnog-mraka-znate-li-sto-je-1993-bilo-s-hos-om-330426/
https://direktno.hr/kolumne/zbog-penave-se-javili-iz-samoupravnog-mraka-znate-li-sto-je-1993-bilo-s-hos-om-330426/
https://kamenjar.com/hodak-orjunas-smoje-mogao-bi-dobiti-ozbiljnog-konkurenta/
https://kamenjar.com/hodak-orjunas-smoje-mogao-bi-dobiti-ozbiljnog-konkurenta/
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Znam da bi im se gazde naljutile da urade nešto protiv njihove volje. Znaju oni 

itekako dobro što je govorio Glavašević 

Znaju oni itekako dobro tko je kriv što su od vojske koju su poslali u tu fašističku 

agresiju na RH napravljeni zečevi. 

Pa pokazali su itekako kada danas kliću SLAVA UKRAJINI, a mrzak im je 

istovjetni pozdrav ZA DOM SPREMNI. 

 

Josip Pečarić 
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PRILOZI 

 

RADIĆ: HRVATSKE RATNE POSTROJBE SU 

SVETINJA I NE MOGU BITI PREDMET RASPRAVE 
 

04/11/2023 

 

Neka Plenković i Medved na svoj novi plakat stave Stanimirovića i Pupovca 

pa ćemo imati njihovu stranu i našu stranu posvećenu HOS-u! 

Mario Radić: ”Reći ću nešto što ne smije nitko reći, iznoseći isključivo činjenice. 

Mi pričamo o Vladi koja je koja je u koaliciji s SDSS-om. Predsjednik glavnog 

odbora SDSS-a, glavnog koalicijskog partnera ove vlasti je Vojislav Stanimirović, 

prvi okupacijski gradonačelnik Grada Vukovara. Pogledajte njegovu izjavu da je 

palo posljednje ustaško uporište – Vukovarska bolnica. Saborski zastupnik 

Domovinskog pokreta, Stipo Mlinarić, napravio je sa svojim Centrom dr. Ivana 

Šretera optužnicu u kojoj je obuhvaćeno 57 oficira JNA, i mi ćemo nastaviti dalje 

u tom smjeru jer nitko u ovoj državi, u ovim lažnim svjetovima, to se ne smije 

ispitivati”. 

https://kamenjar.com/radic-hrvatske-ratne-postrojbe-su-svetinja-i-ne-mogu-biti-

predmet-rasprave/  

https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/37257-radic-neka-

plenkovic-i-medved-na-svoj-novi-plakat-stave-stanimirovica-i-pupovca-pa-

cemo-imati-njihovu-stranu-i-nasu-stranu-posvecenu-hos-u#disqus_thread  

  

https://kamenjar.com/radic-hrvatske-ratne-postrojbe-su-svetinja-i-ne-mogu-biti-predmet-rasprave/
https://kamenjar.com/radic-hrvatske-ratne-postrojbe-su-svetinja-i-ne-mogu-biti-predmet-rasprave/
https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/37257-radic-neka-plenkovic-i-medved-na-svoj-novi-plakat-stave-stanimirovica-i-pupovca-pa-cemo-imati-njihovu-stranu-i-nasu-stranu-posvecenu-hos-u#disqus_thread
https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/37257-radic-neka-plenkovic-i-medved-na-svoj-novi-plakat-stave-stanimirovica-i-pupovca-pa-cemo-imati-njihovu-stranu-i-nasu-stranu-posvecenu-hos-u#disqus_thread
https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/37257-radic-neka-plenkovic-i-medved-na-svoj-novi-plakat-stave-stanimirovica-i-pupovca-pa-cemo-imati-njihovu-stranu-i-nasu-stranu-posvecenu-hos-u#disqus_thread
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ANGELO ŽILIĆ/PORUČUJEM PLENKOVIĆU I SVIMA 

ONIMA KOJI NA SILU ŽELE DA MI ŠKABRNJANI 

OPROSTIMO I ZABORAVIMO ONIMA KOJI SU NAS 

UBIJALI – TO SE NEĆE DOGODIT. 
 

5. Studenoga 2023. 

 

Prenosimo priopćenje mladića čije riječi odzvanjaju kao snažan vjetar istine 

i boli. Angelo Žilić, najmlađa žrtva Škabrnje, hrabro dijeli svoje misli i 

osjećaje u vezi s događanjima koja su obilježila njegov život i živote mnogih 

Škabrnjana. Priopćenje je usmjereno prema premijeru Plenkoviću i svima 

koji na razne načine nastoje potaknuti pomirenje i zaborav. 

Angelo jasno izražava svoje ogorčenje prema političkim potezima koji, 

umjesto istine i pravde, donose tugu i neprijateljstvo. Kroz njegove riječi, 

osjeća se duboka patnja Škabrnje, sela koje je trpjelo užase rata, gdje nijedna 

obitelj nije ostala netaknuta. 

Postavljaju se pitanja koja odzvanjaju u srcima onih koji su izgubili najmilije i 

proživjeli strahote rata. Angelo izaziva razmišljanje o pravdi, oprostu i pomirenju. 

Njegove riječi neizbrisivo podsjećaju na važnost kažnjavanja zločina, na traženje 

istine i na potrebu za odgovornošću prema žrtvama. 

Uz ožiljak ranjavanja na vlastitom tijelu kao vječni podsjetnik na tragediju 

Škabrnje, Angelo Žilić jasno stavlja do znanja da oprost nije moguć dokle 

god zločinci ne snose posljedice svojih djela. Njegove riječi predstavljaju 

snažan poziv na istinu, pravdu i poštovanje prema žrtvama rata, a 

istovremeno odražavaju nepokolebljivu hrabrost i dostojanstvo najmlađeg 

civilnog stradalnika Škabrnje. 

https://hrvatskonebo.org/2023/11/05/
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Neka vam ovo priopćenje bude podsjetnik na trajnu potrebu za istinom, 

pravdom i sjećanjem na žrtve Domovinskog rata. 

 
 

PRIOPĆENJE: 

Premijer Plenković je prošle godine pod okriljem noći, dan prije obljetnice pada 

Škabrnje i Vukovara, doveo Anju Šimpragu, potpredsjednicu vlade da se pokloni 

žrtvama Škabrnje. To su učinili podmuklo bez da su o tome obavijestili mještane 

općine Škabrnja te tako navukli bijes i ogorčenje svih nas koji smo u patnji i boli 

proživljavali spomen na pad Škabrnje i monstruozne zločine počinjene od strane 

četničkih spodoba i JNA vojske pod zvijezdom petokrakom. 

Svoj prikriveni dolazak su pravdali pomirbom, povjerenjem i suživotom. 

Mi Škabrnjani smo imali povjerenje u naše susjede 1991. godine koji su, kad 

im se ukazala prilika, počeli paliti, pljačkati i ubijati svoje dojučerašnje 

susjede i prokazivati na one koji su se skrivali po podrumima. 
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Suživot je danas itekako moguć što je vidljivo i po koaliciji između vladajućih i 

SDSS-a, inače stranke koju je osnovao ratni zločinac Goran Hadžić. Upravo ta 

koalicija štiti spomenike četničkim vojvodama po mjestima u okolici Vukovara, 

štiti zločince koji i dalje slobodno hodaju po Negoslavcima u Lijepoj našoj i 

drugim mjestima, štiti sve one koji zvjerski i dalje po našoj dalmatinskoj regiji i 

zadarskoj okolici skidaju i pale zastave, veličaju takozvanu SAO Krajinu i 

uništavaju spomenike naših poginulih heroja iz Domovinskog oslobodilačkog 

rata. 

Ne vidim da je notornom Pupovcu ili Anji to zasmetalo pa da je u medijima 

iznijela javnu osudu svih tih provokacija. Šutnja je često jača i od riječi a 

njihova šutnja je zapravo znak odobrenja na sve ovo što se događa. 

Naposljetku, kako se pomiriti sa nekim tko i dalje veliča zločinačku ideju velike 

Srbije i četnički pokret? 

Kako se pomiriti i oprostiti kad zločinci i nakon 30 godina nisu odgovarali za 

svoje nedjela? 

Kako oprostiti nekome tko uopće nije ljudsko biće, jer upravo te spodobe koji su 

činili zločine su oličenje zla? 

U Škabrnji ne postoji obitelj koja nije izgubila barem jednog člana u napadu. 

Tko će vratiti naše najmilije, tko će vratiti moju ubijenu baku, moju uništenu 

mladost i litre suza i patnje moje obitelji i obitelji svih Škabrnjanaca? 

Tražiti oprost a i dalje biti u stranci koja ima četnički predznak i koja štiti sve ono 

što je uništavalo moju i našu domovinu je još jedna politička licemjernost koja 

kod nas Škabrnjana neće i ne smije proći. 

Upravo iz ovih razloga poručujem Plenkoviću i svima onima koji na silu žele 

da mi Škabrnjani oprostimo i zaboravimo onima koji su nas ubijali – to se 

neće dogodit. 

Neće se dogoditi sve dok zločinci ne budu kažnjeni onako kako zaslužuju. 

Neće se dogoditi sve dok postoji neiskrenost u traženju oprosta i dok je oprost 

politički motiviran. 

Neće se dogoditi dok mi Škabrnjani ne dobijemo ratnu odštetu za pretrpljeno 

uništenje i opljačkano selo. 

Ožiljak ranjavanja na mom tijelu je vječni podsjetnik na stradavanje moje 

Škabrnje, moje bake, moje tete, mojih sumještana te upravo zbog svega 

navedenog dajem podršku i potpis Inicijativi protiv dolaska takvih osoba. 

Nikad zaboraviti, nikada oprostit 

 

Angelo Žilić 

Najmlađi civilni stradalnik Škabrnje 

 

https://hrvatskonebo.org/2023/11/05/angelo-zilic-porucujem-plenkovicu-i-

svima-onima-koji-na-silu-zele-da-mi-skabrnjani-oprostimo-i-zaboravimo-

onima-koji-su-nas-ubijali-to-se-nece-dogodit/   

https://hrvatskonebo.org/2023/11/05/angelo-zilic-porucujem-plenkovicu-i-svima-onima-koji-na-silu-zele-da-mi-skabrnjani-oprostimo-i-zaboravimo-onima-koji-su-nas-ubijali-to-se-nece-dogodit/
https://hrvatskonebo.org/2023/11/05/angelo-zilic-porucujem-plenkovicu-i-svima-onima-koji-na-silu-zele-da-mi-skabrnjani-oprostimo-i-zaboravimo-onima-koji-su-nas-ubijali-to-se-nece-dogodit/
https://hrvatskonebo.org/2023/11/05/angelo-zilic-porucujem-plenkovicu-i-svima-onima-koji-na-silu-zele-da-mi-skabrnjani-oprostimo-i-zaboravimo-onima-koji-su-nas-ubijali-to-se-nece-dogodit/
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PETERNEL:ONI KOJI NE ŽELE HOS KAO 

REGULARNU POSTROJBU HV-A NE USUDE SE TO 

JAVNO REĆI, NEGO IM JE LAKŠE NAPADATI IVANA 

PENAVU! 
 
 06/11/2023  

 

Igor Peternel, predsjednik DP-a Zagreb i potpredsjednik Gradske skupštine, 

izrazio je podršku predsjedniku DP-a i gradonačelniku Vukovara Ivanu Penavi te 

komentirao napade na ovogodišnju organizaciju vukovarske Kolone sjećanja i 

plakat posvećen HOS-u i Jean-Michel Nicolieru: 

”Prošlo je već tjedan dana, a histerija oko Kolone sjećanja se ne stišava. Čak se i 

pojačala otkad je u javnost izašla informacija da se obitelj pokojnog Jean-Michel 

Nicoliera othrvala HDZ-ovim spletkama i složila s fotografijom, a time i 

političkom porukom”. 

”U principu ne postoji problem jer ideja je u sklopu komemoracije odati posebnu 

počast jednoj regularnoj postrojbi. Dobronamjernima bi to trebalo biti drago!”. 

”Meni se čini da, kao i obično, prepoznajem koji je pravi, a skriveni problem: svi 

oni koji ne žele HOS kao regularnu postrojbu Hrvatske vojske, kojima je HOS 

tabu tema, a ne usude se to javno reći, sada napadom na Penavu izražavaju 

zaobilazno o tome stav. Jer Penava je skandal zato što je po njima HOS skandal”. 

 

https://kamenjar.com/peterneloni-koji-ne-zele-hos-kao-regularnu-postrojbu-hv-

a-ne-usude-se-to-javno-reci-nego-im-je-lakse-napadati-ivana-penavu/   

https://kamenjar.com/peterneloni-koji-ne-zele-hos-kao-regularnu-postrojbu-hv-a-ne-usude-se-to-javno-reci-nego-im-je-lakse-napadati-ivana-penavu/
https://kamenjar.com/peterneloni-koji-ne-zele-hos-kao-regularnu-postrojbu-hv-a-ne-usude-se-to-javno-reci-nego-im-je-lakse-napadati-ivana-penavu/
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ŠILJO/VIKA I POVIKA NA PENAVU – DA SE NE BI 

GOVORILO O ZLOČINIMA I ZLOČINCIMA CRVENO-

CRNOG AGRESORA! 

4. Studenoga 2023. 

 

Orkestrirana političarska, stranačka i medijska vika i povika na 

vukovarskog gradonačelnika i predsjednika Domovinskog pokreta Ivana 

Penavu pokazuje sve značajke nekadašnjih harangi koje bi povodom pojave 

„neprijateljskog djelovanja“ organizirale „svjesne socijalističke snage“. 

Zašto im je haranga potrebna? Zato da bi se zaglušno govorilo o jednom 

javnom pozivu i jednom plakatu – a pritom šutjelo o zločinima počinjenima 

https://hrvatskonebo.org/2023/11/04/
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nad braniteljima Vukovara i Vukovarcima, nad Hrvatima i ostalima. Da se 

ne bi govorilo o zločinima yugo-srbskog, crveno-crnog agresora! Onako kao 

što se vikom na ustaške zločine, NDH i „Jasenovac“ pola stoljeća, zapravo 

sve do danas, ne-osuđivali zločin genocida nad hrvatskim narodom, osobito 

ne njegovi počinitelji – „oslobodioci“ – godine 1945. 

Možda je Penavin poziv mogao ili trebao biti malko drukčije intoniran. Možda je 

plakat o kojemu su se svi žestoko raskokodakali mogao ili trebao biti malko 

drukčiji. Recimo takav da se inkriminirano slovo „U“ na plakatu napisalo manjim 

ili većim od ostalih slova. Možda se HOS nije trebalo toliko napadno izdvajati od 

ostalih, nego manje ili više „napadnije“. Možda. Možda je Penava trebao biti 

oprezniji da se to što čini ne bi protumačilo kao dio predizborne kampanje u prilog 

Domovinskog pokreta. Možda. No sve su to nijanse o kojima se može i treba 

razgovarati i raspravljati. Uz dužno poštovanje i prema vukovarskom 

gradonačelniku i prema Domovinskom pokretu, a osobito prema nedužnim 

žrtvama obrane Vukovara i ukupne obrane Hrvatske u ovoj žalosnoj i ujedno 

veličajnoj prigodi. 

„Dan neizbrisivog spomena na počinjenje i počinitelje surovih agresorskih 

zločina…“ 

Dan 18. studenoga proglašen je u mandatu ove vlade, g. 2020., za Dan sjećanja 

na žrtve Domovinskog rata i za Dan sjećanja na žrtvu Vukovara i Škabrnje. 

Uzdignut je na rang državnog blagdana i neradnog dana. On je zaslužio biti time. 

No zar samo i jedino time? 

Općenito, među Hrvatima razvijen je kult patnje, žrtve i stradanja ’na pravdi 

Boga’. Za to postoje duboki i neprebrojivi razlozi u ukupnoj hrvatskoj povijesti, 

osobito u onoj iz razdoblja osmanlijskih pustošenja te u onoj prošlostoljetnoj. 

Hrvatski je narod više puta desetkovan. Nitko nikada nije proglasio da je nad njim 

više puta u njegovoj mučeničkoj i ujedno slavnoj povijesti izvršen genocid. Ni tko 

ga je sve počinio. 

 
(Izvor za fotografiju: http://www.hkz-kkv.ch/images/titov_genocid-

skalpovi_pletenica.jpg) 

http://www.hkz-kkv.ch/images/titov_genocid-skalpovi_pletenica.jpg
http://www.hkz-kkv.ch/images/titov_genocid-skalpovi_pletenica.jpg
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Kada se nad nekom skupinom, nad nekim narodom dogodi genocid, tj. uništenje 

ili desetkovanje njemu pripadnoga roda i poroda, ili kada se nad njegovim 

pripadnicima počine teški i masovni i bezrazložni i nezakoniti pokolji i pomori, 

tu uvijek imamo dvije strane. Jedna je strana „pasivna“, ona koja je to pretrpjela. 

Druga je strana „aktivna“, ona koja je pokolje i pomore i pojedinačne zločine 

počinila. 

Da bi se bolje razumjelo u čemu je ’stvar’, zamislimo da je taj „državni blagdan“ 

drukčije nazvan. Recimo ovako: Dan sjećanja na žrtve Domovinskog rata i Dan 

sjećanja na žrtvu Vukovara i Škabrnje i Dan neizbrisivog spomena na 

počinjenje i počinitelje surovih agresorskih zločina u Domovinskom ratu, 

napose u Vukovaru i Škabrnji. 

Čega to bitnoga nedostaje u ’kulturi sjećanja’ i ’kulturi djelovanja’ u 

Hrvatskoj? 

Razmislimo li malo bolje, priznat ćemo da je drugi dio tog naziva upravo ono što 

u nazivu tog spomendana nedostaje. I ne samo u nazivu, nego i u ’kulturi sjećanja’, 

na koju inače pozivaju sve relevantne rezolucije Parlamentarne skupštine Vijeća 

Europe i Europskog parlamenta. I ne samo u ’kulturi sjećanja’, nego i u ’kulturi 

djelovanja’. Što bi ona značila? Značila bi neumorno istraživanje počinjenih 

zločina o okolnosti u kojima su počinjeni, prikupljanje dokumenata i druge građe, 

otkrivanje osumnjičenih, pokretanje kaznenih postupaka i izricanje sudbenih 

presuda. 

’Kultura djelovanja’ značila bi i ustrajanje na svim drugim vrstama konzekvenci 

za sve krivce: izvršitelje, nalogodavce, političke pokrovitelje i današnje 

poricatelje. Konzekvence bi bile i međunarodnopravne i političke i diplomatske i 

zakonodavne i obrazovne i informativne i odgojno-formativne. Time bi smisao 

tog spomendana i tog sjećanja na dan 18. studenoga bio pun i potpun. Time bi se 

vršila pravda u istini. Sve dotle dok bude živih koji s pravom trebaju doći na udar 

pravde, pravedničkog sjećanja i pravedničkog djelovanja. 

 

Paralelno s time, isto bi trebalo činiti na Europski dan sjećanja na žrtve 

totalitarnih i autoritarnih režima – nacizma, fašizma i komunizma, poznat i kao 

Dan crne vrpce, koji se obilježava 23. kolovoza kao spomendan u Republici 

Hrvatskoj. To je paneuropski dan sjećanja na žrtve totalitarnih diktatura u Europi 

u 20. stoljeću. Spomendan je uveden odlukom Hrvatskoga sabora, a slijedom 

Rezolucije Europskog parlamenta o europskoj savjesti i totalitarizmu od 2. travnja 
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2008.. Europski parlament donio je, povrh toga, 19. rujna 2019. Rezoluciju o 

važnosti europskog sjećanja za budućnost Europe o važnosti europskog sjećanja 

za budućnost Europe. 

U ustima tobože proeuropskim režimaca i prorežimaca, i onih iz HDZ-ova i onih 

iz SDP-ova šireg jata, često se nađu izrazi kao što su „europske vrijednosti“, 

„vladavina prava“ odnosno, rjeđe, „pravna država“. Doduše, još su im draži 

slogani „zaboraviti prošlost“, „okrenuti se prema budućnosti“ i „raditi na 

pomirenju“. Na pomirenju između oplakivanih žrtava i nerasvijetljenih i 

nekažnjenih zločinaca?! Na zaboravljanju „onoga što je bilo“. A time i „onoga što 

jest“, sve do sada. 

O čemu „svjesne socijalističke“, jugoslavenske, velesrbske i protuhrvatske 

snage – ’gromoglasno šute’? 

Dokle dakle spomenute „svjesne socijalističke snage“, s kojima su isprepletene 

„svjesne jugoslavenske“, „svjesne velesrbske“ i „svjesne nehrvatske te 

antihrvatske“ snage vode bezočne medijske kampanje protiv Penave, DP-a, HOS-

a, bijelog polja, crnih odora, košulja i kapa, ZDS-a, U-a, komemoriranja na 

Pliberškom polju kod Bleiburga, povijesnog „revizionizma“, neoustaštva, 

„fašizma“, „ekstremizma“, „isključivosti“ i ostalih „negativnih pojava“ danas, 

dotle im, tobože nesvjesno i nenamjerno, promiče potreba i obveza 

problematizacije onoga o čemu ’gromoglasno’ šute. O čemu uglavnom šuti i 

službena politika i policija i DORH i gotovo čitav establišment. I to godinama i 

dugim desetljećima. 

 

Svi oni šute o onomu što Stipo Mlinarić Ćipo i Ivan Penava upravo, uz ostalo, 

čine: prijavljuju one za koje imaju prikupljenih dokaza da ih se osumnjiči, okrivi 

i optuži za neke od počinjenih ratnih i poratnih zločina na vukovarskom i drugim 

područjima. To su, razumije se, zločini u kojima su svoje prste imali ili imaju 

mnogi. Sve do onih koji ih ne istražuju, koji ih zataškavaju, koji ne postupaju po 

zakonu kada se oglušuju o svako moguće otkriće o mogućim konkretnim 

krivcima. Riječ je o ljudima „s imenom i prezimenom“. 
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O svemu tomu stranke i političari i urednici i novinari crvenoga i, ne u doslovnom 

smislu, kvislinškoga establišmenta uporno i ustrajno – šute. Evo najnovijeg 

primjera, povezanoga i s Ćipom – koji je osnovao Centar dr. Ivana Šretera za 

istraživanje o počinjenim i neistraženim i nekažnjenim ratnim zločinima u 

Domovinskom ratu – i s gradonačelnikom Penavom i s mučeničkim Vukovarom. 

Upravo jučer, u subotu, 3. studenoga, Ivan Penava objavio je na svojem Facebook-

profilu sljedeće: 

[DORH-u PREDANA KAZNENA PRIJAVA ZA RATNE ZLOČINE NAD 

VUKOVAROM] 

5 godina nakon što sam organizirao prosvjed zbog neprocesuiranja ratnih zločina 

ne postoje pomaci po tom pitanju od strane naše države. 

Tromost, nepoduzetnost i nebriga neće nas spriječiti da se nastavimo boriti za 

istinu i pravdu koju hrvatski narod zaslužuje. 

U suradnji s Centrom dr. Ivan Šreter i angažiranim odvjetnikom DORH-u je 

podnesena kaznena prijava potkrijepljena dokumentima, a koja se odnosi na tzv. 

„operaciju Vukovar“ te koja bjelodano pokazuje tko je upravljao, osmislio i 

naredio sve što se događalo prije 32 godine. 

 

Prijava je podnesena protiv 51 osobe koja je sudjelovala u ratnom zločinu nad 

Vukovarom, a iz nje je vidljivo da je sve kontrolirala JNA kao i da je naoružavala 

sela gdje su bili nastanjeni pretežno Srbi 1990. i početkom 1991. godine. 

Država i državno odvjetništvo koje nije bilo u stanju poduzeti minimalne poteze 

sada nema izliku da se ne može. 

Dok naša vlada nudi pomoć Ukrajini u procesuiranju ratnih zločina te podupire 

Izrael u kažnjavanju ratnih zločinaca, hrvatskom narodu prolaze godine bez 

pravde. 

Može se kad se hoće, a očito je da se nije htjelo i da se neće. 
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U toj sažetoj informaciji rečeno je zapravo sve što u ovoj prigodi treba reći. Sve 

što čine Penavi jako protivni, a koje smo već spomenuli, obična je pjena i bacanje 

hrvatskoj javnosti i hrvatskom narodu prašine u oči. Puko „zamajavanje“, kako bi 

na svom jeziku rekli srbijanski Srbi. Obična i primitivna „zamjena teza“, kako su 

voljeli govoriti komunistički političari i marksistički publicisti poput, recimo, na 

toj crti neumorno jednostrane i manipulativne Jelene Lovrić, sada kolumnistice 

neojugoslavenskog tjednika Nacional. Ili neki manje poznati iz Nacionalnu 

bratskih konzorcija koji izdaje Jutarnji list i Novi list, a i onih koji kontroliraju 

javne i mnoge privatne televizije i općenito medije, a i državne i ostale institucije. 

https://hrvatskonebo.org/2023/11/04/vika-i-povika-na-penavu-da-se-ne-bi-

govorilo-o-zlocinima-i-zlocincima-crveno-crnog-agresora/  

 

 

 

 

 

 

 

  

https://hrvatskonebo.org/2023/11/04/vika-i-povika-na-penavu-da-se-ne-bi-govorilo-o-zlocinima-i-zlocincima-crveno-crnog-agresora/
https://hrvatskonebo.org/2023/11/04/vika-i-povika-na-penavu-da-se-ne-bi-govorilo-o-zlocinima-i-zlocincima-crveno-crnog-agresora/
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ŽALOSNO: OD HEROJA DO POLITIČARA 

 

Josip Pečarić  

 
Nekadašnji heroj a danas ministar Tomo Medved je uradio nešto doista sramotno 

MANIPULIRAO JE S MAJKOM Jeana Michela Nicoliera:  

PENAVA: NEKI SU SI DALI ZA PRAVO NEGIRATI ŽRTVU NICOLIERA I 

MANIPULIRATI NJEGOVOM MAJKOM. SRAM IH BILO! 

https://narod.hr/hrvatska/penava-neki-su-si-dali-za-pravo-negirati-zrtvu-

nicoliera-i-manipulirati-njegovom-majkom-sram-ih-bilo  

Ministar Medved ne smatra da o tome treba reći i riječ: 

TOMO MEDVED: ODAJMO POČAST ŽRTVAMA DOSTOJANSTVENO I BEZ 

RADIKALIZACIJE 

 06/11/2023 

 

 

https://narod.hr/hrvatska/penava-neki-su-si-dali-za-pravo-negirati-zrtvu-nicoliera-i-manipulirati-njegovom-majkom-sram-ih-bilo
https://narod.hr/hrvatska/penava-neki-su-si-dali-za-pravo-negirati-zrtvu-nicoliera-i-manipulirati-njegovom-majkom-sram-ih-bilo
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Foto: Hina 

Potpredsjednik hrvatske vlade i ministar branitelja Tomo Medved u ponedjeljak 

je pozvao sve građane da pijetet žrtvama u Domovinskom ratu odaju 

dostojanstveno, bez politiziranja i radikalizacije. 

Rekao je to u Donjoj Stubici gdje je otvoren spomenik Domovini i žrtvama 

Domovinskog rata u spomen na sve poginule, stradale i nestale hrvatske 

branitelje, posebice na jedinog poginulog branitelja s područja Donje Stubice, 

pripadnika ‘Tigrova’ Stjepana Tučkara. 

Medved je istaknuo da ga posebno raduje što je među inicijatorima postavljanja 

spomenika kao motiv prepoznat i poziv na zajedništvo. 

„Kao što smo tada u Domovinskom ratu bili jedinstveni, potrebni su nam 

jedinstveno i zajedništvo i danas. Od svih nas se očekuje da upravo kroz takav 

pristup, s pijetetom, iskažemo zahvalu onima koji su svoje živote podarili na oltar 

naše domovine, da izbjegnemo svaki oblik politiziranja ili zlouporabe naših 

komemoracija, okupljanja, sjećanja na žrtve”, naglasio je Medved. 

Poziv vukovarskog gradonačelnika Ivana Penave da podnese ostavku, ministar 

Medved je nazvao još jednim dokazom ‘politiziranja s obljetnicom i 

komemoracijom u Vukovaru’. 

„Pozivam i njega i sve koji to čine – imaju vremena, neka odustanu, neka promisle 

i zastanu na trenutak. Pozivam ga neka čuje i glas žrtve, neka pozove obitelji 

poginulih, nestalih, umrlih hrvatskih branitelja i civilnih žrtava, neka čuje i njihov 

glas”, poručio je. 

Medved je dodao da su i ove godine u Vukovar pozvani svi koji osjećaju potrebu 

doći pokloniti se žrtvama. 

„Odajmo počast u tišini, dostojanstvu, skromnosti, bez radikaliziranja i 

politiziranja. To je ono što očekujem da će se dogoditi kao što se događalo svih 

ranijih godina”, zaključio je ministar Medved. 

Krapinsko-zagorski župan Željko Kolar podsjetio je da je u Domovinskom ratu 

sudjelovalo više od 11 i pol tisuća zagorskih branitelja. 

„Nema ni jedne vojne ili policijske postrojbe, ni jednog ratišta na području 

Hrvatske gdje nisu bili prisutni zagorski branitelji. S ponosom kažemo i uvijek 

ponavljamo da je vrhovni zapovjednik oružanih snaga bio prvi hrvatski 

predsjednik doktor Franjo Tuđman”, naglasio je Kolar. 

Dodao je kako nitko nema pravo, bez obzira od kuda dolazi i u čije ime govori, 

privatizirati Domovinski rat ni Vukovar, Škabrnju ili bilo koju bitku Domovinskog 

rata. 

„Svi koji 18. studenoga žele doći u Vukovar, svi koji žele doći u Škabrnju su dobro 

došli”, zaključio je Kolar. 

Spomenik je izrađen na inicijativu HDZ-a Grada Donja Stubica i Udruge ratnih 

veterana 1. gardijske brigade ‘Tigrovi’, a autorica je Mirjana Drempetić Hanžić. 

(Hina) 

 

https://kamenjar.com/tomo-medved-odajmo-pocast-zrtvama-dostojanstveno-i-

bez-radikalizacije/  

https://kamenjar.com/tomo-medved-odajmo-pocast-zrtvama-dostojanstveno-i-bez-radikalizacije/
https://kamenjar.com/tomo-medved-odajmo-pocast-zrtvama-dostojanstveno-i-bez-radikalizacije/
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Da, tako je kada od heroja postaneš političar. Kada od heroja u ratu protiv srpskog 

fašističkog agresora postaneš suradnik onih kojima su ti fašistički agresori dragi 

ili pak i surađivali s njima. 

U ovom tekstu, kao nastavak na moje tekstove PADNE LI HOS I SVI OSTALI 

ĆE DOĆI NA RED, dajem kroz moje knjige taj put Ministra od heroja do 

političara. 

Akademik Josip Pečarić 

https://bezcenzure.hr/branitelji/zalosno-od-heroja-do-politicara/   

https://bezcenzure.hr/branitelji/zalosno-od-heroja-do-politicara/
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VUKOVAR I NJEGOV STOŽER, ZAGREB, 2013. 

 
Stožer za obranu hrvatskog Vukovara 

Trg Hrvatskih branitelja 1, 32 000 Vukovar 

Tel/mob: 098/463 436, 098/995 4734  

e-mail: vustozer@gmail.com 

U Zagrebu 1. listopada 2013. 

SVIMA 

KOT (KOORDINACIJSKO-OPERATIVNI TIM) NACIONALNE RAZINE 

Svim udrugama branitelja, stradalnika, hranitelja molitelja, svim 

sastavnicama društva u Hrvatskoj,  

iseljeništvu i Herceg-Bosni. 

Jučer je u Zagrebu, inicijativom Stožera za obranu hrvatskog Vukovara održan 

radni sastanak najužeg vodstva KOT-a (Koordinacijsko-operativnog tima) 

nacionalne razine.  

Sastankom je predsjedao Tomislav Josić, uz kojega su bili istaknuti članovi 

braniteljske populacije: Tomo Medved, Josip Klemm, Ilija Vučemilović, Boris 

Mužanović, Damir Loborec, Josip Vidović, Darko Katuša...  

– Javnosti je upućena jasna poruka neograničene podrške najšire braniteljske 

populacije, legalnim i legitimnim zahtjevima Stožera za obranu hrvatskog 

Vukovara za projekt "Vukovar – mjesto posebnog pijeteta". 

– Dogovoren je sastanak šireg sastava KOT-a , a svi članovi će pravovremeno biti 

obaviješteni o mjestu i dnevnom redu sastanka. Istaknuto je kako je ovaj sastav 

KOT-a privremenog, radnog i ustrojbenog karaktera, potaknut alarmantnim 

pojavama u svim sferama društva. Nakon detaljnog ustroja slijedi izborna 

skupština. 

– Istaknuta je otvorenost inicijative za sve pripadnike populacije branitelja, 

stradalnika, hranitelja i molitelja te ostalih skupina i pojedinaca koji žele 

konstruktivnim prijedlozima i radom poduprijeti nastojanja zajedničkog nastupa 

ovih skupina, u nastojanju pronalaska i javne ponude rješenja za tešku situaciju u 

kojoj se nalazi Domovina. 

privremeni predsjednik KOT-a (Koordinacijsko-operativnog tima) 

Tomislav Josić 

  

mailto:vustozer@gmail.com
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HRVATSKI GENOCID: NAPRAVILI ZEČEVE OD 

SRBA, ZAGREB, 2014. 

 
BISKUP VLADO KOŠIĆ PREDSTAVLJANJE KNJIGE 

AKADEMIKA JOSIPA PEČARIĆA "VUKOVAR I 

NJEGOV STOŽER" ‒ Zagreb, 11. XII. 2013. 

 
Najprije bih rekao da mi je velika čast biti ovdje večeras sa svima vama – koje sve 

od srca pozdravljam, na prvom mjestu Vas, dragi akademiče Pečariću, također 

hrvatske generale Mladena Markača, g. Domazeta-Lošu, g. Lukića i Tomu 

Medveda te domaćina gosp. J. Klemma, kao i sve hrvatske branitelje, kojima 

dugujemo slobodu naše Domovine, gđu Karolinu Vidović Krišto, sve Vukovarce 

i branitelje Vukovara, g. Tomislava Josića i g. Vladu Iljkića te članove Stožera za 

obranu hrvatskog grada Vukovara i sve vas, sudionike ove večeri – čuti vaša 

promišljanja i podijeliti s vama svoja razmišljanja o ovoj knjizi, ali i o Vukovaru 

i njegovu Stožeru. Vukovar je za mene uvijek bio grad posebnog pijeteta – kao 

što su to i naša povijesna mjesta poput grada Zrina, uništenog 1943. ili 

Gvozdanskog, kojeg su branili 1578. hrabri hrvatski vojnici i u toj obrani junački 

svi do jednoga izginuli. Vukovar je poput Sigeta, koji je branio "moj" Nikola 

Šubić Zrinski 1566. – rekao sam za hrvatskog junaka, branitelja Sigeta da je moj, 

jer je rođen 1508. u Zrinu, župi moje Sisačke biskupije. Vukovar je naša 

suvremena epopeja, mjesto stradanja ogromnih razmjera, budući da je na nj 

navalila ogromna mržnja i vojna mašinerija, ali i mjesto ogromne ljubavi iskazane 

u snazi rodoljuba koji su ga branili. Pred tom žrtvom stojim bez riječi, u dubokoj 

molitvi za sve koji su poginuli, kao i za sve koji su u toj obrani izgubili svoje 

zdravlje bilo tijela bilo duše, koji su doživjeli neviđena poniženja, zatvore, 

silovanja i progonstvo te – konačno nerazumijevanje i stalno uskraćivanje 

osnovnog poštovanja društva, a na kraju i službene države, sve više i više – do 

eskalacije krize s postavljanjem dvojezičnih odn. dvopismenih ploča u Vukovaru 

počam od 2. rujna ove god. na dalje. 

Ne mogu a da se ne spomenem prvog predsjednika RH i jedinog pravog hrvatskog 

državnika dr. Franju Tuđmana, čija je 14. obljetnica smrti bila jučer. Samo bih 

istaknuo kako mi je neshvatljivo da se od 2000. godine njega ne samo zaobilazi, 

nego se nasilno i smišljeno provodi i tzv. detuđmanizacija. Zato je državni vrh 

ignorirao njegov grob, pa i jučer, kao i druge njegove obljetnice i nije mu želio 

iskazivati nikakvo poštovanje, premda je narod plebiscitom njega i birao i 

doživljavao ne samo formalno prvim predsjednikom nego i stvarno nacionalnim 

liderom. Tu se opet nalazim pred enigmom kako je to moguće da naš narod ide – 

štono se veli – drumom, a naši političari šumom. Mislim da dok ne bude Tuđman 

poštovan tako da mu na grob dolaze ne tek stranačke delegacije nego najviše 

državne delegacije, neće biti sreće za našu državu i naš narod.  
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Upravo je akademik Pečarić tako hrabro orijentiran da bi morao biti nezaobilazan 

putokaz svim Hrvatima i hrvatskim građanima. U čemu? U domoljublju, u 

poštivanju svetinja našeg puka.  

Kad spominjem "svetinje", tada ne mislim na svece Katoličke crkve, već na ono 

što je narodu sveto i veliko, što mu je neophodno, što ne želi i ne može dovoditi u 

pitanje, ne želi li dovesti u pitanje sam sebe i svoj identitet, svoju prošlost, 

sadašnjost i budućnost. 

Jedna od takvih svetinja je nesumnjivo obitelj. Čovjek se rađa u obitelji, raste i 

izgrađuje se, napreduje i stječe sve životne spoznaje i prva najvažnija iskustva – 

u obitelji. Kako onda ne bi obitelj cijenio, poštovao i smatrao svetinjom? Pa ipak 

naši se tzv. prvaci, poduprti medijima-plaćenicima potrudiše da svima koji cijene 

obitelj, koja po svojoj naravi koju joj je takvu Bog dao, počiva na braku kao 

zajednici muškarca i žene, u lice kažu da su glupi, nazadni, ajatolasi, da su nacisti, 

fašisti, netolerantni, čak su nam neki govorili da je poštovanje obitelji– 

nekršćansko ponašanje! I kad je narod na referendumu, usprkos tim strašnim i 

neviđenim pritiscima, ipak u velikoj većini rekao što misli – a to je da mu je obitelj 

svetinja, kao da se ništa nije ni zbilo. Nitko ne odgovara od aktera te kampanje 

protiv obitelji, nitko! Zar ne postoji ni politička odgovornost, zar ne postoji 

moralna odgovornost, pa i pravosudna? Naš kardinal Bozanić rekao je, nakon 

susreta s Papom koji je izrazio zadovoljstvo što je ustavno zaštićen brak u 

Hrvatskoj, kako je bio iznenađen da je institucionalna vlast bila protiv toga – 

citiram: "kršeći tako neutralnost države". I za to nitko ne odgovara! No ipak, narod 

je pobijedio i on sada ima tu svijest da može izvojevati pobjedu usprkos 

nemoralnim političarima, usprkos veleizdajicama i prodanim dušama. 

Jednako se tako na žalost događa i sa svetinjom koje se zove Vukovar. Vukovar 

je neviđena epopeja, Vukovar je naša suza najgorča, Vukovar je naša rana 

nezacijeljena, Vukovar je naš ponos i naša najveća nacionalna svetinja. I što ovi 

bezdušnici uradiše od njega? Umjesto da vidaju rane, umjesto da pomažu i 

organiziraju čitavu Domovinu da pomogne tom našem simbolu i svetinji, oni su 

pošli čizmom na njega. Šalju specijalne snage reda, u oklopnim odijelima, sa 

štitovima i kacigama, oboružane dugim cijevima, da kao neki agresori napadnu. 

Koga? Hrvatske branitelje. Gdje to? U Vukovaru! Bože, smiluj se ovoj jadnoj 

bezdušnoj vlasti i istrgni im mač iz ruku, jer njime mogu ozlijediti djecu, njime 

mogu raniti majke, njime mogu oskvrnuti duše čiste i malene, Bože, njime mogu 

onečistiti i upropastiti sebe. Ne dopusti da se to dogodi! 

Vjerujem da će ova knjiga, i ovaj naš večerašnji skup pomoći da se ne dogodi 

daljnje ponižavanje Vukovara, a to znači cijele Hrvatske, to znači svih Hrvatica i 

Hrvata, svih ranjenih duša u ovoj napaćenoj zemlji. 

U analizi stanja i događaja, pitamo se: gdje su bili i što su rekli, činili i radili 

pojedinci i ustanove ove zemlje kad se tako bezdušno pokrenula nova agresija na 

Vukovar. To bi se pitanje moglo postaviti i s obzirom na događanja oko agresije 

na obitelj. Prozivam institucije ove zemlje i pitam ih: zašto ste šutjeli? Vi, 
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akademici naše najviše kulturne i znanstvene ustanove HAZU! Vi, članovi Matice 

hrvatske, Vi, rektori naših hrvatskih sveučilišta! Ako su mediji zaluđivali naciju, 

skrivajući istinu i sipajući laži u uši, u oči i u duše naših ljudi koji nisu mogli znati 

ono što im nije bilo rečeno, zašto ste vi šutjeli, vi koji biste trebali znati i biti 

moralni stupovi našeg društva, vi koji predstavljate glas razuma? 

Jednako tako prozivam i pitam sve vas, isti imenovani adresati: zašto šutite i 

dopuštate da se vrši nova agresija na Vukovar? Zar nije Vukovar spasio obraz i 

vama, zar nije zaustavio krvožednu soldatesku koja je htjela proždrijeti i vas, zar 

ne osjećate zahvalnost i zar ne vidite da vas ne bi bilo bez Vukovara? Pa kako 

možete sad šutjeti, kako možete i dalje samo promatrati? 

Evo, spomenuo sam i Akademiju i Sveučilište, a naš je autor ove knjige o 

Vukovaru i akademik i sveučilišni profesor. Međutim, on je jedini! Ili jedan od 

veoma rijetkih kako akademika tako i sveučilišnih profesora koji diže glas, koji 

govori istinu, koji ima hrabrosti boriti se i prkositi moćnicima ovoga svijeta. Nije 

njihov mač jači od pera!  

Riječ je snažnija od svakog mača, kako to opisuje i Sveto pismo, kada kaže da je 

"živa Riječ Božja i djelotvorna; oštrija od svakoga dvosjekla mača; dijeli dušu i 

duh, zglobove i moždinu te prosuđuje nakane i misli srca…" (Hb 4,12) 

Neka bude više Pečarića, da bude Vukovara, da sloboda više nikada ne uzmakne 

pred ropstvom da nam živi Hrvatska! Hvala! 

 

Vlado Košić 
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GENERAL TOMO MEDVEDPREDSTAVLJANJE 

KNJIGE "VUKOVAR I NJEGOV STOŽER" 

Zahvaljujući autoru akademiku Josipu Pečariću pred nam je knjiga VUKOVAR I 

NJEGOV STOŽER koja kroz svoje tekstove daje pregled zbivanja u hrvatskoj u 

posljednjih pola godine. 

Autor je sabrao reakcije na događaje u Vukovaru od izjava Stožera za obranu 

hrvatskog grada Vukovara do odgovora poznatih osoba na brutalno nasilje 

aktualne vlasti i nametanja ćiriličnih ploča u gradu-heroju 

Iz tekstova je vidljivo kako su sva ova zbivanja i reakcije rezultat izostanka 

dijaloga, razumijevanja stanja i odbijanja rasprave o zakonskom uređenju 

Sa druge strane, izvrnut je redoslijed vrijednosti, skretanje pozornosti sa stvarnih 

i velikih gospodarskih problema ovog društva i izazivanje unutarnjih sukoba.  

Ovdje su pisma, stavovi, mišljenja koja su elektroničkom poštom upućena 

brojnim primateljima. 

U knjizi su sabrani tekstovi u kojima su ljudi iskazivali svoje reakcije s najdubljim 

osjećajima i javno progovorili o nasilju koje se vrši nad Vukovarom pod 

simboličkim znakom ćiriličkoga pisma i koje je narušilo miran suživot, a donijelo 

nered i kaos. Hrvati iz Vukovara, posebno branitelji, pamte posljedice i razmjere 

razaranja svoga grada. Stradalnici Vukovara podnijeli su na desetke prijava protiv 

počinitelja teških kaznenih djela ratnog zločina, to se prešućivalo. Vukovarci su 

govorili da im se po gradu šeću ubojice njihovih najmilijih, amnestirani Srbi a 

policija i državno odvjetništvo su te iskaze ignorirali.  

S ciljem zaštite moralnih, etičkih, zakonskih i drugih prava 10. siječnja 2013. g. 

okupila se građanska inicijativa "Stožer za obranu hrvatskog Vukovara", tu su se 

javile brojne braniteljsko-stra-dalničke udruge proistekle iz Domovinskog rata, 

brojne domoljubne i civilne udruge, pojedinci iz javnog društvenog života, 

akademici, vjerske zajednice, građani, radnici, seljaci. 

Često postavljana pitanja bila su tko su ti ljudi iz Stožera za obranu hrvatskoga 

Vukovara, nazivalo ih se samozvani pa se čak i naziv Stožer osporavao, nije to 

skupina uličnih razbojnika, to su ljudi koji su prošli sve strahote rata, a većina njih 

prošla je torture srpskih koncentracijskih logora. 

Od svojega je osnutka Stožer stalno i iskreno pozivao na društveni dijalog o 

problemu uvođenja dvojezičnosti u službenu uporabu u Gradu Vukovaru, jer 

smatra da je riječ o nastavku memoricida i kulturocida koji je nad ovim gradom i 

njegovim stanovništvom izvršen 1991. Godine, kada su izvršeni svi oblici 

zločinačkog nasilja i barbarstva.  

Citirati ću Patera Antu Perkovića, vukovarskog franjevca koji se na skupu potpore 

u Zagrebu obratio riječima: "Nitko nema protiv ćirilice ništa, to je bogatstvo 

čovjekova izražavanja i kreativnosti, ali u ovom trenutku ćirilica nije znak baštine, 

nego nastavka agresije i osvajanja ovih prostora." 
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Punih šest mjeseci konstruktivnog predlaganja, stotine pisama upućenih na adrese 

Predsjednika Republike, predsjednika Sabora i Vlade Republike Hrvatske s 

argumentima i mogućim zakonskim rješenjima.  

Izostala je politička volja da se odlučno postupi po prijedlogu Stožera, a nasilnim 

nametanjem tjeskobnim i tužnim vukovarskim Hrvatima do kraja je zagorčan 

život. 

Predsjednik Vlade Republike Hrvatske svojim je neprimjerenim rječnikom i 

arogantnim stavom pokazivao izostanak elementarnog poznavanja konteksta, 

tijeka i posljedica događaja u Vukovaru iz 1991. godine te zabrinjavajući 

nedostatak osnovnog ljudskog i moralnog odnosa prema mučeništvu i žrtvi 

Vukovara.  

Nasilna realizacija manjinskih prava nije doprinijela uspostavi pravednog mira 

utemeljenog na istini i kažnjavanju onih koji su počinili zločine, a to je jedini 

preduvjet stvarnog mira i zajedničkog života. Izostanak poštovanja prema 

majkama koje su izgubile djecu, ženama koje su izgubile svoje muževe ili su bile 

silovane, potpuna neosjetljivost prema djeci koja su izgubila svoje roditelje.  

Oni nisu željeli razgovor, a kada je do razgovora konačno došlo onda slijedi 

neuvažavanje zahtijeva i argumenata koji su utemeljeni na zakonu 

U tekstovima knjige autori iznose svjedočanstva kako se u Vukovaru nakon 

reintegracije nije dogodilo nijedno osvetničko ubojstvo: "Hrvati se nisu osvećivali 

za zločine počinjene nad njihovom djecom, roditeljima, prijateljima, djedovima, 

bakama Da, u toj mirnoj reintegraciji mirni su bili samo Hrvati"  

Stanje u gradu heroju lijepo pojašnjava i gospodin Hrvoje Hitrec 

 kada u svom tekstu konstatira: "Vukovarci znaju pročitati ove poruke vlade, znaju 

da su ploče postavljene ne samo nasilno i kradom, ne samo nezakonito nego i 

zlurado. Znaju i da se postavljanje ploča zasniva na goloj laži o broju manjinaca 

u Vukovaru. Učinili su sve što su mogli da i ta zlokobno zlurada vlast dođe k 

pameti, da postupi kao hrvatska a ne tuđinska vlast, ali rezultata nije bilo." 

I slažem se s gosp Hitrecom kada kaže: "da je Vukovar neupitni simbol hrvatske 

obrane od srpske agresije i svaki potez koji se ondje učini mora biti usklađen, 

dogovoren, svaki potez mora imati u vidu cjelokupni vukovarski kontekst u zadnje 

dvadeset i tri godine, mora uzimati u obzir i najtananije osjećaje hrvatskoga puka 

izmučenoga ratnim tragedijama i mučena nakon mirne reintegracije." 

Uz potporu Stožeru stanje u Vukovaru je opisala i Udruga Katoličkih 

intelektualaca gdje kažu: 

"Bliža povijest nas opominje, a na nama je da učimo kako je posijana nepravda 

sjeme budućih razdora i sukoba. Zato se i pozivamo na vladavinu prava koje će 

ići prema općem dobru, a ne prema birokratiziranoj uredbi."  

I na kraju. hvala autoru knjige hrvatskom domoljubu, akademiku Josipu Pečariću 

koji ukazuje na važnost očuvanja sjećanja na žrtve te promicanja istine o 

Domovinskom ratu.  
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POZIV NA GOSTOVANJE U DNEVNIKU 3 HTV-a 

Subject:  Re: Poziv na gostovanje u Dnevniku 3 HTV 

Date:  Wed, 11 Dec 2013 23:58:41 +0100 

From:  josip pecaric <pecaric@element.hr> 

To:  Inja Svetl <Inja.Svetl@hrt.hr> 

 

On 12/10/2013 12:55 PM, Inja Svetl wrote: 

 

Poštovani, 

molimo Vas da večeras budete gost TVD 3 Hrvatske televizije. Tema razgovora 

bila bi vaša knjiga koju sutra predstavljate i aktualna problematika vezana uz 

Vukovar. Razgovor možemo snimiti u 21 sat 3o minuta u našem studiju. 

Očekujemo da nam se što prije javite zbog dogovora. Unaprijed zahvaljujem  

S poštovanjem,  

Inja Svetl, suurednica TVD 3  

mob.099-... 

*** 

U mailu ste rekli SUTRA ("Tema razgovora bila bi vaša knjiga koju sutra 

predstavljate") !?Imate nekih problema?  

 

Vaš, 

Josip Pečarić 

 

Poštovana gđo Svetl, 

kao što sam pretpostavio, danas nisam bio gost na TVD 3. Dano je samo kratko 

izvješće s predstavljanja. 

Ponavljam, nadam se da niste imali problema zbog namjere da Vam budem gost, 

ali doista mi je bilo jasno da ne će biti ništa od mog gostovanja kada ste mi poslije 

gornjeg e-maila u kome je jasno da znate kako predstavljanje treba biti danas u 

telefonskom razgovoru kažete da ste mislili da je ono trebalo biti jucer:) 

Međutim, ako doista želite u TVD3 koji Vi suuređujete i nekoga od državotvornih 

Hrvata ili barem izvijestiti o predstavljanju neke od naših knjiga, predlažem Vam 

već sutra sljedeću: 

Poziv na predstavljanje knjige Benjamina Tolića "Vesele karmine" 

Hrvatska kulturna zaklada (HKZ) i Hrvatsko slovo pozivaju Vas na predstavljanje 

knjige Benjamina Tolića "Vesele karmine", u četvrtak, 12. prosinca 2013., u 19 

sati, u prostorijama "Hrvatskog slova", Hrvatske bratske zajednice 4. 

mailto:pecaric@element.hr
mailto:Inja.Svetl@hrt.hr
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U predstavljanju knjige sudjeluju akademik Josip Pečarić, Mate Kovačević, 

Damir Pešorda i autor. 

Voditelj tribine: Stjepan Šešelj. 

Drago mi je da je Vaša kolegica u Dnevniku izdvojila nekoliko riječi generala 

Tome Medveda – legendarnog Tigra. 

Vjerojatno će Vam biti zanimljivo vidjeti cijeli njegov današnji govor pa Vam ga 

šaljem. 

 

Subject:  Fwd: POSRBICA JE UVIJEK GORI OD SRBINA! 

Date:  Fri, 13 Dec 2013 08:58:31 +0100 

From:  josip pecaric <pecaric@element.hr> 

To:  Inja Svetl <Inja.Svetl@hrt.hr> 

 

Poštovana gđo Svetl, 

Vaše neodgovaranje na moje e-mailove jedino mogu protumačiti tako da sam 

pogodio u sumnji oko problema koje imate na HTV-u zbog poziva za moje 

gostovanje. Inače, govor biskupa Košića možete pročitati i na Portalu HKV-a 

http://www.hkv.hr/izdvojeno/vai-prilozi/ostalo/prilozi-graana/165 40-biskup-

vlado-kosic-vukovar-je-nas-ponos-i-nasa-najveca-nacionalna-svetinja.html 

O nekim drugim reagiranjima možete pogledati u donjem tekstu. Zapravo, mislim 

da će Vas posebno zanimati komentar prof. dr. sc. Ivana Bakrana pod 2) jer Vam 

može pokazati kako državotvorni Hrvat gleda na način na koji je o promociji 

izvijestio Vaš TVD3. 

Vaš, 

Josip Pečarić 

 

Subject

:  
POSRBICA JE UVIJEK GORI OD SRBINA! 

Date:  Thu, 12 Dec 2013 18:05:28 +0100 

From:  Josip.pecaric <pecaric@element.hr> 

To:  undisclosed-recipients:; 

 

POSRBICA JE UVIJEK GORI OD SRBINA! 

1) 

Govor biskupa Košića poslao sam na niz adresa, pa i skoro svim veleposlanstvima. 

Veleposlanstvima Republike Češke, Republike Mađarske i Republike Slovačke 

sam poslao i popratni tekst: 
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Poštovani, 

zgrožen sam vašim nepoštivanjem hrvatskih žrtava u Domovinskom ratu. 

Naime: 

Ishod referenduma nikako ne utječe na pravo pojedinog grada ili općine da 

dozvoli dvojezičnost čak i u slučajevima kada manjinskog stanovništva ima manje 

od zakonom potrebnog. U Istri postoje mjesta gdje je udio Talijana manji od 33 

%, a svejedno im je omogućena dvojezičnost. To je rezultat dogovora između 

manjine i većine, uz međusobno poštovanje. Podizanjem "praga" ne bi se 

promijenilo ništa, jer oni su i po starom i po novom zakonu ispod praga. Ako je 

na lokalnoj razini dogovorena dvojezičnost, ona ostaje bez obzira na ovaj 

referendum. Istarski političari su uz (na žalost) svesrdnu pomoć medija – lagali. 

A ta laž je poslužila kao opravdanje za odbijanje postavljanja štandova Stožera. 

A istu neistinu nam i Vi servirate! 

 

Vaš, 

akademik Josip Pečarić 

 

P.S. Šaljem vam govor biskupa Košica na jučerašnjem predstavljanju moje knjige. 

Možda ce vam pomoći da više poštivate naše žrtve. 

 

2) 

VEČERNJI LIST JE DAO VEOMA KOREKTNO IZVJEŠĆE. 

PIŠE MI I KOLEGA BAKRAN: 

Dragi Joško, 

čestitam još jednom na impresivnom prikazivanju Tvoje knjige. Auditorij je bio 

pun pravih domoljuba. Najviše je odobravanja dobio biskup Košić, a i po meni je 

bio najdirektniji i najpregnantniji, jasno nakon Tebe, koji uvijek svojom 

duhovitošću i blagim sarkazmom uspijevaš utopliti atmosferu u dvorani. Žao mi 

je jedino što na predstavljanju nisu bili Miro Tuđman, Andrija Hebrang i Zdravko 

Tomac. Bit će na sljedećem predstavljanju nove knjige koje će uskoro uslijediti. 

Večernji list korektno je prikazao sinoćnji događaj, a "jugoslavenska" 

radiotelevizija u trećem Dnevniku, pod ravnanjem talibanke Muni-žabe, prvo je 

opširno prikazala kakti proteste u pogledu manjinskog jezika veleposlanstava 

Češke, Mađarske i Slovačke, a nakon toga u nekoliko sekundi spomenuto je 

predstavljanje Tvoje knjige. Što ćemo, valjda je takva naredba glavnog talibana, 

primatelja Titove "paštete".  

 

Srdačan pozdrav,  

Ivan Bakran 
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BISKUP KOŠIĆ 

OVA BEZDUŠNA VLAST POKRENULA JE NOVU AGRESIJU NA 

VUKOVAR 

 

Posljednji govornik bio je autor knjige Josip Pečarić koji je kazao da se 

nakon nepravomoćne presude hrvatskim generalima toliko naljutio da je od 

tada napisao šest knjiga. Posljednja u nizu je i "Vukovar i njegov Stožer", 

kao pokušaj zahvale "ljudima na braniku domovine". 

 

Autor: Renata Rašović 

 

Biskupi Vlado Košić i Valentin Pozaić te hrvatski generali Mladen Markač, Tomo 

Medved, Davor Domazet Lošo i Marko Lukić bili su među brojnim uzvanicima 

na impozantnom skupu okupljenom na promociji knjige "Vukovar i njegov 

stožer" akademika Josipa Pečarića održanoj večeras u Domu specijalne policije u 

Zagrebu. Riječ je o publikaciji koja sabire reakcije na događanja posljednjih 

mjeseci vezana uz uvođenje dvojezičnosti u Vukovaru, čiju su objavu, uz 

domaćina Josipa Klemma, pozdravili i brojni članovi Stožera pristigli iz 

Vukovara, među njima i Tomislav Josić. 

– Kad smo počeli s radom, nisam ni sanjao da će netko pisati o nama. Bilo nas je 

tridesetak, sad nas je 690 tisuća. Stožer raste, a tako će biti i dalje. Nakon 22 

godine uspjeli smo zainteresirati javnost za probleme u Vukovaru, no nitko ne 

može reći da nismo liberalni: sve te godine živjeli smo s ljudima koji su nas 

odvodili u logore, ubijali i silovali, ali sada smo rekli "dosta". Ne trebamo nikoga 

mrziti i vješati, ali krivci moraju odgovarati. Žao nam je što govore da smo protiv 

nacionalnih manjina jer u Stožeru imamo i Srba, Mađara, Rusina i Nijemaca, ali 

na svoje ne damo. Nismo se dali ‘91. pa nećemo ni danas – kazao je Tomislav 

Josić. 

Uzvanicima se potom obratio sisački biskup Vlado Košić, koji je povukao paralelu 

između, za njega, dvije svetinje: Vukovara i obitelji, pa uputio žestoku kritiku 

vlastima. 

– Naš narod drumom, a politika šumom! Predstavnici vlasti potpomognuti 

plaćenicima iz medija svima onima koji cijene obitelj poručuju da su glupi, 

nazadni, ajatolasi, fašisti i da je poštovati obitelj zapravo nekršćanski. Kad je 

narod u velikoj većini rekao što o tome misli, nitko se nije ispričao za svoje riječi 

i postupke. Zar ne postoji politička odgovornost, moralna i pravosudna? Narod 

je pobijedio usprkos nemoralnim političarima, veleizdajama i prodanim dušama. 

Isto tako i Vukovar. Umjesto da vidaju rane gradu heroju, oni su pošli čizmom na 

njega i šalju specijalce na narod. Koga da napadnu? Hrvatske branitelje. Gdje? 

U Vukovaru! Bezdušna garnitura na vlasti pokrenula je novu agresiju na 



                                 VUKOVAR: TRIJUMF TUĐMSNIZMA  121 

 
 
Vukovar. Gdje su tada bili pojedinci iz akademske zajednice, zašto ste šutjeli? Vi, 

Hrvatska akademija znanosti i umjetnosti, Matica hrvatska, rektori Sveučilišta. 

Ako su mediji zaluđivali naciju po diktatu vlasti, zašto ste šutjeli vi, moralni 

stupovi ovog društva – pitao je biskup Košić, praćen burnim aplauzom, pa dodao 

da vjeruje da će ova knjiga pomoći da se ne dogodi novo ponižavanje Vukovara. 

General Tomo Medved, predsjednik Udruge veterana 1. gardijske brigade, 

uvođenje ćiriličnih ploča nazvao je nasiljem aktualne vlasti koju je optužio za 

nedostatak dijaloga, s ciljem skretanja sa stvarnih problema u društvu. 

– Osporavali su Stožer za obranu hrvatskog Vukovara, nazivali ga samozvanim a 

njegove članove drumskim razbojnicima, iako je riječ o ljudima koji su iskusili 

strahote rata i koncentracijskih logora. Premijer Milanović neprimjerenim je 

rječnikom i arogancijom pokazao elementarno nepoznavanje problematike ovog 

grada i nedostatak osobnog pijeteta prema žrtvi Vukovara u kojoj se u 20 godina 

nije dogodilo ni jedno osvetničko ubojstvo – upozorio je general Medved. 

Skupu se obratila i negdašnja zaposlenica HRT-a, Karolina Vidović Krišto, inače 

autorica predgovora knjige "Vukovar i njegov Stožer", koja je Vukovar nazvala 

hrvatskim Alamom, a vukovarski Stožer – Stožerom za obranu Hrvatske. 

– Što znači braniti državu u mirnodopskom vremenu? To znači stvarati državu. 

Obranili je jesu, ali stvorili je nikada nismo. I ponovno mi, svjedoci vremena, u 

svom jadu i bijedi nesloge, taštine, poput tragičara zarobljenog u već poznatom 

samoizgrađenom ruhu nemoći, mi ponovno padamo na ispitu. Upravo oni koji su 

nas zadužili za nekoliko života, ponovno ulaze u rov, u krvavu bitku protiv udbaške 

zmije – rekla je Vidović Krišto. 

Posljednji govornik bio je autor knjige Josip Pečarić koji je kazao da se nakon 

nepravomoćne presude hrvatskim generalima toliko naljutio da je od tada 

napisao šest knjiga. Posljednja u nizu je i "Vukovar i njegov Stožer", kao pokušaj 

zahvale "ljudima na braniku domovine". Aktualnu hrvatsku vlast optužio je za 

unutarnju agresiju i provođenje srpskog memoranduma u djelo. 

– Ovo je gora agresija od one iz 90-ih jer od svoje vlasti ne očekuješ nož u leđa – 

kazao je akademik Pečarić. 

 

Večernji list, 11. prosinca 2013. 

http://www.vecernji.hr/referendum-cirilica/sdsdafadf-908653 

Slično je izvjestio i Dnevno.hr: 

 

POSRBICA JE UVIJEK GORI OD SRBINA! 

Narod je pobijedio usprkos nemoralnim političarima, veleizdajama i 

prodanim dušama. Isto tako i Vukovar. Umjesto da vidaju rane gradu 

heroju, oni su pošli čizmom na njega i šalju specijalce na narod. Koga da 
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napadnu? Hrvatske branitelje. Gdje? U Vukovaru! Sramotno je kako 

‘nepristrani hrvatski mediji’ omaložavaju hrvatsku povijest i istinu i svojim 

provokacijama pokušavaju nametnuti laž pretvarajući istinite činjenice u 

‘zastrašujuće poruke mržnje’ 

(…) 

http://dnevno.hr/vijesti/hrvatska/108320-posrbica-je-uvijek-gori-od-srbina.html 

 

3) Strašno mi je žao novinara T-portala što je morao slušati toliko državotvornih 

Hrvata. Kako je njemu samo bilo teško slusšati one koji vole Hrvatsku I hrvatski 

narod napisao je sam: ZASTRAŠUJUĆE !  

O takvim novinarima je govorio u biskup. A u biskupovim riječima je prepoznao 

i svoj portal. 

Zanimljivo je kako smatra šovinizmom i to što je Milosević govorio o Srbima u 

Oluji kao o zečevima, pa kaže da je to moj šovinistički ispad. Kako mu je bilo 

strašno slušati ruganje srpskom "herojstvu", a oni su im i dalje sluge. 

Ali, zapravo mu se moram zahvaliti jer će i njihovi čitatelji pročitati priču o 

Srbima – zečevima. 

S druge strane, zanimljivo je da u podnaslovu govori o zastrašujućim porukama 

mržnje stožeraša, a potom za jedinog govornika iz Stožera kaže: 

"Prethodno je Josić iz Stožera, međutim, koristio sasvim drugačiju retoriku za 

koju neupućenom ne bi bilo jasno kako se našla uopće u istom kontekstu s 

Pečarićevom." 

Drugim riječima ispada neupućenom da jedino ja nisam slao poruke mržnje. 

Novinar je koliko-toliko shvatio da se ja rugam i Srbima-zečevima, i hrvatskoj 

vlasti i hrvatskim novinarima koji su im i dalje poslušne sluge (njegovo Pečarić 

smatrao da je duhovit, a sa sličnim ‘humorom’ je i nastavio, zgodno je usporediti 

s njegovim … govorio je Pečarić prekidan pljeskom i salvama smijeha".) A našem 

novinaru i jest najstrašnije to o zečevima: nije strašno što se rugam slugama, ali 

njihovim gazdama (zečevima) doista je strašno, zar ne? 

 

http://www.tportal.hr/vijesti/hrvatska/304172/Zastrasujuce-poruke-mrznje-

biskupa-generala-i-stozerasa.html 

 

NOVINARKA KRIŠTO O UDBAŠKOJ ZMIJI I ROVOVIMA 

Zastrašujuće poruke mržnje biskupa, generala i stožeraša 
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PROPADE IM CRVENA HRVATSKA, ZAGREB, 2015. 

 
PRVE OPTUŽE ZA IZDAJU NACIONALNIH 

INTERESA 

 

U Vukovaru je održana prva sjednica Hrvatskog nacionalnog etičkog sudišta 

(HNES) na kojoj se raspravljalo o:  

1. veleizdajničkim pojavama u današnjoj Hrvatskoj,  

2. utvrđivanju prvih etičkih optužbi i izdajnika,  

3. dogovoru o budućem radu.  

 

O veleizdajničkim pojavama i pripremi novih tužbi govorili su: Ante Glibota, 

akademik Josip Pečarić, prof. Nevenka Nekić, Đuro Vidmarović, Ante Beljo, 

Rozalija Bartolić, Mario Filipi, prof. Nikola Debelić, dr.dr.h.c, dipl.pravnik 

Zdravko Vladanović, dok je o stanju u Vukovaru govorio kriminalist Vlado Iljkić, 

izlaganjem pod nazivom ¨Kronologija izdaje Vukovara" u ime ¨Stožera za obranu 

hrvatskog Vukovara.  

Prvoj radnoj sjenici HNES nazočio je veći broj osnivača istog, brojni građani i te 

ugledni pojedinci iz društvenog, političkog i vjerskog života Vukovara i okolice.  

Skup su pozdravili i predsjednik SOHV Tomislav Josić, gradonačelnik Vukovara 

Ivan Penava, predstojnik ureda Župana Vukovarsko-srijemskog Marinko Beljo, 

prof. dr. Dražen Živić a skup je pozdravio i gvardijan vukovarski, fra Ivica 

Jagodić. Prve etičke/moralne tužbe za izdaju hrvatskih nacionalnih interesa 

iznijeli su: 

dr. Zdravko Tomac koji je iznio tužbu za Ivu Josipovića,  

dr. Josip Jurčević koji je iznio tužbu za Stjepana Mesića,  

dr. Zvonimir Šeparović koji je izni tužbu za Vesnu Pusić,  

odvjetnik Željko Olujić koji je iznio tužbu za Milorada Pupovca,  

 

Osnivači-članovi HNES-a: 

 

 prof.em. Zvonimir Šeparović, Zg  

 Akademik Slobodan Novak, HAZU, Zg  

 Akademik Josip Pečarić, HAZU, Zg  

 Prof.dr. Branimir Lukšić,St  

 Prof.dr. Andrija Hebrang, Zg  

 Prof.dr. Josip Jurčević, Zg  
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 Prof. dr. Zdravko Tomac, Zg,  

 Prof.dr. Josip Faričić, Zd  

 Prof. dr. dr. h. c. Nikola Debelić, Zg  

 Željko Olujić, odvjetnik, zg  

 Zvonimir Hodak, odvjetnik,Zg  

 Marko Franović, Sidney  

 Ante Glibota, Pariz  

 Josip Botteri Dini, akad.slikar, St  

 Miljenko Romić, akad.slikar, Zg/Vu  

 prof. Nevenka Nekić, književnica, Zg  

 Đuro Vidmarović, književnik,  

 Slavica Bilić, Udruga Bedem Ljubavi,  

 Negzana Pavičić, preživjela masakr u Škabrnji,  

 Rozalija Bartolić, Udruga udovica hrvatskih branitelja Domovinskog rata, Zg  

 Mario Filippi, predsjednik Udruge 100% invalida Domovinskog rata  

 Ante Beljo, dopredsjednik HŽD  

 Joško Čelan, publicist, St  

 Vlado Iljkić, kriminalist, SOHV, Vu  

 Tomislav Josić, SOHV, Vu  

 Ante Deur, Zbor udruga veterana Gardijskih postrojbi HV  

 Tomo Medved, brigadni general HV, Zg  

 Dražen Šantić,veterani 7. GBr HV,  

 Dr. Mario Sošić, Pula  

 Vinko Šeparović Markota, poduzetnik, Blato na Korčuli  

 Ante Nadomir Tadić-Šutra, pjesnik, bojovnik,Knin  

 Dr. Ante Milinović, povjesničar, Zrin  

 Mr.sc. Ivan Kozlica, povjesničar  

 Zvonimir Zorić, žrtva komunizma  

 Vladimir Milinović, publicist  

 

Izlaganje "Kronologija izdaje Vukovara" donosimo u cijelosti dok će ostala 

izlaganja i tužbe biti prenesene u izvornom obliku narednih dana. 

Stožer za obranu hrvatskog Vukovara 

KRONOLOGIJA IZDAJE VUKOVARA  

I. RAZORUŽAVANJE TO SRH 

I. Tijekom 1988. godine u Vukovaru je održana velika vojna vježba tadašnje JNA 

i rezervista na kojoj su simulirani oblici napadanja i čuvanja Vukovara. 
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Od svibnja do srpnja 1991. godine, razoružana je bivša TO Vukovara na način da 

su oružje i druga vojna oprema odveženi u Vukovarsku vojarnu odakle su ubrzo 

prebačen i distribuirani u sela oko Vukovara nastanjena srpskim stanovništvom. 

Za to nikada i nitko do danas nije odgovarao.  

II. EMBARGO NA UVOZ ORUŽJA 

Ivica Lučić i Andrija Hebrang otvoreno su prozvali Ivicu Račana i Budimira 

Lončara za ovo nedjelo.  

Vijeće sigurnosti UN-a uvelo je embargo na uvoz oružja za bivšu Jugoslaviju u 

rujnu 1991. godine, s obrazloženjem da je to jedan od način zaustavljanja rata. No, 

embargo je de facto pomogao Jugoslavenskoj vojsci i Srbiji jer su njihove zalihe 

naoružanja bile neiscrpne i neizmjerno veće od količina oružja, streljiva i druge 

vojne opreme s kojima je raspolagala Hrvatska vojska u nastajanju. U to je vrijeme 

ministar vanjskih poslova Jugoslavije bio Budimir Lončar. Njegova uloga u 

nastanku i izglasavanju Rezolucije Vijeća sigurnosti kojom je uveden embargo 

nije zanemariva.  

III. POLITIČKA MANIPULACIJA ERDUTSKIM SPORAZUMOM NAKON 

TUĐMANOVE SMRTI  

1. trgovanje biračkom potporom od strane obje velike stranke  

2. njegova pogrešna i nelegalna implementacija u zakone RH.  

Moratorij 1- na suvremenu hrvatsku povijest - nelegalno vrijedi i sada 

Moratorij 2 – srpskim mladićima na služenje u HV- jednom nelegalno produljen, 

na traženje Srba 

Premda je Erdutskim sporazumom i kasnije Rezolucijom Vijeća sigurnosti kojom 

je uspostavljena Prijelazna uprava zaustavljeno nasilje i nova ratna razaranja i 

stradanja, pojedine točke Sporazuma i danas izazivaju različita tumačenja i 

prijepore. Proteklih godinu i pol dana jasno je pokazalo da je mirna reintegracije 

u biti nedovršeni proces koji je ostavio niz otvorenih i neriješeni problema – od 

kažnjavanja ratnih zločinaca do pitanja integracije, odnosno, samogetoizacije 

srpske nacionalne manjine.  

IV. PROMJENA UZOPNM I SNIŽAVANJE CENZUSA SA 50%+1 NA 1/3  

Budući je rekonstrukcija pokazala da je 1/3 najbliža prijeratnom broju Srba u 

gradu Vukovaru, politički se pogodovalo stjecanju prava po "sili zakona", a – 

_kako se pod sadašnjom vlašću pokazalo_ – na uštrb toga da ta prava proiziđu iz 

dobrih odnosa dvaju naroda i nakon što politički predstavnici srpske nacionalne 

manjine u Vukovaru iskreno prihvate _odgovornost dijela srpske manjine _za 
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agresiju Srbije na Hrvatsku i Vukovar kao i ono što se dogodilo u Vukovaru. 

Izostanak želje za suradnjom oko pronalaženja nestalih i otkrivanja minskih polja 

upućuje na mogući stav srpske nacionalne manjine o stanovitoj privremenosti 

političkih, društvenih i teritorijalnih odnosa na ovom prostoru.  

V. METODOLOGIJA POPISA STANOVNIŠTVA I NESREĐENI POPISI  

Omogućeno popisivanje svih koji su u Vukovaru fiktivno prijavljeni, a ne samo 

onih koji u njemu stvarno žive, borave ili prebivaju otvorilo je novi krug nepravdi. 

Ovo je područje doživjelo veliki broj fiktivnih prijava radi ishodovanja 

dokumenata i osiguranja različitih oblika zaštite, od mirovina do zdravstvene 

skrbi, i to ne samo od strane domicilnog stanovništva nego i od strane onih koji 

su izbjegli s drugih područja Hrvatske nakon Bljeska i Oluje, što je značajno 

utjecalo na porast udjela stanovnika srpske nacionalnosti u gradu Vukovaru. 

Smišljeno se zadržava postojeće stanje nesređenosti različitih registara 

stanovništva (prebivalište, birački popisi i slično), čemu je pridonijela i upitna 

pouzdanost rezultata popisa stanovništva iz 2011. godine, a koji su državnoj vlasti 

i političkim predstavnicima srpske nacionalne manjine na lokalnoj i nacionalnoj 

razini, poslužili kao argument za uvođenje dvojezičnosti što je, zapravo, bila nova 

agresija na Vukovar.  

VI. POLITIČKO-ŽRTVOSLOVNA IZDAJA  

Odvila se na vanjskopolitičkom planu, s najtežim posljedicama u Vukovaru. Kroz 

međunarodnu politiku izjednačavanja krivnje između počinitelja zločina i 

njihovih žrtava, uz dugogodišnje ignoriranje postojanja žrtve (Sunčica), 

nepronalaženje nestalih, nebriga za žrtvu, Vukovar je s vremenom postao 

svojevrsni poligon za umirivanje savjesti Europe i svijeta za nečinjenje dobra i 

omogućavanje da se nad Vukovarom i Vukovarcima nadvije mračan oblak zla i 

neljudskosti.  

VII. POLITIČKO-PRAVOSUDNA IZDAJA  

1. Neprocesuirani neki od najstrašnijih zločina  

- zločinci često poznati, ali mnogi mirno žive, u Hrvatskoj i drugdje, čak i u 

samom Vukovaru  

- neprocesuirani masakri hrvatskih policajca, zarobljenika i ranjenika, 

pojedinačna i grupna ubojstva, silovanja, divljačko granatiranje i uništenje grada, 

smrti djece i civila od granatiranja, uništenje kulturne baštine, zdravstvenih 

objekata.  

2. Nepriznavanje postojanja logora od strane države Srbije (mučenja, ubojstva, 

silovanja)  
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3. Mukotrpno priznavanje postojanja sustavnih okrutnih silovanja kao dio 

strategije etničkog čišćenja, izbjegavanje pravosudnog procesuiranja počinitelja 

od strane DORH-a, kao i dodatno traumatiziranje žrtava opetovanim davanjem 

iskaza i dugotrajnošću procesa  

Sve navedeno usmjereno je u pravcu prikrivanja, prešućivanja, potpunog 

iskrivljavanja i krivotvorenja istine o onome što se u Vukovaru događalo 1991. 

godine. Umjesto istine i pravde Vukovaru se nameću „nova pravednost“ i 

„politička korektnost“ što nije doprinos izgradnji stabilnog poslijeratnog društva 

i jačanju međusobnog povjerenja i poštovanja, nego poticaj novim napetostima, 

traumama, a moguće i sukobima.  

VIII. POLITIČKO-USTAVNOPRAVNA IZDAJA  

1.Nepoštivanje ustavnog načela ravnopravnosti građana Republike Hrvatske  

2. Nepoštivanje čl. 8 UZoPNM - nepoštivanje duha zakona koji je preduvjet za 

uvođenje dodatnih političkih prava manjina, poglavito se to odnosi na srpsku 

manjinu  

3. Naputak ministra Bauka kojim je počelo postavljanje dvojezičnih/dvopisanih 

ploča – narušavanje lokalnih nadležnosti vlasti Grada Vukovara  

IX. POLICIJSKO-PRAVOSUDNA IZDAJA  

Način postavljanja i čuvanja dvojezičnih/dvopisanih ploča, noću i uz kordone 

interventne, temeljne i krim policije te gelendere kao i uhićivanje, krim obrada, 

optuživanje onih koji to nisu zbog osobnog iskustva stradanja mogli podnijeti, 

sudski procesi koji su u tijeku.  

Slučaj Pajičić i slučaj Gilja.  

Očito je da je u Vukovaru na djelu nova agresija usmjerena prema onima koji su 

trpjeli, ali koji su i živote dali za obranu Vukovara i Hrvatske, i to od strane onih 

koji prema vlastitim riječima „ne razumiju osjećaje drugih“. Na Vukovarsku 

Hrvatsku vrši se svakodnevna medijska i politička agresija, a na vukovarske i 

druge branitelja primjenjuju se vrlo sofisticirani oblici fizičkog i psihičkog nasilja.  

Stožer za obranu hrvatskog Vukovara  

Dragovoljac.com, 22. 09. 2014. 
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OBA SU PALA, ZAGREB, 2016. 

 

AKO VOLIŠ HRVATSKU SVOJU...” 

(O ČETVRTOM STUPU ‘MOJE’ HRVATSKE) 
 

Naslov današnjeg predavanja, kao i moje knjige „Ako voliš Hrvatsku svoju”, 

Zagreb, 2014. uzet je iz pjesme Vicka Goluže, objavljene u časopisu CRKVA NA 

KAMENU, Br.7|, Srpanj 2014. stranica 29: 

 

LJUBAV 

 

Ako voliš  

Hrvatsku svoju, 

Njezino ime 

I njezin rod,  

Sve što joj činiš 

Bit će dobro, 

Jer ljubav ima 

Božanski kod.  

 + + + 

Ako voliš  

Hrvatsku svoju, 

Sve što možeš 

Za nju ćeš dati, 

Jer kada zemlju 

Srcem ljubiš 

Čistu ljubav 

I tijelo prati. 

 + + + 

Ako ti ime 

Hrvatsko smeta 

I tvoje srce 

Jugu voli, 

U svojoj zemlji 

Ti si stranac 

Kojeg i njezina 

Državnost boli. 

 + + + 

Ako ne voliš 

Hrvatsku svoju 

I ako si blizu, 

Negdje pri vlasti, 

U srcu svome 
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Gajit ćeš mržnju 

Sprdat se njome 

I samo krasti. 

 + + + 

Onaj tko Hrvatsku 

Srcem ljubi, 

Zlo joj činiti 

Nije u stanju, 

Jer će slijediti 

Vlastito srce, 

I ako treba, 

- POGINUT ZA NJU ! 

 

Knjigu je na Fakultetu Prirodoslovno-matematičkih i odgojnih znanosti 

Sveučilišta u Mostaru 05, 12. 2014 predstavio doc. dr. sc. Marko Tokić. Tokić je 

naglasio, piše Glas Brotnja, 05. 12. 2014., da svi koji poznaju akademika Pečarića 

znaju da je Hercegovac iz Boke Kotorske, ali i čovjek kojemu četiri stupa njegove 

Hrvatske čine: Franjo Tuđman, Dario Kordić, Marko Perković-Thompson i 

biskup Vlado Košić, dodavši: 

O njima je pisao, progovorio o njihovoj ljubavi prema Hrvatskoj, prema 

Hrvatima, ali pisao je akademik Pečarić i o generalu Praljku, hrvatskom 

branitelju Veljku Mariću naglašavajući kako neće biti sretan dok i zadnji hrvatski 

branitelj ne izađe iz zatvora. Akademik Pečarić voli Hrvatsku svoju, no osim što 

piše o onima koji vole i žive Hrvatsku on piše i o onima koji ne vole Hrvatsku i 

svoj hrvatski narod, pa upravo zbog toga što jasno i glasno upućuje na aktualno 

stanje u zemlji Hrvata često je prešućivan od medija u službi aktualne vlasti.  

Iako Tokić govori o mojoj Hrvatskoj, uostalom i dr. sc. Damir Pešorda je svom 

uvodu u knjigu dao naslov Pečarićeva Hrvatska, jasno je da oni misle na onu 

Hrvatsku koju sam stavio u naslovu knjige Za hrvatsku Hrvatsku, Zagreb 2001. 

Na Hrvatsku kakvu žele svi državotvorni Hrvati. 

Također, čini mi se da je dr. Tokić govoreći o četiri stupa Hrvatske govorio o četiri 

skupine hrvatskih ljudi koji su najzaslužniji za opstojnost Hrvatske, a dao im je 

imena onih najnapadanijih među njima od sluganskih političara i medija u RH i 

drugdje.  

Franjo Tuđman je sigurno najomraženiji i najnapadaniji od onih koji ne vole ni 

hrvatski narod ni hrvatsku državu i predstavlja sve one koji su najzaslužniji za 

stvaranje Hrvatske. Tu je sigurno i ratni ministar Gojko Šušak, branitelji…  

Dario Kordić predstavlja sve one koji su stradali zbog svoje ljubavi prema 

hrvatskom narodu i hrvatskoj državi. Prvo poglavlje knjige govori o njegovom 

povratku iz zatvora. Davno sam rekao da je osuđen tako što su mu dokazali samo 

da je Hrvat. I to izuzetan. 

Thompson je sigurno najnapadaniji među Hrvatima kojima je Bog dao neki talent 

i koji ga koriste za dobrobit svoga naroda. O njemu sam napisao dvije knjige; s 

Matom Kovačevićem Thompson u očima hrvatskih intelektualaca – Bilo je i to 

jednom u Hrvatskoj, Fortuna, Zagreb, 2008. i Hajka na Thompsona, Zagreb, 2012. 
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Nadam se da u tom stupu pripadam i ja sam.  

A biskup Košić predstavlja Crkvu u Hrvata. Crkva je stalna meta ‘hrvatskih’ 

ljevičara, a posebno biskup Košić.  

Ovu tribinu organizira Hrvatsko katoličko društvo prosvjetnih djelatnika pa 

vjerujem da se danas trebam posebno osvrnuti na taj četvrti stup i posebno na 

biskupa Košića. Otud i drugi naslov ovog predavanja: O četvrtom stupu ‘moje’ 

Hrvatske.  

Prof. dr. Zdravko Tomac, kaže u svom predgovoru knjige: 

Druga bitna ličnost nove Pečarićeve knjige sisački je biskup dr. Vlado Košić (prva 

o kojoj je pisao prof. Tomac je Dario Kordić, op. JP). U mnogo tekstova u ovoj 

knjizi Pečarić piše o biskupu Košiću kao velikom humanistu i domoljubu koji, 

slično Pečariću, ne kalkulira, koji se bori za istinu, koji se bori za prava svakog 

čovjeka bez obzira što je svjestan da će od mnogih doživjeti strašne napade. 

Među vama sigurno ima pripadnika sva četiri stupa, a biskup Košić piše i govori 

o svima. Naravno posebno o našim braniteljima. Tako je napisao i predgovor moje 

knjige: Vukovar i njegov stožer, Zagreb, 2013. U samoj knjizi je dano i biskupovo 

pismo napisano poslije agresije na Vukovar i nasilnog postavljanja ćiriličnih ploča 

u našem gradu simbolu Domovinskog rata: 

Poštovani Akademiče, 

Sve same tužne vijesti: smrt Zvonka Bušića i postavljanje ćiriličnih natpisa u 

Vukovaru. Gospođa Renata Pernar mi piše da „Stožer za obranu Hrvatskog 

Vukovara vapi za mojom riječju“. Ne znam što bih drugo mogao reći nego da im 

dajem svesrdnu podršku i da sam zgrožen brutalnošću vlasti koja pokazuje toliki 

raskorak od osjećaja svoga naroda. Po ovom vukovarskom bih događaju sad 

mogao slobodno reći da ova vlast nije samo „odnarođena“, kako sam ju nazvao 

kad je ukinula pokroviteljstvo Sabora nad komemoracijom tragedije u Bleiburgu, 

nego što više – ova je vlast očito protunarodna! Ona naime ide direktno protiv 

našeg, hrvatskog naroda, gazi ga i ne poštuje nikakve primjedbe niti opravdane 

zahtjeve. Svakako, ako postoji i mala opravdana sumnja da podaci o trećini 

građana grada Vukovara kao pripadnicima srpske manjine nisu točni, nije se 

smjelo ići s tim. Drugo, zar Vukovar ništa ne znači ovim našim vlastodršcima, zar 

su oni na pozicijama srpskih osvajača? To je nečuveno u svijetu, toga nigdje 

nema. Nije čudo da Zvonko Bušić nije mogao više živjeti u takvoj Hrvatskoj, koja 

postaje – kako rekoh prije godinu dana u Gvozdu – Protuhrvatska! A ne samo 

Zvonko, toliko branitelja koji su podigli ruke na sebe, kažu više od 1.700. Tko za 

njih pita? Daj nam, Bože, samo snage da se sve ovo dobro završi, da nitko ne 

strada i da ova protunarodna vlast već jednom ili prizna svoje pogreške - kao u 

slučaju lex Perković – i promijeni svoje djelovanje ili odstupi. 

Biskup je sudjelovao i na predstavljanju te knjige u Zagrebu 11. 12. 2013. . Njegov 

govor dan je u mojoj knjizi koja zapravo predstavlja nastavak na knjigu o 

Vukovaru i njegovom stožeru Hrvatski genocid: Napravili zečeve od Srba, 

Zagreb, 2014.). Biskup kaže: 

Najprije bih rekao da mi je velika čast biti ovdje večeras sa svima vama – koje sve 

od srca pozdravljam, na prvom mjestu Vas, dragi akademiče Pečariću, također 

hrvatske generale Mladena Markača, g. Domazeta-Lošu, g. Lukića i Tomu 
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Medveda te domaćina gosp. J. Klemma, kao i sve hrvatske branitelje, kojima 

dugujemo slobodu naše Domovine, gđu Karolinu Vidović Krišto, sve Vukovarce i 

branitelje Vukovara, g. Tomislava Josića i g. Vladu Iljkića te članove Stožera za 

obranu hrvatskog grada Vukovara i sve vas, sudionike ove večeri – čuti vaša 

promišljanja i podijeliti s vama svoja razmišljanja o ovoj knjizi, ali i o Vukovaru 

i njegovu Stožeru. Vukovar je za mene uvijek bio grad posebnog pijeteta – kao što 

su to i naša povijesna mjesta poput grada Zrina, uništenog 1943. ili Gvozdanskog, 

kojeg su branili 1578. hrabri hrvatski vojnici i u toj obrani junački svi do jednoga 

izginuli. Vukovar je poput Sigeta, koji je branio "moj" Nikola Šubić Zrinski 1566. 

– rekao sam za hrvatskog junaka, branitelja Sigeta da je moj, jer je rođen 1508. 

u Zrinu, župi moje Sisačke biskupije. Vukovar je naša suvremena epopeja, mjesto 

stradanja ogromnih razmjera, budući da je na nj navalila ogromna mržnja i vojna 

mašinerija, ali i mjesto ogromne ljubavi iskazane u snazi rodoljuba koji su ga 

branili. Pred tom žrtvom stojim bez riječi, u dubokoj molitvi za sve koji su 

poginuli, kao i za sve koji su u toj obrani izgubili svoje zdravlje bilo tijela bilo 

duše, koji su doživjeli neviđena poniženja, zatvore, silovanja i progonstvo te – 

konačno nerazumijevanje i stalno uskraćivanje osnovnog poštovanja društva, a 

na kraju i službene države, sve više i više – do eskalacije krize s postavljanjem 

dvojezičnih odn. dvopismenih ploča u Vukovaru počam od 2. rujna ove god. na 

dalje.  

Ne mogu a da se ne spomenem prvog predsjednika RH i jedinog pravog hrvatskog 

državnika dr. Franju Tuđmana, čija je 14. obljetnica smrti bila jučer. Samo bih 

istaknuo kako mi je neshvatljivo da se od 2000. godine njega ne samo zaobilazi, 

nego se nasilno i smišljeno provodi i tzv. detuđmanizacija. Zato je državni vrh 

ignorirao njegov grob, pa i jučer, kao i druge njegove obljetnice i nije mu želio 

iskazivati nikakvo poštovanje, premda je narod plebiscitom njega i birao i 

doživljavao ne samo formalno prvim predsjednikom nego i stvarno nacionalnim 

liderom. Tu se opet nalazim pred enigmom kako je to moguće da naš narod ide – 

štono se veli – drumom, a naši političari šumom. Mislim da dok ne bude Tuđman 

poštovan tako da mu na grob dolaze ne tek stranačke delegacije nego najviše 

državne delegacije, neće biti sreće za našu državu i naš narod.  

(…) 

Kad spominjem "svetinje", tada ne mislim na svece Katoličke crkve, već na ono 

što je narodu sveto i veliko, što mu je neophodno, što ne želi i ne može dovoditi u 

pitanje, ne želi li dovesti u pitanje sam sebe i svoj identitet, svoju prošlost, 

sadašnjost i budućnost.  

Jedna od takvih svetinja je nesumnjivo obitelj. (…) Naš kardinal Bozanić rekao 

je, nakon susreta s Papom koji je izrazio zadovoljstvo što je ustavno zaštićen brak 

u Hrvatskoj, kako je bio iznenađen da je institucionalna vlast bila protiv toga – 

citiram: "kršeći tako neutralnost države". I za to nitko ne odgovara! No ipak, 

narod je pobijedio i on sada ima tu svijest da može izvojevati pobjedu usprkos 

nemoralnim političarima, usprkos veleizdajicama i prodanim dušama.  

Jednako se tako na žalost događa i sa svetinjom koje se zove Vukovar. Vukovar je 

neviđena epopeja, Vukovar je naša suza najgorča, Vukovar je naša rana 

nezacijeljena, Vukovar je naš ponos i naša najveća nacionalna svetinja. I što ovi 
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bezdušnici uradiše od njega? Umjesto da vidaju rane, umjesto da pomažu i 

organiziraju čitavu Domovinu da pomogne tom našem simbolu i svetinji, oni su 

pošli čizmom na njega. Šalju specijalne snage reda, u oklopnim odijelima, sa 

štitovima i kacigama, oboružane dugim cijevima, da kao neki agresori napadnu. 

Koga? Hrvatske branitelje. Gdje to? U Vukovaru! Bože, smiluj se ovoj jadnoj 

bezdušnoj vlasti i istrgni im mač iz ruku, jer njime mogu ozlijediti djecu, njime 

mogu raniti majke, njime mogu oskvrnuti duše čiste i malene, Bože, njime mogu 

onečistiti i upropastiti sebe. Ne dopusti da se to dogodi!  

Vjerujem da će ova knjiga, i ovaj naš večerašnji skup pomoći da se ne dogodi 

daljnje ponižavanje Vukovara, a to znači cijele Hrvatske, to znači svih Hrvatica i 

Hrvata, svih ranjenih duša u ovoj napaćenoj zemlji.  

U analizi stanja i događaja, pitamo se: gdje su bili i što su rekli, činili i radili 

pojedinci i ustanove ove zemlje kad se tako bezdušno pokrenula nova agresija na 

Vukovar. To bi se pitanje moglo postaviti i s obzirom na događanja oko agresije 

na obitelj. Prozivam institucije ove zemlje i pitam ih: zašto ste šutjeli? Vi, 

akademici naše najviše kulturne i znanstvene ustanove HAZU! Vi, članovi Matice 

hrvatske, Vi, rektori naših hrvatskih sveučilišta! Ako su mediji zaluđivali naciju, 

skrivajući istinu i sipajući laži u uši, u oči i u duše naših ljudi koji nisu mogli znati 

ono što im nije bilo rečeno, zašto ste vi šutjeli, vi koji biste trebali znati i biti 

moralni stupovi našeg društva, vi koji predstavljate glas razuma?  

Jednako tako prozivam i pitam sve vas, isti imenovani adresati: zašto šutite i 

dopuštate da se vrši nova agresija na Vukovar? Zar nije Vukovar spasio obraz i 

vama, zar nije zaustavio krvožednu soldatesku koja je htjela proždrijeti i vas, zar 

ne osjećate zahvalnost i zar ne vidite da vas ne bi bilo bez Vukovara? Pa kako 

možete sad šutjeti, kako možete i dalje samo promatrati?  

(…) 

Zanimljivo je ovdje reći kako je ovo predstavljanje izazvalo kakvo-takvo 

zanimanje medija. Naime uobičajeno je da se takva okupljanja državotvornih 

Hrvata uopće ne prate u glavnim medijima, a – da se malo i pohvalim – pogotovo 

ne ona moja. Zapravo, riječi našega biskupa su ih dobro uzdrmale pa su uslijedili 

veliki napadi na njega. Ti napadi su se nastavili i kada je dočekao Darija Kordića 

na Plesu. I o tome je dosta napisano i u knjizi ‘Ako voliš Hrvatsku svoju’.  

Međutim, brojni nastupi biskupa Košića, i drugih biskupa, kolumnista i mnogih 

drugih ukazivali su našem narodu da imamo vlast koja ne voli ni hrvatski narod 

ni hrvatsku državu. Tu opet moram posebno izdvojiti jednu propovijed biskupa 

Košića. Biskup je, naime, predvodio je u 10. 12. 2014. u svetištu Svete Mati 

Slobode u Zagrebu misu zadušnicu za prvoga predsjednika Republike Hrvatske 

dr. Franju Tuđmana o 15. obljetnici njegove smrti. Biskup kaže: 

Volim razmišljati o predsjedniku Tuđmanu stavljajući ga uz bok s 

kardinalom Kuharićem. Dva Franje, dva diva: Tuđman kao politički vođa 

hrvatskoga naroda, a Kuharić kao duhovni vođa vjernika u hrvatskom narodu. 

Nisu slučajno njihove biste u svečanom atriju Hrvatskoga sabora.  

U obimnom „Osobnom dnevniku“ Franje Tuđmana u tri sveska (VL 

2011.) jedno od najčešćih imena brojnih ljudi s kojima se susretao i koje spominje 

ime je Franje Kuharića, koga on još zove i „Imenjak, Imenjaković, Prvostolnik i 
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Stožernički“ – ukupno čak 124 puta (46+52+26). A radi se o razdoblju od 1973. 

do 1989. godine, dakle u vremenu prije demokratskih promjena u našoj zemlji. I 

ne samo da predsjednik Tuđman spominje kardinala Kuharića čije je tekstove i 

propovijedi rado čitao, nego i piše da ga je posjećivao, da su često razgovarali, 

da su surađivali. Kaže na jednom mjestu: „treba pitati Imenjaka!“, a ima čestu 

bilješku: „bio kod Imenjaka“ i sl. Slobodno se može reći da je između dva Franje 

postojalo prijateljstvo koje je sve više raslo, a povezivala ih je zajednička želja da 

hrvatski narod konačno bude slobodan. To svjedoči i supruga Ankica u knjizi 

„Moj život s Francekom“ (VL 2006.), koja je i sama često posjećivala Kardinala 

i prenosila mu poruke svoga supruga i obratno, prenosila Kardinalove poruke 

suprugu Franji. Na poseban je način to bilo važno kada je Tuđman više puta bio 

u zatvoru zbog svojih stavova o pravu hrvatskoga naroda na samostalnu državu. 

I ta se samostalna država ostvarila pod vodstvom predsjednika Tuđmana – što je 

kardinal Kuharić nazvao Božjim čudom. Sjećam se, to sam čuo iz kardinalovih 

usta, kada je rekao da je Hrvatska doživjela tri čuda: prvo je bilo da smo se 

obranili, a nismo imali čime – čak su nam i zabranili da se branimo; drugo je 

čudo bilo da je Hrvatska postala ponovno samostalna država – jer sve su sile bile 

protiv; i treće je čudo bilo, kako je govorio Kardinal, što su nas priznale i one 

države koje nas nisu željele. Dakle, tko je učinio ta čudesa? Bog! Jedini je Bog 

autor djela koja se čine nemoguća i zato ih mi, kada se ipak dogode, nazivamo 

čudesima. No, Bog uvijek uzme neke pojedince i događaje, usmjeri njihove sile i 

okolna zbivanja tako da se njegovo djelo, izgledalo ono ne znam kako nemoguće, 

ostvari. Tako je bez sumnje i Franjo Tuđman bio izabranik Božji, Božje oruđe po 

kojem je Bog nama Hrvatima darovao slobodu, samostalnu državu i konačno 

ispunjenje vjekovnog sna, da živimo u samostalnoj domovini, kao svoji na svome, 

bez tuđih gospodara. To čudo ostvario je Bog po prvom predsjedniku i vrhovniku 

Franji Tuđmanu, to je čudo bilo moguće uz suradnju tolikih branitelja i hrabrih 

ljudi koji su svoj život i zdravlje spremni stavili na raspolaganje za to djelo, to se 

čudo ostvarilo zbog jedinstva čitavoga naroda koji je stajao sa svojim 

predsjednikom u istoj želji i istom naporu. Bili smo svi tada kao jedan. I oni koji 

su okruživali Predsjednika, političari, zatim intelektualci, profesori, liječnici, 

odvjetnici, radnici i seljaci, i naši branitelji na linijama obrane Domovine, i 

njihove žene i majke s krunicom u ruci i s molitvom na usnama, sinovi i kćeri 

branitelja u htjenju da se izbori sloboda i pokaže pravo lice našega naroda, toliki 

mladi i stari – svi smo bili jedno.  

Mislim da je to potrebno danas istaknuti jer smo nakon smrti prvog, i 

mogu reći citirajući akademika Josipa Pečarića – do sada i jedinog pravog 

hrvatskog predsjednika, svjedoci neprestanog rastakanja onoga što je njemu bilo 

na srcu kao najveća svetinja – a to je hrvatska domovina. Zašto kažem da je 

predsjednik Tuđman bio ne samo prvi nego i jedini pravi hrvatski predsjednik? 

Jer on je volio svoj narod, živio je za njega i za njegovu slobodu. Označio sam u 

njegovu dnevniku, na Uskrs 15. travnja 1976. riječi koje je zapisao Franjo 

Tuđman, nakon što je pročitao uskrsnu poruku nadbiskupa Franje Kuharića pod 

naslovom „Trinaest stoljeća uskrsne nade“. On je zapisao, zapravo uskliknuo: 

„O puče moj, kad će te tvoja uskršnja nada izbaviti križnih muka!“ (I, str.257) 
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Tako je on osjećao muke svoga naroda svojima jer je bio jedno sa svojim 

narodom, želeći mu konačnu slobodu i mir poslije toliko trpljenja. 

Gđa Zdravka Bušić, šefica kabineta predsjednika Franje Tuđmana, 

izjavila je o pokojnom Predsjedniku ovo: 

„Ja nikad nisam vidjela čovjeka da je toliko, toliko mnogo puta bio suznih očiju. 

Skoro uvijek. Imala sam osjećaj, dok je bio rat, da je on vječito imao pune oči 

suza. Jednostavno kao da je to bilo jedno stanje… on je imao tu silnu empatiju i 

osjećao je za svakog izgubljenog čovjeka, ratnika, onu ženu patnicu, izbjeglicu…“ 

(film "Sasvim nepoznati Tuđman" redatelja Miljenka Manjkasa; VL 

18.11.2014.). 

Ovako je predsjednik Tuđman mogao reagirati jedino zato jer je volio 

svoj narod! Sjećamo se svi kako je predsjednik zaplakao od ganuća poslije prvih 

demokratskih izbora, kad je 30. svibnja 1990. bio uzdignut hrvatski barjak bez 

zvijezde, a s hrvatskim grbom, na Trgu sv. Marka pred Hrvatskim saborom! 

(...) 

Također nije moguće ni u jednoj normalnoj državi svijeta da se 

predsjednik stidi svoj narod zvati imenom, da mu se nikada ne obraća, kao što je 

to uvijek činio predsjednik Tuđman riječima: Dragi Hrvati i Hrvatice, nego 

stidljivo sve nas adresiraju kao bezimene građane i građanke! Zamislite, kada 

bismo mi u Crkvi to usvojili, morali bismo mijenjati svoje najljepše pjesme, kao 

npr. pjesmu koju je volio i sveti Papa Ivan Pavao II. „Zdravo Djevo“ – u kojoj 

kličemo Mariji: „Kraljice Hrvata!“ Zar bismo trebali pjevati: Zdravo Djevo, 

kraljice građana i građanki…? Besmisleno! 

(...) 

Slušao sam danas na radiju vijest da je 15. godišnjica smrti predsjednika 

Tuđmana. Režimski mediji kažu prvo negativne ocijene a onda spomenu i nešto 

pozitivno, ali manipuliraju čak i predsjednikovim izjavama jer naveli su njegove 

proročke riječi, kad se vratio iz Amerike: „Nećemo dopustiti … onima koji sve 

čine protiv hrvatske neovisnosti…“, a pri tome su izostavili prvi dio te rečenice u 

kojoj on kaže: „Nećemo dopustiti tim jugokomunističkim ostacima …“ 

Kontrolirani mediji ističu da je on bio antifašist, ali prešućuju da se borio i protiv 

Jugoslavije i protiv komunizma! Znao je on da su Hrvatima upravo te dvije opcije 

nanijele kroz povijest najviše zla i zato je bio žestoko protiv njih! 

Henry Kissinger rekao je predsjedniku Tuđmanu: „Gospodine 

Predsjedniče, kao i svi veliki ljudi, za života nećete dočekati pravilnu 

interpretaciju zasluga za svoj narod. To će učiniti tek buduća pokoljenja. Ali 

vjerujte mi, učinit će! Vi ćete biti velik čovjek hrvatske povijesti, ali ne za života, 

već kada ocjene budu donesene hladnom glavom.“ I mi vjerujemo da dolazi 

vrijeme kada će svi normalni Hrvati i hrvatski građani priznati tu istinu i odati 

prvom i jedinom predsjedniku dostojno poštovanje i učiti se od njega voljeti, 

braniti i graditi svoju Domovinu. 

Kissingerove riječi našem Predsjedniku bile su i moto moje knjige Za 

hrvatsku Hrvatsku, a zapravo iz njih izvire i naslov knjige Trijumf tuđmanizma 

tiskane 2003. u vrijeme najveće detuđmanizacije, tj. rashrvačivanja Hrvatske. 

Biskup Košić nas, dakle, podsjeća koliko je Otac Hrvatske države 
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akademik Franjo Tuđman volio svoj narod. On je i stvarao i obranio državu 

idejom o pomirbi. Koliko je bio veliki pokazuje i činjenica da je 1993. u 

Komisiju za žrtve rata među mnoge uglednike uvrstio i mladog asistenta s 

Pravnog fakulteta mr. sc. Iva Josipovića, čiji je otac bio predsjednik partijske 

komisije koja je odlučivala o sudbinama ljudi, pa i o Tuđmanovoj, poslije 

Hrvatskog proljeća. A Ivo Josipović nikada nije prihvatio ideju pomirbe, pa 

je čak u osvajanje predsjedničkog mandata išao s parolom tzv. Nove 

pravednosti, za koju mu je uzor bio njegov otac. Ideal Nove pravednosti je 

dakle bio desetak tisuća progonjenih Hrvata. Treba li spomenuti da je 

Josipović bio veliki zagovaratelj Suda u Haagu uvjeren da će osuditi naše 

generale iako je kao profesor na Pravnom fakultetu trebao prije američkog 

sudca Merona znati da su njihove optužbe bile nerazumne. Pogotovu ako 

znamo da sam i ja, kao netko tko nije pravnik, nazvao odmah suludim, čemu 

se priklonio i biskup Košić.  

Očito je kako gornja propovijed biskupa Košića daje bit i ovog 

predavanja i istoimene knjige koja se i pojavila u pravo vrijeme – uoči 

predsjedničkih izbora. Izbori su se i odvijali u znaku tog naslova.  

Primijetit ću da ne dvojim u tome da su mnogim našim ljudima u 

potpunoj medijskoj blokadi pomogla i etička osuda Josipovića za veleizdaju 

od strane HNES-a, kao i optužbe za veleizdaju Mesića, Pusićke i Pupovca. 

Sigurno su i one mnogima pomogle da razaznaju tko ne voli ni hrvatski narod 

ni hrvatsku državu. 

Evo jednog svjedočenja o Josipovićevom ponašanju Biskupa Košića s 

predstavljanja knjige prof. dr. sc. Zdravka Tomca Crveni predsjednik u 

Zagrebu, 28. 10. 2014.: 

Kada sam, kao predsjednik komisije Iustitia et pax HBK, 2011. pozvao na molitvu 

za pravednu presudu generalima A. Gotovini i M. Markaču, tada se on oglasio 

izjavom da sudu u Haagu neće pomoći molitva nego pravosuđe. Ja sam mu osobno 

elektronskom poštom poslao kratko pismo gdje sam ga zamolio da ne vrijeđa 

vjernike u RH, jer osim njega i onih koji ne vjeruju, u RH ima i građana koji 

vjeruju u moć molitve. Njegov je odgovor bio da on nije želio vrijeđati, ali da 

treba shvatiti da nije samo molitva dovoljna. Moj je odgovor na to sadržavao 

pouku o smislu kršćanske molitve koja nije odvojena od života i djelovanja, nego 

naprotiv potiče na djelovanje i život čini prožet Bogom i njegovom voljom. U ovom 

dakle slučaju sadašnji predsjednik pokazao se kao čovjek koji ne cijeni molitvu. 

No, u drugim slučajevima moglo bi se pomisliti da on poštuje molitvu i one koji 

mole, budući da se često pojavljivao na misama, na hodočašćima, pa i jednom 

(mislim prije 3 godine) na molitvi za mir „U duhu Asiza“, koja je molitva bila 

održana i jučer (27.X.2014.) u crkvi sv. Franje na Kaptolu, gdje su bili 

predstavnici: Židova, muslimana, pravoslavnih, evangelika, reformiranih, 

baptista i katolika. Dakako, pitanje je s kojim motivom tko sudjeluje. 

Tada je doista i sudilo pravosuđe koje je sudac Meron i nazvao nerazumnim, 

označivši tj. definirajući takovom cijelu pravnu znanost kako je tumači i 

primjenuje profesor Josipović. A to je bila 8. točka svojevrsne biskupove 

nadopune HNES-ove osude Iva Josipovića za veleizdaju.  
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Od posebne važnosti je bila Poruka biskupa HBK za te predsjedničke 

izbore u kojoj se kaže: 

Predsjednik/predsjednica, kao „prvi čovjek hrvatske države", pozvan/a je 

voljeti svoj narod, pružati primjer zdravoga domoljublja, poštujući simbole i 

znakovlje hrvatskoga nacionalnog identiteta i sprječavati rasprodaju 

nacionalnoga bogatstva. 

A kardinal Bozanić će: 

Zato bi neodaziv na birališta značio ozbiljno zanemarivanje, a – budući 

da se radi o općemu dobru – u stanovitoj mjeri i grijeh propustom. 

Također spominje i domoljublje: 

Svojim ugledom i ulogom, osoba koja obnaša tu časnu službu pozvana je 

prednjačiti iskrenim domoljubljem. 

 

Zapravo samo spominjanje ljubavi prema svom narodu i svojoj državi, odnosno 

domoljublje kao nešto što treba imati predsjednik pokazuje svakoj iole 

inteligentnijoj osobi da u Hrvatskoj nešto nije normalno. Zar bi bilo gdje u svijetu 

Biskupska konferencija tražila tako nešto što se podrazumijeva samo po sebi. Da, 

samo u Hrvatskoj mogu se kandidirati pa i pobijediti na izborima oni koji ne vole 

ni svoj narod ni državu svog naroda. 

Znamo kako su izbori završili – porazom onoga koji je postao simbolom čovjeka 

koji ne voli svoj narod i svoju državu, čovjeka koji se do zadnjega trenutka zalagao 

za povlačenjem tužbi za genocide samo zato da se ne bi dogodilo to da se u presudi 

Srbija osudi za agresiju u cilju stvaranja velike, etnički homogene Velike Srbije s 

elementima genocida u tim nastojanjima. 

Moja knjiga Propade im crvena Hrvatska, Zagreb, 2015. zapravo upozorava da je 

praktično propala želja jugo-komunista za uspostavu neoboljševičke Hrvatske, ili 

Crvene Hrvatske, kako je najavio Josipović u prvoj predsjedničkoj kampanji. Na 

njenoj uspostavi radili su svo vrijeme. Uspjeli su s lustracijom hrvatskih 

domoljuba u mnogim ustanovama I, skoro u potpunosti, u glavnim medijima. Ali 

kada im to nije uspjelo na predsjedničkim izborima, kada su uvjerili mnoge u 80-

postotnu popularnost njihovog kandidata, nikoga više ne mogu uvjeriti da mogu 

zadržati vlast u Saboru. 

Uz Crkvu, najveća smetnja su im branitelji, posebice Stožer za obranu hrvatskog 

Vukovara i stopostotni ratni invalidi iz Savske 66. Otud divljački nasrtaj na 

branitelje u crkvi sv. Marka, ili kako ga je opisao hvarski biskup Slobodan 

Štambuk hrvanje između policije i naših branitelja i onda u tom trenutku događa 

se divna uloga crkve - svećenici staju između jednih i drugih. A zapravo to je bio 

napad na Vatikan. Kao u Vukovaru i sada pokazuju mržnju prema onima koji su 

stvorili njima nevoljenu državu. Prema onima koji su pokazali da njihov voljeni 

JB Tito nije bio u pravu kada je tvrdio da će prije Sava poteći uzvodno nego će 

Hrvati dobiti svoju državu. Zapravo sve ono što je biskup Košić govorio za napad 

na branitelje u Vukovaru možemo doslovno prenijeti i za ovaj napad. A biskup 

Košić je govorio i o tom njihovom napadu. U homiliji na Tijelovo, Sisačka 

katedrala, 4. 06. 2015. biskup je rekao: 
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Treba spomenuti još jedan neobičan događaj koji graniči s apsurdom u ovoj 

zemlji. Bivši predsjednik države osnivajući prošle nedjelje novu stranku pozvao je 

da se više ne dijelimo na one koji su 1941., 1971. i 1991. bili na suprotnim 

stranama. Čini mi se da je i ova izjava prošla bez posebnih komentara u hrvatskoj 

javnosti, a zapravo je veoma zabrinjavajuća i posve neprihvatljiva. Doista, s 

Drugim svjetskim ratom trebalo bi već jednom završiti i ne dijeliti naše hrvatsko 

društvo, no ta se stranica može zatvoriti jedino nakon što se o svim događajima i 

neistraženim zločinima ustanovi i prizna puna istina! No, posve je neprihvatljivo 

da se izjednače oni koji su u hrvatskom društvu 1991. branili Domovinu i oni koji 

su ju napadali, ubijali civile, palili kuće, razarali crkve. To izjednačavanje je i 

dovelo do prosvjeda branitelja, ratnih invalida u Savskoj 66! Pa gdje to ima na 

svijetu da država jednako kao i njezine branitelje nagrađuje mirovinama i 

zaštitom svih građanskih prava one koji su tu istu državu oružjem rušili i činili 

brutalne ratne zločine!? Kako ne zaključiti da postupanje ovakve vlasti, onih koji 

se vode ovim načelima, nije protunarodno i protuhrvatsko?! To već jednom mora 

prestati! Naši branitelji imaju svoje dostojanstvo koje se ne smije dovoditi u 

pitanje ovakvim izjednačavanjem, po kojemu – kako pišu neki poznavatelji – preko 

150 tisuća pripadnika oružanih pobunjenika protiv RH sada od te iste države 

prima vojne mirovine. To je znak nepoštivanja vlastitog dostojanstva i flagrantnog 

nedostatka poštovanja domovine i onih koji su za nju dali živote, zdravlje i 

podnijeli najteži teret za njenu slobodu. 

Najzaslužniji što policajci nisu do kraja izvršili zločin na teritoriji države Vatikan, 

dakle u crkvi Sv. Marko pater Ivan Ike Mandurić dao je intervju u Hrvatskom 

tjedniku, 11. lipnja 2015. iz kojega ćemo izdvojiti samo jedno pitanje i njegov 

odgovor: 

Još ima onih koji tvrde da im nisu jasni ciljevi prosvjeda. Bili ste hrvatski 

branitelj pa kako gledate na prosvjed? 

Nisam zastupnik branitelja, ali kao branitelj mogu reći što osjećam. U Hrvatskoj 

se nije dogodila sloboda. Hrvati nemaju Hrvatsku. Problem Hrvatske je u njezinu 

manjku dostojanstva. Hrvatska se borila za slobodu, ali ne samo za to, nego i za 

dostojanstvo koje je jamstvo slobode. Kad dostojanstva nema, onda je sve krhko. 

Ako nema samopouzdanja, samopoštovanja, sve je krhko. I onda bi se ponovno 

mogao dogoditi neki novi rat, neka nova izdaja nacionalnih interesa, neka nova 

predaja. Ako nema ljubavi prema sebi samome, prema svome narodu, i ako nema 

poštivanja i samopoštovanja tog naroda, onda bi se moglo ponovno dogoditi 

devastiranje hrvatskih vrijednosti itd. A ono se očituje u poštovanju 

Domovinskoga rata, ugledu Domovinskoga rata i poštovanju branitelja. 

Branitelji koji su se borili za Hrvatsku ne mogu mirno gledati kako pobjeda u 

Domovinskome ratu kopni i kako dolazi u pitanje sve ono za što su se borili. U 

tome smislu oni žele da se nekako javno što jasnije ističe što je za nas Domovinski 

rat značio i koliko je vrijedio te da se to očituje kroz odnos prema braniteljima. 

To je ono što traže. U biti samo žele da Hrvatska bude ponosna nacija, ponosna 

na svoje branitelje, na pobjede, i da tako uči svoju djecu, nove generacije. Ako se 

to ne bude činilo, ponovno će Hrvatska biti ugrožena i to oni ne mogu dopustiti. 

Danas je vidljivo da su kukurikavci shvatili da je večina naroda prepoznala da ne 
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vole svoj narod i svoju državu pa pokušavaju uvjeriti glasače kako oni oduvjek 

vole i hrvatski narod i hrvatsku državu. 

Međutim, nisu još shvatili da trebaju pažljivije pročitati što im je Crkva u Hrvata 

poručila pred te izbore u svezi s braniteljima.  

Nisu razumjeli što je HBK mislila kada je poručila vjernicima: 

U tome smislu, od iznimne je važnosti da se predsjednik/predsjednica Republike 

zalaže i za iznošenje cjelovite istine o Domovinskome ratu te gaji poštovanje 

prema svim hrvatskim braniteljima zauzimajući se za ostvarivanje njihovih 

pravednih zahtjeva. 

Odnosno nisu naučili što znače riječi kardinala Bozanića: 

Osoba na čelu hrvatske države u tom je smislu nositeljica identiteta Hrvatske, 

promicateljica njenih vrjednota u Domovini i svijetu, širiteljica istine o njenoj 

prošlosti, osobito o žrtvi koju je Hrvatska podnijela na putu do slobode, kako zbog 

strahota totalitarizama dvadesetoga stoljeća, tako i zbog strašne agresije na 

Hrvatsku u Domovinskom ratu, kada su obranom Domovine postavljeni temelji 

naše suverene hrvatske države.  

Zbog toga je važno da predsjednik/predsjednica ne zaboravi hrvatske branitelje i 

ljudske žrtve, misleći pritom na stradale u Domovinskom ratu i na njihove obitelji, 

na one koji se vode kao nestali, na silovane i na zatočene. 

Da, nisu shvatili da im Crkva u Hrvata ne vjeruje. Zato ću zaključiti onako kako 

je i proteklo ovo predavanje: riječima biskupa Košića iz njegove uskrsne čestitke:  

 

Međutim, mi smo znali i u težim okolnostima preživjeti, nadvladati i nemoguće i 

poput ptice Feniksa dići se iz pepela. Bilo je to i u vrijeme turskih osvajanja, i u 

vrijeme komunističke represije, a također i u vrijeme Domovinskog rata kada smo 

u neravnopravnoj borbi izborili pobjedu. Što je bio razlog tomu? Pa upravo naš 

duh, naša motivacija, čežnja za slobodom, velika vjera da Bog pomaže one koji 

su nepravedno u nevolji. I ta vjera nam je davala snage i pobjeđivali smo. Možda 

zato oni koji ne žele slobodnu Hrvatsku ne odustaju od napada na hrvatske 

branitelje koje na sve načine žele poniziti, od Vukovara do Savske 66 gdje ih se 

neprestano napada i izvrgava medijskom i političkom linču. 

Zapravo ne, završit ću s jednim komentarom iz danas objavljenog razgovora s 

biskupom Košićem (“Da ova je vlast doista nenarodna I protuhrvatska ne po 

načinu izbora, nego po vladanju”, Hrvatski tjednik, 18. 06. 2015.): 

PITANJE: Nakon posjeta pape Franje Sarajevu mediji su dosta pisali o tomu da 

se navodno odgađa proglašenje svetim bl. Alojzija Stepinca, prenosili su čak I 

kuloarske price da je process uspjela zakočiti SPC. Znači li to da se mnogim 

otvorenim pitanjima hrvatsko-srpskih odnosa dodaje još jedno? 

BISKUP KOŠIĆ: Teško mi je odgovoriti na ovo pitanje jer nemam dovoljno 

podataka. Činjenica jest, i to su prenijela sredstva priopćivanja, da je patrijarh 

srpski gospodin Irinej poslao papi Franji pismo kojim osporava svetost blaženog 

Alojzija I izriče svoje bojazni da bi to moglo lose utjecati na ekumenizam I na 

hrvatsko-srpske odnose. No ja kao dugogodišnji ekumenski djelatnik odgovorno 

tvrdim da bi se to moglo dogoditi upravo u suprotnome slučaju, naime ako se 

kanonizacija bl. Alojzija Stepinca odgodi ili ne dogodi, upravo bi to moglo 
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značajno poremetiti dobre ekumenske I hrvatsko-srpske odnose. 

Da, to je hrvatski biskup!Doista je bio u pravu dr. Tokić kada je za četvrti stup 

‘moje’ Hrvatske izabrao biskupa Košića, zar ne? 

HVALA! 

 
Glas Brotnja, 19. 06. 2015. 

Kamenjar.com, 19. 06. 2015. 
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J. PEČARIĆ, J. STJEPANDIĆ, NIŠTA SE JOŠ 

PROMIJENILO NIJE, ZAGREB, 2017. 

 

"ZA DOM SPREMNI” ITEKAKO SMETA 

PORAŽENIMA U DOMOVINSKOM RATU I SRPSKIM 

SLUGAMA U RH 

Naslov:  Molim za objavu mog odgovora na napad vašeg novinara 

Datum:  Tue, 12 Apr 2016 09:18:48 +0200 

Šalje:  Josip Pecaric <pecaric@element.hr> 

Prima:  portal@vijesti.me 

CC:  Zvonko Dekovic <zvonimird@t-com.me>, Adrijan Vuksanović 

<adrvuk@gmail.com>, Aleksandar Dender <info@denderarch.com>, 

sikil@t-com.me, Ured Predsjednica <ured@predsjednica.hr> 

 

Novinar Siniša Luković u „Vijestima“ je objavio tekst "Za dom spremni” nikom 

ne smeta. Naslov je doista priglup, jer tako nešto nisam nikada tvrdio. Baš 

suprotno tomu. Tijekom srpsko-crnogorske agresije na Hrvatsku veliku ulogu 

odigrao je hrvatski branitelj Marko Perković Thompson s pjesmom „Bojna 

Čavoglave“ koja počinje s ZA DOM SPREMNI. Ona je itekako smetala 

agresorima i njihovim slugama u RH, uljevala im je strah u kostima. I tako je to 

do današnjeg dana. Isto je to i s regularnim dijelom Hrvatske vojske u 

Domovinskom ratu HOS-om. ZA DOM SPREMNI je njihov pozdrav iz 

Domovinskog rata, a i oni su u tom ratu bili strah i trepat agresorskim vojnicima, 

pa ih se pokušava proganjati i do danas. PA DOISTA JE PRIGLUPO TVRDITI 

DA TAKVIMA TAJ POZDRAV NE SMETA! 

Po onoj tvrdnji bivšeg srpskog predsjednika Dobrice Ćosića kako je laž najviše 

pomogla Srbima u povijesti i novinar Luković tvrdi: 

„Pečarića je prošle nedjelje u posjetu Tivtu dovela i HGI, koja je to iskoristila za 

predizbornu kampanju - Zagrepčanin ...“. 

Naime, lako je utvrditi da sam u Tivtu bio gost „Hrvatskog nacionalnog vijeća 

Crne Gore“: 

http://www.radiodux.me/vijesti/drustvo/akademik-josip-pecaric-u-posjetu-

hrvatskom-nacionalnome-vijecu-crne-gore  

Uvjeren sam da je novinar „Novosti“ pročitao u tom tekstu: 

Predsjednik Hrvatskoga nacionalnog vijeća Crne Gore Zvonimir Deković i 

Adrijan Vuksanović, predsjednik Hrvatske krovne zajednice „Dux Croatorum“ 

izrazili su izuzetno zadovoljstvom ovim posjetom, znajući da je ovo jedinstvena 

prilika razgovarati s gospodinom Pečarićem zbog njegovih rijetkih dolazaka (...) 

Nakon posjeta Vijeću i Dux radiju domaćini su s gostima prošetali marinom Porto 

mailto:pecaric@element.hr
mailto:portal@vijesti.me
mailto:zvonimird@t-com.me
mailto:adrvuk@gmail.com
mailto:info@denderarch.com
mailto:sikil@t-com.me
mailto:ured@predsjednica.hr
http://www.radiodux.me/vijesti/drustvo/akademik-josip-pecaric-u-posjetu-hrvatskom-nacionalnome-vijecu-crne-gore
http://www.radiodux.me/vijesti/drustvo/akademik-josip-pecaric-u-posjetu-hrvatskom-nacionalnome-vijecu-crne-gore
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Montenegro i sastali s ministricom u Vladi Crne Gore gospođom Marijom 

Vučinović, koja je akademiku približila rad jedine hrvatske političke stranke u 

Crnoj Gori – Hrvatske građanske inicijative, koja će sudjelovati na predstojećim 

izborima 17. travnja u Tivtu. Gospodin Pečarić je iskazao izuzetnu potporu HGI 

- ju i poželio uspjeh na izborima, ali i izrazio izuzetno zadovoljstvo samim 

djelovanjem hrvatske stranke u Crnoj Gori. 

Zar u Crnoj Gori još uvijek postoji progon svega hrvatskog kada je nekome 

nenormalno da netko za koga se tvrdi da je „jedan od najbrilijantnijih svjetskih 

matematičara“ i koji je bio u Boki gost na Večeri Bokeljske mornarice ne smije 

biti gost „Hrvatskog nacionalnog vijeća Crne Gore“ i to u trenutku kada je izabran 

za dopisnog člana DANU? 

A što se tiče mog susreta s gđom ministricom Marijom Vučinović, tj. moje podrške 

HGI dovoljno je samo navesti kako mi je izbor u DANU čestitao bivši 

veleposlanik i saborski zastupnik, povjesničar, književnik i autor knjiga o 

Hrvatima Boke kotorske: 

Poštovani akademiče Pečarić, 

čestitam Vam na izboru za dopisnog člana Dukljanske akademije. Vašim izborom 

iskazana je čast i svim Hrvatima u Crnoj Gori, posebno onima u Boki kotorskoj. 

Njihov konstruktivan i mudar rad pomogao je stabilizaciji hrvatsko-crnogorskih 

odnosa. Danas je Hrvatska građanska inicijativa dio koalicije vladajućih 

stranaka, a gospođa Marija Vučinović članica Vlade Crne Gore. Vaš izbor u 

Dukljansku akademiju, na političkoj razini znači daljnje približavanje dviju 

susjednih Država, a to je snažan prilog stabilizaciji u geopolitičkom prostoru i 

dokaz kako nekada sukobljene zemlje mogu graditi mostove suradnje i 

uvažavanja. Bez agresivnih nakana, bez nastavljanja rata političkim, juridičkim, 

jezičnim i kulturološkim sredstvima. Neka Vam je sa srećom. 

Đuro Vidmarović, predsjednik Hrvatskoga kulturnoga vijeća 

Zagreb, 29. 03. 2016. 

Smeta li g. Lukoviću ovakav rad HGI? 

Moram priznati da me je zabavila tvrdnja g. Lukovića kako ja svojim društveno -

političkim angažmanom sablažnjavam javnost u Hrvatskoj. 

Njemu je „javnost u Hrvatskoj“ očito onaj prosrpsko/projugoslavenski dio 

javnosti. Oni, kao i Luković ne spominju ni vezu moje inicijative ZDS s 

Thompsonom, i s HOS-ovcima jer ih boli poraz tj. neuspjeh srpsko-crnogorske 

agresije na Hrvatsku. Poraz koji je najslikovitije opisao Slobodan Milošević 

(sjednica Vrhovnog savjeta obrane Jugoslavije 14. kolovoza 1995.): 

Molim vas, 6 tisuća Hrvata je branilo Vukovar pola godine; napadala je cijela 

Prva armija, zrakoplovstvo, čudo, sva sila koju je imala JNA, a oni nisu obranili 

Knin, kojem se može prići samo iz tri pravca; nisu ga mogli braniti ni 12 sati!? 

Oni ga nisu branili, jer po svim izvješćima koje smo dobili od policajaca, građana 

i ostalih, čim je prestala topnička priprema u sedam navečer, oni su naredili – 

bežaniju! Prema tome, tu nije bilo nikakvog otpora niti je bilo borbenog dodira s 

hrvatskim snagama. (...) – Tamo je pala zapovijed da svi izađu iz Krajine istog 

dana, čak bez stvorenog kontakta s hrvatskom vojskom na najvećem dijelu fronte. 

(...) Pitanje je tko je, zaista, donio odluku da krajiško rukovodstvo napusti 
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Krajinu? Takva odluka, kada su imali sve uvjete da se brane, izazvala je egzodus. 

Sada to treba biti razlogom da Jugoslavija jurne tamo braniti te teritorije s kojih 

su oni utekli kao zečevi?! 

Meni je razumljivo kada je g. Lukoviću „ustaški“ pozdrav onaj kojim su od hrabre 

srpske vojske hrvatski branitelji napravili hrabre zečeve u „bežaniji“. Smeta mi 

kada je to isto slučaj sa srpskim slugama u RH. Pa zar nsu agresori i njihove sluge 

u RH tvrdili da su hrvatski branitelji ustaše? To su im i danas. Normalno je da 

takve sablažnjava moj društveno -politički angažman. Izgleda je slično i među 

onima koje zastupa i g. Luković. Njima su i akademici Mladen Lompar i Jevrem 

Brković bili ustaše. Jesu li im i danas?  

S druge strane poznato je da su mnogi akademici, nadbiskupi, biskupi, sveučilišni 

nastavnici, generali itd. podržavali niz moj otvorenih pisama i sl.  

Pogledajmo podnaslov Lukovićevog teksta: 

„Rođeni Kotoranin inicirao je da se ustaški pozdrav iz Drugog svjetskog rata - 

“Za dom spremni”, uvede kao službeni pozdrav hrvatske vojske...“ 

Neistina! Inicijativu je dao legendarni zapovjednik obrane Vukovara Branko 

Borković Mladi Jastreb. Ja sam predvodio peticiju potpore inicijativi legendarnog 

Mladog Jastreba, a poslije ponovnih napada na Thompsona i „Bojnu Čavoglave“ 

s kojom je on počeo svoj veličanstveni koncert u Kninu. Thompson je još jedan 

Lukovićev „ustaša“ („neskriveno veliča ustaštvo“) jer je branitelj (dakle „ustaša“) 

i pjeva o Domovinskom ratu i hrvatskom narodu. Uostalom, obranu Vukovara 

spominje i Milošević u svojoj priči o zečevima. O Peticiji ZDS pisao sam u dvije 

svoje knjige: Dva pisma koja su skinula maske / Na hrvatsku šutnju nismo 

spremni!, Zagreb, 2015., i Oba su pala, Zagreb, 2016. 

Predsjednica RH je povodom predstavljanja ove druge čestitala na „još jednom 

doprinosu što ga dajete suvremenoj domoljubnoj političkoj misli“. 

I predstavljač te knjige je bio itekako vezan za „Oluju“ i zečeve o kojima je 

govorio Milošević: general Ivan Tolj hrvatski književnik bio je glasnogovornik 

HV u „Oluji“. Evo njegovih riječi: 

Hvala Vam za još jedan veliki doprinos, kojim ste obdarili našu hrvatsku, kulturnu, 

znanstvenu i političku zbilju. Pokušavam zamisliti prazninu kojom bismo bili 

”ispunjeni”, da nema stotina i stotina Vaših tekstova, desetaka i desetaka dosad 

objavljenih Vaših knjiga i radova. Ne samo da ste najveći hrvatski matematičar i 

jedan od najboljih u svjetskim razmjerima - već ste, a to me osobito raduje, čovjek 

i Hrvat, posve posvećen dobru našega naroda i Domovine. Pravi ste melem 

mnogim ranama naše prošlosti i sadašnjosti, koja nije onakva kakvom smo je 

sanjali i za koju su živjeli, umirali i ginuli ponajbolji sinovi hrvatskoga naroda na 

svim našim Križnim putevima, sve do Domovinskoga rata i stjecanja državne 

nezavisnosti i punoga međunarodnog priznanja. Iz vaših knjiga, između ostaloga, 

iščitavam potrebu za žurnim prestankom rashrvaćivanja i ugrožavanja samoga 

opstanka naše mlade države i naroda. Nakon ratne, slavne, i oslobodilačke Oluje, 

a i nakon svih naših pogrešaka i propusta od 1995. naovamo, potrebna nam je 

posvemašnja duhovna, gospodarska, demografska, kulturna i obrazovna Oluja. 

Vi u Vašim knjigama i tekstovima, detektirate ”mlinsko kamenje” koje nas pritišće 

i neda nam da izronimo i da se okrenemo prema životu i budućnosti. Nije točno, 
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kao što neki pišu i govore, da ste, da smo, ”desničarski” uronjeni u prošlost. To 

govore oni koji se desetljećima bave iskrivljavanjem i krivim, namjernim 

interpretiranjem naše povijesti s ciljem da nas ocrnjivanjima i po tisuće puta 

ponovljenim lažima, mitovima i pretjerivanjima što duže drže da tapkamo u mraku 

i igramo njihovu igru, svih mogućih ”izama” i totalitarizama. Svako osvjetljivanje 

spornih pitanja i razračun s nametnutim krivotvorenim i lažnim hipotekama iz 

prošlosti vrli, dežurni ”povjesničari” nazivaju ustašizacijom. Jasno je, da to oni 

namjerno i programirano pišu i govore. Sve čine da se ne dogodi ova druga Oluja. 

Znaju oni da bez osvjetljene prošlosti, nema svjetla u sadašnjosti, pa prema tome 

ni u budućnosti. Jer, njima još uvijek ”u tunelu usred mraka svijetli zvijezda 

petokraka”, bez obzira na sva zlosilja koja su pod tim znakom počinjena nad 

hrvatskim narodom. Vaša će nova knjiga, kao, uostalom, i sve dosadašnje, izazvati 

i slaganja i neslaganja. Neslaganjima se, osobno tako mislim, više veselim. Možda 

nam otkriju još pokojeg novog ”genija” na hrvatskoj, društvenoj, znanstvenoj, 

kulturnoj i političkoj sceni. Možda ima još ”genijalnijih” od recimo Tvrtka 

Jakovine i ”obrazovanijih” i ”stručnijih” od Slavka Goldsteina. Osim toga, 

neslaganja će nam donijeti još koju Vašu knjigu. Dobronamjernima na radost, 

zlonamjernima na žalost.  

Nemojte misliti da je general Tolj jedini hrvatski general ili admiral koji je 

predstavio neku moju knjigu. Bilo ih je još. To znate i Vi jer ste na svom portalu 

dali sliku s predstavljanje jedne od mojih knjiga i to upravo onu koju je 

predstavljao današnji hrvatski ministar branitelja general Tomo Medved!  

Mene zato veseli što sam g. Lukoviću kontroverzni naučnik koji društveno -

političkim angažmanom sablažnjava javnost u Hrvatskoj. Zahvaljujem mu što je 

svojim tekstom ohrabrio mnoge da glasuju za one koji štite hrvatske nacionalne 

interese u Crnoj Gori – za Hrvatsku građanski inicijativu. Iznad svega mu 

zahvaljujem što me svrstao među druge „ustaše“ poput hrvatskih branitelja, 

generala „biskupa-nacista“ u RH najpopularnijeg HRVATSKOG biskupa dr. sc. 

Vlada Košića koji je pisao predgovore i predstavljao moje knjige, a ja sam bio 

recenzent i predstavljač njegove knjige „Biskup na prvoj crti“. Braniteljske udruge 

(po Lukoviću – ustaške) organiziraju predstavljanja mojih knjiga, a posebno mi je 

draga uspomena na generala Bobetka (sigurno ga se sječate!), koji je pri 

svojevremenom osnivanju generalske udruge inzistirao da jedini govornik bude i 

jedan civil – očito Lukovićev „ustaša“ – Josip Pečarić. 

Prof. dr. sc. Josip Pečarić 

dopisni član DANU 

redoviti član HAZU 

  

P.S. U isto vrijeme kad i Luković Za dom spremni (koji se koristi i u kineskoj 

vojsci - 'Liam shi') spominje i poznata hrvatska kolumnistica Mirela Pavić u 

Hrvatskom Tjedniku, 07. 04. 2016. 

Jok: manijakalne podjele na 'mi, oni', urlanje na srpskim televizijama kako vole 

srpske birače koji im daju glas – devet od deset Srba glasuje za Milančeta, 

vrijeđanje, omalovažavanje, niski udarci, mržnja koja se uredno servirala u 
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blasfemičnoj satiri na Yutelu (sad imaju N1 za nastavak 'nerevanšizma'), 

gromoglasni pokliči 'dugarice i drugovi' koji su simbolično ostatci onoga što se 

poput duhova i avetinja prizivalo posljednje četiri godine u unutarnjoj i vanjskoj 

politici; 'šatoraši' koji su im trn u oku od prvoga dana nesritne Savske ceste; smijeh 

i ismijavanje nad ostatcima mrtvih žrtava; etiketiranje 'ustašlukom', 'fašizmom', 

sve to, zapravo, podsjeća na govore srpskih radikala, iako se stalno pokušavala 

loptica vrnuti i rječnik prikazati obranom od 'poludjele desnice'. Pa im lipo na sve 

'drugove i drugar'ce' odgovaram Pečarićevim – 'Liam shi'! Aj nek ga zabrane, nek 

provaju. Oni, vrhuška u državi, ili bilo koja nevladina udruga! Mogu odma 

odstupit i livi i desni i tobož desni i (o)sridnji! 

12. 04. 2016. 

 

PRILOG: 

HGI: SINIŠA LUKOVIĆ NAM CRTA METU NA ČELIMA 

 

Degutantno je Hrvatsku građansku inicijativu optuživati za šovinizam i ustaštvo, 

jer kao što je poznato, Hrvati u Crnoj Gori nisu nikad bili protiv države u kojoj 

žive. Za Crnu Goru smo bili i borili se kad je ideja njene neovisnosti bila u manjini. 

Mi smo bili dio te manjine i zajedno trpjeli s njome, kako bi 2006. ostvarili svoj 

san. 

Sada nas dopisnik Vijesti Siniša Luković optužuje za skretanje u desno i 

šovinizam. I sve to zbog posjeta dr. Josipa Pečarića našoj hrvatskoj zajednici. Radi 

javnosti dužni smo istaći nekoliko činjenica koje ovaj pokušaj diskreditacije HGI-

ja čine neuspješnim. 

Dr. Pečarić je boravio u Crnoj Gori na poziv Bokeljske mornarice iz Kotora, kako 

bi nazočio Bokeljskoj večeri. Dakle, neistina je da ga je HGI dovela, kako tvrdi 

tivatski dopisnik. Za g. Lukovića nisu problematični (i ne treba da budu!) oni koji 

su pozvali dr. Pečarića. Njih ne optužuje za skretanje u desno. Što pozdravljamo! 

Dr. Pečarić je bio veliki borac za crnogorsku nezavisnost. U pojedinim 

organizacijama s crnogorskim prefiksom obnašao je i visoke dužnosti. Crnogorski 

intelektualci koji su surađivali i imali potporu od akademika Pečarića, za g. 

Lukovića nisu problematični (i ne treba da budu!). 

Dr. Pečarić je znanstvenik svjetskog ranga. Pripada skupini najproduktivnijih 

matematičara s više od 1000 objavljenih znanstvenih radova. On je deseti 

svjetskih matematičar koji je prešao brojku od 500 radova. Njegovim je imenom 

nazvano nekoliko identiteta i nejednakosti, a o primjenama Mond-Pečarićeve 

metode na operatore u Hilbertovim prostorima objavljene su i dvije monografije. 

Ima blizu 200 suradnika iz zemlje i svijeta. 

Poznavajući njegova znanstvena dostignuća, kao velika zalaganja za neovisnu 

Crnu Goru, Dukljanska akademija nauka i umjetnosti primila je dr. Pečarića u 

svoje članstvo. 
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Međutim sve navedeno nije dovoljno za visoke kriterije dopisnika g. Lukovića. 

Smeta mu akademik Pečarić, borac za crnogorsku državnost, a ne smetaju mu 

pojedini publicisti kojima je upravo crnogorska državnost i njena neovisnost, bol 

neprolazna. 

Novinar, za kojeg nije poznato kada i na kojem je univerzitetu stekao to 

profesionalno zvanje, ne govori da su pored dr. Pečarića i brojni drugi dali potporu 

Hrvatskoj građanskoj inicijativi. Prije nekoliko dana kod nas je boravio i Josip 

Juratović, zastupnik njemačkog parlamenta, Bundestaga. Poznato je da g. 

Juratović zastupa socijaldemokratske ideje i vođen je ljevičarskim svjetonazorom, 

ali njegov posjet i potpora nama, za g. Lukovića nije interesantna, a ni korisna 

kada političke predstavnike Hrvata treba oklevetati. Iako se donjolastovski 

dopisnik uredno informirao s portala Radio Dux-a, o posjetu zastupnika 

Juratovića, on je to namjerno ignorirao.  

Na ovaj način Siniša Luković, crta metu na čelima predstavnika hrvatskog naroda 

u Crnoj Gori, a istodobno raspiruje nacionalnu mržnju. 

Jasno je javnosti, kako tivatskoj, a tako i crnogorskoj, da se g. Luković aktivno 

uključio u predizborne aktivnosti i stao na strani Tivatske akcije. Sve što kaže ili 

uradi ova politička skupina dobiva puni medijski tretman od strane Vijesti. Ne 

čudi to od g. Lukovića. Potrebno je samo pogledati Listu kandidata za odbornike 

Skupštine Tivta, na kojoj se pored supruge i zeta, nalazi i bliski rođak g. Lukovića. 

Ova familijarna partija Siniše Lukovića, zvana Tivatska akcija, ulaže uzaludne 

napore da, kako su i obećali, ugase jedinu stranku Hrvata u Crnoj Gori. Nismo 

iznenađeni, jer znajući ih, svjesni smo da je uzaludnost njihova dominantna 

karakterna osobina. 

S ovim završavamo polemiku na ovu temu s tivatskim dopisnikom, jer imamo 

važnija posla za građane Tivta od nagomilavanja bezvrijednog papira, što je 

Lukoviću jedini poziv. 

  

Marija Vučinović, 

Predsjednica Hrvatske građanske inicijative 

 http://www.radiodux.me/vijesti/drustvo/hgi-sinisa-lukovic-nam-crta-metu-na-

celima  

 

Naslov:  Fwd: Molim za objavu mog odgovora na napad vašeg novinara 

Datum:  Tue, 12 Apr 2016 11:28:39 +0200 (CEST) 

Šalje:  Mihailo Jovovic <mihailo.jovovic@vijesti.me> 

Prima:  pecaric@element.hr 

 

Postovani,  

Vrlo rado ću objaviti Vaš odgovor, ako ga prethodno prilagodite crnogorskom 

Zakonu o medijima.  

 

S poštovanjem 

Mihailo Jovović 

glavni urednik  

http://www.radiodux.me/vijesti/drustvo/hgi-sinisa-lukovic-nam-crta-metu-na-celima
http://www.radiodux.me/vijesti/drustvo/hgi-sinisa-lukovic-nam-crta-metu-na-celima
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PISMA MLADENA KOSTIĆA 

Večernji list izvještava o ponovnoj zabrani Thompsonovog koncerta u Švicarskoj. 

Kao i 2009. Švicarci pokazuju kako i dalje podržavaju velikosrpsku agresiju pa se 

aktivno pridružuju onoj poznatoj "Laž je najviše pomogla Srbima u njihovoj 

povijesti". Naravno, ne treba zaboraviti da im u tome pomažu i srpske sluge u 

Hrvatskoj. Laži Švicaraca su iste:  

"Blick u svom članku navodi kako je hrvatski pjevač Marko Perković "povezan 

s nacionalističkom scenom u Hrvatskoj" te da je negativno upao u oči pozdravom 

"za dom spremni" koji slavi fašistički ustaški režim... 

Neue Zürcher Zeitung objavio je intervju s povjesničarom Stefanom Dietrichom 

pod naslovom "Ja smatram koncert problematičnim". Dietrich u njemu kaže: 

"Marko Perković alias Thompson simbolizira ekstremni hrvatski nacionalizam. 

Neke njegove pjesme ne govore samo o ratu u 1990-ima nego i o takozvanoj 

'Nezavisnoj državi Hrvatskoj', Hitlerovoj i Mussolinijevoj satelitskoj 

državi." 

http://www.vecernji.hr/hrvatska/thompson-u-svicarskoj-nije-dobrodosao-

prekinuta-prodaja-karata-za-njegov-koncert-1101116 

Prilikom Švicarskih laži 2009. govorio sam pred Švicarskim veleposlanstvom u 

Zagrebu: 

http://www.hkz-kkv.ch/prosvjed_potpore_thompsonu.php 

Najgore u cijeloj priči je to što su prošle godine švicarski Hrvati peticijom koju je 

potpisalo njih 5000 izborilo za istinu o Thompsonu. Među njima fra Šito Ćorić, 

mr. Frane Vugdelija, Dr. Edo Krušlin, prof. Ivan Matarić, dr. Vlado Šimunović, 

dr. Davor Pavuna, Vinko Sabljo, dr. Franjo Zovko, dr. Pavo Medved ... 

http://fenix-magazin.de/peticijom-se-kod-policije-izborili-za-istinu-o-

thompsonu/ 

 

Ponovna zabrana je pljuska svim Hrvatia, a posebno našim sunarodnjacima u 

Švicarskoj kojima pokazuju koliko ih Švicarci malo cijene. Koliko Švicarcima 

ništa ne znače njihove riječi: 

"Mnogi od oko stotinu tisuća Hrvata i njihovih potomaka u Švicarskoj tom 

zabranom su oštećeni i razočarani. Osjećamo da ona nije u duhu dosegnute 

europske uljudbe ni demokracije, a šteti ugledu same Švicarske. Ovdje se radi o 

zabrani osnovne slobode kretanja i bavljenja svojim pozivom, a bez igdje ikakva 

sudskog procesa ili presude pripadniku jednoga drugog naroda." 

Istina veliki doprinos tomu dale su hrvatske vlasti koje i u Hrvatskoj progone 

pozdrav ZDS iako je to pozdrav HOS-a. Istina mnogima u svijetu koji su se nadali 

i koji su pomagali velikosrpsku agresiju to je i pravi razlog napada jer znamo kako 

su agresorski vojnici umirali od straha samo kada vide oznake HOS-a, da bi u 

"Oluji" u paničnom bjekstvu pobjegli tako da ih je sam Slobodan Milošević 

usporedio sa zečevima. 

I ovom prigodom se posebno iskazao Mladen Kostić iz HNES-a svojim pismima 

švicarskim i hrvatskim vlastima: 
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Naslov:  VRLO HITNO!!!! 

Datum:  Sat, 30 Jul 2016 14:10:34 +0200 

Šalje:  Mladen Kostic <M.Kostic@web.de> 

Prima:  Miro.Kovacmvep.hr <Miro.Kovac@mvep.hr>, 

Tamara.Demoli@predsjednica.hr 

CC:  Zdravka.Busic@mvep.hr, zdravka busic <zdravkabusic@hotmail.com>, 

moliiradi@gmail.com, "Profesor Zvonimir Šeparović" 

<zvonimir.separovic@zg.t-com.hr>, Velimir 

<velimir.bujanec@gmail.com> 

 

Štovani gospodine Ministre Dr. Kovač, 

 

štovana gospodjo Demoli savjetnice za vanjsku politiku iz Ureda predsjednice 

Države Hrvatske, 

ovih dana ste dobivali moju poštu i reakciju na neke švicarske novine i 

portale kopije (CC) u svezi sramnih laži i skandaloznih optužbi ne samo na 

najboljeg pjevača u Hrvatskoj gospodina Marka Perkovića Thompsona nego i na 

nas Hrvate. U medjuvremenu je četničko-komunistička banda uspjela kod grada 

Schlieren u Švicarskoj isposlovati zabranu koncerta Marku Perkoviću 

Thompsonu! Povijest se ponavlja i hitno Vas molim da nešto učinite da se ova 

sramna trakavica završi i da se koncert održi! 

Postavlja se pitanje što radi Veleposlanstvo u Bern-u? Ili konsulat u Zürich-u? 

Potpuno je neprihvatljivo da se hrvatskom branitelju ponovo zabranjuju koncerti 

a četnici po Švicarskoj mogu pjevati što požele! 

Molim Vas javite se ili poduzmite dipolmatskim kanalima što je u Vašoj moći! 

Unaprijed Vam se zahvaljujem i želim sve najbolje. 

Sa štovanjem 

Mladen Kostić 

  

Naslov:  Aw: Re: VRLO HITNO!!!! 

Datum:  Sun, 31 Jul 2016 00:30:52 +0200 

Šalje:  Mladen Kostic <M.Kostic@web.de> 

Prima:  tmedved01@gmail.com, Tomo.Medved@branitelji.hr 

CC:  Miro.Kovacmvep.hr <Miro.Kovac@mvep.hr>, 

Tamara.Demoli@predsjednica.hr, Zdravka.Busic@mvep.hr, zdravka 

busic <zdravkabusic@hotmail.com>, moliiradi@gmail.com, "Profesor 

Zvonimir Šeparović" <zvonimir.separovic@zg.t-com.hr>, Velimir 

<velimir.bujanec@gmail.com>, Josip Pecaric <pecaric@element.hr> 
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Štovani gospodine Ministre hrvatskih branitelja Medved, 

  

na poticaj našeg dragoga gospodina Akademika Josipa Pečarića obraćam Vam 

se za zamolbom da pomognete u ovome problemu koje ga sam dolje već opisao 

pri dnu Maila kojega sam poslao Ministru MVP gospodinu Dr. Kovaču i u Ured 

predsjednice Države Hrvatske!  

Meni je poznato da Vi imate puno posla ali Vas od srca molim da zajedno sa Vašim 

kolegom iz MVP gospodinom Ministrom Dr. Kovačem ovo pitanje riješite, 

neprihvatljivo je i uvreda za sve nas Hrvate koji volimo hrvatske branitelje 

zabrana prije svega branitelju gospodinu Marku Perkovicću Thompsonu da 

svojom pjesmom ohrabri svoj hrvatski narod, neprihvatljivo je da nekoliko 

Mailova stigne u ured gradonačelnika švicarskog gradića Schlieren i da se 

koncert nakon nekoliko plaćenih lažnih tekstova u koruptnom švicarskom tisku i 

da se na osnovu toga donese zabrana da pjeva gospodin Marko Perković 

Thompson! Na ovaj način se grubo krše ljudska prava gospodina Perkovića, ali i 

hrvatskog naroda kojemu pripada i moja malenkost! 

Ako se kojim slučajem ne bih dalo riješiti ovaj problem, zahtjevam da se pozove 

švicarskog Veleposlanika u RH i uruči mu se prosvjedna nota a ako ona ne urodi 

plodom treba se razmisliti i o još drastičnijim mjerama naprimjer opozivu 

Veloslanika u Švicarskoj, jer do kada će mo mi trpjeti uvrede od razno raznih 

čudnih ljudi čudnog imena koji pojma nemaju što se dogodilo u Domovinskom 

ratu a nakon par lažnih Mailova razno raznih Stazića, Pupavaca, Goldsteina, 

Yuratovića, Yusipovića, Vilovića, donose zahtjev za zabranom koncerta! 

Još jednom molim i pozivam gospodina Ministra MVP Dr. Kovača kao i Ured 

predsjednice da se ovaj problem riješi što je moguće prije! 

Unaprijed se zahvaljujem i radujem se odgovorima. 

Najsrdačnije Vas pozdravljam. 

Sa štovanjem 

 Vaš 

Mladen Kostić 

  

Podsjetit ću vas kako je Vlaho Orepić, ministar unutarnjih poslova u tehničkoj 

Vladi, gostovao u nedjeljnoj emisiji N1 televizije. Upitan je li uzvik za “Za dom 

spremni!” ili natpis tog sadržaja u Hrvatskoj zabranjen, Orepić nije dao jasan 

odgovor. “Policija postupa u skladu sa zakonima RH. Kod nas je sve 

ispolitizirano, pa i to. Tvrdim da naše društvo u ovom trenutku nije sposobno 

pričati o vlastitoj prošlosti...Iznova upitan treba li policija kažnjavati nekoga ako 

uzvikuje “Za dom spremni!”, ponavlja: “Policija radi po zakonu.” 

http://narod.hr/hrvatska/orepic-izbjegao-reci-je-li-zabranjen-pozdrav-za-dom-

spremni  

A zapravo ne postupa jer nigdje nije zabranjen pozdrav ZDS, ali je ušao u pravne 

akte u svezi s HOS-om. 

Prošle godine su 4. kolovoza na paradi u Zagrebu ispred predsjednice države i 

predsjednice vlade ponosno nastupali i HOS-ovci sa svojom zastavom na kojoj 

piše ZDS, a već sutradan - kada je Thompson otpočeo svoj koncert u Kninu s 

http://hr.n1info.com/a140785/Vijesti/Orepic-izbjegao-reci-je-li-zabranjen-pozdrav-Za-dom-spremni.html
http://narod.hr/hrvatska/orepic-izbjegao-reci-je-li-zabranjen-pozdrav-za-dom-spremni
http://narod.hr/hrvatska/orepic-izbjegao-reci-je-li-zabranjen-pozdrav-za-dom-spremni
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Bojnom Čavoglave Šibenska polica podnjela je prijavu protiv njega jer pjesma 

koju Thompson pjeva četvrt stoljeća počinje sa ZDS. 

To je po Orepiću ono "po zakonu"! 

 

Zapravo treba razmisliti i o kažnjavanju Thompsona i zbog događaja u Srbu. Opet 

su tamo na udaru Opepićeve policije bili oni koji su uznemiravali okupljene 

Thompsonovom pjesmom „Lijepa li si“: 

U Hrvatskoj ništa novo. Kako bi rekao moj legendarni vodnik prve klase u Bitoli 

“Status quo vadis.“ Boris Miletić je, u općoj konformističkoj letargiji, odlučio 

malo nas prodrmati. Balkanska“ Švajcarska.“ Puna zaposlenost. Dionice rastu iz 

dana u dana. Sir pun rupa k’o inače. I da bi niskotlakaše digao u normalu, Boris 

objavi sliku putovnice Republike Istre. Je li to baš Republika Istra ili Demokratska 

Republika Istra, još nije do kraja razjašnjeno. Uostalom, poruka je jasna. Istarska 

koza. Sve čisto k’o boza. 

Istra je posebna. Istra je svijet za sebe. Boris je poludio na govor mržnje u Srbu. 

Mrzitelji pjevali “Lijepa li si…“ Zna Boris autora. Neće taj u Arenu sve dok su 

živi Bajaga, Lepa Brena, Ceca, Bora Čorba. Mrzitelji lansirali zlobnu priču o 

svećeniku Jurju Gospodnetiću kojeg su hrabri, ali gladni partizani nabili na 

ražanj i živog ga ispekli. Boris zna da je to laž. Istarski svećenici Božo Milanović 

i Josip Pavlišić su bili aktivni u NOB, ali ih nitko nije nabio na ražanj. Boris pojma 

nema o pokoljima 27.srpnja 1941.g. Hrvata u selima Obljaju, Koritima, Luci, 

Ugarcima i Crnom lugu, o paljenju rimokatoličke crkve sv. Ilije Proroka, o 

zaklanih 62 Hrvata u jednom danu od čega petero žena i devetero djece. Ma, hajte’ 

molim vas!!! Pa da je to istina onda bi afirmirani istoričari tipa Hrvoja Klasića, 

Tvrtka Jakovine, Dragana Markovine i Vjekoslava Perice o tome pisali u 

Zborniku “Heroji NOB-a“ Osim toga, ako su toliki “narodni neprijatelji“ zaista 

i bili malo priklani to je zbog toga što drugovi četnici još nisu imali svoje Državno 

sudbeno vijeće, pa nisu mogli Savu Štrbca, osobnog frenda Zokija Pusića, 

imenovati sudijom. No, sa Savom ili bez Save isto bi im se pisalo. Hrvatska je 

jedinstvena. Kao i obično. Istra je spremna za punu državnost. Samo da se Istarski 

ipsilon finalizira. Međimurski župan Posavec uvjeren je da su Međimurci 

sposobni ući sami u EU kad bi im se ”morti” pripojili Varaždin i Koprivnica. 

Dalmacija regija davno ne da miran san na oči njihovim orjunašima. Dosta je 

Zagreb muzao devize koje Dalmacija sama sa svojih deset prstiju svako godine 

zaradi. U tom kolu jedino nema Dubrovnika. Oni su još za vrijeme rata pokušali 

osnovati Dubrovačku republiku. Na nesreću, uz dubrovačke rodoljube, pojaviše 

se i pripadnici HOS-a pa zajedno rastjeraše miroljubive Crnogorce na Srđu. Ipak, 

Dubrovnik je republika i to demokratska sve dok joj je na čelu dužd Vlahušić koji 

se nešto spominjao i kod neuspjelog odcjepljenja za vrijeme rata. Kad svemu 

ovom dodate uvijek aktualnu granicu koja je i danas ucrtana u glavama naših 

komšija, Vulina, Dačića, Nikolića, Šešelja (a to je Karlobag, Ogulin, Karlovac i 

Virovitica) što nam ostaje? Ostatci ostataka. – reliquiae reliquiarum. A ako se 

Istra sa nadahnutim Borisom Miletićem ipak odvoji s kim će onda Boris sklopiti 

postizbornu koaliciju. Mora izabrati između Forca Italija, Sjeverna liga ili 
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Kalabrijska ujedinjena mafija. Problem je u tome što se i Kalabrijska mafija isto 

tako želi odvojiti od Italije… 

Približavanjem 5. kolovoza i proslave pobjedonosne Oluje Milorad Pupovac 

izvješćuje nas o zahtjevu krajiških Srba, izbjeglih po Oluji iz RSK, da im Hrvatska 

nadoknadi penzije koje su primali od RSK-e. Mislim da je taj njihov zahtjev 

krajnja dRSKost! 

 

http://www.dnevno.hr/kolumnisti/zvonimir-hodak/i-nasi-domaci-profesionalni-

ljevicari-napokon-se-slazu-s-papom-franjom-943239  

Da oni se Thompsonovom pjesmom, zapravo, bore protiv zasluženih penzija koje 

su izborili boreći se devedesetih protiv ustaša, Zar ne? 

 

Josip Pečarić 

 

P.S. A što kaže Thompson: 

http://direktno.hr/en/2014/direkt/56230/Thompsonova-poruka-za-proslavu-

oslobođenja-u-Kninu-i-Čavoglavama.htm 

01.09. 2016. 

  

http://www.dnevno.hr/kolumnisti/zvonimir-hodak/i-nasi-domaci-profesionalni-ljevicari-napokon-se-slazu-s-papom-franjom-943239
http://www.dnevno.hr/kolumnisti/zvonimir-hodak/i-nasi-domaci-profesionalni-ljevicari-napokon-se-slazu-s-papom-franjom-943239
http://direktno.hr/en/2014/direkt/56230/Thompsonova-poruka-za-proslavu-oslobo%C4%91enja-u-Kninu-i-%C4%8Cavoglavama.htm
http://direktno.hr/en/2014/direkt/56230/Thompsonova-poruka-za-proslavu-oslobo%C4%91enja-u-Kninu-i-%C4%8Cavoglavama.htm
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KAKO BI NIJEMAC GLASOVAO, DA GA POŠALJU NA 

IZBORE U HRVATSKOJ? 

Hrvatskoj predstoje sudbonosni izbori. Opet. Poučeni katastrofalnom ostavštinom 

kukuriku vlasti od 2011. do 2015., u kojoj su se svi negativni trendovi, od 

zapošljavanja preko javnog duga do iseljavanja i ozračja u društvu bitno pogoršali 

i doveli Hrvatsku na dno europskih ljestvica, hrvatski birači imaju opet prigodu 

da izaberu najnoviji novi put. 

Ali koji? Ponuda je velika: izbor treba načiniti između čak 177 lista (iako sve ne 

nastupaju u svakoj izbornoj jedinici). Sve nešto obećavaju. Sve imaju (makar 

poneke) ljude od znanja i ugleda u svojim redovima. 

Možda bi poučno bilo iskustvo tipičnog njemačkoga birača. Ako zanemarimo 

rijetke ekscese, njemačke vlade vladaju u pravilu dva mandata (najprije ih izaberu, 

pa nakon 4 godine potvrde), a predsjednici najjačih stranaka drže svoj položaj i 

dulje. Vlade se sastavljaju tako da se stvori stabilna parlamentarna većina s 

najmanje desetak zastupnika preko polovice. Kad se jednom formira, vlada vlada, 

manje ili više uspješno. 

Kako je Njemačka u većini disciplina znatno ispred Hrvatske, pokušajmo zamisliti 

kako bi se tipični njemački birač, recimo Hans Müller, ponašao u Hrvatskoj. 

Izborni sustavi su slični. U obje zemlje postoji prag od 5% glasova, koji se mora 

prijeći, da bi lista ušla u parlament. Isto tako postoji preferencijalno glasovanje, 

kojim se bira osoba, a ne lista. Najveća razlika je u tome da je cijela Njemačka 

jedna izborna jedinica, dok ih je u Hrvatskoj deset, uz dvije posebne. Stoga ne bi 

bilo za očekivati da bi se naš Hans skroz izgubio u hrvatskome izbornom sustavu. 

Prvo pitanje koje bi si Hans postavio bilo bi da li uopće izaći na izbore. Kao i u 

Hrvatskoj, u Njemačkoj nema izborne obveze, što dovodi do izlaznosti od 55 do 

70 posto. Hans bi se sigurno premišljao. Kad bi mu se pak reklo da se od godine 

2000. stalno ponavljaju optužbe o prijevarama na izborima u korist Partije, a da 

su indicije bile očite na prošlim izborima kad u izbornoj noći oporbi u nekim 

izbornim jedinicama praktički nisu pribrojani nikakvi glasovi, onda bi naš Hans 

jamačno čvrsto odlučio (Hrvati počujte!) da sam odluči o sudbini svoje Hrvatske, 

te da mu nije niti na kraj pameti da bi Partija na bilo koji način mogla dobiti njegov 

glas. 

Većina Hrvata na žalost ne zna da je nakon njemačkoga ujedinjenja Njemačka 

preuzela i više stotina tisuća manje-više tvrdokornih komunista i s njima napravila 

kratak postupak. Oko jedan posto stanovništva (150 tisuća ljudi) bilo je doživotno 

pometeno iz javnih službi (uprava, sudstvo, policija, školstvo, državne tvrtke itd). 

Nakon toga kazneni progon više nije bilo potreban, osim u najtežim slučajevima. 

Komunisti (zovu se: LEVICA) su u međuvremenu malo digli glavu, ali političku 

ulogu igraju samo na lokalnoj I regionalnoj razini među onima koji jos žale za 

sovjetskim gospodarima. 

Znači: Hans ni u snu ne bi birao Partiju, niti njezinu koaliciju. Becnu Vesnu niti 

preferencijalno, jer Hans ne voli ljude s prevelikim, nerealnim ambicijama. 
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Tipičan njemački birač ne bira na temelju obećanja, nego očekivanja prema 

strankama. Prema malim strankama na državnoj razini vrlo je skeptičan. Ako bi 

takve došle na vlast, kako bi uopće popunile mjesta u vlasti, kad nemaju znatnu 

stranačku infrastrukturu? Svaka sličnost s hrvatskom strankom kodnoga imena 

ĆUPRIJA posve je slučajna. Zajamčeno njihovim potpisima kod javnog 

bilježnika! 

Dobro, ako Narodna fronta (Partija i sateliti) ne dolazi u obzir, kako će se Hans 

snaći među preostalih 176 lista? Hans bi jamačno krenuo od najveće, pa ako tamo 

ne nađe nekoga, kome bi dao svoj preferencijalni glas, promatrao bi alternative. 

Kao tipičan Nijemac, Hans bi prošao sve izborne jednice, promotrio kandidate i 

na koncu dao svoj glas. Pođimo redom. 

U prvoj izbornoj jedinici, u kojoj u znatnome broju žive potomci “osloboditelja” 

iz 1945, koji su za sebe “oslobodili” kuće i stanove, najveća stranka poslala je 

mješovit tim. Hansu bi jamačno negativno upalo u oči da je predsjednik Sabora 

tek na četvrtome mjestu, pa bi mu sigurno dao svoj preferencijalni glas, pogotovo 

kad bi se malo raspitao o osobi. Alternativa bi bila istražiteljica komunističkih 

zločina Bruna Esih, koja se nalazi na jedanaestome mjestu. Nije isključeno da bi 

birao prvoplasiranog Plenkovića, na temelju njegova djelovanja u Brislu i okolici. 

 
Kod samog pogleda na drugu izbornu jedinicu, Hansu bi poskočilo srce. Kao svaki 

Nijemac, i on voli odrešite, temeljite ljude, predane poslu i obitelji. Na trećem 

mjestu (zašto tek na trećem?) liste HDZ-a našao bi najboljeg i najpopularnijeg 

ministra, te prvog stvarnog kandidata HDZ-a Dr. Zlatka Hasanbegovića, te njemu 

dao svoj preferencijalni glas. Kad bi došao so posljednjeg, četrnaestog mjesta, 

možda bi kratko razmislio da svoj glas ipak dade velikome borcu (i to Nijemci 

vole) Milijanu Brkiću, ali mislim da bi ostao pri prvotnome izboru. 

U trećoj izbornoj jedinici bi se jadni Hans potpuno izgubio, pa bi vjerojatno birao 

listu HDZ-a, iako je na njoj i fašizator Darko Horvat. Da glas ne pripadne Partiji! 

U četvrtoj izbornoj jedinici bi se Hans brzo i lako odlučio te preferencijalni glas 

dao Miroslavu Tuđmanu, više zbog mudrosti i smirenosti, a manje zbog imena. 

Ako bi počeo razmišljati o alternativama, onda bi promatrao listu POMAK, te 

njezinu nositeljicu Nadu Prkaćin. 

Potom bi Hans ušao u dvojbe, da li da u petoj izbornoj jedinici svoj glas dade 

prvoplasiranome izvrsnome ministru financija Zdravku Mariću ili Stevi Culeju na 

začelju. Kao prijatelj boraca i obespravljenih na koncu se odlučuje za hrvatskoga 

branitelja Culeja. 

U šestoj jedinici opet zaplet. Hans je u dvojbi, da li je HDZ dobar izbor, jer listu 

strašno ruži fašizator dr. Drago Prgomet na trećem mjestu. Ipak, odlučuje se dati 

preferencijalni glas prvoplairanome dr. Goranu Mariću, cijeneći njegovu 

ustrajnost u istraživanju financijskih nepravilnosti. Kad bi počeo tražiti 

alternative, onda bi to bio dr. Tomislav Sunić, drugoplasirani na listi POMAK. 

Sljedeća, sedma izborna jedinici donosi težak izbor: Stier, Jelić ili Medved. Hans 

se odlučuje za ministra za branitelje (netko se mora i za njih brinuti, zar ne?). 
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U osmoj jedinici opet lagan izbor: dr. Ivan Kirin kao stručnjak i domoljub dobija 

preferencijalni glas. 

Slično i u devetoj jedinici: Željko Dilber, na počasnome četrnaestome mjestu. 

U desetoj izbornoj jedinici opet jako težak izbor. Hans bira dr. Gorana Dodiga, 

cijeneći njegovo sveukupno djelovanje od Hrvatskog proljeća do danas. 

 
U jedanaestoj izbornoj jedinici izbor pada na generala Željka Glasnovića, na 

temelju njegova predanog rada u prošlom sazivu Sabora, te njegovih javnih istupa 

i zalaganja za lustraciju. Kao da je sabornički zanat pekao u Njemačkoj! 

Kad bi recimo dva milijuna hrvatskih birača biralo ovako kako bi birao Hans, onda 

bi Partija bila svedena na dimenziju zanovijetala u Saboru sa šačicom zastupnika. 

Zamislimo samo druga Nerona, becnu Vesnu te drugarce i drugove skojevce u 

posljednjem redu sabornice!? Samo zbog takve predodžbe svaki odgovorni 

hrvatski birač morao bi izaći na izbore! 

Zato je Hans birao toliko branitelja, u nadi da će se oni i dalje boriti kako najbolje 

znaju. 

Nakon ovih izbora nitko se ne smije žaliti da je izborni zakon nepravedan ili da je 

ponuda na izbornim listama preslaba. Tko ne znade kako, neka pita Hansa. 

 
28. kolovoza 2016. 

 
Hrvatskonebo.com, 29.8.2016 
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DNEVNIK U ZNAKU ‘ZA DOM SPREMNI’, ZAGREB, 

2017. 

 

16. 03. 2016. 

MINISTAR BRANITELJA JE HEROJ S BANIJE KOJI 

JE SPAŠAVAO RANJENOG GORDANA LEDERERA 

Tomo Medved novi je ministar branitelja. On je iz redova HDZ-a, a inače je 

predsjednik Udruge veterana Tigrova. 

Rođen je u Šiljkovači u općini Cetingrad. Dragovoljno se u studenome 1990. javio 

u postrojbu Jedinice za posebne namjene MUP-a u Rakitje. Više od pet godina bio 

je sudionik Domovinskog rata, o čemu svjedoče i podaci iz Registra o njegovom 

broju dana u borbenom sektoru – ukupno 2055, od toga više od 1700 u MORH-u. 

Već u studenom 1990. godine dragovoljno se javio u postrojbu Jedinice za 

posebne namjene MUP-a Rakitje, a godinu kasnije postavljen je na dužnost 

zapovjednika voda u 2. bojni 1. gardijske brigade, a uskoro je postao i zapovjednik 

satnije. 

On je jedan od junaka u spotu Gordana Lederera “Banijska praskozorja”, a upravo 

je Medved nakon što je Lederer 10. kolovoza 1991. ranjen iz snajpera zvao 

generala JNA Andriju Rašetu da pošalje helikopter koji bi ga prevezao u bolnicu. 

Rašeta je odbio i Lederer je iste noći preminuo u vozilu Hitne na putu za Zagreb. 

Medved nakon završetka Domovinskog rata nastavlja vojnu karijeru. Prvostupnik 

je ekonomije i školovani časnik koji je završio Zapovjedno-stožernu školu Blago 

Zadro i Ratnu školu ban Josip Jelačić. Obnaša visoke dužnosti u sastavu Oružanih 

snaga, a u srpnju 2006. preuzima dužnost savjetnika načelnika Glavnog stožera 

Oružanih snaga za kopnenu vojsku. 

 U čin brigadnog generala promaknut je 2009. godine. Odlikovan je s nizom 

najviših državnih odličja poput Reda kneza Domagoja koji se dodjeljuje za 

junaštvo u ratu. U prošlom sazivu Sabora bio je vanjski član saborkog Odbora za 

obranu. 

Nije bio među organizatorima braniteljskog prosvjeda u Savskoj, ali ga je 

podržavao. Rekao je da je tom prilikom sa krova Starogradske vijećnice skidao 

branitelja koji je prijetio da će skočiti. 

Nakon što je nominiran za ministra na pitanje je li vrijeme za uklanjanje šatora iz 

Savske 66, kazao je da je šator posljedica niza problema u braniteljskoj populaciji. 

Nakon preuzimanja ministarstva počet ćemo s rješavanjem niza problema, a 

potom razgovor o samom šatoru, dodao je. 

http://narod.hr/hrvatska/procitajte-biografiju-novog-ministra-branitelja-tome-

medveda 

http://narod.hr/hrvatska/video-ministar-branitelja-heroj-s-banije-koji-je-

spasavao-ranjenog-gordana-lederera  

http://narod.hr/hrvatska/procitajte-biografiju-novog-ministra-branitelja-tome-medveda
http://narod.hr/hrvatska/procitajte-biografiju-novog-ministra-branitelja-tome-medveda
http://narod.hr/hrvatska/video-ministar-branitelja-heroj-s-banije-koji-je-spasavao-ranjenog-gordana-lederera
http://narod.hr/hrvatska/video-ministar-branitelja-heroj-s-banije-koji-je-spasavao-ranjenog-gordana-lederera
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http://narod.hr/hrvatska/medved-sator-posljedica-problema-u-braniteljskoj-

populaciji-nakon-preuzimanja-ministarstva-pocet-cemo-s-rjesavanjem  

Što o novom ministru kažu branitelji vidjeti npr. na: 

http://direktno.hr/en/2014/direkt/42112/Klemm-otkrio-%C5%A1to-misli-o-

Medvedu;-Glogo%C5%A1ki-bez-komentara-do-glasovanja.htm  

http://direktno.hr/en/2014/direkt/42114/Izbor-Tome-Medveda-je-

odli%C4%8Dan-potez-jako-dobro-poznaje-problematiku.htm  

  

Ono što će vam biti zanimljivo je upoznati jednog drugačijeg generala Medveda, 

tj. vidjeti kako je general Medved predstavio moju knjigu VUKOVAR I NJEGOV 

STOŽER u Zagrebu 11. 12. 2013.? 

  

(…) 

(Objavljeno u knjizi J. Pečarić, Hrvatski genocid: Napravili zečeve od Srba, 

Zagreb, 2014.)  

Generale, čestitam Vam na izboru. Uvjeren sam da će te biti sjajan ministar. 

Vaš, 

Josip Pečarić 

  

http://narod.hr/hrvatska/medved-sator-posljedica-problema-u-braniteljskoj-populaciji-nakon-preuzimanja-ministarstva-pocet-cemo-s-rjesavanjem
http://narod.hr/hrvatska/medved-sator-posljedica-problema-u-braniteljskoj-populaciji-nakon-preuzimanja-ministarstva-pocet-cemo-s-rjesavanjem
http://direktno.hr/en/2014/direkt/42112/Klemm-otkrio-%C5%A1to-misli-o-Medvedu;-Glogo%C5%A1ki-bez-komentara-do-glasovanja.htm
http://direktno.hr/en/2014/direkt/42112/Klemm-otkrio-%C5%A1to-misli-o-Medvedu;-Glogo%C5%A1ki-bez-komentara-do-glasovanja.htm
http://direktno.hr/en/2014/direkt/42114/Izbor-Tome-Medveda-je-odli%C4%8Dan-potez-jako-dobro-poznaje-problematiku.htm
http://direktno.hr/en/2014/direkt/42114/Izbor-Tome-Medveda-je-odli%C4%8Dan-potez-jako-dobro-poznaje-problematiku.htm
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13.04.-19.04.2016. 

http://www.hkv.hr/izdvojeno/nae-teme/dnevnik/23615-josip-pecaric-

dnevnik-srijeda-13-travnja-utorak-19-travnja-2016.html 

Josip Pečarić – Dnevnik: Srijeda, 13. travnja - utorak, 19. travnja 

2016.  

Portal HKV-a: 21. travnja 2016.  

DNEVNIK JOSIPA PEČARIĆA: SRIJEDA, 13. TRAVNJA 

- UTORAK, 19. TRAVNJA 2016. 

(…) 

Petak, 15. 04. 2016. 

 

EU je sudjelovala u velikosrpskoj fašističkoj agresiji na Hrvatsku. Otud ne čudi 

njihovo obnovljeno stajalište oko srbijanskog zakona po kome je Veljko Marić 

osuđen u Beogradu zbog izmišljenih zločina. O Mariću je i sinoć govorila 

europarlamentarka Marijana Petir. Podsjetila je da je hrvatski branitelj Veljko 

Marić zbog spomenutog Zakona otet na srbijanskoj granici, ne uhićen jer nije bila 

raspisana tjeralica. 

„Tim je Zakonom Srbija sebi pripisala funkciju malog Haaga te pomiješala 

univerzalnu i regionalnu jurisdikciju. Marić je srećom transferiran u Hrvatsku, no 

razočarao me potez tadašnje Vlade i pravosuđa. On je transferiran u zatvor jer je 

bjelovarski sud samo potvrdio presudu beogradskog suda. To je sramota bivšeg 

ministra pravosuđa“, istaknula je Petir koja je najzaslužnija što je do tog transfera 

uopće i došlo. 

Naglasila je da je Zakon o regionalnoj jurisdikciji prijetnja za 300 hrvatskih 

branitelja koliko postoji optužnica u Srbiji. 

„Hrvatskom ministarstvu su bila poznata ta imena 300 hrvatskih branitelja, no njih 

nitko nije obavijestio iz ministarstva o tome. Ovo nije bilateralno pitanje jer se 

zakon odnosi na sve hrvatske branitelje koji dolaze iz 17 drugih država EU, što 

znači da i oni mogu biti oteti od Srbije“, naglasila je Petir. 

Pisao sam predgovor knjigama o slučaju i stradanjima Veljka Mariću koje je 

napisao – tko bi drugi – Mladen Pavković. Vodio sam iz Pakistana Prosvjed zbog 

napada na pravni suverenitet Republike Hrvatske. U dva dana sakupio sam preko 

1000 potpisa i uputio ga Hrvatskom saboru 08. 10. 2011. Otvorenim pismom 

obratio sam se i Predsjednici RH. 

Sjetimo se i kako je tijekom Domovinskog rata Šarengradska ada okupirana, a niti 

nakon 20-ak godina nakon mirne MarićEU je sudjelovala u velikosrpskoj 

fašističkoj agresiji na Hrvatsku. Otud ne čudi njihovo obnovljeno stajalište oko 

srbijanskog zakona po kome je Veljko Marić osuđen u Beogradu zbog izmišljenih 

http://www.hkv.hr/izdvojeno/nae-teme/dnevnik/23615-josip-pecaric-dnevnik-srijeda-13-travnja-utorak-19-travnja-2016.html
http://www.hkv.hr/izdvojeno/nae-teme/dnevnik/23615-josip-pecaric-dnevnik-srijeda-13-travnja-utorak-19-travnja-2016.html
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zločina. O Mariću je i sinoć govorila europarlamentarka Marijana Petir. Podsjetila 

je da je hrvatski branitelj Veljko Marić zbog spomenutog Zakona otet na 

srbijanskoj granici, ne uhićen jer nije bila raspisana tjeralica.reintegracije nije 

vraćena u potpuni suverenitet Republike Hrvatske. EU je sigurno zadovoljna da 

je to tako! 

U ranim jutarnjim satima Professor Šeparović je poslao pismo HNES-a o 

kandidatkinji Vesni Pusić Generalnom tajniku UN-a Ban Ki-moonu. Poslaoga je 

inamnogedrugeadrese (npr. Angeli Merkel). 

Oskar opravdava Predsjednicu koristeći naslov moje knjige: "Živjela nam 

antifašistička, tj. braniteljska Hrvatska". 

Ogromna većina državotvornih Hrvata ipak misli da se radi, blago rečeno, o 

posipanju pepelom. A i malo je vjerojatno da u Predsjedničinom uredu uopće 

znaju za moju tvrdnju kako su hrvatski branitelji danas jedini istinski antifašisti 

kao pobjednici u ratu protiv fašističkog agresora. 

Prije odlaska na Fakultet gledam na HTV-u drage osobe: generale Medveda i 

Sesara. 

Poslije Fakulteta dva sata druženja s hodočasnicima iz Tisna i njihovom župnikom 

don Lazarom. 

Doma me čeka odgovor HTV-a. Odgovaram im: 

 

Naslov: 

Re: Molim za objavu mog odgovora na napad vašeg novinara 

Datum: Fri, 15 Apr 2016 18:38:09 +0200 

Šalje: Josip Pecaric <pecaric@element.hr> 

Prima: Povjerenik za korisnike usluga HRT-a <povjerenik@hrt.hr>, 

glavni.ravnatelj@hrt.hr, jozo.barisic@hrt.hr 

 

Poštovani g. Šeb, 

Meni se čini da se g Kovačić malo našalio s Vama. 

Vjerojatno je htio izbjeći odgovor na moje pitanje: 

"Jesam li i ja bio na Crnoj listi HTV-a?" 

Čini se da Vam nije poslao i drugu moju poruku: 

 

Naslov: 

Fwd: Pozdrav iz Boke II 

Datum: Tue, 12 Apr 2016 09:48:14 +0200 

Šalje: Josip Pecaric <pecaric@element.hr> 

Prima: glavni.ravnatelj@hrt.hr 

 

Evo teksta sa svim "ustašama". 

Vi odlučite treba li HTV pomoći HGI i našoj ministrici u CG. 

Ne morate koristiti dio o meni, niti moj odgovor 

- ali trebali bi njen tekst ako hoćete pomoći. 

JP 

mailto:pecaric@element.hr
mailto:povjerenik@hrt.hr
mailto:glavni.ravnatelj@hrt.hr
mailto:jozo.barisic@hrt.hr
mailto:pecaric@element.hr
mailto:glavni.ravnatelj@hrt.hr
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Pod CC i g. Kovačić i g. Barišić su dobili moj odgovor dr. Stjepandiću u kome 

stoji: 

"Naime, povodom mog izbora za Dopisnog člana Dukljanske akademije nauka i 

umjetnosti bio sam gost predsjednika Hrvatskoga nacionalnog vijeća Crne Gore 

g. Zvonimira Dekovića i g. Adrijana Vuksanovića, predsjednik Hrvatske krovne 

zajednice „Dux Croatorum“. Tom prigodom pridružila nam se i ministrica u Vladi 

CG gđa Marija Vučinović. 

Napisao sam g. Kovačiću: "Vi odlučite treba li HTV pomoći HGI i našoj ministrici 

u CG." 

Kao što se može vidjeti u Prilogu mog odgovora na taj napad ministrica kaže kako 

im crtaju metu na čelima! Kako je u naslovu mog teksta ZDS ne mogu vjerovati 

da je g. Kovačić propustio poslati moj tekst onima koji su pripremali emisiju o 

kojoj govorite. Zapravo pitam se je li ta emisija pomoć Hrvatima Crne Gore i 

njihovoj tj. našoj ministrici u Vladi CG koju sam tražio?" 

Vaš današnji odgovor zapravo je "pomoć" HTV-a na crtanje mete na čelima naše 

hrvatske ministrice u Vladi CG i dvojice spomenutih predsjednika hrvatskih 

organizacija u CG. 

Ponavljam NISAM JA TO NAPISAO NEGO ONI. 

Jasno mi je da se u vrijeme kad se hrvatska vlast posipa pepelom bojite i vi na 

HTV-u ponašati drugačije. 

Ali treba li to biti ovako neinteligentno? 

S poštovanjem, 

akademik Josip Pečarić 

P.S. Da bi bolje razumjeli o čemu Vam pišem ispričat ću Vam kako u mojim 

knjigama ili javnim nastupima govorim o mojim Hrvatima u Boki. 

Uspoređujem ih s Hercegovcima ovako: 

Kad Hrvatu Boke kotorske netko kaže da je ustaša - prvo od njega pobjegnu svi 

Hrvati. 

Kad Hercegovcu netko kaže da je ustaša - ima besplatno piće do kraja života. 

Frapantna je sličnost s današnjom Hrvatskom i ZDS, zar ne? 

 

15.04.2016 u 16:01, Povjerenik za korisnike usluga HRT-a je napisao/la: 

 

Mnogo poštovani gospodine akademiče Pečariću, 

hvala Vam na pismu koje ste uputili vršitelju dužnosti glavnog ravnatelja Hrvatske 

radiotelevizije. 

Hrvatska radiotelevizija ne može komentirati sadržaj pojedinih novinskih napisa, 

kao ni stajališta njihovih autora, a isto tako ne objavljuje reakcije gledatelja na 

napise drugih medija. S obzirom na to da ste svoj zahtjev za objavu odgovora 

uputili uredništvu novina čiji Vas novinar napada, za očekivati je da ćete na taj 

zahtjev dobiti adekvatan odgovor. 

S osobitim poštovanjem 

Zvonko Šeb | povjerenik za korisnike usluga Hrvatske radiotelevizije 
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U Bujici HNES-ovci prof. Nevenka Nekić i prof. dr. sc. Josip Jurčević o Vesni 

Pusić. Pero Ćorić, saborski zastupnik HSP AS: "U fazi smo prikupljanja potpisa 

zastupnika Sabora da Pusić nema legalitet niti legitimitet za takvu kandidaturu." 

Udruga U ime obitelji je pokrenula peticiju putem koje građani mogu izraziti svoje 

nezadovoljstvo ovom odlukom. 

HDZ na Twitteru: Podrška Vesni Pusić je premijerov stav. 

Sve u svemu čini se da je Konferencija za tisak HNES-a i pojavljivanje profesora 

Šeparovića i Tomca na HTV-a imalo dobrih rezultata, zar ne? Komentari na 

narod.hr pokazuju da se HDZ-u ne vjeruje. 

(…) 
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20. 08. 2016. 

MALI CRVENI U GLAVI 

Vjerovali ili ne današnji napadi na ZDS i HOS podsjećaju me na jednu staru priču 

koju sam više puta ispričao, Naime, kada sam 1992. godine došao u Australiju na 

poziv sveučilišta La Trobe (Melbourne) javio sam se našim ljudima tamo. Već na 

prvom susretu s njima upozorio sam ih, kroz šalu, na nas - Hrvate iz domovine: 

Znate, svi mi koji smo odrasli u komunizmu imamo jednog malog crvenog u 

svojim glavama. A znate, operacije na mozgu su vam najteže. I sam ponekad 

otkrijem da sam postupio onako kako diktira taj mali crveni. Onda odem 

pred ogledalo i pljunem u gada. 

Takovih mojih nastupa sjeća se i gosp. Zdenko Maričić iz Geelonga koji piše 

u Vjesniku od 22.veljače 1994.god.: 

"Poznati hrvatski matematičar, naš Bokelj, Josip Pečarić, reče nam prije 

dvije godine da se u učvršćenju države Hrvatske i ostvarenju demokracije 

valja budno paziti "ideojugoslavenčića" koji se, pritajen, još uvijek nada, a 

kod nekih jugonostalgičnih Hrvata, strpljivo je skriven negdje u malom 

mozgu". 

Bio sam u posjeti Melbourneu i 2000. g. Rekli su mi: 

„Profesore, na izborima je pobijedio onaj Vaš 'mali crveni u glavi'.“ 

Pobjedio je i tada i kasnije i sada ide s parolom MI ILI ONI. Otvoreno nastupaju 

isto kao i Srbija. Sjetimo se kako smo i tijekom domovinskog rata svi bili ustaše. 

To smo im i danas, ali tako otvoreno se poistovjećuju sa Srbima i to tvrde hrvatski 

tzv. antifašisti. Napad na ZDS im je pri tome vrlo bitan. Svi znamo kako oni samo 

sprovode velikosrpski Memorandum SANU 2, pa to nije neobično. 

Mnogo je zanimljivije kada tzv. državotvorni Hrvati napadaju ZDS. 

Dr. sc. Josip Stjepandić me upozorio na Đapićev nastup u emisiji „Karte na stol“ 

Osječke TV 11. 08. 2016.: 

https://www.youtube.com/watch?v=xx1CJKlZ_ao 

U e-mailu je posebno izdvojio neke Đapičeve misli: 

Ako je išta bilo sporno na tome pozdravu, mi smo to 1991. godine isprali. 

Ako ga je trebalo zabraniti, onda je to trebalo biti učinjeno 1991. godine. 

Taj pozdrav je zadnja linija obrane pravaštva. 

Mi se moramo spremati na referendum, na kome ne ćemo loše proći. 

Tadašnji gradonacelnik Dubrovnika bio je kod nas u Starčevićevu domu i tražio 

je od nas jednu bojnu HOS-a, a ako to ne možemo, onda nek’ pošaljemo oznake 

HOS-a da dignu moral ostalim braniteljima. 

HOS-ovci su najzasluzniji za obranu Srđa 

Ako bi se to zabranilo, onda bi se moglo zabraniti i kunu. 

Bilo je prijedloga da se izbaci slovo U. 

Stjepandić komentira: 

Još nikad nisam doživio ovako mudrog Ðapića i to kod antifa voditelja! 

https://www.youtube.com/watch?v=xx1CJKlZ_ao
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Zapravo poslije našeg prošlogodišnjeg pisma Predsjednici i g. Karamarku stalno 

smo upozoravali kako je taj napad na ZDS zapravo napad na HOS i branitelje. 

Đapić ovako nastupa u više svojih nastupa pa tako i u zadnjim brojevima tjednika 

Hrvatski tjednik i 7Dnevno. 

Razumljivo je zašto neki iz HDZ-a i danas napadaju ZDS. Pa to je HDZ radio još 

od Sanaderovog vremena kada su mnogi današnji HDZ-ovci bili visoko 

pozicionirani u tadašnjoj vlasti. Pa najveći napadi na Thompsona bili su u tim 

vremenima, zar ne? 

U tim vremenim mnogi hrvatski intelektualci su branili Thompsona: 

Poštovani gospodine Marko Perković Thompson, 

Nadamo se da s prijezirom gledate na podmetanja i ovu prljavu kampanju koja se 

vodi protiv Vas. Zahvalni smo Vam na djelu, koje svojom glazbom, pjesmama i 

javnim nastupima darujete hrvatskom narodu i svim ljudima dobre volje. Vaši 

nastupi pobuđuju plemenite osjećaje solidarnosti, a emocije bude optimizam koji 

iz ravnodušja i rezignacije podiže mnoštvo ljudi. 

Zato što cijenimo i poštujemo Vaš rad ovim putem Vam javno izražavamo potporu 

te želimo da Vas ne obeshrabre sitna, prizemna i priglupa podmetanja koja su se 

razbuktala poslije Vašeg iznimnoga nastupa na Trgu bana Jelačića u Zagrebu, 

koji su organizirali hrvatski branitelji. 

U Zagrebu, 20. lipnja 2008. 

Vremena se mijenjaju. Još prošle godine naše pismo napisano poslije novog 

napada na Thompsona i „Bojnu Čavoglave“ bili smo ustašoidni akademici i 

biskupi. Neki povjesničari s Filozofskog fakulteta su htjeli udaljivati s posla svoje 

kolege koji su mislili ovako kako smo citirali Đapića, a i sami smo to napisali i 

govorili. Da sve to bude smiješno pokazuje činjenica da je dan prije 

Thompsonovog nastupa u Kninu bila vojna parada u Zagrebu na kojoj su 

sudjelovali HOS-ovci sa svojom zastavom na kojoj piše ZA DOM SPREMNI. A 

to je i odobreno hrvatskim zakonima. 

Izgledalo je da će nastaviti isto i ove godine. Razlika je bila samo u tome što su 

prošle godine spominjali samo ZDS ne spominjući previše „Bojnu“ da ljudi ne bi 

shvatili da je po srijedi napad na Domovinski rat. Ove godine se išlo otvoreno uz 

niz napada na spomenike HOS-ovcima u čast tih izuzetnih branitelja iz 

Domovinskog rata. 

Tako u Hrvatskom tjedniku u „Fusnotama za fah idiote“ izdvajaju riječi Vlaha 

Orepića: 

„Za dom spremni“ u Kninu bilo je političko djelovanje Hasanbegovića i 

Thompsona. Zloupotrijebili su proslavu. 

HT: Ako je netko zlorabio, onda je vaša milicija, pišući protuzakonite prijave 

protiv Thompsona. Njegova pjesma nije zabranjena, kao ni taj pozdrav, uostalom. 

Zapravo, Orepić je i izjavio da to zna, ali je valjda poslao miliciju, pardon 

policiju, da pokaže u kom smjeru treba mijenjati zakon. Ili je samo postupio s 

poznatim milicijskim djelovanjem: NEPOZNATI POČINITELJ – HRVATSKE 

NACIONALNOSTI. 

Srećom danas je nešto bolja situacija. U hrvatskim vlastima ima izvrsnih ljudi. 

Nije samo Hasanbegović na kojega nas upozorava i „Šef milicije“. Tu je i 
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akademik Željko Reiner koji je u nemilisti zbog prijedloga o povratku imena 

„Hrvatski državni sabor“, ali i ministar branitelja Tomo Medved koji se zahvalio 

Thompsonu za ono isto za što ga je pokušala privesti Orepovićeva milicija: 

Dragi Marko, 

želio bih ti se ovim putem zahvaliti na dobroj suradnji i tvom svesrdnom 

angažmanu na koncertu 'Pobjeda za heroje - Knin za Vukovar' prilikom svečanog 

obilježavanja Dana pobjede i domovinske zahvalnost, Dana hrvatskih branitelja 

i 21. VRO 'Oluja' u Kninu. Tvoj nadasve domoljuban duh i promicanje vrijednosti 

pravednog i osloboditeljskog Domovinskog rata bili su snažna potpora i 

hvalevrijedan primjer domoljublja i snage hrvatskog zajedništva. Ponosan sam 

što si bio dio veličanstvenog događaja i svojom izvedbom sudjelovao u 

plemenitom cilju obnove vukovarskog Vodotornja, simbola hrvatskog otpora. 

S poštovanjem, 

ministar Tomo Medved 

10. kolovoza 2016. 

Da, osom godina poslije zahvale hrvatskih intelektualaca, Thompson dobija 

zahvalu i od hrvatskih vlasti.  

Jest zabavno kada se pogleda što radi ministar policije, ali nije iznenađujuće kada 

znamo da se on okružio kadrovima bivšeg ministra Ranka Ostojića, zar ne? 

Naravno ministar Medved je hrvatski generala i on dobro zna da je napad na HOS-

ovce i na „Bojnu Čavoglave“ napad na Domovinski rat. 

Pokušali su s Hagom i našim generalima, a ostao im je ZDS i činjenica da mnogi 

HDZ-oci itekako imaju nečistu savjest i s generalima i s Bojnom Čavoglave i s 

HOS-ovcima... 

Naravno, neće im poslije ministrovog pisma ići lako s napadima na Thompsona i 

na „Bojnu“. Ostali su im samo HOS-ovci i ZDS. Vidimo kako se i dalje napada 

HOS. A za ZDS čitam o novoj taktici koju su „prodali“ čak i predsjedniku HAZU 

kome su neprihvatljivi i pozdrav „Za dom spremni“ i pozdrav „Smrt fašizmu – 

sloboda narodu“. 

Kako se svi državotvorni Hrvati pozivaju na činjenicu da je današnja hrvatska 

država izborena u Domovinskom ratu pokušao sam ustanoviti od kuda to 

postovjećivanje ova dva pozdrava. Nitko ne spori da su ZDS koristili pa i ginuli s 

njime mnogi branitelji. Pa ako su ta dva pozdrava isti valja reći da je i „Smrt 

fašizmu – sloboda narodu“ pozdrav koji su uzvikivali neki koji su branili Hrvatsku 

u Domovinskom ratu. Nisam uspio pronaći. Dapače nedavno u Sisku čuo sam 

priču kako su branitelji – djeca i ustaša i partizana – pjevali u ratu ustaške pjesme. 

Upita jedan od djece partizana kako to da on pjeva ustaške pjesme odgovorio je: 

„Kako da ih ne pjevam kada vidim koliko se Srbi boje kad ih čuju!“ 

Da i ne spomenem kako je bilo suprotno. Zločinci su u agresiji nosili zvjezdu 

petokraku.  

Uostalom takovima ih je proglasio i stalni Međunarodni sud u Haagu kada u 

presudi za tužbe o genocidu piše o agresiji u cilju stvaranja homogene velike 

Srbije pri čemu je učinjeno niz genocidnih radnji pa se i navode mjesta tih velikih 

zločina! 
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Pitam se što kažu oni tzv. državotvorni Hrvati koji su sudjelovali u napadima na 

nas koji smo branili i Thompsona i „Bojnu Čavoglave“? Jesu li to radili iz interesa 

ili je samo iz njihovih glava govorio onaj mali crveni o kojemu sam govorio još 

1992. godine u Melbourne-u? A ako su shvatili jesu li otišli pred ogledalo i pljunuli 

gada? 
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05. 09. 2016. 

HASANBEGOVIĆ O ZDS 

Jedan dragi prijatelj mi je poslao slijedeće: 

http://direktno.hr/en/2014/direkt/60108/Hasanbegovi%C4%87-o-medijima-

Karamarku-Plenkovi%C4%87u-Titu-Zdravku-Mami%C4%87u.htm 

Poklonici pozdrava 'Za dom spremni!' kažu da je to stari hrvatski pozdrav, što 

vi mislite? 

"Za dom spremni je naravno pozdrav koji je bio službeni pozdrav ustaškog pokreta 

o tome nema nikakvih dvojbi! On je obilježen brojnim hipotekama i ne vidim 

razloga da se poseže za njim u modernoj demokratskoj Hrvatskoj kao i za bilo koji 

drugim krilaticama dolazile one iz propale jugoslavenske komunističke baštine ili 

iz baštine ustaškog pokreta i NDH...". 

Pita me on popušta li i on? 

Zapravo Hasanbegović samo pokazuje da nije slučajno u politici. 

Nije on ni ranije govorio drugačije. Naime treba pogledati ostatak razgovora o 

ZDS: 

Treba li prekidati utakmice kada se čuje taj pozdrav? 

"Ja sam došao iz navijačke subkulture, koja će uvijek počivati na jednoj vrsti 

prkosa i bunta. Treba stvoriti takvo društveno ozračje u kojem neće biti nikakvog 

posezanja uzvicima i povicima." 

Treba li onda taj pozdrav zabraniti? 

"Ja sam protiv bilo kakvih zabrana, u SAD-u apsolutno ništa nije zabranjeno, ni 

jedna simbolika. Zabranama se ništa ne može postići. Može se postići samo 

stvaranjem jednog zdravog društvenog ozračja i odgojem." 

Dakle u RH danas ne postoji zdravo društveno ozračje. To je vidljivo i iz ovog 

odgovora. Činjenice oko Domovinskog rata i pozdrava ZDS, o dokumentima u 

RH u kojima se odobrava ZDS u takovom ozračju ni spomena. 

Ali pogledajmo i ostatak razgovora koji je itekako vezan sa ZDS: 

Pips, Chips & Videoclips ili Marko Perković Thompson, što sluša ministar 

kulture? 

“Pipsi su iz mog kvarta, oni su iznjedrili navijačku himnu koja je postala vrsta 

kultne pjesme, kao i pjesma Čavoglave gospodina Perkovića, koju su devesetih 

godina slušali oni i koji bi je sada zabranjivali.” 

Što mislite o toj pjesmi? 

“To je povijesna pjesma, jedna o najpopularnjih ratnih pjesama, koja je toliko 

bila popularna da ima i različite obrade, koje su koristile i druge strane u ratnom 

sukobu.” 

Što mislite o Marku Perkoviću Thompsonu? 

“Privatno riječ je o jednom simpatičnom, skromnom i ljubaznom čovjeku, a kao 

glazbenik, poštujem činjenicu što mu nitko ne može osporiti da je najpopularniji 

izvođač. Bez obzira što ga bojkotiraju radio postaje, on je primjer da se može doći 

do publike, do koje mnoge pseudo-estradne veličine mogu samo sanjati da će doći, 

http://direktno.hr/en/2014/direkt/60108/Hasanbegovi%C4%87-o-medijima-Karamarku-Plenkovi%C4%87u-Titu-Zdravku-Mami%C4%87u.htm
http://direktno.hr/en/2014/direkt/60108/Hasanbegovi%C4%87-o-medijima-Karamarku-Plenkovi%C4%87u-Titu-Zdravku-Mami%C4%87u.htm
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i bez povlačenja za ruku urednika radio i TV postaja. Poštujem to što radi. Sadržaj 

njegovih pjesam ima tu jednu necioalno-religijsku tematiku, koja govori o jednim 

vrednotama, koje su, naravno, bliske i meni.” 

U ovom dijelu intervjua Hasanbegović je rekao puno toga i o ZDS govoreći o 

napadima na Thompsona i na pjesmu „Bojna Čavoglave“ koja počinje s tim 

pozdravom. Drugim riječima Hasanbegović pokazuje kako postaje vrhunski 

političar koji antife "u zdrav mozak" jer im u lice poručuje da je i ZDS uz 

Čavoglave postao dio slavne oslobodilačke ratne povjesti. 

Zapravo i samo pitanje o ZDS je nekorektno postavljeno jer je danas već mnogima 

jasno da se radi o napadima na Domovinski rat i posebno na HOS-ovce koji su u 

samom početku Domovinskog rata, tj. agresije Srbije i Crne Gore na Hrvatsku bili 

strah i trepet agresorskim vojnicima. Svi oni koji su željeli opstanak Jugoslavije 

ni danas im to ne mogu oprostiti i kroz napade na ZDS se zapravo svete 

HOSovcima i svima koji su s tim pozdravom branili hrvatsku of fašističke agresije 

na Hrvatsku. 

Naravno to povezivanje s ustaštvom im dobro dođe da i Domovinski rat danas 

proglase ustaškim ratom. Ono što nije uspjelo agresou koji su stalno govorili o 

hrvatskim braniteljima kao u ustašama, a hrvatsku državu nazivali ustaškom 

državom uspijeva danas jer smo imali i u vrhu vlasti ljude koji su sprovodili 

velikosrpski Memorandum SANU 2. Ako na izborima pobijedi tzv Narodna 

koalicija (valjda Nenarodna) imat ćemo to opet.  

Uostalom napadi i u Švicarskoj na Thompsona danas su očiti rukopis onih u RH 

koji mrze i hrvatski narod i hrvatsku državu. Ili u „slučaju“ Šimunić. 

Zato je zanimljiv savjet koji sam dobio od Mirele Pavić u Hrvatskom tjedniku 01. 

09. 2016.: 

Munjena Žaba im (ćuprijašimsa, op. JP) je već darovala preko RTL-a jedan 

mandat jerbo po anketama jemaju 4,7 posto u jednoj jedinici. Otkad je to 5 posto, 

ne znan, pitala bih akademika Pečarića ka vrsna matematičara (što je onom 

razlikon i more li se zanemarit ili je to još jedan bjesomučni kreketluk iz močvare 

i reklamni trik u nadi kako nitko neće skontat) ma čovik jema posla i trudi se oko 

Thompsonova koncerta u Švicarskoj. Piše pisma. Gluvima i slipima. Možda da 

prova na ćirilici? Bila bi fora. Odma bi se svi sjatili misleć kako im piše 'onaj čija 

pisma se tribaju pročitat', a i navali bi čitat. More bit da bi im nešto upalo u oko. 

Brvno, a ne trun. ... A kud ćemo... bit spremni kad ni za dom ne smimo bit?!) Liam 

shi! 

Zapravo Hasanbegović itekako dobro zna da se napadima na ZDS napada HOS, 

jer je i sam to osjetion na vlastitoj koži kada je zbog HOS-ovske kape postao 

ustaša! Uostalom kao i predsjednik Sabora zbog zahtjeva za povratak imena 

Hrvatski državni sabor. Napadi su uvijek s pozivanjem na ustaše. Misle na ustaše 

iz devedesetih kako su im objasnili autori Memoranduma 2, a govore u onima iz 

Drugog svjetskog rata.  

Naravno ima i onih koji zbog interesa i prihvataju takove napade, a ministar im se 

ruga riječima: koju su devesetih godina slušali oni i koji bi je sada zabranjivali. 

S druge strane uvijek treba govoriti o sjajnim nastupima ministra branitelja Tome 

Medveda koji izravno kaže isto što i Hasanbegović govori na opisani način. Bio 
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sam u Udbini kada je na misi od svih nazočnih ministar i general dobio najveći 

pljesak. U Bujici je nedavno rekao istinu i o Thompsonu i o Bojni Čavoglave i o 

HOS-ovcima. Ponovimo i ovdje njegove riječi iz pisma zahvale Thompsonu: 

„Tvoj nadasve domoljuban duh i promicanje vrijednosti pravednog i 

osloboditeljskog Domovinskog rata bili su snažna potpora i hvalevrijedan primjer 

domoljublja i snage hrvatskog zajedništva.“ 

Ono što proslavljeni hrvatski ratnik i k tomu i genera otvoreno kaže, drugi moraju 

reći između redova. Problem je u onima koji ne kažu. Tako je dr. sc. Josip 

Stjepandić poslao vodećim HDZ-ovcima svoj link i komentar: 

http://hrvatskonebo.com/hrvatskonebo/2016/09/05/dr-josip-stjepandic-sanitarni-

koridor-oko-pasaluka-druga-nerona/ 

Ja mislio da ste Vi u kampanji, pa napisah ono što se Vi očito ne usudite glasno 

reći... 

A u tekstu je dan i govor biskupa Košića u Ludbregu u svetištu i mjestu zavjeta 

Hrvatskoga državnog sabora. Ne treba čuditi što će se pričati i političkom 

govoru u crkvi. Vjerojatno im Hrvatski državni sabor također nema veze s 

politikom, zar ne? Zapravo problem je i sama biskupova homiliju u kojoj biskup 

koji je i doktor znanosti zapravo odgovara na takove napade, što i konstatiraju u 

naslovu teksta na portalu narod.hr: 

Što piše u Doktrinalnoj noti o nekim pitanjima vezanim uz sudjelovanje katolika 

u političkom životu? 

http://narod.hr/kultura/evo-sto-pise-doktrinalnoj-noti-nekim-pitanjima-vezanim-

sudjelovanje-katolika-politickom-zivotu  

Slično piše i Nenad Piskač: 

Drugovi, nije vaš problem samo biskup Košić, već i Kongregacija za nauk vjere 

http://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/nenad-piskac/24796-ludbreska-

propovijed-ozbiljni-vjernici-ne-glasuju-suprotivo-vjerskim-nacelima.html  

Ili im smeta jednostavna istina koju je u naslovu izvukao Portal HKV-a: 

Biskup Vlado Košić: Pitanje svih pitanja i temelj opstanka naroda je demografska 

obnova. 

http://www.hkv.hr/vijesti/komentari/24792-biskup-vlado-kosic-pitanje-svih-

pitanja-i-temelj-opstanka-naroda-je-demografska-obnova.html  

Prijatelj mi priča kako zna više HDZ-ovaca koji prigovaraju našem biskupu. Kažu 

svugdje na televizijama, novinama politika, a onda odu u crkvu i opet politika. U 

Tuđmanovo vrijeme bi im smetalo što svugdje na televizijama i novinama imaju 

prosrpsku politiku, pa bi bili sretni da negdje čuju i nešto prohrvatsko. Ili kako 

kaže Mladen Pavković: Biskup Košić je „crvenim vragovima“ sasuo istinu u – 

lice!  

http://kamenjar.com/mladen-pavkovic-biskup-kosic-crvenim-vragovima-sasuo-

istinu-lice/  

Zato Stjepandićev prigovor vodećim ljudima HDZ-a itekako ima veliku težinu! 

Podsjetit ću da i prof. dr. sc. Andrija Hebrang govori o fašističkoj agresiji na 

Hrvatsku. Tako i u najnovijem tekstu u Hrvatskom tjedniku od 01. 09. 2016. u 

djelu tekata „Umjesto isprike, fašisti nas optužuju za fašizam“: 

http://hrvatskonebo.com/hrvatskonebo/2016/09/05/dr-josip-stjepandic-sanitarni-koridor-oko-pasaluka-druga-nerona/
http://hrvatskonebo.com/hrvatskonebo/2016/09/05/dr-josip-stjepandic-sanitarni-koridor-oko-pasaluka-druga-nerona/
http://narod.hr/kultura/evo-sto-pise-doktrinalnoj-noti-nekim-pitanjima-vezanim-sudjelovanje-katolika-politickom-zivotu
http://narod.hr/kultura/evo-sto-pise-doktrinalnoj-noti-nekim-pitanjima-vezanim-sudjelovanje-katolika-politickom-zivotu
http://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/nenad-piskac/24796-ludbreska-propovijed-ozbiljni-vjernici-ne-glasuju-suprotivo-vjerskim-nacelima.html
http://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/nenad-piskac/24796-ludbreska-propovijed-ozbiljni-vjernici-ne-glasuju-suprotivo-vjerskim-nacelima.html
http://www.hkv.hr/vijesti/komentari/24792-biskup-vlado-kosic-pitanje-svih-pitanja-i-temelj-opstanka-naroda-je-demografska-obnova.html
http://www.hkv.hr/vijesti/komentari/24792-biskup-vlado-kosic-pitanje-svih-pitanja-i-temelj-opstanka-naroda-je-demografska-obnova.html
http://kamenjar.com/mladen-pavkovic-biskup-kosic-crvenim-vragovima-sasuo-istinu-lice/
http://kamenjar.com/mladen-pavkovic-biskup-kosic-crvenim-vragovima-sasuo-istinu-lice/
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„Danas u kontroliranim medijima, kao ni u hrvatskim uđžbenicima, ne ćete naći 

podatke o strašnoj srpskoj agresiji sa svim obilježjima fašizma. Pobili su 7.263 

civila ( uz još oko 1.000 skrivenih grobova), od čega su polovica ubijenih žene i 

djeca! To je posljedica fašističke ideologije protjerivanja Hrvata s teritorija koje 

napravili ukupnu štetu ( direktnu i gospodarsku indirektnu) od 400 milijarda 

dolara! U logore na području Srbije odveli su 30.000 zarobljenika. Među kojima 

3.000 žena i 500 djece! Najmlađe dijete ubijeno u srpskome logoru imalo je samo 

6 mjeseci.“ 

Ne zaboravimo, ti koji ne dozvoljavaju danas u RH spominjanje i ovakovih 

podataka i ne dozvoljavaju prisječanje kako su branitelje nazivali ustašama 

najglasnij su u optužbama na ZDS proglašavajućii HOS-ovce ustašama. Ovi 

podatci nisu važni, ali ZDS jeste.  

Zapravo je očitt rukopis Memoranduma SANU 2, zar ne? 

I Hebrang kao i ja govori o agresorima kao o fašistima. Zapravo je u pravu je 

Marko Ljubić kada o današnjoj Srbiji govori kao o pronacističkoj državi jer 

agresija na Hrvatsku je prije bila nacistička nego fašistička. I sam sam govoreći o 

fašističkoj agresiji usporešivao s nacizmom. Sjetimo se Miloševićevih riječi: 

„Srbija i Crna Gora su dva oka u istoj glavi.“  

I usporedimo ih s Hitlerovim: 

„Njemačka i Austrija su dva oka u istoj glavi.“ 

Međutim, koristio sam riječ fašizam upravo zboč činjenice što su oni koji su 

podržavali Miloševića u to vrijeme sebe nazivali antifašistima. Valjda po onom 

Churchillovom:  

„Fašisti će sebe u budućnosti nazivati antifašistima.!“ 

Pitanje je kada će Hrvati početi razmišljati drugačije. Zar nije logično da se 

upitaju: Ako su hrvatski branitelji ustaše i ako je Tuđmanova Hrvatska ustaška 

država, a mi znamo koliko su veličanstveni hrvatski državi i hrvatska država koja 

je stvorena usprkos silnim nastojanjima svjetskih moćnika, poručuju li oni nama 

da su i ustaše bili tsakovi? 

Kako god okrenem opet dođem na svoju priču iz 1987. godine – godine kada je 

Milošević i došao na vlast u Srbiji kada sam konstatirao kako Srbi djele Hrvate na 

Ustaše i Srpske sluge rekao: „Ja vam ne volim biti sluga!“ 

Bilo kako bilo srpske sluge u RH stalno o ZDS, dok Srbi uskoro grade spomenik 

Miloševiću. Ne bi me iznenadilo da na spomeniku stave poklič s kojim su se 

pripremali za rat: 

„Srbija i Crna Gora su dva oka u istoj glavi.“ 
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THOMPSON – PJESMOM ZA HRVATSKU, ZAGREB, 

2017.  

 
FENOMEN MARKA PERKOVIĆA THOMPSONA 

ŠTO JE TAJNA NJEGOVA SVIJETA? 

Jugosrpski opinion –makeri očajni i bijesni: što ga više napadaju, on 

je sve popularniji i privlači sve veće mase Hrvata na svoje koncerte 

 
Ljevičarski političko-medijski mainstream u Hrvatskoj, opterećen 

jugoslavenskom političkom nostalgijom, pa djeluje kao servis velikosrpske i 

četničke politike u Hrvatskoj, unatoč stalnoj kampanji protiv njega, ne može 

srušiti Marka Perkovića Thompsona jednostavno zato što se hrvatski narod 

identificira s njegovim pjesmama i vrijednostima koje promiče  

Budući da projekt medijsko-političke eksterminacije Marka Perkovića 

Thompsona nije uspio, uslijedili su najprimitivniji ad hominem napadi čijoj 

kulminaciji i ovih dana, gotovo sinkronizirano, svjedočimo u hrvatskim i 

srbijanskim medijima. Veliki eksperti tako pišu da Marko Perković Thompson 

„arlauče“, da „reve“, da se „krevelji“ , a vrhunac je srbijansko „otkriće“ da je 

Marko Perković u mladosti spolno općio s ovcom. Nije li to najbolji dokaz dubine 

očaja Thompsonovih protivnika posebno u Hanžekovićevom Jutarnjem listu, koji 

sve više djeluje kao četničko glasilo, zatim u Novome listu...  

Njegovi protivnici previše su opterećeni mržnjom prema Hrvatskoj i njemu 

osobno da bi jedan takav odgovor spoznali, kao što su i beskičmenjaci u domaćim 

redovima previše opterećeni svojim karijerama da bi nešto žrtvovali i zaštitili 

Thompsona i Hrvatsku od tih napada  

Piše: IVICA MARIJAČIĆ  

Čak oko 50 tisuća, mahom mladih, bilo je na koncertu Marka Perkovića 

Thompsona 5. kolovoza ove godine u Slunju. Svake godine njegov obljetničarski 

koncert, u povodu Dana pobjede, Dana domovinske zahvalnosti i Dana hrvatskih 

branitelja privlači mase, ali koliko god povod bio značajan, ne objašnjava razloge 

njegove popularnosti jer i svaki drugi Thompsonov nastup u Domovini i 

inozemstvu u bilo koje doba godine pretvara se zapravo u mjesto hodočašća i 

svojevrsnoga glazbeno-političkoga delirija.  

U Hrvatskoj je po nekim procjenama oko 17 tisuća pjevača raznih 

usmjerenja, među njima je i velik broj onih koji pjevaju domoljubne pjesme, ali 

nitko ni blizu ne može privući toliko broj ljudi. Štoviše, dojam je da Marko 

Perković Thompson na jednome svome nastupu može okupiti veći broj posjetitelja 
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nego svi ostali pjevači zajedno, što svakako izaziva i određenu zavist kod kolega 

mu na estradnoj sceni, koja u kombinaciji s političkom netrpeljivošću 

Thompsonovih stavova, dodatno potencira nesklonost službene scene prema 

njemu.  

Marko Perković Thompson odavno je prepoznat kao iznimno daroviti pučki 

pjesnik iz Čavoglava kod Drniša, mladić s braniteljskim i domoljubnim 

backroundom koji je svoje pjesme s elementima folklora majstorski urbanizirao i 

prezentirao u rock i pop izvedbi. U doba brutalne srbijanske agresije na Hrvatsku, 

njegova prva glazbena pojava pozivala je naciju na otpor ubojicama i rušiteljima 

snažnije nego vijesti o nabavi oružja. I kada se mislilo da je njegova epizoda 

završila s krajem rata i da seoski mladić nema što tražiti pod estradnim nebom, 

Marko Perković Thompson baš je u mirnodopskome razdoblju napisao neke od 

najljepših domoljubnih pjesama. Stvarao je hitove koji su malo koga ostavljali 

ravnodušnim. Oni koji su u političkome smislu dominantno nacionalno 

opredijeljeni, pjevali su njegove pjesme jer su slavile bliske im vrijednosti, a oni 

koji nisu imali toliko izražen nacionalni naboj, također su pjevali njegove pjesme 

jer su im bile zavodljive, pamtljive i lijepe. Kod prvih je Thompson probudio 

potrebu da domoljublje izražavaju pjesmom, kod drugih su te pjesme pobudile 

njihove dotad potisnute domoljubne emocije. Tako je kod jedne i druge kategorije 

hrvatskoga društva Marko Perković Thompson postao istinska zvijezda 90-ih, no 

sjaj te zvijezde ne samo da nije blijedio nakon Domovinskoga rata nego je bivao 

sve jači u skladu s njegovim talentom koji je sve više dolazio do izražaja. Nedavni 

koncert u Slunju, koji je razbjesnio sve njegove protivnike, pokazao je da 

Thompsonova zvijezda ni nakon 25 godina, u kojima se mnogo toga dogodilo, ne 

blijedi.  

Priželjkivali mu kraj, a on postao još slavniji  

Političko-medijski mainstream u Hrvatskoj, koji je određen ne samo 

ljevičarskom političkom filozofijom nego je opterećen i jugoslavenskom 

političkom nostalgijom, jednostavno ne podnosi Marka Perkovića Thompsona, 

prezire ga jednako kao što prezire i dio društva koji voli Thompsona, kao što, 

uostalom, prezire i vrijednosti iz kojih izvire i na kojima počiva pojava ovoga 

pjevača. Godinama vodi protiv njega kampanju kojoj je cilj pod svaku cijenu 

učiniti ga omraženim, diskreditirati ga glazbeno, politički, moralno, ljudski. Ali 

što se više trude, rezultat je kontraproduktivniji, koncerti posjećeniji, pjevač sve 

popularniji. Neki od „nadnacionalnih“ autora pretenciozno su prije par godina 

pisali kako je prošla Thompsonova era i da on tobože više ne može privući nikoga. 

No to je bilo njihovo priželjkivanje, a ne utemeljena hipoteza. Stvarnost je sve 

autore koji su priželjkivali Thompsonov krah i kraj, na njihovu duboku i 

neskrivenu žalost, demantirala. Kada je postalo jasno projekt medijsko-političke 

eksterminacije Marka Perkovića Thompsona nije uspio, uslijedili su 

najprimitivniji ad hominem napadi čijoj kulminaciji i ovih dana, gotovo 

sinkronizirano, svjedočimo u hrvatskim i srbijanskim medijima. Veliki eksperti 

tako pišu da Marko Perković Thompson „arlauče“, da „reve“, da se „krevelji“ , a 
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vrhunac je srbijansko „otkriće“ da je Marko Perković u mladosti spolno općio s 

ovcom. Takva demonizacija zapravo svjedoči o razini i dubini očaja jugosrpski 

orijentiranih opinion makera: nisu uspjeli zaustaviti Marka Perkovića Thompsona 

ni spriječiti da armija mladih Hrvata hodočasti na njegove koncerte, identificira 

se s njegovim pjesmama i vrijednostima koje se u njima slave, sva njihova 

intenzivna i ekstenzivna huškačka kampanja protiv Marka ostala je bez ikakva 

rezultata. Sve što im je preostalo jest aktiviranje prosrpskih krugova u inozemstvu 

da dezinformacijskom kampanjom, barem ondje, spriječe njegove nastupe. U 

tome djelomično i uspijevaju, poglavito zbog činjenice da te dezinformacijske 

kampanje ne nailaze na protureakciju s hrvatske strane, odnosno zbog činjenica 

da hrvatska država ostaje krajnje pasivna ne samo na udare na svoga državljanina 

Marka Perkovića Thompsona, nego i na sve napade na hrvatsku državu općenito. 

Neprijateljski raspoloženi krugovi prema Thompsonu i Hrvatskoj u ponekim 

inozemnim lokalnim sredinama uspijevaju uvjeriti domaćine da su njegovi 

koncerti „sigurnosno rizični“ premda se jako dobro znade da na njima nikada nije 

razbijena n i jedna jedina čaša.  

 Unatoč potpunome fijasku u pokušaju demontaže fenomena Thompson, 

anacionalni politički krugovi u Hrvatskoj, koji više djeluju kao servis velikosrpske 

politike, provode permanentan pritisak na političko-represivnu nomenklaturu da 

silom pravne države skine „problem“ Thompsona s dnevnoga reda. Ultimativno 

zahtijevaju prekršajne i kaznene postupke zbog korištenja staroga hrvatskoga 

pozdrava „Za dom spremni“ u pjesmi „Bojna Čavoglave“. Za njih je to čisti 

fašizam protiv kojega se treba boriti svim sredstvima. Pjesma se izvodi od 1992. 

i nikada nikome nije smetala do prije dvije godine. Uostalom, ni sam pozdrav „Za 

dom spremni“ nije smetao sve do 2015. godine. Još je te godine na vojnome 

mimohodu u središtu Zagreba, pred predsjednicom RH, kompletnom 

Milanovićevom Vladom, stranim veleposlanicima i brojnom publikom, među 

zastavama bila istaknuta i ona na kojoj je bio taj pozdrav. Nitko nije prigovorio.  

Sudci se dali ucijeniti  

U posljednje dvije godine traje velika kampanja s optužbom da je to ustaški 

pozdrav koji treba zabraniti, pa time i Thompsonovu pjesmu u kojoj je taj pozdrav. 

Kampanja protiv toga pozdrava kao i protiv Marka Perkovića Thompsona, ne 

posustaje. Ona je poticana, plaćena i multiplicirana. Toliko je snažna da slama 

neke domoljubne slabe duhove koji se prodaju za šaku bijednih škuda pa se, 

najčešće ucijenjeni, i protiv vlastitih iskonskih uvjerenja pridružuju linču protiv 

Thompsona i protiv pozdrava Za dom spremni. Ustavni sudci bez čvrstoga 

nacionalnoga identiteta donose političku presudu protiv nogometaša Joea 

Šimunića zbog njegova povika „Za dom“ na nogometnoj utakmici, čelnici MUP-

a naređuju postupanje policije protiv Marka Perkovića Thompsona po članku 5 

Zakona o prekršaju protiv javnoga reda i mira zbog istoga pozdrava u pjesmi 

„Bojna Čavoglave“, neki sudci s lakoćom odbacuju te prijave jer u njima ne vide 

obilježja ni prekršajnoga ni kaznenog djela, drugi, pak, izriču osuđujuće presude 

sumanuto interpretirajući članke zakona u kojemu se nigdje izrijekom na 
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zabranjuje spomenuti pozdrav.  

Ostrašćeni protivnici od Marka Perkovića svih ovih godina silom ili milom 

traži da odustane od svoga svjetonazorsko-političkoga identiteta, da odustane od 

svojih pjesama i svojih ideala. On ne samo da to odbija nego ustrajava u njima i, 

pokazuje se, i dalje pogađa u srž nacionalnih političkih emocija hrvatskoga naroda 

te je konačan rezultat da se nacija svrstava uz njega, a protiv njegovih napadača. 

Svi pokušaji eliminacije Thompsona ostali su bez rezultata. Velikosrpski i 

projugoslavenski novinski kolumnisti u Jutarnjem listu, Novome listu i na nekim 

internetskim platformama nastavljaju s mrziteljskom kampanjom protiv Marka 

Perkovića Thompsona, nastavljaju s pritiskom na vlast da ga progoni. Ministar 

unutarnjih poslova Davor Božinović, odgojen u komunističkome duhu, Mesićev 

kadar, pristaje na pritiske i procesuira Thompsona. Očekivalo se barem od 

ministara branitelja u Plenkovićevoj Vladi da zaštite branitelje,među njima i 

Marka Perkovića Thompsona, od procesuiranja isforsiranoga pritiscima i 

silovanjem zakonskih odredaba. No, ministri Medved i Krstičević nisu reagirali.  

Thompsona se jednostavno više ne može rušiti, on je, zapravo, već ušao u 

legendu. Kada su vjerovali da je s „Bojnom Čavoglave“ isrcrpljen sav njegov 

talent, on je ispjevao „Lijepa li si“ i stvorio neslužbenu hrvatsku himnu bez koje 

danas nije zamisliva ni jedna svadba, društvena manifestacija, zabava ili športska 

proslava. Kad su povjerovali da je pjesma „Lijepa li si“ vrhunac njegove 

inspiracije , on je stvorio pjesmu „Geni kameni“ u koju je interpolirao dionicu iz 

Gotovčeva Ere s onoga svijeta i bacio u delirij slušatelje. Kada su opet pomislili 

da više nema što ponuditi iz toga domoljubnoga repertoara, on je obradio kuprešku 

narodnu pjesmu „Moj Ivane“ i napravio spot s tisuću ljudi u njemu te navedenu 

pjesmu pretvorio u općenacionalni hit. A kada su se ponadali da je i to kraj i da 

izvan „dosadnoga i natražnjačkoga“ patriotizma Marko Perković Thompson ne 

može ništa vrijedno napisati, on je prije par godina ispjevao jednu od najljepših 

ljubavnih balada ikad spjevanih u Hrvatskoj „Samo je ljubav tajna dvaju 

svjetova“ kojom je ostavio bez daha sve oko sebe. Jedne, svoje poštovatelje, zbog 

istinskoga zadovoljstva, a druge, svoje protivnike, zbog nove provale mržnje 

prema glazbeniku koji ih je svojim talentom i svojim patriotizmom sve ponizio i 

pobijedio na zadovoljstvo i sreću svoje publike i hrvatskoga puka koji ga 

podržava. Thompsonovi protivnici u čudu se pitaju u čemu je tajna njegova 

uspjeha i popularnosti. On sam im je dao odgovor prije nekoliko godina u jednoj 

od svojih pjesama. Odgovor glasi: „Samo je ljubav tajna... “. Ali njegovi 

protivnici previše su opterećeni mržnjom prema Hrvatskoj i njemu osobno da bi 

jedan takav odgovor spoznali, kao što su i beskičmenjaci u domaćim redovima 

previše opterećeni svojim karijerama da bi nešto žrtvovali i zaštitili Thompsona i 

Hrvatsku od tih napada  

 

Hrvatski tjednik, 17. 08. 2017. 
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NISU ŽELJELI SUDJELOVATI U ANKETI 

 

Odgovore na pitanje što je poanta fenomena Marka Perkovića Thompsona željeli 

smo dobiti od niza javnih osoba. Neke od njih su odbile sudjelovati u ovoj anketi.  

Prof. Filozofskoga fakulteta u Zagrebu dr. Žarko Puhovski odbio je odgovoriti 

pitajući se kako se usuđujemo uopće tražiti od njega odgovor nakon, kako je 

rekao, niza objavljenih uvreda na njegov račun u Hrvatskome tjedniku.  

Književnica Julienne Bušić prvo je obećala napisati 20-ak redaka o Marku 

Perkoviću Thompsonu, ali je vrlo hladno sutradan poručila da ne želi.  

Aktualni ministar branitelja Tomo Medved također nije želio odgovoriti 

pravdajući se da ga ionako napadaju sa svih strana i da nema vremena. 

Poznata hrvatska glumica Anja Šovagović Despot je također obećala, ali kad smo 

je sutradan po dogovoru nazvali, više se nije javljala.  

Aktualni ministar Damir Krstičević nije se javljao na naše pozive niti odgovarao 

na poruke.  

Odgovore su izbjegli dati slikar Vatroslav Kuliš i direktor Školske knjige Ante 

Žužul. Pjesnik Jakša Fiamengo je rekao da nema ništa protiv Marka Perkovića 

Thompsona, ali da ne želi sudjelovati u anketi jer je on akademik i to nije njegova 

razina, ali priznaje da je riječ o sociološkome fenomenu. 

Prof. i kolumnist Nino Raspudić je izbjegao odgovor rekavši da se trenutno 

odmara od medija i svega.  

------------------- 

Anketu proveli: Andrea Černivec, Tomislav Jelić, Barbara Kraljičak i Ivica 

Marijačić.  

 

Hrvatski tjednik, 17. 08. 2017. 
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DR. SC. STIJEPO MIJOVIĆ KOČAN: 

THOMPSON JE DOKAZANI I OSVJEDOČENI 

HRVATSKI NARODNI JUNAK 
 
Dragi Stijepo, 

 

Zahvaljujem Ti na Tvom komentaru mog teksta Branitelji dodjeljuju Thompsonu 

veliku zlatnu plaketu: 

 

Dragi Joško,  

Nedavno sam pao s dva metra visine na leđa i teško se povrijedio: patim u teškim 

bolovima, a analgetike ne smijem uzimati… Ništa ne mogu raditi, no ipak ide 

pomalo nabolje, a dokaz je da reagiram na ovo oko Marka Perkovića.  

 Bavio sam se nekada mišlju da napišem nešto, a da on pjeva, jer je moja pjesma 

EVO I JA, s onim “obadva su pali”(navedenim u stihu!) nadahnjivala borce na 

bojišnici, baš oko Šibenika, no Thompson piše sam i ja mu ne trebam. Osim toga, 

moji su stihovi ipak intelektualni i nisu baš svi za masovnu uporabu. No, ovo što 

ću Ti sada napisati je istinito. 

Negdje 1992. ,valjda, u ranoj dionici obrambenog rata svakako, na Splavnici u 

Zagrebu sam čuo glasno puštenu glazbu koja me podsjetila na kvazi-narodnu i 

nije mi se sviđala. No, čujem i ovaj stih, izgovoren/odpjevan odrješito, snažno: 

NEĆETE U ČAVOGLAVE DOK SMO ŽIVI MI! Nisam znao ni tko pjeva, ni kako 

se zove pjesma, ni gdje su te Čavoglave, ali sve sam shvatio: bio sam dirnut do 

suza. To me toliko osokolilo da sam bio siguran u pobjedu u Domovinskom ratu. 

Ili nas neće biti živih! Taj njegov stih meni je dovoljan i danas. Taj stih, s 

domoljubnog kritičko-prosudbenog motrišta, vrijedi više nego sve što smo svi mi 

hvatski pjesnici napisali o ratu i Domovini, ali ponajprije stoga jer ga je znao 

odpjevati, jer je to doprlo do mase. 

Školovan sam književno-teorijski i znam što govorim:.ima sedam glavnih i 

dvadesetak i više posebnih književno-kritičkih motriša, a ono domoljubno je jedno 

od njih. S toga motrišta, Thompsonu nema premca. Thompson, to je hrvatski 

narod. On je dokazani i osvjedočeni hrvatski narodni junak (podcrtao JP)! 

Ako mu Predsjednica ne dodijeli najviše državno odličje, pogriješila je.  

Pozdravljam Te 

Stijepo 

 

Obradovao si me tim komentarom ali i rastužilo me to o Tvojoj povredi. 

Posebno mi je zanimljiv Tvoj komentar kada znamo kako je moj kolega akademik 

Jalša Flamengo odbio Hrvatskom tjedniku dati svoju izjavu o Thompsonu. 

Posebno zato što si Ti i pjesnik i znanstvenik. 

Naime, pjesnik Jakša Fiamengo je rekao da nema ništa protiv Marka Perkovića 

Thompsona, ali da ne želi sudjelovati u anketi jer je on akademik i to nije njegova 

razina, ali priznaje da je riječ o sociološkome fenomenu. 
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Na neki način mišljenje ovog mog kolege akademika je bitno drugačije od Tvoga 

jer je Thompson njemu isključivo sociološki fenomen. 

Istina, i pjesme kolege Flamenga su uglazbene i rado ih se pjeva. Ali ne kao 

Thompsonove, zar ne? Malo mi je neobično da kolega nije vodio računa o tome 

jer se odmah nameće pomisao o hrvatskom jalu. 

S druge strane smiješno je govoriti o nekakvoj razini akademika jer je za Hrvatski 

tjednik izjavu dao veliki hrvatski književnik akademik Ivan Aralica. Araličin 

komentar prenio je i portal narod.hr: 

https://narod.hr/kultura/akademik-aralica-thompson-genij-kojega-otkrio-drugi-

genij-zdenko-runjic  

Uostalom i poslije Tvog komentara - komentara pjesnika i znanstvenika 

Flamengov komentar ispada pomalo smiješan.  

S druge strane kao napredak doživljavam to što je jedan drugi naš kolega 

znanstvenik kolumnist Nino Raspudić izbjegao odgovor rekavši da se trenutno 

odmara od medija i svega. Podsjetit ću na njegovo reagiranje u slučaju Josipa 

Šimunića kada mu je odgovorila Karolina Vidović Krišto: 

Ako trebamo uzeti u obzir kontekst koji nam je povijesno najbliži i koji nam 

je najviše obilježio uporabu ovog pokliča – a trebamo! – onda je to kontekst 

hrvatskog Domovinskog rata, od 1991. godine. Mnoge postrojbe ZNG -e, 

Hrvatske vojske, HOS, imaju svoje himne u kojima je poklič “Za dom 

spremni”. Vojnici koji su s krunicom oko vrata obranili Hrvatsku u časnom, 

pravednom, obrambenom Domovinskom ratu pozdravljali su se i bodrili 

pokličem “Za dom spremni”. Bili su spremni umrijeti za svoju domovinu. 

Ključno je naglasiti da je riječ o – na međunarodnom sudu potvrđenoj – 

časnoj obrani od vojne agresije. 

http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/vidovic-kristo-prozvala-raspudica-zbog-

za-dom-spremni-zastrasujuce-je-tvoje-neznanje-ili-iskrivljavanje-istine-112725/  

To nije utjecalo na Raspudića pa je na sličan način komentirao i našu Peticiju ZDS 

prije dvije godine, dakle peticiju kojoj je u osnovi bila obrana Thompsona i „Bojne 

Čavoglave, , o čemu je puno govorio u svojim nastupima dr. sc. Josip Stjepandić 

pitajući nazočne bi li takvom profesoru povjerili školovanje svoje djece. Meni je 

drago pomisliti da su ovi Raspudićevi razlozi zapravo napredak u njegovim 

promišljanjima, tj. naznaka da je razumio to što mu je naša Karolina objašnjavala 

još prije tri godine. 

Komentirao bih još samo to što je aktualni ministar branitelja Tomo Medved 

svrstan među one koji nisu željeli odgovoriti „pravdajući se da ga ionako napadaju 

sa svih strana i da nema vremena“.  

Znamo da je Medved sve rekao time što je njegovo ministarstvo pomoglo 

održavanje koncerta u Slunju, a i time što je meta napada. Podsjetimo se samo 

kako je on reagirao prošle godine kada je i tada kao ministar pozvao Thompsona 

u Knin, a onda mu se zahvalio pismom koje možeš naći i u mojoj knjizi Dnevnik 

u znaku „Za dom spremni“ nakon što je Thompsona pokušala privesti tada 

Orepovićeva milicija: 

https://narod.hr/kultura/akademik-aralica-thompson-genij-kojega-otkrio-drugi-genij-zdenko-runjic
https://narod.hr/kultura/akademik-aralica-thompson-genij-kojega-otkrio-drugi-genij-zdenko-runjic
http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/vidovic-kristo-prozvala-raspudica-zbog-za-dom-spremni-zastrasujuce-je-tvoje-neznanje-ili-iskrivljavanje-istine-112725/
http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/vidovic-kristo-prozvala-raspudica-zbog-za-dom-spremni-zastrasujuce-je-tvoje-neznanje-ili-iskrivljavanje-istine-112725/
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Dragi Marko, 

želio bih ti se ovim putem zahvaliti na dobroj suradnji i tvom svesrdnom 

angažmanu na koncertu 'Pobjeda za heroje - Knin za Vukovar' prilikom svečanog 

obilježavanja Dana pobjede i domovinske zahvalnost, Dana hrvatskih branitelja 

i 21. VRO 'Oluja' u Kninu. Tvoj nadasve domoljuban duh i promicanje vrijednosti 

pravednog i osloboditeljskog Domovinskog rata bili su snažna potpora i 

hvalevrijedan primjer domoljublja i snage hrvatskog zajedništva. Ponosan sam 

što si bio dio veličanstvenog događaja i svojom izvedbom sudjelovao u 

plemenitom cilju obnove vukovarskog Vodotornja, simbola hrvatskog otpora. 

S poštovanjem, 

ministar Tomo Medved 

10. kolovoza 2016. 

Meni se čini da se trebalo pitati premijera Plenkovića o tome, jer je bilo za 

očekivati kada već sam ministar Medved govori o napadima na njega da ga 

Predsjednik Vlade zaštiti, zar ne? (U Prilogu Ti šaljem tekst o reagiranju 

Predsjednice).  

S druge strane Mirela Pavić (Hrvatski tjednik, 24. 08. 2017.) piše: 

Naša lipai šesna pricidnica je bila u Australiji i Novom Zelandu. Sve je 

proskakutala, provjerila i obišla. Ilipo bila dočekana, obučena, lipo govorila. I 

nosićima pozdravljala. Pa su se niki ljutili što nije obišla oni dom di je bista. Mala 

misli vako: možda je pogrišila, možda i nije. Ona jeveć odbila pridragog 

akademika s inicijativom oko pozdrava „ZDS“, što znači da taj pozdrav 

poistovjećuje ( i ona) s NDH. Ako naši ljudi tamoka brez ikakve osude vlasti, drže 

Pavelićev spomenik u svojin prostorijama, mogla je i svrnit, popit nes kavu, pojist 

kakav kolač. Ma ionako je ka ,ustašicu, ne bi stiglo popisat u friško izvješće. 

Možda za Dogodine. Al pricidnica ne voli bit u izvješćima. I jema pravo s te 

strane. Ma jope, ako se zbog dobrosusidskih ( vrag ih odniće više) odnosa sastaje 

sa svakin ološem, zašto bi ju, zbog eventualnoga posjeta, iko moga osudit za 

posjet. O ZDS moje mišljenje znadete. HOS. Amen. I briga mešto ona, i bilo ko 

drugi o tome mislu. Tu san tvrdoglava ka mazgusina. I ne dan. 

Pri tome treba stalno imati na umu ono na što nam ukazuje Marko Ljubić u tekstu: 

Identitetski simboli i baština nastoje se internacionalno kriminalizirati: 

Drugi oblik internacionalizacije unutarnjega ustrojstva Hrvatske je već uočeni 

bojkot najvažnijega hrvatskoga nacionalnoga blagdana – Dana pobjede i 

domovinske zahvalnosti, za koji je praktični uvod bio prosvjedni mimohod 

veleposlanika na čelu s američkom veleposlanicom iza Pupovca u Jasenovcu. 

Nije to samo običan prosvjed, niti bojkot. 

To je izraziti pritisak i internacionalizacija, te prihvaćanje velikosrpskih agesivnih 

političkih ciljeva, te izravan pravac usmjeravanja Republike Hrvatske pod novi, 

ovakav ili onakav, beogradski kišobran. 

Nema sumnje. 

Jer povod su identitetski simboli i baština koja se nastoji internacionalno 

kriminalizirati uz potporu i otvorenu kapitulaciju državne politike, izravno 

naliježući na polustoljetnu propagandu o opasnom hrvatskom narodu zaraženom 

virusom genocidnosti. 
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Državna politika na to šuti, a nacija ključa. Država suglasnost takvom 

međunarodnom pritisku daje progonom hrvatskih ratnih veterana, inkriminacijom 

domovinskog oslobodiličakog rata i njegove pobjedničke simbolike. Zato nije 

pitanje banalnoga postupanja policije ili prekršaja, nastup Marka Perkovića 

Thompsona i progon njegove i svehrvatske pjesme Bojna Čavoglave, zato nije 

banalno pitanje hapšenje Skeje, Markuša i HOS-ovaca, zato nije banalno pitanje 

ploča poginulim HOS-ovcima u Jasenovcu, zato nisu nimalo benigne hodajuće 

političke i društveno-vrijednosne krivotovorine kao što su Pupovac ili Kajtazi, koji 

zanemarujući sviježe iskustvene događaje i realnost stanja u Hrvatskoj, dnevno 

iritiraju zdrav razum nikada dokazanim navodima, a stotinu puta dokazanim 

lažima, i preoblikuju kolektivnu memoriju i povijesni identitet hrvatskoga naroda. 

http://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/m-ljubic/27399-m-ljubic-plenkovicevu-

sudbinu-odredit-ce-vec-u-rujnu-kurikularna-reforma-istambulska-konvencija-i-

hrt-ii-dio.html  

Na kraju, dragi Stijepo, još jednom hvala na Tvom e-mailu uz želje za brzim 

ozdravljenjem. 

Tvoj, 

Joško 

 

Dragi Joško,  

Hvala Tebi na lijepim riječima i valjanim objašnjenjima, nešto od toga i ja sam 

pročitao. 

Premda Thompson nije moj glazbeno-estetski izbor, jer sam odrastao uz 

starogradske dalmatinske melodije i tamburicu mojega oca, koji je i napravio i na 

njoj svirao (jednom slomljenu, danas je obnavljaju studenti i profesori Odjela 

restauracije drva Sveučilišta u Dubrovniku) onaj stih NEĆETE U ČAVOGLAVE 

DOK SMO ŽIVI MI uistinu ga čini hrvatskim vitezom i junakom koji to nije samo 

napisao i odpjevao, nego i odživio i ostvario, što je najvažnije. 

No, kada je već o tomu riječ, zaprepašćuje koliko je danas u Hrvatskoj 

petokolonaša veliksrbskoga fašizma, sve do vrhova hrvatske vlasti i skupa s 

bjelosvjetskom diplomacijom koja na lažima i podvalama četnika Hrvatskoj, 

hodočasti u Jasenovac. Neki i ne znaju da su to, petokolonaši velikosrbstva i 

četništva jer su nasjeli na velikosrbske promičbene laži. 

Primjerice, Igor Vukić, mladi hrvatski znanstvenik, DOKAZUJE da u Jasenovcu 

nije ubijeno niti jedno jedino srbsko niti ikoje drugo dijete, kako trubi fašistička 

velikosrbska okupatorska obmana i podvala.  

Važna napomena: Vukić je Srbin. Takve Srbe u Hrvatskoj rado smo primali i 

primamo, oni su dio nas, a oni koji, naoružani lažima o Jasenovcu i inače, 

okupiraju Hrvatsku, pljuju po našemu junaku Thompsonu i slično, gade nam se. 

Još više se gade, sudeći prema tekstovima nekih drugih Srba u Hrvatskoj 

(Trbojević, Vlahović…), samim hrvatskim Srbima. 

Toliko sada. Pripremam za tisak dva romana, oba se dijelom događaju u Tvojoj, 

ali i mojoj Boki. Sav san trenutno u tomu! 

Dom i Domovinu braniti uvijek sam spreman, kao i svi pošteni ljudi u njoj, i 

Hrvati i Srbi i svi ostali. 

http://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/m-ljubic/27399-m-ljubic-plenkovicevu-sudbinu-odredit-ce-vec-u-rujnu-kurikularna-reforma-istambulska-konvencija-i-hrt-ii-dio.html
http://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/m-ljubic/27399-m-ljubic-plenkovicevu-sudbinu-odredit-ce-vec-u-rujnu-kurikularna-reforma-istambulska-konvencija-i-hrt-ii-dio.html
http://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/m-ljubic/27399-m-ljubic-plenkovicevu-sudbinu-odredit-ce-vec-u-rujnu-kurikularna-reforma-istambulska-konvencija-i-hrt-ii-dio.html
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„A KAD SMO POVIJEST RAZOTKRILI POSVE/ I PROUČILI SVE ZNANO/ 

NAŠLI SMO DA JE NAOPAKO/ SVE O NAMA PRIKAZANO“. Samo sam 

neznatno parafrazirao proročke stihove pok. Josipa Severa, sjajnog pjesnika i 

antifašista, kakav sam u namjeri i sam, ali tko su to danas u Hrvatskoj fašisti!? Zar 

to nije i više nego jasno. 

Dante je izdajnike Domovine strpao u deveti krug pakla. Kamo ide hrvatska 

vlada? 

Pozdravljam Te, Mirjana također. Pozdravi Ankicu i kćeri. 

 

Stijepo 

 

 

Dragi Stijepo, 

 

Da, s pravom se pitaš: 

Dante je izdajnike Domovine strpao u deveti krug pakla. Kamo ide hrvatska 

vlada? 

Što je rekao Marko Ljubić na Laudato TV: Ne treba nam stabilna vlada ako izdaje 

hrvatske interese: 

https://narod.hr/hrvatska/video-marko-ljubic-krajnje-vrijeme-suprotstaviti-se-zlu 

Naravno i u Vladi ima ponečeg dobrog. Tako iz Ministarstva pravosuđa najavljuju 

pobjedu branitelja nad srpskim slugama (Ti ih nazivaš petokolonaši velikosrbstva 

i četništva) u svezi s pločom u Jasenovcu, uz pravdanje da HOS-ovci nisu smjeli 

provocirati srpske sluge: 

http://direktno.hr/direkt/ministar-pravosuda-potvrdio-ploca-poginulim-

pripadnicima-hos-ostaje-95919/  

Ja govorim o srpskim slugama, a Ti ih nazivaš petokolonaši velikosrbstva i 

četništva. Kako je o njima pisao Matoš, ne trebam Tebe podsjećati.  

(Tu ne mislim na Srbe u RH. O njihovom ponašanju možeš pogledati: 

http://direktno.hr/medijskipartneri/pupovcu-smeta-thompson-nema-nista-protiv-

mile-delije-94404/ ) 

Zgodno je pogledati kako to radi Mladen Pavković, predsjednik Udruge hrvatskih 

branitelja Domovinskog rata 91. (UHBDR91.), u tekstu: SRAMNA POMIRBA 

SRAMNOG JAKOVINE! 

Opet i opet ne govori istinu. Spomen ploča koju naziva „Za dom spremni“ je 

spomen-ploča poginulim pripadnicima HOS-a u Domovinskome ratu, a nikako ne 

poginulim borcima NDH-a. To bi barem morao znati. A koncert o kojem govori, a 

odnosi se na Marka Perkovića Thompsona, ne počinje s „ustaškim usklicima“ već 

onim usklicima s kojima su se borili hrvatski branitelji 1991. Što tada ovaj i 

ovakav nije rekao hrvatskim dragovoljcima, recimo u Vukovaru, Osijeku, Voćinu, 

Pakracu, Vinkovcima, Kninu i drugim gradovima i mjestima, da na rukavima ne 

nose oznaku HOS-a na kojoj piše „Za dom spremni“ ili bolje da pod tom oznakom 

ne ginu za slobodnu, samostalnu i neovisnu hrvatsku državu? 

Dakle, gdje si, gospodine ili druže Jakovina, bio 1991.? 

https://narod.hr/hrvatska/video-marko-ljubic-krajnje-vrijeme-suprotstaviti-se-zlu
http://direktno.hr/direkt/ministar-pravosuda-potvrdio-ploca-poginulim-pripadnicima-hos-ostaje-95919/
http://direktno.hr/direkt/ministar-pravosuda-potvrdio-ploca-poginulim-pripadnicima-hos-ostaje-95919/
http://direktno.hr/medijskipartneri/pupovcu-smeta-thompson-nema-nista-protiv-mile-delije-94404/
http://direktno.hr/medijskipartneri/pupovcu-smeta-thompson-nema-nista-protiv-mile-delije-94404/


178                               VUKOVAR: TRIJUMF TUĐMANIZMA 

 
 
http://www.dragovoljac.com/index.php/razno/6592-mladen-pavkovic-sramna-

pomirba-sramnog-jakovine  

Podsjetit ću Te da je to onaj isti Jakovina koji je iste (prosrpske) laži koristio i 

povodom naše Peticije ZDS od prije dvije godine s kojom smo branili Thompsona 

i „Bojnu Čavoglave“. Čak je više od 50% Katedre za povijest Filozofskog 

fakulteta tražilo da se povjesničari koji su potpisali Peticiju udalje iz strukovnih 

organizacija. 

Slično piše i Milan Ivkošić: 

Bude li Thompson kažnjen zbog pjesme “Čavoglave” koja počinje pokličem “Za 

dom – spremni”, onda bi tisuće ljudi koje se okupljaju u Kumrovcu na proslavi 

Titova rođendana trebale biti prijavljene i kažnjene jer kliču diktatoru, 

totalitarnom vođi i zločincu krivom za smaknuća desetaka tisuća ljudi, za 

najstrašnije zatvore i logore u koje su trpani njegovi politički protivnici (Goli otok, 

Stara Gradiška…), za ubojstva hrvatskih političkih emigranata… Razmjeri i 

grozota zala u NDH i komunističkoj Jugoslaviji manje-više su isti. Ali kad je riječ 

o samostalnoj Hrvatskoj, razlika je neusporediva. Mnogi dužnosnici bivše 

komunističke vlasti bili su i u vlastima smostalne Hrvatske, a komunisti su se 

zadržali i u različitim institucijama, pa i u pravosuđu. Mnoge medije održali su ili 

nove pokrenuli komunistički urednici i novinari, a rječnik kojim se služe u 

optužbama protiv političkih protivnika i “ustaša” isti je kao i u komunizmu… Da 

je tome tako, pokazuje činjenica da je ministar policije Davor Božinović bio 

komunistički dužnosnik, a Andrej Plenković je na maturalnom ispitu zrelosti 

“sazrio” citirajući Marxa i Kardelja. Pa su za kaznu Thompsonu – spremni, 

prenosi vecernji.hr. 

Jugonostalgičari žive u državi koju nisu željeli 

 Svako se jutro bude u državi koju nisu željeli, prisiljeni su posvuda gledati njezine 

simbole, zacijelo ih iritiraju i veliki uspjesi hrvatskih sportaša koje prate 

nacionalna slavlja… A smeta im i religija, pa su se u povodu Velike Gospe bivši 

član Saveza komunista i bivši predsjednik Ivo Josipović te bivši član Partije i bivši 

jugoslavenski veleposlanik u Vatikanu Ivica Maštruko žestoko okomili na obilje 

vjerskog programa na HTV-u. Maštruko kaže kako nije riječ samo “velikom broju 

specijaliziranih religijskih emisija” nego i o prilozima o kulturi, politici, 

sportu…”, u svima “osim u Vakulinoj vremenskoj prognozi.” Koja neistina! 

Religjske emisije čine samo koji postotak ukupnog programa HTV-a. Ta neistina i 

ne mora biti izgovorena iz sklonosti lažima nego iz uspomena na sretno 

Maštrukovo i Josipovićevo vrijeme kad je doista komunistička religija bila i u 

“prilozima o kulturi, politici, sportu…”, a preko zabrana nekih riječi i u 

vremenskoj prognozi. U 90 posto programa! 

http://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/6585-bozinovic-i-

plenkovic-za-kaznjavanje-thompsona-spremni  

Kao da je Ivkošić razradio onu moju tvrdnju iz vremena Račanove vladavine kako 

on vlada državom čije ime ne voli, a ja živim u državi čije ime volim pa je meni 

mnogo bolje, zar ne? 

Dragi Stijepo, završit ću ovaj e-mail jednim reagiranjem na našu prepisku. Naime, 

naš pjesnik Ivan Bradvica mi piše: 

http://www.dragovoljac.com/index.php/razno/6592-mladen-pavkovic-sramna-pomirba-sramnog-jakovine
http://www.dragovoljac.com/index.php/razno/6592-mladen-pavkovic-sramna-pomirba-sramnog-jakovine
http://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/6585-bozinovic-i-plenkovic-za-kaznjavanje-thompsona-spremni
http://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/6585-bozinovic-i-plenkovic-za-kaznjavanje-thompsona-spremni
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Gospodine Josipe! 

Nakon pjesme o Thompsonu evo mog kratkog stava o njemu: 

Thompsone 

Tvoja riječ, Tvoj glas, Tvoj stav se čuje 

Tvoja duša Domovinu oplemenjuje 

u Tebi prepoznajemo sebe 

mi smo ono što pjevaš Ti 

mi znamo našu slobodu slaviti. 

 

Evo pjesme: 

 

Marko Perkoviću Thompsone 

 

Marko Thompsone 

iz Tvog glasa slavljenički zvone 

riječi i osjećaji životoljublja 

koje glazba sljublja 

u budućnost potomstva 

hrvatskog zraka, kopna i pomorstva. 

Hrvatstvo slave 

pronosom istine prave. 

Prihvatio Te je puk 

njegov si istinski slavoluk 

lučonoša gdje Hrvata ima 

ljubav si među Hrvatima. 

Neka Te poživi Bog 

na ponos naroda svog. 

Pjevaj danas, pjevaj sutra 

vedra su s Tobom sva jutra. 

Duša nakon naše žrtve cvate 

Marko brate 

pjevaj u slobodi mira 

hrvatskog veselja našeg odabira. 

 

Naravno raduje me što pripremam za tisak dva romana koja se dijelom događaju 

u našoj Boki.  

 

Tvoj, 

Joško 

  



180                               VUKOVAR: TRIJUMF TUĐMANIZMA 

 
 

BURA OKO THOMPSONA 
 

VIDEO Tako je govorila Predsjednica 

Grabar-Kitarović jednom je prigodom rekla da obožava slušati Thompsona, a 

među dražim pjesmama joj je Diva Grabovčeva - Thompsonov koncert u Slunju 

izazvao je, sada već očekivano, različite reakcije u javnosti. Dok su deseci tisuća 

obožavatelja na Dan pobjede i domovinske zahvalnosti uživali u euforičnoj 

atmosferi, pojedini političari i mediji nakon svega opet su počeli kritizirati 

Thompsona i njegove obožavatelje pod optužbama za promicanja ustaških ideja. 

O svemu se oglasila i predsjednica Kolinda Grabar-Kitarović u utorak u Glini, 

gdje je prisustvovala 22. obljetnici predaje 21. kordunskog korpusa tzv. Republike 

Srpske Krajine, čime je završen Domovinski rat. Nakon izjave o obljetnici, 

novinare je zanimao komentar Predsjednice na spomenuti koncert. Pitali su je 

treba li Thompson biti prijavljen zbog 'Za dom spremni' i je li Ministarstvo 

hrvatskih branitelja trebalo financirati koncert. 

"Mislim da ministar branitelja to može najbolje odgovoriti, politika se, što se mene 

tiče osobno, ne treba miješati u glazbu, a kada je riječ o bilo kakvoj krivično-

kaznenoj odgovornosti, o tome svoju riječ trebaju reći pravosudna tijela RH". Na 

upit da je kninska policija prošle godine podnijela prijavu, a slunjska ove godine 

nije, rekla je: "Na pravosudnim organima je da ustale praksu koja mora biti 

utemeljena na zakonodavstvu i pozitivnim propisima RH". 

Grabar-Kitarović je očito imala razlog zašto se o koncertu popularnog pjevača 

ipak nije konkretnije izjasnila, iako je od ranije poznat njen stav o Thompsonu - 

branila ga je i javno pjevala njegove pjesme. Svjedoči o tome arhiva njenih izjava. 

Podsjećamo na neke od tih primjera. O Thompsonu je javno progovorila prije 

kampanje za predsjedničke izbore, u emisiji 'Nedjeljom u dva' 21. rujna 2014. 

godine. 

"Ako me pitate jesam li slušala Thompsona, naravno da jesam. Nek' mi netko u 

ovoj državi kaže da nije. Kao prvo, to ne možete izbjeći čak i ako to nije vaš izbor. 

Svi smo pjevali 'Lijepa li si', meni je osobno jako draga pjesma 'Diva 

Grabovčeva'", rekla je tada Grabar-Kitarović. Razgovor o Thompsonu je u 51. 

minuti video. 

No Kolinda Grabar-Kitarović ni nakon preuzimanja funkcije nije se libila podržati 

pjevača, pa čak i zapjevati njegove pjesme. Uoči prošlogodišnjeg Europskog 

prvenstva u nogometu, Predsjednica je na Narodnom radiju priznala kako 

"obožava slušati Thompsona". "Slušala sam ga često u automobilu s djecom dok 

su bila mala", rekla je i dodala kako ju je ta pjesma, dok je radila u inozemstvu, 

uvijek podsjećala na domovinu. 

Isto tako, na svečanom otvorenju 59. međunarodnog vojnog hodočašća u Lourdes, 

Predsjednica je s ministrima Krstičevićem i Medvedom zapjevala Thompsonovu 

'Lijepa li si'. Pogledajte snimku. Predsjedničina naklonost prema Thompsonovoj 

glazbi, dakle, po svoj je prilici i dalje neupitna, a oprez i rezerviranost u najnovijim 

izjavama valja pripisati novim političkim okolnostima i odnosima. Autor: js 
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http://direktno.hr/direkt/video-tako-govorila-predsjednica-94386/ 

----------------- 

Gostovanje Kolinde Grabar Kitarović u emisiji Nedjeljom u 2 21.09.2014.4 

https://www.youtube.com/watch?v=Z48k655iDBA 

 
  

http://direktno.hr/direkt/video-tako-govorila-predsjednica-94386/
https://www.youtube.com/watch?v=Z48k655iDBA
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ŠOVAGOVIĆ I PAVKOVIĆ DODJELILI THOMPSONU – 

VELIKU ZLATNU PLAKETU 

 

Udruga hrvatskih branitelja Domovinskog rata 91. (UHBDR91.) u suradnji s 

drugim Udrugama proizašlim iz Domovinskog rata u petak je u prepunom Domu 

HVIDR-e Grada Zagreba svečano uručila priznanje – „Veliku Zlatnu plaketu“ – 

Marku Perkoviću Thompsonu. Priznanje su mu uručili dramska umjetnica Anja 

Šovagović-Despot i predsjednik UHBDR91. Mladen Pavković, inače, glavni 

inicijator ovog priznanja, kojeg su dosad primili i Vukovarska ratna bolnica, 

Kolinda Grabar Kitarović, Dr. Juraj Njavro, Josip Klemm, Ankica Tuđman, 

Zvonko Bušić, Janja Ninić Babić i Roman Leljak. 

Ovaj istinski hrvatski glazbeni umjetnik nije mogao sakriti svoju radost, tim prije 

što je priznanje primio od onih koji su stvarali hrvatsku državu. 

„Dosad sam dobio brojne nagrade i priznanja, ali ovo mi je sigurno jedno od 

najdražih. Čast mi je što su branitelji prepoznali moj cjelokupni rad i rekli mi 

jednostavno „hvala“. To se ne zaboravlja“ – kazao je Thompson. 

Ministar hrvatskih branitelja general Tomo Medved nije mogao biti nazočan ovom 

događaju, ali je u svom pismu poručio da je to „veliko priznanje svakom pojedincu 

i udrugama koji svojim radom i djelovanjem šire vrijednosti Domovinskog rata“ 

te da „domoljubni duh gospodina Perkovića i njegov angažman na promicanju 

vrijednosti pravednog i osloboditeljskog Domovinskog rata uvijek su snažna 

potpora i hvalevrijedan primjer domoljublja i snage hrvatskog zajedništva“. 

Svečanosti je među ostalim bio nazočan i Ante Deur, izaslanik Predsjednice 

Republike, ali i brojni drugi iz zemlje i inozemstva. 

O značenju nagrade i Thompsonovu radu govorili su i Željko Baća, predsjednik 

Udruge branitelja „Zagrebački velesajam“ i Ante Tandara, predsjednik HVIDR-e 

Grada Zagreba te publicist Mate Kovačević i akademik Josip Pečarić, koji je 

naglasio da ova nagrada nije uobičajena nagrada. 

– „Ona je naša molba da ovaj vrhunski hrvatski glazbeni umjetnik nastavi svoju 

borbu protiv Srpske Hrvatske, a koliko ga poznajemo i znamo u to ne treba ni 

sumnjati“ – istaknuo je. 

 

http://kamenjar.com/sovagovic-pavkovic-dodijelili-thompsonu-veliku-zlatnu-

plaketu/  

  

http://kamenjar.com/sovagovic-pavkovic-dodijelili-thompsonu-veliku-zlatnu-plaketu/
http://kamenjar.com/sovagovic-pavkovic-dodijelili-thompsonu-veliku-zlatnu-plaketu/
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M. MEĐIMOREC, J. PEČARIĆ, GENERAL PRALJAK 

III. S PRIJEZIROM ODBACUJEM VAŠU PRESUDU, 

ZAGREB, 2018. 

 

TUĐMAN: PRESUDA JE PROGRAMIRANA 

MANIPULACIJA SVJETSKIH MOĆNIKA, BAKIR 

IZETBEGOVIĆ ODAVNO JE NAJAVIO OBRAČUN S 

HRVATIMA 

 

MARIJAN OPAČAK/JOSIP SENJAK 

Velika dvorana Vatroslava Lisinskog u Zagrebu bila je puna više od pola sata prije 

početka komemoracije preminulom generalu Slobodanu Praljku koja je počela u 

12 sati. 

Došli su ministar branitelja Tomo Medved, Davor Domazet-Lošo, Vladimir Šeks, 

Đuro Glogoški, Josip Lucić, Željko Sačić, Zdravko Tomac, Pero Kovačević, 

Nadan Vidošević, Luka Bebić, Andrija Hebrang, Dario Kordić, Marko Perković 

Thompson, Milan Kovač, Milijan Brkić, Darko Janeš, Franjo Gregurić, Stevo 

Culej, Mirko Norac, Velimir Bujanec, Željko Glasnović, Zlatan Mijo Jelić, Stanko 

Šarić, Zvonko Milas, Anto Kovačević, Ivan Tolj, Josip Čuletić, Miljenko 

Filipović, Božo Ljubić, Mate Laušić... Došao je i potpredsjednik Vlade i ministar 

obrane Damir Krstičević. 

Komemoraciju je otvorio glumac Dragan Despot. 

Zatim se obratio general Stanko Sopta. 

"Vjetrom čežnje misao nam nosiš, misao što je neumorna, kojoj nikad san neće 

sklopiti oči. Htjeli smo još tilovina žutih uživati, željeli vrhunce naših sdvora 

dušom osvajtai, na poljima našim još tolika kola doiograti. hercegovina i Bosna i 

Hrvatska stoji kao ukopana i ime ti tiho tvoje na usnama našim titra. Ogromno si 

svoje tijelo i još veću dušu svoju, generale, uvijek na dlanu imao. Bez zadnje 

suzdržane misli i kolebanja, iskreno do boli, i za prijatelja i za neprijatelja, nije 

bilo tajne na tvom ratnom putu. Nije bilo zakulisano, nejasno, tamno, uvijek si 

kročio onom stranom života na kojoj je sve bilo bjelodano. Tko te mogao 

razumjeti? Ne oni i onaj tko nije bio isklesan i spreman za ideale sve dati. 

Generale, tvoji su te vojnici HV-a i HVO-a uvijek razumjeli i s tobom bili jedan. 

Znali smo da bi i za naš mali prst dao sve na svijetu i to su svi znali, jer si takav i 

to si svima rekao, iskren do bola", rekao je Sopta i nastavio:  

"Ostala je tvoja rečenica koju je čuo cijeli svijet: General Praljak nije ratni 

zločinac, s prijezirom odbacujem vašu presudu! Ostaješ s nama generale, stojimo 
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do kraja postrojeni na prijavak. Zore će i sutoni Herceg Bosne u sve dane s tobom 

živjeti", rekao je general Sopta popraćen gromoglasnim pljeskom.  

Za govornicu je zatim stao Miroslav Tuđman.  

"Danas smo ovdje da kao prijatelji, suborci, poštovatelji generala Praljka izrazimo 

najdublju sućut njegovoj supruzi i obitelji, da iskažemo naše poštovanje, odanost 

i zahvalnost čovjeku... Nema tih riječi kojima možemo opisati ni nadoknaditi 

gubitak ljudine poput Slobodana. Nema toga među nama koji bi mu mogao biti 

ravan po fizičkoj neustrašivosti, moralnoj beskompromisnosti, intelektualnoj 

superiornosti, odanosti domovini ili socijalnoj požrtvovnosti. Možda se neki od 

nas u nečemu mogu mjeriti Slobodanu, ali nitko u svemu, zato mu nitko nije ravan. 

Sve što je radio, radio je sa strašću, ali svjestan racionalnih i iracionalnih silnica 

svijeta u kojem živimo. Njegov zadnji čin u Haškoj sudnici nije bio teatralna gesta 

niti bijeg od odgovornosti za svoje čine niti gesta kukavice u strahu pred osudom 

niti potez očajnika koji u depresiji bježi od kazne. Njegova poruka kristalno je 

jasna: Slobodan Praljak nije ratni zločinac, s prijezirom odbacujem vašu presudu. 

Dosljedan u svojoj etičkoj beskompromisnosti, general Praljak je s prijezirom 

odbacio nepravednu presudu kojom su on i ostala petorica osuđeni za zločine koje 

nisu zapovijedili, koje nisu mogli spriječiti i za koje nisu znali", rekao je Tuđman 

i dodao: 

"Politički i zapovjedni vrh Hrvata Herceg Bosne nije ni bio optužen da je osobno 

počinio ili zapovijedio zločine. Nitko od njih nije zanijekao da su počinjeni zločini 

od strane Hrvata, zato je presuda jednako nepravedna prema žrtvama koje 

nisu dobile zadovoljštinu jer nisu osuđeni zločinci koji su počinili zločine. 

General Praljak s prijezirom je odbacio presudu koja je uvreda za samu pravdu i 

degradacija institucije međunarodne pravde. Odvjetnici svjedoče da je dio 

ostavštine ICTY-a školski primjer kako ne treba voditi predmet, kako ne treba 

birati sudsko vijeće, kako ne treba voditi sudsku raspravu, kako ne treba analizirati 

dokazni materijal, kako ne treba pisati presudu. To je bila parodija, šarada, teatar 

apsurda zamaskiran suđenjem. 

General Slobodan Praljak s prijezirom je odbacio presudu jer nije potvrdila 

povijesne činjenice o sukobu Muslimana i Hrvata u srednjoj Bosni. Prijezir prema 

sucima dokumenirao je s 18 knjiga činjenica i tisućama stranica kako su se Hrvati 

u srednoj Bosni branili kako bi sačuvali gole živote pred napadima Armije 

BiH. Bio je dostatan samo jedan dokument, izvješće zapovjednika Armije BiH 

Rasima Delića iz veljače 1994. Aliji Izetbegoviću. 'HVO je eliminisan s područja 

Jablanice, Fojnice, Kaknja, Zenice, Travnika i Bugojna'. 153 tisuće Hrvata je 

prognano, 1700 civila i zarobljenih pripadnika HVO-a ubijeno dok su se branili u 

svojem zavičajnom prostoru koji je i prema mirovnom planu međunarodne 

zajednice predviđen za većinsku hrvatsku provinciju. Presuda je iskoristila UZP 

kao podvalu i manipulaciju s ciljem uskraćivanja prava Hrvatima na suverenost i 

ravnopravnost. Bio je duboko svjestan političkih posljedica korištenja sintagme 

UZP od strane bošnjačkog vodstva. Obračun s Hrvatima Bakir Izetbegović već je 
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odavno najavio. Svako spominjanje trećeg entiteta, federalnih jedinica, 

federalizacije, samo je nastavak UZP-a Tuđmanovog režima. General Slobodan 

Praljak s krajnim prijezirom odbacio je presudu koja je programirana manipulacija 

svjetskih moćnika i samoobmana međunarodne zajednice da će osuda političkog 

i zapovjednog vrha Hrvata u BiH na lažnim istinama i krivotvorinama donijeti 

pomirenje. Nije imao iluzija da će svjetski moćnici stati u obranu prava 

malobrojnog hrvatskog naroda i njegovih prava u BiH. Dobro je znao da u 

međunarodnim odnosima nema sentimentalnosti, nego samo interesa. Praljak ne 

bi bio Praljak da je ustuknuo pred pristranim sucima, programiranom tužiteljstvu, 

propagandnim presudama, povijesnim krivotvorinama i međunarodnoj nepravdi. 

Ni jednu jedinu minutu nije htio živjeti kao ratni zločinac jer to nije bio", rekao je 

Tuđman popraćen pljeskom. 

Zlatko Vitez prisjetio se svog prijateljevanja s Praljkom: "Zbogom dragi generale, 

draga moja ljudino, pamtit ću te i poštivati dok sam živ". 

Pavao Miljavac rekao je da je Praljak branio domovinu i čast vojske na čijem je 

čelu bio. Kao dragovoljac javio se u Sunju, a iako bez formalnog vojnog 

obrazovanja, vrlo se brzo nametnuo kao vođa. 

"Bio je preponosan da bi prihvatio takvo krivotvorenje povijesti u kojem se i njega 

ponižava i sramoti. Nastavljen je projekt izjednačavanja krivnje. Okrivljen je jer 

je spasio vlastiti narod od protjerivanja s prostora na kojem živi više od 

tisućljeća. Vjerovao je u pravdu i nije propitkivao svoje obaveze da i na tom polju 

brani svoju domovinu. Nažalost, suđenje u Haagu nije bila pravedna bitka. Sebi 

je demonstrativno oduzeo život pred očima onih koji su mu svjesno nanosili 

nepravdu. Pao je za obranu svoje voljene domovine. Generale, prijatelju, ponovno 

si zadužio za Hrvatsku. Poštovani generale, počivaj u miru i neka ti je lako 

hrvatsko tlo", rekao je između ostalog Miljavac. 

Komemoracija je završila izvođenjem hrvatske himne. 

U predvorju se nalaze i dvije knjige sućuti. 

Komemoraciju je organizirao Hrvatski generalski zbor. Poslije nje održat će se 

i misa zadušnica u crkvi Sveta Mati Slobode na Jarunu u 15 sati. 

"Hrvatska je vodila najčišći rat u povijesti ratovanja. Domovinski rat je temelj 

hrvatske države. Smrt Praljka je uzvišena smrt. On je u sudnici umro kao nevin 

čovjek jer presuda nije bila do kraja završena", rekao je admiral Davor Domazet 

Lošo za Novu TV. 

Poruke su medijima poslali i Milijan Brkić te Marko Perković Thompson. 

https://direktno.hr/zagreb/video-foto-tudman-presuda-je-programirana-

manipulacija-svjetskih-mocnika-bakir-izetbegovic-odavno-je-najavio-obracun-s-

hrvatima-106830/  

https://direktno.hr/direkt/loso-na-komemoraciji-za-generala-on-je-u-sudnici-umro-kao-nevin-covjek-106844/
https://direktno.hr/direkt/loso-na-komemoraciji-za-generala-on-je-u-sudnici-umro-kao-nevin-covjek-106844/
https://direktno.hr/direkt/brkic-kako-ne-bih-dosao-komemoraciju-svom-suborcug-thompson-ovoj-dvorani-mjesto-i-drzavnom-vrhu-106848/
https://direktno.hr/zagreb/video-foto-tudman-presuda-je-programirana-manipulacija-svjetskih-mocnika-bakir-izetbegovic-odavno-je-najavio-obracun-s-hrvatima-106830/
https://direktno.hr/zagreb/video-foto-tudman-presuda-je-programirana-manipulacija-svjetskih-mocnika-bakir-izetbegovic-odavno-je-najavio-obracun-s-hrvatima-106830/
https://direktno.hr/zagreb/video-foto-tudman-presuda-je-programirana-manipulacija-svjetskih-mocnika-bakir-izetbegovic-odavno-je-najavio-obracun-s-hrvatima-106830/
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ZLATKO VITEZ: PRALJAK ĆE SE UBROJITI MEĐU 

HRVATSKE MUČENIKE 

Komemoracija generalu Slobodanu Praljku održana je u dvorani "Vatroslav 

Lisinski". Ondje su došli mnogi njegovi prijatelji i suborci među kojima Milijan 

Brkić, Vladimir Šeks, Luka Bebić, Davor Domazet Lošo, Dario Kordić, Ivan 

Penić, Zdravko Tomac, Pero Kovačević, Đuro Glogoški, Marko Perković 

Thompson, Mirko Norac, Andrija Hebrang i drugi. 

Miroslav Tuđman u svom je govoru na komemoraciji istaknuo kako su se okupili 

da izraze sućut Praljkovoj obitelji i odaju počast suborcu i prijatelju. "Ljudini 

poput Slobodana nitko nije ravan. Njegov čin nije bio teatralna gesta niti bijeg ni 

potez očajnika. Njegova poruka kristalno je jasna: Slobodan Praljak nije ratni 

zločinac. S prijezirom odbacujem vašu presudu", rekao je Tuđman. Istaknuo je 

kako je tim činom odbacio presudu koja nije potvrdila povijesne činjenice o ratu 

Hrvata i muslimana u Bosni i Hercegovini. Odbacio je nepravednu presudu. 

Njegova presuda je uvreda za svaku pravdu. To je teatar apsurda", rekao je 

Tuđman. "Slobodan Praljak nijednu minutu nije želio živjeti kao ratni zločinac, 

jer to nije niti bio", rekao je Tuđman. 

Glumac Zlatko Vitez rekao je da će se Praljak ubrojiti među hrvatske mučenike. 

Oko 200-tinjak građana tijek komemoracije prati putem razglasa ispred Koncertne 

dvorane Vatroslav Lisinski, poneki sa hrvatskom zastavom. U predvorju u dva 

duga reda brojni građani i dalje se upisuju u knjigu žalosti za generala Praljka. 

Čekajući na red slušaju tijek komemoracije putem razglasa.  

Umirovljeni admiral Davor Domazet Lošo kazao je da je ovo odavanje počasti 

hrvatskome vitezu. "On je u sudnici umro kao nevin čovjek jer proces nije do kraja 

završen. Odajemo počast velikom Hrvatu, jer tek kada prođe vrijeme vidjet će se 

njegova veličina. Svojom smrću pobijedio je sud u Haagu", rekao je. Upitan je li 

Praljak htio komemoraciju, Lošo je rekao da nije bitno što je on htio već je bitno 

da Hrvati moraju odati tu počast zaduženi njegovim djelima. 

Krešić: Svatko ima svoju savjest pa neka po njoj i čini 

Član Hrvatskog generalskog zbora Marinko Krešić izjavio je uoči komemoracije 

kako želi da sve prođe dostojanstveno. Upitan o nedolasku nekih političara 

uzvratio je kako svatko ima svoju savjest pa neka po njoj i čini. "Želimo da bude 

dostojanstveno, ljudi su došli s osjećajem da odaju počast i zahvalu za ono što je 

general Praljak učinio za Hrvatsku", rekao je Krešić. 

Upitan da li mu je žao što nema predsjednice republike ili premijera uzvratio je: 

"Vjerojatno, oni znaju da su zauzeti ili tako nešto. Ne mogu ja ulaziti u to niti 

imam pravo komentirati". Ministar branitelja Tomo Medved koji je također došao 

na komemoraciju generalu Praljku, uoči komemoracije nije želio davati izjave. 
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Misa zadušnica održat će se u 15 sati u crkvi Sveta Mati Slobode na Jarunu. Zbog 

komemoracije u Zagrebu je na snazi posebna regulacija prometa. U blizini 

"Lisinskog" od 9.30 do 14 sati za sav promet, osim za autobuse ZET-a, bit će 

zatvoren istočni i zapadni kolnik Trga Stjepana Radića od Ulice grada Vukovara 

do Paromlinske. Od 6 do 14 sati bit će zabranjeno zaustavljanje i parkiranje na 

parkiralištu na Trgu Stjepana Radića s istočne strane zgrade Gradske uprave.  

Na području Jaruna od 6 do 17 sati bit će zabranjeno zaustavljanje i parkiranje u 

Ulici don Petra Šimića s južne strane crkve Sveta Mati Slobode. U razdoblju od 

14 do 17 sati bit će zauzeta desna prometna traka južnog kolnika Horvaćanske 

ceste od Ulice Hinka Wurtha do Ulice Hrgovići zbog parkiranja većeg broja 

autobusa. 

 

http://vijesti.hrt.hr/419701/komemoracija-za-slobodana-praljka-bez-drzavnog-

vrha-2 

  

http://vijesti.hrt.hr/419701/komemoracija-za-slobodana-praljka-bez-drzavnog-vrha-2
http://vijesti.hrt.hr/419701/komemoracija-za-slobodana-praljka-bez-drzavnog-vrha-2
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LISINSKI JE BIO KRCAT 

Krstičević sa suborcima na komemoraciji, došli i glumci, 

pjevači, političari, TV voditelji... 

 
Na komemoraciju generalu Slobodanu Praljku došao je i potpredsjednik Vlade te 

ministar obrane Damir Krstičević. On nije bio najavljen niti je sjeo u prve redove 

dvorane. Sjedio je sa suborcima i namjerno se nije isticao. Novinarima nije htio 

davati izjave. Od ostalih, došli su ministar branitelja Tomo Medved, Davor 

Domazet-Lošo, Vladimir Šeks, Đuro Glogoški, Josip Lucić, Željko Sačić, 

Zdravko Tomac, Pero Kovačević, Nadan Vidošević, Luka Bebić, Andrija 

Hebrang, Dario Kordić, Marko Perković Thompson, Milan Kovač, Milijan Brkić, 

Darko Janeš, Franjo Gregurić, Stevo Culej, Mirko Norac, Velimir Bujanec, Željko 

Glasnović, Zlatan Mijo Jelić, Stanko Šarić, Zvonko Milas, Anto Kovačević, Ivan 

Tolj, Josip Čuletić, Miljenko Filipović, Božo Ljubić, Mate Laušić... Pogledajte 

fotogaleriju. Autor js 

 

https://direktno.hr/direkt/foto-krsticevic-je-ipak-bio-na-komemoraciji-dosli-i-

glumci-pjevaci-politicari-tv-voditelji-106865/ 

  

https://direktno.hr/direkt/foto-krsticevic-je-ipak-bio-na-komemoraciji-dosli-i-glumci-pjevaci-politicari-tv-voditelji-106865/
https://direktno.hr/direkt/foto-krsticevic-je-ipak-bio-na-komemoraciji-dosli-i-glumci-pjevaci-politicari-tv-voditelji-106865/
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KOMEMORACIJA ZA GENERALA PRALJKA - 

LISINSKI PUN VEĆ U 11. SATI 

Komemoraciji povodom smrti generala Slobodana Praljka, koju organizira 

Hrvatski generalski zbor, održava se danas u Koncertnoj dvorani Vatroslav 

Lisinski. Kako doznajemo s mjesta događaja već u 11. sati dvorana je popunjena 

prijateljima, suborcima i kolegama generala Slobodana Praljka koji se žele 

oprostiti s njim. 

Na istočno parkiralište Zagrebačkog velesajma čitavo jutro pristižu autobusi s 

hrvatskim te BiH registarskim oznakama odakle se ZET-ovoim autobusima 

prevoze do Lisinskog u kojem u podne započinje službena komemoracija. Dio 

građana došao je pješice te se okuplja ispred Lisinskog u čijem je predvorju u 

tijeku upisivanje u knjigu žalosti za generala Praljka. 

Na koomemoraciju, koja počinje u 12. sati, su stigli i zamjenik predsjednika HDZ-

a i dopredsjednik Hrvatskog sabora Milijan Brkić, dopredsjednik Vlade i ministar 

obrane Damir Krstičević, ministar branitelja Tomo Medved, saborski zastupnici 

Miroslav Tuđman, Josip Đakić i Željko Glasnović, predsjednik HZ Herceg Bosne 

Vladimir Šoljić, bivši i sadašnji istaknuti dužnosnici - Vladimir Šeks, Milan 

Kovač, Luka Bebić, Ivan Penić, Zdravko Tomac, Željko Sačić, Darijo Kordić, 

Pero Kovačević, Josip Lucić, Andrija Hebrang, Đuro Glogoški, Nadan Vidošević, 

Franjo Gregurić, Zlatko Vitez, Miroslav Međimorac, Marko Perković Thompson, 

članovi Hrvatskog generalskog zbora i braniteljskih udruga iz Hrvatske i BiH, te 

mnogi drugi. 

Brkić: General Praljak izdignuo se iznad vlastite slobode 

Premda su se u javnom prostoru proširile vijesti prema kojima na komemoraciji 

neće biti političara, zamjenik predsjednika HDZ-a i potpredsjednik Hrvatskog 

sabora Milijan Brkić, začuđen takvim tvrdnjama, novinarima je odgovorio 

protupitanjem. - Kako ne bih došao na komemoraciju svom suborcu? Svojim 

činom general Praljak izdignuo se iznad vlastite slobode jer mu je istina bila draža. 

Želio bih još jednom izraziti sućut obitelji generala Praljka - kazao je Milijan 

Brkić u razgovoru s novinarima. 

Organizator, Hrvatski generalski zbor najavio je kako komemoracija neće biti 

pompozni događaj s velikim govorima već dostojanstveni oproštaj od generala 

Praljka kao kolege. Misa zadušnica održat će se u 15 sati u crkvi Sveta Mati 

Slobode na Jarunu. - Program će biti sažet. Pročitat će se Shakespereov 66. sonet. 

Među govornicima su obitelj, prijatelji i generali. Klapa Drača otpjevat će himnu 

i pjesmu Dida i ja. Neće biti pompe, protokola i političkih govora. Pozvani su svi 

koji žele doći dostojanstveno - izjavio je tajnik Hrvatskog generalskog zbora 

Marinko Krešić. R.H. 

http://www.hrsvijet.net/index.php/vijesti/132-hrvatska/48735-komemoracija-za-

generala-praljka-lisinski-pun-vec-u-11-sati  

http://www.hrsvijet.net/index.php/vijesti/132-hrvatska/48735-komemoracija-za-generala-praljka-lisinski-pun-vec-u-11-sati
http://www.hrsvijet.net/index.php/vijesti/132-hrvatska/48735-komemoracija-za-generala-praljka-lisinski-pun-vec-u-11-sati
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SUVERENA I SAMOSTALNA 

 

KOMEMORACIJA BEZ PREMIJERA I VLADE – 

SVJEDOČANSTVO HRVATSKOG KUKAVIČLUKA I 

ŠUTNJE 

 

MARCEL HOLJEVAC 

Dobrovoljno je otišao u rat, ne jer mu je trebao, nego jer je vjerovao u Hrvatsku. 

Dobrovoljno je otišao u Haag, i na kraju je dobrovoljno otišao i u smrt. Nitko ga 

nije tjerao ni na što od toga. 

No na današnjoj komemoraciji od aktualnih članova Vlade pojavili su se samo 

Medved i Krstičević, potonji u zadnjem redu, pomalo skriven od pogleda. Ostali 

su bojkotirali komemoraciju. Dobrovoljno? Ne, netko im je zabranio doći. Poručio 

im da to baš ne bi bilo dobro za njihovu političku budućnost. U suverenoj i 

samostalnoj državi, oni bi sami odlučili hoće li doći ili ne. A u državi koja ima 

samopoštovanja i koja zaslužuje biti neovisna, došli bi svi. Iskreno, možda bi bilo 

poštenije da nije došao nitko. Ovako, s dva člana vlade – koji su tamo bili 

neslužbeno, u svoje ime kao Praljkovi bivši suborci, a ne kao službeno u ime 

vlade, makar i marionetske, DNRH, sve skupa tim više ostavlja dojam 

kukavičluka, a ne distanciranja od ovog ili onog što je Praljak počinio ili nije. Jer 

to u ovom trenutku i nije toliko bitno, bitno je što Praljak u ovom trenutku 

predstavlja. A predstavlja otpor poslušničkoj i vazalno-kmetovskoj politici kakva 

se vodi još od 2000. Praljkov čin je prije svega bio čin otpora. Otpora proglašenju 

sebe ratnim zločincem – ali, za Hrvatsku puno važnije, proglašenja cijelog rata u 

BiH “Udruženim zločinačkim pothvatom” s Tuđmanom na čelu. 

Jer, da Vlada ima stav da je Praljak ratni zločinac – onda bi sudjelovanje bilo kojeg 

člana Vlade na komemoraciji bila prvorazredni skandal, i nedopustiva s moralnog 

i političkog stajališta. Ali Vlada nije imala takav stav. Predsjednica, Premijer, svi 

su oni pred jedva desetak dana pričali kako će rušiti presudu, kako je ne priznaju, 

kako je nepravedna, kako ne prihvaćaju stav suda po kojem je RH zločinačka 

tvorevina, a Tuđman vođa Udruženog zločinačkog pothvata. Pri čemu su Šešelj i 

Milošević, da stvar bude gora, posve nevini i pri čemu nema nikakvih dokaza da 

je Srbija ikad ratovala u BIH i Hrvatskoj, ali ima dokaza da je to činila Hrvatska. 

To doduše nije navedeno u presudi Praljku i šestorici, ali jest u presudi Ratku 

Mladiću. 

U ime države koju je Praljak stvarao, dakle, nije bilo nikog, samo je neka 

petokolonaška iz proračuna obilno, a od Sorosa još obilnije financirana nakupina 

kroatofoba organizirala neku paralelnu komemoraciju “za Praljkove žrtve”. 

Nisam ni očekivao da će se itko od njih pojaviti, oni su beskičmenjaci. Njihova 

obećanja o tome da će štititi nacionalni suverenitet i dostojanstvo RH, i da je takva 

presuda kojom je osuđen i Tuđman Hrvatskoj neprihvatljiva, su trajala otprilike 

http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/komemoracija-bez-premijera-i-vlade-svjedocanstvo-hrvatskog-kukavicluka-i-sutnje-1104243/
http://www.dnevno.hr/?author_name=marcel-holjevac
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od presude pa do idućeg popodneva, kad su primili depešu iz veleposlanstva. Ili 

pročitali članak u Guardianu, preko kojeg im je poručeno da budu kuš i ne talasaju, 

jer su podanici i nije njihovo da preispituju presude nekog tamo “cangoroo courta” 

koji je u biti osnovan nelegalno, koji je sudio po zakonima koji nikad nisu nigdje 

doneseni, koji je odlučio da je Šešelj nedužan. I koji je sto puta dokazao da je čisti 

politički sud. Drukčiji nije mogao niti biti, jer nije zasnovan ni nekakvim 

zakonima nego na političkoj odluci da se ravnomjerno kazne Hrvatska i Srbija, 

neovisno o tome tko je koga napao. Već kad je rečeno da sud neće prosuđivati o 

tome tko je bio agresor i skrivio rat, nego samo o tome tko je priklao kakvu babu 

ili dao strijeljati kakvog civila, trebalo je biti jasno kamo to ide. To je smisleno 

koliko i imati sud koji će suditi o tome tko je koga ubio tijekom oružane pljačke 

ili provale, ali ne ulazeći u to tko je bio provalnik. 

No sud se čak ni tog načela nije držao, da stvar bude gora. I to na štetu Hrvata. U 

Hrvatskoj je prvo ravnomjerno suđeno Hrvatima i Srbima za pojedine ratne 

zločine – ne ulazeći u meritum stvari, agresiju, a potom je Gotovina bio žrtvom 

prvostupanjske presude kojom je oslobođenje Hrvatske proglašeno “Udruženim 

zločinačkim pothvatom”, dok s druge strane agresije Srbije nije bilo, već samo 

neke pobune golorukog naroda za koju su krivi neki Mile Martić, seoski žbir, i 

neki Milan Babić, provincijski zubar, a ne Milošević i Srbija. Potom je na suđenju 

šestorki za ratna zbivanja BIH odstupio od tog načela, sudivši Tuđmanu preko 

Praljkovih leđa za “Udruženi zločinački pothvat” unatoč činjenici da je taj 

Tuđman upravo odustajanjem od HRHB omogućio kraj rata i stvaranje ovakve, 

doduše nefunkcionalne BIH. 

Nakon ovoga, kako uopće vjerovati u postojanje Praljkovog oproštajnog pisma u 

kom ne želi niti pogreb, niti grob? Ili je to samo konstrukcija da se Vladu poštedi 

neugodne moralne obaveze prisustvovanja pogrebu čovjeka koji je, zločinac ili 

ne, u konačnici, položio život za Hrvatsku? Praljak je podigao spomenik izdaji, 

kukavičluku i idiotizmu hrvatskih političara. S te strane, ne treba čuditi što nisu 

došli na komemoraciju. Pred izbore, opet će glumiti domoljube. Izbije li opet rat, 

razboljet će se od raznih talasemija minor i maior ili se sjetiti da imaju 

neodgodivih poslova po Londonu i Bruxellesu. I čekati kako će se stvari rasplesti 

da bi znali kojoj će se strani prikloniti.  

 

http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/komemoracija-bez-premijera-i-vlade-

svjedocanstvo-hrvatskog-kukavicluka-i-sutnje-1104243/  
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MARCEL HOLJEVAC: IVO LOLA NAPRIJED, 

PRALJAK STOJ! 

… i suzdržan glede Praljka 

HDZ je suzdržano popratio i komemoraciju generalu Slobodanu Praljku. U ime 

Vlade nije bilo nikog. Dvojica ministara su bili tamo, Medved i Krstičević, ali ne 

u svojstvu ministara i ispred Vlade RH, nego u svoje osobno ime, kao bivši 

Praljkovi suborci. Od viđenijih HDZ-ovaca, tamo su bili Milijan Brkić i Vlado 

Šeks. 

Političari su, nakon što su preko stranog tiska dobili par šamara – EU političari se 

nisu oglasili u vezi Praljka, samo preko tiska je poslana poruka! – odlučili da u 

ponedjeljak imaju važnija posla. Premijer je, recimo, otišao u Pariz. Tipično je to 

za njega, ali i za njegovog prethodnika Milanovića i neke druge bivše premijere, 

poput Sanadera. Čim u Hrvatskoj zagusti, oni se povuku na rezervne položaje, 

negdje s one strane Alpa. Pariz, London, Beč, Bruxelles. I čekaju da se situacija 

riješi, kako bi se slavodobitno vratili i prigrabili vlast. 

Na kraju, za Praljka bi se moglo reći što i za Tuđmana. Jer, i za njega su često, kad 

bi ga uspoređivali s Titom, šoveni i kroatofobi znali reći, “pa tko je njemu došao 

na pogreb, nitko, a Titu su došli i kraljevi, i predsjednici, i premijeri, preko stotinu 

stranih državnika”. 

Istina. Titu su došli stranci, a Tuđmanu njegov narod i vojska. Jer nije radio za 

strance ni za svijet, nego za svoj narod. 

 
http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/marcel-holjevac-ivo-lola-naprijed-praljak-

stoj-1106647/ 

 

  

http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/marcel-holjevac-ivo-lola-naprijed-praljak-stoj-1106647/
http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/marcel-holjevac-ivo-lola-naprijed-praljak-stoj-1106647/
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13 GODINA NIŠTA NIJE UČINJENO ZA 

HERCEGOVAČKU ŠESTORKU! 

 
Zlatko Vitez u Bujici: Znao sam da će se ubiti; političari su Praljka 

ostavili na cjedilu! 13 godina ništa nije učinjeno za hercegovačku 

šestorku! 

‘Jugoslovenima’ je presuda u redu, isto kao što im je život u ‘Jugosloviji’ bio OK 

– izjavio je Zlatko Vitez i dodao: – Takvima je važno da imaju svoje skijanje i 

plaćicu, ne razmišljaju oni o budućnosti hrvatske djece… 

Posljednja Bujica u cijelosti je bila posvećena komemoraciji za generala 

Slobodana Praljka. Gost Z1 bio je Zlatko Vitez, Praljkov veliki prijatelj, prvak 

hrvatskog glumišta, bivši savjetnik predsjednika Tuđmana za kulturu i nekadašnji 

ministar kulture. Vitez se s Praljkom zadnji puta čuo dva tjedna prije tragičnog 

haaškog čina, a po mnogima – upravo je on imao najimpresivniji nastup na 

komemoraciji u Lisinskom. 

Komemoracija na kojoj se okupilo na tisuće Hrvata, prošla je bez incidenta, 

premda su tzv. novinari nekih portala koji Praljka uporno nazivaju ‘ratnim 

zločincem’, u Lisinski došli doslovce maskirani, a na ulazu su se lažno 

predstavljali kako bi dobili akreditaciju. 

 “Sve je proteklo u visokom stupnju poštovanja prema djelu Slobodana Praljka, 

ali ne samo kao vojskovođe,” započeo je Vitez i nastavio: “On je prije svega bio 

humanist, filozof, završio je Umjetničku akademiju, bio je kazališni i filmski 

redatelj, a komemoracija je sve to objedinila. To sam se potrudio izreći u nekoliko 

minuta koje sam dobio, ali s naglaskom na njegovo domoljublje. Imao sam čast 

raditi s njim predstavu 1984. godine na ‘Polemike’ Antuna Gustava Matoša ‘Dragi 

moji suvremenici’ koja je bila popraćena rodoljubnim Matoševim stihovima. 

Predstava je odjeknula izvanredno, usprkos mrzlom Zagrebu koji nije prihvaćao 

Praljkove ideje… Igrali smo do samog početka izbijanja rata. U sjećanju mi je 

ostalo gostovanje na Lošinju; na povratku, kada kada je na Velebitu granulo sunce, 

sva trojica u isti glas, Slobodan Praljak, Božidar Boban i moja malenkost – 

zapjevali smo iz sveg glasa ‘Vilu Velebita’, nitko to ne može izrežirati…” 

 

MEKUŠCI, TUĐEM SLUZI SLUGE, TUĐE PRIREPINE – MEŠETARI MOJE 

DOMOVINE… 

 Vitez je bio i na ispraćaju šestorke u Haag, u zagrebačkoj zrakoplovnoj luci. 

 “Bio sam potišten, Praljak me je utješio, rekao da se trgnem i predložio da 

recitiramo odlomke iz proročanske Matoševe ‘More’ koja je napisana 1907. 

godine, a aktualna je i danas,” prisjetio se Vitez i počeo recitirati u studiju: “K’o 
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babe kukaju, k’o tikve plutaju i novac gutaju, te korizme gladne, zulumćari 

škuri, mlakonje, mekušci, bezočni panduri, tuđem sluzi sluge, tuđe 

prirepine, mešetari moje — tvoje domovine!” 

 Zlatko Vitez je upravo ove stihove recitirao i u Lisinskom, a briljantna izvedba 

puštena je u Bujici. 

Iduće godine navršit će se 50 godina od kada su se Vitez i Praljak upoznali na 

studiju: “Slobodana se optuživalo da je srušio Stari most u Mostaru, premda više 

nije bio zapovjednik kada je most srušen. Novi most otvorio je naš poznanik iz 

studentskih dana Sulejman Kupusović sada veliki musliman, a tada veliki 

‘jugosloven’ koji je htio spriječiti studentski štrajk, a u tome ga je osujetio upravo 

Praljak!” 

 Na pitanje voditelja kako to da jedan Varaždinac toliko voli Hercegovce i 

Hercegovac mu je najbolji prijatelj, Praljak je odgovorio da je on Varaždinec – 

Domovine sin i da ga ne određuje pripadnost nekom zavičaju ili lokalnom klanu, 

već pripadnost Hrvatskoj domovini, a jedan od njezinih najljepših krajeva je – 

Hercegovina! 

 

DO SAMOG KRAJA UZ GENERALA, ČULI SU SE DVA TJEDNA PRIJE 

TRAGIČNOG ČINA… 

 S generalom se zadnji puta čuo dva tjedna prije tragičnog čina… 

 “Javljao se prijateljima, čuli smo se telefonski, to su bili razgovori tipa ‘kako si’ 

i vezani za zdravlje… Znali smo da smo bili prisluškivani, nismo imali ni vremena 

ni volje voditi poduže razgovore. Kada god je dolazio u Zagreb, kada su ih puštali 

na tzv. odmore, onda smo često provodili vrijeme skupa, pogotovo kada je bio 

zadnji puta 2012. godine na ljeto… Gotovo smo svakodnevno razgovarali i imali 

smo u planu što ćemo raditi kad se vrati… Nažalost, dragi Slobodan je otputovao 

na onu drugu obalu s koje se nijedan putnik ne vraća… No, s nama je! Na 

komemoraciji smo vidjeli ganutljivu reakciju, ne samo njegovih suboraca, nego 

svih ljudi koji su bili privrženi ideji Franje Tuđmana i stvaranja hrvatske države, 

ali i očuvanja hercegovačkog korpusa u BiH,” ispričao je Vitez. 

Bujanca je zanimalo kako to da njih dvojica Varaždinaca toliko vole Hercegovce, 

dok mnogi tjeraju urbani rasizam: “Krenuo bih od naše pjesme koju smo naučili 

pjevati još kao mala djeca – Ja sam Varaždinec, domovine sin! Nisam sin neke 

uske regije ili pripadnosti zavičajnom društvu, nego domovine, a naša domovina 

je i Hercegovina. Antuna Branka Šimića, Maka Dizdara i Ivu Andrića smatram 

hrvatskim piscima. Išao sam u gimnaziju s nekoliko Hercegovaca koji su me 

upoznali sa svojim zavičajem, a to je jedan od najljepših krajeva naše domovine”.  

ODGOVOR PROVOKATORU: PRALJAK JE SPAŠAVAO MUSLIMANSKE I 

SRPSKE OBITELJI, ZNA TO ABDULAH SIDRAN DOBRO! 
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 Vitez je u Bujici odgovorio i na provokacije bosanskog književnika Abdulaha 

Sidrana koji je ovih dana ružno govorio o Slobodanu Praljku. 

 “O Praljku govoriti, bez da se spominje njegov grandiozan humanizam u ratu, je 

bespredmetno! I to Sidran jako dobro zna. Zna se koliko je Praljak spašavao i 

muslimanske obitelji… Pa spavali su mu kod kuće u Čapljini! Kao i srpske obitelji 

i nikada što se tiče toga nije radio nikakve razlike. Rat je, što veli Držić, poguba 

ljudske naravi. U ratu se događaju monstruozne stvari koje se u normalnom životu 

ne bi smjele događati. Praljka optuživati po zapovjednoj odgovornosti nakon svih 

dobročinstava koje je napravio je besmisleno! To je izmišljeni model da bi se 

moglo napakirati i hrvatskoj državi i hrvatskim vlastima. U okviru konstrukcije 

‘udruženog zločinačkog pothvata’ mora postojati konstrukcija zapovjedne 

odgovornosti… E, zato imamo državu koja je zakazala! Zato imamo i plaćamo 

naše bajne diplomate, zato imamo premijere, zato konačno postoji i institucija 

predsjednika države – da se tome odupru! A što su oni napravili u 13 godina 

suđenja hercegovačkoj šestorci?! Mesić ne samo da je svjedočio, nego je davao 

transkripte koji su po svim svjetskim pravilima još dugo trebali biti neotvoreni. 

Imamo još slučajeva koji su čisto narušavanje prava i integriteta naše hrvatske 

države,” bio je kategoričan gost Bujice. Priznao je da je za haaške uznike pokušao 

agitirati, ali svugdje je nailazio na otpor i na zid…  

“To nije problem ‘druge države’ – kako su govorili neki naši političari, gurajući 

glavu u pijesak, to je pokazala sama presuda u kojoj piše da su Tuđman i Šušak 

bili dijelom ‘udruženog zločinačkog poduhvat’a, a njihovi vojni i politički 

zapovjednici su osuđeni na dugogodišnje robije…” 

 

BOŠNJAKOVIĆU SAM VIDIO NELAGODU U OČIMA DOK JE 

SLUČAJNO SUSREO PRALJKA… 

 Prepričao je kako su se jednom prilikom u Dežmanovoj, u Zagrebu susreli general 

Praljak i sadašnji i tadašnji ministar pravosuđa Dražen Bošnjaković: “Sjedili smo 

zajedno, Praljak mu je bio okrenut leđima kad je naišao. Vidio me i pozdravio, a 

kada je ugledao Praljka, problijedio je kao smrt! Vidio sam tu nelagodu, taj strah 

u očima… Ali, ne samo kod njega – tako je kod većine političara. Jednostavno su 

smatrali da na njih to ne spade! Jer to znači da to mora biti dio dogovorne politike. 

Oni posao obrane naših ljudi nisu napravili! Post festum ne mogu ništa, da su htjeli 

mogli su napraviti za vrijeme suđenja, a trajalo je 13 godina! Sada više ne 

vjerujem da se išta može učiniti.”  

 Državni vrh na komemoraciju nije došao, osim ministra hrvatskih branitelja Tome 

Medveda, potpredsjednika Hrvatskog sabora Milijana Brkića i izaslanika 

Predsjednice Ante Deura, dok je potpredsjednik Vlade Damir Krstičević došao na 

kratko i otišao kada su ga primjetili novinari. 

 “Uvijek mogu reći da su imali prečih obaveza, da su poslali svoje izaslanike… 

Njihova nazočnost na takvom značajnom skupu itekako bi bila dobrodošla, a to bi 



196                               VUKOVAR: TRIJUMF TUĐMANIZMA 

 
 
prihvatio i onaj većinski dio hrvatskog naroda. Ima i ljudi koji se obraćaju putem 

portala koji smatraju da je presuda u redu, ali ti bi i dan – danas smatrali da bi im 

život u ‘Jugosloviji’ bio OK. Zovem je namjerno ‘Jugoslovija’ jer se uvijek 

govorilo ‘Jugosloveni’… Njima je sve u redu, samo da imaju svoje skijanje, dobre 

honorare i plaćice, dobro organizirane privatne ili državne radne organizacije, a 

ovo što se događa u višoj politici koja određuje sudbinu njihove djece i unučadi u 

takvom neprijateljskom okruženju Srbije, BiH i Slovenije, reći će da ih se to ne 

tiče i da je to stvar drugih,” ogorčeno je rekao Zlatko Vitez. 

  

TUĐMAN JE ODLIKOVAO IZETBEGOVIĆA, A ON JE BIO SPREMAN 

POSLATI U SMRT 200 TISUĆA LJUDI KAKO BI IMAO ‘ČISTU’ DRŽAVU! 

POČETAK ISILA-a JE U BIH! 

 “Nije me previše iznenadilo to što se dogodilo u Haagu jer sam znao za Praljkove 

stavove. On je često puta znao reći da neće živjeti sa stigmom ratnog zločinca, bio 

je decidiran, bio je čovjek od uvjerenja i karaktera! Nije me iznenadila ni presuda 

jer sam vidio optužnicu, koja se trebala rušiti na potpuno drugačiji način i to već 

na prvostupanjskoj presudi! Svijet na određeni način želi da se ova situacija smiri 

na ovakav način, da nema pobjednika, da nema naših dobročinstava prema BiH, 

premda smo mi glasovali za tu državu na referendumu i branili je u ratu. No, ovako 

se ništa neće smiriti, biti će samo još gore… Pa, Tuđman je odlikovao Aliju 

Izetbegovića! Ako si neprijatelj države, kako može predsjednik te države primiti 

odličje predsjednika ‘neprijateljske’ države? Hajde mi to objasnite,” bio je 

kategoričan Vitez i prisjetio se jednog događaja: “Godine ’92. predsjednik 

Tuđman došao je neraspoložen na moju predstavu. Rekao mi je da je kod njega 

bio Izetbegović i rekao da situacija nije dobra. Nudio mu je sve, obuku vojnika u 

našim vojarnama, pomoć u naoružanju, liječničku pomoć i zajedničku vojsku 

kako bi se oduprli moćnom i snažnijem okupatoru – JNA i četnicima. Izetbegović 

mu nije znao ni reći podatke koliko ih je izginulo, ali je rekao da će izginuti i 200 

tisuća muslimana ako treba, ali da će imati svoju državu, a ne našu – zajedničku… 

Tuđman je svakog hrvatskog vojnika isplakao, a ovaj bi ih žrtvovao 200 tisuća! 

Početak ISIL-a bio je u Bosni i Hercegovini! Tko je doveo ‘muhadžedine’, 

namjerno kažem – ‘muhadžedine’ – Izetbegović!” 

 Otkrio je kako je dao domovnice Kemalu Montenu i Indeksima ’95. godine dok 

je bio ministar kulture. “Pa koja država daje domovnice svojim ‘neprijateljima’,” 

prokomentirao je. 

 Slobodana ću pamtiti po smijehu, bio je drag čovjek, iako je djelovao pomalo 

zastrašujuće s onom bradom. Bio je spreman svakome pomoći. Kada je bio u 

Sunji, nazvao ga je jedan Srbin iz Banje Luke jer je čuo kakav je čovjek, pitao ga 

je da mu izbaci vodu iz radijatora u kući da se ne bi smrznuli. Odmah je poslao 

vojnika da to napravi, a kada su mu rekli da se ovaj možda nikada neće vratiti, 

Slobodan je rekao da mu je tako savjest čista,” rekao je Zlatko Vitez u Bujici, a 

emisiju je zaključio anegdotom iz Haaga: “Praljak je tamo razgovarao i sa 
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Miloševićem. Razgovarali su uglavnom o vinima, a kada su u Hrvatskoj počeli 

napadi na Tuđmana, Milošević mu je rekao da su ti što ga napadaju budale, jer da 

nije bilo Tuđmana, nikada Hrvati ne bi dobili svoju državu!” 

 

https://kamenjar.com/bujica-13-godina-nista-nije-ucinjeno-za-hercegovacku-

sestorku/   

https://kamenjar.com/bujica-13-godina-nista-nije-ucinjeno-za-hercegovacku-sestorku/
https://kamenjar.com/bujica-13-godina-nista-nije-ucinjeno-za-hercegovacku-sestorku/
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M. MEĐIMOREC, J. PEČARIĆ, GENERAL PRALJAK 

IV. S PRIJEZIROM ODBACUJEM VAŠE PODANIŠTVO, 

ZAGREB, 2018. 

 
GOVOR U PETRINJI DR. SC. MIROSLAVA 

MEĐIMORCA 

Kad god odem u Sunju zapalim svijeću ispod biste velikog glumca i 

hrvatskog branitelja Svena Laste. Volio bih da se jednog dana kraj njega 

nađe i bista našeg Hemingwaya. Bista već postoji, izradio ju je akademski 

kipar Stjepan Gračan. Mislim da bi valjalo razmisliti o takvom skromnom 

znaku poštovanja velikog životnog djela generala Slobodana Praljka? 

Srdačan pozdrav poštovane gospođe i gospodo, drage Petrinjanke i dragi Petrinjci! 

Večeras je ovdje s nama i skupina branitelja, neke od njih poznajem.To su 

„Gromovi“, veselim se njihovom dolasku na predstavljanje knjiga o zapovjedniku 

obrane Sunje generalu Slobodanu Praljku. “Gromovi“, pripadnici 3. Satnije Druge 

gardijske brigade HV-a, branili su Sunju, i to onaj njen naizloženiji dio- od B-52 

do željezničke postaje Sunja i Hotela, ali bilo ih je diljem Hrvatske, po svim 

bojištima- od Banovine, Korduna, Bosanske Posavine, Maslenice do „Oluje“ i 

oslobađanja grada u kojem večeras predstavljamo pa sve do pobjedonosnog 

završetka vojne operacije „Oluja“ i kapitulacije Banijskog korpusa. Genaral 

Slobodan Praljak posebno je cijenio „Gromove“- spomenut ću neke koje vidim u 

publici-Krunu, Kinfu, Crnog, Marka Bojovića, da ne nabrajam dalje, pamtio je i 

poznavao svakog ponaosob, koje smo Hemingway i ja imali čast upoznati u Sunji. 

Neki od njih su ga pratili u Bosansku Posavinu, neki su s njim otišli uvježbavati 

pripadnike HVO-a u Hercegovinu, nekoliko tih krasnih mladića poginulo je ili 

teško ranjeno u BiH, posljednji poput dragog prijatelja Mike su poginuli pri 

prelasku rijeke Une u jesen devedesetipete. Kad su „Gromovi“ stekli povjerenje u 

njega uvijek su slijedili riječi i djela sunjskog zapovjednika Slobodana Praljka- 

Hemingwaya. U uvodu je spomenuta moja knjiga „Piše Sunja Vukovaru“ pa bih 

vam rado pročitao dio posvećen Hemingwayu. 

-Bobiša se u Sunji pojavljuje s rancem i starim njemačkim trofejnim šmajserom 

preko ramena, u tirolskim kožnim hlačama i gojzericama. U Sunji je neobična 

odjeća s kojom se uputio u rat nasmijala branitelje, ali on im se uskoro nametnuo 

svojim znanjem, organizacijskim odlikama, srčanošću i snagom. Isprva je 

pomagao pri izgradnji utvrđenja i uvjeravao branitelje kako je važno da ih grade. 

Do tada svi su branitelji cijenili samo pušku, ne i lopatu. Prvih dana umalo je 

poginuo pod zidom željezničke postaje, urušenim od udara topovske granate. 

Nakon odlaska Leoparda postaje zapovjednikom obrane Sunje. Zbog duge, 

neuredne brade i eksplozivnog temperamenta, načuli su nešto i o njegovoj 
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umjetničkoj profesiji, branitelji su ga prozvali Hemingwayem i taj mu je ratni 

nadimak ostao do danas. 

Oštro se suprotstavlja politici i razlikama, ideološkim ili stranačkim, posebice 

radikalnima, Uvodi jutarnje sastanke s podizanjem zastave i hrvatskom himnom 

koju svira trubač, vojnici moraju biti uredni, dobro opskrbljeni i vođeni. 

Zapovijeda i zahtijeva od svih, stalno ponavlja jednu te istu rečenicu: "Mi smo 

jedinstvena hrvatska vojska!" Časnicima je govorio: "Ne traži od drugih ono što 

sam ne možeš učiniti". Rekao je tenkistima da će ići ispred njih, a oni neka ga 

slijede. Krenuo je iz zaklona, došao na čistinu raskršća pred zauzetom postajom. 

Hemingway, Slobodan Praljak, onako velik, uspravan, izložen izravnoj 

neprijateljskoj vatri, stao je na čistinu, doveo je tenk u položaj s koga izravno 

može gađati zauzetu željezničku postaju, udaljenu tek nešto manje od stotinu 

metara, i zapovjedio da puca. Za kratko vrijeme ponovno smo zauzeli postaju. 

Nekoliko dana nakon priznanja Hemingway je zaključio kako se bliži vrijeme 

našeg odlaska. Pomogli smo kad je bilo najteže, kad je sve bilo neizvjesno, neka 

sad osiguranje primirja preuzmu mlađi. Brinula ga je jedino budućnost Bosne i 

Hercegovine, znao je da će se rat, još brutalniji i krvaviji, preseliti tamo, a on će 

se morati priključiti obrani Hrvata. Tamo žive njegovi roditelji, to je njegova 

rodna gruda, njegova je dužnost braniti je.  

Bio sam uz Bobišu kad je postajao Hemingway, mogu svjedočiti o njegovoj 

izuzetnoj hrabrosti,bio je primjer braniteljima, cijenili su njegovo znanje, 

uvažavali snažnu osobnost, intuiciju i komunikativnost, njegovu snagu i autoritet 

koji ponekad nije prezao uspostaviti ni silom. Nije se odvajao i uzdizao iznad 

jednostavnih mladića, volio se s njima družiti i šaliti. Uvodio je red i stegu, 

iskorjenjivao pljačku i krađe, nije dopuštao nacionalnu mržnju, deseci Srba su bili 

u redovima sunjskih branitelja. Suprotstavljao se svakoj ideologiji u vojsci, osim 

rodoljublja.Vidio sam kako se pod prisilom rata kod njega razvijaju osobine 

potrebne svakom dobrom vođi, kasnije, u događajima u Bosni i Hercegovini, one 

će biti još vidljivije. Naređivao je uhićenja onih koji su dovodili u opasnost obranu 

ili remetili stroga pravila ponašanja u ratnim uvjetima, zabranjivao ulaske na 

područje Sunje švercerima, kriminalcima i prevarantima, suprotstavljao se 

političarima iz vladajuće stranke kad bi se upletali u obranu. Bio je gostoljubiv 

domaćin Europskim promatračima i kozer za stolom pri kojem je ugošćivao goste. 

Za vrijeme najžešćih napada odlazio bi autom na željezničku postaju ili u Hotel i 

hrabrio gardiste. Veselio se s njima i tugovao kad bi netko poginuo, prisustvovao 

pokopu, odlazio s Gromovima u izviđanja, čuvao im odstupnicu s puškom u ruci. 

Znao bi povisiti glas i fizički se suprotstaviti bundžijama. Bio je pravi ratnik i 

vođa. Sve što se dogodilo kasnije: činovi, položaji, uvažavanje, autoritet, bilo je 

utemeljeno u njegovom ponašanju u Sunji i pretvorbi Slobodana Bobiše Praljka u 

Hemingwaya i generala pobjedničke Hrvatske vojske. 

“Piše Sunja Vukovaru“, Miroslav Međimorec, Zagreb 2004. PIP Naklada Pavičić 
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Drago mi je što ste se odazvali i došli na skup čiji cilj je zadržati uspomenu na 

čovjeka koji nije mogao otrpjeti nepravdu i laž, neistinu i zatiranje istine. 

Dosljedan svojoj prirodi i dubokom, antičkom poimanju morala i istine, ne 

prihvaćajući sramotnu presudu Haškog suda sokratovski je izabrao smrt. To nije 

bio čin kukavičluka i bijeg od odgovornosti krivca već krik i uzvik prijezira i 

poruka koju nam je uputio. Svima nama koji smo još zadržali rodoljublje i 

hrabrost, razum, duh i snagu koja nas je resila devedesetih. Koja je to poruka? 

Osim jedne rečenice da s prijezirom odbacuje presudu i da nije ratni zločinac-što 

nam je za sobom ostavio general Slobodan Praljak? Ta poruka, taj poziv pa čak i 

zapovijed mogli su se isčitati iz njegovog tijela, iz gesta, iz intonacije, oka, iz 

cjeline osobe koja je bila Slobodan Praljak tren prije nego je nestao iza zavjese 

koju su navukli njegovi suci, iz života koji nije mogao nastaviti, jer bi živio u laži. 

A laž nije trpio. Slobodan, kritičkog, lucidnog duha, rijetke inteligencije stremio 

je u visine, bio je voljan žrtvovati se da bi skinuo ljagu, objede i neistine s Hrvatske 

i hrvatskog naroda. Za njega nije postojao Udruženi zločinački, Hrvati su se 

branili, Hrvati su samo željeli slobodu, svoju nezavisnu državu i mir. Istinoljubiv, 

visokih moralnih načela, odgovoran, prkosan, snažan, istovremeno blag i 

druželjubiv, bio je spreman svojim životom braniti svoje i naše ljudsko pravo na 

istinu o Domovinskom ratu, o obrani hrvatskog naroda u BiH. Generalski je vodio 

rat u miru, pred sudom je lavovski hrabro i filozofski mudro branio Hrvatsku od 

manipulacija, konstrukata, fabriciranja lažnih istina i juridičke sile. Znao je dobro 

s kim se nadmeće, kojim svjetskim silama i interesima se opire pa ipak je učinio 

sve da pred sudom i svijetom objasni, iznese činjenice, pokaže samorazumljivu 

istinu, obrani Hrvatsku, Tuđmana, Šuška, narod, vojsku, branitelje. U tom 

titanskom nadmetanju, u nadmudrivanju s Haškim sudskim Golijatom koji je 

personificirao moć velikih pristao bi prihvatiti da su ga uvjerili da je bio u krivu, 

ali na sudsko nasilje, na hladnu besćutnost, na politički diktat odgovorio je jedino 

čime je mogao- svojom snažnom voljom, svojom odlukom da ga ne mogu prisiliti 

da povjeruje u laž, svojim izborom časne smrti. Snažnim, svima razumljivim 

činom samodarja uzdrmao je hrvatski i ne samo hrvatski narod, mnoge koji su 

vidjeli svu nakaradnost i nepravičnost tog suda. Nitko pravdoljubiv i 

dobronamjeran, pred televizijskim ekranima, bilo gdje u svijetu, nije mogao ostati 

ravnodušan. Prodrmao nas je, uzbudio, izbacio iz ravnodušnosti koje je obuzela 

mnoge-Ništa se ne da učiniti? Učinili smo što smo mogli. Uzeli su nam ono što 

smo sanjali i za što smo se borili. Stari smo, pregazilo nas je vrijeme. A onda je 

zavladala šutnja i general Praljak je počeo tonuti u tamu bezosjećajnosti, nehata i 

zaborava, nestajati u šutnji i nemaru hrvatske politike.  

Više je nego očito da današnji hrvatski političari, mediji, pa i branitelji svjesno ili 

nesvjesno u tome sudjeluju- preko samožrtvovanja, herojskog čina, snažnog i za 

sve nas životno važnog upozorenja, poruke generala Praljka-navlače zavjesu 

šutnje. Zar vam nije neobično da do sada ni jedan hrvatski general nije bio na 

predstavljanju knjiga, na posljednjem predstavljanju u zagrebačkoj HVIDRi nisu 

se pojavili organizator ni članovi udruge. Jedino je ministar Medved podržao i 

pomogao izdavanje prve knjige, hvala mu. Istina o našem prijatelju, suborcu, 
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generalu pobjedničke hrvatske vojske, intelektualcu koji je sav svoj život, um, 

osjećanja i trud na suđenju u Haagu posvetio obrani dostojanstva i čistoći 

Hrvatske, Domovinskog rata i sviju nas koji smo u njem sudjelovali- zaboravlja 

se, umanjuje i namjerno potiskuje dok se veličaju neki koji mu nisu bili ni do 

koljena po moralnoj snazi, intelektualnoj sposobnosti i odlučnosti, odgovornosti, 

ustrajnosti i junaštvu. 

General Praljak je zastupao istinu, istina se danas pretvara u laž. Devedesetih smo 

zajedno s Praljkom zastupali istinu, razum, moralnu ispravnost. Prešućujući 

Praljka danas odustajemo od sebe onakvih kakvi smo bili devedesetih, prestajemo 

biti onako čisti, uvjereni u ispravnost ideala koje smo branili, počinjemo sumnjati 

u domovinu, slobodu, poštenje, istinu i zajedništvo. Gesta, poruka, samodarje 

generala nas obvezuje na čuvanje sjećanja na njega, jer tako čuvamo sjećanje i na 

nas same kakvi smo bili i kakvi trebamo ostati-uspravni, oni koji razlikuju dobro 

od zla, prirodno od neprirodnog, pošteno od nepoštenog, istinu od laži, 

manipulaciju od prave namjere. 

Kad god odem u Sunju zapalim svijeću ispod biste velikog glumca i hrvatskog 

branitelja Svena Laste. Volio bih da se jednog dana kraj njega nađe i bista našeg 

Hemingwaya. Bista već postoji, izradio ju je akademski kipar Stjepan Gračan. 

Mislim da bi valjalo razmisliti o takvom skromnom znaku poštovanja velikog 

životnog djela generala Slobodana Praljka?Hvala vam na pozornosti! 

Petrinja, 12. travnja 2018. 

Miroslav Međimorec 

 

http://dragovoljac.com/index.php/razno/10477-miroslav-medimorec-govor-na-

predstavljanju-knjiga-o-generalu-praljku-u-petrinji  

https://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/mmedimorec/29176-m-medimorec-

praljkov-krik-i-uzvik-prijezira.html  

https://narod.hr/kultura/dr-miroslav-medimorec-presujucujuci-praljka-danas-

odustajemo-sebe-onakvih-kakvi-smo-bili-1990-ih 
 

  

http://dragovoljac.com/index.php/razno/10477-miroslav-medimorec-govor-na-predstavljanju-knjiga-o-generalu-praljku-u-petrinji
http://dragovoljac.com/index.php/razno/10477-miroslav-medimorec-govor-na-predstavljanju-knjiga-o-generalu-praljku-u-petrinji
https://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/mmedimorec/29176-m-medimorec-praljkov-krik-i-uzvik-prijezira.html
https://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/mmedimorec/29176-m-medimorec-praljkov-krik-i-uzvik-prijezira.html
https://narod.hr/kultura/dr-miroslav-medimorec-presujucujuci-praljka-danas-odustajemo-sebe-onakvih-kakvi-smo-bili-1990-ih
https://narod.hr/kultura/dr-miroslav-medimorec-presujucujuci-praljka-danas-odustajemo-sebe-onakvih-kakvi-smo-bili-1990-ih
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JE LI POLITIČARIMA KRIVA MATEMATIKA? 

ZAGREB, 2019. 

 
DR. SC. JOSIP STJEPANDIĆ: 

POLITIČKI KOREKTNO JE BITI NESPREMAN 

Izlaganja dr. Josipa Stjepandića prigodom predstavljanja knjige 

„Josip Šimunić i ‚Za Dom spremni‘“ u Zagrebu 3. listopada 2019: 
 
Knjiga koju danas predstavljamo jedna je u nizu o temi pozdrava ‚Za Dom 

spremni‘. Iznimno plodonosnog autora u ovome krugu mislim ne treba 

predstavljati. Meni je posebno veselje svaki puta kad dobijem njegovu novu 

knjigu, a sudjelovanje u predstavljanju posebna čast, koju ove godine imam već 

drugi put. Žao mi je i ispričavam se zbog toga što naša zajednička knjiga „Ništa 

se još promijenilo nije“ iz godine 2017. mojom krivicom još nije dobila nastavak, 

iako za to ima jako puno materijala. To je tema za 2020. godinu. 

Ja sam u najavi predstavljen kao predsjednik HAZUDD-a, što stoji za Hrvatsku 

akademiju znanosti i umjetnosti u dijaspori i domovini, sa sjedištem u St. Gallen-

u u Švicarskoj. Admiral Domazet Lošo je član, a profesor Jurčević prvi 

dopredsjednik naše Akademije, koja je osnovana godine 1978. U ovome trenutku 

brojimo 60 članova, otprilike po pola u domovini te inozemstvu. U članstvu 

imamo i strance poput Esther Gitman. 

Kao svaka akademija bavimo se znanošću, a nešto manje i umjetnošću. U ovome 

trenutku imamo dva težišta. Prvo je tema izbornog zakona, a napose za Hrvate 

izvan Hrvatske. U tu svrhu formirali smo tim s tri naša te dva vanjska člana, koji 

će skupa s ovdje nazočnim odvjetnikom Matom Knezovićem razraditi put kako bi 

se taj problem u dogledno vrijeme riješio – ako ne drukčije – onda pravnim 

sredstvima tj. tužbama. Tema je, na žalost, puno, puno složenija od jednog, dva ili 

tri referendumska pitanja. O tome ćemo se obratiti javnosti koncem godine, kad 

budemo imali konkretan prijedlog. 

Drugo težište je obilježavanje 75. obljetnice genocida u Bleiburg-u dogodine. Tu 

usko surađujemo sa srodnim austrijskim organizacijama te pripremamo simpozij 

te prigodno izdanje o toj tužnoj obljetnici.  

Nakon toga bismo ispunili uvjete iz čl. 1 Zakona o Hrvatskoj akademiji znanosti 

i umjetnosti te kanimo najkasnije godine 2021. naše sjedište prebaciti u Hrvatsku. 

Osim gore navedenog svi se mi rado bavimo pronošenjem istine o Hrvatskoj, 

pogotovo o nedavnoj prošlosti. Tu je potreba velika, jer u Hrvatskoj na žalost ima 

puno izroda i otpadnika koji o svojoj domovini iznose najgore objede te ih ciljano 

prenose u inozemstvo, često uz pomoć velikosrba, pokušavajući Hrvatsku ogaditi 

u očima stranaca. Najgore razdoblje bilo je u prvoj polovici godine 2016. dok je 

na vlasti bila Vlada Tihomira Oreškovića. To je mene ponukalo da se malo više 

angažiram. 
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Govoreći o Njemačkoj, u kojoj živim od 1988. godine, mogu istaknuti da je slika 

Hrvatske vrlo povoljna. To ima dva razloga. Počet ću od drugoga: godinu za 

godinom oko 2,5 milijuna Nijemaca posjećuje Hrvatsku, te se vraća s vrlo 

povoljnim dojmovima. Čuo sam tu i tamo poneku pritužbu na visoke cijene i slabu 

uslugu, ali nikad da bi netko bio zlostavljan, pogotovo zato što je Nijemac. Da je 

ksenofobija u Hrvatskoj široko raširena, kao što tvrde izrodi i otpadnici, to bi bio 

opazio svaki malo pronicljiviji njemački gost. 

Prvi razlog, zašto je je slika Hrvatske vrlo povoljna, smo mi Hrvati koji živimo u 

Njemačkoj te uživamo ugled kao malo koja nacija. Mogao bih Vam ispričati puno 

anekdota, koje to potvrđuju. To naravno ne možete pročitati u režimskim 

tiskovinama u Hrvatskoj niti čuti na Yutel-u, koji se skriva iza kratice HRT. Kad 

bi se hrvatska država jednom naučila pameti pa počela prema Hrvatima 

onako dobro postupati kao Njemačka, možda bi se puno njih vratilo u 

domovinu!? 

Ta nas intrigantna misao dovodi na današnju temu.  

Jedan od stjegonoša toga velikog ugleda bio je dugi niz godina Josip Šimunić. 

Iako je za veliku većinu Nijemaca potpuno neshvatljivo, pače izvan zdrave 

pameti, da športaš koji je rođen i odrastao u dalekoj Australiji, koji godinama živi 

i igra u Njemačkoj, na nacionalnoj razini igra za sićušnu zemlju svojih djedova, 

malo pomalo su se privikli na tu činjenicu te su Šimunića počeli zvati „Der 

Kroate“ (Hrvat) umjesto „Der Australier“ (Australac). 

U kratkim crtama: Josip Šimunić uspješno je igrao 14 sezona u prestižnoj 

njemačkoj Bundesligi, gdje je dogurao do kapetana te najpopularnijeg i najboljeg 

igrača tradicionalnog kluba Hertha iz Berlina, pogotovo godine 2008. kad je 

Hertha bila u borbi za naslov prvaka. Dva puta je bio biran za najboljeg braniča u 

Bundesligi.  

Od godine 2002. bio je nezamjenljiv stoper hrvatske nogometne vrste, za koju je 

nastupio 105 puta.  

Kao branič sigurno nije mogao biti nježno janje, međutim za Šimunićem se nisu 

vukle nikakve afere niti repovi, kao za drugim zvijezdama. Svaki njegov uspjeh 

bio je i naš uspjeh. Od mnogo istaknutih hrvatskih športaša u Njemačkoj, Šimunić 

je u duljem razdoblju sigurno bio među pregršt najboljih. 

Onda je donio odluku o kojoj razmišlja svaki iseljenik pred konac karijere: 

povratak u domovinu. 

U domovini se dogodilo ono što se dogodilo. Priča je toliko puta prepričana, a 

meni je previše mučna da bih je ponavljao. 

Umjesto toga, htio bih Vam ispričati što sam ja doznao o tobožnjoj krivnji Josipa 

Šimunića. 

Nakon početnog šoka i pomisli “A što mu je to trebalo”, počeo sam malo 

razmišljati o tome što su Šimunić i navijači zapravo rekli. 

Ništa posebno, pogotovo što bi opravdalo takve reakcije i interpretacije. 

Budući da imam poslovne kontakte u 29 zemalja širom svijeta, vremenom sam se 

raspitao te doznao da je zapravo svatko od mojih kolega Za Dom spreman. Nakon 

nekog vremena bilo se pročulo da se raspitujem, pa su me zapitali zašto pitam 

nešto što je samo po sebi razumljivo. Najzanimljivije je bilo s Kinezima, koji 
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imaju krilaticu 恋家 (Liam Shi). Međutim, dugo mi nisu znali točno objasniti 

smisao tog pojma tako da bih ja to razumio, jer eto radi se o najdubljim 

emocijama, dok nisam naletio na Danping Lin, mladu docenticu iz Šangaja. 

Poslušajte: 

“Prvo riječ po riječ. 恋 se sastoji od 亦 i 心。Znak 亦 znači “isti”, a 心 znači 

“srce”, pa onda znak 恋 označava sve one koji imaju isti osjećaj u srcu, a to je 

ljubav; znak 家 napravljen je od znaka 宀 i znaka 冢. Znak 宀 znači “krov”, a冢 

znači grob. Tako znak 家 pokazuje na nutarnji vid doma, dom koji mi pruža krov, 

u kojem mogu biti kad i koliko želim, a u konačnici ću za njega raditi, umrijeti, i 

u njemu biti pokopana. 

Drugo, izraz 恋家 izražava intimni osjećaj ovisnosti o nečemu. Dom je više od 

kuće, lokacije, ljudi koje volim. To je mjesto u kojem će se moje srce nastaniti. 

Kao riječi pjesme Michaela Buble-a “Home” (dom) – “Samo želim ići doma, 

draga, ići ću doma… Pusti me da idem doma, bit će u redu. Bit ću doma večeras, 

dolazim doma.” 

Treće, mislim da je to riječ pohvale i časti.“ 

Toliko mlada Kineskinja o ZDS. 

Kad smo već kod Kineza, sigurno Vam nije promaklo da su prije nekoliko mjeseci 

u Imotskom kaznili jednog Kineza, koji je na javnome mjestu uzvikivao Za Dom 

spremni. Jadan očigledno nije znao da je zapravo iznosio prijevod od Liam Shi, 

pa se previše nije niti branio. 

Slične osjećaje budi ZDS kod korisnice Merlin27 s portala hkv.hr (ako je ovo 

oznaka njezina ljepote i starosti, onda je moram pohvaliti da je mlada i lijepa te 

povrh svega vrlo pametna), koju ću ovdje citirati: 

„Glede ZDS - ako se odmaknemo od tih nekih kontroverzi oko njega - samo bi 

ovo htjela reć': sam pozdrav je s estetskog aspekta (po izboru riječi i po zvučnosti) 

FAKAT savršen; on je ponosan, odlučan, odrešit, lako pamtljiv. Njegova poruka 

je kratka i svima jasna a bez trunke prijetećeg ili agresivnog (kao npr. riječ 'smrt' 

u 'Smrt fašizmu'). Šteta zbog svih tih problema - ili 'problema' - vezanog uz njega 

jer bolji i ljepši nećemo smislit' tako skoro...“ 

S obzirom da je kineski pozdrav tako topao i drag, dao sam vikovičnu licencu 

Hrvatskom tjedniku za kolumnu Plašikracija, koja je svakog tjedna bila korištena 

kao zaključni pozdrav, dok se kolumnistica nije razboljela. Ali, nadajmo se da će 

se uskoro vratiti. 

Nisam imao prilike pitati braću Srbe kako oni gledaju na ovaj pozdrav. Kad malo 

razmislim između slogana „Bog i Hrvati za Dom spremni” te slogana “S verom u 

Boga za kralja i otadžbinu“ za promatrača sa strane i ne bi moglo biti neke velike 

razlike. 

Logičkim slijedom dolazi pitanje zašto onda sva ta hajka i progon? 

Ja mislim da je veliki problem u tome da Hrvatska godine 1991. nije bila 

pregažena, jer su stala braća da obrane svoje domove. Što se nije postiglo u ratu, 

želi se očigledno postići u miru. Memorandum 2 ili tako nekako. Velikosrbi i 

njihove bijedne sluge u zajedničkoj su akciji. Jednako smetaju oni koji su 
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domovinu branili puškom protiv tenka kao i oni koji ju brane na sportskome polju 

ili o tim slavnim danima samo pjevaju. Točka. 

Dobro zapamtite: ovo što se napakiralo Šimuniću, može se napakirati svakome od 

nas! Zapravo me od svih najviše čude sudci na međunarodnim sudovima, koji 

izgleda nisu razmišljali o tome, kako će postupiti kad se ovakav postupak ponovi, 

prvi, peti ili deseti put. 

Za sve ovakve pojave postoji prijeki lijek, a to je narodni otpor, koji se najbolje 

iskazuje na izborima. 

Prva je prilika za manje od tri mjeseca.  

Kampanja se prilično zahuktala, iako službeno još nije niti otvorena. 

Hrvatska je ŽEDNA promjena, iako mi dobro znademo da promjene znaju biti i 

nagore. 

Kao po nekom pravilu, prijatelji me nagovore da prije svakih izbora dadem 

preporuku, kao da to može promijeniti svijet, jer u Hrvatskoj ne odlučuju oni koji 

biraju, nego oni što ostaju doma te fantomski, nepostojeći birači. Moram priznati 

da sam u svojoj preporuci skoro svaki puta pogriješio. Posljednji puta sam 

preporučio generala Tomu Medveda, računajući da on na temelju ratnog puta ne 

će zatajiti. Međutim kao što znamo, i on je npr. postao perjanicom Istanbulske 

konvencije. Zakon o hrvatskim braniteljima prepun rodne ideologije! 

Danas u Miroslavu Škori imamo vrlo ozbiljnog i izglednog kandidata. On 

zaslužuje više povjerenja od svojih dvoje protukandidata (Kolinde Grabar 

Kitarović i Zorana Milanovića), koji se svojim radom u najvišim funkcijama nisu 

preporučili, iako i među njima naravno postoji ogromna razlika.  

Mišljenja sam stoga da smo već došli do točke da ćemo svi izgubiti, ako Škoro 

izgubi. Prijeti status quo! Ista prazna priča bez konkretnih mjera kao i do sada. 

Posve drugo je pitanje hoćemo li svi pobijediti, ako pobijedi Škoro? Da Škoro 

može pobijediti, najbolje je posvjedočio veliki vjernik Ivica Relković prije dva 

tjedna na Yutel-u, tvrdeći da Škoro nema potencijal veći od 18%. Od Relkovićevih 

18% do stvarnih 50% nije neka velika razlika... 

Hoće li Škoro onda postati muška “čokolinda” (ovo je pojam koji sam preuzeo od 

jednog angažiranog svećenika, koji je na taj način htio utišati moju radost nakon 

izbora Kolinde Grabar Kitarović), te imati razumijevanje za svoje birače samo kad 

su TV kamere u blizini? 

Ja sam se u više navrata bezuspješno i bez odgovora obraćao predsjednici Kolindi 

Grabar Kitarović zbog progona kojem je već dulje vrijeme izložen akademik 

Pečarić. U srpnju godine 2017. prenio sam njoj te predsjedniku Vlade Plenkoviću 

peticiju koju je potpisalo 17 inozemnih znanstvenika, koji bi po svome opusu 

sigurno spadali među 10% najboljih članova HAZU, da su kojim slučajem njezini 

članovi. Dok je ured Predsjednika Vlade primitak potvrdio, te potom ništa nije 

poduzeo, ured Predsjednice nije učinio niti to. U to vrijeme njezin savjetnik za 

unutarnju politiku bio je Osječanin Mate R., koji je sada – ako se skroz ne varam 

– savjetnik Miroslava Škore. 

Mene bi zanimalo što kandidat Miroslav Škoro kani učiniti u slučajevima 

očiglednog bezakonja prema npr. Pečariću, Šimuniću, te ranije Vladimiru 

Milankoviću i Tomislavu Merčepu? 
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Mogao bi npr. žurno posjetiti ovu dvojicu utamničenika te najaviti da će od 

Hrvatskog sabora zatražiti ovlast da manjem broju ljudi po svome izboru dodijeli 

oprost od kaznenog progona tj. konkretno ovoj dvojici hrvatskih branitelja. 

Onda bi stvari postale potpuno jasne. I nitko više ne bi propitivao, gdje je bio i što 

je radio kandidat Škoro dok je današnji utamničenik Merčep imao ovlast samo 

“boriti se i poginuti za Hrvatsku” (ovdje po sjećanju citiram pokojnog ratnog 

ministra Ivana Vekića) te zbog takve nikakve ovlasti bio osuđen po zapovjednoj 

odgovornosti. 

Znači: ako je Miroslav Škoro doista SPREMAN, onda bi to uskoro morao 

nedvosmisleno izraziti, tako da narod zna. Ostatak možemo sami dokučiti. 

Nakon predsjedničkih izbora slijede oni parlamentarni. Nova utakmica, nova 

sreća. Stoga ću svoje izlaganje završiti s nekoliko riječi o suverenistima, 

hrvatskim suverenistima. 

Lijepo je čuti da postoji takva skupina, pogotovo što u njoj sudjeluju neki meni 

vrlo dragi ljudi. Javljeno mi je da bi ovaj skup pro brojnosti mogao biti njihov 

skup. 

Međutim, kako vrijeme prolazi, čudim se da im još uvijek nedostaje program, ali 

i znanje kako Hrvatsku povesti u pravome smjeru. 

Nadam se da mi je ovako neopreznome promaklo kako su se suverenisti dosad 

pozabavili s dva najveća hrvatska problema: goruća situacija u Bosni i 

Hercegovini tj. položaj tamošnjih Hrvata te gospodarski oporavak, koja obadva 

dovode do galopirajućeg iseljavanja. 

Moji prijatelji, koji žive u Federaciji BiH, svoj položaj opisuju s dvije teške riječi: 

TURSKI ZULUM. Prevedeno: kad bi mogli, ne bi nam dali niti disati! To je 

možda malo pretjerano, međutim prolazi manje više nezapaženo, čak i među 

hrvatskim suverenistima. Ne samo to: hrvatski suverenisti nedavno su formirali 

zastupnički klub, u kojem je jedan zbilja ingeniozni političar, koji na nesreću 

izgleda ne zna je li prije Hrvat ili musliman. Ne ponaša se baš kao tuđmanovac, a 

to bi jedan suverenist morao biti, makar pomalo. 

Stranka ili pokret koja ima nejasan stav prema Bosni i Hercegovini, napose 

tamošnjim Hrvatima (u koje i ja spadam), ne može dobiti moj glas niti bilo koji 

oblik potpore. Budite sigurni da velika većina Hrvata izvan Hrvatske dijeli ovo 

mišljenje. 

Isto tako, ne znam čime bi suverenisti zaustavili rijeku iseljenika, kad bi od sutra 

sudjelovali u vlasti, pa recimo dobili mjesto ministarstva gospodarstva? Gdje su 

ideje? 

Sve se to može na vrijeme razriješiti. Dao Bog da su to samo samo moje crne 

misli.  

U tome smislu želim Vam puno biračke i ine inspiracije pri čitanju ove knjige! 

 

Dr. Josip Stjepandić 

Zagreb, 3.10.2019 
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REVIZIONISTI U HAZU, ZAGREB, 2020. 

 
PISMO DR. JURI BURIĆU (I NIKOLI ŠTEDULU) 

Dragi Jure, 

Zahvaljujem Ti na tekstu o povredi Poslovnika u Saboru koji nije više državni. 

Zapravo nisi odgovorio na ono što meni nije jasno. Naime moj kolega akademik 

Reiner je dodijelio opomenu gđi Karolini Vidović Krišto zato što se nije pozvala 

– ako se dobro sjećam – na neki članak Poslovnika.  

Zar nije kolega Reiner trebao opomenuti govornicu da u Hrvatskom saboru govori 

hrvatski? Je li mislio da je gđa Vidović Krišto trebala pozvati se na neki članak iz 

Poslovnika koji govori o dužnostima onoga koji vodi saborske sjednice? Je li on 

trebao sam sebi dati opomenu zato što nije opomenuo zastupnicu što ne govori u 

HS hrvatskim jezikom? 

Inače, ima puno reagiranja na govor saborske zastupnice Anje Šimpraga 

Rašković. Spomenut ću samo dva. 

Prvi je: 

BRANITELJICA DANKA DRAŽINA ODGOVORILA SDSS-OVOJ 

ZASTUPNICI ANJI ŠIMPRAGI: ‘ANJA, UMUKNI!’ 

https://narod.hr/hrvatska/braniteljica-danka-drazina-odgovara-anji-simpragi-u-

samo-3-dana-pregazili-smo-hordu-zla-koja-je-kriva-i-za-tvoju-i-za-moju-kolonu 

Dragi Jure, obavezno pročitaj reagiranje našeg Peđe Mišića. Nezrelost hrvatske 

desnice ogleda se u tome što nisu osigurali da je Peđa u Hrvatskom Saboru. Inače, 

Peđa je bio i član HNES-a u vrijeme kada su Pupovac, ali i Josipović, Milanovćić, 

Mesić, JB Tito i još neki etički osuđeni za veleizdaju. 

Zamisli samo Sabor u kome je Hrvatska vlast na strani stranke koju je osnovao 

ratni zločinac (valjda je i saborska zastupnica Anje Šimpraga Rašković članica te 

stranke), a odgovara im hrvatski domoljub koji je etnički Srbin. 

Zato obavezno pročitaj što je o Plenkovićevom sluganstvu prema fašističkoj 

srpskoj politici napisao Ivan Penava, tj. izjednačavanju pojedinačnih zločina s 

hrvatske strane sa srpskim ratnim zločinom agresije. 

http://dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/22518-penava-

plenkoviceva-vlada-nikada-nije-osudila-jna-i-premijera-nikada-necete-cuti-da-

je-osudio-generalstab-jna  

Dragi Jure, jesam li u pravu ali moj dojam je kako je kod srpskih slugu nekakav 

urođeni kompleks o Srbima kao višoj rasi pa je njima doista ubijenih nekoliko 

osoba više rase mnogo gore od genocida napravljenog nad njihovim narodom koji 

je njima niže rase? 

Zar zapravo Penava ne vidi to u ponašanju Plenkovića? 

Ali tu su isti i Milanović i Medved. Zato bih ovdje samo podsjetio na istovjetnu 

priču o Josipoviću koju je ispričala književnica Ivane Simić Bodrožić za koju se 

sigurno ne može reći da je nekakva hrvatska nacionalistica: 

– Ali, on je pokazao baš pravu volju. Naravno, bilo je tu nekih, eto, kako da kažem, 

kojima se to nije svidjelo, ali, znate kako je to… – kaže Josipović. – Dobro, ljudi 

https://narod.hr/hrvatska/braniteljica-danka-drazina-odgovara-anji-simpragi-u-samo-3-dana-pregazili-smo-hordu-zla-koja-je-kriva-i-za-tvoju-i-za-moju-kolonu
https://narod.hr/hrvatska/braniteljica-danka-drazina-odgovara-anji-simpragi-u-samo-3-dana-pregazili-smo-hordu-zla-koja-je-kriva-i-za-tvoju-i-za-moju-kolonu
http://dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/22518-penava-plenkoviceva-vlada-nikada-nije-osudila-jna-i-premijera-nikada-necete-cuti-da-je-osudio-generalstab-jna
http://dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/22518-penava-plenkoviceva-vlada-nikada-nije-osudila-jna-i-premijera-nikada-necete-cuti-da-je-osudio-generalstab-jna
http://dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/22518-penava-plenkoviceva-vlada-nikada-nije-osudila-jna-i-premijera-nikada-necete-cuti-da-je-osudio-generalstab-jna
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možda misle da prije formalne isprike još neki preduvjeti trebaju postojati. Ipak, 

to je prvi dolazak u Vukovar, pitanje nestalih, recimo… A i vezanje posjeta Paulin 

Dvoru i Vukovaru, nije to baš isto. Ovdje samo želim napomenuti da sam to rekla 

jedino iz razloga što je napad na Vukovar bio dio službene politike tadašnje 

Jugoslavije, dok s Paulin Dvorom, gdje su ubijeni srpski civili, to nije bio slučaj. 

– Kako to mislite? – trgne se Josipović. – Tamo su divljački ubijeni civili! 

https://www.vecernji.hr/vijesti/a-vas-problem-ma-znate-moj-otac-je-nestao-na-

ovcari-272354  

Drugim riječima, svi iz današnje Srpsko-hrvatske koalicije su isti. 

Zato je njima strašan udarac nagrađeni u SAD-u film Nikole Kneza „Operacija 

Oluja“ u kome tadašnji američki veleposlanik izravno govori o fašističkoj agresiji 

na Hrvatsku. A oni koji su izvršili ili podržavali tu agresiju su danas vodeći ljudi 

u Srpsko-hrvatskoj koaliciji koja je na vlasti. 

Što onda mogu odgovoriti velikom hrvatskom domoljubu i mučeniku Nikoli 

Šteduli koji me piše: 

Dragi Josipe, 

velika ti hvala na poslanom filmu 'Operation Storm' kao i na tvojim komentarima 

i pismu Predsjedniku. 

Ako ga ne prikažu na HTV-u u ovo vrijeme proslave u Kninu, onda je njihova 

sluganska politika perverznija nego što bi se moglo i zamisliti. 

Srdačan pozdrav!  

Da, ako ne prikažu film o „Oluji“ treba se upitati: 

Je li onda u RH vlast fašistička? 

 

Akademik Josip Pečarić 

 

http://dragovoljac.com/index.php/razno/22543-pismo-dr-juri-buricu-i-nikoli-

stedulu 

http://bezcenzure.hr/toptema/pismo-dr-juri-buricu-i-nikoli-stedulu/ 

 

POVREDA POSLOVNIKA I OPOMENA 

 

Nakon održanog govora saborske zastupnice Anje Šimpraga Rašković o “koloni, 

patnji, suzama, ljubavi i miru” u HDS, zastupnica gđa Karolina Vidović Krišto 

iskoristila je mogućnost intervencije  

prigovorom na temelju “povrede poslovnika” i od Predsjedavajućeg- “viteza” 

Reinera zaradila opomenu! 

Je li gđa Vidović imala pravo prigovoriti na “jezik” zastupnice Anje koristeći 

“povredu poslovnika”- ne znam. “Vitez” Reiner u tom je bolji znalac od mene, a 

da li je u pravu kad upozorava kako se u HDS  

MORA samo i isključivo govoriti HRVATSKI- valjda je svima jasno. 

Zapravo gospodin “vitez” trebao je i morao sebi izreći opomenu što saborsku 

zastupnicu Šimraga-Rašković nije upozorio na potrebu korištenja hrvatskog 

jezika u HDS!!! 

https://www.vecernji.hr/vijesti/a-vas-problem-ma-znate-moj-otac-je-nestao-na-ovcari-272354
https://www.vecernji.hr/vijesti/a-vas-problem-ma-znate-moj-otac-je-nestao-na-ovcari-272354
http://dragovoljac.com/index.php/razno/22543-pismo-dr-juri-buricu-i-nikoli-stedulu
http://dragovoljac.com/index.php/razno/22543-pismo-dr-juri-buricu-i-nikoli-stedulu
http://bezcenzure.hr/toptema/pismo-dr-juri-buricu-i-nikoli-stedulu/
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Nije to jedina zlouporaba saborske govornice, sjetite se one od prije nekoliko 

godina kada je jedan visoki Europski dužnosnik na svom jeziku bez prijevoda na 

hrvatski desetcima minuta “silovao” gledatelje Hrvatske televizije i same saborske 

zastupnike - i ? “Izio vuk magare”. Nikom ništa- opravdanje je bilo 

nesnalaženje u redovima HTV-a koje je naravno objeručke prihvaćeno! 

Doduše nismo se HTV-u morali još i ispičali za to “opravdano nesnalaženje”, al’ 

smo bili i blizu toga! 

U čemu je inače problem? Problem je u našoj smušenosti, našoj nedosljednosti i 

našem omalovažavanju vlastitog - hrvatskog jezika- kojeg bi trebali poštivati i 

braniti. 

U vrijeme dok sam ja bio zastupnikom u HDS (tako se je Sabor tada zvao- 

HRVATSKI DRŽAVNI SABOR- gdje se je u međuvremenu izgubio onaj 

“DRŽAVNI” upitajte Račanove “izvršitelje” i Sanaderove, Milanovićeve, ..... 

“podupiratelje”) vrlo žestoko sam reagirao za nepoštivanje hrvatskog jezika na 

Hrvatskoj televiziji. Kao primjer uzeo sam praksu da se svakog gosta na HTV- 

koji dolazi iz drugog govornog područja pusti nekoliko prvih sekundi kako bi se 

čuo njegov jezik, a onda bi glas govornika utihnuo, a prevoditelj prevodio na 

hrvatski jezik sve ono što bi gost izgovorio. 

I takva praksa bila je za svakoga osim kad bi se na ekranu pojavio netko iz bivše 

države. Tad je govornik govorio bez prevoditelja- silujući svojim govorom i 

svojom ekavicom gledatelje i slušatelje Hrvatske televizije. Tražio sam isti status 

Beograđanina i Berlinca, Podgoričanina i Londonca , Sarajliju i ......na HTV-u, a 

to znači : nekoliko prvih sekundi njegov jezik, potom govornika utihnuti a 

uključiti prevoditelja. 

Od mog apela, prigovora, protesta( nazovite ga kako hoćete) naravno ništa, osim 

podsmjeha mojih protivnika i to onih u SDP-u i onih u HDZ-u. 

Doduše “vitez Reiner” tada nije bio u Saboru pa nije mogao niti znati, ali sad jest 

i morao bi znati, jer njegovo je ne samo braniti Ustavno- pravni poredak Hrvatske, 

već i njezin jezik koji je davno prije “vitezovog” usvojio onaj prije 173 godine 

(točnije 23. listopada 1847 )govorom Ivana Kukuljevića Sakcinskog na hrvatskom 

jeziku u Hrvatskom Saboru. Istog tog datuma hrvatski jezik proglašen je 

službenim u HDS-u!!! 

Eto narode moj dobri - nakon 173 godine “vitez” ga “smaknu”! 

Zašto? E, to pitajte njega i njegove naredbodavce, a ako odgovora ne dobijete 

skoknite malo i do Strasbourga ili Brussels-a, tamo sve znaju, pa možda i to! 

 

dr. Jure Burić 

Ravno,2. kolovoza 2020. 

 

Napomena. Svoj tekst dr. Jure Burić je korigirao u odnosu na onaj na koji sam 

reagirao i koji je objavljen u sklopu mog odgovora na Portalu dragovoljac.com i 

na portalu bezcenzure.hr: 

http://bezcenzure.hr/toptema/povreda-poslovnika-i-opomena/ 

 

  

http://bezcenzure.hr/toptema/povreda-poslovnika-i-opomena/
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NAPAD NA „HRVATSKI TJEDNIK“ 

 
(1.) 

 

Akademik Pečarić: Iznenadilo me reagiranje nekih Hrvata iz 

Australije  

 

Naslov:  : Re: FW: Podrska 

Datum:  Sun, 30 Aug 2020 08:09:44 +0200 

Šalje:  Josip Pecaric <pecaric@element.hr> 

 

Poštovani, 

Doista me iznenadilo reagiranje nekih Hrvata iz Australije. 

Zapravo podržali su onaj dio hrvatskih generala koji su uz politiku Hrvatske vlade 

koja je sve drugo samo ne ono što je radio jedini HRVATSKI predsjednik 

akademik Franjo Tuđman. 

U prethodnom komentaru sam upozorio kako se to ogleda na napad Vlade RH na 

revizionizam, jer im je Tuđman rodonačelnik tog revizionizma. 

Sada imamo podršku srpskoj borbi za proglašenje Domovinskog rata 

GRAĐANSKIM ratom, što je stara tvrdnja svjetskih moćnika koji su podržavali 

fašističku srpsku agresiju na Hrvatsku! 

Pogledajte; 

https://kamenjar.com/josip-lucic-napad-na-tomu-medveda-napad-je-na-hrvatsku-

vladu-i-branitelje/ 

Pogledajte i komentare na tu podršku podpredsjedniku Vlade kojemu su se 

narugali u Hrvatskom tjedniku. 

Moje reagiranje : 

 

Naslov:  Re: FW: Podrska 

Datum:  Sun, 30 Aug 2020 07:54:10 +0200 

Šalje:  Josip Pecaric <pecaric@element.hr> 

Prima:  Stephen Asic <asicnet@iinet.net.au>, Ivica Marijacic  

 

Meni je ovo smiješno.  

Naš general podržao STARU IDEJU o izjednačavanju pojedinačnih srpskih žrtava 

s planiranim hrvatskim u fašističkoj agresiji na Hrvatsku i ne smiju mu se narugati 

zbog toga. 

Sramotna je to izjednačavanje, a ne ruganje tomu! 

Svaka ČAST HRVATSKOM TJEDNIKU na tome i na činjenici da su jedine 

novine u RH u kojima se još mogu naći tekstovi koji ne podržavaju Vladu RH i 

mnoge druge u njihovom sprovođenju Memoranduma SANU 2, što je već 

konstatirao veliki broj hrvatskih kolumnista. 

Josip Pečarić 

http://dragovoljac.com/index.php/razno/22812-akademik-pecaric
http://dragovoljac.com/index.php/razno/22812-akademik-pecaric
https://kamenjar.com/josip-lucic-napad-na-tomu-medveda-napad-je-na-hrvatsku-vladu-i-branitelje/
https://kamenjar.com/josip-lucic-napad-na-tomu-medveda-napad-je-na-hrvatsku-vladu-i-branitelje/
mailto:pecaric@element.hr
mailto:asicnet@iinet.net.au
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30.8.2020. u 7:36, Stephen Asic je napisao/la: 

Poštovani, 

Primite na uvid 

Lp 

Stjepan Asić 

  

From: Stephen Asic [mailto:asicnet@iinet.net.au]  

Sent: Sunday, August 30, 2020 1:24 PM 

To: 'ministarstvo@branitelji.hr' 

Subject: Podrska 

  

Ministarstvo hrvatskih branitelja 

Tomo Medved 

Ministar 

Trg Nevenke Topalušić 1 

10000 Zagreb 

  

30. kolovoza 2020 

  

Poštovani ministre, 

  

Prilikom nedavnog napada na Vas u naslovnici Hrvatskog tjednika dajemo Vam 

na znanje da oštro osuđujemo ovakav bezobrazni ispad uredništva dotičnog 

časopisa. 

Radi se o jednom sramotnom činu koji vrijeđa Vas, Vladu Republike Hrvatske, 

hrvatske branitelje i hrvatski narod općenito. 

  

Hrvati Australije stoje uz Vas i Vaš rad, da ni jedna žrtva ne ostane zaboravljena, 

neovisno o kojem ratu je riječ. 

  

Posebno pozdravljamo Vaše napore da se otvaraju i ispituju grobišta iz Drugog 

svjetskog rata i porača, jer bez toga, kako smo naznačili u nedavnom pismu Vladi 

Republike Hrvatske (vidi u privitku), neće ni biti trajnog mira među hrvatskim i 

srpskim narodom. 

  

Još jednom, ne posustajte u Vašem profesionalnom radu, kao ministar i istinski 

hrvatski branitelj. 

  

S poštovanjem 

  

Stjepan Asić 

  

Predsjednik 

Australsko-hrvatskog kongresa 

mailto:asicnet@iinet.net.au
mailto:ministarstvo@branitelji.hr
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11 Colebrook Circle, Secret Harbour 

Western Australia, 6173  

Mob: +61 (0) 424404180  

E-mail: asicnet@iinet.net.au 

 

(2.) 
  

Naslov:  Re: : Re: FW: Podrska 

Datum:  Sun, 30 Aug 2020 11:50:42 +0200 

Šalje:  Josip Pecaric <pecaric@element.hr> 

Prima:  Stephen Asic <asicnet@iinet.net.au>, Ivica Marijacic 

<ivicamarijacic@gmail.com>, Velimir <velimir.bujanec@gmail.com>, 

'Predrag Mišić' <pmisic0302@gmail.com> 

 

Poštovani, 

  

Doista mi je smiješno koristiti otrcanu frazu o hrabrosti za izdaju. 

Pa i svatko zna da je Plenković sluga Pupovcu, što na portalu narod.hr odavno 

imamo. 

 
 

I onda se sjetite braniti potpresjednika ovom malenom sa slike. 

Valjda je potpredsjednik iznad predsjednika: 

mailto:asicnet@iinet.net.au
mailto:pecaric@element.hr
mailto:asicnet@iinet.net.au
mailto:ivicamarijacic@gmail.com
mailto:velimir.bujanec@gmail.com
mailto:pmisic0302@gmail.com
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Sada pogledajte sliku koju imamo u Hrvatskom tjedniku; 

Za razliku od vas tamo su gazde iznad podpredsjednika tj. sam predsjednik jje 

unaprijeđen pa on vodi podpredsjednika, a ovaj veliki sa slike promatra. 

I to je vama strašno da protestirate. 

Možete mi doista vjerovati na riječ_ Predsjednik je više od Podpredsjednika. 

Inače, za Vašu informaciju osnivač HDZ-a i sin Predsajednika Stjepan Tuđman je 

u Hrvatskom tjedniku napisao da Predsjednik, dakle ovakj koji je po meni iznad 

Podpredsjednika, vodi suprotnu politiku od njegovog oca. 

A on sigurno više o tome zna od Vas. 

Uostalom nisam vidio da pobijate moju tvrdnju o Tuđmanu kao 

RODONAČELNIKU REVIZIONIZMA, a Plenković ima NULTU 

TOLERANCIJU za takve! 

Čak i oprezna Višnja Starešina upozorava: 

...opasna je zamka oduzeti ratu političke uzroke, svoditi ga na žrtve i puku 

statistiku zločina, kao i banalizirati “Oluju” kao neku lokalnu akciju po mjeri 

živućih hrvatskih egomana. To je već poznati put, kojim se vrlo lako sklizne u: 

Memorandum SANU II., zaključuje Višnja Starešina u kolumni za Slobodnu 

Dalmaciju. 

https://kamenjar.com/staresina-to-nije-nikakva-europska-pomirba-vec-

memorandum-sanu-2-i-izvor-novih-sukoba/ 

Spomenimo i da sam nedavno citirao prof. Hebranga iz vremena Kada još 

Pupovac nije bio vladar u RH: 

  

Danas to žele neutralizirati razni Josipovići, Matići, Pusići, Puhovski, 

Goldsteini.... dovođenjem srpskog zločinca Veljka Džakule, iz čijih izjava se čita 

novi velikojugoslavenski zadatak. On kaže da treba slaviti i srpske žrtve u isti dan, 

kako bi svi opet imali zajednički praznik! To je kao da u isto dan svijet 

slavi antifašiste i Hitlera! Ne će to biti lako spriječiti, jer podržavaju svemoćni 

mediji preko primjerice Butkovića, koji izmišlja intervjue i ne plaća porez ali 

uspješno ruši hrvatski državni i nacionalni identitet. Zato mu je unaprijed 

oprošten kriminal. To je nova opasnost koju treba spriječiti, da žrtve koje su pale 

nisu uzaludne! 

  

Ili ste se samo pridružili današnjim vlastima koja pokreće sudsko gonjenje i onih 

koji se srpskim slugama izruguju na karnevalima kao nedavno u Imotskom. 

  

Inače, Reagirao je i Velimir Bujanec: 

  

OGLASILO SE I TRGOVAČKO DRUŠTVO 

 

30 Kolovoz 2020 11:29 

 

'Saopštenje' dostojno SUBNOR-a 

https://slobodnadalmacija.hr/vijesti/politika/bijela-kuca-uoci-oluje-krenite-zavrsite-brzo-i-budite-oprezni-i-dok-su-prve-dvije-poruke-glatko-ostvarene-s-trecom-hrvatska-ima-problema-i-danas-1037156
https://slobodnadalmacija.hr/vijesti/politika/bijela-kuca-uoci-oluje-krenite-zavrsite-brzo-i-budite-oprezni-i-dok-su-prve-dvije-poruke-glatko-ostvarene-s-trecom-hrvatska-ima-problema-i-danas-1037156
https://kamenjar.com/staresina-to-nije-nikakva-europska-pomirba-vec-memorandum-sanu-2-i-izvor-novih-sukoba/
https://kamenjar.com/staresina-to-nije-nikakva-europska-pomirba-vec-memorandum-sanu-2-i-izvor-novih-sukoba/
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“Napad na Tomu Medveda, napad je na hrvatsku Vladu i branitelje,” kažu Plen 

Kim-unovi ‘đenerali’ i napadaju Hrvatski tjednik, baš kao u vrijeme najmračnijeg 

boljševizma. 

Kada čitamo izvještaje s ‘konferencije za štampu’ potpredsjednika tzv. 

Generalskog zbora Josipa Lucića, kao da čitamo nekadašnja ‘saopštenja’ 

SUBNOR-a.  

“Napad na Tomu Medveda, napad je na hrvatsku Vladu i branitelje,” kažu Plen 

Kim-unovi ‘đenerali’ i napadaju Hrvatski tjednik, baš kao u vrijeme najmračnijeg 

boljševizma. 

E, drugovi ‘đenerali’, nije vam ovo Sjeverna Koreja, iako bi vi najradije Ivicu 

Marijačića zbog jedne karikature poslali na Goli otok... Duhovita naslovnica 

zadnjeg broja Hrvatskog tjednika sjajno je prihvaćena od vjerne publike, koja bi i 

te kako voljela da za njom nije bilo potrebe, ali, nažalost - bilo je, a ona nije samo 

komična, već je i tragična. 

“Napad” na Tomu Medveda, prije svega, nije “napad na branitelje”, s obzirom da 

se velika većina njih osjeća izdanima, upravo od strane ministra kakvog se ne 

sjećaju iz ratnih vremena, ali niti iz Savske, gdje je svojedobno prosvjedovao i 

tada mu nisu smetale slične naslovnice koje su kritički govorile o Fredu Matiću. 

Medved je tada izjavljivao da je jedno Fred logoraš i branitelj Vukovara, a drugo 

Fred ministar. Slagao sam se s Medvedevim kritikama Milanovićevog ministra 

branitelja, baš kao što se i danas slažem s brojnim i opravdanim kritikama 

Plenkovićevog ministra i potpredsjednika Vlade... 

“Napad na hrvatsku Vladu...” A ne, nikako, drugovi ‘đenerali’! Hrvatski tjednik 

nije “napao” nikakvu “hrvatsku Vladu”, već je s pravom prozvao hrvatsko-srpsku 

koaliciju na čelu s Plenkovićem i Pupovcem, čiju je vladavinu prvi javno objavio 

upravo Tomo Medved, koji u Banskim dvorima nije ništa drugo nego politički 

fikus i smokvin list protunarodne vlasti. 

Za razliku od vas, drugovi ‘đenerali’, Ivica Marijačić je imao hrabrosti ukazivati 

na sramotne poteze aktualne vlasti koji vode prema izjednačavanju hrvatske žrtve 

i velikosrpskog agresora. Ivica se mogao prodati i šutjeti na sve ovo što nam se 

događa, ali nije. A jeste 

li se vi u tzv. Generalskom zboru prodali? 

Kada je slična koalicija svojedobno proganjala generala Antu Gotovinu, mnogi od 

vas su šutjeli i bili u mišjoj rupi, a neki su služili Stipi Mesiću, kao što sada služe 

Andreju Plenkoviću. Ivica Marijačić je i tada, baš kao i danas, hrabro objavljivao 

istinu i zbog toga imao velikih problema, a vi niste sazivali slične “konferencije 

za štampu”, kao što ne prozivate ni Pupovčeve ‘Novosti’ od kada je Milošević u 

Vladi koju toliko žestoko podupirete, a koja za rad vašeg Zbora izdvaja golema 

sredstva, isto kao i za protuhrvatske projekte SNV-a. 

Drugovi ‘đenerali’, vaš napad na Hrvatski tjednik dostojan je mučnih progona, 

koje je u bivšem komunističkom režimu protiv hrvatskih novinara pokretao 

SUBNOR i ne može se protumačiti nikako drukčije nego kao poziv na linč Ivice 

Marijačića i sramotni udar na slobodu medija, za koju su ginuli hrvatski 

dragovoljci i branitelji - vaša vojska bez koje ste ostali i koja diže ruku na sebe, 
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upravo zbog ovakvih ‘saopštenja’ i osjećaja da su ih u miru kukavički izdali oni 

koji su ih u ratu hrabro vodili. 

Velimir Bujanec 

http://dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/22802-oglasilo-se-i-

trgovacko-drustvo 

  

A stvarnom gazdi u RH pisao je Predrag Mišić: 

  

PEĐA MIŠIĆ – NE SPAŠAVAJ NAS VIŠE MILORADE 

 

29 Kolovoz 2020  

  

Poslije zadnjeg spašavanja pristaša tvoje stranke i Gorana Hadžića završio sam u 

logoru. 

Mnogi su tamo kosti ostavili. Da ne spominjem, Ovčaru, Škabrnju, Nadin, Ćelije. 

Sve su oni to nas spašavali.Znaš li ti Milorade da su ti tvoji spasitelji spašavali i 

srbe koji su im se suprastavili, znaš li kako, eno samo na Ovčari ih je ubijeno 

nekoliko desetaka. 

Takve nebulozne izjave daješ da ja više ne znam je li to kriva terapija ili se stanje 

otelo kontroli. 

Spašavajući nas tako deseci tisuća prognanih, tisuće ubijenih, nestalih. 

I ti sad došao u Vukovar radi pomirenja. 

Vukovar je miran i stabilan grad,sve dok ti i tebi slični ne dolaze tako će i biti. 

Ne smaraj više, toliko se brineš o srbima da je to već postalo opasno. 

Napisao sam davno Hrvati su nam pružili ruku pomirenja. 

Ali ne sljedbenicima tvog osnivača stranke. 

I ostavi nas da živimo život. 

Ja neću suživot ja hoću život u Vukovaru. 

I zato ne spašavaj nas ako Bog znaš, napisao je Predrag Mišić. 

http://dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/22793-peda-misic-ne-

spasavaj-nas-vise-milorade 

30.8.2020. u 10:31, Stephen Asic je napisao/la: 

Poštovani, 

Ako mogu dati još jedno objašnjenje. 

  

Za neke poteze u politici treba imati hrabrosti, neovisno od nazovi, javnog 

mijenja. 

Inače ostaje nam status quo, sve po starom. 

Tomo Medved je pokazao hrabrosti, kao političar i kao ratnik, zaslužuje bolji 

tretman! 

Nedavno sam čitao da su počeli ponovno iskopavat jame u Macelju, a sigurno i 

na drugim mjestima, za što se on zalaze. 

I to treba podržat jer vrijeme čini svoje. Ako se ne otvore slijedećih godina nikad 

se neće ni otvorit. 

Zato i uvjetovana podrška njemu. 

http://dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/22802-oglasilo-se-i-trgovacko-drustvo
http://dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/22802-oglasilo-se-i-trgovacko-drustvo
http://dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/22793-peda-misic-ne-spasavaj-nas-vise-milorade
http://dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/22793-peda-misic-ne-spasavaj-nas-vise-milorade
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Što se tiče mišljenja o nama s one strane Drine pa to već znamo, to zna svaka ptica 

na stablu, Što o nama misle. 

Zar je potrebno oko toga gubit vrijeme? Svi memorandumi svijete neće im pomoć, 

i nisu. 

Puno je važnije posvetit pažnju nama samima, kako ovu zemlju, državu, što bolje 

sredit, postavit na solidne noge. 

A hrvatsko društvo nije solidno, kompaktno, u njemu postoje različita mišljenja, 

različita rješenja. 

Kao i demokratskim putem izražena volja naroda, koju treba poštivati, slagali se 

mi ili ne sa izborom. 

  

Tako i ovaj stav, politika Vlade vis a vis srpske manjine. Koji, kako sam to već 

ranije naznačio, nije ništa novo, potječe iz Tuđmanovog vremena, ako se već 

želimo na njega pozivat. 

A to ide u nazad još iz devedesetih godina, kad je sve još bilo vruće, živo, mogli 

bi reć krv se još nije bila ni ohladila. 

I to je bila hrabrost, jednog stvarnog državnika, u to vrijeme najavit i sprovest 

Zakon o općem oprostu. 

Ako se moglo tome pristupit tada može se i danas, dvadeset i četiri godine kasnije, 

mnoge hladnije i staloženije.  

Sa ovim se nikome ne daje carte blanche, a dali je ovo pravi potez pokazat ce 

vrijeme. 

Nebi oko toga gubio san! 

  

Lp 

Stjepan Asic  

 

(3.) 

Reagirao i Marijačić  

 

Naslov:  REAGIRAO I MARIJAČIĆ i ne samo on 

Datum:  Sun, 30 Aug 2020 18:43:26 +0200 

Šalje:  Josip Pecaric <pecaric@element.hr> 

 

IVICA MARIJAČIĆ: U MANIRI VOJNE HUNTE, MESIĆEV, PUPOVČEV I 

PLENKOVIĆEV GENERAL JOSIP LUCIĆ POZIVA NA LINČ 

 29. kolovoza 2020. 
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Izvor: Facebook  

 

Nakon što je umirovljeni general Josip Lucić na tiskovnoj konferenciji osudio 

naslovnicu Hrvatskog tjednika u kojoj je kako je kazao, ministar hrvatskih 

branitelja Tomo Medved prikazan na vulgaran način, te poručio kako se ne radi 

samo o napadu na Medveda već i na hrvatsku Vladu i hrvatske branitelje, nije 

trebalo dugo da na salvu Lucićevih, u najmanju ruku rečeno, strašnih optužbi 

odgovori Ivica Marijačić urednik Hrvatskog slova. 

Evo što je Marijačić napisao i poručio: 

U maniri vojne hunte, Mesićev, Pupovčev i Plenkovićev general Josip Lucić 

poziva na linč 

Naša naslovnica s karikaturom ministra Tome Medveda, Andreja Plenkovića i 

Milorada Pupovca podigla je prašinu u cijeloj Hrvatskoj. 

Karikatura je pogodak “u sridu” i ne bi zaboljela da nije dotakla bolnu točku 

hrvatske zbilje i politike i ukazala na povijesnu inverziju i izdaju ideala 
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Domovinskoga rata koji se događaju u režiji hrvatsko-srpske, odnosno Plenković-

Pupovčeve koalicije. 

U maniri vojne hunte danas je Pupovčev i Plenkovićev general bez vojske Josip 

Lucić, bivši nastavnik gimnastike, pozvao na linč nas koji uređujemo i stvaramo 

Hrvatski tjednik proglasivši nas moralnim nakazama. 

Mesićev general, tigar zečjeg srca, sve godine šutio je i ni riječi nije rekao ni kad 

su proganjali generala Gotovinu, ni kad su specijalci upadali u kuće branitelja 

tražeći topničke dnevnike, ni kad je Pupovac klevetao Domovinski rat i izmišljao 

incidente, ni kad su Budi Lončaru htjeli dati odličje, ni kad su bolesnoga Brodarca 

odveli na plus 40 da krepa kao životinja u osječkoj tamnici, ni kad su Novosti 

objavljivale sliku branitelja kako piju krv nevinim civilima, proslavljali pad 

zrakoplova… 

Tko je taj Lucić i s kojim pravom se naziva hrvatskim generalom kad nikada nije 

branio ni jedan hrvatski interes nego samo svoje privatne. 

Sada napada Hrvatski tjednik braneći ministra Tomu Medveda i pozivajući se na 

branitelje. 

Prije svega, iza generala Lucića nitko ne stoji, ne podupire ga nitko i on zlorabi 

ratnu pripadnost postrojbi kako bi lažno naveo da nastupa u ime hrvatskih 

branitelja. 

Uz pseudoargument ad popullum, koristi drugi lažni argument prijelaza u drugi 

rod. Braneći, naime, ministra Medveda isključivo time da je bio istaknuti 

dragovoljac koji je tri puta ranjavan, što nitko nije nikada ni doveo u pitanje, on 

poručuje da nečija pozitivna prošlost može biti pokriće i opravdanje za sumanutu 

sadašnjost. Riječ je o sljedećoj logičkoj pogrešci non sequitur. Ali generala Lucića 

na tom području smatramo podkapacitiranim i o tomu ne želimo s njim 

polemizirati. No ono što ministar Medved čini, a Lucić ulizivački kao bijedno 

pseto brani, sav se predavši u Plenkovićčevu i Pupovčevu politiku bratstva i 

jedinstva, jednostavno je BOLESNO. 

Hrvatski tjednik ima pravo na kritiku svakoga političara i to i čini, analizama, 

komentarima, upitima, karikaturama, u prozi i stihu, aforizmu, pitanju i svakome 

obliku, meritorno i humoristički. To je sloboda hrvatske države, sloboda 

novinarske struke. Nije general Lucić da nadzire nas, nego smo mi tu da 

nadziremo njega jer je takva narav naše profesije. 

Ali mi smo svjesni da je general Josip Lucić isturena šaka Plenković-Pupovčeve 

sramotne nenarodne koalicije i da je na njega prenesena moć u kakvoj obično 

herostratski uživaju bezlični poltroni poput njega. Stoga je njegov poziv na linč 

nas u Hrvatskome tjedniku opasan. 

Ministar branitelja Tomo Medved, simbolički gledano, doista je medo na 

Plenkovićevom lancu, a pleše na velikosrpskoj žeravici uz ritam bubnjara 

Pupovca. Teško je zamisliti dublje posrnuće. Nitko nije zaslužio takvu bijednu 

ulogu. Ministar je izjednačio masovne i planirane hrvatske žrtve velikosrpskoga 

projekta na tlu Hrvatske s kolateralnim i slučajnim srpskim žrtvama nastalima u 

operaciji oslobođenja i nakon nje. Osam tisuća hrvatskih civilnih žrtava jednako 

je, što se tiče tih luđaka iz Grubora s manje od sto srpskih. Ali, varam se i varamo 

se svi. Nisu jednake žrtve, za njih su samo srpske vrijedne posjeta , počasti i 
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sjećanja. Jer nakon Grubora, samo je Medved išao u Ervenik pokloniti se ubijenoj 

četveročlanoj obitelji Čengić, a veliki humanisti Milanović, Pupovac i ostali ne. 

Time su mu poručili, a on nije shvatio, da je je običan lutak u njihovoj prljavoj 

političkoj velikosrpskoj operaciji. 

I kao kruna te strašne travestije: istoga dana praktički, bio je u Vinjanima, dakle 

također u Dalmaciji, pokop legendarnoga Žarka Peše, ratnoga zapovjednika 

Sunje, samozatajnoga dragovoljca koji je i po priznanju generala Bobetka spasio 

Sunju, samim time spasio Sisak, a onda i Zagreb. Ministar branitelja Tomo 

Medved valjda nije svjestan uloge Žarka Peše pa mu nije palo napamet da mu ode 

u Imotski na pogreb, kao što ni Plenkoviću nije palo napamet poslati obitelji sućut. 

Je li to činjenica za zaplakati? I dok ovo pišem gotovo mi naviru suze pitajući se 

je kako je to jedan istinski ratni heroj kao što je bio Peša u očima čelnika ove 

države manje vrijedan od slučajno stradalih nekoliko civila u Gruborima koji, 

sjetimo se, nisu ni bili hrvatski državljani jer su 90-ih na referendumu svi glasovali 

za tzv. krajinu, a protiv Hrvatske. 

Time je Medved izbrisao uzroke i posljedice rata, time je izjednačio krivnju 

Hrvatske i Srbije, između agresora i žrtve, a to i jest cilj Memoranduma 2 kojega 

provode Vučić i Pupovac u Hrvatskoj. 

U etičkome smislu, to je bila potpuno izopačena operacija isprike žrtve agresoru, 

operacija bezuvjetnoga oprosta agresoru i zapravo mirnodopska kapitulacija 

pobjednika. 

Ministar branitelja Tomo Medved posljednjih godina ideološki se preobrazio. 

Financijski podupire partizanske udruge, a uskratio je sredstva udrugama koje 

razotkrivaju jugosrpske laži. Na tzv. antifašističke skupove pokušao je slati neke 

ugledne časnike i znanstvenike koje je u početku angažirao u Ministarstvu 

branitelja, ali su nakon svega oni otkazali mu suradnju rekavši da je taj čovjek 

posve zaslijepljen Plenkovićem, Pupovcem i Božinovićem te u njima vidi 

hodajuća božanstva. 

Ministar Medved postao je neosjetljiv za sve domoljubne prijedloge i inicijative i 

uklopio se u anacionalnu politiku Plenkovićeve vlade kojoj služi.Nagovorio je 

HOS-ovce da se pomire s micanjem spomen-ploče 11-orici mučki ubijenih 

hrvatskih branitelja u Jasenovcu i da tako ispuni želju njihovih ubojica. Prevario 

je HOS-ovce jer je tada obećao da će ukloniti četnička obilježja po Hrvatskoj, ali 

nije i ne smetaju mu. Slijepo služi Andreju Plenkoviću kao smokvin list za 

njegovu politiku “bratstva i jedinstva” identificirajući se posve s njime. 

Hrvatski tjednik preživjet će ovaj primitivni napad toliko neprispodobiv modernoj 

i slobodnoj hrvatskoj državi i ovaj udar na nas kao ljude i novinare, huškački poziv 

na linč i insinuacije o nedostatku humanosti koje nam pokušavaju podmetnuti, kao 

da je o tomu uopće riječ. 

Mi jesmo hrvatski tjednik i takvi ćemo ostati, a čiji su političari, ministri i generali, 

sve te ništarije koje su prodale dušu vragu, neka vide naši čitatelji i naš narod. 

Mi u Hrvatskome tjedniku ponosni smo na našu naslovnicu. 

Ivica Marijačić, urednik 

https://www.nacionalno.hr/ivica-marijacic-u-maniri-vojne-hunte-mesicev-

pupovcev-i-plenkovicev-general-josip-lucic-poziva-na-linc/ 

https://www.nacionalno.hr/ivica-marijacic-u-maniri-vojne-hunte-mesicev-pupovcev-i-plenkovicev-general-josip-lucic-poziva-na-linc/
https://www.nacionalno.hr/ivica-marijacic-u-maniri-vojne-hunte-mesicev-pupovcev-i-plenkovicev-general-josip-lucic-poziva-na-linc/
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https://portal.braniteljski-forum.com/blog/vijesti/ivica-marijacic-u-maniri-vojne-

hunte-mesicev-pupovcev-i-plenkovicev-general-josip-lucic-poziva-na-linc 

http://dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/22822-ivica-marijacic-

karikatura-ih-je-zaboljela-jer-je-pun-pogodak 

 

(4.) 
 

Kočanovo pismo 
 

Dragi Stijepo, 

Zahvaljujem Tin a Tvom pismu poslanom australskim Hrvatima: 

 

Poštovani australski Hrvati, 

Baš ste me omeli u poslu i uznemirili! Ako je ujedno i kult mišljenje koje gosp. 

Asić podpisuje, vi ste uistinu pravi Hrvati, većinom dobrostivi i naivni, politički 

gledano nedorasli lažima, obmanama I podvalama bizantinaca. Takvi su bili i 

„hrvatski narodni preporoditelji“ koji su klicali „naš Vuk“ i pjevali „za slobodu 

i za Dom, hrvatski dom“, a „naš Vuk“, „počasni građanin Zagreba“, odmah je 

zatim sve Hrvate proglasio nepostojećim narodom I „Srbima rimskoga zakona“; 

još i danas nasljednici te ideje svojataju sve hrvatsko, od hrvatske kulture i 

umjetnosti do hrvatskih teritorija I akvatorija. S Hrvatima, takvima kakvi se ovime 

i vi pokazujete, Vi ste, ako tako kako piše i mislite, nedorasli fašističkim 

okupatorima Hrvatske. Naime, pobiti šest nevinih staraca srbske narodnosti u 

nekom zabitnom selu, na izmaku Domovinskog osloditeljskog rata, hrvatski 

vojnici nisu imali nikakva interesa, ali jesu imali zabranu ubijanja civila. Moguće 

je da je to počinio neki priglupi Hrvat iz osvete I u bezumlju, ali ne dva Hrvata ili 

više njih. Da su bili dvojica, već bi do danas jedan drugoga prokazali; znam ja 

nas! Jedino što je logično je to da su se nesretni starci, želeći ostati na vlastitu 

ognjištu, time zamjerili fašističkim okupatorima koje su oni masovno tjerali s tih 

ognjišta u Srbiju, a Tuđman, bili smo tomu svjedoci, više puta dnevno I javno 

pozivao ih da ostanu u Hrvatskoj. 

Uvijek se gleda tko ima najviše koristi od nekoga zločina! Hrvati I Hrvatska 

njime samo štetuju. Jedino fašistički okupatori Hrvatske I njihovi pobornici I 

suradnici tim zločinom profitiraju I čak, zahvaljujući vama sličnima, 

trijumfiraju.  

Pogrešno obaviještena „svjetska javnost“ ponavlja otrcane klišeje; njima je bitno 

samo to da se ne moraju zamarati tamo nekima ... 

Bog vas prosvijetlio I blagoslovio u svakomu Vašemu dobru! 

Dr. sc. Stijepo Mijović Kočan, književnik 

 

Upozorio bih Te i na reagiranje Poticajne skupina PHB; 

https://hrvatskonebo.org/2020/08/30/poticajna-skupina-phb-priopcaj-br-38-

apologeti-hrvatskosrpske-vlade-bez-ikakva-legitimiteta/ 

Oni konstatiraju za generala Lucića: 

https://portal.braniteljski-forum.com/blog/vijesti/ivica-marijacic-u-maniri-vojne-hunte-mesicev-pupovcev-i-plenkovicev-general-josip-lucic-poziva-na-linc
https://portal.braniteljski-forum.com/blog/vijesti/ivica-marijacic-u-maniri-vojne-hunte-mesicev-pupovcev-i-plenkovicev-general-josip-lucic-poziva-na-linc
http://dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/22822-ivica-marijacic-karikatura-ih-je-zaboljela-jer-je-pun-pogodak
http://dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/22822-ivica-marijacic-karikatura-ih-je-zaboljela-jer-je-pun-pogodak
https://hrvatskonebo.org/2020/08/30/poticajna-skupina-phb-priopcaj-br-38-apologeti-hrvatskosrpske-vlade-bez-ikakva-legitimiteta/
https://hrvatskonebo.org/2020/08/30/poticajna-skupina-phb-priopcaj-br-38-apologeti-hrvatskosrpske-vlade-bez-ikakva-legitimiteta/
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Osim toga, kao osoba koju je na čelo Glavnog stožera Oružanih snaga RH u dva 

navrata (2003. i 2008.) imenovao tadašnji predsjednik RH Stjepan Mesić, a čije 

se djelovanje doista uklapalo u stvarni udar na sve one koje je Lucić naveo u svom 

obraćanju javnosti, taj general svakako nije niti ima moralno pravo biti tužitelj 

drugih.  

S obzirom da sam bio potpisnik osude, moram dodati da je HNES Mesića osudio 

kao etičkog veleizdajnika upravo zbog onoga o čemu se govori u ovom 

priopćenju. 

Tvoj, 

Josip 

 

Napomena. Na portalu dragovoljac.com uz prva dva pisma su dana i reagiranja 

predsjednika i potpredsjednice HAZUDD-a: 

 

Naslov: Podrska; Josip Stjepandic 

Prima: Josip Pecaric 

  

Dragi prijatelji, 

citam i trljam oci u nevjerici. 

Predstavnik hrvatske zajednice u Australiji, kojoj je vlada Andreja Plenkovica u 

znatnoj mjeri (npr. Victoria) na proslim izborima uzela i ono minimalno pravo 

glasa, podupire tu istu Vladu u jednom (u nizu!) izdajnickom cinu. 

Mozda bi rjesenje bilo u tome da se gosp. Asic a i clanovi njegova drustva 

pretplate te pozorno citaju Hrvatski tjednik? 

Pozdrav iz Bensheima 

J.S. 

  

Naslov:Re: Podrska: Ina Vukic 

Prima: Josip Stjepandic 

 

Ne znam zašto Asića zovete predstavnikom hrvatske zajednice U Australiji. On 

živi u Perthu, gotovo sam djeluje unutar tzv Hrvatskoj svjetskog kongresa koji je 

davno propao u Australiji upravo radi toga što je podupirao vlade HDZa koje su 

išle protiv politike Tuđmanovog HDZa odnosno postale pro srpske, pro 

izjednačavanja žrtve i agresora. O njemu se jedino čuje putem članaka itd koje 

povremeno objavljuje. No ova, njegov stav je i mene neugodno iznenadio! Govori 

li on nešto dubje od moguće činjenice da je u Perthu konzul RH Zoran Šangut za 

kojeg se priča negativno naspram Hrvatima kakve je naklonosti imao prema 

Srbima u Vukovaru itd tijekom DR. 

Lp Ina Vukic 

 

http://dragovoljac.com/index.php/razno/22812-akademik-pecaric 

 

(5.) 

http://dragovoljac.com/index.php/razno/22812-akademik-pecaric
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Reagiranja iz Australije 

Pismo Stijepa Mijovića Kočana australskim Hrvatima objavljeno je na portali 

dragovoljac.com: 

http://dragovoljac.com/index.php/razno/22828-kocanovo-pismo 

Reagirali su hrvatska pjesnikinja Marija Dubravac i gosp. Petar Gelo. G. Gelo 

konstatira kako g. Asić može govoriti u ime svojih, koje on predstavlja a ne 

nas,koji smo sve dali za našu jedinu domovinu Hrvatsku,kao i našu tisuć ljetnu 

kolijevku Hrvatskog naroda BiH. 

Gđa Dubravac piše: 

Dragi profesore Pečariću, 

  

nisam u stanju pratiti sve Vaše objave u tančine, no stihovi ovih dviju pjesama 

će jasno potvrditi kako svi Hrvati Australije nisu odani Andreju Plenkoviću i 

njegovim kupljenim sljedbenicima. 

  

ZDS Marija Dubravac 

  

  

ANDREJU PLENKOVIĆU 

  

Ti si izdajnik što ponizno klečiš 

I ljubiš noge jugo-Luciferu, 

Bratu Hrvatu ljepše sutra priječiš, 

Zatireš slobodu, naciju i vjeru! 

Ti si vučina u ovčjemu runu, 

Hrvatske janjce nevine proganjaš, 

Krvniku daješ znoja našeg kunu - 

Četniku Pupovcu k'o Bogu se klanjaš. 

Besramno krojiš sudbu vrlih ljudi, 

Za srebrenjake prod'o si poštenje, 

Pa dok će srce kucat ti sred grudi, 

Pljuvat ćeš časnih djedova znamenje. 

Ti si potrčak briselskog Junckera, 

Moderni poganac, sluga jugovine. 

Izdajstvu tvojem prevršila mjera, 

Ostaješ Juda – zator Domovine. 

Ne diraj junake, hrvatske dragulje, 

Krv njihova ti namaknula slavu. 

Protiv branitelja ustaju tek hulje; 

Oni ginuli – ti sačuva glavu. 

http://dragovoljac.com/index.php/razno/22828-kocanovo-pismo
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Marija Dubravac Brisbane  

  

  

Isječak iz pjesme ‘KUĆA SMRTI’ 

 

Nema pravde… Umrla je kad no Krist na križu mrio,  

Kad no Hrvat na Bleiburgu zlikovaca žrtva bio. 

Kad čovjek zbog torbe zlata crnom vragu dušu prod’o, 

Kada izrod od Hrvata za crvenom zvijezdom hodo; 

Kad Srbina Hrvat hvata, izljubi mu ruke, lice, 

Za svojeg ga piše brata, oprašta mu stranputice, 

Ubijanje i mučenje, silovanje i zla ljuta, 

A pekaru Rajšićevu nek zaborav vječni guta. 

Nek izblijedi i Ovčara, Velepromet i hangari, 

Strašna sudba Vukovara, nek umire, nek zastari. 

Nema pravde… Ko i prije, grijeh će Hrvat prostit rado, 

Praštanje mu dušu grije, s dobrote je gin’o, strad’o.  

Stara Kata i sad jeca, i jecat će do kraj svijeta. 

Lutat će joj bolna duša nepravdama razapeta. 

  

Rode, dokle život teče neka vrijeme spom ne briše. 

Pamti što no Radić reče: ‘‘U Beograd nikad više!” 

I dok jedeš kruh svagdanji ne suzbijaj srca gnjeve,  

Spomeni se mučenika iz pekare Rajšićeve. 

Eno, i sad kuća smrti stoji gdje je nekad bila,  

Duša žene Hrvatice još se nije umirila. 

  

U Vukovar brate pođi, svijeću pali, zemlju ljubi 

Gdje no sveta krvca tekla, nek se znamen ne izgubi. 

Nek unuci tvoji znaju što im prošlost djeda piše, 

Neka marno ponavljaju – u Beograd nikad više. 

  

Marija Dubravac Brisbane 

  

 

Gđa Dubravac itekako dobro konstatira da je problem u Predsjedniku HDZ.a i 

Vlade, a da je general Medved žrtva zbog uloge "smokvinog lista" koji je sam 

prihvatio. 

Tu je ona preciznija od velikog hrvatskog književnika Hrvoja Hitreca: Zbog tri 

glasa u Saboru dopušteno mu je baš sve 

https://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/hhitrec/34845-h-hitrec-zbog-tri-glasa-

u-saboru-dopusteno-mu-je-bas-sve.html 

Očito Hitrec misli na Pupovca. U mojim tekstovima sam stalno naglašavao da 

Plenković radi ono što je i sam najavio tj. da koalira sa svojim istomišljenicima. 

https://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/hhitrec/34845-h-hitrec-zbog-tri-glasa-u-saboru-dopusteno-mu-je-bas-sve.html
https://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/hhitrec/34845-h-hitrec-zbog-tri-glasa-u-saboru-dopusteno-mu-je-bas-sve.html
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Obavezno pročitajte i Hitrecov tekst. Zapravo iz njega to isto slijedi. 

Ali žalosno je vidjeti kako ima puno hrvatskih komentatora kojima još nije jasno 

kako to što je Plenković rekao o kaoliranju znači kako bi prije išao na VELIKU 

KOALICIJU nego što bi koalirao sa svojim ideološkim protivnicima tj. hrvatskim 

strankama. 

 

Josip Pečarić  

 

(6.) 
 
Poštovani g. Asiću, 

Zahvaljum se na Vašem e-mailu: 

 
Naslov:  RE: Fwd: Re: KOČANOVO PISMO 

Datum:  Tue, 1 Sep 2020 15:18:59 +0800 

Šalje:  Stephen Asic <asicnet@iinet.net.au> 

Prima:  'Josip Pecaric' <pecaric@element.hr> 

 
Postovani profesore, 

Nisam znao da je ovo neko natjecanje, tko ce sakupit vise potpisa, nadam se da 

nije po naruzbi? 

Vidim, usput i prilika da neki pojedinci, na moje veliko iznenadjenje, objese svoje 

necisto ruho ili isatknu svoje domoljublje. 

Primio sam veci broj cestitki na moj stav, iznenadili bi ste se kad bi Vam javio 

njihova imena. 

Ali nije to bila namjera mog pisanja, nego drzeci se demokratskog principa, pravo 

da izrazim svoje misljenje. 

Na tome i ostajem. 

Zelim Vam ugodan dan. 

 Lp 

Stjepan Asic 

  
Svoje mišljenje? 

Zar je Vaše ime i prezime ono kako ste se pisali i potpisali se: 

„Prilikom nedavnog napada na Vas u naslovnici Hrvatskog tjednika dajemo Vam 

na znanje da oštro osuđujemo ovakav bezobrazni ispad uredništva dotičnog 

časopisa. ... 

Stjepan Asić, Predsjednik Australsko-hrvatskog kongresa“ 

 

 Za Vašu informaciju kod nas Vam pisanje u množini uz takav potpis ukazuje da 

pišete ne u svoje ime nego u ime članova udruge kojoj ste predsjednik. 

Tako su shvatili i australski Hrvati koji su reagirali na takav Vaš istup. 

Ili ste se tako potpisali da bi ostavili bolji dojam kod ovih hrvatskih vlasti? 
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Kako branite vladajuću srpsko-hrvatsku koaliciju jasno mi je da vjerojatno kažete 

za mene ono što Vi radite. Dakle dobili ste naradžbu da to uradite? 

Kako ste i Vi potpisivali moja pisma za koje svako iole inteligentan zna da nisu 

bili po narudžbi i za koja sam jasno uvijek naznačio da tražim takve potpise, jasno 

je da je Vaš komentar o skupljanju potpisa doista veoma inteligentan☺)) 

Zanimljivo je da Ti koji su Vam čestitali nisu tražili da im objavite imena. Sigurno 

bi im to dobro prošlo kod današnjih vlasti. 

Za razliku od njih ovi moji se ne boje što sam objavio njihova imena iako od toga 

neće imati nikakve koristi. 

Inače ništa me ne može iznenaditi jer je moja stara tvdnja da se ne volim baviti 

politikom jer se Hrvati lako prodaju, a kako sam i ja Hrvat volio bih umrijeti i ne 

doznati kolika mi je cijena. 

Meni je samo žao kada vidim neka meni draga imena među tim koji su se prodali. 

Vaš, 

Akademik Josip Pečarić 

 
P.S. Osmislica hrvatskog pjesnika Ivana Bradvice: 

 

Plenkoviću 
Plenkoviću hrvatstva izdajico, neprijatelju ulizico, iskustvo naroda i vjera u 

istinu i pravicu, pretvaraš u krivicu, skrenuo si na stranputicu, doveo narod u 

divljačku stupicu, gdje ponosu naroda nema života, to što sad činiš je sramota.  

 

Pogledajte i: 

 

https://narod.hr/hrvatska/ivica-sola-ovo-nije-nikakva-pomirba-vec-

zamagljivanje-istine-a-drzavu-nam-vodi-pupovac  

http://bezcenzure.hr/toptema/mila-gojsalic-diva-grabovceva-ana-pranjes-tomo-

medved/ 

Slijedi li degradacija vladara RH: 

http://dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/22834-kako-je-krenulo-goli-

otok-bi-se-mogao-obnoviti-a-zapovjednik-bi-mogao-biti-pupovac 

I Hodak im se „ispričao“: 

https://direktno.hr/kolumne/ispricavam-se-serbedziji-jer-smo-napali-njegovu-

jugu-i-posipam-pepelom-zbog-genocida-u-oluji-i-bljesku-205649/ 

 

 

 

 

  

https://narod.hr/hrvatska/ivica-sola-ovo-nije-nikakva-pomirba-vec-zamagljivanje-istine-a-drzavu-nam-vodi-pupovac
https://narod.hr/hrvatska/ivica-sola-ovo-nije-nikakva-pomirba-vec-zamagljivanje-istine-a-drzavu-nam-vodi-pupovac
http://bezcenzure.hr/toptema/mila-gojsalic-diva-grabovceva-ana-pranjes-tomo-medved/
http://bezcenzure.hr/toptema/mila-gojsalic-diva-grabovceva-ana-pranjes-tomo-medved/
http://dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/22834-kako-je-krenulo-goli-otok-bi-se-mogao-obnoviti-a-zapovjednik-bi-mogao-biti-pupovac
http://dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/22834-kako-je-krenulo-goli-otok-bi-se-mogao-obnoviti-a-zapovjednik-bi-mogao-biti-pupovac
https://direktno.hr/kolumne/ispricavam-se-serbedziji-jer-smo-napali-njegovu-jugu-i-posipam-pepelom-zbog-genocida-u-oluji-i-bljesku-205649/
https://direktno.hr/kolumne/ispricavam-se-serbedziji-jer-smo-napali-njegovu-jugu-i-posipam-pepelom-zbog-genocida-u-oluji-i-bljesku-205649/
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DRUKER / PREDSJEDNIK O PUKOVSKOM, PORTAL 

DRAGOVOLJAC.COM, 2020: 

 
HRVOJE HITREC: SIMFONIJA ZA DJECU "PEĐA I 

VUK" 
 
12. listopada 2020. 

 

LISTOPADSKA HRVATSKA 2020. 
 

Nešto hladnije, covidu paše, raspojasao se. Posebno mu se sviđa Zagreb, ipak je 

to metropola s puno mušterija. Dosadan je i osvetnički raspoložen, jer u prvoj 

navali nije bio uspio. Europa u cjelini pati, iz Kine nema vijesti o bolesnima, iz 

Sjeverne Koreje stižu najbolje vijesti – ondje je veliki vođa Kim dao postrijeljati 

prve covide koji su se pojavili i od tada vlada mir, zdravlje i blagostanje. 

Komunistički se režimi se uopće bolje bore s covidom, pa čovjek počinje žaliti za 

dobrim, starim vremenima i pitati se zašto je crvena zvezda nakon samo dva tjedna 

skinuta s riječkog nebodera, a djelovala je blagotvorno, već i zato što su se 

povjesničari prisjetili koliko je u stvari jugoslavenskih vojnika poginulo pri 

osvajanju Rijeke, znatno manje nego što ima krhotina na Nemanjinoj instalaciji, 

ali su pronašli da je među poginulima bio najveći broj zarobljenih Hrvata koji su, 

bez oružja, naravno, gurnuti u prve redove i „dali život“ za drugove. 

Pustimo to, da nas ne optuže za revizionizam, što je šifra za povijesnu istinu koju 

se skriva kao zmija noge, e da bi narod i dalje živio s jugoslavenskom istorijom. 

Za revizionizam se optužuje danas sve i svakoga, pa u najnovije vrijeme i 

predsjednika države koji je ustanovio da je hrvatski narod domobranski, a 

partizanski i „onaj drugi“ incidentalni korpusi. Ma ja sam zaista posve slučajno 

vidio taj Zokijev razgovor za RTL, čekao sam svemirski Dnevnik HTV-a i da 

skratim vrijeme prebacio na RTL i baš nešto prije sedam navečer naletio na 

intervju – meni nepoznati drčni novinar postavlja kao provokativna pitanja 

Milanoviću oko Puhovskog i sličnih, ali je dobio i što nije tražio, to jest da ono 

„ima još“ ima veze s Haagom, s već zaboravljenim (ne i ja) njegovim drukanjem 

protiv Hrvatske i Hrvatske vojske na suđenjima u Haagu, sunce mu Žarko. Nije 

baš uspio u den Haagu, nogirali su ga kao nevjerodostojnog svjedoka, ali je ipak 

pokazao svu raskoš permanentne sklonosti denunciranju, potkazivanju, 

prokazivanju i horjatinstvu, dotično nesklonosti Hrvatima i hrvatskoj državi bilo 

koje fele, kao što se u Hrvatskom proljeću gadno bio zabrinuo da bi Kroati mogli 

potegnuti ne samo hrvatsko pitanje unutar Jugoslavije, nego i protegnuti na 

samostalnu državu jer su se bile pojavile i neke „totalitarističke nacionalističke“ 

snage, pa je nakon sloma Proljeća radosno svjedočio pred sucem Milenkom, a 

zatim se posvetio mudroslovnoj znanosti i postao profesorom na Filozofskom 

fakultetu. 
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Dok smo mi pokretali akciju za slobodu i nezavisnost Hrvatske, sunce mu Žarko 

aktivno je sudjelovao u stanovitoj udruzi ili što već zvanoj UJDI (Ujedinjeni 

jugoslavenski drukeri), ali je stvar propala, pa se vratio ne samo znanosti nego, 

zahvaljujući stanju u hrvatskim medijima poglavito poslije povratka partije na 

vlast – postao arbitrom političke elegancije, rado viđen na televizijama, pa i 

nacionalnoj. Te je tako došlo do obrata baš ujdijevskog, mi postali odurni 

desničari bez prava pojavljivanja u „službenim“ medijima, a tako se nastavilo i 

kada su račanovci otpali jer je tzv. umjerena desnica preuzela sve finese 

neumjerene ljevice ne bi li izbjegla optužbe da je desničarska, ustanovljena je, baš 

kao i prije samostalnosti, poželjna partijska linija na kojoj su djelovale obje tzv. 

velike stranke, a Žarko opet arbitrirao. Ljudi to shvatili, neki prije neki poslije, i 

rekli da tu ne žele živjeti, pa se iselili treći put. Prvi put kada je kada je Broz 

otvorio K. und K. (komunistički kavez) da se riješi mnoštva Hrvata, drugi put 

poslije sloma Hrvatskoga proljeća, i sada, znači, treći put, ovaj put definitivno. 

Gledam u vrlo dobroj emisiji „Plodovi zemlje“ kako se čovjek vozi kroz pusto 

slavonsko selo i nabraja kuće u kojima više nitko ne živi (a uvoznici pred ekranima 

plješću od radosti). 

No, sada hrvatsko pitanje opet otvara nitko drugi do Zoki od kojega se nije 

očekivalo, a i ne bi da nije bio izazvan. I pitanje svih pitanja: o parazitima koji 

(poput Komšića u BiH) žive na grbači hrvatskih ljudi kao sorosevski pijuni 

ispunjeni nepatvorenom mržnjom prema svemu hrvatskom, hrvatskim običajima, 

hrvatskoj kulturi, hrvatskom jeziku i katoličkoj vjeri, ali prije svega prema 

hrvatskoj državi protiv koje (sada već desetljećima) vode specijalni rat. Pa ako je 

sunce mu Žarko usporedio (ako sam dobro pratio) šefa države s Bakarićem, krivo 

je usporedio, kako sada stvari stoje Milanović je (do novog mogućeg obrata) 

suvremeni Tripalo, i to je ono što Puhovskog zabrinjava. A glede Proljeća, bit će 

prilika o pedesetoj obljetnici izvući na svjetlost sve dokumente iz toga vremena, 

pa da ne čitamo parcijalne feljtone. Samo su dokumenti prava istina (ako nisu 

uništeni ili krivotvoreni). Glede pak onih urednika, televizijskih i drugih, koji su 

davali i daju Puhovskom prostor, može se blagonaklono reći da su neznalice i zato 

se otvaraju Nečasnom s Filozofskom fakulteta, ili da sviraju u iste diple. Sada 

govore da je sunce mu Žarko u vrijeme suđenja studentima“ svjedočio za njih i 

protiv njih“. Jest glupo, ali se nekako mora doći do ravnoteže i spasiti druga iz 

gabule. (Da ne zaboravim: očito netko može godinama praviti štetu, a narod 

trpjeti, pa se čini da samo predsjednik države može reći „Car je gol“, kao što se 

Josipović osmjelio nazvati Pupovca etnobiznismenom.) Slično je i s Budimirom 

Lončarom kojemu opisani mediji daju cijele plahte, a taj slučaj valjda čeka nekoga 

budućeg predsjednika. 

 

Cenzura 

I još nešto (ima još). Bilo je žalosno čitati kako lijevonasađeni tisak, i ne samo 

tisak, cenzurira rečeni intervju na RTL-u, pa o pakiranju u Haagu nije bilo ni riječi. 

O Proljeću nešto, ali prigušeno, ipak je napadnut njihov libling i jedan od ideologa 

rashrvaćivanja, na temelju čijih su putokaza zatim oni sami sastavljali liste 

nepoćudnih, baš kao što su nakon Proljeća novinari zagrebačke „Borbe“ (u kojoj 



228                               VUKOVAR: TRIJUMF TUĐMANIZMA 

 
 
sam dobio otkaz 1964. Rankovićevim nalogom) uz kavu i piće sastavljali popis 

izmišljenoga „Komiteta pedesetorice“. Ma kvragu, još sam nešto htio o cenzuri, 

ali u vezi s Pupovcem i njegovim ispadom u Negoslavcima. Naime, rekao je on 

tada štošta, ali je cenzuriran. Jest. Pustilo se u „službenim“ medijima kako reče ne 

baš da nitko ne sme da bije ovaj narod, ali vrlo slično, ne sme da ga hapsi jer za 

to ima sud Beogradu, ako tu uopće što ima, ondje se već sudilo za Ovčaru. 

Što želi reći? Da je na snazi i dalje univerzalna iliti regionalna ili kakva već 

jurisdikcija, znači naravno i za zločine počinjene u Hrvatskoj, čak srpske 

zločine,pa ne će to valjda raditi Hrvati, a to što se Vukovar i Ovčara (i Negoslavci 

i Tovarnik itd.) formalno nalaze u Hrvatskoj, nije važno. Osim toga, reče Pupovac 

da je na snazi hrvatski politika zataškavanja zločina nad Srbima pa onda valjda i 

zločina nad Hrvatima, što je još jedan argument da se sve prebaci u Beograd. Ima 

još. U nastupu pravednoga gnjeva, Pupovac koji s vremena na vrijeme izgubi 

živce i usred Hrvatskoga sabora, u Negoslavcima je znatno proširio optužnicu, ne 

samo na „nekoliko desetaka Srba u Vukovaru“ nego i na posve nove hrvatske 

zločine u požeškoj kotlini, gdje je „uništeno 26 sela i ubijeno 44 ljudi“, a negdje 

u blizini još 100 ljudi koji su bježali od Bljeska, pa se krv čistila cisternama. 

Potvrdio je tako moja predviđanja da će, osokoljen, dozirano pronalaziti nove 

stare zločine ili „zločine“ i igrati se brojkama, što mu je glavni posao 2020. Ima 

još: u Negoslavcima se osvrnuo i na Oluju, da je tada , reče, prognano 300.000 

Srba. Prognano? Nakon svih mogućih dokaza, svjedočanstava i (četničkih) 

dokumenata koji govore da su sami otišli, bez doticaja s Hrvatskom vojskom, 

usput ipak neki stradali kada ih je na jednom pravcu tenkovima pregazila njihova 

vojska…Pa će se iz Negoslavaca uputiti u Zagreb, ipak, ne spominjući nestale 

hrvatske branitelje i civile, žene i djecu, o čijim bi sudbinama možda mogla reći i 

ona dva uhićena koji će ionako biti pušteni na slobodu čim prođe Dan sjećanja na 

žrtvu Vukovara. 

Da, i to je dio specijalnoga rata protiv Hrvatske koja još traži nešto manje od dvije 

tisuće svojih sinova (i kćeri). S tim da se SDSS i nakon ispada u Negoslavcima 

nalazi u koaliciji s „umjerenom desnicom“ u kojoj jedino Tomo Medved radi na 

pitanju nestalih, a možda je i na dobrom tragu, kao što sam naslutio u jednoj od 

prijašnjih kolumna. Specijalni rat vodi se, kao i u doba agresije, izvana i iznutra. 

Kako je Hrvatska – idemo na kulturu – reagirala na objavu da je Ministarstvo 

kulture Srbije nadležno za sve Srbe ma gdje bili, što je očito varijanta pravosudne 

jurisdikcije, to jest kulturna regionalna jurisdikcija. A iznutra, iz Hrvatske, ima 

pomagača koliko želi. Dodikova „republika srpska“ još je eksplicitnija: u 

„Povelji“ o srpskom kulturnom prostoru kaže da njezino ministarstvo i njegova 

kulturna politika mora biti prisutna u srpskom narodu bez obzira na politički 

format i na državu u kojoj on živi.“ Sablast novoskovane utopije o „srpskom 

svetu“ (Vulin, Vučić) dobiva jasnije konture. 

Specijalnom ratu (kad su me već povukli za jezik oni koji ne znaju što je to), 

svjedočimo svakodnevno u kulturnim rubrikama, recimo, pa ako nema što 

zanimljivo iz sadašnjosti onda se vraćamo u sredinu prošloga stoljeća. Tako 

filmski kritičar Polimac nikako ne može svariti dokumentarni film Višnje 

Starešine o Stepincu, proziva kinodvorane i festivale (?) koji su prikazivanje 
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„dopustili“, a budući da je film korektan u svakom smislu i više okrenut 

međunarodnim reakcijama na odnos komunističkih vlasti prema zagrebačkom 

nadbiskupu, kritičar se pita o „stavu“ Stepinčevu prema, citiram,“ katoličkim 

svećenicima, osvjedočenim koljačima“. Baš tako, u mnoštvenoj množini, te bi 

neki mlađi čitatelj pomislio da je doista tako. Jest, bio je jedan, jedini, taj šizofreni 

Filipović, ako sam dobro zapamtio, koji je ubijao u Jasenovcu i drugdje ali u 

vrijeme kada je već bio odstranjen iz Katoličke crkve. Isti taj kritičar ne spominje 

ni koliko je svećenika našlo smrt u Jasenovcu (što je bio povod Stepinčevu pismu 

Paveliću i čuvenoj rečenici o ljagi), kao što se ne sjeća koliko je svećenika 

podržavalo pokret otpora (ne samo u Istri) ili sudjelovalo u njemu, a kako bi se 

prisjetio da su komunisti poklali više od šest stotina i pedeset katoličkih svećenika 

nakon rata, više no igdje u Europi, pa i u onim dijelovima Europe koje je okupirao 

Staljin. A za dokaz da je u pravu, poteže papu Franju…(dalje nisam čitao, da mi 

se ne ohladi kava). 

Idemo dalje o prekooceanskom specijalnom ratu: nekakav naslovnicom crveno 

obojeni listić iz prijateljske nam Amerike, na kojemu piše da ga objavljuje 

University of California Press, a zove se listić „Communist and Post-Communist 

Studies“ okomio se ni više ni manje nego na hrvatski časopis „Jezik“ i nagradu 

„Dr. Šreter“ koju časopis dodjeljuje za najbolju novu hrvatsku riječ. Autor veli da 

lingvistički purizam figurira kao glavni element hrvatskoga nacionalizma. Tu 

smo, daklem. Nagradu nazvanu po pakračkom (lipičkom) liječniku kojega su 

masakrirali neprijatelji, sličnim su riječima i do sada dočekivali pripadnici klateži 

u Hrvatskoj, ali, eto, sada stvari dobivaju svjetsku dimenziju. Narod Kalifornije 

protiv „Jezika“, možete si misliti, a u listiću figurira samo srpsko-hrvatski. Autor 

se inače zove Srđan M. Jovanović, što će reći da se Vulin-Vučićev svet proširio 

do Pacifika, pa bi se Trump trebao zabrinuti. 

A profesori na tom Sveučilištu raspitati i saznati da je hrvatski jezik međunarodno 

priznat, priznaje ga i Europska unija, pa čak i hrvatski Ustav, a to što još nemamo 

Zakon o hrvatskom standardnom jeziku velika je i teška svinjarija o kojoj i javnost 

sve više postavlja pitanja. I što je s navodno ili stvarno oživljenim Vijećem za 

normu hrvatskoga standardnog jezika, nisam čuo ni glasa. Dotle raseljena „lica“ i 

u hrvatskim novinama (i ne samo u novinama) masakriraju hrvatski jezik, da, 

postaju Ovčare gdje prije smaknuća hrvatski jezik prolazi kroz špalir. Postaje to 

vrlo opako. Vidim da neki umjesto odgoj pišu vaspitanje, pa vas pitam dokle smo 

došli? Jedan takav, ne ću reći ime, ali prezime mu je Jergović, domislio se kako 

srpski ugurati u hrvatske novine: ode u Beograd, gdje su takvi česti gosti, kupi 

knjigu nekog „svjetskog“ autora koja je prevedena na srpski, ali nije (još) na 

hrvatski, pa onda citira dijelove knjige iz srpskoga prijevoda, pa nego što. Ne će 

se mučiti prevodeći sa srpskoga na hrvatski, na jezik koji dobro ne poznaje. Ima 

još. Na društvenim mrežama često se citiraju umne misli umnika, na srpskom. Ni 

to nije slučajno. 

 

Medved za nacionalnu sigurnost 

Jedna je vijest prošla takoreći ispod covida ili ispod radara: da Davor Božinović 

više nije alfa i omega za našu, nacionalnu sigurnost, nego se za nju od sada brine 
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Tomo Medved. Odmah se osjećam sigurnijim. Taj mi gospodin Božinović nikada 

nije sjeo, ipak je čovjek iz onih vremena koja se mogu nazvati ancien regime, a 

njegova tajna veza s HDZ-om nije mi bila dostupna, ni odakle se pojavio. Ja sam 

znao tko je tko u Hrvatskoj i bivao na terenu toliko da su me putešestvija napokon 

spremila na intenzivnu njegu, od Podunavlja do Boke kotorske, u ratu i miru, da, 

ali za Božinovića nisam čuo, da me ubijete ne mogu se sjetiti. Kadli , pojavio se 

u paru s Plenkovićem, sjedio mu slijeva, pribran, hladnokrvan, učtiv. Tako je to u 

Hrvatskoj. A Tomu Medveda znam vrlo dobro i zato sam (smo) onako reagirao 

kada su ga nedavno baš nepravedno napali oni koji dosta informacija nemaju ili 

su se zaletjeli u prvom uzbuđenju, pa grdno pretjerali. Kada budu shvatili što 

Medved doista jest i, prije svega, kada nestali budu pronađeni, a hoće, dap Bog, 

pisat će i govoriti drukčije. Glede nacionalne sigurnosti, za sada s velikom 

sigurnošću mogu reći da smo dobili pravu osobu. 

 

Sačiću ne pakirati 

General Sačić i ja viđali smo se u ovom stoljeću uglavnom na prosvjedima i na 

pripremama prosvjeda (nakon prve presude Gotovini i Markaču, kada smo okupili 

četrdeset tisuća na Jelačićevom placu), ali ni tada ni poslije nije izazivao 

pretjeranu pozornosti lijeve medijske klateži i njezinih nalogodavaca. No sada 

više nije na ulici ni na trgu, to jest na trgu je ali sv. Marka, kao zastupnik u Saboru, 

pa je postao zanimljivijim. A iz kuta ministranata Vučić-Vulinovskih postao je još 

interesantniji kada je nedavno spriječio da se Koranski most upiše na kartu 

„hrvatskih zločina“. To je bilo dovoljno da se poduzme akcija oko njegova 

dezavuiranja, te se pronašlo da je osamdesete postao član partije. Ah, veliko 

otkriće. Imao je tada 17 godina, završavao srednju školu za unutarnje poslove, a 

kako je ondje bio brifiran, da ne velim indoktriniran, možete si misliti, odnosno 

stavljeno mu je vjerojatno do znanja da će završiti na ulici kao pozornik ako ne 

učini što se od njega traži. Bavio se osamdesetih gospodarskim kriminalom, 

poslije je diplomirao na Pravnom fakultetu, i magistrirao. Pojavio se na početku 

početaka rata, zajedno s Markačem ugušio prvu pobunu u Pakracu, a u punom ratu 

bilo ga je svugdje, sve dok se nije stuštio s Velebita i pomeo neprijatelje. Nešto su 

ga ministranti poslije rata potezali i natezali, ali se pokazalo da je lažno 

osumnjičen. Pa sada kada je sve što bi mu napakirali bila velika laž, našlo se ipak 

nešto…ah, jugonostalgičari i orjunaši svake fele, znači oni kojima užasno fali 

komunistička Jugoslavija, sada okreću pilu naopako i istražuju tko je u mladosti 

bio u partiji. Ma kako dražesno i u isti mah priglupo. 

 

Za kraj 

Nadam se da vas nisam zadavio predugim tekstom. Za kraj bih samo spomenuo 

da je u izvedbi amaterskog kulturno-umjetničkog ansambla zvanog SDP izvedena 

inačica simfonije za djecu pod nešto retuširanim naslovom „Peđa i vuk“. Tko će 

koga pojesti, još ne znam dok ovo pišem. Istodobno je pisac Da Vincijeva koda 

prodavao neku glazbu za djecu u Zagrebu, možda se učlani u SDP. 

 

Ipak ima još 

https://kamenjar.com/vlada-odlucila-da-medved-umjesto-bozinovica-bude-zaduzen-za-nacionalnu-sigurnost/
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Dok sam sve ovo pisao, vidim jednim okom da je bila pucnjava na Trgu sv. Marka. 

Ranjen je policajac koji čuva Banske dvore. Napadač se sam ustrijelio. Reporter 

razgovara s očevidcima koji su pritrčali pomoći policajcu koji leži na mokrim 

pločama pred zgradom Vlade, jedan ga očevidac prekriva svojim kaputom. Moje 

je pitanje: je li zgrada Vlade bila potpuno prazna, ako nije, kako to da iz nje nitko 

nije izašao i pokušao pružiti pomoć? 

 

https://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/hhitrec/35082-h-hitrec-simfonija-za-

djecu-peda-i-vuk.html  

 

 
 
 
 
  

https://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/hhitrec/35082-h-hitrec-simfonija-za-djecu-peda-i-vuk.html
https://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/hhitrec/35082-h-hitrec-simfonija-za-djecu-peda-i-vuk.html
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OVO JE VEĆ PROSTOR TAME 

 

PLENKOVIĆ GOVORI O ‘GNIJEZDIMA MRŽNJE’  
Hoće li nakon pucnjave na Markovom trgu doći do masovnih 

uhićenja? 

 

Tihomir Dujmović 

20.. listopada 2020..  

 

Doista, hoće li „Hrvatski tjednik“, „Bujica“ i „Domovinski pokret“ biti 

zabranjeni, a njihovi čelnici sudski procesuirani? Hoće li uslijediti masovna 

uhićenja lidera te stranke, a upad policije u prostorije „Hrvatskog tjednika“ biti 

medijski „headline“ već početkom tjedna? Nije nemoguće ako se pozorno 

analiziraju riječi, da ne velim prijetnje, koje je premijer ovih dana uputio na te 

adrese. Pogotovo ako se vidi kako je ministar Medved nedvosmisleno najavio 

istragu i protiv nekih političara, pa i zastupnika u Saboru! 

Žurim reći da premijera valja podržati u ambiciji da se utvrde pravi motivi i 

pravi cilj atentatora, da premijera valja podržati u akciji da se utvrdi postoji li 

doista kako se histerizira po kuloarima, neka organizacija koja planira takve i 

slične akcije, naročito ga valja podržati, odnosno policiju, da preveniraju bilo što 

ako na temu daljnjeg terorizma u ovom smislu postoji. O tome nema zbora. Tu se 

mora biti beskompromisan i tu se premijeru i Vladi mora dati apsolutna podrška. 

S terorom ovog ili sličnog tipa ne smije biti nikakvog kompromisa. Akcije 

poput užasa koji je izveo mladi Kutinjanin može se samo i jedino osuditi. O tome 

nema nikakvog razgovora, taj čin zaslužuje sa mo i jedino osudu. Ali, puno toga 

što je na tu temu nakalemljeno, što je izašlo upravo iz usta hrvatskog premijera, 

izaziva strah, nelagodu i otvara more pitanja. 

Od uhićenja širom Hrvatske 1971. pa do danas ni jedan političar u Hrvatskoj 

nikada, nije govorio o „gnijezdima mržnje“ kao sada Plenković. Nikada! Od 

uhićenja 1971. gledamo li povijesno kronološka hrvatska sjećanja, ako ne 

računamo ratne turbulencije, niti jedan hrvatski političar se nije usudio policiji 

poručiti kako „očekujem da kriminalističko istraživanje utvrdi tko su sve ljudi koji 

su utjecali na počinitelje. To će se vrlo lako utvrditi…“, što je premijer izravno 

poručio svojoj kompletnoj represivnoj izvršnoj vlasti. Dakle, da se utvrdi „tko su 

ljudi koji su utjecali na počinitelja“? Ali, kako je to uopće moguće utvrditi? Što 

ako je na počinitelja utjecala neka izjava Milorada Pupovca u Vukovaru, 

Kninu ili o Škabrnji? Pisanje srpskih „Novosti“ koje Vlada financira, a 

nesnošljivost i netolerantnost upravo curi iz tih novina? Činjenica da je i hrvatska 

vlast dala sredstva i dopuštenja da se digne gigantska komunistička zvijezda u 

https://www.dnevno.hr/kolumnisti/tihomir-dujmovic/plenkovic-govori-o-gnijezdima-mrznje-hoce-li-nakon-pucnjave-na-markovom-trgu-doci-do-masovnih-uhicenja-1588772/
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Rijeci, pod kojom mu je zaklan, mislim stric, u Vukovaru? Da na svaku obljetnicu 

Oluje, Pupovac trči u Beograd i šuti na uvrede izrečene hrvatskoj državi? 

Beljakova izjava u premalom likvidiranju hrvatskih migranata? Stazićeva, o 

neobavljenom poslu na Bleiburgu? Što ako je šutnja iste ove Vlade na te 

nedvosmislene govore mržnje „utjecalo na počinitelja“? Što ako je micanje ploče 

HOS-u i paralelno ne micanje spomenika četničkom lideru Šoškočaninu, „utjecalo 

na počinitelja“? Što ćemo onda? Koga ćemo onda kriviti? Jer, istina o govoru 

mržnje u Hrvatskoj je uistinu voda duboka!  

Ali, tražiti od policije da utvrdi „tko su ljudi koji su utjecali na počinitelja“, (dakle 

koji su „utjecali“!), i pri tom kao moguće inspiratore ovog terorizma, navodeći, 

gotovo diktirajući i to izrijekom: neke izjave političara iz „Domovinskog 

pokreta“, zatim emisije „Bujice“ te pisanje „Hrvatskog tjednika“, to još Hrvatska 

nije doživjela! U tom kontekstu, nakon takvih izjava sa samog vrha vlasti, njihove 

zabrane, uhićenja, policijska ispitivanja, gotovo da su neizbježna. 

Osim toga, još nikada, u ovih 30 godina samostalne hrvatske države, neki političar 

u Hrvatskoj nije izgovorio, rečenica od koje se ledi krv u žilama u svakom 

višestranačkom parlamentarnom demokratskom životu, mislim na Plenkovićevu 

rečenicu u kontekstu budućnosti „Domovinskog pokreta“, kada je rekao: “Ti ljudi 

nikada neće doći na vlast u Hrvatskoj. To vam garantiram!“. Kad predsjednik 

Vlade, čovjek koji pod sobom ima kompletnu izvršnu vlast, tajne službe, vojsku i 

policiju, svom narodu „garantira“ da jedna stranka koja danas kao legitimna 

parlamentarna stranka koja ima deset posto predstavnika u legalnom hrvatskom 

parlamentu „nikad neće doći na vlast“, onda smo zakoračili u prostor tame. Jer, 

kako jedan premijer 2020 godine u Europskoj Uniji može naciji „garantirati“ da 

jedna stranka, u ovom slučaju „Domovinski pokret“, nikad neće doći na vlast? 

Pazite: garantirati! Kako se sigurno i pouzdano može „garantirati“ da 

„Domovinski pokret“ neće nikad na vlast, osim da ih se fizički u tome spriječi? Ili 

da se falsificiraju izbori! Samo tako se može „garantirati“! Sve drugo mogu biti 

projekcije i želje, ali bez garancije! Ali, ovdje imamo garantni list! 

Bio sam silno kritičan prema nekim postupcima „Domovinskog pokreta“ i danas 

mislim da su pogriješili sa tezom da su im Milanović i Kolinda jedno te isto, bio 

sam kritičar prema nekim ranim radovima Miroslava Škore, ali od kad se pojavio 

„Domovinski pokret“, gledano iz ukupne hrvatske perspektive, on je Hrvatskoj 

realna potreba. I sve su kritike tih ranih radova u tom kontekstu danas nevažne! 

Kad vidim kako se situacija razvijala, danas mi je žao da sam ih i isticao. I to 

govorim sada, kad nije nemoguće da se čelnike tih stranaka uhiti! Dakle, kad ih 

nije „pametno“ braniti! No, danas, danas ih tek treba braniti, već i kao načelo! 

Načelo, da nikada niti jedan političar ne smije svom narodu garantirati da jedna 

stranka koja i danas ima deset posto zastupničkih mjesta – garantirano neće doći 

na vlast! A pojavili su se kao izričiti produkt progona desnice u HDZ-u! Ako je 

Ante Gotovina u pravu kad kaže da hrvatska ptica mora imati oba krila, lijevo i 

desno, a u pravu je, onda mora imati dakle i desno krilo. Hoće li narod poželjeti 

takvu stranku na vlasti, valjda bi valjalo ostaviti narodu na volju ili da se onda 

izbori ni ne održavaju, ako se jamči da bez obzira na rezultate izbora jedna opcija 

neće nikad na vlast? „Domovinski pokret“ je stranka koja je pozicionirana 
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desno. Zar zbog toga ne smiju na vlast? Zar ih zbog njihove kritike vlasti treba 

sudski procesuirati? “Garantirati“ da nikad neće na vlast? 

I jer je Hrvatska potpuno otišla u lijevo, baš zato, a na tragu Gotovinine 

prispodobe, je postanak i nastanak „Domovinskog pokreta“ iznimno važna i 

korisna stvar za hrvatsku parlamentarnu scenu, a narod neka bira po svojoj volji. 

Ali, ne! Kako god vi birali, premijer već sada obećava de facto bez obzira kako vi 

glasovali, da „Domovinski pokret“, garantirano neće doći na vlast! To se u 

Hrvatskoj još nije čulo i frapantno je da sve druge stranke šute o ovome.  

I par riječi o osiguranju zgrade Vlade. Neoprostiva i nevjerojatno slaba zaštita 

Vladinih i prostorija Sabora kao i Ustavnog suda koji se tamo nalazi, događa se 

od 3. siječnja 2000 godine u sklopu kojeg je sve nacionalno „out“ te ne treba 

dramatizirati i raditi pompoznost iz države. Čak niti u osiguranju tih zgrada! U 

sklopu opće minorizacije svih nacionalnih simbola, straža na ulazu u Vladu je 

svedena na folklor. Ono ismijavanje povijesne straže koju je Tuđman uveo, ono 

ismijavanje sa Oltarom Domovine, kada nam je Tonči Vujić obećao novu 

„primjereniju“ lokaciju, koja se nikad nije pojavila, ono rapidno smanjivanje 

Tuđmanove straže na Pantovčaku, jer da je i to pretjerano, sve to nije ništa drugo 

negoli prijezir nacionalne države kao takve i smanjivanje svih njenih insignija, 

oznaka i manifestnih oblika na minimum. U tom mentalnom sklopu se i moglo 

dogoditi da hrvatska Vlada bude ovako mizerno osigurana. I vidite što se moralo 

dogoditi da se ograda pomakne 50 metara dalje! Da je to napravljeno prije 

incidenta, ljevičari bi nam mozak popili sa tezom kako se vlast odvaja od naroda, 

da kako se izvode „monade“ sa osiguranjem „pa tko će njima nešto napraviti“ i 

slično. Nažalost, morala se dogoditi ova tragedija da se i ove relacije stave na 

svoje mjesto. 

 

https://www.dnevno.hr/kolumnisti/tihomir-dujmovic/plenkovic-govori-o-

gnijezdima-mrznje-hoce-li-nakon-pucnjave-na-markovom-trgu-doci-do-

masovnih-uhicenja-1588772/  

http://dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/23513-slijede-li-masovna-

uhicenja  

J. Pečarić, Slobodan Lang / Pešorda o Langu, Zagreb, 2020.,str. 272. 

 

 

 

 

  

https://www.dnevno.hr/kolumnisti/tihomir-dujmovic/plenkovic-govori-o-gnijezdima-mrznje-hoce-li-nakon-pucnjave-na-markovom-trgu-doci-do-masovnih-uhicenja-1588772/
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http://dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/23513-slijede-li-masovna-uhicenja
http://dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/23513-slijede-li-masovna-uhicenja
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VJEKOSLAV KRSNIK, ZAGREB, 2021. 

 
VJEKOSLAV KRSNIK 
 
20. 9. 2020. 

 

SVE JE JASNIJE: PLENKOVIĆ S PUPOVCEM 

PODRŽAVA ČETNIŠTVO, A SOA ŠUTI 

Najblaže rečeno čudno je da u novom izvješću SOA-e objavljenom danas 

nema ni spomena o porastu četništva u Hrvatskoj, iako je to evidentno, moglo bi 

se reći, na dnevnoj bazi. Kad je prije četiri godine u redovnom izvješću 

Sigurnosno obavještajna agencija upozorila na porast četništva u Republici 

Hrvatskoj nitko se na to nije posebno osvrnuo, a još manje da je Vlada poduzela 

neke određene mjere da se to suzbije, odnosno da se manifestacije četništva stave 

pod kontrolu i kažnjavaju. To se od Plenkovićeve Vlade nije ni moglo očekivati 

jer ona ovisi od tanke saborske većine u kojoj je glavni koalicijski partner sa tri 

garantirana zastupnika Pupovčeva "Samostalna demokratska srpska stranka" koju 

je osnovan ratni zločinac četnik Goran Hadžić 

Od toga izvješća SOA-e od prije četiri godine, budući da tzv "institucije" ne 

rade svoj posao, zbili su se mnogi događaji koji su ne samo potvrdili tu ocjenu, 

nego je kampanja eskaliranja četništva puzajućim subverzivnim unutarnjim ratom 

protiv Republike Hrvatske dovela do toga da je doveden u pitanje karakter 

Domovinskog rata. Prema deklaraciji Hrvatskoga sabora on je bio "pravedan, 

legitiman, obrambeni i oslobodilački". U tom kontekstu značajno je ukazati da je 

s mjesta istražitelja zločina na Ovčari smijenjen istražitelj Nikola Kajkić, te da se 

tim groznim zločinom sudski ne bavi hrvatsko pravosuđe, nego je to po vrlo 

upitnom sporazumu iz 2006. godine između srbijanskog tužitelja za ratne zločina 

Vladimira Vukčevića i glavnog državnog odvjetnika Republike Hrvatske 

Mladena Bajića prepušteno srbijanskom pravosuđu. Vrhunac te kampanje 

svakako je bio uključivanje zastupnika velikosrpskog dijela srpske nacionalne 

manjine Borisa Miloševića na položaj potpredsjednika Vlade zaduženog za 

ljudska prava. Potom je uslijedila bezočna farsa u Gruborima gdje se Andrej 

Plenković uz nazočnost, pored ostalih, ministra branitelja Tome Medveda, ali i 

posebno izaslanika srbijanskog predsjednika Vučića, ispričao za ubojstvo šest 

srpskih civila, iako dosad uopće nije sudski potvrđeno, premda se pravosudni 

postupak vodio, da su zločin počinili pripadnici Hrvatske vojske. 

Nije potrebno posebno napominjati da se cijela ta četnička kampanja uklapa 

u ciljeve Memnoranduma2 Srpske akademija nauka i umetnosti kako bi se 

odgovornost Srbije za ratove na području raspadnute komunističke Jugoslavije 

smanjila i dovela Srbiju u ravnopravan položaj s novonastalim državama. U tome 

velikosrpska četnička politika dirigirana iz službenog Beograda a provođena 

preko Pupovčevog SDSS-a i SNV-a u Hrvatskoj ima neprocjenjivog suradnika ni 



236                               VUKOVAR: TRIJUMF TUĐMANIZMA 

 
 
manje ni više nego u predsjedniku hrvatske Vlade Andreju Plenkoviću. On mrtav 

hladan prelazi preko izjave Vučićevog izaslanika na pravoslavnom domjenku u 

Zagrebu da će Srbija upotrebiti sva sredstava ako bude potrebno da zaštiti srpsku 

manjinu u Hrvatskoj, on nadalje na međunarodnom forumu u Dubrovniku 

izjavljuje da su se na ovim prostorima dogodili "neki sukobi", a ne da je Hrvatska 

bila žrtva velikosrpske agresije, on čak na zahtjev četničkog predsjednika Srbije 

Aleksandra Vučića izbjegava izgovoriti "velikosrpska agresija", iako je 

Međunarodni sud pravde u Haagu ocijenio da je to bio međudržavni sukob u 

kojemu je Srbija bila agresor. U tu njegovu kolaboracionističku politiku spada i 

to kako šutke prelazi preko Vučićeve i Pupovčeve usporedbe Hrvatske s 

Hitlerovom Njemačkom, odnosno s NDH-a.  

Važno se zato upitati kako i otkada politički djeluju zajednički Milorad 

Pupovac i Andrej Plenković. Manje više je poznato da su kućni prijatelji mnogo 

prije nego što je Andrej Plenković postao čelnik HDZ-a a potom i premijer. To 

prijateljstvo temelji se na njihovoj svjetonazorskoj i političkoj platformi 

novojugoslavenstva, s jedne strane Pupovčeve povezanosti s četničkom 

garniturom u Beogradu kojega on smatra glavnim gradom Srba u Hrvatskoj, a s 

druge strane Plenkovićevoj privrženosti briselskom konceptu tzv. Zapadnog 

Balkana na kojemu su se dogodili „neki sukobi“. 

Kako je moguće da Sigurnosno obavještajna agencija ignorira događaje koji 

su se zbili u posljednju godinu dana i ne ukazuje na njih kao porast četništva kako 

je to ocijenila prije četiri godine. Što se još treba dogoditi da SOA kao što je to 

bilo prije četiri godine registrira porast četništva u Hrvatskoj. Podsjetit ću samo 

na neka najsvježije događaje. Nije li čudno da se bezazlen sukob nekoliko navijača 

u Vukovaru digne na nacionalnu razinu, a da se istodobno prešućuje čitav arsenal 

oružja pronađen kod jednog vukovarskog navijača "Zvezde". Što kazati za sve 

učestalije provokacije Pupovčevog SDSS-a u obilježavanju stradavanja u ratu 

pripadnika četničkih postrojbi i oživljavanje četničkog kulta u Hrvatskoj kakvo je 

nedavno bila komemoracija u Vukovaru na groblju šajkača, ili čak najavljena ali 

nakon odlučnog odgovora karlovačkih branitelja otkazana komemoracija na 

koranskom mostu gdje je u ratnim okolnostima Mihajlo Hrastov branio Hrvatsku 

od srpskih rezervista. Naravno iza svega toga stoji politika Andreja Plenkovića 

koji kao poslušni činovnik Europske unije surađuje u tome da se Domovinski rat 

proglasi građanskim, što je krajnji cilj velikosrpske četničke politike u Hrvatskoj.  
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HOS, PORTAL DRAGOVOLJAC.COM, 2021. 

 
ČESTIT ČOVJEK DANAS JE UVJERENI REVIZIONIST 

Osobita mi je čast nakon prekida od skoro dvije godine ponovno sudjelovati u 

predstavljanju triju knjiga pridragog akademika, koji neprekidno i neumorno piše, 

a svaku je knjigu vrijedno kupiti i pročitati. Danas su na dnevnom redu revizionisti 

u Hrvatskoj: Josip Pečarić, pokojni Slobodan Lang i Roman Leljak. 

Pojam revizionizam ili na hrvatski propitivanje označava slijedom wikipedije 

nastojanja ponovne procjene ili tumačenja do tada od većine kao valjanim 

priznatih spoznaja, doktrina ili stavova na području povijesti, politike ili znanosti, 

ponovnim razmatranjem ili postavljanjem novih pitanja. Time se oni mijenjaju ili 

tumače na način koji u većoj ili manjoj mjeri odstupa od propisanog ili opće 

uvriježenog stava.  

Riječ je o radnoj metodi koja se sam po sebi podrazumijeva u mnogim područjima 

života. Gdje bi bile danas tehnika i medicina, da se nije propitivalo može li se 

bolje. Slobodno skrušeno nadodam da je moj životni standard rezultat stalnog 

propitivanja kojeg moram provoditi u svojoj struci, tako da sam takoreći 

profesionalni revizionist. 

U drugim područjima poput knjigovodstva ili kriminalistike propitivanje je 

zakonski propisana metoda. Revizori i istražni organi ne smiju zaključiti neki 

slučaj dok ne propitaju sve što bi moglo utjecati na konačni ishod. 

Budući da se nalazimo u crkvenom prostoru, red je da spomenem da je 

propitivanje u Crkvi ograničeno vjerom. Znademo kako je prošao prvi čovjek, koji 

je radije propitivao, nego vjerovao Gospodinu. 

Političari, a pogotovo oni hrvatski, rado bi htjeli da su oni gospodari ako ne svijeta, 

onda makar vremena tj. njihova mandata, pa vrlo nerado primaju bilo kakvo 

propitivanje. 

To poglavito vrijedi za povijest, i to onu nešto mlađu, pa se u Hrvatskoj zloporabi 

u principu pozitivni pojam povijesni revizionizam, kao svojevrsna kletva te 

sinonim za nekadašnje krivično djelo neprijateljske propagande, kažnjive po čl. 

133 Kaznenog zakona propale države. 

Za one mlađe, koji nisu doživjeli komunistički raj zvan Jugoslavija u svoj 

njegovoj punini: neprijateljska propaganda djelo je unutrašnjeg neprijatelja te 

neprijateljske emigracije. Tko je imao peh, a nije bilo malo takvih, mogao je za 

nagradu dobiti višegodišnje besplatno ljetovanje na Golom otoku. 

Povijesni revizionizam tiče se propitivanja povijesnih događaja na temelju novog, 

demokratskog političkog okruženja, koristeći nove izvore (npr. deklasificirane 

dokumente) i nove znanstvene metode (npr. nove metode u forenzici). 

Mnogo puta ključna je zdrava ljudska logika. U knjigama pridragog akademika 

imate zorne primjere da je logika prethodnica znanja. 



238                               VUKOVAR: TRIJUMF TUĐMANIZMA 

 
 
Puno je primjera za uspješan povijesni revizionizam. 

Pokolj 4.400 poljskih časnika u mjestu Katyn kod Smolenska godine 1940. bio je 

sve do 1990. godine pripisivan njemačkoj vojsci. 

Onda se službeno utvrdilo da je zločin počinio sovjetski NKVD, jer njemačkih 

postrojbi u tome trenutku tamo nije bilo.  

U državama nasljednicama bivše Jugoslavije prijeko potrebni povijesni 

revizionizam dogodio se samo djelomično. 

Ako se posve ne varam, Hrvatska je tu na začelju, iako je godine 1991. doživjela 

nastavak 2. svjetskog rata i poraća na posebno svirep način, pa postoji velika 

potreba da se i povijest preispita. 

Lažne optužbe koje su Hrvatima bile tovarene 45 godina ne samo da nisu 

preispitane, iako postoje brojni dokazi, nego se još preuveličavaju. Posvuda su 

navodne srpske žrtve, a nigdje bližnjih koji bi poželjeli ekshumirati posmrtne 

ostatke te ih dostojno pokopati!? 

Recimo, tadašnji predsjednik Vlade, a sadašnji predsjednik Republike Zoran 

Milanović tvrdio je dana 27.1.2014 da je NDH pokrenula Holocaust: 

„Moramo se podsjetiti svaki puta da je Jugoslavija okupirana i da se raspala u 

travnju 1941., da je u tom trenutku rat trajao 1,5 godinu, i da je rat bio uglavnom 

u zapadnoj Europi i u Poljskoj i da nije bilo masovnih egzekucija ljudi po osnovi 

njihove boje kože, vjere ili porijekla. U godinu i sedam mjeseci rata toga do tada 

nije bilo. Bila su bombardiranja, bila je bitka za Britaniju, bilo je puno žrtava, ali 

ljudi nisu bili ubijani zbog toga što pripadaju drugoj zajednici. Da, generalni 

protektorat je u Poljskoj osnovao posebnu državu u kojoj je osnivao 

koncentracijske logore koji još nisu bili logori smrti i geta za Židove u kojima je 

bilo ubijenih, ali nije bilo sistematske eliminacije. Do tog trenutka jedino je Kristal 

Nacht 1938. događaj u kojem je u jednom danu u jednoj Njemačkoj ubijeno preko 

100 Židova. Do travnja 1941. u Europi što po Wermachtu, što po SS-u, što po 

talijanskim okupatorima nije bilo masovnih egzekucija ljudi zato jer su bili 

drugačije vjere i porijekla. To se mijenja u travnju 1941. osnivanjem NDH.“ 

Ti genocidni Hrvati! 

Ovaj dulji citat iznio sam jer u ovome mjestu, Tisnome, navodno žive mnogi 

sljedbenici i birači Zorana Milanovića, među njima i bivši načelnik te svjetski 

poznati ustavnopravni stručnjak I.K., koji je zbog povijesnog revizionizma 

svojedobno zabranio predstavljanje knjige akademika Pečarića u mjesnoj kino 

dvorani. To je učinio tako sugestivno da je o tome izvješćivala državna televizija, 

za koju je pridragi akademik inače crna ovca. 

Ako ću biti pomalo podmukao, u nekoliko svojih objava pridragi akademik hvalio 

je Zorana Milanovića, kao da je i sam postao žrtva povijesnog revizionizma 

izazvanim zaboravom. Bojim se da će mu se te objave brzo obiti o glavu! 

Oni koji pozorno prate medije mogli su opaziti da je vrlo blagoglagoljivi Drug 

Predsjednik na dan žrtve Bleiburga (15.5.) te pokolja u Borićevcu i okolici (27.7.) 

imao puno važnijeg posla te je – zamislite !!! – šutio. Ni riječi, niti izjave! Muk! 
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Posebno pokvaren oblik povijesnog revizionizma je negiranje ili omalovažavanje 

događaja iz Domovinskog rata, kojima je naša generacija svjedočila prije 30 

godina. Postoje nebrojeni svjedoci i filmski materijali kako jedna, do zuba 

naoružana vojska pod crvenom zvijezdom petokrakom napada, a druga, slabo 

opremljena vojska, dijelom u trapericama i tenisicama, a poneki od njih u crnim 

odorama, se ogorčeno brani. 

Na koncu su ovi drugi pobijedili, na više mjesta uz čudesne popratne pojave kao 

ona slavna obrana Sinja 1715. godine, koja se obilježava Sinjskom alkom. 

Umjesto da se ta najveća hrvatska pobjeda (pobjeda nad pobjedama) primjereno 

slavi, opažam da se ta proslava u Kninu postupno guši, da bi se možda jednog 

dana posve ugasila!? 

Naime, svake godine dolazim na Dan Oluje u Knin da se malo proveselim s mojim 

Hrvatima. Međutim, iz godine u godinu sve je manje sudionika, jer ih se očigledno 

ne zove, program je sve kraći, a razina kontrole i represije sve je veća. 

Tako je bilo prije 4 dana. Od autoceste do Knina vidio sam 4 policijske ophodnje, 

sve su bile na djelu, tako da sam prošao bez provjere. U mjestu Ɖevrske nije bila 

izvješena niti jedna hrvatska zastava, pa niti na ugostiteljskom objektu, što je 

zakonska obveza. 

U Kninu automobil obično parkiram na velikom parkiralištu uz crkvu. To ovaj 

puta nije bilo moguće, iako je parkiralište bilo prilično prazno, jer je cijeli prostor 

bio ograđen onom vrpcom koju policija koristi za izvide. Bilo je jako puno 

policije, kao da se nešto užasno dogodilo. 

Automobil sam parkirao naspram ulaza u crkvu na granici ograđene zone. Pitao 

sam policajca smijem li proći do crkve, a on mi je mahnuo rukom za prolaz. 

Dvadesetak metara lijevo iza mene prišla su dvojica muškaraca u majicama HOS-

a. Njima je policajac pak rekao da se moraju vratiti. Taj postupak me iznenadio i 

zgrozio. Snimio sam tu scenu kad policajac tjera tu dvojicu hodočasnika kao dvije 

kokoši. 

Zbog epidemioloških mjera sv. misu htio sam ionako pratiti izvana. Začudo našao 

sam mjesto na klupama lijevo od ulaza, koje su čak bile u hladovini, jer ljudi 

jednostavno nije bilo u tome broju. 

Nekoliko minuta kasnije sljedeće iznenađenje: pripadnici 9. Bojne HOS-a, njih 

dvadesetak, uz njih jedna obitelj s bebom, došli su pred crkvu. Iako su nosili svoje 

odore i kape, te dvije zastave, nitko ih ništa nije pitao. Samo su svi snimatelji 

pojurili prema njima te su kamere cijelo vrijeme ostale uperene u njih, kao da oni 

predvode sv. misu. 

Dolazili su ministri, župan te prolazili kao pored turskog groblja, na koncu i 

ministar i potpredsjednik Vlade RH Tomo Medved, koji svojim suborcima nije 

podario niti pogleda. 

Iznimka je bio biskup Bogdan, koji je nama vjernicima izvan crkve podijelio 

blagoslov ulazeći u crkvu. 
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Misa je protekla, homilija je bila primjerena danu, ali opet neprikladna općoj 

situaciji, jer nije niti dotakla problem zatiranja uspomene na Domovinski rat, s 

kojim smo svakodnevno suočeni. 

U prvom redu u crkvi sjedili su i ovaj puta visoki državni dužnosnici, koji su po 

svojim svakodnevnim postupcima sigurno prije pogani nego kršćani. Ja ne mislim 

pritom na „obične“ grijehe poput oholosti, lakomosti, lažljivosti, nego najteže 

grijehe uvođenjem sotonskih ideologija koje će pokvariti odgoj naše djece ili 

proslavom zločina nad vjerničkim pukom i svećenicima iz 1941. godine. 

Pretpostavljam (jer to nisam mogao vidjeti) da su primili svetu pričest, kao neki 

kolačić za dokaz pred TV kamerama da su bili na sv. misi. 

Malo je reći da sam sablažnjen ovim postupkom naših biskupa, koji preko takvih 

stvari olako prelaze. 

Po mome skromnom uvjerenju toliko ograde i toliko policije u odorama treba 

netko tko se boji sudionika, vjerničkog puka koji je bio tamo. 

Očekivao bih od naših biskupa da političarima zabrane bilo kakvu nepotrebnu 

primjenu sile na crkvenom prostoru. Tu su oni gospodari. Tko se boji vjerničkog 

puka, nek ne dolazi! 

Navečer smo pridragi akademik i ja bili pozvani na proslavu Dana Oluje u 

Čavoglave kod Marka Perkovića Thompsona. 

Velikodušan domaćin, drag susjed, vješt organizator okupio je fino društvo u 

kojem je odskakao poljski svećenik, koji se istina nije mogao sporazumjeti na 

hrvatskom, ali je nosio hrvatsku odoru te pjevao Thompsonove pjesme na dobrom 

hrvatskom. 

Pokušao sam mu objasniti na engleskom smisao stiha „Ne daj na se, ne daj svoje“. 

Nisam uspio i nije mi krivo jer je stih tako genijalan, da ga je nemoguće prevesti 

u nekoliko rečenica. 

Kratko iza toga, kao i ujutro, pristigli su pripadnici HOS-a. Kao da smo se 

dogovorili!? 

U tome su društvu oni bili u središtu pozornosti. Svatko se htio slikati s njima. 

Thompson je bio zanimljiv, ali ne toliko, jer je valjda domaći. 

Ostali smo do kasno navečer. 

Razgovarao sam s više hosovaca. Posve normalni ljudi, koji su u pravom trenutku 

bili toliko pronicljivi i imali srca da ispravno reagiraju. Budući da su uvijek išli 

naprijed, podnijeli su i puno veću žrtvu nego obični domobrani. 

Kad bi se ponovila 1991. godina, sigurno bi postupili na isti način. 

Da se u naše društvo bio ušuljao kakav inkluzivni novinarski uljez, sigurno bi 

iznio posve drugu, lažnu priču, koju inače možemo čitati po medijima. 

O ulozi HOS-a u Domovinskom ratu dovoljno je citirati izjavu Siniše 

Glavaševića: “Da nije bilo HOS-a, Vukovar bi pao već u rujnu mjesecu”. 

Za one s jačim živcima preporučam film Nade Prkaćin: „HOS-ova štafeta smrti.“ 

Teško je pogledati takav film koji doslovno ide pod kožu, a ne pustiti niti suzu. 
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Eto, u toj stvari ja sam rado revizionist, jer je revizionist u današnjoj Hrvatskoj 

onaj tko se zauzima za istinu i pravdu. 

Prije nekoliko godina kupio sam na uličnoj prodaji opremu HOS-a, a ove godine 

mi je sestra nabavila i prikladnu masku, sve posve legalno uz fiskalni račun, tako 

da izgledam makar kao fan HOS-a. 

Takvu opremu preporučam svakome za posebne prigode. Oni koji su takve oznake 

nosili prije 30 godina to su zaslužili. 

Zaključno mogu reći da su današnji revizionisti časni ljudi, jer otkrivaju skrivenu 

ili prešućenu istinu. Takvi su akademik Pecarić, pokojni Slobodan Lang, koji se 

od gorljivog komunista prometnuo u iskrenog domoljuba, te Roman Leljak, koji 

između ostalog svojim novcima plaća istraživanje u srbijanskim arhivima, da bi 

istina na koncu izašla na vidjelo. 

  

U Tisnome, 9. Kolovoza 2021. 

  

Dr. Josip Stjepandić 

  

 Poveznica: 

 

https://www.politikaplus.com/novost/93174/zoranizmi-prisjetite-se-svih-bisera-

zorana-milanovica-moze-li-nas-jos-uvijek-sokirati 

 

https://www.politikaplus.com/novost/93174/zoranizmi-prisjetite-se-svih-bisera-zorana-milanovica-moze-li-nas-jos-uvijek-sokirati
https://www.politikaplus.com/novost/93174/zoranizmi-prisjetite-se-svih-bisera-zorana-milanovica-moze-li-nas-jos-uvijek-sokirati
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MARIO FILIPI, PORTAL DRAGOVOLJAC.COM, 2021. 

 
ZAVRŠNI TEKST 

INTERVJU  

MARIO FILIPI 

Stopostotni invalid Domovinskog rata i vukovarski dragovoljac 

iz Zagreba 

 

UZALUD JE ŠATOR STAJAO 555 DANA, 

Država nam nije bolja, bit će još gora dok ne dobijemo 

ponizne vođe I dok narod ne prestane birati Jugoslavene I 

ateiste 

 
Razgovarao: TOMISLAV JELIĆ 
 
Mario Filipi nedavno je nekoliko dana novoizabranom predsjedniku Vrhovnog 

suda Radovanu Dobroniću uputio otvoreno pismo u povodu njegova stajališta da 

pozdrav Za dom spremni nije prihvatljiv ni u kakvim prigodama. 

Pismo su malobrojni hrvatski mediji izvorno prenijeli, kao I društvene mreže, ali 

jugoslavenski brojni mediji u Hrvatskoj su, kao I najčešće do sada, to posve 

ignorirali, odnosno prešutjeli. Mario Filipi u Domovinskom je ratu bio pripadnik 

83. Zagrebačkog bataljuna, u listopadu 1991. Teško je stradao braneći Vukovar. U 

eksploziji tenkovske granate ostao je bez lijeve ruke I desne noge te je od tada 

100-postotni ratni vojni invalid. Zagrepčanin dalmatinskih korijena nikada se nije 

prepustio beznađu, nego vrlo aktivno sudjeluje u društvenom životu. 

Kada smo dogovarali ovaj intervju, lako smo se sporazumjeli da se nađemo u 

prostorijama Hrvatske pravoslavne crkve (koju HDZ po nalogu Pupovca uporno 

odbija registrirati) u Domjanićevoj ulici u Zagrebu. Premda po vjeroispovijedi 

katolik, Filipi briljantno sudjeluje u PRAVOSLAVNOJ LITURGIJI. 

 

Što Vam je bio motiv da se javnim pismom obratite novoizabranom 

predsjedniku Vrhovnog suda Republike Hrvatske Radovanu Dobroniću? 

Šokiralo me je da čovjek koji je tek sjeo na stolac predsjednika Vrhovnog suda 

počinje voditi politiku umjesto da se bavi pravosuđem koje je sada pravo ruglo 

Hrvatske. Umjesto da čisti po svojoj novoj kući koja je u totalnom neredu, on se 

bavi sloganom “Za dom spremni”. Posebno me je pogodilo što on nastupa 

pristupom “odozgo” i metodom svršenog čina. Rekao je da to nije ideološko, nego 

civilizacijsko pitanje. Drugim riječima, svatko tko se ne odriče tog slogana je 

necivilizirani divljak. Isti stav pokazali su zlotvori koji su ubijali 1945. godine, a 
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to pokazuju još neki i danas. Hrvati su uglavnom necivilizirani divljaci, dakle 

treba ih pobiti. Tako je bilo 1945. godine. Danas nije moguće tako jednostavno 

ubijati, ali ideološki to je potpuno isto. Sa svog položaja on mnoge od nas može 

strpati u zatvore, što znači da će Hrvatska dobiti mnogo političkih zatvorenika i to 

zbog “verbalnog delikta” duboko u 21. stoljeću i u koliko-toliko demokratskom 

režimu. On nije ničim argumentirao zašto misli da je to civilizacijsko pitanje, ali 

očito aludira na NDH i ustaše. Čak je i rekao da se je pod tim “pokličem” ubijalo 

po kriterijima koji ne smiju postojati. Nije rekao iz kojih je on izvora dobio takvu 

informaciju. Ali znamo da su to isključivo komunističke knjige i pjesme pune 

maštarija koje nemaju nikakvu vezu sa stvarnim događajima. Ovakav predsjednik 

Vrhovnog suda potpuno je neprihvatljiv. Bilo bi mu najbolje odmah podnijeti 

ostavku, jer kada bude ipak morao otići biti će mu mnogo teže. 

Začuđuje me i nedostatak inteligencije tog čovjeka. Ako je već odlučio obrušiti se 

na slogan ”Za dom spremni” koji ima dugu povijest koju on ne zna, trebao je 

taktički šutjeti ili odgovarati diplomatski neodređeno dok se ne učvrsti na svom 

položaju. Ovako je istrčao na ledinu, a tko tako čini sva oružja tuku po njemu. 

Očito misli da mu nitko ništa ne može. 

 

DOBRO JE ŠTO BAREM NISMO OPET PALI U ZAGRLJAJ SA SEBIJOM 

 

Jeste li zadovoljni medijskim praćenjem Vašeg otvorenog pisma? 

Jako sam iznenađen odjekom tog pisma kojega su izgleda svi pročitali osim 

Dobronića, jer je nakon pet dana ponovio doslovno istu rečenicu. Da je barem 

malo ublažio komunističku retoriku, moglo bi se pomisliti da se s njime može 

komunicirati. Ali on se je na taj slogan zaletio kao bik na crvenu krpu i ne odstupa. 

Mnogi mediji su moje pismo prenijeli u cijelosti ili djelomično što me je 

iznenadilo, jer sam i ranije znao pisati po nekim portalima, a nitko to nije ni 

primijetio. Očito je da je tema “vruća”, a moj tekst otvoren i bez dlake na jeziku. 

 

Evo prošlo je 30 godina od vašeg teškog ranjavanja u Vukovaru. Kada se 

danas prisjećate tog strašnog vremene I događaja nad čime ponekada 

zaplačete, a koja sjećanja Vam navuku osmijeh od uha do uha? 

Zbog istine moram reći da nisam ranjen u Vukovaru nego ispred Vukovara, 

između Nuštra i Marinaca. Nakon toliko godina emocije više nisu tako silne kao 

ranije, pa o tom događaju mogu pričati kao da se je nekom drugom dogodilo. Ipak, 

i danas je strašno kada se sjetim da je šest mladića neposredno pokraj mene otišlo 

u vječnost, a većina su mi po godinama mogli biti sinovi. To je bol koja ne prolazi. 

Ali dok sam bio čitav, družio sam se s ljudima koji su se cijelo vrijeme šalili i 

smijali dok su gotovo svaki dan hodali uz rub smrti. Tada sam shvatio što znači 

rečenica: “Smrt ga gleda, on se na nju smije”. A za vrijeme odmora u 

improviziranoj vojarni imali smo prave predstave. Jedan vojnik radio je preko 

motorole “radio-emisije” u ponoć. Započinjao je uvijek ovako: “Ovdje hrvatski 

radio, studio Zemun”. Srbi su to čuli jer smo imali iste valne dužine. S naše strane 

u centrali je bio domaći čovjek Slavonac koji je “glumio” Albanca s ekstremno 

albanskim naglaskom. Na drugoj strani Srbin je glumio Crnogorca. Njihovi dueli 
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bili su kao humoristična emisija. Smisao za šalu nije nas napustio niti u mukama 

i bolima, na liječenju u austrijskom gradu Wiener Neustadtu. Tamo je njemački 

jezik bio problem. Lijepa mlada fizioterapeutica radila je vježbe s čovjekom do 

mene. Uhvatila ga je za nogu i rekla mu: “Ziehen!” (Povući). Kad on nije reagirao, 

ponavljala je više puta i to se je čulo kao: „cin, cin, cin“. On joj je odgovorio: 

„Zvoni ti do sutra, kad te ja ne razumijem“. 

 

Koliko ste zadovoljni trenutnim društvenim stanjem u Republici Hrvatskoj? 

S tako loše vođenom državom nitko normalan ne može biti zadovoljan. Nije riječ 

samo o današnjoj vladajućoj ekipi. Niti jedna vlada do sada nije riješila ni jedan 

ozbiljan problem. Ne bih nabrajao po čemu smo sve ruglo Europe. Jedino po čemu 

je Hrvatska doista dobra jest činjenica da nije propala, odnosno da se nije ponovo 

“skompala” sa Srbijom i drugim bivšim republikama. A inače imamo sjajnu 

državu po prirodnim ljepotama i bogatstvima i brojne pametne ljude, poduzetnike, 

sportaše, umjetnike i dr. Ali svatko tko dođe na vlast čim sjedne odmah zaboravi 

na državu i misli samo na sebe. Ali nije ni narod nevin. Ljudi su pretežito sebični. 

I običan čovjek misli samo na sebe. Na primjer, brojni vjernici odu u nedjelju na 

misu, poslušaju propovijed, prime pričest, a onda odu na glasačko mjesto i 

zaokruže ateiste i “jugoslovene”. Zato stojimo u mjestu. 

 

DOBRONIĆ JE TOTALNI MILANOVIĆEV PROMAŠAJ 

  

Jesu li Vas razočarali predsjednik države Zoran Milanović, premijer Andrej 

Plenković i ministar branitelja Tomo Medved? 

Nisu oni ni bolji ni gori od prethodnih. Uklopili su se u sivilo u kojem Hrvatska 

stoji u mjestu kao brod kojemu se je pokvario motor. Milanović me je zapravo 

ugodno iznenadio s nekim potezima, osobito u odnosu prema braniteljima i 

Hrvatima u Bosni i Hercegovini. Kada nešto smatra ispravnim, ne štedi riječi. On 

je čudan svat. Kao da su u njemu dva čovjeka – jedan dobar, drugi zločest, pa čas 

vodi jedan, čas drugi. Kvari ga odnos prema “Za dom spremni”, a Dobronić mu 

je totalni promašaj. Čini se da obojica ne mogu izići iz svoje mentalne spilje u 

kojoj su komunisti obojici oprali mozak i nisu spremni prihvatiti prave činjenice 

s dokazima i argumentima. 

Plenković je također potekao iz komunističkog miljea. Njegov otac Mario je 

profesor komunikologije. Moji mlađi kolege su morali učiti po njegovim 

udžbenicima. Zato je Andrej pragmatičniji od Zorana, ali sudeći po njegovim 

djelima, on je “zarobljenik” birokrata iz Bruxellesa kojima ne zna reći “ne”. 

Medved je hrvatski ratnik bez mrlje na ratnom putu. Ali kao ministar ima samo 

jedan izbor: ili se uklopiti u pragmatizam Plenkovića, ili podnijeti ostavku. 

Dometi njegovog odlučivanja su jako mali. No da je podnio ostavku, bi li 

braniteljima bilo bolje? Malo je vjerojatno. On barem održava stanje “ne talasaj” 

glede branitelja. 

 

Zašto šuti braniteljska populacija, osim malobrojnih časnih iznimaka? 
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Ne zamjeram kolegama zbog te pasivnosti. Većina ih je prošla velike patnje. 

Mnogi su se žestoko borili da se ova država učini boljom, ali nitko od nas nije 

uspio. Šator je stajao 555 dana, ali malo se je toga pomaknulo. Ljudi su se uvukli 

u sebe, “gledaju svoja posla” i misle da stalno mogu tako. Neki su dobili i udobne 

položaje, pa se osjećaju kao i vlastodržci: “Meni je dobro. Briga me za državu”. 

 

Jeste li član ijedne stranke? Ako niste ima li trenutno političar kojem najviše 

vjerujete? 

Nikada nisam bio član ni jedne stranke. U nekim trenutcima privlačili su me nekad 

davno HSP, kasnije suverenisti, pa Domovinski pokret. Ali svaki put je dolazilo 

do nekog razdora i razočaranja. Danas imamo više stranaka domoljubnog 

svjetonazora. Svaka za sebe ne može učiniti ništa. Kada ljudi primijete da negdje 

postoji “šef” s velikim egom, ne podržavaju takva društva. Mi smo pretežito 

kršćanska zemlja. Odlika kršćana trebala bi biti poniznost. Vodeći političari trebali 

bi imati stav i držanje slično kao nogometni izbornik Zlatko Dalić. Državnik bi 

trebao biti ponizan pred Bogom, a odlučan, ali ne grub, prema protivnicima. Takve 

osobine ima malo tko. Hrvatska još čeka takvog čovjeka. Ivan Penava pokazuje 

neke odlike koje bi ga mogle dovesti do toga da bude vođa poput Orbana. Ali mora 

stalno raditi na sebi i oko sebe postaviti ljude koji će ga stalno upozoravati na 

njegove nedostatke. Bez tog ljudskog korektiva svatko lako zastrani i postane 

ohol, a to je put u propast. No u Domovinskom pokretu ima i drugih sjajnih ljudi. 

Ali ako svi mali “vođe” ne suzbiju vlastiti ego i ne ujedine se oko glavne ideje, a 

to je obnova zaglavljene države, nitko ništa ne može učiniti, pa ni Domovinski 

pokret. 

 

NAJVAŽNIJA JE SAMOSVIJEST NARODA 

 

Tko je više učinio za Republiku Hrvatsku, HOS-ovac pokojni Žarko 

Crvenkapa ili sudac Radovan Dobronić? 

Ha ha ha! To je bilo humoristično pitanje, kao da pitate što je veće Rusija ili San 

Marino. Crvenkapa je bio za dom spreman umrijeti i to mu se je doista dogodilo. 

A na što je spreman Dobronić još ne znam, ali slutim da je spreman i na neke 

gadosti. 

 

U Republici Hrvatskoj postoje politički centri moći koji nam pod svaku 

cijenu skrivaju daleku povijest iz vremena kralja Tomislava i poslije njega, a 

noviju povijest posljednjih stotinjak godina mučki iskrivljuju i javnosti 

plasiraju jugokomunističke krivotvorine. Tko su ti ljudi i zbog čega ne 

dopuštaju povjesničarima i historiografima da se na temelju činjenica i 

znanstvenih metoda ne pozabave novijom hrvatskom poviješću? 

Povijest je velika boljka našeg naroda. Komunisti su nakon Drugog svjetskog rata 

napisali svoju povijest punu laži i vrlo maštovitih bajki u kojima su na sva usta 

hvalili sebe, a do zemlje ponižavali sve druge, osobito Hrvate. Ali paralelno s time 

išla je i propaganda iz Srbije koja već više od 100 godina nastoji ”ukinuti” 

hrvatsku povijest. Oni to rade sustavno. U posljednje vrijeme svoje napore su još 
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pojačali do kraja. Žele potpuno “ukinuti” svaku hrvatsku državu prije NDH, a nju 

opet sotonizirati do kraja. Sada “ukidaju” hrvatski jezik. Nisu prvi. Prije 250 

godina to je pokušao Vuk zajedno sa Slovencem Kopitarom. Zapravo to je njihov 

“preventivni napad”, jer je sve bliže vrijeme kada će morati priznati da ne postoji 

srpski jezik. Nikada ga nije bilo, jer Srbija u svojoj povijesti nije imala nezavisnu 

državu. Njihovi kraljevi i carevi su plod mašte. Zato nisu ni razvili svoj posebni 

jezik, a sada ih hvata panika jer to izlazi na vidjelo. 

Ali hrvatsku povijest prikrivaju i strani povjesničari iz zemalja koje bi željele da 

Hrvatske nema. To se osobito vidi u priči o Mongolima. Naši povjesničari tvrde 

da nije bilo ni jedne bitke nakon bitke na rijeci Šajo. A Mongoli su pola te 1242. 

godine ganjali kralja Belu i nisu ga ulovili. Na kraju su naprosto otišli nakon što 

su se malo okupali i osunčali u Jadranu. To nije priča ni za dječji vrtić. U stvarnosti 

je to bila jedna od najsjajnijih pobjeda hrvatske vojske nad do tada superiornom 

silom. Ali palo je na desetke tisuća hrabrih i vrijednih ljudi zato da bismo danas 

imali što braniti. Sada se njihova plemenita žrtva taji zato da hrvatski narod ne bi 

postao samosvjestan, jer kad postane samosvjestan onda je nezaustavljiv. Ipak, svi 

dijelovi povijesti će doći na vidjelo. Pitanje je samo vremena. 

Ponekad i mi sami uništavamo vlastitu povijest. Sada su na primjer u tijeku 

pripreme za gradnju hidroelektrane Senj 2. To je vrlo ambiciozni projekt, jer bi ta 

elektrana trebala imati oko 400 megavata instalirane snage, što je više nego 

hrvatski dio Krškog. Ali za tako veliku elektranu treba mnogo toga potopiti. Na 

žalost pod vodu sada ide Kosinjska dolina koja je u ranijim razdobljima bila 

središte života Like. Tamo su stolovali knezovi Kosinjski, a kasnije Frankopani. 

Ivan (Anž) Frankopan VIII. Brinjski tamo je imao svoj dvorac i u njemu jedan od 

prvih tiskarskih strojeva u Europi. Tamo su otisnute najstarije hrvatske knjige koje 

zovemo inkunabule, a to su one vrlo rijetke knjige koje su otisnute prije 1500. 

godine. Hvala Bogu, sama lokacija stare tiskare ne će biti potopljena, ali to će se 

dogoditi s plodnom Kosinjskom dolinom uključujući sva naselja, pa i Gornji 

Kosinj zajedno s crkvom. Tamo je gotovo svaka kuća spomenik kulture, a na tom 

području ima preko 30 arheoloških lokacija. Upravo ovih dana prekopano je 

kosinjsko groblje. Zamislite da je prekopano srpsko groblje. Za nekoliko dana o 

tome bi brujile sve svjetske institucije, a srpski mediji bi se zgražali kako „ustaše 

ruše srpska groblja“. A Hrvatima koji tu žive 1.500 godina može se činiti bilo što. 

No i sami Kosinjani su djelomično odgovorni za to što im se događa. Gradnja 

elektrane planira se godinama, a oni su tek sada podigli glas kada je vjerojatno 

prekasno za bilo kakvu promjenu, jer je sadašnja vlada tu elektranu proglasila 

svojim strateškim projektom. Iz toga se vidi što se događa kad narod propušta 

priliku da upotrijebi svoju snagu. Uzgred, poglavarstvo općine Perušić je odredilo 

velik dio svog područja za obnovljive izvore energije (sunce i vjetar). Ali čini se 

da to nikoga ne zanima.  

 

Što je za Hrvatsku veća opasnost, vazalska politika ili nabujala korupcija? 

Korupcija je rak koji ždere državu. Od nje nastaje pljačka nove vrijednosti nastale 

teškim radom vrijednih ljudi. Korupcija je put u propast. Tamo gdje ima više 

korupcije nego u Hrvatskoj, tamo je umiranje od gladi. Tamo gdje je korupcija 
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minimalna, materijalno blagostanje je gotovo bezgranično, iako duhovnost u 

pravilu ne prati to materijalno blagostanje. 

Ne bih rekao da je Hrvatska ičiji vazal ni danas, kao što nikad nije ni bila, osim 

kratko za vrijeme kneza Borne. Više mi se čini da da sadašnja vlast ispunjava sve 

“glazbene željice” birokrata u Bruxellesu, iako se može djelovati mnogo 

samostalnije. Primjeri Mađarske i Poljske to pokazuju. To je samo pitanje 

sazrijevanja naroda. Dok god mislimo da smo ”mali” i da moramo slušati “velike” 

doista ćemo biti “mali”. Ali kada “mali” pokaže zube “velikima”, oni ga počnu 

poštovati. 

 

Kako sada izići iz te kaljuže u kojoj smo zaglavili? 

Djelomično sam na to pitanje već odgovorio. Najvažnija je samosvjest. Svaki 

Hrvat mora znati da nije ni gluplji ni nesposobniji u bilo kojem smislu od drugih 

naroda. Ne moramo imati kompleks pred nikim. Ključ za put prema boljoj 

Hrvatskoj je optimizam. Ako smo kolektivno u psihičkoj “komi” i vjerovanju da 

se “ništa ne može učiniti” i da se “ništa ne će promijeniti za našeg života”, onda 

doista ne ćemo učiniti ništa. Iako je dobar politički vođa važan preduvjet za 

napredak, vođa nije ni superman ni spasitelj. Boriti se moramo svi. Ako čekamo 

da nas vođa “spasi” a mi spavamo, ništa se dobro ne će dogoditi. Vođa prije ili 

kasnije nestaje ili umire. Narod koji “čami” ne će postići ništa. Narod koji bježi 

Njemačku i Irsku postati će nesretan kao i oni koji su ostali. Treba ostati, vratiti 

se i boriti za bolju Hrvatsku. Ako su naši predci, pa i mi sami, mogli domovinu 

braniti krvlju i oružjem, onda ju i nove generacije moraju braniti bez oružja 

politički, optimizmom, radom, ponosom, rađanjem novih ljudi koji će jednom 

preuzeti odgovornost. Na kraju želim naglasiti i ono najvažnije – duhovnost. Vjera 

u Boga i ponizna molitva krasile su mnoge generacije Hrvata u prošlosti. I mi sami 

branitelji iz 1991. godine bili smo vjerojatno jedina vojska na svijetu koja je oko 

vrata nosila krunicu. Dok smo god molili, pobjeđivali smo. Kada smo počeli 

psovati Boga, padali smo u glib. Sada je vrijeme za novu molitvu i svijet će se 

čuditi koliko će Hrvatska visoko poletjeti, baš kao i nogometna reprezentacija 

prije nekoliko godina. 

 

Hrvatski tjednik, 11. 11. 2021. 
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ZA DOM SPREMNI I SLAVA UKRAJINI, 

DRAGOVOLJAC.COM, 2022. 

 
JOSIP STJEPANDIĆ: IZLAGANJE U POVODU 

PREDSTAVLJANJE KNJIGE „THOMPSONOFOBIJA“, 

8. 3. 22. 

 

 
Na početku moga izlaganja želio bih Vas sve pozdraviti starom hrvatskom 

ulaznom pjesmom: 

„Dobrodošli prijatelji moji 

Hvala Bogu opet smo se sreli 

čisto srce nikog se ne boji 

Makar su nas ušutkati htjeli“.1 

  

 
1 Marko Perković Thompson, Dobrodošli 
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Malo se prigodno šalim jer danas opet imamo za temu „jezik za zube“ kao službeni 

jezik, šutnju i ušutkavanje kao metodu za stvaranje sretnog društva. 

Ja sam Josip Stjepandić. Upravo dovršavam 61. rundu svoga prilično dinamičnog 

života. Prije 39 godina napustio sam kao inženjer s potvrdom o položenom 

diplomskom ispitu onu propalu državu, kojoj niti imena ne volim spominjati, te 

se nakon kraćeg boravka u Austriji, gdje sam doktorirao, trajno nastanio u 

Njemačkoj kao neprijateljska emigracija. Prošao sam poslom skoro cijeli 

razvijeni svijet. Imam stalne kontakte i suradnju s ljudima iz oko 30 zemalja širom 

svijeta. Na žalost, ono čime se ja profesionalno bavim, nije traženo u Hrvatskoj, 

tako da povratak prije umirovljenja nije bio održiva opcija. Koristeći pogodnosti 

zatvaranja radi corone, od lani se polako vraćam. Iako ne nosim gene kamene, 

nego tvrdu glavu bosansku, nigdje mi nije tako lijepo kao u Dalmaciji. Dalmacijo, 

more moje, jedna duša, a nas dvoje.2 Kada čujem naše pjesme, krv u meni vri, to 

je ljubav što u duši godinama zri.3 

Dok je bio rat u Hrvatskoj, i ja sam se pomalo tukao na svoj način, prije svega 

šireći istinu o Hrvatskoj i Hrvatima. U snovima je mojim ponosna i lijepa4. U to 

vrijeme moglo se još doći do predsoblja tadašnjeg ministra Genschera. Kad god 

bih doživio da Nijemci cijene Hrvatsku i Hrvate, a to nije bilo tako rijetko, osjećao 

sam to kao osobni uspjeh. Bog i majka vole nas Hrvate, žele nas na ovom lipom 

svitu, u slobodnoj Hrvatskoj da živu.5 

Devedesetih je bilo jasno, da nemamo institucije, koje su bile tek u nastanku. Sada 

ih pak imamo, ali su one velikim dijelom okupirane te rade za neprijateljsku 

stranu. To vrijedi poglavito za medije, koji uglavnom svi misle jednom glavom, 

onom u Beograda. 

Statistike daju neumoljivo jasnu sliku. 

Prema gospodarskim pokazateljima, Hrvatska je na začelju Europske unije, 

neznatno ispred Bugarske. Da leži u Africi, Hrvatska bi se sa Sejšelima borila za 

vodeću poziciju, u Južnoj Americi bila bi među vodećima, a u Aziji su ispred 

Hrvatske mnoge zemlje u trajnom kriznom stanju poput Turske. 

To je ta tužna realnost, koja rezultira velikim iseljavanjem. Ja to tumačim načinom 

i ljudima koji upravljaju Hrvatskom. 

Pogledamo li statistike, koje se odnose na ponašanje pojedinaca u društvu, slika 

je dijametralno suprotna. 

Prema indeksu inkluzivnosti Hrvatska je 13 u svijetu, neposredno iza Danske, 

Njemačke i Austrije, a ispred Belgije, Francuske, Švicarske, Italije i Japana. 

 
2 Marko Perković Thompson, Lijepa li si. 
3 Marko Perković Thompson, Tamo gdje su moji korijeni. 
4 Marko Perković Thompson, Povratak ratnika 
5 Marko Perković Thompson, Moli mala 
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Po indeksu mira („Global Peace Index“) Hrvatska s Njemačkom dijeli 17 mjesto 

u svijetu, ispred Mađarske, Belgije, Nizozemske i Poljske. 

Po stopi kriminaliteta u Njemačkoj Hrvati imaju nešto višu stopu krimaliteta nego 

Nijemci, ali skoro 4 puta nižu nego Srbi i Crnogorci i 2 puta nižu nego Kosovari. 

Hrvati u Hrvatskoj imaju skupa s Litvancima najnižu stopu kriminaliteta u EU, 

iako crvenokosa drugarica Radojka B. tvrdi suprotno. 

Po broju pljački i silovanja, Hrvatska je bolja od svih zapadnih i nešto slabija od 

istočnoeuropskih zemalja. 

Po tome, koliko se stanovnici osjećaju sigurnim hodati po mraku, Hrvatska je sa 

Slovenijom vodeća u EU. 

Bez previše razmišljanja dade se zaključiti, da su Hrvati među najboljima svuda 

tamo, gdje se traže dobar odgoj, vjera, dobrodušnost, poštovanje, miroljubivost, 

razumijevanje, umjerenost i druge slične vrline.  

Ima istina i među Hrvatima pokvarenjaka i nasilnika, al' dok je zla bit će i anđela.6 

Ne samo da se ovakve statistike skrivaju u hrvatskim medijima, nego se promiče 

potpuno drukčija slika. Umjesto da se hvale kako pripadaju dobroćudnom, 

plemenitom narodu prepunom vrlina, oni pri punoj svijesti lažno prikazuju 

Hrvatsku i Hrvate kao tobožnju sramotu Europe. Eh, što im se povampire lica kad 

se vije naša šahovnica, sveta zastava.7 

Ima dana, kad je medijska slika postavljena naglavce. Primjerice kad se suludi 

čin jednog raspamećenog mladića pokušava prikazati kao terorizam tj. 

organizirana akcija s više sudionika, iako rezultati istrage ne daju temelja za 

takav zaključak.  

  

Oni koji u Hrvatskoj svakodnevno zazivaju duhovno i moralno izvanredno stanje, 

ne ostaju na žalost u granicama Hrvatske, nego svoje odvratne tlapnje prenose u 

inozemstvo i tamo ih šire kao tobožnju sliku Hrvatske. Od vremena još od Krista, 

nova lica, scena ista, vražje sile se trude, da nas ne bude.8 

Među žrtvama takvih nečasnih radnji nalaze se svi istaknuti Hrvati, a napose 

Marko Perković Thompson, koji je uz već pokojne Tuđmana i Stepinca jedan od 

tri najnapadanija Hrvata. 

Nasuprot situaciji za vrijeme Domovinskog rata, kad su najpoznatiji novinari u 

Njemačkoj i Austriji razumjeli srž problema i sukladno tome postupali, danas je 

jedna cijela generacija novinara u njemačkom govornom području, a pogotovo 

Austriji zatrovana ciljanom denuncijacijom, pa tako npr. Druga Nerona od 

 
6 Marko Perković Thompson, Dobrodošli. 
7 Marko Perković Thompson, Neka nitko ne dira u moj dio svemira. 
8 Marko Perković Thompson, E, moj narode 
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Pantovčaka prikazuju kao desničara. I to im je netko podmetnuo, jer nisu čuli za 

Darka Pajičića. Po metodi jugokomunista, tri put slaži, istina ne važi.9 

Stoga naslov knjige Thompsonofobija nije pogrješan, ali je neprecizan. Točnije bi 

bilo „Hrvatofobija na primjeru Thompsona“ ili još bolje „Mržnja prema 

Hrvatskoj“ ili „In odium Croatie“. Thompsona i Hrvate bi oni nekako mogli 

podnijeti, ali samo bez Hrvatske. 

Manji je problem Thompson, pozdrav „Za Dom spremni“ ili nešto slično imaju 

skoro svi narodi širom svijeta, u što sam se osobno uvjerio. Ali da su tamo negdje 

u zabiti Zagore stala braća da obrane svoje domove10 te zaustavila Mladićeve 

antifašističke tenkove ukrašene crvenom zvijezdom petokrakom – e to bre ne ide! 

Štoviše, nisu to učinili samo jednom, nego bi to ponovili svaki put, kad bi bilo 

potrebno, što se vidi na svakoj priredbi na kojoj nastupa Thompson! Ne mogu nam 

ništa napraviti, snagom ćemo vječno postojati.11 

Nisu samo u Čavoglavama stala braća da obrane svoje domove12, nego to vrijedi 

i za Hrvate izvan Hrvatske. 

Po principu „Ne daj na se, nedaj svoje, nemoj tuđe, prokleto je“13 širom svijeta 

djeluje cijeli niz zauzetih pomoćnih branitelja. Imamo i Bojnu Čavoglave na 

društvenoj mreži Twitter s preko 430 članova, uglavnom žena, a mislim da su neki 

od njih večeras među nama. Nema protivnika koji bi nam se mogao suprotstaviti 

na temu Hrvatske. Iz povijesti naše slavne, a i ove ne baš davne, sve smo što nam 

je vrijedno, stekli zajedno.14 

Puno njih poznajem, dragi, angažirani ljudi, pogotovo Ružica, sinjska snaha iz 

Münchena, koja u svojim dopisima pokvarenjacima novinarima uvijek citira 

Sveto Pismo i kao pozdrav upućuje Božji blagoslov. 

Nemjerljiv doprinos dao je Nikola Knez svojim filmovima „Bleiburg“ i „Oluja“. 

Možda bi se akademik trebao prebaciti na proizvodnju dokumentarnih filmova? 

Sigurno ćete se pitati, gdje je u toj priči hrvatska diplomacija? 

Za Njemačku mogu potvrditi da imamo vrlo kvalitetnog veleposlanika i konzule. 

Kad treba djelovati u javnosti, postaje očigledno je da se svi oni nečeg boje npr. 

da bi ih yudex mogao optužiti da su previše Hrvati, nacionalisti, ognjištari, ustaše. 

Sjetimo se slučaja diplomatkinje Elizabete Mađarević, koja biva izbačena na cestu 

 
9 Marko Perković Thompson, Dobrodošli. 
10 Marko Perković Thompson, Bojna Čavoglave 
11 Marko Perković Thompson, Moli mala 
12 Marko Perković Thompson, Bojna Čavoglave 
13 Marko Perković Thompson, Geni kameni 
14 Marko Perković Thompson, E, moj narode 
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nakon prijekog medijskog suda u yudexu. Antikristi i masoni, komunisti ovi, oni, 

šire sotonske fraze, da nas poraze.15 

Tako je moguće da se u Austiji pred zabranom nalazi tradicionalna komemoracija 

u Bleiburgu sa 70-godišnjom tradicijom, a da hrvatska vlast gotovo ništa nije 

poduzela protiv te urote i podvale hrvatskih i austrijskih titoista. Veleposlanik u 

Beču zasad šuti. 

Na svu sreću, ima dovoljno Austrijanaca, koji znaju što se u Bleiburgu i okolici 

doista dogodilo u svibnju 1945, pa će onda oni, Austrijanci, organizirati 

komemoraciju za najveći pokolj Hrvata u povijesti. Na hrvatsku sramotu. 

Takvih situacija na žalost nije tako malo, a najgore je u njima, da bi se mogle 

trajno spriječiti, kad bi profunkcionirale hrvatske institucije. 

U ovoj knjizi opisan je zoran primjer takve manipulacije na štetu Marka Perkovića 

Thompsona, u kojoj sam sam imao glavnu sporednu ulogu. 

Ukratko: kao po zapovijedi, a to funkcionira nakon dugogodišnje indoktrinacije i 

hajke, bilo je u Njemačkoj objavljeno više vrlo ružnih članaka o proslavi drugog 

mjesta na Svjetskom prvenstvu u nogometu 2018. Da su strani novinari imalo 

mislili svojom glavom, bili bi se zapitali kakva je to državna proslava, na kojoj se 

glavnom izvođaču isključi mirkrofon? 

Međutim, oni su radije prenijeli ono što im je netko podmetnuo. Tako se u 

Njemačkoj razvila žestoka prepirka, nakon koje je novinar uglednih novina FAZ 

na moj nagovor pristao da napravi intervju s Thompsonom, kao neka vrsta 

ispravka štete počinjene od njegove strane. Cijeli opis slijeda događaja nalazi se 

u knjizi. 

Intervju je doista bio napravljen, transkribiran, dotjerivan u 32 koraka sinkrono na 

2 jezika, da bi novine u tiskanom izdanju objavile bljutavu priču o tome kako 

Thompson ispod bijelog prsluka nosi crnu košulju, te mu stoga treba zabraniti 

nastupe u Njemačkoj!? 

Dan kasnije bio je doista objavljen cjelokupni intjervju u mrežnom izdanju na 30 

stranica, iza uvoda od dodatnih 30 stranica, u kojem je autor poglavito naklapao 

o Drugome svjetskom ratu, te uspomeni na njega i što bi Thompson o tome smio 

misliti, govoriti i pjevati!? Thompsonovi pogledi na život, vjeru, obitelj, ljubav 

ostali su po strani. Još govore da smo kontroverzni, ali to su kučine i trice, 

argumenti podli i bezvezni, istinu im kažimo u lice.16 

Intervju se i sada može naći na mrežnoj stranici, a oni koji su ga naknadno čitali, 

a takvih nije malo, čude se uvodu, jer je u Thompsonovim izjavama zapravo sve 

rečeno te nikakav dulji uvod niti komentar ne bi bio potreban. 

 
15 Marko Perković Thompson, E, moj narode. 
16 Marko Perković Thompson, Dobrodošli. 
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Javilo mi se više Nijemaca i Austrijanaca, koji su bili jednako zgroženi postupkom 

novinara. Dvojica od njih htjeli bi pomoći u organizaciji Thompsonova koncerta 

u svome gradu, čim prestanu ograničenja na račun corone.  

Eto, danas je to neka mala ekskluziva da slijedi po jedan poziv za održavanje 

koncerta sa sjevera Njemačke te iz Austrije. Oni koji bi zagovarali eventualu 

zabranu mogu već sada početi studirati intervju. Možda u njemu ipak nađu nešto 

kompromitirajuće. Pravnici su već kazali: tu nema materijala ni za početnu 

sumnju, a kamoli za optužnicu i zabranu. 

Poštenim putem ići bit će teško, znaj, al' samo ćeš tako stići gdje je vječni sjaj.17 

Ovim stihovima želio bih završiti ovo svoje izlaganje. Nadam se da sam prenio 

makar malo svoga oduševljenja koje gajim prema dvojici hrvatskih velikana, 

Marku Perkoviću i Josipu Pečariću, koje u svojoj duši držim svojim mlađim i 

starijim bratom. Bog ih poživio! 

Za one koji ne prate Thompsona: u ovo izlaganje utkao sam stihove iz 10 

Thompsonovih pjesama. Da bude sve uredno, u govoru objavljenom na portalima 

hrvatskonebo i dragovoljac bit će navedeni citati, da me Marko ne optuži za 

plagijat! 

Prije nego što riječ prepustim drugima, htio bih se kratko obratiti hrvatskim 

braniteljima, kojih je sigurno mnogo u ovoj dvorani. Utječite na Vašeg ministra 

Medveda, da se komemoracija u Bleiburgu ipak održi. Ostat će mu neizbrisiv 

biljeg da je išao na komemoraciju u četničko uporište Grubore, odakle su tjednima 

nakon Oluje minobacačima 120 mm pucali na predsjednika Tuđmana i Vlak 

slobode, a da mu Austrijanci moraju organizirati komemoraciju za poklane 

Hrvate. 

  

Hvala na pozornosti! 

 

Dr. Josip Stjepandić, 8.3.2022. 

  

 
17 Marko Perković Thompson, Moj dida i ja 
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Fotografije: Branko Hrkač 

https://hrvatskonebo.org/2022/03/09/dr-josip-stjepandic-izlaganje-u-povodu-

predstavljanje-knjige-thompsonofobija-8-3-22/ 

https://bezcenzure.hr/iseljenistvo/izlaganje-u-povodu-predstavljanje-knjige-

thompsonofobija/  

https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/29862-dr-stjepandic-izlaganje-u-

povodu-predstavljanja-knjige-thompsonofobija  

https://www.hkv.hr/izdvojeno/vai-prilozi/ostalo/prilozi-graana/39256-j-

stjepandic-o-knjizi-thompsonofobija.html  

  

https://hrvatskonebo.org/2022/03/09/dr-josip-stjepandic-izlaganje-u-povodu-predstavljanje-knjige-thompsonofobija-8-3-22/
https://hrvatskonebo.org/2022/03/09/dr-josip-stjepandic-izlaganje-u-povodu-predstavljanje-knjige-thompsonofobija-8-3-22/
https://bezcenzure.hr/iseljenistvo/izlaganje-u-povodu-predstavljanje-knjige-thompsonofobija/
https://bezcenzure.hr/iseljenistvo/izlaganje-u-povodu-predstavljanje-knjige-thompsonofobija/
https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/29862-dr-stjepandic-izlaganje-u-povodu-predstavljanja-knjige-thompsonofobija
https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/29862-dr-stjepandic-izlaganje-u-povodu-predstavljanja-knjige-thompsonofobija
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IX. BOJNA "RAFAEL VITEZ BOBAN", ZAGREB, 2022. 

 

GAZDE KAŽU: SLAVA UKRAJINI - MOŽE, ZA DOM 

SPREMNI - NE MOŽE 
 

Požurio sam s objavljivanjem knjige Za dom spremni i Slava Ukrajini jer nisam 

vjerovao da će gaze, svjesni istovjetnosti ta dva pozdrava, dozvoliti našim 

vlastima da budu Za (hrvatski) dom spremni. To se potvrdilo vrlo brzo: 

Premijer i predsjednik HDZ-a Andrej Plenković rekao je u ponedjeljak da izjave 

izaslanika Ministarstva hrvatskih branitelja Matka Raosa u Splitu nisu nikakav 

stav Vlade niti bilo koga u Vladi, a istaknuo je da je pozdrav “Za dom spremni” i 

danas zabranjen. Komentirao je situaciju s ruskim diplomatima i predsjedničkim 

izborima u Francuskoj, prenosi hrt. 

https://narod.hr/hrvatska/plenkovic-uvjeren-u-macronovu-pobjedu-komentirao-

pozdrav-zds  

Nema dvojbe da je ZDS i danas zabranjen jer tako gazde kažu, zar ne? 

Stvar je vrlo jednostavna i više puta sam upozoravao da su gazde današnjih 

hrvatskih vlasti bili protiv stvaranja hrvatske države i da su mrzili predsjednika 

Tuđmana jer je stvorio hrvatsku državu unatoč činjenici da su gazde podržavale 

naci-fašističku srpsku agresiju na Hrvatsku. Zato mu ni na sprovod nisu došli. A 

zakon je u RH ono što gazde žele, a ne nekakvi glupi hrvatski zakoni, zar ne? 

To se moglo naslutiti i iz izjave Ministarstva branitelj EH: 

 

MINISTARSTVO BRANITELJA OGRADILO SE OD RAOSOVE IZJAVE O 10. 

TRAVNJU 1941. 

10/04/2022 

Ministarstvo hrvatskih branitelja ogradilo se u nedjelju od izjave njihovog 

izaslanika Matka Raosa na obilježavanju HOS-ove obljetnice u Splitu kako “ne 

bi bilo današnje Hrvatske da nije bilo 10. travnja 1941.”, te su poručili da njegovo 

obraćanje nije ni bilo predviđeno. 

“Ističemo kako je g. Raos izjavu dao u svoje ime, a ne u ime Ministarstva te se 

ograđujemo od iste”, ističe se u reakciji resornog ministarstva. 

Raos je ranije danas prilikom polaganja vijenaca ispred spomenika poginulim 

pripadnicima IX. bojne HOS-a Rafael Vitez Boban u Splitu, izjavio: “Morate 

znati, da nije bilo 10. travnja 1941., ne bi bilo ni današnje Hrvatske.” 

Iz Ministarstva napominju da je Raos poslan da bude izaslanik isključivo svojom 

nazočnošću te polaganjem vijenaca i paljenjem svijeća. 

“Napominjemo kako nikakvo obraćanje njega kao izaslanika nije bilo 

predviđeno”, poručili su. (Hina) 

SDP je također osudio izjave koje je dao brigadir Matko Raos u priopćenju koje 

potpisuje potpredsjednik SDP-a Hrvatske Ranko Ostojić. 

“Nedopustivo je da se Domovinski rat i stvaranje današnje Hrvatske dovodi na 

bilo koji način u vezu sa zločinačkom NDH, koja je bila kvislinška tvorevina. 

https://vijesti.hrt.hr/hrvatska/odrzana-sjednica-predsjednistva-i-nacionalnog-vijeca-hdz-a-0-6701510
https://narod.hr/hrvatska/plenkovic-uvjeren-u-macronovu-pobjedu-komentirao-pozdrav-zds
https://narod.hr/hrvatska/plenkovic-uvjeren-u-macronovu-pobjedu-komentirao-pozdrav-zds
https://kamenjar.com/split-polozeni-vijenci-i-upaljene-svijece-poginulim-hos-ovcima/
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Hrvatska, kao i cijela slobodna Europa, nastala je na temeljima i vrijednostima 

antifašizma, što je definirano našim Ustavom i na to trebamo biti ponosni”, 

poručio je Ostojić. 

“Ne možemo dopustiti niti tolerirati da ljudi koji predstavljaju ministra i Vladu 

imaju ovakav stav. Pozivamo ministra i Vladu da se ograde od ovog skupa i riječi 

njihovog izaslanika Raosa”, navodi se u priopćenju SDP-a. 

https://kamenjar.com/ministarstvo-branitelja-ogradilo-se-od-raosove-izjave-o-

10-travnju-1941/  

https://www.dragovoljac.com/index.php/8-sadrzaj/30258-u-sto-se-pretvorio-

tomo-medved#disqus_thread  

Da, pa svi znamo da se Hrvatska branila od naci-fašističke srpske agresije branila 

s zvijezdom petokrakom i sa Smrt fašizmu sloboda narodu, a ne sa ZDS. Zato je 

Plenkovićeva komisija za tu istinu i osudila ZDS, zar ne? 

Možemo samo zamisliti kako je Pupovac očitao lekciju i Plenkoviću i Medvedu 

jer on je sigurno i prije njih doznao da su gazde i dalje ljute na OCA HRVATSKE 

DRŽAVE pa im Slava Ukrajini može, a Za dom spremni ne može. Pa zar se mediji 

nisu raspisale što misli ona gđa kojoj su se svi klanjali po imenu Carla del Ponte. 

Sjetimo se što je o njoj i njenom radu govorio Predsjednik Akademije pravnih 

znanosti prof. dr. sc. Željko Horvatić: 

Valja se također potpuno složiti s tvrdnjom da se "u optužbama za "udruženi 

zločinački pothvat" "pojavljuje čitav niz smišljenih, lažnih i neuravnoteženih 

kombinacija, čitav sustav skrivenih misli i hipotetičkih pretpostavki o fleksibilnom 

pojmu "zapovjedne odgovornosti". Po ovjerovljenom principu politički 

montiranoga monstre-procesa, tu se imputira čitav niz neutemeljenih optužaba, 

potencijalnih pretpostavki, difamantnih podvala, samovoljnih zaključaka, 

preliminarnih predumišljaja, ishitrenih podrazumijevan ja itd. da bi se zamaglila 

spoznaja pravne istine i iskonstruirala Optužnica" Osobno mi je po odabiru 

izričaja posebno blizak i ovaj tekst: "Haaška tužiteljica Carla Del Ponte se 

samouvjereno prijeti, da će se povijest hrvatskoga Domovinskog oslobodilačkog 

rata pisati u Haagu. Gospođa Carla Del Ponte bi ipak trebala znati da se valovi 

povijesti kreću po zakonima potpuno neovisnim od tih haaških tužiteljskih 

jednostranih i samovoljnih karakterizacija, paradoksalnih konstrukcija i 

protuhrvatskih tendencioznih kvalifikacija, od kojih se nijedna ne podudara s 

objektivnom stvarnošću." (N. Mihanović, "Paradoksi i apsurdi Haaške optužnice" 

publ. HKV o skupu Zgb 8.12.2006. str 103.) 

Kada sam na spomenutom Okruglom stolu u Zagrebu govorio o svojim 

razočaranjima u međunarodno kazneno pravosuđe upravo zbog djelovanja MKSJ 

rekao sam između ostalog i ovo: "....spreman sam dokazati da je djelovanje tog 

suda zapravo nanijelo veliku štetu zamisli međunarodnog kaznenog pravosuđa i 

značajno reduciralo očekivano povjerenje u njegovo djelovanje i učinak. Onako 

kako je to pravosuđe zamišljeno, da mora predstavljati optimum pravednosti 

čovječanstva koje nije opterećeno nacionalnim interesima pojedinih država i bilo 

čijim političkim interesima, da je u pravom smislu riječi i optimalno 

supranacionalno pravo i pravosuđe čovječanstva do sada se nažalost nije 

ostvarilo. Šteta koju je nanio Haaški tribunal u svojim postupcima je, skoro bih 

https://kamenjar.com/ministarstvo-branitelja-ogradilo-se-od-raosove-izjave-o-10-travnju-1941/
https://kamenjar.com/ministarstvo-branitelja-ogradilo-se-od-raosove-izjave-o-10-travnju-1941/
https://www.dragovoljac.com/index.php/8-sadrzaj/30258-u-sto-se-pretvorio-tomo-medved#disqus_thread
https://www.dragovoljac.com/index.php/8-sadrzaj/30258-u-sto-se-pretvorio-tomo-medved#disqus_thread


                                 VUKOVAR: TRIJUMF TUĐMSNIZMA  261 

 
 
rekao, veća je od mogućnosti da se ona vremenom ispravi. " Istom prilikom sam 

se složio s tvrdnjom prof. Damaške da je MKSJ pod utjecajem političkih presija i 

upitao se: "Pa zbog čega mi onda znanstveno raspravljamo o kaznenopravnoj 

analizi zajedničkog zločinačkog pothvata, kad interpretacija tog zajedničkog 

zločinačkog pothvata ne će ovisiti toliko o pravnim temeljima nego na 

momentalnim zahtjevima koji pred Haaški sud postavlja njegova tužiteljica. ( 

Okrugli stol APZH i PFZ, Zgb, 2005. str. 27.) 

http://www.hkv.hr/izdvojeno/tribine/haaki-sud/959-dr-sc-eljko-horvati-istina-o-

haakom-sudu-i-o-suvremenom-me%C4%91unarodnom 

A i mi se ne možemo puno ljutiti jer nam oni samo govore tj. priznaju kako je 

Franjo Tuđman bio veći od svih njih zajedno (i gazda i njihovih slugu), zar ne? 

Josip Pečarić 

Pogledajte: 

https://narod.hr/hrvatska/obljetnica-osnutka-ix-bojne-hos-a-nemjerljive-zasluge-

za-obranu-hrvatske 

https://narod.hr/hrvatska/thompson-legendarnom-pjesmom-bojna-cavoglave-

iznenadio-splitske-hos-ovce-dvoranom-se-orilo-za-dom-spremni 

https://bezcenzure.hr/branitelji/o-obljetnici-ix-bojne-hos-a-i-pozdravu-za-dom-

spremni/ 

 

https://bezcenzure.hr/vlad/gazde-kazu-slava-ukrajini-moze-za-dom-spremni-ne-

moze/  

  

http://www.hkv.hr/izdvojeno/tribine/haaki-sud/959-dr-sc-eljko-horvati-istina-o-haakom-sudu-i-o-suvremenom-me%C4%91unarodnom
http://www.hkv.hr/izdvojeno/tribine/haaki-sud/959-dr-sc-eljko-horvati-istina-o-haakom-sudu-i-o-suvremenom-me%C4%91unarodnom
https://narod.hr/hrvatska/obljetnica-osnutka-ix-bojne-hos-a-nemjerljive-zasluge-za-obranu-hrvatske
https://narod.hr/hrvatska/obljetnica-osnutka-ix-bojne-hos-a-nemjerljive-zasluge-za-obranu-hrvatske
https://narod.hr/hrvatska/thompson-legendarnom-pjesmom-bojna-cavoglave-iznenadio-splitske-hos-ovce-dvoranom-se-orilo-za-dom-spremni
https://narod.hr/hrvatska/thompson-legendarnom-pjesmom-bojna-cavoglave-iznenadio-splitske-hos-ovce-dvoranom-se-orilo-za-dom-spremni
https://bezcenzure.hr/branitelji/o-obljetnici-ix-bojne-hos-a-i-pozdravu-za-dom-spremni/
https://bezcenzure.hr/branitelji/o-obljetnici-ix-bojne-hos-a-i-pozdravu-za-dom-spremni/
https://bezcenzure.hr/vlad/gazde-kazu-slava-ukrajini-moze-za-dom-spremni-ne-moze/
https://bezcenzure.hr/vlad/gazde-kazu-slava-ukrajini-moze-za-dom-spremni-ne-moze/
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VJEKOSLAV KRSNIK 

14 travnja 2022. 

PO JUGOSRPSKOJ PROPAGANDI NDH JE USTAŠKA 

DRŽAVA, ALI ONA NIJE BILA "JUDEN FREI" KAO 

ČETNIČKA SRBIJA 

Svake godine u povodu obljetnice osnutka Nezavisne Države Hrvatske 10. 

travnja taj se datum koristi za rasplamsavanje polemike oko postojanja same 

države i uspostavljenog režima. Nevolja je u tome što se samo postojanje NDH na 

temelju jugosrpske propagande, kojoj je krajnji cilj bio da cijelom hrvatskom 

narodu nametne etiketu krivnje što je bilo najočiglednije u prenapuhanim žrtvama 

Jasenovca, koristilo za dnevnopolitičke potrebe. Tako je bilo i ovaj put. 

Povod je bilo obilježavanje 31. obljetnice osnivanja IX. bojne HOS-a "Rafael 

vitez Boban" u Splitu. Uz već dosad eksponiranog HOS-ovca umirovljenog 

pukovnika Marka Skeju bilo je nekoliko političara koji su svojim istupima doveli 

u pitanje službenu poziciju Vlade o Nezavisnoj Državi Hrvatskoj, ali i o spornom 

simboličnom pozdravu "Za dom spremni". Po rangu najviši predsjednik Splitsko 

dalmatinske županijske skupštine Mate Šimundić koji je rekao: "Bojovnici su 

onda bili za dom spremni i danas su spremni za dom. Kao predstavnik državne 

vlastu moram im iskazati čast. Država koja to dovodi u pitanje dovodi svoj 

opstanak u pitanje". Saborski zastupnik Ante Prkačin išao je i korak dalje pa je 

podsjetio da je prije 81 godinu stvorena NDH. "Pa jesmo li mi u takvoj situaciji 

da o tome ne smijemo govoriti? Znate li što Hrvate povezuje? Ratništvo. Da se 

mene pita ja bih rekao kako je najvrjednija postrojba ustaška crna legija. Ja jesam 

nacionalist jer isto odajem počast 2. Dalmatinskoj brigadi, srce mi je veliko i zbog 

tog događaja mada se s njihovom idejom nisam slagao jer su rušili državu koju 

smo mi stvorili. Mi s nestrpljenjem čekamo da znanost kaže što se događalo od 

1941. do 1945. godine". A onda je završnu misao izrekao brigadir Matko Raos 

izaslanik ministra Tome Medveda koji je kratko konstatirao da "današnje Hrvatske 

ne bi bilo da nije bilo 10. travnja 1941. godine" 

Naravno, kako se i očekivalo, Vlada je odmah reagirala, pa je premijer 

Plenković izjavio da je Raosova izjava ˇ"nepromišljena i nije stav Vlade". Dodao 

je: "Što se tiče pokliča, on je već danas suprotan zakonu i Ustavu, stvar je samo 

kako se on primjenjuje u praksi. To je i danas zabranjeno". Javili su se brojni 

jugozaštitnici dosadašnje službene politike o Nezavisnoj Državi Hrvatskoj 

temeljene na velikosrpskoj propagandi poput Sandre Benčić, fantomskog Saveza 

antifašista Hrvatske, Peđe Grbina, Borisa Miloševića i Milorada Pupovca. Svi bi 

oni zabranjivali slobodu govora i mišljenja zagarantiranu Ustavom člankom 38. 

(Jamči se sloboda mišljenja i izražavanja misli). Štoviše sam premijer Andrej 

Plenković ne govori istinu kad kaže da je poklič "Za dom spremni" suprotan 
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zakonu i Ustavu i da je danas zabranjen. Činjenica je međutim da poklič "Za dom 

spremni" nije izričito zabranjen ni po jednom slovu zakona, pa budući da je to 

tako on nije suprotan ni Ustavu ni zakonu. Andrej Plenković jednom za svagda 

treba odbaciti subverzivno djelovanje Milorada koje uključuje zahtjev za zabranu 

pozdrava „Za dom spremni“ s kojim je simbolično u Domovinskom ratu suzbijena 

fašistička velikosrpska agresija. Zabrana tog pozdrava pored toga što je 

protuustavna značili bi pretvaranje Milorada Pupovca i njegovog SNV-a iz 

gubitnika u toj agresiji u pobjednika u miru.  

Uostalom i sudska praksa temeljena na Zakonu o prekršajima nije usuglašena 

jer je nekoliko prekršajnih sudova oslobodilo optužene za pozdrav „Za dom 

spremni“. Ključno je međutim da je u presudi Ustavnog suda sastavljenog 

pretežito od sudaca i pravnika iz prethodnog komunističkog režima koji je 

ocijenio da je "Za dom spremni" ustaški pozdrav sudac Miroslav Šumanović u 

izdvojenom mišljenju osporio takvu kvalifikaciju. Naravno dirigirani vodeći 

mediji na čelu s HTV-om ignorirali su izdvojeno mišljenje sudca Šumanovića. 

Pozivajući se na Konvenciju za zaštitu ljudskih prava i temeljnih sloboda i njezin 

čl. 10. sudac Šumanović konstatira u izdvojenom mišljenju da značajan dio 

hrvatske javnosti i društva percipira sporni pozdrav izvan totalitarnog i rasističkog 

konteksta, jer je za razliku od NDH korišten u drukčijem općem okviru tijekom 

Domovinskog rata koji je bio „pravedan, legitiman, obrambeni i oslobodilački“ u 

„uspostavi i očuvanju Republike Hrvatske kao samostalne i nezavisne, suverene i 

demokratske države“. Konstatirajući da se radi o izrazito kontroverznoj temi od 

javnog interesa sudac Šumanović je čvrstog uvjerenja da nije misija Ustavnog 

suda arbitrirati u globalnim ideološko-političkim i historiografskim prijeporima, 

jer to treba ostaviti znanstvenoj i drugoj javnoj polemici i sučeljavanju stavova 

sukladno vrijednostima pluralizma demokratskog društva koji izvire iz spomenute 

europske Konvencije za zaštitu ljudskih prava i temeljnih sloboda. 

Bitka za očuvanje legimiteta pozdrava "Za dom spremni" samo je dio šire 

bitke za reafirmaciju ne ustaške NDH, nego Nezavisne Države Hrvatske kao 

države u kojoj prema Židovima i Srbima nije vladao takav teror kakav je vladao 

za vrijeme kvislinške Nedićeve Srbije. Sadašnji četnički čelnici u Republici Srbiji 

gdje je rehabilitran četnički pokret Draže Mihailovića pa čak i kvislinga Milana 

Nedića kao zmija noge skrivaju duboku antisemitsku agendu srbijanske politike 

mnogo prije Milana Nedića. Američki publicist Philip Cohen objavio je o tome 

knjigu koja je tiskana i u Hrvatskoj pod naslovom "Tajni rat Srbije" u kojoj je 

raskrinkao antisemitizam srbijanske politike što je dovelo u konačnici do 

Nedićevog proglašenja Srbije "Juden frei" države, o čemu je izdana čak i prigodna 

marka. Iako su i u NDH načelno Židovi bili progonjeni mnogo ih je čak bilo u 

vladajućoj strukturi, pa čak i u vojsci. Kad na primjer u jednom od svojih nastupa 

četnički lider Republike Srbije Aleksandar Vučić uspoređuje današnju Hrvatsku s 

nacističkom Njemačkom, onda prema Vučiću poslušni premijer Plenković 

izjavljuje kako je srbijanski predsjednik "malo pretjerao". To je za hrvatsku 

politiku skandal prve vrste, jer umjesto da se Srbiji uzvrati kako je poslije 
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Njemačke bila "Juden frei" zemlja u Europi, prihvaća se optužba o usporedbi 

današnje Hrvatske s nacističkom Njemačkom. pri čemu je kao "malo pretjerao". 

I na kraju kad protivnici uopće postojanja Hrvatske kao države koji nisu tako 

malobrojni čak ni u samoj Hrvatskoj koncentrirani u politici, medijima i 

nevladinim udrugama uporno nastoje izjednačiti Republiku Hrvatsku s 

totalitarnim režimom u NDH-a nitko ni ne pokušava takvu usporedbu oboriti 

jednostavnom činjenicom izraženom na prvim demokratskim izborima u 

demokratskoj Hrvatskoj. Na tim izborima koje je naravno premoćno osvojio HDZ 

natjecala se i stranka "Hrvatski oslobodilački pokret" kao politički slijednik 

ustaškog pokreta na čelu s zetom poglavnika Ante Pavelića Srećkom Pšeničnikom 

koji je stigao iz Kanade. HOP nije prešao izborni prag, dakle hrvatski su birači 

odbacili ustaštvo kao političku opciju. To međutim ni najmanje ne zanima one koji 

pokušavaju demokratskoj Hrvatskoj nametnuti ustaški timbar, pa iz toga proizlaze 

i reakcije na istupe pojedinaca na splitskoj manifestaciji. Zato je duboko u pravu 

zastupnik Ante Prkačin kad kaže da se s "nestrpljenjem čeka da znanost kaže što 

se događalo od 1941. do 1945. godine" jer postojeća percepcija o Nezavisnoj 

Državi Hrvatskoj još uvijek počiva na velikosrpskoj propagandi. Postojanje 

Nezavisne Države Hrvatske treba definitivno odvojiti od ustaškog režima koji je 

vladao u njoj. 

https://bezcenzure.hr/vlad/po-jugosrpskoj-propagandi-ndh-je-ustaska-drzava-ali-

ona-nije-bila-juden-frei-kao-cetnicka-srbija/  

 

NAPOMENA: U Bujici smo istakli da su naci-fašistički agresori na Hrvatsku i 

njihovi u RH u Domovinskom ratu govorili o Tuđmanovoj ustaškoj državi, a 

posebno smo ukazali na Tuđmanovu izjavu iz 1994 koja govori isto što Matko 

Raos u Splitu. Ta Tuđmanova izjava dana je i na naslovnici najnovijeg broja 

Hrvatskog tjednika. 

  

https://bezcenzure.hr/vlad/po-jugosrpskoj-propagandi-ndh-je-ustaska-drzava-ali-ona-nije-bila-juden-frei-kao-cetnicka-srbija/
https://bezcenzure.hr/vlad/po-jugosrpskoj-propagandi-ndh-je-ustaska-drzava-ali-ona-nije-bila-juden-frei-kao-cetnicka-srbija/
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“POKVARENI ČETNICI”, DRAGOVOLJAC.COM, 2022. 

KONAČNA POMIRBA DJECE PARTIZANA I ČETNIKA 

 Najavio sam večerašnju „Bujicu“ s pričom o tome kako je Plenković postao 

HDZ-ovac.. Nadam se da vas nisam prevario jer ta najava nije dana u prikazu 

emisije od 17. 10. 2020.: 

http://dragovoljac.com/index.php/razno/23572-dr-stjepo-bartulica-u-bujici-

domovinski-pokret-je-za-trumpa-a-plenkovic-za-komunisticku-kinu  

Mojoj rugalici o 'milicajcu' na svoj način se pridružila i Višnja Starešina koja se 

odlučila deradikalizirati da je ne bi zakačila mjera druga Tome: 

Odlučila sam sama preispitati svoju radikalizaciju i preventivno poraditi na 

osobnoj deradikalizaciji. Čak ne mogu čekati da ministar branitelja i omiljeni 

Plenkovićev zamjenik za sve i svašta Tomo Medved, po nalogu samog 

predsjednika Vlade, dovrši svoju najkompleksniju, gotovo životnu zadaću: izvrši 

dubinsku i sveobuhvatnu analizu radikalizacije društva, skicira test za 

razlikovanje radikaliziranih i neradikaliziranih elemenata i predloži mjere i 

načine njihove diferencijacije na daljnje postupanje. 

https://narod.hr/hrvatska/visnja-staresina-odlucila-sam-se-deradikalizirati-da-

me-ne-bi-zakacila-mjera-druga-tome  

Svojevremeno smo u HNES-u donijeli etičku osudu Milanovića za veleizdaju. 

Čitam osudu Javora Novaka za mog 'milicajca'. Čini mi se mnogo jačom od one 

HNES-a: 

http://dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/23569-osudujem  

Sigurno treba pročitati cijelu Osudu. Meni je – jasno – zanimljiv dio kad se 

spominje spomen-ploča u Jasenovcu koju je Plenković uklonio: 

Je li Plenković dobro promislio prije nego li se krenuo sluganski ispričavati 

Aleksandru Vučiću povodom HOS-ove ploče u Jasenovcu? Što mu je tada bilo 

važnije: stajalište hrvatskih građana ili četnika u Srbiji? Je li pomislio na to kako 

će tu činjenicu primiti hrvatski branitelji? Kojim je pravom ekspresno dao skinuti 

ploču na mjestu pogibije HOS-ovih vitezova? I s kojim obrazloženjem? Da je to 

mjesto pijeteta već zauzeto? Znači, ljudske kosti više nikada ne će moći biti 

pokopane u Jasenovcu?? Ni jedna spomen ploča nikada se više ne smije tamo 

postaviti?? Bez obzira na to što su ljudi upravo tamo poginuli?? Braneći 

okupiranu domovinu. Gdje je u Hrvatskoj Plenković ikada postavio neku drugu 

ploču u zahvalnost junačkim postrojbama HOS-a? Kad nije, nema pravo ni skidati 

nijednu. 

Poznato je da ja stalno ističem činjenicu da je 'milicajac' tada iskazao nepoštivanje 

hrvatske države jer je „maknuo“ spomen obilježje palim HOS-ovcima zbog znaka 

odobrenog od države. Ili važnije je što kaže Vučić, od RH, zar ne? 

Zvonimira Hodaka treba uvijek pročitati. Ali i danas ima puno o ZDS ('Majka svih 

pobjeda' je zabrana ZDS): 

https://direktno.hr/kolumne/nasa-napredna-i-progresivna-lijeva-medijska-

falanga-sedmoj-prijateljskoj-ofenzivi-211801/  

http://dragovoljac.com/index.php/razno/23572-dr-stjepo-bartulica-u-bujici-domovinski-pokret-je-za-trumpa-a-plenkovic-za-komunisticku-kinu
http://dragovoljac.com/index.php/razno/23572-dr-stjepo-bartulica-u-bujici-domovinski-pokret-je-za-trumpa-a-plenkovic-za-komunisticku-kinu
https://narod.hr/hrvatska/visnja-staresina-odlucila-sam-se-deradikalizirati-da-me-ne-bi-zakacila-mjera-druga-tome
https://narod.hr/hrvatska/visnja-staresina-odlucila-sam-se-deradikalizirati-da-me-ne-bi-zakacila-mjera-druga-tome
http://dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/23569-osudujem
https://direktno.hr/kolumne/nasa-napredna-i-progresivna-lijeva-medijska-falanga-sedmoj-prijateljskoj-ofenzivi-211801/
https://direktno.hr/kolumne/nasa-napredna-i-progresivna-lijeva-medijska-falanga-sedmoj-prijateljskoj-ofenzivi-211801/
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Činjenica da je stric mladog Danijela Bezuka HOS-ovac koji je poginuo u 

Vukovaru sigurno 'zasluga' što je Plenković obukao odjeću milicajca. Zato na 

portalu narod.hr pišu o Zdravku Bezuku koji je Vukovarska legenda i HOS-ovac: 

https://narod.hr/hrvatska/kako-je-u-domovinskom-ratu-poginuo-zdravko-bezuk-

stric-danijela-bezuka  

Treba stalno imati na pameti da je zabrana ZDS 'Majka svih pobjeda' zato što je 

to tako po Memorandumu SANU 2., a to znači i veliku obavezu svih u RH koji 

sprovode taj Memorandum.  

To što to u RH provodi i stranka koju je osnovao HRVATSKI predsjednik 

akademik Franjo Tuđman velika je satisfakcija za fašističke agresore i njihove 

podupiratelje. Zato je danas 'milicajac' omiljen kod svih koji su za Srpsko-

hrvatsku koaliciju. Zapravo imamo smiješnu situaciju da je državotvornim 

Hrvatima izdajica Plenković, a HDZ-ovcima i SDP-ovcima je izdajica Milanović. 

I doista su i jedni i drugi u pravu. Prvi su za Lijepu našu, a drugi za Jugu. 

Naravno ima puno onih koji smatraju da je ova rasprava Milanovića i 'milicajca' 

samo skretanje pozornosti s ekonomskih problema koje ima naša država. Kako je 

za to zadužena Vlada RH, to je zapravo tvrdnja da Milanović pomaže našem 

'milicajcu'. Može biti i to. Ali Milanović govori o onome što je itekako važno – o 

onome što izravno udara na ponos naših ljudi!  

Zato je itekako važno doznati što više o ulasku 'milicajca' u HDZ, jer ipak je on 

ostvario konačnu pomirbu djece partizana i četnika i u RH, ali i šire.  

Doznao sam da je jedan gost na TV-u u Crnoj Gori ovih dana tvrdio kako je u 

pravu akademik Pečarić kada kaže da su ustaše svi oni koji nisu za Veliku Srbiju. 

Nova pomirba će poslužiti da to postane istina i u RH, i da se konačno obračunaju 

s tim ustašama, zar ne? 

  

Josip Pečarić 

 

 

 

 

  

https://narod.hr/hrvatska/kako-je-u-domovinskom-ratu-poginuo-zdravko-bezuk-stric-danijela-bezuka
https://narod.hr/hrvatska/kako-je-u-domovinskom-ratu-poginuo-zdravko-bezuk-stric-danijela-bezuka
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ZAŠTO MIROSLAV TUĐMAN NIJE BIO PROFESOR 

EMERITUS? DRAGOVOLJAC.COM, 2022. 

GODINA JE DANA OD SMRTI PROF. DR. MIROSLAVA 

TUĐMANA 

30/01/2022 

 Mladen Pavković 
 
S tugom smo primili vijest da nas je 31. siječnja prošle godine, u 75. godini 

napustio hrvatski domoljub, znanstvenik, dragovoljac Hrvatskog osloboditeljskog 

Domovinskoga rata, a prije svega veliki i dobar čovjek – prof. dr. Miroslav 

Tuđman. 

Kad smo čuli da je bolestan, malo je tko vjerovao da će se dogoditi ono najgore. 

Ostavio nas je gotovo bez pozdrava, ali ne kaže se bez razloga da čovjek živi 

onoliko dugo koliko ga se drugi sjećaju. 

Stoga je Udruga hrvatskih branitelja Domovinskoga rata91., na čijem sam čelu, 

organizirala i tribinu „Sjećanje na prof. dr. Miroslava Tuđmana“ (dvorana 

Knjižnice i čitaonice Bogdana Ogrizovića u Zagrebu, 31.1. u 19,30 sati). Nu, 

iznimno nam je drago što će nam se uz ostale na ovoj tribini pridružiti i legendarni 

hrvatski branitelj, Osoba godine za 2021. godinu – ministar i potpredsjednik 

hrvatske Vlade Tomo Medved. 

 

 

https://kamenjar.com/author/mladenpavk/
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Inače, prof. dr. Miroslav Tuđman bio je jedan od najzaslužnijih za stvaranje, 

moderne i suvremene Hrvatske. Umnogome je pridonio i demokratizaciji 

Hrvatske i političkom procesu izgradnje hrvatskih institucija. 

Godinama je bio i zastupnik u Hrvatskom saboru, pisao i objavljivao znanstvene 

knjige i publikacije. Bio je i jedan od utemeljitelja hrvatskog sigurnosno-

obavještajnog sustava, nositelj kolegija i predavač na Ratnoj školi, predavao je i 

na Diplomatskoj i Obavještajnoj akademiji, uređivao i međunarodne časopise, 

zalagao se za obranu i prava hrvatskog naroda u Bosni i Hercegovini, a kako se 

sjećamo čvrsto i odlučno branio je i one koji su nevini ležali u Haagu. 

Uživao je ogromno poštovanje i respekt i svojom razboritošću, mirnoćom i 

prirodnim autoritetom čovjeka koji je sav bio posvećen zaštiti nacionalnih 

interesa. 

Sve što je radio i u čemu je sudjelovao nije bilo površno ili marginalno, uvijek je 

svemu pristupao iskreno i studiozno. 

Bio je, što je poglavito važno, baš kao i njegov otac, prvi hrvatski predsjednik dr. 

Franjo Tuđman, do zadnjeg dana, u prvim redovima za slobodnu, samostalnu i 

neovisnu hrvatsku državu. 

https://kamenjar.com/godina-je-dana-od-smrti-prof-dr-miroslava-tudmana/  

 

  

https://kamenjar.com/godina-je-dana-od-smrti-prof-dr-miroslava-tudmana/
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TRIBINA O MIROSLAVU TUĐMANU 

 

 
 

1. veljače, 2022. 

 

 
 
U dvorani Knjižnice i čitaonice Bogdana Ogrizovića u Zagrebu, u ponedjeljak, 

31. siječnja, na obljetnicu smrti prof. dr. Miroslava Tuđmana (75), a u organizaciji 

Udruge hrvatskih branitelja Domovinskog rata91. (UHBDR91.), održana je 

https://www.tjedno.hr/2022/02/
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tribina sjećanja na ovog uglednog i cijenjenog hrvatskog domoljuba, 

znanstvenika, autora više zapaženih knjiga, zastupnika u Hrvatskom saboru 

… 

Na ovom skupu uz ostale su govorili: potpredsjednik Vlade RH i ministar 

hrvatskih branitelja Tomo Medved, u ime organizatora novinar i publicist Mladen 

Pavković, akademik Josip Pečarić, novinar Mato Kovačević i književnik Hrvoje 

Hitrec, dok su akademik Kuzma Kovačić i prof. emeritus, dr. sc. Jadranka Lasić-

Lazić, koji zbog bolesti nisu mogli biti nazočni, dostavili svoja sjećanje na kolegu 

i prijatelja, a koja su ovom prigodom i pročitana. 

Uz ostalo je istaknuto da je prof. dr. Miroslav Tuđman bio među najzaslužnijima 

za stvaranje, moderne i suvremene Hrvatske te da je umnogome pridonio i 

demokratizaciji Hrvatske i političkom procesu izgradnje hrvatskih institucija. 

Godinama je bio i zastupnik u Hrvatskom saboru, pisao i objavljivao znanstvene 

knjige i publikacije. Bio je i jedan od utemeljitelja hrvatskog sigurnosno-

obavještajnog sustava, nositelj kolegija i predavač na Ratnoj školi, predavao je i 

na Diplomatskoj i Obavještajnoj akademiji, uređivao i međunarodne časopise, 

zalagao se za obranu i prava hrvatskog naroda u Bosni i Hercegovini, čvrsto i 

odlučno branio one koji su nevini ležali u Haagu, jednom riječju, uživao je 

ogromno poštovanje i respekt i svojom razboritošću, mirnoćom i prirodnim 

autoritetom čovjeka koji je sav bio posvećen zaštiti nacionalnih interesa. 

Tribini su bili nazočni i članovi obitelji Tuđman. 

„S ovim i ovakvim sjećanjima nastojimo da se ne zaborave ljudi koji su bili među 

prvima kad je trebalo „– rekao je novinar i predsjednik UHBDR91. Mladen 

Pavković. 

Milan Pišković  

https://www.tjedno.hr/tribina-o-miroslavu-tudmanu/ 

 

https://www.tjedno.hr/tribina-o-miroslavu-tudmanu/
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O AMATERIMA, 2. 

(JOŠ UVIJEK NE ZNAMO ZAŠTO PROF. TUĐMAN NIJE 

BIO PROFESOR EMERITUS!?) 
 

Poštovani kolega Juričić, 

Zanimljivo je da je u jučerašnjem „Hrvatskom tjedniku“, dakle broju koji je tiskan 

istog dana kada sam Vam poslao moj tekst „O amaterima“ bilo također riječi o 

tome. 

Prvo u njihovoj rubrici FUSNOTE ZA FAH IDIOTE daju izjavu Vašeg kolege 

Goldsteina za koju ne treba biti previše inteligentan pa shvatiti da je naslov te 

rubrike dobro pogođen: 

 

„Ivo GOLDSTEIN, povjesničar s Filozofskoga fakulteta u Zagrebu u 

razgovoru s voditeljem N1 Televizije:  

'Civili, žene i djeca nisu ubijani, to je laž koja se stalno gura. Treba znati tko je na 

Bleiburgu stradao, ključ priče je u tome da nisu svi bili u istoj poziciji. Na 

Bleiburgu su likvidirani zločinci koji nisu zaslužili ništa drugo nego najteže 

kazne.' 

HT: Da je tu riječ o novinarstvu, lako bi se ovoga apologeta zločina nad Hrvatima 

moglo suočiti s djevojačkim pletenicama i dječjim kosturima iz Hude jame, ali da 

ima novinarstva na toj jugoslavenskoj televiziji, Goldstein ne bi ni došao u studio. 

 

Strašno se je sjetiti da nam djeca imaju diplome s takvog fakulteta, zar ne. A kako 

je tek vama koji tamo radite. 

Vi ste završili FER s kojeg je prof. Elezović profesor čije riječi sam naveo u 

prethodnom tekstu. 

A za razliku od Vaših kolega koje se uspoređuju s idiotima, kao što to redovito 

čine u „Hrvatskom tjedniku“, o Vašem profesoru ja dobivam i ovakve e-maile, 

kao što je ovaj koji je nama u Razredu Akademije poslao akademik Andrej 

Dujella: 

 

Naslov:  Re: Rad HAZU - Journal Citation Indicator 

Datum:  Thu, 1 Jul 2021 21:13:50 +0200 

Šalje:  Andrej Dujella  

 

Možda je zanimljivo za spomenuti da se u prvoj četvrtini (31 od 124) hrvatskih 

časopisa nalazi se čak 7 matematičkih časopisa: 

 

 1. Mathematical Inequalities & Applications  

 5. Journal of Mathematical Inequalities 
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 8. Mathematical Communications 

15. Rad HAZU Matematičke znanosti 

16. Operators and Matrices 

26. Glasnik matematički 

31. Differential Equations & Applications 

Srdačan pozdrav, 

Andrej 

 

Kolega Dujella, počasni doktor Sveučilišta u Debrecinu, koji je također na listi 

najutjecajnijih svjetskih znanstvenika koju su napravili na Sveučilištu Stanford 

nam zapravo piše o najnovijoj ranglisti hrvatskih znanstvenih časopisa koji imaju 

impakt faktor. 

Pa gdje je tu profesor Elezović? 

Četiri časopisa prof. Elezovića su među ovih sedam, odnosno među 124 hrvatska 

znanstvena časopisa i rangirani su na prvom, petom, šesnaestom i trideset prvom 

mjestu! 

Da, fakultet koji ste Vi završili ima takve znanstvenike, a fakultet na kome radite 

profesore koji su značajni za rubrike o fah idiotima. 

I uz sve to prof. Elezović je koautor znanstvenog članka o matematičkoj metodi 

koja je pokazala koliko su smiješne tvrdnje profesora s FF-a o popisu žrtava 

Radnog logora u Jasenovcu! 

 

Međutim, u istom broju „Hrvatskog tjednika“ dan je i cijeli članak na temu 

„amatera“. Autor je književnik i poznati hrvatski kolumnist dr. sc. Damir Pešorda: 

 

AMATERSKA ZANOVIJETANJA 

 

1. srpnja 2021. 

 

Svojedobno je, izluđen uspjehom hrvatske nogometne vrste na svjetskom 

prvenstvu u Rusiji i općenarodnim oduševljenjem zbog tih uspjeha, Viktor Ivančić 

bolno uzviknuo: ”Karajte me karirano!”. Slutnja nekog novog ”kariranog 

karanja” Viktora i njemu slične dotaknula je i ovih dana nakon pobjede Hrvatske 

nad Škotskom. Sladostrasno iščekivanje hrvatskog ispadanja pretvorilo se jedva 

prikrivenu bol zbog još jedne pobjede hrvatske reprezentacije. Ta stanja 

jugoslavenstvujućeg duha najzornije se manifestiraju na portalu Index.hr, ali za 

njim, kako vrijeme prolazi i jugoslavenska rekonkvista napreduje, sve manje 

zaostaju i mainstream mediji poput Večernjeg i Jutarnjeg lista. Nakon što je 

Perišiću dijagnosticirana korona naši ”regionaši” su živnuli i sada sve nade 
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polažu u Španjolce ne bi li im izbacili mrske Hrvate. Da se ”nacionalistička rulja” 

ne raduje uspjehu svoje reprezentacije. 

Na stranu sad nogomet, zaustavimo se na profilu ljudi koji s toliko strasti žele 

poraz zemlje u kojoj, zapravo, vrlo dobro žive. Ta zlovolja i stanovita averzija 

prema najobičnijim manifestacijama nacionalnog upravo je nevjerojatna, 

katkada karikaturalna. Na tribini povodom Dana antifašističke borbe Ante je 

Prkačin potpuno izbezumio Ivu Goldsteina Drobilicu naoko nedužnom opaskom 

da ti razvikani antifašistički ustanici gotovo pola godine ni metka nisu ispalili 

prema fašistima nego s puno žara klali Hrvate. Pomahnitali Goldstein na kraju 

je, ne usudivši se ipak nasrnuti na Prkačina, nasrnuo na jednog starog gospodina 

sa štapom i opsovao mu mater. Stari gospodin se nije dao pa je inzistirao na tome 

da su u Zagreb kao ”osloboditelji” ušli četnici. Na to je Goldstein, ako sam dobro 

čuo jer snimka nije bila baš najbolja, odgovorio: ”Pa što!?”. To ”Pa što!?” jest 

onaj zmijski jezik koji tu i tamo pobjegne našim ”antifašistima”. Četnici njima 

nisu problem, a ponekada su i dio rješenja. 

Oko tog nesretnog Dana antifašizma iskristalizirale su se još neke stvari. 

Konačno su ljuto zavađena braća po oružju, Milanović i Plenković, našla 

zajednički jezik. Konačno zajedno! Kako dirljivo! Oko obilježavanja Dana 

državnosti ili bilo kojeg datuma vezanog uz Domovinski rat i samostalnu Hrvatsku 

nisu se uspjeli usuglasiti, ali oko Dana antifašističke borbe jesu. Pod budnim 

okom Pupovca i Habulina naši su dični prvaci bili suradljivi i u iskazanom 

antifašizmu gorljivi. Ipak, mora se priznati: Milanović je blistao u svom 

prirodnom okružju i pobrao gotovo sav pljesak, dok je Plenković uz ponešto 

preostalog pljeska pobrao i zvižduk kada je spomenuo blaženog Alojzija Stepinca. 

Bio je i ministar Medved, u tom antifašističkom osinjaku doimao se kao da je 

priveden.  

Na Radiju Rijeka toga se dana mogla čuti partizanska koračnica Po šumama 

i gorama, a sjećamo se kada je svojedobno jedna voditeljica neoprezno pustila 

pjesmu Vinka Coce ”Kada umren umotan u bilo”, dobivala je odvratne prijetnje, 

dok je urednik našao za shodno da se ponizno ispriča. Kako stvari stoje, jednog 

ćemo dana s radija čuti Spremte se, spremte, četnici i samo rezignirano odmahnuti 

rukom. Oni ciničniji možda i dometnuti: Hajde, neka je barem netko spreman kada 

mi nismo… Kad smo već kod spremnosti, Kraus-Pupovčeva akcija oko zabrane 

HOS-ova pozdrava ZDS ovih dana doseže vrhunac, šuška se da bi mogla doći na 

dnevni red i prije ljetne stanke. Kažem HOS-ov pozdrav jer ustaša odavno nema 

među živima, a hosovaca, hvala Bogu, još uvijek ima. 

Međutim, medijski se stvar s pozdravom ZDS uvijek predstavlja tako kao da 

je isključivo riječ o ustaškom pozdravu te kao da je ustaško i fašističko jedno te 

isto. Na taj diskurs polako pristaju i povjesničari koje smo donedavno doživljavali 

kao autentične hrvatske povjesničare, štoviše branitelje historijske istine pred 

velikosrpskom mitomanijom. Slušam neki dan jednoga od takvih u prilogu na temu 

o zabrani pozdrava ZDS, on je kao načelno protiv zabrana, umjesto toga, drži, 

trebalo bi više poraditi na edukaciji, ali uopće ne problematizira voditeljičino 

jednoznačno određenje pozdrava ZDS kao ustaškog niti ustaškog pokreta kao 

fašističkog. Gdje je nestao HOS sa insignijama koje je čak Račanova vlada 
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ovjerovila, gdje ozbiljni inozemni radovi u kojima se dokazuje da po svojoj genezi 

i osnovnim obilježjima ustaški pokret ne pripada fašističkim pokretima – Bog 

dragi zna. 

Tijekom gužve na tribini o antifašizmu, poskačući živčano na stolici, 

Goldstein je Prkačinu žučljivo dobacivao da je amater, dok je ovaj gordo sjedio 

uzdignute glave kao da je u najmanju ruku akademik Strossmayerove akademije. 

Što Goldstein još uvijek nije uspio postati unatoč silnoj želji i trudu. Ruku na srce, 

nasmijala me ta scena. Ironija jest u tomu da se Prkačin amaterski okušao u 

mnogočemu, pa je tako amaterski bio general, pjevač sevdalinki, tv voditelj, evo i 

povjesničar… U svemu tomu, što god mislili o njemu, Prkačin je bio svojoj 

zajednici vrjedniji i korisniji nego Ivo Goldstein kao povjesničar i diplomat. 

Međutim, nije nimalo smješno to što je ova zemlja spala na amatersko 

zanovijetanje – Prkačinovo, moje ili bilo čije – kao jedinu obranu pred Drobilicom 

koja, dobro podmazana, melje zadnje ostatke slavnih devedesetih. 

  

Damir Pešorda/Hrvatski tjednik/Hrvatsko nebo 

https://hrvatskonebo.org/2021/07/01/damir-pesorda-amaterska-zanovijetanja/  

 

Dragi kolega Juričić, ponavljam ono što sam Vam već napisao:  

Vjerojatno čuvate mjesto profesora emeritusa za takve kakav je ovaj veliki 

znanstvenik i član akademije redikula. A prof. Tuđman se u tome sigurno ne može 

nadmetati s takvima, zar ne? 

S poštovanjem, 

Akademik Josip Pečarić 

 

 

 

  

  

https://hrvatskonebo.org/2021/07/01/damir-pesorda-amaterska-zanovijetanja/
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DALIĆ I MODRIĆ U MOJIM KNJIGAMA, 

DRAGOVOLJAC.COM, 2023. 

 
UVODNI TEKSTOVI 

 
IVAN TOLJ: “ZLATKO DALIĆ, IZBORNIK SVIH 

IZBORNIKA” 
 

 
 
3. veljače 2023. 

 

 
 

https://www.braniteljski-portal.com/wp-content/uploads/2023/02/WhatsApp-Image-2023-02-02-at-21.57.04-768x576-1.jpeg
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Foto: Sisačka biskupija 

 

U prepunoj dvorani Palače Varaždinske županije u Varaždinu, u četvrtak, 2. 

veljače, pod pokroviteljstvom Ministarstva hrvatskih branitelja RH, svečano je 

uručeno priznanje „Osoba godina 2022.“ izborniku hrvatske nogometne 

reprezentacije Zlatku Daliću. 
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Priznanje je u ime Udruge hrvatskih branitelja Domovinskog rata91. 

(UHBDR91.) uručio Mladen Pavković, predsjednik UHBDR91., koji je uz ostalo 

istaknuo kako je priznanje hrvatskih branitelja, kao mali znak pažnje za sve ono 

što je hrvatski izbornik, sa svojim igračima, učinio tijekom Svjetskog nogometnog 

prvenstva u Katru, gdje su naši nogometaši zauzeli treće mjesto, na taj način uz 

ostalo proslavili Hrvatsku i diljem svijeta. 
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U povodu ove svečanosti govorili su i Dinko Tandara, izaslanik Vlade RH i 

predsjednik Andreja Plenkovića te ministar hrvatskih branitelja Tome Medveda, 

potom general Ivan Tolj, koji je za Dalića istaknuo da je „izbornik svih izbornika“, 

Anđelko Stričak, varaždinski župan, Dražen Vitez, predsjednik Udruge specijalne 

jedinice policije varaždinskih „Roda“ i predsjednik NK Varaždin, te Robert Puja, 

predsjednik Udruge veterana 7. gardijske brigade Puma. 

Govornicima se pridružio i mons. Vlado Košić, biskup sisački, koji je također 

čestitao izborniku na velikom uspjehu, dok je u glazbenom dijelu programa 

nastupio i Mirko Švenda Žiga. 

Na svečanosti na kojoj su bili nazočni i predstavnici braniteljskih Udruga iz raznih 

krajeva Hrvatske, moglo se čuti kako su izborniku stigli i brojni brzojavi i riječi 

podrške, od Kanade, Australije, Francuske, pa sve do Dalićeva rodnog mjesta – 

Livna. 

Poznati hrvatski domoljub i poduzetnik Anton Kikaš poručio je pak da će ova 

svečanost biti prikazana i na jednoj od kanadskih televizija. 

Ovdje prenosimo cijeli govor generala i književnika Ivana Tolja: 

“Razmišljajući kako da započnem ovo obraćanje i što da kažem u ovoj iznimnoj i 

značajnoj prilici, prisjetio sam se, a koga drugoga kada je nogomet u pitanju, nego 

Miroslava Ćire Blaževića. Pretpostavio sam da bi takav početak mogao biti drag 

i našem laureatu Zlatku Daliću, tim više što ima uzročno posljedični slijed u 

večerašnjem događanju. 

Ćiro, u svojim obraćanjima javnosti često rabi sintagmu: ”Imam privilegiju”. Pa, 

eto imam i ja privilegiju što imam priliku ovdje pred vama prisjetiti se sad već 

davne 1998.godine, kada je, Ćiro, od milja zvan trenerom svih trenera, dan prije 

odlaska na svjetsko prvenstvo u Francusku, odlučio posjetiti Hrvatsko vojno 

učilište i podijeliti s vojskom nezaboravne trenutke. On je tada od nas zatražio, 

simpatično kako on to samo umije, zapovijed koja se izdaje prije bitke. Tom sam 

prilikom, u svome obraćanju u ime Hrvatske vojske njemu i našim nogometašima 

zaželio uspjeh i sreću, športski Bljesak i Oluju. Poželio sam im da dostojno brane 

naš povijesni, tisućljetni grb od crveno bijelih ili bijelo crvenih polja ( svejedno je 

li bijelo ili crveno početno polje, ispravno je i naše je jedno i drugo! ) pod kojim 

su i za kojeg su živjeli, borili se, žrtvovali i umirali naraštaji Hrvata, sanjajući 

ostvarenje samostalne Države i slobode. Samo u dvadesetome stoljeću poginulo 

je preko pola milijuna Hrvata. Bila je to pretežito pokošena hrvatska mladost, što 
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u prvome, što u drugom svjetskom ratu i krvavome poraću. Grb za koji su i pod 

kojim su pale devedesetih godina i u Hrvatskome domovinskom i obrambenom 

ratu tisuće branitelja. 

Mnogi su dakle da bi Hrvatska živjela, žrtvovali najdragocjenije što su imali, svoje 

živote, dijelove tijela i zdravlje. Iz pepela porušene i spaljene Domovine, iz krvi, 

znoja i suza hrvatskih ljudi, potkraj toga minula i tragična stoljeća, izrasle su 

mladice našega narodnog života. 

Na iznenađenje cijele svjetske javnosti i na radost hrvatskoga naroda naši 

nogometni vitezovi vratili su se te 1998. god., u Hrvatsku ovjenčani trećim 

mjestom, brončanom medaljom. Predsjednik Franjo Tuđman, utemeljitelj 

Republike Hrvatske i vrhovni zapovjednik pobjedničke Hrvatske vojske, tom je 

prilikom, između ostaloga, rekao: ”…Bili ste jedinstveni sa svojim nacionalnim 

bićem, s domovinskom i iseljenom Hrvatskom, s vama je bilo svih osam milijuna 

Hrvata sve vrijeme dok ste vodili športske bitke…”. 

Tako je onda govorio otac moderne Hrvatske, Franjo Tuđman, koji je smatrao da 

”nogometne pobjede oblikuju nacionalni identitet, koliko i ratovi”. Nesumnjivo 

da je živ i danas i večeras bi to ponovo izgovorio i radovao se ovome priznanju 

koje iz hrvatskih braniteljskih ruku prima izbornik hrvatske nogometne vrste, 

Zlatko Dalić. 

Hrvatsku nogometnu reprezentaciju, što je relativno manje poznato, FIFA 

(Svjetska nogometna federacija) priznala je 17. srpnja 1941. U otežanim, ratnim i 

ograničenim mogućnostima u kojima se tada Hrvatska nalazila, odigrano je 

dvadesetak utakmica. Potom je uslijedilo razdoblje komunističke Jugoslavije i 

gubitak hrvatskoga nogometnog suvereniteta, koji je, zahvaljujući pobjedi u 

Hrvatskome domovinskom ratu i uspostavi međunarodno priznate Republike 

Hrvatske, obnovljen 3. srpnja 1992. Hrvatskoj nogometnoj vrsti FIFA je ponovno 

potvrdila članstvo. Te 1992. god., Hrvatska je u svijetu bila 125., a pobjedničke 

1998. popela se na treće mjesto. Bio je to najveći napredak neke reprezentacije u 

povijesti FIFINE ljestvice. Uslijedili su nevjerojatni nogometni uspjesi. 

Pod vodstvom i ravnanjem Zlatka Dalića, Hrvatska je na svjetskome prvenstvu u 

Rusiji 2018. osvojila drugo mjesto i na oltar hrvatske, športske, nogometne slave 

donijela srebro. U Katru 2022. naša nogometna vrsta na čelu s Dalićem donijela 

je Hrvatskoj broncu i treće mjesto u najvažnijoj, kako se to kaže, sporednoj stvari 

na svijetu. Po planetarnoj popularnosti nogomet je sve, samo ne sporedan. Štoviše, 

u promidžbenom smislu ima diljem svijeta velik doseg i značenje i otvara 

mogućnosti međunarodne afirmacije na mnogim područjima političkoga, 

društvenog, pa i gospodarskog života. Po rezultatima smo u samome vrhu 

svjetskoga športa, daleko ispred puno brojnijih naroda i država. Doduše, važi 

pravilo da kvantiteta rađa kvalitetu i to je najčešće tako. Međutim, Hrvati su 

iznimka i već godinama na međunarodnoj sceni potvrda pravila; jedini smo u 

društvu nogometnih velesila. I ne samo u nogometu, već i u ostalim sportovima, 

poput rukometa, vaterpola… 

Nesumnjivo, da je tomu tako velike zasluge pripadaju Zlatku Daliću, čovjeku koji 

je iz njegova rodnoga Livna, nevelika mjesta i u našim hrvatskim razmjerima, a 

kamoli svjetskim, skromno, tiho i nenametljivo krenuo u osvajanje gotovo 
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nemogućeg, trenerskoga svjetskog vrha, na kojem je velikim talentom, čeličnim 

karakterom i umijećem pozicionirao ne samo sebe, već ono što je njemu 

najvažnije, a to je Hrvatska i svjetski uspjeh naše nogometne reprezentacije. 

Nakon plejade značajnih hrvatskih nogometnih izbornika u razdoblju naše 

državne samostalnosti do danas, predvodeći naše nogometaše donio je Domovini 

srebro i broncu zlatnoga sjaja. 

Na hrvatskome nogometnom zemljovidu posebnim su slovima upisana dva mjesta 

i u njima dvije osobe. Travnik i Miroslav Ćiro Blažević, trener svih trenera, Livno 

i Zlatko Dalić, izbornik svih izbornika. Jasno, ne smijemo zaboraviti ni Varaždin 

kao odabir Zlatkova srca i mjesta življenja. Da, Ćiro je 1998. započeo hrvatsku 

nogometnu epopeju. Zlatko Dalić ju je kolosalno nastavio. Spominjanjem, ne bez 

razloga, zemljovida nikako ne smijemo ispustiti iz vida integralnost, slogu i 

jedinstvo hrvatskoga naroda, bez kojih ne bi bilo ni hrvatske države, ni nogometne 

reprezentacije, ni izbornika, ni dodjele ovoga braniteljskoga priznanja za osobu 

godine 2022. I još puno toga ne bi bilo, ne bi bilo Hrvatske, a kome bi šumilo 

more naše sinje da Hrvatske nije, da Hrvatske nije, kaže pjesma… I to je tako. 

Zlatko Dalić je osvojeno treće mjesto na svjetskome prvenstvu posvetio 

braniteljima, svjestan upravo svega ovoga što sam spomenuo. Hvala mu u ime 

svih branitelja. Mogao je umjesto što njih spominje i njima zahvaljuje , lebdjeti u 

pobjedničkim visinama. Ali, on je umjesto takva lebdjenja u slavi i uživanja u 

vlastitome uspjehu i uspjehu naše reprezentacije, stvari stavio na svoje mjesto i 

pozvao narod na pobjednički put, na jedinstvo i povratak neprolaznim 

vrijednostima na kojima treba počivati naš nacionalni identitet, naša snaga i 

spremnost da se u ovim teškim i kriznim vremenima izborimo za kvalitetniji život 

i sigurnu budućnost hrvatskoga naroda i naše Države. 

Lik, život i djelo našega izbornika Zlatka Dalića resi Bogoljublje, domoljublje i 

čovjekoljublje. To troje je utkao u pobjedu u Katru i nenametljivo i skromno 

pozvao da kao narod slijedimo ove stožerne vrijednosti. Čestitamo mu na ovome 

priznanju, priznanju ”Osoba godine 2022., po izboru predstavnika brojnih Udruga 

proizašlih iz Domovinskoga rata, na čelu s Udrugom hrvatskih branitelja 

Domovinskog rata 91., koju neumorno vodi Mladen Pavković. Mi smo bili 

branitelji Hrvatske u ratu, on je pak s našim reprezentativcima branitelj, 

promicatelj i stjegonoša u miru. I neka Vas izborniče Daliću uz Božji blagoslov i 

zagovor Gospe Bistričke i Međugorske, kojoj često hodočastite, prate u životu i 

vašem djelovanju i stihovi znamenita hrvatskoga pjesnika Drage Ivaniševića: 

”….Hrvatska je riječ koju naučih od majke 

i ono u riječi mnogo dublje od riječi, 

ono dublje s Hrvatskom me veže, 

s Hrvatskom Hrvata, 

s patnjama njinim, 

sa smijehom i nadom, 

s ljudima me veže, 

te ja kao Hrvat brat sam sviju ljudi 

i kud god idem sa mnom je Hrvatska” 
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https://www.braniteljski-portal.com/ivan-tolj-na-dodjeli-priznanja-osoba-godine-

pod-pokroviteljstvom-ministarstva-branitelja-zlatko-dalic-izbornik-svih-

izbornika/  

https://biskupija-sisak.hr/biskup-vlado-sudjelovao-u-varazdinu-na-dodjeli-

priznanja-zlatku-dalicu/  

https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/33844-govor-generala-ivana-tolja  

https://hrvatskonebo.org/2023/02/03/govor-generala-ivana-tolja-na-svecanoj-

dodjeli-priznanja-zlatko-dalic-izbornik-svih-izbornika-osoba-godine-2022/  

https://www.tjedno.hr/bogoljublje-domoljublje-i-covjekoljublje-govor-generala-

ivana-tolja/  

https://bezcenzure.hr/toptema/govor-generala-ivana-tolja-na-svecanoj-dodjeli-

priznanja-uhbdr91-osoba-godine-2022-zlatku-dalicu-izborniku-svih-izbornika-u-

dvorani-palace-varazdinske-zupanije-2-2-2/  

https://portal.braniteljski-forum.com/blog/vijesti/govor-generala-ivana-tolja-na-

svecanoj-dodjeli-priznanja-uhbdr91-osoba-godine-2022-zlatku-dalicu  

https://bezcenzure.hr/sport/hrvatski-branitelji-su-zlatku-dalicu-urucili-iznimno-

priznanje/  

https://e-hercegovina.com/index.php/2023/02/03/branitelji-izabrali-dalic-je-

osoba-2022-godine/ 

https://fenix-magazin.de/iznimno-priznanje-hrvatski-branitelji-zlatku-dalicu-

urucili-priznanje-osoba-godina-2022/ 

https://www.youtube.com/watch?v=KF0QLJ4xlr0  

https://www.youtube.com/watch?v=uVkIIMT3gWQ  

https://www.youtube.com/watch?v=7rH3Mmfn03Q  
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MARKO JURIČ, DRAGOVOLJAC.COM, 2023. 

 
VELIKI USPJEH ČETNIČKO-HRVATSKE KOALICIJE  

 
Vjerojatno sam dosadan ponavljajući kako je najveći dokaz tko je u RH sluga 

svjetskim moćnicima koji su bili u Domovinskom ratu na strani fašističkog 

srpskog agresora ZDS. 

Ne mogu izravno reći da su protiv Domovinskog rata kada su hrvatski branitelji 

ponizili te njihove gazde pa im je jedino stalo da ponize branitelje i hrvatski narod 

zabranom pozdrava kojim je obranjena Hrvatska od fašističkog agresora uz 

istovremeno ne-zabranjivanje znamenja kojim su fašistički agresori izvršili brojna 

zvjerstva u Hrvatskoj. Poznato je da dva predsjednika kao stalno se nešto svađaju, 

ali su jedinstveni u iskazivanju ovog sluganstva svjetskim moćnicima! 

Zato sam dajem još tri teksta o tome. 
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PLENKOVIĆ OBEĆAO, PLENKOVIĆ ISPUNIO: 

KAŽNJAVA SE ZDS KAKO BI ETNO MENADŽER I 

ČUVAR TRGOVAČKE KOALICIJE BIO SRETAN I 

ZADOVOLJAN 
 

Plenković obećao, Plenković ispunio, tako bih počeo ovaj tekst, iako 

me prožimaju svakakve emocije i neće biti dobro da im se prepustim 

jer bih mogao biti “osuđen” od faktografa i inih Yugo nostalgičara, 

poduprtih velikosrpskim ideolozima koji i dalje gaje dalje ideju 

“𝘃𝗲𝗹𝗶𝗸𝗲 𝗦𝗿𝗯𝗶𝗷𝗲”. 

Sve što ima veze sa 𝐇𝐫𝐯𝐚𝐭𝐬𝐤𝐨𝐦, a da je pri tome u pozitivnom kontekstu, njima 

je apsolutno neprihvatljivo. 

Prisjetimo se posljednje kampanje HDZ-a pred parlamentarne izbore kada smo 

među inim obećanjima čuli i ono o zabrani ZDS. Kako smo ušli u izbornu godinu 

Plenković ispunjava i ovo nakaradno obećanje i kako bi etno menadžer i čuvar 

trgovačke koalicije bio sretan i zadovoljan. 

“𝐙𝐚 𝐝𝐨𝐦 𝐬𝐩𝐫𝐞𝐦𝐧𝐢” je postao veliki uteg i kamen spoticanja trgovačke 

koalicije i to je svima itekako jasno 

 

 
 

Plenković je vješto žonglirao cijeli ovaj mandat izbjegavajući ispuniti svoje 

predizborno obećanje dato koalicijskim partnerima. Izgleda da je, nažalost, došlo 

vrijeme da ispuni svoje predizborno obećanje stavljanjem spornog Zakona u 

proceduru o kažnjavanju ZDS i to drakonskim kaznama, a da pritom ne vodi 

računa o povijesnom značenju spornog im pozdrava. 

https://crodex.net/kako-je-petar-vidov-voditelj-faktografa-i-bivsi-novinar/
https://crodex.net/milorade-u-domovinskom-ratu-ubijeno-je-6-650-hrvatskih-civila-medu-njima-oko-400-djece/
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Kada se spominje ZDS svi pobrojani dušobrižnici ga dovode u kontekst NDH i 

Ustaša, a pri tome se zaboravljaju neosporne povijesne činjenice da u 19. stoljeću 

ban Josip Jelačić povikom „𝐙𝐚 𝐝𝐨𝐦!“ poveo vojsku iz Varaždina u bitku s 

Mađarima, vojska je odgovorila sa „Spremni“. 

Također „Za dom i narod Slavjanski“ korištena na memorijalnoj ploči posvećenoj 

Jelačiću u spomen događajima i njegovoj pobjedi u revolucionarnoj 1848. godini. 

Izraz „𝐙𝐚 𝐝𝐨𝐦“ prvi put se spominje u neutralnoj inačici, 1684. godine, u 

spjevu, Odjeljenje Sigetsko o opsadi Sigeta , kojeg je napisao Pavao Riter 

Vitezović 

Izraz se spominje i u operi, Nikola Šubić Zrinski koju je 1876. godine skladao 

Ivan Zajec, te u nekoliko brojeva književnog časopisa, Danica, iz 19. stoljeća. 

Izraz „𝐙𝐚 𝐝𝐨𝐦“ također je dokumentiran kao pozdrav u varaždinskom tjedniku, 

Hrvatsko jedinstvo, u broju iz 1939. godine. 

Međutim, poklonici velikosrpske ideje i poltroni Save Štrbca zanemaruju 

povijesnu povezanost Hrvatskog naroda i ZDS-a dovodeći pozdrav u kontekst II. 

svjetskog rata i NDH. To čak i mogu shvatiti jer njihova misija je jasna, ali da 

vlada koju predvodi HDZ-ov premijer inzistira i predlaže ovakav zakon je 

poražavajuće. 

Idemo malo demistificirati povezanost ZDS-a sa NDH-a 

Neosporna je činjenica da je za vrijeme NDH Ustaše kao legitimna vojska NDH 

koristila ZDS kao svoj pozdrav, također je neosporna činjenica da je vojska NDH 

počinila zločine, međutim, slijedom toga, Partizani na čelu sa Titom i KPJ počinili 

su neusporedivo veće zločine, i što smo učinili vezano za to? 

Jesmo li zabranili zvijezdu petokraku kao simbol pod kojim su se dogodili jedni 

od najtežih zločina u modernijoj povijesti? Nismo, naravno da nismo. 

Hoćemo pričati malo o periodu od 1945. do 1990. i zločinima koji su pod okriljem 

zvijezde petokrake učinjeni spram Hrvatskoga naroda i krilatice “bratstva i 

jedinstva naših naroda i narodnosti”? Pritom ne umanjujem stradanje i drugih 

naroda i neistomišljenika režima zločinca Tita i KP. Slijedom svega toga, a u 

kontekstu II. svjetskog rata možemo malo pričati o četničkom pokretu na čelu sa 

krvnikom Dražom Mihajlovićem. 

Trebamo li spominjati zločine koje su oni počinili? Mislim da ne trebamo, ali 

vidi čuda Plenković se nije sjetio zabraniti kokardu i ostala četnička obilježja. 

Zašto? Pametnome dosta! 

https://crodex.net/ovo-su-cetnici-u-hrvatskoj-policiji/  

Nadalje, povezanost ZDS i veličanstvenoga Domovinskog rata je nešto 

neraskidivo, ako to nekome nije jasno bojim se da bi kako narod kaže mogao 

¨”polomiti zube” na toj nejasnoći. Razumijem da Briselski ćato ne shvaća emociju 

kada pričamo o Domovinskom ratu, ali nije mi jasan general Tomo Medved. 

Generale vi ste vodili vojsku pod ZDS, gdje su naši vojnici ponosno jurišali na 

nerijetko puno jačega neprijatelja i svojom krvlju natopili ovu nam jedinu 

domovinu koju imamo i to pod Hrvatskim stijegom i ZDS. Zar ste to zaboravili 

general!? 

https://crodex.net/mlinaric-cipe-nikad-ostriji-necu-im-dati-mira-dok-se-ovo-ne-rascisti/
https://crodex.net/tito-je-osobno-naredio-ubojstvo-sirokobrijeskih-franjev/
https://crodex.net/tito-je-osobno-naredio-ubojstvo-sirokobrijeskih-franjev/
https://crodex.net/zasto-i-kako-su-1941-zaratili-cetnici-draza-i-partizani-tito/
https://crodex.net/ovo-su-cetnici-u-hrvatskoj-policiji/
https://crodex.net/andrej-plenkovic-bruxelleski-poslusnik-bez-nacije-vjere-i-ideologije/
https://crodex.net/zauvijek-otisao-jos-jedan-hrvatski-heroj-anto-zubak-ratnik-koji-je-prezivio-15-neprijateljskih-metaka/
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U Domovinskom ratu puno postrojbi je ZDS koristilo kao svoj pozdrav, iako je 

ZDS bio službeni pozdrav HOS-a i nalazi se na službenim insignijama. Pod ZDS 

smo se rađali, borili, umirali. Nema tog zakona, nema te vlasti koja će nas spriječiti 

da ga i dalje slavimo. 

Možete nas kažnjavati, a naposljetku i zatvarati jer malo ljudi u našoj državi će 

moći plaćati drakonske kazne predviđene nakaradnim Zakonom, ali 

#duh_nam_nećete_ubiti!!! 

https://crodex.net/otvoreno-pismo-branitelja-tomi-medvedu/  

 

https://crodex.net/plenkovic-obecao-plenkovic-ispunio-kaznjava-se-zds-kako-bi-

etno-menadzer-i-cuvar-trgovacke-koalicije-bio-sretan-i-zadovoljan/  

https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/34586-plenkovic-

obecao-plenkovic-ispunio-kaznjava-se-zds-kako-bi-etno-menadzer-i-cuvar-

trgovacke-koalicije-bio-sretan-i-zadovoljan 

  

https://crodex.net/6-prosinca-1991-srd-dubrovnik-pod-znakom-hos-a-obranjen-grad-a-hrvatska-ga-se-danas-odrice/
https://www.facebook.com/hashtag/duh_nam_ne%C4%87ete_ubiti
https://crodex.net/otvoreno-pismo-branitelja-tomi-medvedu/
https://crodex.net/plenkovic-obecao-plenkovic-ispunio-kaznjava-se-zds-kako-bi-etno-menadzer-i-cuvar-trgovacke-koalicije-bio-sretan-i-zadovoljan/
https://crodex.net/plenkovic-obecao-plenkovic-ispunio-kaznjava-se-zds-kako-bi-etno-menadzer-i-cuvar-trgovacke-koalicije-bio-sretan-i-zadovoljan/
https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/34586-plenkovic-obecao-plenkovic-ispunio-kaznjava-se-zds-kako-bi-etno-menadzer-i-cuvar-trgovacke-koalicije-bio-sretan-i-zadovoljan
https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/34586-plenkovic-obecao-plenkovic-ispunio-kaznjava-se-zds-kako-bi-etno-menadzer-i-cuvar-trgovacke-koalicije-bio-sretan-i-zadovoljan
https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/34586-plenkovic-obecao-plenkovic-ispunio-kaznjava-se-zds-kako-bi-etno-menadzer-i-cuvar-trgovacke-koalicije-bio-sretan-i-zadovoljan
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DR. SC. VLATKA VUKELIĆ, DRAGOVOLJAC.COM, 

2023. 

 
DR. SC. VUKELIĆ O ZAKONU O CIVILNIM 

STRADALNICIMA DOMOVINSKOG RATA: I DJECU 

SU UBIJALI, ZAR NE? 
 
21. studenoga 2020.  

 

Foto: doc. dr. sc. Vlatka Vukelić 

Iako je trebalo više od 20 godina, kako je i najavljeno, do kraja godine u javnu je 

raspravu pušten nacrt prijedloga Zakona o civilnim stradalnicima 

Domovinskog rata. Povod najave, u gotovo invokacijskoj maniri, bila je 29. 

obljetnica pogibije troje djece prognanika, među kojima i najmlađe žrtve 

Domovinskog rata, tromjesečnog Ivana Špoljarića. Troje poginule djece bili 

su prognanici iz plitvičkog sela Korana na početku velikosrpske agresije, a 

bili su smješteni u autokampu Grabovac. Poginuli su prilikom granatiranja 

prognaničkog autokampa 26. rujna 1991. 

Potpredsjednik Vlade i ministar hrvatskih branitelja Tomo Medved je na Spomen 

obilježje položio zajednički vijenac Hrvatskog sabora, Vlade RH i predsjednika 

Republike, istaknuvši tada kako su “njihovi su životi ovdje na današnji dan prije 

29 godina položeni na oltar domovine i mi nećemo dopustiti zaborav, a hrvatska 

će se budućnost uvijek graditi na povijesnoj istini”. 

 

https://narod.hr/wp-content/uploads/2020/11/vlatka-vukelic.jpg
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Zakon o civilnim stradalnicima Domovinskog rata okarakterizirao je tada kao 

“dug države prema nevinim žrtvama rata”. Uz to je naveo i kako će civilni 

stradalnici dobit pravnu sigurnost. 

Župnik Pecić tom je prilikom istaknuo: “Na zaborav nemamo pravo, ali ne radi 

osjećaja osvete ili mržnje, već radi ljubavi prema žrtvama koja obvezuje”. 

I uistinu, navikavši nelagodne teme zatirati pod tepih, tako smo gotovo smetnuli 

s uma ove najsvetije i najnevinije žrtve Domovinskoga rata. Bila sam pozvana 

uključiti se u projekt koji je već, gotovo u očaju, vapio za pravdom, koji se 

zapleo u imena, tragedije, datume, dok je istina i dalje bila ne izrečena. Iscrpljivali 

smo se pojmovima i terminologijom, ali naš je najveći zadatak bio pokrenuti 

institucije, pokazati koliko se sa strukom i na struku treba računati, jer mi znamo, 

želimo i možemo. 

Ovaj nacrt prijedloga Zakona ima neke svoje mane, baš kao i svaki, ali je 

inicijativa koju vrijedi pozdraviti. Možda nam pomogne u daljnjim istraživanjima, 

možda svoja prava potraže roditelji nekog ubijenog djeteta koje nije do sada 

upisano u službeni registar. Također, kod spornih elemenata zapravo i nema spora, 

jer biti će zanimljivo elaborirati dokaze o isključivo civilnom djelovanju na 

okupiranom području, a možda će ta svjedočanstva prokazati susjede koji nisu bili 

tako civilno nastrojeni, pa će ovaj Zakon pomoći u rasvjetljavanju nekih 

novih-stari slučajeva oko kojih se nadvio zakon šutnje. 

Ne bojte se. Jer najgore je iza nas. Mladi i mali nevini životi odavna su izgubljeni, 

a s ovime se spriječilo da budu zaboravljeni. Mišljenja sam kako nedostaje 

dimenzija pijeteta, no ona nije uobičajena u zakonskim formulacijama, ionako. 

Cilj ovoga zakona nisu materijalna prava koliko želja za ispravljanjem nepravde 

koja se nadvila u obliku zaborava te sam stoga i dalje mišljenja kako postoji 

potreba za spomendanom, pogotovo dječjih žrtava. Kroz spomendan i 

generacije koje dolaze naučile bi i razumjele što je žrtva i što je borba za 

preživljavanje tijekom i nakon takvih tragedija. 

Vjerujem i duboko se nadam kako će istina o više stotina ubijene hrvatske djece 

sada polako ući i u nastavni kurikul, možda baš kroz građanski odgoj, ako već 

nikako ne može kroz povijest. 

Javna rasprava po ovome nacrtu me zgrozila, jer su glavni „raspravljači“ bili 

gđa. Teršelić i Srpsko narodno vijeće, no kada oni već nemaju srama ili dužnog 

pijeteta, a što je vidljivo iz njihovih javnih komentara, nadam se kako će naše 

institucije imati mudrost i upornost za ispravljanjem nepravdi. 

* Dr. sc. Vlatka Vukelić docentica je na Odsjeku za povijest Fakulteta Hrvatskih 

studija Sveučilišta u Zagrebu. Bavi se temom djece stradale u Domovinskom ratu 

te je sudjelovala na simpoziju “Otvaranje imenika – Ubijena i ranjena djeca u 

Domovinskome ratu”, a na temu „Ukradeno djetinjstvo – djeca ubijena u 

Domovinskom ratu na području Sisačko-moslavačke županije“ održala i 

predavanje u Sisku. 

 

žhttps://narod.hr/hrvatska/dr-sc-vukelic-o-zakonu-o-civilnim-stradalnicima-

domovinskog-rata-i-djecu-su-ubijali-zar-ne  

https://narod.hr/hrvatska/dr-sc-vukelic-o-zakonu-o-civilnim-stradalnicima-domovinskog-rata-i-djecu-su-ubijali-zar-ne
https://narod.hr/hrvatska/dr-sc-vukelic-o-zakonu-o-civilnim-stradalnicima-domovinskog-rata-i-djecu-su-ubijali-zar-ne
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DRUŠTVO ZA ISTRAŽIVANJE TROSTRUKOG 

LOGORA JASENOVAC, ZAGREB, 2023. 

 

MOJ FELJTON O JASENOVCU 

Sa zapanjujućim otkrićima zaustavio je Slavko Goldstein u 

Jutarnjem listu, no ne i u Glasu Koncila 
 

 
 

Piše: IGOR VUKIĆ 

Prije ravno deset godina u Uredu predsjednika na zagrebačkom Pantovčaku 

održan je izvanredni sastanak svih savjetnika tadašnjeg predsjednika Ive 

Josipovića. Okupili su se za velikim stolom, pijuckali kavu dok je tajnica svakome 

dijelila po dvije stranice fotokopiranog novinskog teksta. Nakon što su se neko 

vrijeme savjetnici upoznavali sa sadržajem teksta, predsjednik Josipović upitao ih 

je pomalo dramatično podižući glas: „Jeste li vidjeli ovo? Recite mi! Kako da 'ovo' 

zaustavimo!“  

„Ovo“ što su savjetnici dobili pred sebe, bila su prva dva nastavka feljtona koji je 

pod zajedničkim naslovom „Zanemarene činjenice o jasenovačkom logoru“ te 

2013. počeo izlaziti u katoličkom tjedniku Glasu Koncila. Bio je to feljton kojem 

sam bio autorom. U to vrijeme sam još bio novinar kojeg bi dobar dio mojih 

https://drustvojasenovac.wordpress.com/
https://drustvojasenovac.wordpress.com/
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kolega - kad bi ih netko pitao o mojem svjetonazoru - svrstao na lijevu stranu 

hrvatskog političkog spektra.  

Feljton je bio rezultat prethodnog istraživanja iz dostupnih već objavljenih izvora 

(knjiga i članaka) i tek kraćeg vremena provedenog u arhivima. I već tada je 

sadržaj feljtona snažno odudarao od bilo čega ranije objavljenog o Jasenovcu. Već 

na letimično čitanje – kakvo su proveli Josipovićevi savjetnici – vidjelo se da 

logor u Jasenovcu nije opisan kao najgori „logor smrti“. 

Ne tako davno prije no što sam feljton ponudio za objavu nekom mediju, otkrio 

sam da u Hrvatskom državnom arhivu postoji određen broj autentičnih 

dokumenata nastalih u jasenovačkom logoru, a do tada ih nitko nije ni pregledao, 

a kamoli pokušao objaviti. Bilo je tu i mnogo originalnih dokumenata iz tog 

vremena koji su se manje ili više izravno odnosili na Jasenovac. Do tada je u 

javnosti prevladavala predodžba da o jasenovačkom logoru nema nikakvih 

dokumenata, da su izgubljeni, spaljeni, odneseni nekamo (npr. u Beograd), da su 

svakako nedostupni… Sugeriralo se kako su za razliku od Nijemaca, ustaše bili 

primitivci koji nisu ni znali kako se vode kartoteke i drugi uredski poslovi. I ja 

sam do tada tako mislio.  

Sve je to bilo daleko od istine. 

Za novinski feljton o jasenovačkom logoru, s mnoštvom podataka koji do tada 

nisu bili uvrštavani u takve priloge, bilo je dovoljno materijala. Već su i knjige 

objavljene do 1990. temeljitom čitatelju pružale obilje zanimljivih, a zanemarenih 

činjenica, koje su pokazivale sasvim drukčiju sliku zbivanja u Jasenovcu od one 

mitološke, nametnute javnosti.  

Kad sam skupio brojne izvorne podatke za novinsku seriju, pomislio sam da će 

nakon objave u nekim novinama svi brzo shvatiti kakva je Jasenovac zapravo 

prijevara. Očekivao sam kako će krenuti serija komentara, novinarskih i 

povjesničarskih potraga za podacima… Organizirat će se rasprave i sučeljavanja 

te će se razmjerno brzo jasenovački logora dovesti na mjesto na kojem više neće 

moći poslužiti kao gorivo za mržnju.  

Josipović odabrao šutnju da se ne širi istina 

Danas, deset godina kasnije, mora se priznati da je predsjednik Josipović imao 

dobre savjetnike. Nakon kratkog pregledavanja fotokopija novinskih stranica, 

savjetovali su mu neka uopće ne reagira na feljton i neka ne pokuša „zaustaviti 

Reuters“, odnosno seriju u Glasu Koncila. Znamo i da su neki odmah istaknuli da 

ja autor feljtona nisam do tada bio poznat po izmišljanju izvora svojih članaka pa 

je vjerojatno točno sve što sam napisao. Reagira li se javno, samo će se skrenuti 

pozornost na te činjenice. Bolje je sve ignorirati i djelovati tako da se činjenice iz 

feljtona ne prošire na medije srednje struje, odnosno, na opću javnost.  
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Svaka čast savjetnicima na njihovu poslu. Deset godina poslije i dalje se u glavnoj 

medijskoj i javnoj sferi o jasenovačkom logoru govori povijesno pogrešno, na 

način koji se govorilo i tada. Način je to koji odgovara vladajućoj politici, bez 

obzira što u širem smislu donosi štetu hrvatskim interesima.  
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Istodobno je to pokazatelj koliko je tvrdokoran taj jasenovački mit. Ne treba to ni 

čuditi. Mit je stvaran desetljećima pa ne može biti ni srušen preko noći. U njegovu 

obranu djelovale su tajne jugoslavenske službe, mediji, suci i tužitelji, „poštena 

inteligencija“... Nije se puno promijenilo ni poslije 1990., samo je brana 

rasvjetljavanju hrvatskih povijesnih kontroverzi postala nešto složenija i 

delikatnija.  

O tome ponešto govori i krivudavi put feljtona do novinskih stranica. Feljton koji 

je napokon objavljen te 2013. u Glasu Koncila u 22 nastavka, prvo je bio ponuđen 

Jutarnjem listu, otprilike početkom 2012. godine. U tom sam dnevniku radio kao 

novinar od 2001. do 2004. pa su znali kako se odnosim prema podatcima koje sam 

skupljao za tekstove. U prvi mah čak sam naišao na otvorena vrata. Urednik 

Jutarnjeg lista Davor Butković bio je vrlo zainteresiran za objavu feljtona. Čitao 

je mnogo o tim stvarima, znao je da su uvijek donosile izvrsnu nakladu, a 

iznenadilo ga je kada sam mu pokazao da su već ranije objavljene neke zbirke 

dokumenata koje drukčije prikazuju jasenovačku stvarnost. Činilo se kako je 

doista ozbiljno odlučio uvrstiti moj feljton u Jutarnji list. Dogovorili smo već i 

broj nastavaka feljtona pa čak i moj honorar. 

 

Goldstein Jutarnjem listu: Ono Vukićevo ne objavljujte ni pod koju cijenu!  

Nedostajala je samo jedna sitnica. Trebao sam otići kod Slavka Goldsteina, dati 

mu feljton na čitanje, i ako on kaže da može, idemo u objavu! 

Čitateljima Hrvatskog tjednika ne treba dodatno predstavljati Slavka Goldsteina. 

Reći ću ipak da se s njim tada moglo razgovarati o nekim povijesnim činjenicama, 

dok se s njegovim nasljednicima i povjesničarima srodnog svjetonazora danas ne 

može razgovarati. Slavko Goldstein bio je spreman i prihvatiti neku ocjenu nekih 

povijesnih zbivanja drukčiju od njegove, ako mu se podastru jasni dokazi.  

No objava tako nečega u dnevnom listu poput Jutarnjeg, nije dolazila u obzir. 

Imam pouzdane dokaze da je upravo on (premda je meni u lice govorio drukčije), 

urednicima Jutarnjeg lista savjetovao da ne objavljuju feljton. Slavko Goldstein i 

ja tako smo ostvarili sadržaj jednog aforizma: „Kad sretnem svog cenzora, uvijek 

izmijenimo nekoliko riječi“ 

Urednici Jutarnjeg nisu htjeli otvoreno reći da feljton neće biti objavljen. To je 

slobodarski, liberalni list, koji objavljuje sve što je važno i relevantno, 

potkrijepljeno čvrstim novinskim izvorima. Nema za nas tabua, ne bojimo se mi 

nikoga, ne, ne… Ali nakon par mjeseci zavlačenja bilo je i zadnjem naivcu (a tu 

sam negdje), jasno da od objave feljtona neće biti ništa. Potvrdio mi je to izravno 

i kolega s kojim sam radio u tim novinama koji mi je ispričao kako je Goldstein 

došao u redakciju i govorio da se „ono“ Vukićevo ne objavljuje ni po koju cijenu. 

I onda sam razmotrio mali broj mogućnosti koje su mi stajale na raspolaganju. 

Objaviti sve na internetu? Tko će to vidjeti u tom informacijskom moru. Sinula 
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mi je jedna naizgled neizvediva ideja: zašto ne bih pokušao u Glasu Koncila! Do 

tada ni u najluđim snovima nisam mogao zamisliti da bih ja, Igor Vukić, ikad 

objavio ikakav članak u Glasu Koncila! Ali u razmišljanju što bi se moglo učiniti 

pojavio se jedan puteljak: u Glasu Koncila urednik rubrika s povijesnim sadržajem 

bio je Tomislav Vuković, novinar i urednik koji je i sam ranije pisao o 

jasenovačkom logoru! I to vrlo inteligentno, savjesno prikupljajući dostupne 

dokumente. Urednik koji je shvaćao važnost pisanja i objavljivanja novih 

provjerljivih činjenica o tako važnoj temi. 

Nisam ga do tada upoznao niti negdje sreo i razgovarao s njim, ali procjena je bila 

točna. Premda smo se prvi put vidjeli u redakciji Glasa Koncila na Kaptolu, vrlo 

brzo je Vuković zaključio da je pred njim materijal vrijedan objave. Ispunio sam 

svaki njegov urednički zahtjev u doradi teksta i feljton je – zahvaljujući i 

tadašnjem glavnom uredniku Ivanu Mikleniću – mogao ugledati svjetlost dana.  

„Zanemarene činjenice o jasenovačkom logoru“, bio je zaista primjereni naslov. 

Uredniku i novinaru Tomislavu Vukoviću, koji svojim člancima u posljednje 

vrijeme obogaćuje i Hrvatski tjednik, nikada neću moći dovoljno zahvaliti na 

odluci da feljton uvrsti na stranice Glasa Koncila. 

 

Arsen Bauk najzaslužniji za našu registraciju 

Predsjednik Ivo Josipović pustio je dakle da feljton izlazi kroz tu cijelu 2013. 

godinu, ne poduzimajući neke represivne korake. Sa svojega je motrišta postigao 

časovitu korist i na temu nije brzo privučena osobito velika pažnja. Ali u 

demokratskom društvu ipak ne možete sve držati pod kontrolom. Feljton u Glasu 

Koncila privukao je pozornost male skupine povjesničara i ljubitelja povijesti koji 

su i sami već i ranije naslućivali pa i znali da negdje u arhivima postoje podatci 

objavljivani u pojedinim nastavcima. 

Malo po malo, počeli smo se upoznavati, povezivati i razmjenjivati informacije. 

Na jednom od seminara o povijesnim temama upoznali smo se dr. Stjepan Razum 

i ja. Razum je voditelj Arhiva Zagrebačke nadbiskupije. U Hrvatskom državnom 

arhivu upoznao sam povjesničare Stipu Pilića, profesora povijesti i zemljopisa u 

osnovnoj školi i Matu Rupića, zamjenika ravnatelja Memorijalnog centra 

Domovinskog rata. Povezali su me s paterom Vladimirom Horvatom, 

isusovačkim svećenikom, povjesničarom i filologom, kojemu je bilo veoma stalo 

da se rasvijetli jasenovačka povijest.  

Uskoro se javila se ideja o osnivanju udruge kojoj bi cilj bio istraživanje i javno 

predstavljanje provjerenih (a zanemarenih) podataka o Jasenovcu. Iduće godine, 

2014., osnovano je Društvo za istraživanje trostrukog logora Jasenovac. Za prvog 

predsjednika izabran je dr. Stjepan Razum, a meni je pripala dužnost tajnika. 

Među osnivačima društva bili su akademik Josip Pečarić, koji je još devedesetih 

vodio niz javnih polemika i objavio knjige u kojima je dovodio u pitanje službene 

brojeve žrtava Jasenovca, zatim dr. Josip Jurčević, koji je magistrirao na temu 
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jasenovačkih proturječja. Među osnivačima su bili i povjesničari dr. Stjepan 

Kožul, dr. Mato Artuković, mr. Mladen Ivezić, Vladimir Mrkoci, novinar 

Tomislav Vuković, inženjer Anto Periša i drugi. 

Društvo je posvećeno ozbiljnom povijesnom istraživanja logora od 1941.-1945., 

te zbivanjima nakon 1945., kao i svim nedovoljno istraženim i opisanim 

zbivanjima u Drugom svjetskom ratu i razdoblju nakon tog rata. Zagrebački Ured 

za udruge isprva je odbio registraciju naše udruge, ali nakon godinu dana 

postignuto je priznanje i društvo je pravomoćno upisano u registar. Važnu ulogu u 

postizanju registracije imao je tadašnji ministar uprave Arsen Bauk. Iako član 

SDP-a i koalicijske vlade na čelu s premijerom Zoranom Milanovićem, Bauk je 

primio predstavnike našeg društva i kao legalist prihvatio naše argumente. 

Usvojio je žalbu na odbijanje gradskog ureda pa potom i gradski ured nije imao 

kud, nego je upisao društvo u Registar udruga. Nije nam poznato je li i tadašnji 

premijer Milanović bio upoznat s našim problemima s upisom u registar i je li 

ministru Bauku dao neko svoje mišljenje o tome. Za sada vrijedi ocjena da je 

ministar Arsen Bauk, današnji zastupnik SDP-a u Hrvatskome saboru, 

najzaslužniji u vlasti za našu registraciju.  

Upis u registar omogućio nam je pravnu osobnost, otvaranje računa i normalno 

poslovanje poput drugih udruga. Omogućilo je prikupljanje donacija, izdavanje 

knjiga, plaćanje honorara suradnicima i sve drugo što čini rad jedne nevladine 

organizacije. Društvo je izdalo četiri knjige na temelju istraživanja arhivskih 

dokumenata o Jasenovcu. Prva je bila „Jasenovački logori - istraživanja“, 2015., 

u kojoj su bili radovi patera Vladimira Horvata, Igora Vukića te Blanke Matković 

i Stipe Pilića. Slijedio je 2018. „ Logor Jasenovac u Drugom svjetskom ratu“, 

englesko-hrvatsko izdanje, namijenjeno inozemnoj publici, osobito hrvatskome 

iseljeništvu, gdje se mladi već slabije služe hrvatskim jezikom pa im je od pomoći 

i engleska inačica. 

Zatim su izašle knjige „Razotkrivena jasenovačka laž“, 2019., u kojoj su radove 

o logoru objavili akademik Josip Pečarić i dr. Stjepan Razum. Prošle godine, 

2022., objavili smo „Stvarni Jasenovac“ knjigu Tomislava Vukovića. Na 

arhivskom sadržaju pregledavanom od 2011. do 2017., utemeljene su i moje 

knjige „Radni logor Jasenovac“ iz 2018. i „Jasenovac iz dana u dan – kronologija“ 

iz 2019., koje je su izašle u zagrebačkoj Nakladi Pavičić. Te se knjige prodaju u 

knjižarama i online i dan-danas te predstavljaju povijesno-publicističke bestselere 

s ostvarenom prodajom od više tisuća primjeraka. 

 

Klasić se odbio suočiti u studiju kod K. Vidović Krišto 

Treba li reći da čak ni objave takvih knjiga i publiciranje arhivskih materijala nisu 

još uspjele snažnije osvojiti središnji javni prostor? Ili možda ipak jesu. Barem - 

donekle. Već 2014. godine u izdanju Večernjeg lista objavljena je knjiga 

„Hrvatske kontroverze“ koja se prodavala na kioscima zajedno s novinama. Autor 
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joj je novinar i publicist Ivica Radoš. Zahvaljujući njegovu povijesnom 

obrazovanju i profesionalnoj hrabrosti, jedna četvrtina knjige bila je posvećena 

jasenovačkom mitu. Obrađen je kroz veliki intervju koji je vodio sa mnom i preko 

kojeg smo donijeli važne nove informacije o istraživanju Jasenovca. Premda je 

prije objave te knjižice u Večernjakovom uredništvu bilo velikih dvojbi, ipak je 

prevladala pametna odluka da se intervju objavi.  

Nakon čitanja tog intervjua javili su se ljudi koji su htjeli te informacije 

promovirati u svojim programima (na lokalnim radijskim i televizijskim 

postajama) i drugim medijima. Počela je suradnja s Hrvatskim tjednikom. Veliki 

iskorak dogodio se u proljeće 2018., nakon što je Naklada Pavičić objavila moju 

knjigu „Radni logor Jasenovac“. Bio sam pozvan u emisiju „Dobar dan Hrvatska“, 

koja se u poslijepodnevnim satima emitirala na Hrvatskoj televiziji. Urednica 

emisije bila je Karolina Vidović Krišto, danas saborska zastupnica i predsjednica 

stranke Odlučnost i pravednost. Njezina urednička odluka bila je sasvim 

razumljiva: u studio pozvati autora knjige koji obrađuje važnu i osjetljivu temu, a 

čija je promocija nekoliko dana prije u Novinarski dom dovela više oko 200 

znatiželjnika. Prema klasičnom novinarskom obrascu urednica je htjela da o 

sadržaju knjige i jasenovačkom logoru razgovaram s Hrvojem Klasićem, 

profesorom povijesti na Filozofskom fakultetu, koji se do tada u javnosti ponekad 

javio s izjavama i ocjenama Jasenovca. Svatko bi očekivao da će se sveučilišni 

profesor povijesti rado odazvati na javni razgovor o toj temi. 

Klasić je prvo pristao, a onda u zadnji čas odustao. Tako sam dobio priliku da u 

desetak minuta s novinarima-domaćinima izložim svoje viđenje zbivanja u 

logoru. Moram priznati da ni u snu nisam očekivao reakciju koja je uslijedila. 

Drugi dan je Dnevniku voditeljica Marta Šimić Mrzlečki pročitala je nekakvu 

patetičnu osudu mojeg nastupa koju je dobila od uprave HRT-a. Na brzinu je bilo 

sazvano Vijeće HRT-a gdje je trebala biti donesena odluka o trenutnom otkazu 

Karolini Vidović Krišto, a možda i još kome u organizaciji emisije. Srećom, vrlo 

razumnim istupima nekoliko članova Vijeća (Ivica Lučić i drugi), uz 

demonstracije koje je ispred HRT-a organizirao Hrvatski helsinški odbor (Ivan 

Zvonimir Čičak), u suradnji s braniteljskim udrugama (Zorica Gregurić, Josip 

Jurčević) i slobodarskim pojedincima poput profesora Nevena Elezovića, nije se 

dogodio najgori scenarij. Premda je većina sudionika emisije kasnije pod većim 

ili manjim pritiskom napustila HRT. A ja o sljedećoj prilici za sudjelovanje u 

programu javne televizije mogu samo sanjati. 

 

Huškačka kampanja srpskih Novosti, Dorh zaključio da naš rad nije sporan 

Naše društvo uspjelo je 2017. putem natječaja dobiti i potporu za svoj projekt 

istraživanja arhivske građe o jasenovačkom logoru. Bila je riječ o natječaju 

Ministarstva hrvatskih branitelja, a projekt je u prvoj godini dobio potporu od 50 

000 kuna. Iduće godine, dodijeljeno nam je 30 000 kuna. Premda se radi o 

relativno skromnim sredstvima u odnosu na ono što od države dobivaju različite 
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nevladine udruge, nama je potpora puno značila, a rezultati istraživanja su bili 

vrhunski. U Hrvatskom državnom arhivu pronašli smo dokumente o kojima nismo 

mogli ni sanjati! Cjelokupni zapisnik suđenja ustašama koji su u logoru pljačkali 

zatočenike! Popisi skupina od nekoliko stotina zatočenika puštanih iz logora i 

amnestiranih na pojedine važnije datume! I još mnogo takvih dokumenata koji su 

logor u Jasenovcu pokazivali u realnom svjetlu, drukčije od službenih otrcanih 

opisa kakvi se obično objavljuju u hrvatskim medijima kad se govori o Jasenovcu.  

A tim je medijima trebalo dvije-tri godine da otkriju što se događa. Iako su podatci 

o natječajima javni trebalo je neko vrijeme da se pokrene javna hajka. Prednjačio 

je list Novosti, glasnogovornik dijela vladajuće koalicije Plenković-Pupovac, sa 

serijom poluistinitih i klevetničkih napisa. Od novinarske etike da se razgovara i 

s napadnutom stranom, iako im je to ponuđeno, nije bilo ni zrnca. Pridružio se i 

Jutarnji list s pokojim priglupim komentarom. Sve zajedno dovelo je do reakcije 

tadašnje pučke pravobraniteljice Lore Vidović koja je od Državnog odvjetništva 

zatražila da pregleda naš rad (navodno nakon pritužbe jednog građanina) i 

pokrene službeni postupak protiv mene i društva. Od Vlade i premijera Andreja 

Plenkovića zatražila je obrazloženje zašto primamo državnu potporu. 

U Državnom odvjetništvu pregledali su slučaj koji im je prijavila 

pravobraniteljica, a vjerojatno i cjelokupni naš rad dostupan na našoj internetskoj 

stranici, u našim knjigama. Lako su na internetu dostupne i brojne izjave u 

televizijskim emisijama i na javnim tribinama. Lori Vidović potom je stigao 

odgovor da je Županijsko državno odvjetništvo zaključilo kako nisu ostvareni 

elementi kažnjivih djela koji bi predstavljali osnovu za njihovo daljnje postupanje. 

„Bez detaljnijeg pojašnjenja razloga ovakve odluke“, mrzovoljno je 

prokomentirala pučka pravobraniteljica u izvještaju za 2018. godinu, u koji je 

morala koja je uvrstiti i odgovor DORH-a. 

Vlada i premijer odgovorili su pak kako u našem projektu nema ništa sporno, jer 

smo ispunili sve natječajne uvjete! Bilo je to ugodno iznenađenje, ali i nije trebalo 

biti iznenađenje: mi smo doista ispunili sve uvjete i nije bilo razloga da naš projekt 

ne dobije kakvu-takvu potporu. Nakon što smo od DORH-a na pobudu Lore 

Vidović dobili odobrenje za naš rad, poveselili smo se da su napokon zapuhali 

neki dobri vjetrovi za naša povijesna istraživanja. 

 

Ministar Medved odbija pomoć, susret s Pupovcem 

Nedugo zatim uslijedio je obrat: na sljedećem natječaju Ministarstva hrvatskih 

branitelja našem projektu je uskraćeno financiranje! Prema su natječajni uvjeti bili 

isti kao i prije, a i naš projekt je imao iste elemente. Jednostavno je trebalo 

nastaviti u sljedeću projektnu fazu, kako je to bilo predviđeno natječajnim 

uvjetima. Prema Vladinoj odluci ostala je - koza cijela, a vuk(ić) gladan. Dobili 

smo i nekakvo obrazloženje da se takvim temama ne bi trebale baviti udruge 

građana, nego povijesni instituti!? Pa zašto onda raspisujete takve natječaje? Kad 
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se povijesni instituti zapravo ne bave takvim temama, onda je tu prostor za 

građansko društvo. Pa civilne udruge postoje jednim dijelom i zato da uskoče 

tamo gdje zakazuju institucije. 

No što je-tu je. Državna potpora našem društvu nije bila jedini, a ni glavni izvor 

financiranja našeg rada. Nastavili smo osloncem na mnogobrojne donatore iz 

Hrvatske i svijeta, koji su nas podupirali od srca i iz uvjerenja, s mnogo malih 

donacija, jer kad se male ruke slože… Svi prihodi Društva objavljivani su na 

stranicama registra neprofitnih organizacija pri Ministarstvu financija pa se svatko 

može uvjeriti s koliko smo novca postigli dosadašnje rezultate. 

Naravno, s novim uspjesima i objavama, stizali su i novi mrzitelji i napadači. Tako 

je jednom Milorad Pupovac, važna karika vladajuće koalicije, čak s govornice 

Hrvatskog sabora zatražio da DORH protiv mene provede postupak i da prema 

članku 325. Kaznenog zakona budem kažnjen do tri godine zatvora zbog negiranja 

genocida nad Srbima u Jasenovcu i ND Hrvatskoj. Kad sam ga jednom prilikom 

sreo i upitao nije li ga sramota da kao humanistički intelektualac traži zatvor za 

drugog humanističkog intelektualca i to zbog njegova pisanja i govora, Pupovac 

je kategorički zanijekao da je ikad takvo što tražio! Iako postoji snimka tog 

njegova zahtjeva. Toliko o hrabrosti i dosljednosti tog sveučilišnog profesora i 

saborskog zastupnika. 

Bez obzira na to mi smo nastavili raditi, istraživati i predstavljati naše radove na 

brojnim tribinama u Hrvatskoj, Bosni i Hercegovini, Njemačkoj, Sjedinjenim 

Američkim Državama, Argentini, Australiji... Uspio sam isposlovati i sad već 

legendarni nastup u programu beogradske Hepi televizije, gdje sam o Jasenovcu 

raspravljao s čuvenim Vojislavom Šešeljem i voditeljima Milomirom Marićem i 

Katarinom Korša. Kad god smo mogli dobiti priliku sudjelovali smo u 

programima regionalnih i lokalnih televizija kao što su zagrebački Z1, Televizija 

Slavonije i Baranje, televizije Četiri rijeke u Karlovcu. Od tiskanih medija snažnu 

potporu imali smo u Hrvatskom tjedniku, na čemu se uredniku Ivici Marijačiću i 

cijelom njegovu timu najtoplije zahvaljujemo. 

Vjerujemo da smo u tim nastupima i susretima na raznim mjestima uspjeli 

potaknuti i druge, napose mlade istraživače, da sami krenu u istraživanje obilja 

arhivske građe o tim proturječnim, ali izazovnim povijesnim područjima. Pomalo 

si laskamo uvjerenjem da smo dosta doprinijeli da se u javnosti već počela 

mijenjati percepcija događaja u Sisku i Jastrebarskom 1942., nakon slamanja 

partizanske skupine na planini Kozari i okolici. Čak i u nekim dijelovima tzv. 

ljevice u Hrvatskoj počinju se pojavljivati stavovi kako barem Jastrebarsko nije 

bio „logor za djecu“, već prihvatilište te kako su država i Caritas ipak zaslužni za 

zbrinjavanje djece. Vremenom će se potvrditi i u središnjoj javnosti prihvatiti i 

naši argumenti da je i Sisak bio dječje prihvatilište gdje je također djeci pružena 

najbolja moguća pomoć u tim ratnim okolnostima. 
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Kao što smo uvjereni da će tako biti i s našim opisima logora u Jasenovcu. Nije to 

bilo odmaralište, niti to tvrdimo, kako nam to neduhovito žele pripisati neki naši 

kritičari. Ali se ni broj njegovih žrtava ne može mjeriti u više desetaka tisuća, kako 

to govore službeni hrvatski muzeji, središnji mediji, većina političara i poneki 

površni povjesničar s Filozofskog fakulteta. Deset godina od prvog objavljenog 

novinskog feljtona djeluje kao dugo razdoblje, ali s obzirom na to koliko je dugo 

stvaran jasenovački mit i koliko je energije i novca u njega uloženo (i koliko se 

još svakog dana ulaže na mnogim stranama), deset godina je kratki rok za rušenje 

takve stamene konstrukcije. Nastavljamo s još jačim elanom, s uvjerenjem da će 

proces rastakanja mita biti nezaustavljiv i da će se još ubrzati do iduće godine, kad 

budemo slavili desetgodišnjicu osnutka Društva za istraživanje trostrukog logora 

Jasenovac.  

 

Igor Vukić  

 

Hrvatski tjednik, 27. travnja 2023.  
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MILANOVIĆ HVALI GRLIĆ-RADMANA, 

DRAGOVOLJAC.COM, 2023. 

 
KNJIGA STVARNI JASENOVAC TOMISLAVA 

VUKOVIĆA 

Donosi nove nepobitne dokaze da je Jasenovac bio radni logor u kojemu 

nije bilo masovnih serijskih ubojstava 

Autor knjige Tomislav Vuković u Hrvatskome je državnom arhivu provjerio i 

objavio autentične dokumente, zbog čega se zgražaju neki jugoslavenski apologeti 

i izraelski veleposlanik 

Autor ismijava Goldsteina kojega naziva kvazipovjesničarom. Mediji javljaju da 

je Goldstein nedavno isključen iz hrvatskog predstavništva u IHRI 

(Međunarodnoj udruzi za sjećanje na holokaust) pa ga očito sustiže znanstvena 

sudbina njegova izraelskoga pandana kvazipovjesničara Gideona Griefa, 

raskrinkanoga srpskoga lobista 

 

Piše: IGOR VUKIĆ 

 

Milo! Molim te da mi po primitku karte pošalješ gitaru s rezervnim žicama. Ja 

sam zdrav. I nadam se da ćemo se ponovno vidjeti! 

Tako je u studenome 1942. godine svojoj zaručnici pisao Rudolf Šlapak, zatočenik 

starogradiškog ustaškog logora. Iz njegove daljnje prepiske saznajemo da je gitara 

stigla i da s njom olakšava vrijeme kazne koju izdržava u logoru koji je 

predstavljao dio jasenovačkog logorskog kompleksa. Šlapak je kasnije zaista i 

pušten pa se oženio svojom ljubljenom zaručnicom i s njom proveo cijeli život. 

Glazbom se u logoru bavio i Vladimir Cvija, član Komunističke partije Hrvatske, 

koji je zbog protudržavne djelatnosti bio interniran u Jasenovcu. „Budući da sam 

po profesiji bio muzičar i svirao klarinet, bio sam član orkestra koji je formiran u 

logoru“, izjavio je Cvija pedesetak godina kasnije kad ga je hrvatska policija u 

samostalnoj Republici Hrvatskoj ispitivala u istrazi pripremajući sudski proces 

protiv Dinka Šakića. Cvijin iskaz nije se uklapao u službenu sliku zbivanja u 

Jasenovcu pa te 1998. godine nije ni pozvan kao svjedok na suđenje. 

Brojni slučajevi poput Šlapakovog ili Cvijinog, koji pokazuju realnu, životnu 

prirodu logora u Jasenovcu u Drugom svjetskom ratu, opisani su u novoj knjizi 

„Stvarni Jasenovac“, Tomislava Vukovića, dugogodišnjeg novinara Glasa Koncila 

i autora niza zapaženih knjiga povijesne tematike. Knjiga je izašla u nakladi 

zagrebačkog Društva za istraživanje trostrukog logora Jasenovac, a temelji se na 
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njegovu feljtonu o dokumentima iz jasenovačkog logora, objavljivanu u Glasu 

Koncila od ožujka do prosinca 2020. godine. 

Pripremajući feljton Vuković je učinio ono što bi svaki zainteresirani povjesničar, 

novinar, profesor suvremene povijesti pa i pučki pravobranitelj trebao napraviti. 

Nakon što se u javnosti počelo govoriti i pisati o postojanju arhivskih dokumenata 

koji pokazuju drukčiju sliku od službene, otišao je u Hrvatski državni arhiv s 

knjigama koje su ukazivale na te dokumente. Provjerio je ono što piše u knjigama 

– pomoću bilježaka na dnu stranice zatražio je od arhivista da mu potraže 

dokumente koji su tu navedeni. I eno ga: dokumenti su bili tamo, u arhivskim 

depoima!  

Vuković ih je još jednom pregledao, pročitao, fotografirao i objavio u svojem 

feljtonu. Vrhunski fact-checking (hrvatski: provjera činjenica), koji Faktografu ili 

pojedinim profesorima s Fakulteta političkih znanosti u Zagrebu ne bi pali na 

pamet ni u milijun godina! 

Reakciju na seriju u Glasu Koncila nije trebalo dugo čekati. Novinar Jutarnjeg 

lista Robert Bajruši zgražavao se i tražio od crkvene uprave da zaustavi objavu 

dokumenata o jasenovačkom logoru. Zahtjevom mu se pridružio i veleposlanik 

Izraela. Zaista strašno, u 21. stoljeću netko se usudio objavljivati autentične 

povijesne dokumente!  

Uredništvo Koncila naravno nije popustilo takvim površnim ocjenama i 

ucjenama, već je nastavilo objavljivati taj novinski niz, koji je sada ukoričen u 

knjigu koja ima i još dodatnog sadržaja. „Stvarni Jasenovac“ jasno pokazuje da je 

Jasenovac bio radni logor u kojem nije bilo serijskih, masovnih ubojstava pa u 

skladu s tim ni broj žrtava ne može biti velik. I svakako, znatno je manji od 

službenog „popisa“ koji vodi Javna ustanova Spomen područje Jasenovac.  

Bilo je umiranja od bolesti, bilo je kažnjavanja zbog bjegova i druge nediscipline, 

ali su pri tome stradavali i ustaše koji su, primjerice, pljačkali po okolnim selima 

pa i samovoljno uzimali stvari od logoraša. Knjiga je snažan poziv za daljnja 

istraživanja kako bi se napokon demontirao taj „jasenovački mit“, o čemu je 

nedavno pisano i u „Prilozima Hrvatske akademije znanosti i umjetnosti“. 

Uz više od 150 dokumenata, fotografija i faksimila, od koji su neki prvi put 

objavljeni, Vuković u knjizi donosi i niz ogleda i polemika sa zagovornicima lažne 

hrvatske povijesti, zavirujući iza komunističke i velikosrpske promidžbene 

zavjese. Osobito pri tome raščlanjuje radove, kako kaže „kvazipovjesničara“ Ive 

Goldsteina, koji je bezočno izmislio nekakvu „drobilicu“ kojom su navodno 

uklanjani posmrtni ostaci umrlih u Jasenovcu (pa zato jugoslavenski forenzičari 

1964. godine u opsežnim istraživanjima u Jasenovcu nisu uspjeli naći više od 470 

posmrtnih ostataka).  

Prema posljednjim informacijama Goldsteina pomalo stiže znanstvena sudbina 

njegova izraelskog pandana Gideona Greifa, (kvazi)povjesničara kojeg je Srbija 
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prije nekoliko godina platila da govori o Jasenovcu i Srebrenici, iako ni o jednoj 

od te dve stvari nije imao pojma. Greif je na kraju raskrinkan jer se prilikonio 

velikosrpskom opisu Srebrenice pa je osramoćen u njemačkoj javnosti i drugdje. 

Ivo Goldstein je pak, kako javljaju mediji, nedavno isključen iz hrvatskog 

predstavništva u IHRA-i (Međunarodnoj udruzi za sjećanje na holokaust) u koju 

ga je donedavno slala Vlada Republike Hrvatske. Ako je to istina, hrvatska vlada 

može upisati jedan mali plus. 

Možda je to naivan stav, ali uz priloge HAZU, to može biti znak nekog buđenja 

svijesti u vladinim krugovima kako je stiglo vrijeme da se aktivnije postave u 

raščišćavanju povijesnih kontroverzi. Onih koje im stranci često nabijaju na nos, 

a koje bi uz primjereno istraživanje išle bitno u korist hrvatskome narodu, a i 

vlasti.  

Nešto od toga može se nazrijeti i u riječima predsjednika Zorana Milanovića kad 

kaže kako je u razgovorima o hrvatskom pitanju u Bosni i Hercegovini bio 

zapanjen neznanjem kod europskih lidera. Slabo znanje imaju čak i oni koje su ti 

lideri odredili da pripremaju donošenje važnih odluka u tim pitanjima.  

Knjiga „Stvarni Jasenovac“, može pomoći u povećanju znanja o logoru u 

Jasenovcu – i kod stranih, ali i kod domaćih ljudi, od običnih čitatelja do onih na 

vlasti koji utječu na službeni odnos prema hrvatskoj povijesti. Vuković im je 

pokazao da dokumenti, koji govore jasno sami za sebe, postoje u arhivima i kako 

je do njih lako doći. Dio je prikazao u knjizi, koja se može nabaviti narudžbom na 

e-mail adresu: drustvo.jasenovac@gmail.com 

Igor Vukić 

 

OKVIR 

Tiskanje knjige omogućio hrvatski znanstvenik i dobrotvor dr. Ivan 

Hrvoić 

Ministarstvo branitelja Tome Medveda financira jugokomunističke udruge, a ne 

hrvatske istraživače 

Tiskanje ove knjige omogućeno je donacijom poznatog dobrotvora dr. Ivana 

Hrvoića, hrvatskog iseljenika i poduzetnika iz Kanade. Društvo za istraživanje 

trostrukog logora Jasenovac svoj rad temelji na privatnim donacijama i prodaji 

knjiga, što u ovim kriznim vremenima ne omogućava angažiranje većeg broja 

istraživača u arhivima. Ipak, uza sva ograničenja ovo je četvrta knjiga u nakladi 

društva, a njegovi članovi su člancima i javnim istupima jasenovačku temu u 

dobrom dijelu uspjeli nametnuti javnosti. Prije nekoliko godina društvo je uspjelo 

dobiti novac i na državnom natječaju pri Ministarstvu hrvatskih branitelja, upravo 

za projekt istraživanja arhiva. Unatoč tomu što su bili ispunjeni svi natječajni 

mailto:drustvo.jasenovac@gmail.com
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uvjeti, projekt je prekinut nakon dvije godine (ukupno je isplaćeno 80.000 kuna) 

jer su mediji poput Jutarnjeg lista i Pupovčevih Novosti pokrenuli hajku protiv tog 

istraživačkog rada. Na njihovoj strani angažirala se čak i tadašnja pučka 

pravobraniteljica Lora Vidović. Projekt je zaustavljen s obrazloženjem da bi se 

tim istraživanjem trebali baviti „povijesni instituti, a ne udruge građana“. No 

problem je što se instituti time ne bave pa je i smisao građanskog udruživanja da 

se popravi taj nedostatak. S druge strane udrugama koje se bave povijesnim 

sjećanjem na komunističke prvake, zločince i njihovu vojsku (tzv. antifašističke 

udruge), država svake godine dodijeljuje milijunske iznose. Nažalost, novac im 

stiže čak i iz Europske unije, unatoč deklaracijama (očito samo formalnim) o osudi 

komunističkog sustava. Bez obzira na sve to, istraživački projekt društva 

nastavljen je i s relativno skromnim sredstvima, a jedan od njegovih rezultata je i 

ova knjiga. 

Hrvatski tjednik, 09. 06. 2022. 
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LILI BENČIK 

ODGOVOR PROF. DR. SC. IVI GOLDSTEINU NA 

NJEGOV TEKST BESPUĆA REVIZIONISTIČKE 

ZBILJNOSTI 

 04/09/2023 
 

Ilustracija/isječak 

Čovjek koji ovako izgubi kontrolu nad svojim ponašanjem ne bi smijeo biti 

ni profesor, ni javna osoba. 

Prof. dr.sc. Ivo Goldstein svojim je primitivnim i prostačkim ponašanjem pokazao 

(psovao, urlao, tjerao, naguravao i vikao van, starijem gospodinu, članu Hrvatskog 

žrtvoslovnog društva) svu bijedu i teror komunističke ideologije: skučenost uma, 

totalitarno i jednoumno razmišljanje, diktaturu, netoleranciju, primitivizam i 

nekulturu. A taj i takav čovjek bio je profesor na Filozofskom fakultetu, 

podučavao je i ocjenjivao mlade ljude!18  

Kako on može studentima biti etički i moralni autoritet? 

Pokazao je očaj i bijes totalnog poraza u suočavanju sa istinom sa kojom ga je 

suočio general i saborski zastupnik Ante Prkačin. 

To može samo u Hrvatskoj, u kojoj nitko od javnih osoba ne snosi nikakvu 

odgovornost za svoje ponašanje, i izrečenu javnu riječ! 

 
18 https://youtu.be/c4cxf_lAJnY?si=E0RTJNtcuW9Y78Im 

https://youtu.be/c4cxf_lAJnY?si=E0RTJNtcuW9Y78Im
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Čovjek koji izvali notornu glupost o „drobilici kostiju“ ne može biti ni 

znanstvenik, ni profesor! 

Goldstein nije i neće nikada postati akademik HAZU, zbog svoje nesposobnosti i 

ideološke indoktrinacije koja mu ograničava znanstvenu objektivnost i stručnost. 

Profesor Brandt (mentor Ive Goldsteina) u knjizi Život sa suvremenicima, Zagreb, 

1996., str. 190–191. napisao je sljedeće: 

“Pokazalo se da temu dubinski uopće ne razumije, ali se veoma mnogo trudio da 

u časopisima objavljuje sitne priloge, da bi imao (kako bi sam govorio) što više 

publiciranih naslova. Neke od njih pokazivao mi je unaprijed, a kod jednog od 

njih ustanovio sam da u bilješkama navodi ne samo pisce i djela koje nije pročitao, 

nego i pisce koji ne postoje niti su ikada postojali. Na moj prigovor odgovorio je: 

‘Tako to rade svi, pa zašto ne bih i ja!’ To mi je toga čovjeka razotkrilo do kraja 

kao pripravna na falsificiranje i znanstveno nepoštenje, i ja sam digao ruke od 

njegova daljega znanstvenog razvitka.” 

Kao veleposlanik u Francuskoj sramotio je Hrvatsku 

Njegov veleposlanički mandat u Parizu bio je popraćen općim zgražanjem. 

Prigovoreno mu je diletantsko baratanje francuskim jezikom i odsutnost 

diplomatskih kompetencija i vještina čime je diplomatski osramotio Hrvatsku te 

držanje uokvirene fotografije Josipa Broza Tita, predsjednika države koja ne 

postoji, u sobi za prijem hrvatskog veleposlanstva.19  

Takav čovjek nađe se pozvan prozivati dr. Franju Tuđmama i optuživati ga za 

širenje i jačanju povijesnog revizionizma u Hrvatskoj, zatiranje hrvatskog 

antifašizma i zamislite sa „natruhama antisemitizma“ što je „znanstvenik“ 

Goldstein vidio iz Tuđmanove knjige „Bespuća povijesne zbiljnosti“ 

I ne samo to nego i teze o genocidnosti hrvatskog naroda po jasenovačkom 

srpskom mitu, koji je počeo sa 1 300 000 žrtava, pa pao na 800 000 , pa je dr. 

Tuđman srušio tezu od 700 000 žrtava, da bi se zacementirala brojka od 83 145 

ubijenih usprkos dokazima da su na popisu čak i ljudi koji uopće nisu bili u 

Jasenovcu i ljudi stradali u drugim logorima. 

Tako manipulirati sa ljudima kao da su krumpiri u milijunskim brojkama, pa 

smanjivati i krivotvoriti popise, lagati da bi se generalizirajući Hrvate proglasilo 

genocidnima može se samo iz mržnje, velike mržnje prema hrvatskom narodu i 

Hrvatskoj državi. 

„Znanstvenik Goldstein koji citira autore koji ne postoje, iz knjiga koje ne postoje 

govori o povijesnom revizionizmu?! Upravo on je taj koji svako preispitivanje 

jugoslavenske lažne povijesti, proglašava povijesnim revizionizmom. Međutim 

da je istinski znanstvenik znao bi što je povijesni revizionizam, citiram James M. 

McPherson : 

 
19 https://www.index.hr/vijesti/clanak/Losa-gramatika-i-potpuno-konfuzni-odgovori-Francuski-

biseri-naseg-ambasadora-u-Parizu/665870.aspx 

https://www.index.hr/vijesti/clanak/Losa-gramatika-i-potpuno-konfuzni-odgovori-Francuski-biseri-naseg-ambasadora-u-Parizu/665870.aspx
https://www.index.hr/vijesti/clanak/Losa-gramatika-i-potpuno-konfuzni-odgovori-Francuski-biseri-naseg-ambasadora-u-Parizu/665870.aspx
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„…Beskrajna potraga povjesničara za razumijevanjem prošlosti, odnosno 

revizionizma, jest ono što povijest čini vitalnom i svrhovitom. Bez povjesničara 

revizionista koji se bave istraživanjem novih izvora i postavljaju nova pitanja, 

ostali bismo zatočeni u zamkama stereotipa“ 

U knjizi „Jasenovac i poslijeratni jasenovački logori“ autori prof. Stipo Pilić i 

mr.sc. Blanka Matković razotkrili su svu lažljivu i manipulativnu povijest oko 

Jasenovca i potkrijepili dokumentima pregledanim u arhivima i muzejima u 

Hrvatskoj, Sloveniji, BiH I Ujedinjenom Kraljevstvu (London). 

Jasenovac je iskorišten kao geostrateška točka srpske osvajačke politike na 

zapadu. Od Garašaninova Načertanija, preko Valerijanova memoranduma i 

Homogene Srbije Stevana Moljevića, do Memoranduma SANU i Srpskog sveta. 

Stipo Pilić i Blanka Matković odgovorili su znanstveno, dokumentima i dokazima 

na neistine Slavka Goldsteina koje je napisao u pamfletu „Jasenovac-tragika, 

mitomanija, istina“ . Dokazali su da Goldstein nema pojma o znanstvenim 

metodama povijesnih istraživanja, a da jako dobro poznaje metode prešućivanja, 

izmišljanja i konstruiranja. ( str.502-521 knjige Jasenovac i poslijeratni 

jasenovački logori) 

Ne zna „znanstvenik“ Goldstein da je dr. Tuđman strukturu upravljanja logorom 

Jasenovac preuzeo od dr. Ante Cilige koji je opisao za vrijeme dok je bio zatočen 

u Jasenovcu i u logoru napisao Štorice iz Proštine na čakavskom narječju. 

Dr. Ante Ciliga u svojoj knjizi Sam kroz Europu u ratu, 1939-1945, 20 u dijelu 

Jasenovac–ljudi pred licem smrti, uspomene iz logora , opisuje unutarnji ustroj 

upravljanja logorom, koji su činili Židovi. 

„Znanstvenik“ prof.dr.sc. Ivo Goldstein može samo u Hrvatskoj tako pisati i 

govoriti. U Hrvatskoj u kojoj nije provedena lustracija i stvarno odbačena 

jugoslavenska lažna povijest i jugoslavenske lažne vrijednosti. A trebale su biti 

odbačene i odstranjene! 

Ustavna Odluka o raskidu svih državno-pravnih sveza sa SFRJ od 

8.listopada 1991.godine 

Početi ću sa osnovnim dokumentom po kojemu je Hrvatska raskinula sve državno-

pravne sveze sa SFR Jugoslavijom, a kojega se vladajuće garniture ne drže: 

8. listopada 1991. godine u podrumu Inine zgrade u Šubićevoj ulici u Zagrebu, 

donesena je Odluka o raskidu državno-pravnih sveza Republike Hrvatske s 

ostalim republikama i pokrajinama bivše SFRJ. Na toj saborskoj sjednici 

izglasano je i 15 zakona potrebnih za oživotvorenje samostalne i suverene 

Republike Hrvatske.21  

 
20 https://www.mojatvrtka.net/udruga-dr-ante-ciliga/ 

21 https://narodne-novine.nn.hr/clanci/sluzbeni/1991_10_53_1265.html NN 53/1991 

https://www.mojatvrtka.net/udruga-dr-ante-ciliga/
https://narodne-novine.nn.hr/clanci/sluzbeni/1991_10_53_1265.html
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ODLUKA 

1.Republika Hrvatska od dana 8. listopada 1991. godine raskida državno-pravne 

sveze na temelju kojih je zajedno sa ostalim republikama i pokrajinama tvorila 

dosadašnju SFRJ, 

2.Republika Hrvatska odriče legitimitet i legalitet svim tijelima dosadašnje 

federacije – SFRJ, 

3.Republika Hrvatska ne priznaje valjanim niti jedan pravni akt bilo kojeg tijela 

koje nastupa u ime bivše federacije – SFRJ, 

Ova odluka stupa na snagu u trenutku njezina donošenja, 8. listopada 1991.godine. 

Zar nije revizija povijesti : 

1.Kada Hrvatski Sabor izglasa Zakon o državnim praznicima, i proglasi 

22.lipanj Danom antifašističke borbe ? 

Lažni dan antifašističke borbe, jer se toga dana nije ništa dogodilo u Brezovici, 

što je priznala i Kristina Ikić Beniček u svom govoru u Brezovici 22.lipnja 

2023.godine22  

Prva pobuna protiv fašizma u Europi bila je Proštinska buna u Istri 1921.godine 

Lojzo Buturac , živi svjedok pisao je predsjednici Kolindi Grabar Kitarović da 

nešto učini kako bi se ukinuo lažni dan antifašizma, 22. lipnja, jer se toga dana 

1941. godine nije baš ništa važno dogodilo. Spomenuo je kako se svake godine 

22. lipnja u šumi Brezovici kod Siska okupljaju neki tobožnji antifašisti i 

obilježavaju očitu izmišljotinu kličući Titu, krvniku hrvatskoga naroda. Hitler je 

na taj dan, 22. lipnja 1941. prekršio sporazum o nenapadanju sa Staljinom i zaratio 

sa SSSR-om. U Hrvatskoj se toga dana nije dogodilo ništa značajno, pogotovo ne 

u Brezovici, što je lažno napisao Goldstein u jednoj svojoj knjizi. 

U sisačkoj gradskoj knjižnici postoji knjiga autora Matovina-Božić koji 1941. 

godinu opisuju po riječima tadašnjih komunista i prvoboraca i kome je do istine, 

lako mu je dostupna. Žalosno je da ipak na to okupljanje dolaze i predstavnici 

Grada i Županije, iako Siščani dobro znaju da je sve to najobičnija laž.23  

2. Kada registriraju udrugu SABA RH, a oni javno objave da 

su sljednici SUBNOR-a Jugoslavije citiram : 

„Savez antifašističkih boraca i antifašista Republike Hrvatske (SABA RH) je 

pravni slijednik Saveza udruženja boraca narodnooslobodilačkog rata Hrvatske 

(SUBNOR H) osnovanog 16. svibnja 1948., koji je na Skupštini održanoj 16. 

travnja 1992. promijenio ime u Savez antifašističkih boraca Republike Hrvatske 

 
22 https://www.antifasisticki-vjesnik.org/hr/vijesti/3/Kristina_Ikic_ Banicek_Nema_sre/498/ 
23 https://www.hkv.hr/hrvatski-tjednik/34789-l-buturac-price-o-antifasistima-u-brezovici-i-o-

logoru-za-djecu-u-sisku-najobicnije-lazi. 

html?fbclid=IwAR3HgVQLkYaQc1ExNwkdUJTmwyX0dEQXhjJHp45TUL8SuiYQixLNFZGCY

bU 

https://www.antifasisticki-vjesnik.org/hr/vijesti/3/Kristina_Ikic_%20Banicek_Nema_sre/498/
https://www.hkv.hr/hrvatski-tjednik/34789-l-buturac-price-o-antifasistima-u-brezovici-i-o-logoru-za-djecu-u-sisku-najobicnije-lazi.%20html?fbclid=IwAR3HgVQLkYaQc1ExNwkdUJTmwyX0dEQXhjJHp45TUL8SuiYQixLNFZGCYbU
https://www.hkv.hr/hrvatski-tjednik/34789-l-buturac-price-o-antifasistima-u-brezovici-i-o-logoru-za-djecu-u-sisku-najobicnije-lazi.%20html?fbclid=IwAR3HgVQLkYaQc1ExNwkdUJTmwyX0dEQXhjJHp45TUL8SuiYQixLNFZGCYbU
https://www.hkv.hr/hrvatski-tjednik/34789-l-buturac-price-o-antifasistima-u-brezovici-i-o-logoru-za-djecu-u-sisku-najobicnije-lazi.%20html?fbclid=IwAR3HgVQLkYaQc1ExNwkdUJTmwyX0dEQXhjJHp45TUL8SuiYQixLNFZGCYbU
https://www.hkv.hr/hrvatski-tjednik/34789-l-buturac-price-o-antifasistima-u-brezovici-i-o-logoru-za-djecu-u-sisku-najobicnije-lazi.%20html?fbclid=IwAR3HgVQLkYaQc1ExNwkdUJTmwyX0dEQXhjJHp45TUL8SuiYQixLNFZGCYbU
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(SAB RH), na Skupštini održanoj 27. studenog 1997. u Savez antifašističkih 

boraca Hrvatske (SAB H), a na Skupštini održanoj 7. veljače 2002. u Savez 

antifašističkih boraca i antifašista Republike Hrvatske (SABA RH). 

SUBNOR je, sljednik Narodno-oslobodilačke vojske Jugoslavije-NOV, a 

NOV je preimenovan u JNA, koja je bila agresor na Hrvatsku , onda je 

logičan zaključak SABA RH, da je kao sljednik NOV Jugoslavije agresor na 

Hrvatsku! 

Pitanje je kako je moguće da su postali punopravni član Svjetske federacije bivših 

boraca (FMAC), kada nisu bili u antifašističkom pokretu (jer nisu ni mogli zbog 

godina), nisu bili borci NOB-a, niti su uopće sudjelovali u 2.svjetskom ratu? 

Piše u programskim ciljevima; okupljanje sudionika Narodnooslobodilačke borbe 

bez obzira na dob i spol! Zar su Franjo Habulin i njegov zamjenik sudionici 

Narodnooslobodilačke borbe? Nemoguće s obzirom na godine! 

Predsjednik SAAB-a Franjo Habulin rođen je 1957.godine, znači 12 godina nakon 

završetka 2.svjetskog rata. Njegov zamjenik Josip Milat, koji redovno proziva 

Crkvu za fašizam, rođen je 1938.godine, znači imao je tri godine kada je počeo 

rat, a sedam kada je završio. Njihova protukandidatkinja Iva Marčetić, još 

apsurdnije, rođena je 1982.godine. E to su vjerodostojni borci NOB-a u 

2.svjetskom ratu!? Čista sprdačina! 

3. Deklaracija o antifašizmu24  

Koju je izglasao Hrvatski sabor, u povodu 60. obljetnice pobjede nad fašizmom, 

koja se obilježava u Europi i cijelom svijetu, potvrđuje antifašističku demokratsku 

utemeljenost i opredijeljenost Republike Hrvatske i hrvatskog društva te duboku 

privrženost vrijednostima suvremene demokracije. 

Međutim u toj Deklaraciji sporan je članak 8 Deklaracije. Taj članak nije moguće 

provesti i to su zastupnici trebali znati, a ne dizati ruku za tako nešto nemoguće. 

8. Poziva državna tijela i javne institucije na objektivno, 

cjelovito i nepristrano sagledavanje povijesnog razdoblja 

Drugog svjetskog rata i antifašizma u Republici Hrvatskoj, 

ne izjednačavajući antifašistički pokret s ideologijom 

komunizma. 

To je nemoguće razdvojiti, nemoguće je da bivši komunisti objektivno, cjelovito 

i nepristrano sagledaju , jer oni negiraju zločine koje su počinili tijekom i poslije 

rata u ime komunističke ideologije. 

Nemoguće je, jer se nije događalo odvojeno i nisu bili različiti ljudi, nego su isti 

ljudi sudjelovali u isto vrijeme. Ispočetka su bili antifašisti i onda su zbog 

 
24 https://narodne-novine.nn.hr/clanci/sluzbeni/2005_04_51_971.html NN 51/2005 

https://narodne-novine.nn.hr/clanci/sluzbeni/2005_04_51_971.html
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osvajanja vlasti postali fašisti, jer su koristili fašističke metode likvidiranja 

neistomišljenika. 

A u članku 9. Poziva državna tijela da zakonskim sredstvima i djelatnošću čuvaju 

i unaprjeđuju antifašističke stečevine, vrijednosti i opredjeljenja hrvatskog društva 

i Republike Hrvatske te rade na očuvanju dostojanstva i skrbi nad sudionicima 

antifašističke borbe, na očuvanju antifašističke spomeničke baštine kao općeg 

kulturnog dobra i na ukupnoj zaštiti i afirmaciji temeljnih vrijednosti antifašizma 

kao zalog civilizacijske budućnosti i demokratskog europskog opredjeljenja. 

I eto kontroverze u Rezolucija Europskog parlamenta od 19. rujna 2019. o 

važnosti europskog sjećanja za budućnost Europe 

(2019/2819(RSP))(2019/2819(RSP)), 

članak 17. izražava zabrinutost zbog kontinuirane upotrebe simbola totalitarnih 

režima u javnom prostoru i u komercijalne svrhe te podsjeća na to da je nekoliko 

europskih zemalja zabranilo upotrebu i nacističkih i komunističkih simbola; 

Članak 18. napominje da u javnim prostorima nekih država članica (parkovima, 

trgovima, ulicama itd.) i dalje postoje spomenici kojima se veličaju totalitarni 

režimi, što otvara put iskrivljivanju povijesnih činjenica o posljedicama Drugog 

svjetskog rata i propagiranju totalitarnog političkog sustava; 

Hrvatski Sabor po Deklaraciji o antifašizmu nalaže čuvanje partizanskih 

jugoslavenskih spomenika, a EU Parlament nalaže da ih treba ukloniti!? 

Što znači da je Hrvatski Sabor Deklaracijom o antifašizmu abolirao zločine 

komunizma i zato nema osude komunizma i komunističkih zločinaca iako ih je 

EU Parlament osudio! 

Naime mnogi su „zaboravili“ da je NOB, bila i socijalističko -marksistička 

revolucija za promjenu društvenog i državnog sistema; 

Narodnooslobodilačka borba bila je organizirana i vođena pod vodstvom 

Komunističke parije Jugoslavije i njenog doživotnog predsjednika, Josipa Broza 

Tita. 

Predsjednik Komunističke partije Jugoslavije bio je Josip Broz Tito, a ujedno i 

Maršal Narodnooslobodilačke vojske Jugoslavije, koja je 1.ožujka 1945.godine 

preimenovana u Jugoslavenska narodna armija, JNA, odlukom Vrhovnog 

zapovjednika NOV i POJ, maršala Jugoslavije Josipa Broza Tita. 

Predsjednik FNRJ, pa poslije SFRJ bio je doživotno Josip Broz Tito ( umro 

4.svibnja 1980. godine) 

Vladao je jednopartijski režim Komunističke partije Jugoslavije, preimenovane u 

Savez komunista Jugoslavije, na čelu sa J.B.Titom. 

Pa izvolite ODVOJITE komunizam od antifašizma u Jugoslaviji!? Koji su to 

bili antifašisti, a da nisu bili članovi KPJ ili obrnuto? 
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Tako su komunisti postali „ čisti“ antifašisti bez odgovornosti za počinjene zločine 

u tijeku i nakon ratnih operacija. I evo uspjelo im je da im djedovi i očevi nikada 

ne odgovaraju za počinjena zločine. 

Još jedan prijepor u zbivanjima nakon komunističkog osvajanja vlasti, namjerno 

ne pišem, oslobođenja 1945.godine, jer nisu donijeli slobodu, već progone , ovaj 

put na ideološkoj osnovi. 

Pitanje je, ako su se kao pobjednici osvetnički ponašali prema agresorima 

Talijanima, Nijemcima, i domaćim ustašama, četnicima i dr. što bi se nekako 

moglo i razumjeti, ali zašto su u Istri domaće ljude i svećenstvo ubijali i bacali u 

fojbe? 

Goldstein masovne ratne zločine počinjene nad zarobljenim pripadnicima 

ustaških i domobranskih postrojbi i hrvatskim civilima – opisuje kao 

“revolucionarnu pravdu” (?!) – za njega je opravdana osveta pobjednika “koja je 

kulminirala u svibnju 1945. godine“ (Ivo GOLDSTEIN, “Povijesne okolnosti 

Bleiburga i Križnoga puta”, Bleiburg i Križni put 1945. : zbornik radova sa 

znanstvenoga skupa, Zagreb 12. travnja 2006., 

Ali u Istri nije bilo ni ustaša, ni četnika , ni domobrana!25  

Istrani su bili protivnici fašizma, nacizma, na strani NOB-a, Istarsko svećenstvo 

udruženo u „ Zbor svećenika svetog Pavla za Istru“ njih 55 potpisalo je 

„Spomenica hrvatskog svećenstva u Istri“ da Istra pripada Hrvatskoj, odnosno 

tada FNRJ. 

S jedne strane, istarsko hrvatsko svećenstvo je bilo dobrodošlo da se zalaže pred 

saveznicima za pripojenje Istri Hrvatskoj i Jugoslaviji, a s druge pak, trebalo je 

zatrti to isto svećenstvo svim sredstvima. Nakon potpisivanja Mirovnog 

sporazuma u Parizu 10. veljače 1947.godine počeo je progon svećenika; 

višegodišnje robijanje i strašnog ubojstva svećenika Miroslava Bulešića. 

Je li to antifašizam? 

Virtualni muzej antifašizma 

Nedavno je otvoren virtualni muzej antifašizma, financiran od Ministarstva 

branitelja. „Projekt financiran sredstvima Ministarstva hrvatskih branitelja 

vrijedan 20.000 eura, koji je pokrenuo Savez antifašističkih boraca i antifašista 

Hrvatske (SABA RH)“26  

Utrošeno 20 000 eura za što? Za prikrivanje zločina komunističkog režima i 

veličanje zločinaca i sljednika agresora na Hrvatsku? 

20 000 eura manje za hrvatske branitelje? 

 
25 https://nasiljudi-gentenostra.hr/vijest/partija-iskoristila-a-zatim-se-rijesila-domoljubnog-

istarskog-svecenstva-treci-dio/4166 
26 https://sabh.hr/pokrenut-virtualni-muzej-hrvatskog-antifasizma/ 

https://nasiljudi-gentenostra.hr/vijest/partija-iskoristila-a-zatim-se-rijesila-domoljubnog-istarskog-svecenstva-treci-dio/4166
https://nasiljudi-gentenostra.hr/vijest/partija-iskoristila-a-zatim-se-rijesila-domoljubnog-istarskog-svecenstva-treci-dio/4166
https://sabh.hr/pokrenut-virtualni-muzej-hrvatskog-antifasizma/
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Tko je bio agresor na Hrvatsku? Srbija i JNA 

JNA je nastavak partizanskih jedinica iz NOB-a. Narodno-oslobodilačka vojska 

Jugoslavije 1.ožujka 1945.preimenovana je u Jugoslavensku narodnu armiju.27  

SAAB RH je po njihovu Statutu njihov sljednik Saveza udruženja boraca 

Narodno-oslobodilačkog rata SUBNOR-a Hrvatske, pa je tako službeno 

registriran sljednik agresora na Hrvatsku, a to je JNA! Apsurd nad apsurdima, 

čista sprdačina! 

Kada se urednik HT -a obratio Ministru Medvedu sa pitanjem zašto ministarstvo 

taj Muzej financira, Franjo Habulin je izjavio ; 

“Ja obično ove ekstremno desne portale, osobe, novine ne želim komentirati, Ne 

želim s njima polemizirati. Ne želim s njima polemizirati, oni za mene ne postoje. 

Imaju se pravo ljutiti, iako – po meni – nemaju pravo biti u javnom prostoru, 

nemaju pravo lagati! Nitko nema pravo lagati.” 

A tko više laže od SABA RH i njegova rukovodstva. Odjednom su veliki borci za 

ljudska prava, antifašisti, koji čak sebe vide u temeljima Hrvatske kroz 

partizansku vojsku, a sljednici su JNA, koja je bila agresor na 

Hrvatsku???Apsurdno! 

Lili Benčik/hrvatskepravice 

https://bezcenzure.hr/vlad/odgovor-prof-dr-sc-ivi-goldsteinu-na-njegov-tekst-

bespuca-revizionisticke-zbiljnosti/  

 https://kamenjar.com/odgovor-prof-dr-sc-ivi-goldsteinu-na-njegov-tekst-

bespuca-revizionisticke-zbiljnosti/ 

  

 
27 https://hrcak.srce.hr/file/308660 

https://bezcenzure.hr/vlad/odgovor-prof-dr-sc-ivi-goldsteinu-na-njegov-tekst-bespuca-revizionisticke-zbiljnosti/
https://bezcenzure.hr/vlad/odgovor-prof-dr-sc-ivi-goldsteinu-na-njegov-tekst-bespuca-revizionisticke-zbiljnosti/
https://kamenjar.com/odgovor-prof-dr-sc-ivi-goldsteinu-na-njegov-tekst-bespuca-revizionisticke-zbiljnosti/
https://kamenjar.com/odgovor-prof-dr-sc-ivi-goldsteinu-na-njegov-tekst-bespuca-revizionisticke-zbiljnosti/
https://hrcak.srce.hr/file/308660
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PADNE LI HOS I SVI OSTALI ĆE DOĆI NA RED, 7. 

„Da nije bilo HOS-a, Vukovar bi pao već u rujnu mjesecu.“ 

(Siniša Glavašević, studeni 1991.) 

Ovo je već sedmi tekst PADNE LI HOS I SVI OSTALI ĆE DOĆI NA RED. Već 

u prvome sam dao tekst Davorina Karačića s istim naslovim tako da je bilo očito 

da je njegov naslov uzet i za ovaj niz tekstova. Naslov pokazuje koliko su priglupe 

priče o nekakvim politizacijama. Politizacije su im napad na jednu ratnu postrojbu 

iz Domovinskog rata iza koje će na red doći i druge postrojbe. To je očito i iz 

najnovijeg komentara Stipa Mlinarića: 

 

MLINARIĆ O KOLONI SJEĆANJA: HOS JE PRVA I 

ZADNJA CRTA OBRANE – AKO SE NE IZBORIMO ZA 

NJEGA, PLENKOVIĆ I NJEGOVI POSLUŠNICI 

KRENUT ĆE I NA DRUGE RATNE POSTROJBE! 
 

 06/11/2023 

 

Stipo Mlinarić: ”Što bi narod rekao, ne pada snijeg da prekrije brijeg, nego da 

zvijeri ostave tragove. Tako je i naša inicijativa potaknuta progonom HOS-ove 

insignije koji traje već 25 godina. Prema tome, ovo je zadnja crta obrane i tu smo 

se mi jasno postavili, a posebno Ivan Penava, gradonačelnik Grada Vukovara i 

predsjednik DP-a”. 

”Kolona sjećanja bit će hrabra i dostojanstvena i ove godine, kao i svake druge. 

Mislim da će Vukovar posjetiti najveći broj ljudi do sada. Ovim putem pozivam 

sve – dođite u Vukovar da pozdravimo naše heroje, dostojanstveno oplačemo naše 
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poginule i da zajedno velikim pljeskom odamo počast svim preživjelim herojima, 

koje vladajući pokušavaju sakriti sve ove godine, a to su pripadnici HOS-a, koji 

će predvoditi ovogodišnju Kolonu”. 

”Milanović je rekao da treba baciti ploču HOS-a, kao i Vesna Pusić. Onda su došli 

Tomo Medved i HDZ pa su skinuli ploču i odnijeli je. Mnogi drugi branitelji ne 

razumiju da je insignija HOS-a prva i zadnja crta obrane. Ako to pustimo, oni će 

ići dalje pa će im tako početi smetati Zbor narodne garde, Specijalna policija, 

Antiteroristička jedinica Lučko”. 

https://kamenjar.com/mlinaric-o-koloni-sjecanja-hos-je-prva-i-zadnja-crta-

obrane-ako-se-ne-izborimo-za-njega-plenkovic-i-njegovi-poslusnici-krenut-ce-i-

na-druge-ratne-postrojbe/ 

 

 

 

 https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/37299-mlinaric-hos-

je-prva-i-zadnja-crta-obrane-ako-se-ne-izborimo-za-njega-plenkovic-i-njegovi-

poslusnici-krenut-ce-i-na-druge-ratne-

postrojbe#:~:text=Mlinari%C4%87%3A%20HOS%20je,kamenjar.com  
 

U spomenutom prvom tekstu dao sam i komentar hrvatskog književnika Javora 

Novaka. Evo u Prilozima njegovog novog komentara o hajci na Ivana Penavu. 

Drugi u prilozima je tekst izvrsnog hrvatskog kolumniste Marcela Holjevaca. U 

svezi s naslovom ovih tekstova moram vas podsjetiti na moju knjigu 'BOJNA 

ČAVOGLAVE' / THOMPSONOFOBIJA, Zagreb, 2022. 

U Kazalu se može vidjeti da postoji veliko poglavlje: 

ZDS JE POSTAO ZADNJA LINIJA OBRANE  

DOMOVINSKOG RATA ………………………………………....... 256 

Otvoreno pismo Predsjedniku Ustavnog suda RH …………………………...256 

https://kamenjar.com/mlinaric-o-koloni-sjecanja-hos-je-prva-i-zadnja-crta-obrane-ako-se-ne-izborimo-za-njega-plenkovic-i-njegovi-poslusnici-krenut-ce-i-na-druge-ratne-postrojbe/
https://kamenjar.com/mlinaric-o-koloni-sjecanja-hos-je-prva-i-zadnja-crta-obrane-ako-se-ne-izborimo-za-njega-plenkovic-i-njegovi-poslusnici-krenut-ce-i-na-druge-ratne-postrojbe/
https://kamenjar.com/mlinaric-o-koloni-sjecanja-hos-je-prva-i-zadnja-crta-obrane-ako-se-ne-izborimo-za-njega-plenkovic-i-njegovi-poslusnici-krenut-ce-i-na-druge-ratne-postrojbe/
https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/37299-mlinaric-hos-je-prva-i-zadnja-crta-obrane-ako-se-ne-izborimo-za-njega-plenkovic-i-njegovi-poslusnici-krenut-ce-i-na-druge-ratne-postrojbe#:~:text=Mlinari%C4%87%3A%20HOS%20je,kamenjar.com
https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/37299-mlinaric-hos-je-prva-i-zadnja-crta-obrane-ako-se-ne-izborimo-za-njega-plenkovic-i-njegovi-poslusnici-krenut-ce-i-na-druge-ratne-postrojbe#:~:text=Mlinari%C4%87%3A%20HOS%20je,kamenjar.com
https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/37299-mlinaric-hos-je-prva-i-zadnja-crta-obrane-ako-se-ne-izborimo-za-njega-plenkovic-i-njegovi-poslusnici-krenut-ce-i-na-druge-ratne-postrojbe#:~:text=Mlinari%C4%87%3A%20HOS%20je,kamenjar.com
https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/37299-mlinaric-hos-je-prva-i-zadnja-crta-obrane-ako-se-ne-izborimo-za-njega-plenkovic-i-njegovi-poslusnici-krenut-ce-i-na-druge-ratne-postrojbe#:~:text=Mlinari%C4%87%3A%20HOS%20je,kamenjar.com
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KOMENTAR: U svojoj kolumni od 13. 11. 2013 Zvonimir Hodak piše slično 

naslovu ovih tekstova: 

Približava se 18. studeni – Dan sjećanja na vukovarske žrtve. Neki tzv. 

“progresivci” silno su ogorčeni zbog plakata vukovarskog gradonačelnika, 

uglavnom zbog slova U. Međutim, Vukovar ne postoji bez slova U. Samo trideset 

godina nakon što smo stvorili državu ti neki žele umjesto Vukovara – Vkovar. To 

naravno izaziva bijes ostalih. Tako npr.: Mate Primorac hladno analizira: 

“SDSS, stranka koju su osnovali ratni zločinci ’90-ih, čiji članovi su radili na 

stvaranju paravojne SAO krajine, danas drži Vladu i odlučuje o sudbini države te 

ima medijsku i zakonsku podršku. HOS-ove postrojbe koje su branile Hrvatsku, 

čiji su najbolji sinovi izginuli na ratištima diljem Domovine, bez i jednog ratnog 

zločina, danas su praktički zakonski zabranjene, HOS nepoželjan i medijski 

šikaniran”. 

Obećali su nam vedriju budućnost. Očito su gledali krivu prognozu! 

Ima i onih koji su slučajno naletjeli na pravu prognozu. Ali tek nakon revizije 

povijesti koje nam prodaju Klasić, Jakovina, Markovina… Dokle će nam 

zlosretna odluka o izboru strane u Drugom svjetskom ratu visjeti k’o uteg na 

nogama? Kako su se ponašale u to šizofreno vrijeme Švicarska, Španjolska, 

Švedska…? No oni su se, presvlačenjem uniformi, oprali. Ili što reći o Hitlerovoj 

Austriji, nacističkoj Njemačkoj i Italiji koja je izmislila fašizam? 

Zahvaljujući indoktriniranim “istoričarima” sami smo sebi navukli lance 

povijesne krivnje iz kojih se ni ne pokušavamo izvući. Hvala Kangrgi, 

Zvonareviću i Filozofskom faksu u Zagrebu. 

Komunistička istina i dalje caruje. Po toj partijskoj logici pokolj razoružanih 

hrvatskih zarobljenika bez suda, suđenja i dokaza prihvatljiv je jer su se partizani 

žurili. Da je bilo više vremena možda bi se pojavili i neki dokazi u korist 

okrivljenih. Da se izbjegnu slične situacije komunističke su vlasti suđenje 

Pavelićevim generalima (28 Hrvata i Srba) hitno prebacili u Beograd. Tamo su, 

naravno, svi bili osuđeni na smrt zbog “mržnje” koju su iskazali prema Srbima i 

Židovima. Moja crna prognoza o 1945., godini koja se vraća ostaje. Kad duboka 

država napokon završi bitku s HOS-om i NDH-om na red dolazi Republika 

Hrvatska (podcrtao JP). Volio bih da se varam. 

https://kamenjar.com/hodak-gdje-je-nestao-mesicev-dosje/  
Približava se 18. studeni – Dan sjećanja na vukovarske žrtve. Neki tzv. 

“progresivci” silno su ogorčeni zbog plakata vukovarskog gradonačelnika, 

uglavnom zbog slova U. Međutim, Vukovar ne postoji bez slova U. Samo trideset 

godina nakon što smo stvorili državu ti neki žele umjesto Vukovara – Vkovar. To 

naravno izaziva bijes ostalih. Tako npr.: Mate Primorac hladno analizira: 

“SDSS, stranka koju su osnovali ratni zločinci ’90-ih, čiji članovi su radili na 

stvaranju paravojne SAO krajine, danas drži Vladu i odlučuje o sudbini države te 

ima medijsku i zakonsku podršku. HOS-ove postrojbe koje su branile Hrvatsku, 

čiji su najbolji sinovi izginuli na ratištima diljem Domovine, bez i jednog ratnog 

https://kamenjar.com/hodak-gdje-je-nestao-mesicev-dosje/
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zločina, danas su praktički zakonski zabranjene, HOS nepoželjan i medijski 

šikaniran”. 

Obećali su nam vedriju budućnost. Očito su gledali krivu prognozu! 

Ima i onih koji su slučajno naletjeli na pravu prognozu. Ali tek nakon revizije 

povijesti koje nam prodaju Klasić, Jakovina, Markovina… Dokle će nam 

zlosretna odluka o izboru strane u Drugom svjetskom ratu visjeti k’o uteg na 

nogama? Kako su se ponašale u to šizofreno vrijeme Švicarska, Španjolska, 

Švedska…? No oni su se, presvlačenjem uniformi, oprali. Ili što reći o Hitlerovoj 

Austriji, nacističkoj Njemačkoj i Italiji koja je izmislila fašizam? 

Zahvaljujući indoktriniranim “istoričarima” sami smo sebi navukli lance 

povijesne krivnje iz kojih se ni ne pokušavamo izvući. Hvala Kangrgi, 

Zvonareviću i Filozofskom faksu u Zagrebu. 

Komunistička istina i dalje caruje. Po toj partijskoj logici pokolj razoružanih 

hrvatskih zarobljenika bez suda, suđenja i dokaza prihvatljiv je jer su se partizani 

žurili. Da je bilo više vremena možda bi se pojavili i neki dokazi u korist 

okrivljenih. Da se izbjegnu slične situacije komunističke su vlasti suđenje 

Pavelićevim generalima (28 Hrvata i Srba) hitno prebacili u Beograd. Tamo su, 

naravno, svi bili osuđeni na smrt zbog “mržnje” koju su iskazali prema Srbima i 

Židovima. Moja crna prognoza o 1945., godini koja se vraća ostaje. Kad duboka 

država napokon završi bitku s HOS-om i NDH-om na red dolazi Republika 

Hrvatska (podcrtao JP). Volio bih da se varam. 

https://kamenjar.com/hodak-gdje-je-nestao-mesicev-dosje/  
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Što je sporno u tome ako prvi čovjek Grada Vukovara Ivan Penava kaže: vi koji 

ne volite HOS ne dolazite u Vukovar u Kolonu sjećanja? Što je sporno ako 

konačno odrapi strane veleposlanike pa kaže: vi ne ćete provoditi svoju politiku u 

Vukovaru i nama određivati što mi smijemo, a što ne smijemo! Je li Penava ikome 

zabranio dolazak? Nije. Je li rekao vi ne smijete doći? Nije. Što je onda sporno?  

Sporno je to što je gradonačenik odbio provoditi sramnu politiku trgovačke 

koalicije, srbsko-hrvatskog nenarodnog suvezluka, politiku trojajčanih Andreja 

Plenkovića i Milorada Pupovca ali i predsjednika Milanovića, kojom se postrojbe 

hrvatskih vitezova HOS-a ne samo stalno gura u stranu, već ih se proglašava 

fašističkima te se pripadnici časne postrojbe čak i sudski proganjaju.  

Gradonačelnik Penava tome je rekao dosta. Ne ćete pokušavati poništiti žrtvu 

HOS-a u krvi, pripadnici kojega su branili Vukovar i ne samo njega, kad nam je 

bilo najteže. Dragovoljci, junaci HOS-a zaslužuju duboki naklon svakog poštenog 

Vukovarca i cijele Hrvatske. Ne pristajemo na politiku zaborava i krivotvorenja 

povijesti! Dosta. Nikoga se velikosrbi, koljači četnici i okupatori nisu tako bojali 

kao heroja HOS-a. Zašto? Nikada se nisu mogli pomiriti, do dana današnjega, 

koliko je malo HOS-ovaca, hrvatskih branitelja, branilo Vukovar. Zašto? Zbog 

hrabrosti i borbenosti HOS-a. Zbog toga što su ti hrvatski branitelji bili spremni i 

život dati, a nikako ne dopustiti neprijatelju, do onoga zadnjeg trena, da uđe u 

Vukovar i kolje po bolnici i ulicama razrušena grada. Zbog toga što su spašavali 

tolike obitelji iz podruma i herojski ih vodili kroz sama minska polja, u kolonama 

kojima su upravo HOS-ovci uvijek bili na čelu, kroz kukuruze u slobodu. Čitajte 

Damira Markuša: „58. HOS u obrani Vukovara i Bogdanovaca“. 
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Tko zato dakle ima pravo, tko je taj koji bi trebao govoriti o Koloni sjećanja ako 

ne će Vukovar, njegova izabrana (i vrlo uspješna) vlast? Treba li Vukovar šutjeti 

i provoditi nenarodnu politiku Zagreba? Ne će više ići. Dosta je bilo. Dosta nam 

je Pupovčevih provokacija „naše i vaše žrtve“, iritiranja s vukovarskim vijencima 

u Dunavu, dosta je ćiriličnih poigravanja sa svetom hrvatskom žrtvom.  

Pokvarena ploča tzv. HDZ-a je i da Penava politizira Kolonu sjećanja. Međutim 

tko zapravo politizira hrvatsku žrtvu, otvoreno je pokazano na obljetnici Oluje u 

Kninu kad je policija zabranila pristup proslavi junacima HOS-a!! Milanović je 

tada čak izvrijeđao i junaka HOS-a Damira Markuša, čovjeka koji je više puta (u 

obrani Vukovara) bio ranjen. I onda se ministar Medved čudi ko' pura dr..u: što se 

to ove godine promijenilo, što se dogodilo da je Penava odlučio vratiti HOS na 

mjesto koje mu pripada? Da stvarno, što se to dogodilo u Kninu?  

Povodom Penavina vraćanja elementarne časti jedinicama HOS-a, a koja im 

naravno pripada, grubim se riječima oglasio i Generalski zbor. Udruga je to u 

kojoj su tolike ostavke već dali brojni časni hrvatski generali, udruga koju se 

optužuje za trajno podilaženje vlasti Andreja Plenkovića. I to se još jednom 

pokazuje i danas, kad su iz Generalskog zbora, kao na Plenkovićev gumb, grubo 

vrijeđajući, napali gradonačelnika Penavu i kolonu na čelu s HOS-om. 

Predsjednik GZ-a general Marinko Krešić tu vidi čak i besprizorno političko 

prepucavanje (?), pokušaje privatizacije Domovinskog rata i dijeljenja branitelja, 

a ponekad i performanse (?) u režiji raznih skupina ili neodgovornih pojedinaca. 

On čak vidi i da je tu riječ o nanošenju štete RH (!?), Domovinskom ratu i 

hrvatskim braniteljima, koje se zajedno s obiteljima poginulih i nestalih, 

beskrupulozno (?) gura na margine dok naslovne uloge bez imalo kompleksa za 

sebe grabe neodgovorni političari, kojekakvi ekshibicionisti (?) i tipovi nejasnih 

namjera. Čini se generalu Krešiću i takvom podrepaškom njegovomu Zboru, 

mnogo tu činjenica o HOS-u, uopće nije jasno. Od toga je gore samo ovo što piše 

S. Zavišić u JL: Amerikanka „sada živi u Makarskoj (…) a odrasla je u Bay Area 

u Kaliforniji, ali priznaje kako je sanjala da živi u balkanskoj zemlji…“  

Gradonačelnik Penava uzdiže hrvatske branitelje HOS-a iz nenarodnog, 

protuhrvatskog, trgovačkog i koalicijskoga blata i želi im dati ništa više od onoga 

što su oni sami (svojim impozantnim herojstvom) odavno već zaslužili - biti 

(napokon!) na čelu Kolone sjećanja. Bi li HOS-ovac i junak Jean Michel Nicolier 

bio protiv toga? Čisto sumnjam. 

U Zagrebu i Vukovaru danas smeta slovo U, već odavno smeta slovo H (Hrvat, 

Hrvatska) i slovo O (Oluja), sutra će smetati i slovo D (domovina) ili slovo P 

(patriot), pa slovo L (lustracija), pa slovo N (nacionalnost) i tako redom. Sva ta 

slova zato, po Pupovčevu nalogu, treba što prije zabraniti… Da nam predragi Pupi 

ne somnabulira ružne snove. 

farizejština  

Ono što ponavlja i Izbavitelj i svi njegovi klonovi jest da je Penava, svojim 

istupom o ovogodišnjoj Koloni sjećanja u Vukovaru, stvorio podjele te da se ne 

trebamo dijeliti. Papagajski to ponavlja i Generalski zbor. Prvo, o kakvim to 

podjelama, svi takvi, govore? Nije li Sabor, kao uostalom i svi svjetski parlamenti, 

mjesto različitih mišljenja, čitaj podjela? Drugo, nije li od tzv. HDZ-ea potpuno 
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licemjerno govoriti loše o podjelama kad znamo tko je upravo taj koji je razbio 

branitelje u stotinu udruga, tko je razbio HSP-e, HSS, tko je razbio hrvatsku 

desnicu, tko je „otkupio“ jednog potpunog prevrtljivca i falšeg komedijanta 

Zekanovića? Ako to nisu podjele i dijeljenja, onda ne znam što jesu. 

Kad to odgovara tzv. HDZ-u, tada podjele mogu, a kad će se na primjeru napada 

na Penavu tzv. HDZ-e jasno iskompromitirati u velikom dijelu biračkoga tijela u 

po tu stranku vrlo sklisko predizborno vrijeme, tada podjele ne mogu!? Kako kaže 

onaj stari vic o dva pijanca koji pogađaju u kojoj je ruci boca rakije, a Štef nikako 

da pogodi pa Jura navodi: „Ma Štef! Daj se odluči!“ 

s ivice provalije  

Užasa iz rata u Izraelu svakodnevno je toliko da to čovjek više ne može podnijeti, 

a da ne razvije osobnu obranu u obliku zasićenja. No, čini se i da su višestrani 

intenzivni diplomatski napori, te gomilanje vojne sile u istočnome Mediteranu 

zajedno, uspjeli rastegnuti vrijeme, odgovoriti Izrael od frontalnog kopnenog 

napada kao i Iran od intervencije, čime kao, kao da izgleda kako ne će doći do 

opasnog širenja rata. 

Diljem svijeta, na djelu su procesi najšireg antisemitizma, teške mržnje prema 

Židovima i Izraelu te lančano povlačenje veleposlanika iz Izraela. Čak i uz prekid 

svih diplomatskih odnosa. Posebno je gadno u Austriji gdje su zapaljeni objekti 

na židovskom groblju te išarani zidovi antisemitskim simbolima, kukastim 

križevima i Hitlerovim imenom. I sve to na Središnjem gradskom groblju u Beču. 

Francuski je pak ministar unutarnjih poslova objavio da je zabilježeno oko devet 

stotina antisemitskih napada otkako je Hamas napao Izrael.  

Na sceni je već i ono eksplozivno: lokalno širenje rata. Od početka sukoba, Šiitski 

pobunjenici u Jemenu, izveli su tri napada bespilotnim letjelicama i projektilima 

na Izrael. Najavili su i još napada da bi pomogli Palestincima. Izrael je zato, na tu 

novu frontu u Crvenome moru, poslao ratne brodove, jer su mu jemenski Hutiji 

(sateliti Irana) objavili rat i lansirali balističku raketu na sam grad Eilot. A taj je 

grad na sjeveru i nije u Crvenom moru, kako se pogrješno piše, nego je u 

Akapskom zaljevu. Jemen je pak na jugu Crvenoga mora kod tzv. roga Afrike.  

Svijet je danas preplavljen stravičnim ruševinama u Gazi. Ljudi plaču, djeca 

stradavaju, žene su unesrećene, obezglavljene. Svi u tom užasu urlaju. Strašno. 

Sve je to tako horendno. Svaki novi rat sve je okrutniji i strašniji. Gaza će opstati 

tek kao ruševina, jedna jedina velika ruševina, a ljudi će u njoj moći živjeti tek 

kao krtice: pod zemljom i u tunelima. I Palestinci i Hamas odavno su shvatili da 

gube ovaj rat, ali uporno i samoubilački ga nastavljaju. Onog čega nema u 

medijima svijeta jest: Hamas i dalje svaki dan raketira Izrael. I istovremeno 

zahtijeva prekid izraelskog granatiranja!? 

Ante Letica: “nisam vidio niti jednu arapsku humanitarnu organizaciju, arapsku 

zajednicu, bilo u V. Britaniji, Njemačkoj, Francuskoj, da je izrazila oštri prosvjed 

protiv terora Hamasa u Izraelu“. Dodao bih: ne samo da u cijelom arabskom 

svijetu nije bilo ni jedne jedine osude terorizma, već su svi oni oduševljeno klicali 

Hamasu. No, prozirni su postali već i samome njemu, jer ne poduzimaju baš ništa. 

Ni vojno niti humanitarno.  
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Koliko su i strani vapaji jalovi, najbolje govore zahtjevi da Izrael prestane ubijati 

djecu. A kako uputiti raketu ili bombu tako da ona zaobiđe djecu i žene, a pogodi 

samo Hamasovce? Ipak, ostaje nadati nam se, da je čovječanstvo uspješno 

prebrodilo prvi šok i prvi bijes, jer od početka rata prošlo je već mjesec dana. 

Izbaviteljeve svinjarije  

Mnogo se piše o svinjskoj kugi i strašnoj propasti slavonskih imanja (uz stravično 

iseljavanje). Ali ne govori se o suštinskim (i geopolitičkim) pitanjima: je li na 

sceni „svinjski rat“? Kako to da svinjske kuge nije u srbskim selima?  

Gornji Kosinj i ne samo on  

Vrijedi podsjetiti na devastaciju koja se već dugo izvodi u Gornjem Kosinju (kraj 

Perušića). Čitam „Glas Gacke“. Što je nama Gornji Kosinj? To je kraj s 36 

arheoloških nalazišta od kojih će njih čak 17 potopiti umjetno jezero ili će biti 

izravno ugroženo tim megalomanskim HEP-ovim projektom. 

Hidroelektrana odnosno njezino akumulacijsko jezero potopit će sve: arheološke 

lokalitete, stara groblja, iznimno plodna polja, kuće, crkve i ljude. Gornji Kosinj, 

dok se navoze ogromne količine kamena i zemlje za gradnju HES Kosinj, još 

uvijek čeka na svoje prvo sustavno arheološko istraživanje. Ono i brojna ona, koja 

mi je tadašnji gen. direktor HEP-a Damir Begović, u mikrofon H. radija, svečano 

obećao još davne 1995. Više podataka na: 

https://www.glasgacke.hr/?ispis=detalji&novost=37363&kat=78  

Izvornik sadrži dragocjene i istinite informacije o ovoj materiji s pobijanjem 

lažnih navoda i floskula koje se učestalo pojavljuju u medijima ali i s kojima su 

se solidno obrukali i ovdje navedeni odgovorni pojedinci. U tom širem tekstu 

nalaze se i točne (nasuprot brojnih krivih) karata područja zahvata HES Kosinj-

Senj. Dodat ću samo tri citata (iz teksta cijenjenog auktora dr. sc. Ivana Mancea). 

1.) „govorimo o lokalitetu Kosinjske tiskare, gdje je otisnut naš Prvotisak 22. 

veljače 1483. – danas ga slavimo kao Dan hrvatske glagoljice i glagoljaštva. 

Vrhunski doseg hrvatske kulture, na svjetskoj razini. O stolici prvih hrvatskih 

banova, Ban Dvoru – danas Mlakvena Greda da ne govorimo“. 

2.) „Hrvati su jedini na svijetu tiskali inkunabule na tri jezika (latinski, talijanski 

i hrvatski) i dva pisma (latinica i latinična gotica te glagoljica) i to samo 28 godina 

nakon izuma Gutenbergovog tiskarskog stroja. Deseci europskih naroda počinju 

tiskati knjige nakon Hrvata. Danas se najveća sila na svijetu SAD prostire na 

sjevernoameričkom kontinentu – koji je eto, kao kontinent, otkriven devet godina 

nakon što su Hrvati otisnuli svoju prvu knjigu“. 

3.) „U dvorištu naše prve tiskare, našeg neprocjenjivog nacionalnog, kulturnog i 

povijesnog hrvatskog bogatstva po kojem smo među prvim narodima u svijetu – 

vozaju se teretnjaci, pucaju eksplozivi bušenjem tunela, jaružaju rovokopači. I 

nitko da bi trepnuo i pitao izvođača radova: pa jeste li Vi – uz dužno poštovanje – 

normalni?“  

Cmoje  

Više nije vijest da je brončani Smoje već postao i splitski javni zahod. 

Javor Novak 

  

https://www.dragovoljac.com/index.php/javor-novak/37289-javor-novak-hajka  

https://www.dragovoljac.com/index.php/javor-novak/37289-javor-novak-hajka
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Ukratko, poanta nije da su HOS-ovci bili važniji od ostalih u obrani Vukovara, 

niti najbrojniji, niti najhrabriji (iako ih je relativno najviše poginulo u odnosu na 

ukupan broj). Poanta je da su najviše osporavani i da to Penava namjerava 

promijeniti. 

Tijekom predizborne kampanje 2019. godine Milanović je zaobišao Kolonu 

sjećanja. Izjavio je tada da “tamo naprosto nema mjesta za pristojne ljude. HDZ 

je sve potjerao, sve su rastjerali”. Istini za volju, Kolona sjećanja nikad nije ni bila 

za pristojne ljude. Kao što ni Vukovar braniti ’91. nisu išli pristojni ljudi, ali išli 

su HOS-ovci sa ZDS-om i raznim insignijama s onim nepristojnim slovom 

abecede. Pristojni ljudi ne vole da ih pitate gdje su bili 1991. jer to nije pristojno 

pitanje. Pristojni ljudi, urbani, progresivni, radije idu u LGBT povorke. Mislim, 

pokušajte zamisliti nekog poput Tomaševića u Vukovaru? Jedina opasnost za 

četnike bila bi da umru od smijeha kad ga vide. A i morali bi dečki paziti na njega 

pa bi samo smetao. 

Milanović je godinu dana poslije ipak došao u Kolonu sjećanja. Kao što je dolazio 

i svake godine do 2015., kad je, kako je objasnio, zbog politizacije i privatizacije 

kolone od HDZ-a prestao dolaziti. Tada su i on i brojni drugi rekli da je HDZ 

prisvojio Kolonu sjećanja. Ove nam pak godine HDZ i mediji kažu da Penava 

prisvaja i politizira Kolonu sjećanja. I da će rastjerati sve pristojne ljude kojima 

smetaju ZDS i taj čudni plakat. Neki “nisu za koheziju, nisu za uključivost… samo 

za ovakve provokacije koje misle da će koristiti njima i njihovu dijelu biračkoga 

tijela”, kaže premijer. 

Možda je zaboravio da je upravo zbog “Stožera za obranu hrvatskog Vukovara” 

prije deset godina došlo do podjele na dvije kolone, što nikako nije kohezija ni 

uključivost – ali je bilo uglavnom opravdano zbog izrazito neprijateljskog odnosa 
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tadašnje vlasti prema braniteljima, i da je tada oporbeni HDZ bio prilično usko 

povezan sa Stožerom. I da su mu upravo takve “provokacije” pomogle kod dijela 

biračkog tijela. Uglavnom, povijest se u neku ruku ponavlja, samo ovog je puta 

HDZ taj koji je vlast, a Penava taj koji je “Stožer”. 

Teško da HDZ može opravdano kritizirati Penavu zbog politizacije Kolone i 

Vukovara i govoriti kako “ne smijemo politizirati” te da se “Domovinski pokret 

postavio jednostrano i uzeo žrtvu u svoje ruke”, jednostavno zato što su oni to 

radili prije njega. Uostalom, ako je netko dugo privatizirao i instrumentalizirao 

braniteljski populaciju, to je bio HDZ. A to mu je pak omogućio SDP kojem tada 

branitelji baš nisu mirisali, a ni u ratu ih baš nije bilo previše. Kao što sad HDZ 

omogućuje DP-u da mu ih dijelom preotme. 

Istina, bilo bi najbolje da politike u Koloni sjećanja nema. Ona je izrasla u 

fenomen spontano, iz naroda, u vrijeme kad se državu nasilno “detuđmaniziralo”, 

a svako sjećanje na Domovinski rat pokušavalo zatomiti, kao vid otpora naroda 

takvim politikama, a političari, ako bi došli, došli bi u privatnom aranžmanu i 

hodali bi na začelju. No došlo je do politizacije – i HDZ je ne samo vodio glavnu 

riječ, pa je čak i uspio pretvoriti u državni blagdan, Dan sjećanja. To je pohvalno, 

iako su mnogi sudionici, istinu govoreći, bili sretniji dok nije bilo ničeg državnog 

u tome i dok nitko nije prisvajao zasluge. 

  

Penavina je poruka izravna. Pupovac i ekipa sad imaju prilično neugodan izbor 

pred sobom. No upravo je Pupovac najbolji odgovor onima koji sad kritiziraju 

Penavu zbog politizacije Kolone i provociranja: nije li on upravo to radio prošle 

godine, provocirao i politizirao s vijencem “svim žrtvama”, a za provokacije je on 

PhD spram Penave? Bi li se Pupovac prvi žalio da je netko u Jasenovcu stavio 

vijenac za sve žrtve, uključujući onog koji je pao s promatračnice? Ako je bilo 

dopušteno provocirati Pupovcu, koji se sad žali da je Penava povrijedio pijetet 

vukovarske žrtve, do koje je njemu kao jako stalo, ako je HDZ-u bilo dopušteno 

politizirati stvari kad mu je to odgovaralo, zašto onda ne bi i Penavi i svakom 

drugom? 

  

Ovo nije Yukovar: Ne smeta mu petokraka 

  

Publicitet je najčešće dobar, makar i negativan. Jer, sve ono zbog čega će vas jedni 

razapeti ujedno je ono zbog čega će vas drugi voljeti. Ne postoji političko pitanje 

na kojem građani u demokracijama nisu podijeljeni, samo u realnom socijalizmu 

postoji jedinstven stav. 

Ali ako vam Sanja Modrić zamjera da ste izašli iz okvira svog “statusa, značaja i 

intelektualnih kapaciteta”, drugim riječima, da ne znate gdje vam je mjesto, da vaš 

“status” nije takav da biste mogli i smjeli raditi ono što je uglednim antifašistima 

“po defaultu” dopušteno, provocirati ili, nedajbože, “politizirati” nešto – sve se 

nažalost uvijek na ovaj ili onaj način politizira, da si ne lažemo, naročito ako ima 

veze s ratom, od Jasenovca do Bleiburga – i da ste preglupi da biste s njima uopće 

raspravljali, onda znači da ste im ozbiljno prodrmali kavez. 
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Ako je to Penavi bio cilj, svakako je i više nego uspio jer je zasjenio vijesti iz 

Gaze, pa čak i ponukao rasprave o estetskim kvalitetama plakata (da, diletantski 

je, zapravo je grafički grozan, ali to je ovdje nebitno). Što god mislili o suspektnim 

slovima abecede i “spornim” pozdravima, ne možete mu zamjeriti 

beskičmenjaštvo, tako često među hrvatskim političarima. 

Niti jedne godine nije bilo upitno tko vodi Kolonu jer je to svake godine netko 

drugi – dok na čelo nije, ove godine, došao HOS. Kolonu sjećanja su, kad je 

započela, vodili pripadnici 204. brigade koja je branila Vukovar, a kada je prošla 

pandemija, predvodila su je djeca koja su preživjela rat u Vukovaru. Iduće godine 

to će biti policija, kaže Penava. 

Kvaka je da je do ove godine HOS, vrlo aktivan u obrani Vukovara, bio najviše 

marginaliziran i najviše na udaru medija, naravno zbog ikonografije bliske 

ustaštvu. Penavina poruka da u Vukovar nisu dobrodošli oni kojima smeta ZDS 

može se gledati i u kontekstu zabrane Skejinim HOS-ovcima da sudjeluju na 

proslavi pobjede u Kninu – odnosno, kao vraćanje HDZ-u milog za drago u ime 

HOS-a. Ukratko, poanta nije da su HOS-ovci bili važniji od ostalih u obrani 

Vukovara, niti najbrojniji, niti najhrabriji (iako ih je relativno najviše poginulo u 

odnosu na ukupan broj). Poanta je da su najviše osporavani i da to Penava 

namjerava promijeniti. 

O načinu ispravljanja i razlozima osporavanja može se raspravljati, kao i o tome 

treba li komu “ustašoidna” reputacija i živopisan izgled kakav njeguje Skejo. O 

ulozi HOS-a u obrani Vukovara, međutim, ne može se raspravljati, to je 

neosporno. No valja primijetiti da HOS najviše smeta upravo onima koji su u 

vrijeme opsade vjerojatno molili Boga da ga antifašisti što prije “oslobode”. Pri 

čemu njihova ideologija nije ništa manje suspektna, a ni simboli. 

“Dosad smo na komemoracijama imali različitih obilježja na ratnim zastavama, 

no ovo je prvi put da se gradska vlast igra sa simbolima režima koji bi trebali biti 

daleko od svakog mjesta stradanja, a naročito stradanja kakvo je bilo vukovarsko”, 

tvrdi Milorad Pupovac. Stvarno? Ne bih rekao. Ako im ne smeta petokraka kojom 

se kitio ubojica Vukovara Šljivančanin, ako ne smatraju da bi taj simbol trebao 

biti daleko od svakog mjesta stradanja, a viđali smo je posvuda, ne treba im 

smetati ni ono “u” u riječi Vukovar na plakatu. Ne možemo ga prekrstiti u 

YUkovar, ionako. A što se tiče primjedbi da Penava tragediju Vukovara koristi za 

predizbornu kampanju, to je istina, ali ionako svi sve što mogu koriste za 

predizbornu kampanju, u demokracijama to tako ide. Osim Pupovca, njemu 

glasovi ne trebaju da bi bio u Vladi i Saboru, njemu izborni zakon to jamči. 

 

Državnička odluka: Tuđman bi bio zadovoljan 

 

Plenković je često na meti kritika kao “briselski ćato”, često s razlogom. A onda 

– kad jednom Hrvatska za promjenu zauzme jasan stav pri glasanju u UN-u o 

rezoluciji koja u stilu Miss svijeta osuđuje “rat”, a ne terorističku organizaciju 

koja ga je pokrenula i koja se kukavički skriva iza civila, žrtvujući ih za 

međunarodnu naklonost, kad postupi bez kalkuliranja o tome što će i kako će 

drugi, gledajući svoj interes, opet ispadne – “briselski ćato”. 
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Hrvatska je glasala neovisno o “nesvrstanoj” europskoj većini, koja živi u strahu 

od milijuna svojih muslimana koji bi mogli dignuti revoluciju i početi napadati 

židovske vrtiće i sinagoge, pa i rušiti zapadne vlade ako bi odbile rezoluciju koju 

je – bez imenovanja agresora i bez ikakvog konteksta – ponudio Jordan, koji je 

praktički palestinska država, dakle strana u sukobu. 

Hrvatska se svrstala u grupu 14 država u kojoj su uz SAD i Izrael još i Austrija i 

Mađarska te Češka. Europa je kukavički suzdržana – upravo kao što je bila 

kukavički suzdržana kad je osuđivala rat u Hrvatskoj i BiH, a ne Miloševića i 

Srbiju! Pa nije rat kriv što je rat, netko je izazvao rat! A izazvao ga je samo s 

jednim ciljem – počiniti genocid i izazvati reakciju pa se onda skrivati iza djece i 

civila. Svaka se budala može zalagati “za mir”, naročito su glasni oni koji danas 

stavljaju smajliće uz vijest da su od one hipi-cure s koncerta koju su hamasovci 

oteli, silovali, ubili i raskomadali (ne nužno tim redom) našli samo komad lubanje. 

Ali ratovi imaju uzroke. Osuđujemo rat? Možemo isto tako osuditi koleru ili 

potres ili poplavu. 

Zašto je Hrvatska protiv te licemjerne rezolucije? Zato što neki nisu zaboravili 

kako se i Hrvatima rezolucijama UN-a uskraćivalo pravo na obranu, pri čemu se 

pozivalo na povijesni kontekst, nejač, ugroženost Srba, Jasenovac, što sve ne. Oni 

koji su sad bili “za” i suzdržani isti su oni koji nisu znali imenovati agresora na 

Hrvatsku. Pacifistička prenemaganja samo produljuju ratove i stvaraju nove 

frustracije koje pak vode u nove ratove. 

“Stajalište Republike Hrvatske od početka je jasno i principijelno. Osuđujemo 

teroristički napad Hamasa, ističemo pravo Izraela na sigurnost i samoobranu, uz 

poštovanje odredbi međunarodnog humanitarnog prava, kao i zaštitu civilnog 

stanovništva. Stoga su netočna tumačenja da je Hrvatska glasovanjem ‘protiv’ 

rezolucije u Općoj skupštini UN-a ujedno i protiv humanitarnih stanki, pružanja 

pomoći Gazi ili zaštite civilnog stanovništva. Uostalom, još prošli tjedan Vlada 

RH je uputila žurnu humanitarnu pomoć stanovništvu pojasa Gaze”, kažu iz 

MVEP-a. S tim se nije teško složiti. Tim više što je Mate Granić podsjetio da je 

Hrvatska spriječila jednu takvu rezoluciju u UN-u koja bi zaustavila Oluju. Koja 

je zaustavila rat i agresiju učinkovitije od svih poziva na mir koje smo slušali 

godinama i koji su samo bili motor Miloševićeva ratnog stroja. 

 

Kontekst rata: Žrtve su neizbježne 

 

No dok Hrvati sve masovnije prosvjeduju za Palestince, a Kata se kiti 

palestinskom maramom u Saboru – je li ikad stavila kockice ili trobojnicu kad je 

Hrvatska bila napadnuta ili je tada drukala za Jugoslaviju, Slobu i socijalizam, 

pitanje je retoričko – ili govore kako to “nije naš rat”, susjedi su se jasno odredili. 

Šerif Patković, ratni zločinac i krvnik hrvatskih civila iz Lašvanske doline, a 

kasnije političar iz redova SDA, ovih je dana rekao da se stavlja Hamasu na 

raspolaganje. Ako ne znamo mi čiji je ovo rat, ovog puta za promjenu znaju u 

Sarajevu (devedeset prve bilo je obratno). 

No vratimo se na famozni povijesni kontekst: palestinska djeca ginu, pa to znači 

da su Izraelci ratni zločinci, ne? I oni žive u getu u koji ih je Izrael stjerao, pa 
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moraju se braniti? Imaju pravo na državu? Imaju, svakako, čim priznaju isto pravo 

Izraelcima. 

No krivnja za ratni zločin nad palestinskim civilima ovdje je na – Hamasu. To što 

je ratni zločin, a što nije ne određujemo ni vi ni ja, nego ratno pravo, a ono je više 

nego jasno: Ako se vojska skriva među civilima, oni su legitimna meta. Ako je 

vojska u gradu, grad je legitimna meta. Ja još nisam vidio nikakav dokaz da je 

Izrael ciljano i s namjerom ubijao civile, što bi bio ratni zločin. Kolateralne žrtve 

su tragedija, ali su isključiva odgovornost onih koji ih koriste kao živi štit. Za 

razliku od napada 7. listopada, kad su cilj pokolja bili upravo civili – cilj i jest bio 

uništiti sve nade za mir i suživot, Hamas je to radio svaki put kad je bilo kakav 

sporazum bio na vidiku. 

Rasprave o palestinskoj državi su besmislene jer Hamasu ona nije cilj. Smrti civila 

u Gazi posljedica su politike Hamasa. Nijemci su danas svjesni da za tragediju 

njihove zemlje prije 80 godina nije bio odgovoran netko drugi, i Japanci. Izrael je 

više puta tražio da se civili sklone iz ratne zone na sjeveru: Hamas im ne dopušta 

evakuaciju. Hamas, sa svoje strane, izraelskim civilima nikad nije dao ni minutu. 

Zar smo zaboravili što je bilo 2021., prije samo dvije godine, kad Izrael nije 

reagirao na zvjerski napad? Pa se eto ponovio, samo u gorem obliku. 

Dakle, je li moguće uopće prosvjedovati za prava Palestinaca a da to ne bude 

prosvjed za Hamas? Je li netko ’45. prosvjedovao što njemačka i japanska djeca 

ginu u bombardiranjima Berlina i Tokija? Je li netko rekao, “mi podržavamo 

njemački narod, ali ne naciste i Hitlera”? Ili da kaže da je bombardiranje Berlina 

ratni zločin jer ginu djeca pa ćemo Adolfa pustiti na miru? Nije, naravno, jer bi s 

pravom bio prokazan kao kolaboracionist. 

Ako u ovoj i ovakvoj situaciji podržite Palestince, podržali ste teroristički Hamas, 

koji je u Gazi vodeća, vladajuća i jedina politička opcija. Ako podržite Ruse i 

imate razumijevanja za njihove posve legitimne frustracije – kao što su i 

frustracije Palestinaca koje su na vlast dovele teroriste, da se razumijemo, posve 

legitimne – podržali ste Putina. I njemačke frustracije Versajskim mirom bile su 

legitimne, no Hitlerova agresija na Europu nije. Podržati mir po svaku cijenu u 

ovom slučaju znači – podržati ostanak Hamasa na vlasti u Gazi, podržati nastavak 

sukoba i rata, podržati ostanak Palestinaca u getu u kojem su se našli – isključivo 

zaslugom svog vodstva. Jer su desetljećima pokretali ratove koje su gubili i 

odbijali svako rješenje koje ne bi uključivalo istrebljenje Židova s Bliskog istoka, 

koji im je pradomovina, i nestanak države Izrael. Na što, očito, Izrael ne može 

pristati. 

Sviđalo se komu ili ne, što je ratni zločin, a što nije ne određuje broj mrtvih civila 

i djece, inače vrlo sporan jer znamo samo ono što servira tamošnja teroristička 

vlast, nego međunarodno ratno pravo. Ratni je zločin ne dopuštati civilima 

evakuaciju, što Hamas radi, pa smo i danas mogli na TV-u čuti oca koji je izgubio 

dijete u izraelskom raketiranju Gaze – ali za to krivi isključivo Hamas. Ratni je 

zločin pobiti civile u kibucu, ratni je zločin pobiti klince na techno partyju, ali nije 

ratni zločin gađati stambene četvrti, pa ni kolone izbjeglica (slučaj hrvatskih 

pilota!) u kojima je vojska pomiješana s civilima. To nije moje mišljenje, takvo je 

ratno pravo, takva je Ženevska konvencija. Prava Palestinaca mogu se početi 
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rješavati kad Hamas ode u povijest, na ovaj ili onaj način. I u ovom slučaju, 

iznimno, inače poslovično beskičmenjačka hrvatska diplomacija posve je u pravu. 

 

Marcel Holjevac/7dnevno 

 

https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/37280-neugodan-

izbor-penavina-je-poruka-izravna  
  

https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/37280-neugodan-izbor-penavina-je-poruka-izravna
https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/37280-neugodan-izbor-penavina-je-poruka-izravna
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NI PREDSJEDNIK, NI PREMIJER 

- 

PENAVA REKAO ŠTO ĆE SE DOGODITI U 

VUKOVARU: ‘SADA ĆEMO IM DEMONSTRIRATI I 

POKAZATI’ 
 

07. studenoga 2023.  

Vukovarski gradonačelnik Ivan Penava istaknuo je danas kako neće biti dva 

plakata za Dan sjećanja na žrtvu Vukovara, već će biti izvješen samo onaj koji je 

odobren od strane vukovarskog Odbora za obilježavanje Dana sjećanja. 

“Nema te teme. To je nešto što cijelo vrijeme komunicira tzv. Vijeće za pijetet i 

premijer, ali od te priče nema ništa. Vlada i premijer našli su se s tim tezama u 

pravnom vakumu”, izjavio je Penava novinarima uoči svečanosti otkrivanja 

spomen-obilježja obaranju prvog zrakoplova u Domovinskom ratu u Vukovaru. 

 

Foto: Domovinski pokret 

 

Sporni plakat 

Podsjetimo, vijeće za pijetet nedavno je prihvatilo program obilježavanja Dana 

sjećanja na žrtvu Vukovara, ali se nije složilo s korištenjem plakata koje je izradio 

Grad Vukovar. Tvrdili su da je plakat neprihvatljiv jer je izazvao negativne 

rasprave i reakcije u javnosti, te podijelio braniteljsku i stradalničku populaciju. 

Penava ističe je naglasio kako svaki grad u Hrvatskoj ima svog čelnika, koji je 

odgovoran za grad i raspolaže komunalnim službama. 

https://www.dnevno.hr/vijesti/penava-rekao-sto-ce-se-dogoditi-u-vukovaru-sada-cemo-im-demonstrirati-i-pokazati-2259585/
https://www.dnevno.hr/vijesti/penava-rekao-sto-ce-se-dogoditi-u-vukovaru-sada-cemo-im-demonstrirati-i-pokazati-2259585/
https://www.dnevno.hr/?s=penava
https://www.dnevno.hr/wp-content/uploads/2023/10/Ivan-Penava-4.jpeg


328                               VUKOVAR: TRIJUMF TUĐMANIZMA 

 
 

Foto: Vukovar.hr 

 

“U slučaju Vukovara komunalnim službama raspolažem ja i preko njih odlučujem 

što je u gradu prihvatljivo, a što nije i koji plakati se nalaze na kojim javnim 

površinama. Ne može to raditi ni predsjednik države niti Vlade niti Sabora, i to 

https://www.dnevno.hr/wp-content/uploads/2023/11/Plakat-Vukovar-2023.jpg
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nikome ne pada na pamet osim ministru branitelja i predsjedniku Vlade”, kazao 

je Penava. 

‘Pokazat ćemo da može’ 

Penava je također podsjetio da kao gradonačelnik potpisuje odobrenja za svako 

okupljanje u Vukovaru i da je odgovoran za sve što se događa tijekom tih 

događanja. 

“Ne čini to nikakav premijer, nikakav predsjednik, nego ja kao gradonačelnik. Sve 

ove dane smo slušali kako to nešto ne može, a ja sam čekao da vidim kako to ne 

može. Sada ćemo im demonstrirati i pokazati da ta kolona pripada Vukovaru”, 

poručio je 

Pozvao je premijera Andreja Plenkovića i predsjednika Republike Zorana 

Milanovića da se pridruže koloni sjećanja 18. studenog, ali pod uvjetom da se 

pridrže konteksta koji je predvidio vukovarski Odbor – tako da ovogodišnju 

kolonu predvode pripadnici Hrvatskih obrambenih snaga (HOS). 

https://www.dnevno.hr/vijesti/penava-rekao-sto-ce-se-dogoditi-u-vukovaru-

sada-cemo-im-demonstrirati-i-pokazati-2259585/  
 
  

https://www.dnevno.hr/vijesti/penava-rekao-sto-ce-se-dogoditi-u-vukovaru-sada-cemo-im-demonstrirati-i-pokazati-2259585/
https://www.dnevno.hr/vijesti/penava-rekao-sto-ce-se-dogoditi-u-vukovaru-sada-cemo-im-demonstrirati-i-pokazati-2259585/
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RUGAJU SE 'DANU DOMOVINSKE ZAHVALNOSTI' 

(PADNE LI HOS I SVI OSTALI ĆE DOĆI NA RED, 8.) 

 

„Da nije bilo HOS-a, Vukovar bi pao već u rujnu mjesecu.“ 

(Siniša Glavašević, studeni 1991.) 
 

U tekstu LISTE SA STANFORDA, FAH IDIOTI I JOSIP ŠIMUNIĆ 9. već sam 

naveo više primjera fah idiota po Hrvatskom tjedniku a u povodu njihovih 

komentara oko Penavine izjave i plakata kojega su svi mogli dobiti u najnovijem 

broju tog hrvatskog tjednika. S Vukovarom su i četiri 'nova' fah idiota. Dva su 

takva da ih ne treba ni navesti. Prvi od tih fah idiota je Zdravko MILINOVIĆA i 

njegov priglupi komentar o slovu U u nazivu grada heroja  

Zapravo je meni to zgodno jer mogu dati slijedeći tekst o tom i sličnim fah 

idiotima u RH: 

 

DON ANĐELKO KAĆUNKO 

 
KRETENSKA HISTERIJA PROGONA (V)U(K)-

VJEŠTICA... 

ili: Lijevoliberalni protuhrvatski EPP: Eliminacija "Penavina 

Plakata" 

 
Pod prozirnom maskom borbe protiv "ustaškog revizionizma" liberalna "javnost" 

(= mala ali "moćna gomilica" medijskih "štakora") nametnula ne naivnoj i 

politički nepismenoj hrvatskoj javnosti međusobno glodanje i nove razdore. A sve 

zbog tzv. Penavina plakata za Dana sjećanja na poginule u Vukovaru (i Škabrnji i 
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HODoR-u - Hrvatskom obrambenom domovinskom ratu), s prozirnom namjerom 

da se domoljubnim Hrvatima malo pomalo ogadi i zgadi i Vukovar i sloboda i 

žrtva (za svoj narod) i ljubav za Dom(ovinu) pa i sam život, poglavito 

braniteljima... što je sveukupno dobro skrivena neprijateljska taktika u trajnom 

specijalnom ratu protiv Boga, čovjeka i naroda. Zato bi trebalo pročitati knjigu 

kolege dr. don Josipa Mužića RAT PROTIV ČOVJEKA. 

 

No pogledajmo taj "nesretni i sporni" PLAKAT. Na njemu je u cjelini 

IZTAKNUTO i naglašeno samo JEDNO jedino slovo - to je pozlaćeno V (simbol 

POBJEDE – Victoria!) na samom vrhu plakata, smješteno u stiliziranu kockastu 

hrvatsku trobojnicu s križem na vrhu. Sva druga slova u riječi VUKOVAR nimalo 

se ni po čemu ne ističu! 

 

U razini slova U – čineći i njim i s cijelom vertikalom VUKOVAR svojevrstan 

KRIŽ (simbol ŽRTVE!) – stoje manjim slovima vodoravno izpisane riječi: MOJ 

IZBOR (U) DOBRU I U ZLU. Dakle, poruka – duboko ljudska, kršćanska i 

domoljubna – podpuno je jasna:  

VUKOVAR – kao simbol hrvatske žrtve i pobjede za slobodu, moj i naš je izbor 

u dobru i u zlu, tj. "dok nam živo srce bije"! 

 

I što je tu sada sporno? Ništa! Normalnu čovjeku tu nema što biti sporno! Ali 

zlobniku i svim slugama Zloga odnosno ukupnoj hrvatskog i svjetskoj 

vragoslužinčadi, aktivnoj u tajnoj sotonerijskoj borbi protiv Boga i čovjeka, na 

tome je PLAKATU sporno SVE što je ljudska i kršćanska vrhunska 

VRJEDNOTA: ljubav, žrtva, sloboda, križ, borba…! SVE je to sažeto u riječi – 

koja je postala simbol nove Hrvatske nakon 1991. ili 1995. – VUKOVAR!  

 

Zato je Neprijatelj prozirno nastupio u medijskoj kampanji s jeftinim trikom 

"reklamiranja reustašizacije" napadom na plakat u kojemu se u riječi VUKOVAR 

"ističe slovo U". 

Međutim, ako se plakat pozornije promotri, ističe se – kako sam već naveo – samo 

slovo V na vrhu. 

Nakon toga u nizu slova "iztiču" se djelomice samo UK (što je kratica za Britaniju 

– United Kingdom), jer slijedi slovo O, koje "grle" slijeva i sdesna slova H i S 

(Hrvatska i Sloboda!) čineći zajedno poznatu kraticu Hrabre Obrambene Sile – 

HOS (koja je mnogima TRN ili BALVAN u oku!). 

Zatim se na donjem dijelu ili 'stupu' toga "vukarskog (slovnog) križa" ističu tri 

slova – VAR. Ona su kao kratica na globalnoj razini postala poznata preko 

televizijskih prijenosa nogometnih utakmica, kao sportski tribunal u dvojbenim 

(i) spor(t)nim situacijama – pa zbog čudnih presuda ponekad djeluje kao 

"nogometni Haag". I to je sve glede "spornosti" toga tzv. Penavina plakata koji 

"unosi razdor u Hrvatskoj", kako se papagajski ponavlja…! 

 

Da budemo na čistu – nikakve veze nemam s Penavom ni njegovom strankom! 

Ova objava u prvom je redu obrana zdravog razuma i razkrinkavanje histerije 
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lijevoliberalnog progona "hrvatskih U-vještica", koje U-ostalom i ne postoje, osim 

u bolestnim glavama mrzitelja svega hrvatskog i njihovim medijsko-političkim 

poslušnicima! 

Sapienti sat (a blenti ni budilica)! 

 

PS: Donosim i kolorirano iztaknuta slova – kao ilustraciju teksta – ali i (odmah uz 

prvu VUK-fotografiju) jednu znakovitu U-fotografiju iz Jutarnjeg lista s dva U-

inicijala, kako bi tim primjerom 'JuLstašluka' bio očitiji absurd U-histerije & 

navedenoga lijevog EPP-a! A na kraju je škarama 'fotošopirani' plakat ćirilicom, 

kao prijedlog Penavi i hrvatskoj Vladi, da sljedeće godine na taj način pokušaju 

"spriječiti DVIJE kolone" u Vukovaru ili pak 18. studenoga podpuno dokinuti 

svaki 'vUkovarski četverored'... 

NB-1: Nevjerojatno – na plakatu u vodoravnoj rečenici I U DOBRU I U ZLU je 

četiri (4) puta "iztaknuto" odnosno navedeno slovo U i još nitko nije reagirao! 

Sramota! 

NB-2: Penava je navodno izjavio da će "u Vukovaru biti samo JEDAN plakat", a 

evo danas sam u Hrvatskom tjedniku dobio svoj primjerak, što znači da je već 

umnoženo nekoliko desetaka a možda i stotina tisuća komada toga 'spornog' – 

jednog jedinog – U-plakata. Nevjerojatno je da ni na to širenje 'U-požara' ne 

reagiraju lijev(ičarsk)i ni 'U-DVD-i' ni 'U-PDV-i' (dakle ni dobrovoljna ni 

plaćenička "vatrogasna društva") – drugovi, trgnite se, jer "neprijatelj nikad ne 

spava"… :D 
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(9.11.2023.) 

* 

Drugi fah idiot je Zoran MILANOVIĆ koji je pokazao nepoznavanje osnovnih 

činjenica iz Domovinskog rata. Valjda u zadnje vrijeme želi opravdati naslov 

jednog mog starijeg teksta kada sam tvrdio da i on zajedno s Ivom Drobilicom 

treba postati akademik zbog njihovih 'zasluga' u povijesti. 

Međutim dva fah idiota u ovom broju Hrvatskog tjednika pokazuju kako se 

hrvatske vlasti zapravo rugaju hrvatskoj pobjedi u Oluji i djelu nazivu tog 

blagdana: 

DAN DOMOVINSKE ZAHVALNOSTI. 

To su slijedeći fah idioti: 

 Gordan JANDROKOVIĆ, HDZ-ov predsjednik Hrvatskog sabora: 

'Vukovar je sveto mjesto, otužno je na njemu skupljati političke poene… Ne mogu 

shvatiti i ne želim imati razumijevanja za one koji na tome svetom mjestu, na toj 

komemoraciji, pokušavaju prikupljati političke bodove, a ovdje se evidentno radi 

o tome.' 

HT: Nije svatko politički prosvijetljen kao Njonjo i njegova stranka kojima, 

primjerice, ne pada na pamet skupljati političke bodove nego samo koaliraju s 

onima koji su okupirali Vukovar, rušili ga i odvodili ranjenike iz bolnice na 

Ovčaru. 

Meni ova Jandrokovićeva izjava pokazuje kako je njemu mnogo prihvatljivije da 

na DAN DOMOVINSKE ZAHVALNOSTI hapsi one kojima je očito po 
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današnjim vlastima daj dan nepravedno tako nazvan. Jer kako možemo biti 

zahvalni onima koji su se izborili i bili ponajbolji u tome za hrvatsku državu kada 

treba izvršavati volju svjetskih moćnika koji su protiv toga. Uostalom to smo 

vidjeli i kada su uklonili spomen obilježje palim HOS-ovcima u Jasenovcu još 

2017. godine itd. (vidjeti npr. tekst Marija Maks Slavičeka u istom broju Tjednika) 

Pa puno 'dokaza' o tima kojima je nepravedno posvećen DAN DOMOVINSKE 

ZAHVALNOSTI možete naći i u ovom broju Hrvatskog tjednika u tekstu Tanje 

Belobrajdić: 

VUKOVAR 

njihov izbor i u dobru i u zlu 

Ovo su nevjerojatne price o mladim HOS-ovcima u Vukovaru koje izazivaju 

suze, bol, ponos 

Fah idiotu Milanoviću predlažem da pogleda samo tekst ispod fotografije 

posmrtnih ostataka HOS-ovca Žarka Manjkaša Crvenkape.  

Drugi fah idiot sličan Jandrokoviću je: 

Anto ĐAPIĆ, o plakatu HOS-a za Vukovar, gradonačelniku Penavi I 

ministru branitelja Tomi Medvjedu: 

‘Medved je vitez, istinski hrvatski branitelj I minister, čovjek koji je otvorio svoje 

srce dragovoljcima HOS-a’ 

HT: Medved je otvorio srce dragovoljcima HOS.a tako što im je zabranio dolazak 

u Knin 5. Kolovoza I tako što je srušio spomen ploču 11-orici poginulih HOS-

ovaca u Jasenovcu, Ne bi Đapič bio čuveni magistar da tako temeljito ne poštuje 

činjenice. 

* 

Očito je da se moj komentar o fah idiotu Jandrokoviću može doslovno prenijeti i 

sada s tom razlikom što Đapić nije izravno zaslužan za hapšenja HOS-ovac u 

Kninu. 

Za uklanjanje spomen ploče poginulim HOS-ovcima u Jasenovcu jest: 

https://www.tportal.hr/vijesti/clanak/hos-ovci-cijelu-noc-cuvali-plocu-u-11-se-

izvanredno-obracaju-javnosti-foto-20170907  

 

A kada već spominjemo DAN DOMOVINSKE ZAHVALNOSTI I HDZ evo i 

mišljenje jednog od rijetkih HDZ-ovca koji ne podilazi Plenkoviću u sluganskoj 

politici prema svjetskim moćnicima koji nisu željeli hrvatsku državu. Radi se o 

poznatom hrvatskom kiparu Ivanu Kujundžiću kome sigurno nije lako kada u 

Bujici čuje jednu gospođu koja u svom javljanju kaže da je Plenković najveći 

velikosrbin u RH, dok jedan drugi gledatelj naziva koaliciju na vlasti SRPSKO-

HRVATSKA koalicija: 

  

https://www.tportal.hr/vijesti/clanak/hos-ovci-cijelu-noc-cuvali-plocu-u-11-se-izvanredno-obracaju-javnosti-foto-20170907
https://www.tportal.hr/vijesti/clanak/hos-ovci-cijelu-noc-cuvali-plocu-u-11-se-izvanredno-obracaju-javnosti-foto-20170907
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NAPOMENA: Don Kaćunko je ovaj ironija-prilog koristeći „Jutarnji list“ 

objavio na Fejsu: 
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IVAN KUJUNDŽIĆ; OVAJ PUT NEĆE PROĆI BALVAN 

SAČEKUŠA HOS-A KAO LJETOS U KNINU, JER HOS 

ĆE PONOSNO KORAČATI NA ČELU KOLONE 
 

8 studenoga, 2023 

 

 
Screenshot Z1 

 

Piše Ivan Kujundžić na fb 

 

U NAČELU, VUKOVARSKI PLAKAT, A ŠTO? 

 

Dok se, u Srbiji naprednjački “akademizira” kultura četništva do 

muzeologije čiki Draži, političkim kompleksašima, u Hrvatskoj smetaju 

pripadnici HOS-a, ljetos u Kninu, a sad na čelu kolone sjećanja, u Škabrnji 

i Gradu heroja, u Vukovaru! Što tu ne valja i koga zapravo plakati vrijeđa 

ili tko komu oko plakata podvaljuju i smeta?! 

https://hrvatski-glasnik.com/izdvojeno/marinko-kresic-opleo-po-penavi-a-kao-predsjednik-generalskog-zbora-ne-zna-ni-koje-postrojbe-su-branile-vukovar/2023/11/06/83083/
https://hrvatski-glasnik.com/wp-content/uploads/2020/07/ivankujund%C5%BEi%C4%87-e1699443982791.jpg
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Dobro je što se ratnik i ministar branitelja Tomo Medved nije dao uvući udbašima 

u meritum plakata jer niti trebamo dva plakata niti dvije kolone ikad više, već 

pozvao sve kojima je Hrvatska u srcu da dođu dostojanstveno i poklone se 

žrtvama, u Vukovar i Škabrnji. 

Dan sjećanja na žrtvu Grada Heroja, doista treba biti dan zajedništva i pijeteta, 

oslobođen bilo čijeg kompleksa, politikantstva i uskogrudnog strančarenja, a 

ponajmanje je to sada korisno HDZ-u kao i usitnjenoj i atomiziranoj hrvatskoj 

desnici, koja bi morala graditi zajedništvo, kako ih ne bi nadmudrili (s)rodno 

zeleno-crveni, u izbornoj godini, kao svaki put po “pravedniku D’Hondtu” 

modelu i ostali kratkih rukava. Stoga, u najskromnijoj tišini bismo trebali ponizno 

koračati, s prstima sklopljenim na usnama, jednako Milanović i Plenković i 

Penava, i Karamarko. 

Dizajniran autorski i simbolično, plakat nema ništa što bi na njemu bio zakonski 

suspektno. A onima koji bi sad bez malo zdrave pameti ponovo uvodili delikt 

mišljenja i zabrane, slobodu govora i izražavanja, bilo kroz književnost, glazbu ili 

općenito umjetnost, pjesmu ili stih pa i ovogodišnji dizajn Vukovarskog plakata, 

treba poručiti kako nas podsjećaju na ostatke natruha komunističkog sustava i tog 

mentalnog sklopa! Ma zapravo takve bi glave trebalo lustrirati, trebalo bi im 

jednako tako oduzeti pravnu sposobnost obnašanja javnih dužnosti, baš onako 

kako bi oni željeli oduzeti slobodu govora i izražavanja pojedincima, koji osim 

pjesme, stiha ili dizajna, nikom ne čine zlo, barem ne tako da bi se juridički moglo 

i trebalo kvalificirati pod nekom organiziranom skupinom, koja planira nekom 

počiniti zlo. I dosta je tog lova u mutnom i lova na vještice! U nedostatku 

kvalitetnih sadržaja i odgovora, više od četvrt stoljeća za uređenjem Domovine, 

pojedini političari poigravaju se sudbinama naroda i ljudima, koji se vesele, 

navijaju, proslavljaju ili komemoriraju, pjevaju ili crtkaraju… 

 

O’ Bože, pa što nam se to događa? 

Na ovogodišnjem vukovarskom plakatu, koji je podigao toliko prašine, nisu puke 

brojke i slova već se na njemu nalaze stvarni životi pohranjeni u nacionalnoj 

memoriji, fotografije teških životnih sudbina krvavih prizora razaranja ratnog 

Vukovara, sa slikama poginulih i nestalih hrvatskih branitelja. U njemu nema ništa 

sporno osim drugog slova u, u nazivu Grada Heroja. A što bi trebali ćirilično Y 

na mjesto latiničnog U, ili staviti sliku Pupovca, kako provokativno baca vijenac, 

u Dunav?! Što to smeta yugo-udbašima i njihovim flancima. Tako neprobavljivo 

iritabilno, do puknuća čira, im je na plakatu vodeni žig, loga HOS-a, što ih 

podsjećaju ne samo na ljute ratnike, u otporu crvenoj zvijezdi, JNA i 

srbočetničkim kokardama Belih orlova već i isključivo na ustaše. 

E’ pa to vam neće proći, jer konačno jednom će te morati prihvatiti da Hrvati 

komemoriraju sve nevine žrtve bez obzira na nacionalnost i vjeru, a da najviše 

cijene nemjerljivi doprinos hrvatskih ratnika i njihovih postrojbi u sastavu ZNG-i 

i HOS-a, koji se ničim ne vežu s II.sv. ratom, već pobjedničkim osloboditeljskim 

Domovinskim ratom, jednako, u Vukovaru, Škabrnji ili Oluji. U načelu se dakle, 

slažemo i kako slovo u , u Yugo semiotici, djeluje kao vrag, uznemirujuće ali bi 

se tu moglo pronaći zanimljive rješenja i uzbudljive, i oprečne reakcije. Ima tih 

https://hrvatski-glasnik.com/izdvojeno/dva-suborca-dva-ratnika-iz-vukovara-s-razlicitim-pogledom-na-plakat-hos-i-kolonu-sjecanja/2023/11/06/83079/
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znakova na pretek u svijetu od onoga na “Banovu”, u Münchenu, znaka Ubana pa 

do ovog vukovarskog plakata, u kupusištu glava političkih mediokriteta na stotine 

ih je… 

Kritike medija, do fascinacija pojedinim primjerima designa, ne tuzemnih, jer moš 

mislit; neki naš logo s inicijalom slova U?! Milina, opa Micky Marica i u pržun! 

Ali onih “inostranih”, sa semiotički prepoznatljivim slovom U ima na pretek, i to 

njihovo porijeklo bi valjalo Šeksu dati da istraži, locirati i nazdravi… Ne, ček, 

ček, stvarno, pa ima jedan posebno zanimljivim i uzbudljiv znak U, onaj na kapi 

Sirene Williams, uh prava sirena, ali tko bih ju skinuo (mislim kapu)? 

Tih resursa je na sijaset po svijetu, a što ćemo i s USA, pa Ujević, e da neki su to 

pukim slučajem riješili s Vujević, ali kako urazumiti ove pjesnike, ne bih ih sam 

Bog natjerao da zamjene U, u V pa ni moji Kujundžići, odmah do K im je U, itd… 

Užas da ti glava pukne od ustaških slova, što unutrašnjih semiotičkih neprijatelja 

to više i onih vanjskih… Ali možemo li to riješiti kako bismo ugodili Yugićo-

udbaškoj unučadi i pra-prau-yu-unucima?! Jedino novim zakon o Hrvatskom 

jeziku, koji je u proceduri, nadam se u duhu svega pozitivnog znanstvenostručnog, 

onog nastalog kroz nacionalnu povijest, uklesanog i napisanog u glagoljici i 

latinici. 

Sva akademska i politička elita, parlamentarne stranke i hrvatska kulturna javnost, 

dužni su i trebaju podržati prijedlog Zakona o hrvatskom jeziku, koji je upućen od 

Vlade Republike Hrvatske preko Trga Svetog Marka, u Hrvatski Državni Sabor, 

u proceduru, u kojoj bi s posebnim senzibilitetom filološke kulture treba svatko 

dati svoj doprinos, za sve što je u duši hrvatskog jezika, živo i naše; jer jezik je 

živi organizam, tako nas je učio prof. Rafael, ne Boban, oni Spaić i reče nam; kako 

je jezik pitak kao mliko, materinji, onaj s kojim rastemo i razvijamo se i koji nas 

uspostavlja malim homo-erecta-oratorima. 

I na koncu, posebno važno je ne ostati bez tog jednog slova, u zakonu, sačuvajmo 

ga od političkih mediokriteta i falš interpretatora, džeparoša i hulja, jer to nije 

samo puko ustaško slovo već bitan samoglasnik i graf, u narodnoj glagoljičnoj 

inačici likovni ovako ⱆ, ili latiničnoj verziji. Na dizajnu vukovarskog plakatu 

samo yugo-mozgovi iz prve i jedino uoče jednakije slovo U, kojeg bi sada apatridi 

propale im Yuge, ne vratili Medvedu na doradu već pocepali i plakat kao i 

organizaciju ovogodišnje; KOLONE SJEĆANJA, U VUKOVARU! U Vukovar 

ili Škabrnju, baš stoga, dođimo dostojanstveno, i s pijetetom ne mjereći kuruze 

kako reče gradonačelnik ali i ne umanjujući doprinos bilo koje postrojbe koja je 

dala veliki i nemjerljiv doprinos u Domovinskom ratu. 

Stoga na razmišljanje, kako bi se i čelo kolone s ratnim postrojbama od ove moglo 

godine rotirati ratnim postrojbama. Ove godine na čelu kolone su pripadnici HOS-

a, koji su doista dali svoj veliki doprinos obrani Vukovara i Hrvatske, a njih se 

posebno nastoji izostaviti, kao ljetos u Kninu, a ovo je očito reakcija na ljetošnju 

svinjariju i to ne smijemo prihvatiti u daljnjoj praksi obilježavanja Dana pobjede 

ili sjećanja. Ako postoje određeni prijepori s Hosovcima njih treba riješiti u 

dijalogu pameti, a ne nečijeg ega, bilo Milanovićevih uvreda s pločom poginulih 

HOS-a; u smeće ili ljetošnjih balvan sačekuša Skejinih pred Kninom? 
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Ako bismo i s plakata i abecede izbacili slovo U, uvijek će nam reći kako smo 

ustaše jer slova i znakovi nisu ovdjen bitni, ovdje su bitne samo zle namjere, 

bijesnih negatora sveukupnog hrvatstva. Dođimo odati počast svim hrvatskim 

ratnicima posebno onima koji su položili svoje mlade živote na oltar domovine 

Hrvatske kao i svim nevinim žrtvama, u obrambenom i Domovinskom ratu! 

 

https://hrvatski-glasnik.com/izdvojeno/ivan-kujundzic-ovaj-put-nece-proci-

balvan-sacekusa-hos-a-kao-ljetos-u-kninu-jer-hos-ce-ponosno-koracati-na-celu-

kolone/2023/11/08/83170/ 

 

Josip Pečarić 

 

  

https://hrvatski-glasnik.com/izdvojeno/ivan-kujundzic-ovaj-put-nece-proci-balvan-sacekusa-hos-a-kao-ljetos-u-kninu-jer-hos-ce-ponosno-koracati-na-celu-kolone/2023/11/08/83170/
https://hrvatski-glasnik.com/izdvojeno/ivan-kujundzic-ovaj-put-nece-proci-balvan-sacekusa-hos-a-kao-ljetos-u-kninu-jer-hos-ce-ponosno-koracati-na-celu-kolone/2023/11/08/83170/
https://hrvatski-glasnik.com/izdvojeno/ivan-kujundzic-ovaj-put-nece-proci-balvan-sacekusa-hos-a-kao-ljetos-u-kninu-jer-hos-ce-ponosno-koracati-na-celu-kolone/2023/11/08/83170/
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PRILOG 

LISTE SA STANFORDA, FAH IDIOTI I JOSIP ŠIMUNIĆ 

9. 

(Fah idiot tjedna s Pravnog fakulteta) 

U Hrvatskom tjedniku od 2. 11. 2023. opet je sveučilišni profesor sa Zagrebačkog 

sveučilišta FAHIDIOT TJEDNA 

Ivan RIMAC, sveučilišni profesor u Zagrebu o Penavinu pozivu da u Vukovar ne 

dolaze oni kojima smetaju HOS i pozdrav ZDS:  

'Ovo je udar na dignitet cijelog Domovinskog rata i dijeljenje rata po jednoj 

ideološkoj osnovi koja je već odavno trebala biti riješena. Svi znamo što je bila 

NDH u odnosu na Hitlerovu Njemačku i koliko je takva država jednostavno bila 

oblaćena suradnjom s Hitlerom… Činjenica je da nas nije napala komunistička 

jugoslavenska vojska, nego velikosrpski moćnici koji su htjeli dominaciju Srbije 

nad cijelom Jugoslavijom.' 

HT: Kad slušamo ovakve dubokoumne apologije okupatora, onda zaključujemo 

da je to jačanje digniteta zdravoga razuma kakvo je i vinulo zagrebačko sveučilište 

na samo dno ljestvice svjetskih sveučilišta. Općepoznato je da su Hrvate napali i 

počinili genocid nad njima marsovci i u Domovinskome ratu i u Drugome 

svjetskom ratu, a ne Titova jugokomunistička vojska.  

Zaista je nevjerojatno kako doista mnogi u RH nisu svjesni da au nas napali 

marsovci. Tako vidim kada je u pitanju Škabrnja znaju im se i imena: 

ŠKABRNJANI I DALJE NE ŽELE RAZNE PUPOVCE I NJIHOVE 

SATELITE U SVOM MJESTU! 

Mladen Pavković 

https://cronika.hr/2023/11/skabrnjani-i-dalje-ne-zele-razne-pupovce-i-njihove-

satelite-u-svom-mjestu/ 

https://bezcenzure.hr/branitelji/skabrnjani-i-dalje-ne-zele-razne-pupovce-i-

njihove-satelite-u-svom-mjestu/  

Tekst članka dan je u Prilozima. 

Da znaju im se i imena, a prave se ludi i ne vjeruju profesoru sa Pravnog fakulteta 

da su to bili marsovci. 

O ulozi JNA, pardon o ulozi marsovaca u napadu na Vukovar dovoljno je 

pogledati nastup Stipa Mlinarića kod Dujmovića 2. 11. 2013.: 

https://www.youtube.com/watch?v=uF6QTgaE8eM  

ili pročitati (cijeli tekst je dan u Prilozima): 

https://cronika.hr/author/mpavkovic/
https://cronika.hr/2023/11/skabrnjani-i-dalje-ne-zele-razne-pupovce-i-njihove-satelite-u-svom-mjestu/
https://cronika.hr/2023/11/skabrnjani-i-dalje-ne-zele-razne-pupovce-i-njihove-satelite-u-svom-mjestu/
https://bezcenzure.hr/branitelji/skabrnjani-i-dalje-ne-zele-razne-pupovce-i-njihove-satelite-u-svom-mjestu/
https://bezcenzure.hr/branitelji/skabrnjani-i-dalje-ne-zele-razne-pupovce-i-njihove-satelite-u-svom-mjestu/
https://www.youtube.com/watch?v=uF6QTgaE8eM
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MLINARIĆ: CENTAR DR. IVANA ŠRETERA PODNIO JE DORH-U 

KAZNENU PRIJAVU PROTIV LJUDI KOJI SU NAREDILI RATNI ZLOČIN 

NAD VUKOVAROM I OKOLNIM SELIMA 

https://kamenjar.com/mlinaric-centar-dr-ivana-sretera-podnio-je-dorh-u-

kaznenu-prijavu-protiv-ljudi-koji-su-naredili-ratni-zlocin-nad-vukovarom-i-

okolnim-selima/ 

A dobro je i pročitati: 

PENAVA: DORH-U PREDANA KAZNENA PRIJAVA ZA RATNI ZLOČIN 

NAD VUKOVAROM 

https://kamenjar.com/penava-dorh-u-predana-kaznena-prijava-za-ratni-zlocin-

nad-vukovarom/ 

i 

I NAKON TOLIKO GODINA, ZA MUČKI SMAKNUTE ŽRTVE 

VUKOVARA NEMA ODGOVORNIH: ‘OFICIRI JNA SU SVE ZNALI’ 

https://www.dragovoljac.com/index.php/nikad-zaboraviti/37225-i-nakon-toliko-

godina-za-mucki-smaknute-zrtve-vukovara-nema-odgovornih-oficiri-jna-su-sve-

znali  

A onda još u Hrvatskom tjedniku pišu o položaju Zagrebačkog sveučilišta na 

ljestvici svjetskih sveučilišta. 

Strašno, zar ne? 

A tako dobrih 'znanstvenika' tamo imamo. 

Pogledajmo. 

Kako stoji kolega Rimac na svjetskim listama? 

U scopusu: 20 članaka, 215 citata, h-index 5. 

U wosu, nisam siguran jesam li ga dobro razvrstao od ostalih s istim prezimenom 

i inicijalom, ali recimo da je: 14 članaka, 169 citata, h-index 4. 

 

U istom broju Hrvatskog tjednika je FAH IDIOT Hrvoje KLASIĆ, profesor na 

zagrebačkome Filozofskom fakultetu o plakatu za Vukovar: 'Penava nema 

hrabrosti reći da se ponosi ustaštvom i da zato stavlja slovo U, nego ih simbolički 

pokušava vratiti kroz pozdrav Za dom spremni, predstavljajući ga kao stari 

hrvatski pozdrav… Radi se apsolutnoj provokaciji i kukavičluku koji jasno 

pokazuje da se ne radi o patriotima i domoljubima, bez obzira kako im se stranka 

zvala, nego o osobama kojima nije stalo do časti i ugleda Hrvatske koji svojim 

ponašanjem sramote ovu državu dugi niz godina…' 

 HT: Klasić nema hrabrosti reći da se ponosi partizanskim genocidom nad 

Hrvatima i da se nadahnjuje Titovim koljačima i obućarima o kojima piše kao o 

državnicima.  

https://kamenjar.com/mlinaric-centar-dr-ivana-sretera-podnio-je-dorh-u-kaznenu-prijavu-protiv-ljudi-koji-su-naredili-ratni-zlocin-nad-vukovarom-i-okolnim-selima/
https://kamenjar.com/mlinaric-centar-dr-ivana-sretera-podnio-je-dorh-u-kaznenu-prijavu-protiv-ljudi-koji-su-naredili-ratni-zlocin-nad-vukovarom-i-okolnim-selima/
https://kamenjar.com/mlinaric-centar-dr-ivana-sretera-podnio-je-dorh-u-kaznenu-prijavu-protiv-ljudi-koji-su-naredili-ratni-zlocin-nad-vukovarom-i-okolnim-selima/
https://kamenjar.com/penava-dorh-u-predana-kaznena-prijava-za-ratni-zlocin-nad-vukovarom/
https://kamenjar.com/penava-dorh-u-predana-kaznena-prijava-za-ratni-zlocin-nad-vukovarom/
https://www.dragovoljac.com/index.php/nikad-zaboraviti/37225-i-nakon-toliko-godina-za-mucki-smaknute-zrtve-vukovara-nema-odgovornih-oficiri-jna-su-sve-znali
https://www.dragovoljac.com/index.php/nikad-zaboraviti/37225-i-nakon-toliko-godina-za-mucki-smaknute-zrtve-vukovara-nema-odgovornih-oficiri-jna-su-sve-znali
https://www.dragovoljac.com/index.php/nikad-zaboraviti/37225-i-nakon-toliko-godina-za-mucki-smaknute-zrtve-vukovara-nema-odgovornih-oficiri-jna-su-sve-znali
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Klasić je više puta bio FAH IDIOT TJEDNA, a njegov znanstveni opus je 

slijedeći: 

Scopus: 3 članka, 4 citata. h-index 1; 

Wos: 3 članka, 2 citata, h-index 1. 

 

U mojim ranijim popisima FAH IDIOTA ponajbolji je bio Ivo Goldstein poznat i 

kao Ivo Drobilica. Još 22. 8. 2023. sam uspoređivao njegove i moje brojke: 

Scopus: 

Ja: članci 812, citati 7627, h-index 37 

On: članci 9, citati 19, h-index 2 

WoS: 

Ja: članci 817, citati 6840, h-index 34 

On: članci 11, citati 5, h-index 1 

Jasno je da političari i u medijima vjeruju da su bolji znanstvenici oni kojima su 

ove brojke manje, pa je jasno zašto su takvima mediji širom otvoreni, zar ne?  

Valjda tako misli i znanstvenik Goldstein, za koga jedan od ponajboljih hrvatskih 

povjesničara prof. dr. sc. Josip Jurčević kaže da ga ne treba smatrati 

znanstvenikom, jer je svojevremeno umislio da može postati redoviti član HAZU. 

Uspio je dogurati i do Izborne skupštine i nikad u povijesti HAZU nitko nije dobio 

manje glasova od njega. A tada mu je tata, poznati POVJESNIČAR AMATER bez 

nekakve škole bio posebni savjetnik predsjednika Vlade RH. 

Uvijek veseli vidjeti kakvi su doista znanstvenici koji se bave politikom ili su u 

'znanstvenom' radu sluge politici.  

Sjećam se da sam tako uspoređivao i sebe s bivšim Predsjednikom RH prof. dr. 

sc. Ivom Josipovićem. Dio te prepiske je dan u knjizi: 

J. Pečarić, Dopisivanje s Lili Benčik, dragovoljac.com, 2021.: 

https://www.dragovoljac.com/index.php/pecaric/28736-lili-bencik  

Počelo je mojim pismom: 

From: Josip Pecaric <pecaric@element.hr>  

Sent: Monday, November 15, 2021 9:25 AM 

To: lili bencik  

Cc: Ivo Josipović <ivo@josipovic.net>;... 

Poštovana gđo Benčik, 

Ja se nadam da drug prof. dr. sc. Ivo Josipović smatra da sam i ja u 'ustašiji'. Bio 

bih doista nesretan da me ne smatra takvim. 

Uvijek se smijem i ja i moje kolege kada usporedimo njegov opus kao znanstvenika 

s mojim.  

Pogledajte npr. u Scopusu: 

https://www.dragovoljac.com/index.php/pecaric/28736-lili-bencik%20%0d8
https://www.dragovoljac.com/index.php/pecaric/28736-lili-bencik%20%0d8
mailto:pecaric@element.hr
mailto:ivo@josipovic.net
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IVO JOSIPOVIĆ:  

Scopus: publikacija: 3, citata: 10, h-index: 2; 

JOSIP PEČARIĆ 

Scopus: publikacija: 771, citata: 6271, h-index: 34. 

Inače vidim da je on napredovao. Kao Predsjednik RH nije imao dovoljno da bi 

kod mene doktorirao (ako se dobro sjećam tada je imao jedan rad i to iz glazbe, 

a profesor je bio na Pravnom fakultetu), ali sada s 3 publikacije mogao bi već biti 

i docent. 

Čestitam mu na napretku. 

Sve vas lijepo pozdravljam. 

Akademik Josip Pečarić 

P. S. Obično pitam kolegu oko podataka s tih znanstvenih mreža. Tako sam pitao 

i za velikog znanstvenika IJ: 

Poslao mi je link uz komentar: 

A jesi našao s kim ćeš se uspoređivati :)  

Ovo mu je Scopus 

https://www.scopus.com/authid/detail.uri?authorId=36682415300 

Sada vidim da je dobro što imam te podatke i za Iva Josipovića jer očito njegov 

kolega koji vjeruje da su marsovci napali Hrvatsku ima nekoliko puta više radova 

od njega.  

Očito ga je pogodila činjenica da sam se tom usporedbom narugao njegovom 

znanstvenom opusu pa je Josipović odgovorio. 

Prepiska je doista zanimljiva i trebali bi je pročitati. Na kraju je on konstatirao: 

Subject:  RE: Dr. Ivo Josipovic - nije moj brat u Kristu 

Date:  Mon, 15 Nov 2021 23:14:25 +0100 

Poštovani akademiče Pečariću,  

Cijenim vaš doprinos znanosti. Ne cijenim vaš ustaški gard. Na žalost, za nas 

laike, poznatiji ste po njemu, nego po vašim, uopće ne sumnjam, velikim 

znanstvenim rezultatima. Eto, i Wikipedija je prepoznala po čemu ste najčuveniji, 

po negiranju holokausta i desničarenju. Ja osobno ne mogu procijeniti vaš 

doprinost znanosti, ali, ponavljam, poštujem ono što sam čuo o vašim 

dostignućima. Naravno, ni vi nemate pojma o pravu, pa bi bilo pristojno da ne 

klepećete o onome što ne znate. 

Ivo Josipović 

U svom odgovoru sam mu objasnio zašto je on pravnik klepetalo: 

Subject:  Re: Zahvala znanstveniku prof. dr. sc. Ivu Josipoviću 

Date:  Mon, 15 Nov 2021 23:47:53 +0100 

From:  Josip Pecaric <pecaric@element.hr> 

To:  ivo@josipovic.net, Lili Bencik' 

CC:  predsjednik@predsjednik.hr <predsjednik@predsjednik.hr>, 

predsjednik@sabor.hr <predsjednik@sabor.hr>, predsjednik@vlada.hr 

<predsjednik@vlada.hr>, Kabinet Predsjednika <kabpred@hazu.hr>,… 

 

Poštovani druže profesore, 

https://www.scopus.com/authid/detail.uri?authorId=36682415300
mailto:pecaric@element.hr
mailto:ivo@josipovic.net
mailto:predsjednik@predsjednik.hr
mailto:predsjednik@predsjednik.hr
mailto:predsjednik@sabor.hr
mailto:predsjednik@sabor.hr
mailto:predsjednik@vlada.hr
mailto:predsjednik@vlada.hr
mailto:kabpred@hazu.hr
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Da ste pitali kćerku i dali joj da pročita ono što je gđa Benčik komentirala rekla 

bi Vam da nije inteligentno pozivati se na Wikipediju :) 

Sigurno bi Vas upozorila da se ne hvalite pravom jer je na čelu HNES-a, koji Vas 

je osudio za etičku veleizdaju, prof. emeritus Pravnog fakulteta.  

Dakle postoje profesori Pravnog fakulteta koji misle da se u pravu takvi da mu i 

mi koji nismo u tome možemo suditi. 

Bilo je i drugih pravnika koji su potpisali presudu HNES-a. Jedan od njih je jedan 

od najvećih kolumnista u RH i izuzetan odvjetnik koji je zastupao optužbu prof. 

Tomca i prof. Jurčevića protiv Vas, a Vi ste - znajući da ste nemoćni u srazu s 

Hodakom - iskoristili to što ste bili Predsjednik i pobjegli od toga. Kolege suci su 

Vas tada spašavale da ne bi svi vidjeli Vašu stručnost:) 

Drago mi je što ste ipak nešto naučili u odnosu na prvi Vaš e-mail, pa Vaš 

smiješan znanstveni rad više ne spominjete. 

Napredujete i što vidim počinjete razlikovati da je bolje biti na listama u Stanfordu 

nego biti znanstvenik tipa Mesića, i da ne ponavljam imena drugih Vaših kolega 

iz akademija znanosti i umjetnosti čiji ste član. 

Nisam ni mislio da Vi možete cijeniti moj ustaški gard. Da gledate hrvatske emisije 

na 'manjim' televizijama znali bi i za moju priču kako nas Srbi dijele na Ustaše i 

Srpske sluge. A ja - to već mnogi znaju u RH - ne volim biti sluga!  

Kćer Vam može objasniti što u toj podijeli znači činjenica da Vi predlažete - kao 

Predsjednik RH - da se povuče Tužba za genocid protiv Srbije, a onda Sud ipak 

presudi onako kako jeste. Ona bi Vam sigurno znala objasniti da Vaš prijedlog 

više odgovara Srbiji koja je izvršila naci-fašističku agresiju na RH od Presude tog 

Suda. Moj dojam je da to razumije i malo dijete, a ne moja kolegica koja je ipak 

završila fakultet koji mogu završiti oni koji znaju i da postoji nešto što se zove 

logika! 

Trebam li Vam spomenuti da je i Predsjednik APZH-a prof. dr. sc. Željko Horvatić 

više cijenio moje mišljenje u svezi sa Sudom u Haagu od Vašeg. Zajedno smo 

sudjelovali i na znanstveno-stručnom skupu o našim generalima u Haagu. Vaše 

'stručno' mišljenje bilo je suprotno od moga, a ako niste znali za Vaše je u 

konačnici ustanovljeno da je bilo najobičnije KLEPETANJE. 

Kćerka Vam može objasniti da će svatko iole inteligentniji iz svega toga zaključiti 

da lupetate/KLEPETATE o onome što bi po tituli trebali najbolje znati. 

A lijepo sam Vam objasnio da je pitate. 

Šteta. 

S poštovanjem, 

Akademik Josip Pečarić 

 

Pisao sam još PRAVNIKU – KLEPETALU, ali odgovora nije bilo. 

U prepisci sam mu i spomenuo kako sam prijatelj s nizom pravnika koji su izvrsni 

u logici. O nekima sam napisao i knjige. 

Šteta što ranije nisam više citirao rubriku FUSNOTE ZA FAH IDIOTE iz 

Hrvatskog tjednika. Sigurno je i Josipović bio čest gost. 
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Ali vratimo se fah idiotima iz novog broja Hrvatskog tjednika. Tu su još na temu 

kolone sjećanja u Vukovaru: 

 

Milorad PUPOVAC o Penavinu pozivu da ne dolaze u Vukovar oni kojima 

smetaju HOS i Za dom spremni: 'Znamenja koja su povezana s pokretom koji je 

iza sebe ostavio historijsko zlo u obilježavanje toga grada je povreda pijeteta. 

Pretvaranje Dana sjećanja na žrtve Vukovara u predmet političke kampanje i 

nadmetanja također je povreda tog pijeteta.' 

HT: Iz njegove perspektive, HOS je doista zlo - za četničke političke snove 

njegove braće i njega. Iz naše, na žalost, nedovoljno zlo da te snove riješi za sva 

vremena. 

 

Milorad Pupovac ima u Scopusu: 1 clanak, 0 citata i h-index 0.  

Vjerovali ili ne! Tko ne vjeruje neka pogleda: 

https://www.scopus.com/authid/detail.uri?authorId=57034162300  

Da stvar bude bolja, taj jedini rad u Scopusu je o shizofreniji: 

How many contexts are there in schizophrenia? An analysis of a schizophrenic 

patient's discourse [Koliko kontēkstā ima u shizofreniji? Analiza diskursa osobe 

koja boluje od shizofrenije]. 

  

Tomo MEDVED, ministar branitelja o Penavinu pozivu da za Dan sjećanja u 

Vukovar ne dolaze oni kojima smeta HOS i pozdrav Za dom spremni: 'Mjesto 

HOS-a je sa svim postrojbama Hrvatske vojske i policije s hrvatskim braniteljima, 

baš onako kako je to bilo svih ovih godina… Nezamislivo je da se bilo kome 

ograničava odavanje počasti žrtvama Domovinskog rata…' 

HT: Samo je u Kninu zamislivo da 5. kolovoza Vi i vaš 'komandant', glasoviti 

zapovjednik kroasanske pariške bojne, zaustavite HOS-ovce i ne dopuštate im 

dolazak na proslavu. 

 

Andrej PLENKOVIĆ, predsjednik Vlade RH, nakon saborskoga izvješća o 

stanju nacije koje se nije čulo jer je oporba lupala po klupama: 'Nakon ovoga 

očekujem apsolutnu pobjedu na izborima!' 

HT: Ako nastavite hapsiti i zatvarati hrvatske navijače, sigurno ćete odnijeti 

apsolutnu pobjedu na izborima – za izdajnika stoljeća.  

  

Mate GRANIĆ, nekadašnji ministar vanjskih poslova, komunist , a sada 

Plenkovićev savjetnik, o glasovanju Hrvatske u UN-u protiv Deklaracije o 

primirju u Gazi. 

„To je snažan državnički potez… Mi smo se svrstavali uz našeg saveznika SAD 

koji je omogućio završetak rata u BiH, a bez toga ne bi bilo ni Oluje.” 

HT: Očenašek čuven po tri polovice u korupcijskome skandalu „pola, meni, pola 

Bagi, pola tebi“ doista je šampion u rektalnome alpinizmu. Ako smo se sada 

svrstali uz našega saveznika SAD-a, bez kojega ne bi bilo Oluje (što nema blage 

veze s istinom), onda smo se zacijelo i kupnjom francuskih vojnih zrakoplova 

svrstali uz SAD, zar ne?  

https://www.scopus.com/authid/detail.uri?authorId=57034162300
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Mate Granić na Scopusu ima 40 članaka, 259 citata i h-index 7.  

Blizak je bivšem rektoru Damiru Borasu koji ima  

31 članak, 157 citata i isti h-index 7. 

Za usporedbu moja kćerka koja je uz Borasovu pomoć dugo bila bez posla i sada 

je na pola radog vremena ima 64 članka, 447 citata i h-index 12. Naravno i njoj i 

Borasu mentor je bio prof. dr. sc. Miroslav Tuđman koji je predložen za profesora 

emeritusa 2017. kada je rektor bio Boras, a umro je 2021., kada je rektor još uvijek 

bio Boras i nije izabran za profesora emeritusa. 

A svo troje Granića, Borasa i moju kćerku vjerovali ili ne može se povezati s onom 

čuvenom pričom o tri polovine Mate Granića. 

Ira PAYER, dizajnerica, o vukovarskome plakatu: 'Taj plakat ne govori jezikom 

dizajna, već jezikom toksične politike.' 

HT: Dizajnerica ne govori jezikom dizajna, nego jezikom toksične politike i 

mržnje prema Vukovaru i Hrvatskoj!  

 

Moji komentari ovih događanja oko kolone sjećanja išao je u znaku dva citata: 

„Da nije bilo HOS-a, Vukovar bi pao već u rujnu mjesecu.“ 

(Siniša Glavašević, studeni 1991.) 

„Pustite da prvo prođu Hrvati“ 

(Redar koloni Vlade u Vukovaru 2013.)  

 

Mnogima je poznato kako ja ne volim biti sluga, pa valjda i nije neobično što mi 

se gadi taj sluganski mentalitet. A kod nas takve biraju na primjer u Vijeću za 

domovinski pijetet: 

VIJEĆE ZA DOMOVINSKI PIJETET PROTIV PENAVINOG PLAKATA, A 

ISTICANJE HOS-A I BILO KOJE POSTROJBE SMATRAJU 

NEPRAVEDNIM 

https://narod.hr/hrvatska/vijece-za-domovinski-pijetet-protiv-penavinog-plakata-

a-isticanje-hos-a-i-bilo-koje-postrojbe-smatraju-nepravednim  

Kako ih nije sramota negirati jednog Sinišu Glavaševića koji je još u studenom 

1991. ISTAKAO HOS-ovce! 

Oni sebe stavljaju ispred Siniše Glavaševića. Da imaju imalo ljudskosti u sebi 

odmah bi se povukli iz tog vijeća! 

https://bezcenzure.hr/branitelji/reagiranja-sluga-svjetskih-mocnika/  

Možda će razumjeti o čemu govorim ako samo pročitaju neto o njemu. Evo i 

danas: 

https://narod.hr/kultura/4-studenoga-1960-sinisa-glavasevic-roden-legendarni-

ratni-izvjestitelj-iz-vukovara  

Zapravo, dovoljno je o svemu pročitati uvodni komentar glavnog urednika 

Hrvatskog tjednika Ivice Marijačića koji dajem u Prilozima. 

Moj propust je što i u ranijim tekstovima nisam dao podatke o znanstvenicima 

koje spominjem kao fah idiote. Evo za neke od njih naprimjer sa Scopusa: 

Žarko Puhovski: 1 članak, 1 citat i h-index 1; 

https://narod.hr/hrvatska/vijece-za-domovinski-pijetet-protiv-penavinog-plakata-a-isticanje-hos-a-i-bilo-koje-postrojbe-smatraju-nepravednim
https://narod.hr/hrvatska/vijece-za-domovinski-pijetet-protiv-penavinog-plakata-a-isticanje-hos-a-i-bilo-koje-postrojbe-smatraju-nepravednim
https://bezcenzure.hr/branitelji/reagiranja-sluga-svjetskih-mocnika/
https://narod.hr/kultura/4-studenoga-1960-sinisa-glavasevic-roden-legendarni-ratni-izvjestitelj-iz-vukovara
https://narod.hr/kultura/4-studenoga-1960-sinisa-glavasevic-roden-legendarni-ratni-izvjestitelj-iz-vukovara


348                               VUKOVAR: TRIJUMF TUĐMANIZMA 

 
 
Željko Jovanović: 20 članaka, 82 citata i h-index 6. 

Sjećam se da mi je o Jovanovićevo znanstvenom radu pisao svojevremeno dr. sc. 

Josip Stjepandić: 

... Jovanoviću (15 radova u znanstvenoj bazi Scopus), Mornaru (19), Pusićki (1), 

Grčiću (2), Josipoviću (1), Kregaru (2), Flegi (0)... 

Jovanović je objavio 6 radova u vrijeme dok je bio ministar!? Pa to nije radio niti 

njegov uzor Stipe Šuvar!? 

Glas Brotnja, 24. 4. 2015. 

Kamenjar.com, 24. 4. 2015. 

Ovaj naš fah idiot odigrao je ključnu ulogu u napadu na Josipa Šimunića – vidjeti 

tekst u Prilozima. 

Kad pogledaš znanstvene rezultate ovih naših fah idiota jasno je zašto su se dali u 

politiku. To jedino nije jasno za gradonačelnika Splita. Ivica Puljak ima na 

Scopusu 1430 članaka, 88998 citata i h-index 123. 

Neobična mi je bila činjenica da Puljak ima na Scopusu toliko radova, a nema ga 

na listi najutjecajnijih hrvatskih znanstvenika Sveučilišta u Stanfordu: 

https://www.srednja.hr/faks/izasla-je-lista-najcitiranijih-znanstvenika-na-svijetu-

na-njoj-i-brojni-profesori-s-hrvatskih-fakulteta/  

Na toj listi koja se radi po Scopusu ja imam daleko najviše radova 801, a Puljak 

koji nije na toj listi ima 1430. Neobično, zar ne?  

Pogledao sam listu njegovih radova na HZB-u i za prvi ustanovio da ima više od 

200 koautora.  

Možda nije zadovoljan biti u tako velikim grupama od po više od 200 koautora 

kakva mu je većina članaka. Kod nas u matematici bi mu dijelili rad s brojem 

autora. Možda je problem u tome, jer bi mu se tako računalo nešto više od 7. Ipak 

valjda bi mu trebalo biti važnije što se radilo o značajnim otkrićima što je ipak 

bolje nego biti fah idiot.  

(Ipak provjeravam kod poznatih kolega u Splitu: 

„To su CERN radovi sa po 500 autora koje objavljuju kako mjere i rade pokuse 

na dnevnoj bazi.“) 

S druge strane Davor Božinović je doktor znanosti, ali na Scopusu nema nijedan 

rad. 

Toliko o našim znanstvenicima FAH IDIOTIMA. 

 

Josip Pečarić 

  

https://www.srednja.hr/faks/izasla-je-lista-najcitiranijih-znanstvenika-na-svijetu-na-njoj-i-brojni-profesori-s-hrvatskih-fakulteta/
https://www.srednja.hr/faks/izasla-je-lista-najcitiranijih-znanstvenika-na-svijetu-na-njoj-i-brojni-profesori-s-hrvatskih-fakulteta/
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FAŠISTI ILI TERORISTI? 

 

(PADNE LI HOS I SVI OSTALI ĆE DOĆI NA RED, 9.) 

 

„Da nije bilo HOS-a, Vukovar bi pao već u rujnu mjesecu.“ 

(Siniša Glavašević, studeni 1991.) 
 

U RH imamo danas veliki problem:  

Je li Srbija izvršila teroristički ili fašistički napad na RH? 

 Jesu li genocidne radnje iz presuda stalnog suda u Haagu rezultat fašističke ili 

terorističke agresije Srbije na RH? 

Naravno vlasti u RH ne smiju ni pomisliti a kamoli usporediti izjave Hitlera i 

Slobodana Miloševića. 

Hitler je govorio: 

Njemačka će biti svjetski faktor ili je neće biti. 

A Milošević: 

Srbija će biti cela ili je neće biti. 

Ili Hitler: 

Njemačka i Austrija su dva oka u istoj glavi. 

A Milošević: 

Srbija i Crna Gora su dva oka u istoj glavi. 

Iako sam mnogo puta na to upozoravao nitko se nije usudio to spomenuti. Još 

2010. je Jutarni list objavio tekst: 

SVJETSKI ZLOČINCI 

Milošević na listi najvećih svjetskih diktatora, sedam mjesta iza Hitlera 

Dražen Arapović 

05. prosinac 2010.  

https://www.jutarnji.hr/autor/drazen-arapovic-3113
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ZAGREB- u četiri rata kriv je za smrt 250 000 ljudi. Dva milijuna ljudi zbog 

njegove je politike ostalo bez krova nad glavom. Ovi podaci smjestili su ga na broj 

19 na listi svjetskih diktatora magazina Life. 

Prvo mjesto na listi svjetskih diktaora zauzeo je Staljin. Mussolini je na četvrtom, 

a nacistički vođa Adolf Hitler na 12. mjestu. 

Bivši irački predsjednik zauzeo je 26. mjesto. Slike njegovog smaknuća vješanjem 

u prosincu 2006. obišle su svijet. Lista magazina Life obuhvatila je 28 svjetskih 

diktatora. 

https://www.jutarnji.hr/vijesti/svijet/clanak909224.html-3130376  

Uostalom Sloba je i bio poznat kao „Balkanski krvnik“. 

A slovenski sveučilišni profesor prof. dr. sc. Boštjan Marko Turk je objavio članak 

u Hrvatskom tjedniku u kome je također pokazao kolika je velika sličnost između 

Miloševića i Mussolinija. 

Međutim profesor Turk je na portalu 7dnevno, 07. ožujak 2020 objavio tekst koji 

govori o kontinuitetu srpskog fašizma: 

Nakon 30 godina borbi ‘Velika Srbija’ sve više sliči na ‘beogradski pašaluk’. 

Pogledajte npr.: 

Rijetko koja rečenica može srpski narod uvrijediti više od ove: “Pa vi 

bombardujte, ubijte jednog Srbina, mi ćemo stotinu muslimana. Pa da vidimo sme 

li međunarodna zajednica ili bilo ko drugi da udari na srpske položaje, može li se 

tako ponašati sa srpskim narodom”. Rečenica je izrečena u Skupštini Srbije 

1995. Njezin je autor Aleksandar Vučić. Ona sadrži sve elemente ponderiranog 

zla koje je zadesilo Srbiju tijekom najtežeg iskušenja između 1941. i 1945. 

Rečenica je najprije rasistička. U podsvijest Aleksandra Vučića uletjela je iz 

traumatizirane nacionalne uspomene: iako je Vučić želio da se kazna odnosi na 

Bošnjake ili na Muslimane (bilo je to u vrijeme opsade Sarajeva), odnosi se 

najprije na Srbe. 

Nitko nije ponizio Srbe koliko nacisti (Nijemci) tijekom okupacije. Vrijednost 

života Srba i njemačkih vojnika (također austrijskih) s druge strane bila je 

postavljena u omjeru jedan prema sto. Tek sto srpskih života vrijedilo je jedan 

njemački ili austrijski život. Omjer jedan prema sto stvorio je najveće tragedije 

koje su i danas žive. U Kragujevcu je strijeljano 3000 talaca, uključujući i 300 

školske djece, od kojih je 15 bilo između 8 i 12 godina. Ista logika slijedila se u 

Kraljevu, gdje je 20. listopada 1941. strijeljano 2190 civila (žena, djece, starijih 

ljudi). General Franz Boehme, koji je justificiran 1947. godine, bio je odgovoran 

za taj zločin protiv čovječnosti – također poznat kao genocid nad srpskim 

narodom. 

Rečenica Aleksandra Vučića izražava duboku povezanost s nacističkim obrascem 

mišljenja: to je buđenje iz mrtvih Adolfa Hitlera, koji je prvi naredio najstrože 

mjere u pokoravanju srpskih civila. Dalje ova rečenica prikazuje Vučića kao 

rasista: omjer Srba prema Bošnjacima, kada je riječ o životu i smrti, postavlja se 

na jedan prema sto. Ali njegov najdublji sadržaj ostaje svjedočanstvo 

samouništenja koje srpske vođe izdvajaju nad narodom. Naime, ako Vučićevu 

izjavu uzmemo u smislenom kontekstu, odnos se najprije odnosi na Srbe: Srbin je 

http://www.jutarnji.hr/mussolini-jos-uvijek-pocasni-gradanin-u-italiji/192099/
https://www.jutarnji.hr/vijesti/svijet/clanak909224.html-3130376
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manje vrijedan, njegov život vrijedi samo stotinu života jednog Nijemca. U 

Vučićevoj podsvijesti je prezir prema vlastitom narodu… 

http://dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/20505-nakon-30-godina-

borbi-velika-srbija-sve-vise-slici-na-beogradski-pasaluk 

Međutim, znamo da su srpski fašizam pomagali i sudjelovali u njemu na razne 

načine svjetski moćnici koji nisu željeli hrvatsku državu i morali su je priznati 

kada su zapravo od njihove vojske u agresiji na Hrvatsku Tuđmanovi vojnici 

napravili vojsku zečeva. Bijesni na Tuđmana nisu mu došli ni na sprovod. Tuđman 

je tijekom rata zbog takve uloge svjetskih moćnika morao prihvatiti razne 

kompromise. To je danas postalo važno kada je Plenković kao netko tko je 

pobjegao od obrane Hrvatske nesvjesno nametno pitanje je li srpska agresije 

terorizam ili fašizam.  

A podsjetit ću vas što je govorio Peter Galbraith, veleposlanik SAD-a u Hrvatskoj 

od 1993-1995 u filmu o 'Oluji' koji se ne usuđuju objaviti na televizijama u RH, a 

o tome sam napisao knjigu: 

J. Pečarić, Nobelova Nagrada za 'Oluju', Portal dragovoljac.com, 2020.: 

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/NobelZaGotovinu.pdf 

Film možete gledati na linku: 

https://kamenjar.com/hrvati-iz-teksasa-napravili-film-o-oluji/  

Govorio je o „fašističkom srpskom režimu koji je vršio genocid i masovna 

ubojstva“ i o „zločinačkoj i fašističkoj strani“. 

Da govorio je ono što od početka govorim i ja i što bi umjesto sluganstva trebali 

govoriti hrvatski političari.  

Drago mi je da su u filmu zabilježene i moje riječi: 

Kao nagradu za spašavanje 150,000 ljudi u Bihaću, za uspostavljanje mira i 

završetak rata pristrane svjetske sile lažno su osudile hrvatske generale Antu 

Gotovinu i Mladena Markača za ratni kriminal. Nepravomoćne osude Haškog 

tribunala bile su dugovječno tamnovanje. To je bio jedinstveni slučaj u ljudskoj 

povijesti u kojem su ljudi koji su branili svoje domove, spašavali druge, 

okončavali brutalne okupacije, borili se protiv terorista (istakao JP) i stvorili 

uvjete za mirno rješenje sukoba bili za to kažnjeni. Bogu hvala te himbene osude 

bile su 2015. godine poništene i osuđeni generali su pravomoćno oslobođeni. 

 

Iako današnje vlasti u RH i ne smiju i ne žele govoriti o srpskom fašizmu ipak je 

nova paranoja kod Predsjednika Vlade RH dala naznake da će se uskoro u RH 

otvoriti i pitanje srpskog fašizma. 

Istakao sam svoje riječi u spomenutom filmu gdje sam srpski fašizam sam nazvao 

i terorizam, pa je i to nekakva nada da će se u RH političari ohrabriti i početi 

govoriti o srpskom fašizmu. 

Zapravo predsjednik Vlade, znajući da vodi politiku koja je suprotna hrvatskim 

nacionalnim interesima, nesvjesno pokrene ili upozori na takve stvari. Tako je 

jednom u Saboru svoju koaliciju nazvao ČETNIČKOM, pa se danas često ona 

tako i tako naziva uz dodatak da je i hrvatska. Bojeći se za svoj život počeo je 

govoriti o terorizmu i kada su institucije u RH tvrdile suprotno. Ustrajući na tome 

ovih dana je ponovno optužio Domovinski pokret da su teroristi na što je dobio 

http://dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/20505-nakon-30-godina-borbi-velika-srbija-sve-vise-slici-na-beogradski-pasaluk
http://dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/20505-nakon-30-godina-borbi-velika-srbija-sve-vise-slici-na-beogradski-pasaluk
http://www.dragovoljac.com/images/minifp/NobelZaGotovinu.pdf
https://kamenjar.com/hrvati-iz-teksasa-napravili-film-o-oluji/
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zasluženi odgovor: Stipo Mlinarić je u Saboru da on koalira sa teroristima. 

Naravno upitno je možemo li četnike, po kojima je Plenković nazvao svoju 

koaliciju, nazvati teroristima jer oni su sudjelovali u FAŠISTIČKOJ agresiji na 

RH, dakle radi isto što i ja u spomenutom filmu. 

Javio se i Pupovac podsjećajući nas priglupo na vrijeme kada je HRVATSKI 

predsjednik morao praviti kompromise sa svjetskim moćnicima i potpisivati da 

srpske ratne zločince neće suditi već ih nagrađivati. To je svima jasno zašto je to 

činio tada: Svi su znali da ga gazde današnjih vlasti u RH ne mogu smisliti jer je 

od 'njihove' srpske vojske napravio zečeve. Ali zašto to rade ove današnje vlasti 

osim ako nisu politički istomišljenici ili samo pokorna služinčad? Ili i jedno i 

drugo? U Prilozima daje tekst: 

DAVOR DIJANOVIĆ: PUPOVAC BRANI ČLANA TERORISTIČKE VLADE 

TZV. RSK I RELATIVIZATORA ZLOČINA NA OVČARI 

https://narod.hr/hrvatska/davor-dijanovic-pupovac-brani-clana-teroristicke-

vlade-tzv-rsk-i-relativizatora-zlocina-na-ovcari  

https://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/d-dijanovi/32155-d-dijanovic-kult-

ugrozenoga-srbina-u-fasistickoj-hrvatskoj.html  

Iz naslova vidimo da se već ustalilo nazivati fašističku agresiju Srbije terorizmom. 

Tome nisam ja doprinio jer film u RH nije ni prikazan. Zasluge svakako idu 

Plenkoviću koji je svojim glupim napadom na Vukovarskog heroja Markuša 

postigao bar naziv TERORIZAM umjesto FAŠIZAM za fašističku srpsku 

agresiju. 

Naravno smiješna je država u kojoj jedan Pupovac koga je HNES etički osudilo 

za veleizdaju uopće nekoga brani za zločine u kojima je i sam sudjelovao. 

Podsjetit ću vas da je predsjednik HNES-a bio prof. emeritus sa Pravnog fakulteta 

Zvonimir Šeparović koji je bio dvostruki ministar u vladam u vremenu kada je na 

čelu RH bio HRVATSKI predsjednik. 

A u normalnoj državi ne bi se smjeli tiskati, a pogotovu ne izdašno financirati 

novine u kojima se napadaju oni koji – slično Plenkoviću (koji im uklanja i 

spomen obilježja jer imaju znakovlja koje je odobrila hrvatska, a ne četnička vlast) 

– napadaju hrvatske branitelje.  

S tim novcem u Pupovčevim novinama plaćaju i jednog 'osloboditelja' Vukovara 

(ušao u Vukovar na srpskom tenku). O tome pogledajte kolumnu glavnog 

urednika Hrvatskoh tjednika Ivice Marijačića koju dajem u Prilozima: 

NOVA PROVOKACIJA PUPOVČEVA ČETNIKA 

I PLENKOVIĆEVA PLAĆENIKA 

Hrvatsku vojsku sada nazvao zločinačkom i terorističkom poput Hamasa 

Jasno je da ovakve stvari Plenković iz oportunističkih razloga ne smije reći. Ali 

zato ima Pupovca i njegove kolumniste koje izdašno plaća, zar ne. 

Ali ipak hvala mu što je on postigao svojom glupošću da je sada agresija na 

Hrvatsku TERORIZAM, a uskoro je za nadati se da će biti ono što i jeste 

FAŠIZAM. 

 

Josip Pečarić 

https://bezcenzure.hr/vlad/fasisti-ili-teroristi/   

https://narod.hr/hrvatska/davor-dijanovic-pupovac-brani-clana-teroristicke-vlade-tzv-rsk-i-relativizatora-zlocina-na-ovcari
https://narod.hr/hrvatska/davor-dijanovic-pupovac-brani-clana-teroristicke-vlade-tzv-rsk-i-relativizatora-zlocina-na-ovcari
https://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/d-dijanovi/32155-d-dijanovic-kult-ugrozenoga-srbina-u-fasistickoj-hrvatskoj.html
https://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/d-dijanovi/32155-d-dijanovic-kult-ugrozenoga-srbina-u-fasistickoj-hrvatskoj.html
https://bezcenzure.hr/vlad/fasisti-ili-teroristi/
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PRILOZI 

 

MLINARIĆ PLENKOVIĆU: AKO ITKO KOALIRA S 

TERORISTIMA TO STE VI!; PLENKOVIĆ: NE ZNAŠ I 

LAŽEŠ! 
- 

8. studenoga 2023.  

Montaža: Narod.hr, izvor: Fah 

 

Hrvatski sabor je, nakon kreće stanke, počeo novu 19. sjednicu koja će trajati do 

sredine prosinca. Sjednica je počela počinje aktualnim prijepodnevom u kojem 

pitanja premijeru Andreju Plenkoviću i ministrima postavlja 40 zastupnika. 

Nakon aktualca premijer Plenković podnosi izvješće o održanim sastancima 

Europskog vijeća u razdoblju od travnja do listopada 2023. 

U šest radnih tjedana do 15. prosinca zastupnike očekuje opsežan dnevni red na 

kojemu je, za sada, 185 točaka, među kojima su državni proračun za iduću godinu, 

zakon o hrvatskom jeziku i o državnim nekretninama, javlja HRT prenoseći Hinu. 

Ovaj tjedan zastupnici će raspravljati u četvrtak o izvješću o stanju ilegalnih 

migracija i izmjenama obiteljskog zakona te u petak o izvješću o provedbi 

službene razvojne pomoći Hrvatske inozemstvu za 2022. 

Plenković Benčić: Grad nikada nije bio prljaviji, promenada za divlje svinje 

https://vijesti.hrt.hr/hrvatska/hrvatski-sabor-pocinje-nova-sjednica-11132316
https://narod.hr/wp-content/uploads/2023/11/Untitled-collage-2023-11-08T111828.325.jpg
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– Rekla sam vam da će vaše političko nasljeđe biti slučaj Agrokor i uništavanje 

institucija. Zanima me što mislite kako će arbitražni suci ocijeniti da RH ima 

stečajno pravo, ali da je premijer odlučio donijeti Lex Agrokor. Da je taj zakon 

pisala grupa konzultanata i odvjetnika iz grupe Borg. Da su se članovi Borg grupe 

uhljebili u Agrokoru. Da je roll-up kredit izravno dogovorio glavom i bradom 

guverner HNB-a. Ako će RH morati platiti tu odštetu, kako ćete točno vi podnijeti 

odgovornosti?, upitala je Sandra Benčić, Možemo. 

Tekst se nastavlja ispod oglasa 

– Jedna od protagonistica onog sramnog lupanja, a sada vidim i lupetanja. To je 

vaš legacy (op.a. ostavština), to će ostati od vas kada ponovno budete u oporbi. 

Dobili ste povjerenje da upravljate Zagrebom, da nema sredstava Vlade vaš legacy 

bi bio smeće. Grad nikada nije bio prljaviji, promenada za divlje svinje. Sve što 

se obnovilo, obnovilo se zahvaljujući Vladi, a ne vama, krenuo je Plenković. 

Što se tiče Agrokora i izbacivanja vještačenja kao dokaza, premijer je kazao da se 

DORH mora očitovati o tome. 

– Agrokogor je bio toliko prezadužen da mu je prijetila propast. Da su oni 

kolabirali, a nisu zahvaljujući našoj intervenciji, onda ne bi bilo našeg legacya, 

kazao je Plenković i nabrojao podatke o nezaposlenosti, spomenuo Pelješki most, 

drugu cijev tunela Učka, minimalnu i medijalnu plaću itd. 

Tekst se nastavlja ispod oglasa 

– Zanima me i kako će sud gledati na činjenicu da je na kraju tvrtka Agrokor 

pripala novom tajkunu Pavlu Vujnovcu, koji je prije toga posudio novce HDZ-u 

za kampanju. Rekli ste da je DORH neovisna institucija. Ha-ha. To je sve što ću 

o tome reći. Kažete sve što se obnovilo je zahvaljujući Vladi i europskom fondu, 

kojeg niste uspjeli na vrijeme iskoristiti pa ste morali tražiti produženje. A što se 

tiče svinja, brinite se za one u Slavoniji jer su naše barem žive, zaključila je 

Benčić. 

Penava Plenkoviću: Pokušavate promijeniti povijest Domovinskog rata 

Zastupnici su se vratili sa stanke, a za povredu poslovnika javio se Ivan Penava iz 

Domovinskog pokreta. 

– Vi ste jako promijenili narativ, a pokušavate promijeniti i povijest Domovinskog 

rata. Nekad su teroristi bili SDSS i Vojislav Stanimirović. Pokušajte to objasniti 

hrvatskom narodu, kazao je Penava i dobio opomenu za zlouporabu povrede 

poslovnika. 

Tekst se nastavlja ispod oglasa 

– Kad je čovjek u strahu postaje agresivan. Vi ste u strahu jer vas ucjenjuje šef 

HEP-a Frane Barbarić i Pavao Vujnovac. Podnesite ostavku, poručila je 

Plenkoviću Karolina Vidović Krišto i dobila treću opomenu te zabranu govora na 

današnjem zasjedanju. 

– Policija i DORH su utvrdili da je napad na Banske dvore teroristički čin. Samo 

se vi i predsjednik Milanović pravite da to nije tako, kazao je HDZ-ov Mario 

Kapulica zastupnicima DP-a. 

Prvo pitanje iz redova oporbe stiglo je od Danijela Spajića iz Domovinskog 

pokreta. 
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– Prije dvije godine tražio sam stanku i pitao što nam u proračunu služi stavka od 

3 milijarde kuna za prognanike i izbjeglice. Usporedio sam fotografiju Pakistanca 

koji je nožem ubo osobu u tramvaju. U Hrvatskoj u zadnjih 10 mjeseci ušlo je 55 

tisuća nelegalnih migranata, dobili su potvrdu na granici da mogu ući na sedam 

dana i dalje ne znamo gdje su. Jesmo li svjesni što radimo sa zakonom o kršenju 

granice?, upitao je Spajić. 

Tekst se nastavlja ispod oglasa 

Odgovorio mu je premijer Plenković, koji je Spajiću spočitnuo da dolazi iz stranke 

iz koje je Markuš, koji je svjedočio na suđenju Čehuliću, osobi koja je osuđena za 

prijetnje premijeru. 

– Vidim da predsjedništvo DP-a podržava ljude koji su osuđeni na kaznu zatvora 

i uvjetno. A vi ste to kao politička kazna 2020. pokazali, podržali teroristički 

napad. To je vaš prvi okvir. Drugi je da u Vukovar može doći samo tko je po 

Penavinom guštu. To je novi moment, stranka koja bi određivala tko može doći u 

Vukovar. Kao prvo, pod A – podržavate teroriste, pod B- ne bi dopustili svim 

Hrvatima da dođu u Vukovar. Što se tiče nezakonitih migracija, Vlada je usvojila 

izvješće o stanju nezakonitih migracija. Mi smo učinili maksimalni napor da 

Hrvatska uđe u šengenski prostor, vi po tome niste napravili ništa, kazao je 

Plenković. 

– Nezakoniti migranti su registrirani, a vaše teze da imamo milijarde za izbjeglice 

nemaju uporišta, dodao je. 

Mlinarić Plenkoviću: Ako itko koalira s teroristima to ste vi! 

Za povredu poslovnika javio se Stipo Mlinarić iz Domovinskog pokreta. 

– Nazivate Markuš teroristom, čovjeka koji se borio za Vukovar. Ako je SOA rekla 

da nije bio teroristički napad i DORH…ako itko koalira s teroristima to ste vi!, 

poručio je premijeru. 

– Ne znaš i lažeš!, rekao mu je Plenković, a predsjednik Sabora Gordan 

Jandroković odredio je stanku. 

– Vi ste dužni izbaciti premijera iz Sabora jer vrijeđa Sabor, povikala je Karolina 

Vidović Krišto i dobila opomenu. 

(…) 

https://narod.hr/hrvatska/mlinaric-plenkovicu-ako-itko-koalira-s-teroristima-to-

ste-vi-plenkovic-ne-znas-i-lazes  
  

https://narod.hr/hrvatska/mlinaric-plenkovicu-ako-itko-koalira-s-teroristima-to-ste-vi-plenkovic-ne-znas-i-lazes
https://narod.hr/hrvatska/mlinaric-plenkovicu-ako-itko-koalira-s-teroristima-to-ste-vi-plenkovic-ne-znas-i-lazes
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DAVOR DIJANOVIĆ: PUPOVAC BRANI ČLANA 

TERORISTIČKE VLADE TZV. RSK I 

RELATIVIZATORA ZLOČINA NA OVČARI 

 

Davor Dijanović  
 

27. lipnja 2019. 

  

Foto: Fah 

 

Napad na skupinu sezonskih radnika u Supetru na otoku Braču, među kojima je 

bilo i pripadnika srpske nacionalne manjine, ponovno je medijski i politički 

iskorišten za difamaciju većinskoga hrvatskog naroda i prolongiranje kulta 

„ugroženoga Srbina“. Gradonačelnica Supetra Ivana Marković žurno je 

reagirala nakon napada i odlučila oduzeti gradsku potporu Torcida kupu sa 

sljedećim obrazloženjem: „Grad Supetar ne može poticati sportska događanja čiji 

sudionici ili posjetitelji iskazuju mržnju.“ Prema upravo ingenioznoj logici 

gradonačelnice Marković valjalo bi uskratiti proračunska sredstva i, primjerice, 

kazalištima jer nema nikakve dvojbe da i među posjetiteljima kazališta ima onih 

koji iskazuju mržnju prema ovome ili onome. Kada bi išli dalje u razradu 

gradonačelničine apsurdne izjave – sve što se financira iz proračuna moglo bi 

ostati bez kuna zlatica. 

> Dr. sc. Nazor za Narod.hr: ‘Stanimirović je imao istaknutu ulogu za 

vrijeme okupacije Vukovara, a Pupovac se treba javno ispričati za svoje 

netočne tvrdnje’ 

https://narod.hr/hrvatska/dr-sc-nazor-za-narod-hr-stanimirovic-je-imao-istaknutu-ulogu-za-vrijeme-okupacije-vukovara-a-pupovac-se-treba-javno-ispricati-za-svoje-netocne-tvrdnje
https://narod.hr/hrvatska/dr-sc-nazor-za-narod-hr-stanimirovic-je-imao-istaknutu-ulogu-za-vrijeme-okupacije-vukovara-a-pupovac-se-treba-javno-ispricati-za-svoje-netocne-tvrdnje
https://narod.hr/hrvatska/dr-sc-nazor-za-narod-hr-stanimirovic-je-imao-istaknutu-ulogu-za-vrijeme-okupacije-vukovara-a-pupovac-se-treba-javno-ispricati-za-svoje-netocne-tvrdnje
https://narod.hr/wp-content/uploads/2017/04/H20160812008250.jpg
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> Pročitajte što je Vojislav Stanimirović 2010. rekao o zločinu na Ovčari! 

> Robert Frank: Pupovac i dalje relativizira Domovinski rat i ono što mu je 

prethodilo 

> Pupovac o Domovinskom ratu: ‘Ne mogu slijediti pojednostavljenu, 

službenu ideologiju o tome’ 

> ‘Povraća mi se’ – zašto se nastavnik iz zagrebačke škole osjeća bolesno u 

Vukovaru tijekom organiziranog posjeta za učenike? 

Čveger Srbinu – hrvatskim je novinarima povod za međunarodni skandal 

Od dubiozne logike gradonačelnice Supetra, međutim, još je više za analizu 

njezina reakcija u slučaju napada na sezonske radnike. Nije nam namjera 

relativizirati napad. Osobe druge nacije ili vjere, posebno ako nije bilo prethodnih 

provokacija, mogu napadati jedino primitivci koji nisu svjesni kakvu medvjeđu 

uslugu rade Hrvatskoj time što beogradskoj čaršiji i domaćim etnobiznismenima 

daju materijala za daljnji uzgoj kulta „ugroženog Srbina“. Ono što čudi (ili ipak 

ne, s obzirom na njezino pljuvanje po Bleiburgu?) je da gradonačelnica 

Marković nije jednako vehementno osudila napad na legendarnu hrvatsku 

skijašicu Janicu Kostelić koja je također od strane pojedinaca iz Torcide 

napadnuta kad je pred koju godinu ljetovala u Supetru. Na Braču je svojedobno 

napadnut i Zdravko Mamić. Pisac ovih redaka nije njegov apologet, a još manje 

poklonik, no ako smo za deklaratornu osudu nasilja, zašto napad na Zdravka 

Mamića nije bio jednako osuđen kao napad na pripadnike srpske manjine? 

Ne pravimo se grbavima: nelustrirani hrvatski mediji prepuni su prikrivenih 

srbofila, jugofila i onih koji sladostrasno uživaju (emocionalno ili od kuna zlatica) 

u difamiranju hrvatskoga naroda. Novinari u tzv. mainstreamu će – figurativno 

govoreći – od čvegera Srbinu u kakvoj seoskoj birtiji praviti međunarodni 

skandal, ali će u isto vrijeme prešućivati ili umanjivati monstruoznosti koje su 

u vrijeme Domovinskoga rata napravili pripadnici srpske manjine, a koji do 

danas nisu sankcionirani. 

Nova sezona lova na navodne ustaše i fašiste 

Tekst se nastavlja ispod oglasa 

U posljednje vrijeme u Hrvatskoj je otvorena nova sezona lova na navodne ustaše 

i fašiste. Hrvatsku je navodno uhvatila reustašizacija (za dokaz čemu je dovoljno 

negdje pronaći i neki sporni grafit koji može bilo tko napisati), a junački antife i 

ostali proračunski nametnici vode devetu neprijateljsku ofenzivu kako bi se 

ustašluk konačno uklonio iz Hrvatske. Istodobno, a posve sigurno i koordinirano 

(petokolonaštvo je u Hrvatskoj jedan od bolje honoriranih poslova) baš svaki dan 

se u vodećim srpskim medijima Hrvati optužuju za fašizam, mržnju prema Srbima 

i povijesni revizionizam. Cilj je nametnuti sliku o tome kako su Hrvati 

patološki srbomrsci, a Hrvatska posljednja oaza fašizma u Europi. 

U fašiziranju Hrvatske sudjeluje i notorni etnobiznismen Milorad Pupovac. Nakon 

što je devedesetih klevetao Hrvatsku optužujući vlasti za navodno prekrštavanje 

Srba, nakon nečasne uloge u slučaju dr. Šretera i svih kasnijih provokacija koje su 

kulminirale lijepljenjem žute trake u Hrvatskom saboru, takva bi osoba u svakoj 

normalnoj državi bila prokazana kao provokator i poticatelj međunacionalnih 

tenzija. Ali, ne! U Hrvatskoj je Milorad Pupovac veliki moralizator ovlašten da 

https://narod.hr/hrvatska/procitajte-sto-je-vojislav-stanimirovic-2010-rekao-politici-o-zlocinu-na-ovcari
https://narod.hr/hrvatska/robert-frank-pupovac-i-dalje-relativizira-domovinski-rat-i-ono-sto-mu-je-prethodilo
https://narod.hr/hrvatska/robert-frank-pupovac-i-dalje-relativizira-domovinski-rat-i-ono-sto-mu-je-prethodilo
https://narod.hr/hrvatska/pupovac-o-domovinskom-ratu-ne-mogu-slijediti-pojednostavljenu-sluzbenu-ideologiju-o-tome
https://narod.hr/hrvatska/pupovac-o-domovinskom-ratu-ne-mogu-slijediti-pojednostavljenu-sluzbenu-ideologiju-o-tome
https://narod.hr/hrvatska/povraca-mi-se-zasto-se-nastavnik-iz-zagrebacke-skole-osjeca-bolesno-u-vukovaru-tijekom-organiziranog-posjeta-za-ucenike
https://narod.hr/hrvatska/povraca-mi-se-zasto-se-nastavnik-iz-zagrebacke-skole-osjeca-bolesno-u-vukovaru-tijekom-organiziranog-posjeta-za-ucenike
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patetičnim glasom i polusuznim očima docira i drži lekcije svima koji ne dijele 

njegova stajališta. 

Nakon napada u Supetru (takve situacije etnobiznismenima dođu kao naručene) 

Pupovac je izjavio da živimo u zemlji mržnje i nasilja. Nije se teško domisliti što 

je ovom izjavom Milorad Suzni implicirao. Implicirao je kako Hrvati mrze Srbe i 

vrše nad njima nasilje. Nedugo nakon toga u Hrvatskom je saboru održao još jedan 

moralizatorski i patetični govor u kojemu je oštro napao sve one koji Vojislava 

Stanimirovića optužuju da je ratni zločinac. Ako je Stanimirović zločinac, i ja sam 

zločinac, poručio je Pupovac. 

Pupovac brani člana terorističke vlade tzv. RSK i relativizatora zločina na 

Ovčari 

Tekst se nastavlja ispod oglasa 

Za sliku o tomu tko je Vojislav Stanimirović nije se potrebno pozivati na 

svjedočenja o tomu kakva je bila njegova uloga u Tovarniku. Dično hrvatsko 

pravosuđe, poznato po svojoj samostalnosti i neovisnosti (prisjetimo se da je u 

Hrvatskoj svaki kriminal sankcioniran i da lopovi drhte od kaznenoga progona!) 

odbacilo je optužbe o Stanimirovićevoj ulozi u Tovarniku. Dovoljno je tek 

podsjetiti da je lekar Stanimirović bio gradonačelnik okupiranog Vukovara. 

Nakon svih ubojstva i monstruoznih zločina nakon pada Vukovara, 

zamislite, dragi čitatelji, tko je to mogao biti gradonačelnik okupiranog 

Vukovara? Zdrav razum nam govori: to je mogla biti samo osoba od posebnoga 

povjerenja onih koji su ubijali i klali na Ovčari. To je mogao biti onaj kadar koji 

je pad vukovarske bolnice nazvao padom „poslednjeg ustaškog uporišta.“ To 

je mogao biti Vojislav Stanimirović koji je 2008. u razgovoru za Novi list izjavio 

da se ne stidi što je bio ministar u zločinačkoj vladi terorističke tzv. republike 

srpske krajine i da bi ponovno sve učinio isto. 

U razgovoru za Politiku Stanimirović je 2010. dao izjavu nakon koje je, ako ne 

prije, u Hrvatskoj trebao biti proglašen kao persona non grata. Stanimirović je 

naime, rekao: „Vidite, hrvatska strana stalno potencira da su iz bolnice na Ovčaru 

odvedeni hrvatski ranjenici, bolesnici i bolničko osoblje. S druge strane, imamo 

informacije da su u bolnici bile oružane snage koje su se preobukle u bolesnike. I 

sada ovi protokoli koji su predati mogu da rasvetle šta je tu istina, koliko je bilo 

stvarnih bolesnika, a koliko vojnika. Jer, oni koji nisu u tim protokolima, zapravo 

su preobučeni vojnici.“ 

Milorad Pupovac, dakle, brani čovjeka koji relativizira monstruozni zločin 

na Ovčari i, štoviše, izjavljuje da, ako je Stanimirović zločinac, da je to onda 

i on. Bez obzira na Pupovčevo ironiziranje i provociranje, i Pupovca i 

Stanimirovića treba upozoriti da se prošlost nikada ne briše, da je budućnost 

uvijek otvorena, a da svaki zločin, pisao je o tome još i veliki Dostojevski, 

zahtijeva i kaznu. Pa tako i nesankcionirani zločini koje su počinili pobunjeni 

Srbi. 

Četništvo i velikosrpstvo u Hrvatskoj i dalje živi 

U isto vrijeme dok u Hrvatskoj traje lov na ustaše i fašiste, a u Saboru drže 

apologetski govori o čovjeku koji relativizira zločin na Ovčari, četništvo i 

velikosrpstvo i dalje živi u Hrvatskoj, na što upozoravaju i izvješća Sigurnosno-



                                 VUKOVAR: TRIJUMF TUĐMSNIZMA  359 

 
 
obavještajne agencije (osim ako i SOA nije leglo ustaša, fašista i srbomrzaca?). U 

Borovu selu, mjestu pogibije hrvatskih redarstvenika, i dalje postoje četnički 

spomenici koji veličaju one koji su te redarstvenike bestijalno pobili. 

Na tim spomenicima istočni dijelovi Hrvatske nazivaju se srpskim zemljama, ali 

to očito ne smeta niti vladajućim političarima, a svakako niti Miloradu Suznom i 

ostalim egzorcistima ustaških zloduha. Sve može, pa i četništvo, samo je hrvatstvo 

u Hrvatskoj potrebno difamirati i proganjati. Četništvo ako se već ne podupire, 

potrebno ga je relativizirati, a njegove dosege umanjivati. 

U skladu s navedenom politikom, nezapaženo je prošlo i prošlotjedno otkriće da 

su nogometaši i uprava kluba Hajduk iz Mirkovaca pored Vinkovaca osvajanje 

županijske lige proslavili pjevanjem četničkih pjesama koje veličaju tzv. Krajinu 

i krajiške junake. O ovoj provokaciji, naravno, nije se oglasio Milorad Suzni, ali 

ako sutra netko iz Mirkovaca na sezonskome radu u Supetru (na hrvatsko more 

dolaze raditi i Srbi iz Srbije, iako se u njihovim televizijskim emisijama Hrvatska 

proglašava propalom državom) zapjeva neku krajišku pjesmu pa dobije po 

tamburi, isti će Milorad to iskoristiti za novu pljuvačinu po Hrvatskoj. Kao što je 

znanstveno elaborirao dr. sc. Mate Artuković, kult „ugroženoga Srbina“ 

podrazumijeva da su Srbi uvijek samo ugroženi i žrtve, a da baš nikada ne 

mogu biti ni za što krivi. Upravo je taj kult jedan od glavnih stupova 

velikosrpske ideologije koju svojim postupcima podupire i Milorad Pupovac, 

ali posredno i oni koji – poput profesora informatike Marka Šolića – 

relativiziraju ulogu krivca i agresora i tako pljuju na tisuće mladih i hrabrih ljudi 

koji zasigurno nisu dali život za Hrvatsku u kakvoj danas živimo. 

 

Davor Dijanović 

Hrvatski tjednik/HKV 

 

https://narod.hr/hrvatska/davor-dijanovic-pupovac-brani-clana-teroristicke-

vlade-tzv-rsk-i-relativizatora-zlocina-na-ovcari  

https://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/d-dijanovi/32155-d-dijanovic-kult-

ugrozenoga-srbina-u-fasistickoj-hrvatskoj.html   

https://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/d-dijanovi/32155-d-dijanovic-kult-ugrozenoga-srbina-u-fasistickoj-hrvatskoj.html
https://narod.hr/hrvatska/davor-dijanovic-pupovac-brani-clana-teroristicke-vlade-tzv-rsk-i-relativizatora-zlocina-na-ovcari
https://narod.hr/hrvatska/davor-dijanovic-pupovac-brani-clana-teroristicke-vlade-tzv-rsk-i-relativizatora-zlocina-na-ovcari
https://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/d-dijanovi/32155-d-dijanovic-kult-ugrozenoga-srbina-u-fasistickoj-hrvatskoj.html
https://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/d-dijanovi/32155-d-dijanovic-kult-ugrozenoga-srbina-u-fasistickoj-hrvatskoj.html
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NOVA PROVOKACIJA PUPOVČEVA ČETNIKA 

I PLENKOVIĆEVA PLAĆENIKA 

 
Hrvatsku vojsku sada nazvao zločinačkom i terorističkom 

poput Hamasa 

 

Toga provokatora ne bi bilo bez Pupovca, Pupovca bez 

Plenkovića, Plenkovića bez članova HDZ-a, a ovakvoga HDZ-

a bez potpore biračkoga tijela. Zato prije no što hraknete i 

usmjerite pljuvačku prema Dežuloviću i Novostima, shvatite da 

je on samo Pupovčev četnički provokator i Plenkovićev 

plaćenik. Jedino ako to spoznate, dogodit će se promjene. U 

protivnome, nemojte se čuditi ako dogodine na Ovčari 

Pupovac i njegovi puleni budu igrali Žikino kolo, a Plenković 

se negdje iz prikrajka podrugljivo smijurio glupim Hrvatima 

 
Piše: IVICA MARIJAČIĆ  

Nema apsolutno nikakvih iznenađenja u djelovanju Srpskoga 

narodnoga vijeća, SDSS-a i njegova čelnika Milorada Pupovca.  

Svake godine, kao po uvjetovanome Pavlovljevom refleksu, za obljetnicu 

okupacije i sloma obrane Vukovara 18. studenoga ili za Dan pobjede u Kninu 5. 

kolovoza Pupovac nekom snažnom provokacijom pokušava potisnuti te događaje 

iz kolektivne nacionalne memorije, obezvrijediti ih i poniziti aktere i cijeli 

hrvatski narod.  

Dan sjećanja na veliku tragediju Vukovara 18. studenoga Pupovac se prije 

nekoliko godina dosjetio kontaminirati bacanjem vijenca u Dunav, i to baš dan 

prije Kolone sjećanja, tobože za sve, hrvatske i srpske žrtve, a zapravo za srpske 

agresorske žrtve. Naravno, svrha je te provokacije uvrijediti hrvatske žrtve, 

izjednačiti odgovornost za rat i, u biti, amnestirati Srbe i Srbiju za taj mega zločin.  

Broj stradalih srpskih civila i na kninskome i na vukovarskome području 

mjeri se prstima jedne ruke, ali, svejedno, Pupovčeva prikrivena agresorska 

politika stavlja ih u istu ravan s tisućama namjerno i okrutno pogubljenih Hrvata 

u Dalmaciji i u Slavoniji. Dakle, za njega je politički, pravno i etički jednako ako 

je u žaru obrane od srpskoga napada bitke stradao jedan ili više srpskih civila kao 

i kada četnici okupiraju selo ili grad pa pokolju 40 ili 50 hrvatskih civila, staro i 

mlado, muškarce i žene ili kada ispale Srbi granatu i pogode stambenu zgradu, 

bolnicu ili hotel te ubiju na desetke nedužnih ljudi. Za njega je isto 99,9 posto 

srpskih zločina i 0,1 posto s hrvatske strane. Nitko se u Hrvatskoj godinama ne 
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usuđuje upozoriti Pupovca na tu izopačenu, zapravo tipično velikosrpsku, 

viktimološku hermeneutiku.  

Očekivana je bila Pupovčeva provokacija ovakvoga tipa za ovogodišnji Dan 

sjećanja na žrtve Vukovara i Škabrnje kao što je tekst njegova kolumnista, koji se 

zove Boris Dežulović, u kojemu je objavio kako sada svi pričaju i psuju zločine 

Hamasa i izraelske vojske u Gazi i Izraelu, a, kako kaže, o jednako stravičnim 

zločinima Hrvatske vojske zadnjih desetljeća nitko ne priča. Svatko – i sam autor 

pa i čelnik toga nakladnika, jako dobro zna da je to podvala i gnjusna laž, svjesno 

plasirana da Hrvati u ove dane ne govore o razmjerima srpskoga zla, nego da 

histerično psuju provokatora iz Pupovčevih Novosti. HV nije počinila ni jedan 

zločin, a posve sigurno ni jedan namjerni ili planirani u svojoj 30-godišnjoj 

povijesti. 

Isti je autor prije par godina, također pred obljetnicu Vukovara, ispisao čistu 

„rapsodiju“ mržnje pod naslovom „Jebo vas Vukovar“ kojim je vrijeđao žive i 

mrtve žrtve srpskoga masakra na Ovčari ili u samome gradu, ali u recentnoj 

Hrvatskoj, u kojoj je izvrnut sustav vrijednosti, umjesto kazne autor je nagrađen, 

zaštitili su ga ne samo nalogodavci nego korumpirani i nelustrirani političari, 

novinarska udruga, a naposljetku i represivne institucije hrvatske države koje su 

u zadnjim desetljećima, onako orwellovski, stavljene u funkciju zaštite agresora i 

zločina, a progona branitelja i žrtava. Isti autor, podsjetimo se, s agresorskim je 

vojnicima u studenome 1991. ulazio u okupirani Vukovar i u svojoj reportaži za 

zastrašujuće zločine i masakre nije okrivio počinitelje niti suosjećao nad 

hrvatskom žrtvom, nego se samo u načelu tobože sablažnjavao nad ratom i zlom. 

Svi ti kvaziintelektualci i pseudoneovisni novinari i aktivisti osuđivali su tada, 

dakle, rat i zločine u načelu, ali nikada ne imenujući i ne osuđujući srpskoga 

agresora. Time su zapravo samo loše prikrivali svoju gorljivu unutarnju potporu 

srpskim četnicima i JNA da što prije sprže Hrvatsku i njezin narod. Autor koji 

1991. ulazi u Vukovar s okupatorima i ne pokazuje nimalo empatije za tragediju 

hrvatskoga naroda u Vukovaru jednak je zločinac kao i oni s kojim a je ušao, 

samo, za razliku od njih, za pisaćim stolom, kao što je u to doba zločinac pred 

filmskom kamerom bio Rade Šerbedžija dok se snimao srbijanski film u 

okupiranome Vukovaru, a on bez ikakvih moralnih dvojba pristao na glavnu 

ulogu, kao što je u tom trenutku zločinac za mikrofonom bio i Đorđe Balašević 

jer je u svojoj „antiratnoj pjesmi“ utjelovljenje zla vidio u časnoj sestri dok je 

voštanoga lica izlazila iz podruma pred 'oslobodiocima'. Svi ti naknadni 

„pacifisti“ intelektualna su braća krvožednim četničkim koljačima s Ovčare. U 

tim strašnim trenutcima kada je Dežulović s okupatorima, s njima u društvu, o 

njihovu trošku, s njima na hrani i piću, ulazio u porušeni grad na čijim su ulicama 

ležala nepomična unakažena hrvatska tjelesa, nije samo mučen i ubijan Jean Paul 

Nicolier, nego i njegov, Dežulovićev, kolega Siniša Glavašević, ali, eto, veliki 

humanist Dežulović ni riječi o tomu nije napisao. Ali se zato nekoliko godina 

poslije rugao nesretnoj starici Kati Šoljić da njezina četiri sina stradala od 

srpskoga agresora nitko nije vidio. Kao što je poznato, za sramnu reportažu kojom 

je i sam herostratski uronio u zlo, Dežulović je dobio priznanje i nagrade, dobiva 
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i danas pohvale od podjednako izopačenih likova kao što je i sam, što sve govori 

o Hrvatskoj i svijetu u kojemu živimo.  

Hrvatska prije tridesetak godina nije ni imala vojsku koju se sada proglašava 

zločinačkom i terorističkom poput Hamasa. Napadnuta, bez policije i vojske, bez 

oružja, pod UN-ovim embargom u režiji izdajnika Bude Lončara, preživjela je i 

to je pravo čudo, ali je platila strašnu cijenu svoje slobode u tisućama nevinih 

civilnih i braniteljskih žrtava, u spaljenoj i razorenoj zemlji od čega se ni danas 

nije posve oporavila. Nisu ju slomili. Ali ni nakon svih poraza, agresori i njihovi 

propagandisti ne predaju se i pokušavaju, igrajući na duge staze, dati oduška 

svojim mržnjama i nostalgijama te ubiti svaku volju Hrvatima za samostalnošću i 

svojom državom, nadajući se kako će tako jednom oživjeti svoju mrtvu prošlost.  

I kada taj čovjek piše da je Hrvatska vojska poput Hamasa, onda on čini isto 

kao i kad je prije par godina pisao Jebo vas Vukovar, isto kao i kad je ulazio u 

Vukovaru u društvu s krvožednim srpskim koljačima, isto kao i kad je pljuvao po 

nesretnoj ženi koja je izgubila četiri sina. U svim ranijim i u sadašnjem slučaju taj 

Pupovčev provokator i Plenkovićev plaćenik izraz je, prvo, vlastite mržnje prema 

Hrvatskoj, državi koju, po vlastitome priznanju, ne priznaje i ne podnosi. Na 

sljedećoj je razini Dežulović je izraz volje Milorada Pupovca kojemu takav 

provokator treba da izrazi ono što sam otvoreno ne smije. Nadalje, takav 

provokator izraz je volje predsjednika HDZ-a i predsjednika Vlade RH Andreja 

Plenkovića koji favorizira i financijski stimulira takav tip političkoga 

protuhrvatskoga razmišljanja jer to konvenira njegovome anacionalnom 

političkome habitusu i poltronskome globalističkome refleksu u Bruxellesu. Ali 

ni tu nije kraj fenomenu tzv. banalnosti zla i spirali odgovornosti. Dežulović je 

izraz volje HDZ-ovih članova koji ozareno veličaju i podupiru Plenkovića koji 

onda bira i podupire Pupovca koji podupire Dežulovića. Naposljetku, taj je 

Dežulović, svjesno ili nesvjesno, izraz volje birača koji, unatoč toj povijesnoj 

prijevari i izdaji, biraju HDZ i Plenkovića. 

E, vidite, u tomu i jest problem. Da nije toga lanca i međusobne uvezanosti 

svih njegovih karika, ne bi bilo ni ovih provokacija ni provokatora. Zato prije no 

što hraknete i usmjerite pljuvačku prema Dežuloviću i Novostima, shvatite da je 

on samo Pupovčev četnički provokator i Plenkovićev plaćenik. Samo ako to 

spoznate, dogodit će se promjene. U protivnome, nemojte se čuditi ako dogodine 

na Ovčari Pupovac i njegovi puleni budu igrali Žikino kolo, a Plenković se negdje 

iz prikrajka podrugljivo smijurio glupim Hrvatima.  

 

Hrvatski tjednik, 9. studenoga 2023. 

 

https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/37365-nova-

provokacija-pupovceva-cetnika-i-plenkoviceva-placenika  

  

https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/37365-nova-provokacija-pupovceva-cetnika-i-plenkoviceva-placenika
https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/37365-nova-provokacija-pupovceva-cetnika-i-plenkoviceva-placenika
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MLINARIĆ: PLENKOVIĆU JE MARKUŠ TERORIST, A 

NE UBOJICE IZ BOROVA SELA 
 

09 Studeni 2023  

 

Andrej Plenković Domovinski pokret nazvao je terorističkom organizacijom. Za 

njega terorizam nije ubojstvo hrvatskih policajaca u Borovu Selu, nego je terorist 

Damir Markuš koji se borio za ovu državu, za razliku od njega koji nije, nego je 

u Parizu jeo kroasane. Plenković je danas pokazao svoje pravo lice. 

Iako sam član Vijeća za domovinski pijetet, koje je zasjedalo u petak, nisam dobio 

poziv na njegovu sjednicu kojom je predsjedao ministar branitelja Tomo Medved 

zato jer bi se na sjednici argumentima i činjenicama suprotstavio vladajućima i 

branio ono što su oni napadali. Njih to ne zanima, njih ne zanima drugačije 

mišljenje, njih zanimaju poslušnici, oni koji će im samo klimati glavom. 

Na HRT-u sam gostovao neki dan. To je došlo iz mračnih soba HDZ-a, preko 

Ante Deura koji me na javnoj televiziji optužio da radim paradržavnu instituciju. 

U prvi tren sam bio zbunjen, no on je mislio na Centar dr. Ivan Šreter. To je udruga 

koju sam osnovao prije godinu dana, koja se bavi neprocesuiranjem ratnih zločina 

i koja je do sada podnijela osam kaznenih prijava te angažirala dva najbolja 

odvjetnička ureda u Hrvatskoj. Znači, ako preko jedne udruge pokažete kako se 

treba raditi, vi ste za Andreja Plenkovića i njegove poslušnike paradržavna 

organizacija. U kojoj to demokratskoj državi na svijetu postoji? 

Civilno društvo treba djelovati kao korektiv države i bilo bi dobro kada bi imali i 

civilno društvo koje bi urlalo protiv korupcije. Osobno djelujem u području koje 

mi je poznato i redovito ukazujem na to da oni koji su izvršili agresiju na 

Republiku Hrvatsku nisu procesuirani i kažnjeni. 

Andrej Plenković Domovinski pokret nazvao je terorističkom organizacijom. Za 

njega terorizam nije ubojstvo hrvatskih policajaca u Borovu Selu, nego je terorist 

Damir Markuš koji se borio za ovu državu, za razliku od njega koji nije, nego je 

u Parizu jeo kroasane. Plenković je danas pokazao svoje pravo lice.  

 

https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/37319-mlinaric-

plenkovicu-je-markus-terorist-a-ne-ubojice-iz-borova-sela 

  

https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/37319-mlinaric-plenkovicu-je-markus-terorist-a-ne-ubojice-iz-borova-sela
https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/37319-mlinaric-plenkovicu-je-markus-terorist-a-ne-ubojice-iz-borova-sela
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MLINARIĆ: KAKO SE DUH MAJORA MEDIĆA 

NASELIO U PLENKOVIĆA 
 

10 Studeni 2023  

 

 
 

Nije on Pupovca uzeo za partnera i suflera zato jer nije imao koga, nego jer slično 

misle. Ne prezire on Markuša zbog događaja na Markovom trgu, nego jer su takvi 

heroji kao on svjedoci njegovih izdaja. Nije on zatvorio Markov trg zato da bi se 

branio od terorizma, nego da bi se branio od naroda. 

Jeste li se i vi jučer čudili: Zašto takav Plenkovićev napad na nevinog Damira 

Markuša? Cijelu noć sam razmišljao o tome jer to je bila mržnja koju sam već 

negdje vidio. I to znate gdje: To je onaj cinizam i podsmjeh koji sam nedavno 

doživio svjedočeći protiv majora Medića koji me maltretirao u logoru! Isti je duh 

bijesa i prezira izbijao jučer kod Plenkovića. Ista onakva mržnja i želja da me 

uništi samo da bi mogao. 

Ali, znate li zašto? Kreće osveta za Vukovar, jer mu nije uspjela operacija 

devastacije Dana sjećanja. Stoga je bijesno i luđački krenuo na Markuša – ali ne 

radi Markuša. Nego, sad kreće progon Poula Nicoliera, i njegove mame. Osvećuje 

im se jer nisu htjeli dalje ići protiv Vukovara, onako kako se Medić nama 

osvećivao jer je slomio zube na Vukovaru kao i ovaj divljak. 



                                 VUKOVAR: TRIJUMF TUĐMSNIZMA  365 

 
 
Možda to ovog časa ne podržavaju Medved i ekipa, ali kako se progon bude 

zahuktao, kao i uvijek do sada, stat će oni iza svake geste velikog vođe. I Deur, i 

Medved, i Đakić… Ali i ovo me zaintrigiralo: Dok me gledao s tom mržnjom, 

došlo mi je da sam već negdje vidio takav izraz lica i mržnju: To je zapravo bijes 

kakav su imali oni koji su razarali moj grad. 

Ali s tim se i sve drugo slaže: Jeste li ikada vidjeli ili naslutili i najmanji izraz 

iskrenog poštovanja prema hrvatskim braniteljima, divljenje njihovom herojstvu, 

zahvalnost za žrtvu koju smo podnijeli? U sam vrh vlasti ušuljala se zvijer koja 

ždere sve što je nama sveto. Ali, ne čini on to zato što ne zna, ili što nije sposoban. 

Nego zato što ne cijeni naš nacionalni identitet, našu povijest ni Domovinski rat. 

Nije on Pupovca uzeo za partnera i suflera zato jer nije imao koga, nego jer slično 

misle. Ne prezire on Markuša zbog događaja na Markovom trgu, nego jer su takvi 

heroji kao on svjedoci njegovih izdaja. Nije on zatvorio Markov trg zato da bi se 

branio od terorizma, nego da bi se branio od naroda. Nije uzeo Medveda, Deura, 

Đakića i Milasa zato što voli branitelje, nego da bi ga oni branili od branitelja. Oni 

su tu da, kad ga, kao ja i slični budemo prozivali – da ih pusti kao pse da nas 

napadaju i kritiziraju. 

Zato je osmislio operaciju Vukovar, jer je htio razvodniti i demotivirati Kolonu 

sjećanja. Zato u njegovoj režiji Pupovac baca vijence u Dunav, zato ponižava 

Hrvatsku vojsku koja se mora pokloniti žrtvama za koje nije kriva; zato se ne da 

HOS-u u Knin, i zato sve ovo. Zato sve ovo, i zato onakav očajnički bijes. No, 

prepoznali smo i prozreli na vrijeme. Ali, ne znaš ti Plenki što je Vukovar! I dobro 

je što ne znaš. 

 

https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/37328-mlinaric-kako-

se-duh-majora-medica-naselio-u-plenkovica 

 

  

https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/37328-mlinaric-kako-se-duh-majora-medica-naselio-u-plenkovica
https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/37328-mlinaric-kako-se-duh-majora-medica-naselio-u-plenkovica
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SDSS I HDZ - IDEOLOŠKI PRIJATELJI 

(PADNE LI HOS I SVI OSTALI ĆE DOĆI NA RED, 10.) 

 

„Da nije bilo HOS-a, Vukovar bi pao već u rujnu mjesecu.“ 

(Siniša Glavašević, studeni 1991.) 

„Pustite da prvo prođu Hrvati“ 

(Redar koloni Vlade u Vukovaru 2013.)  
 

Izgleda da je Andrej Plenković napokon shvatio što je rekao i redar koloni vlade 

2013. pa sada poručuje:  

‘BOLJE DVA PLAKATA NEGO DVIJE KOLONE’ 

https://kamenjar.com/plenkovic-bolje-dva-plakata-nego-dvije-kolone/  

Čini mi se da je malo zakasnio. Ljudi više vjeruju Hrvatima nego onima koji za 

sebe kažu da su Hrvati. To se vidi i iz pitanja koje Ivan Penava postavlja 

Plenkoviću:  

„Što je teroristički čin nego ubojstvo 12 redarstvenika, napad na Škabrnju, 

Petrinju, Vukovar…? Tko je od nalogodavaca odgovarao za taj teroristički čin? 

To vas ne sekira? To vam nije problem, ali vam je Damir Markuš problem? 

Zapitajte se malo i porazgovarajte sa savješću. 

Poštovani predsjedniče Vlade, vi ste jako promijenili narativ, a pokušavate 

promijeniti i povijest hrvatskog naroda. Nekada je u Hrvatskoj terorizam i 

terorističke organizacija bio SDS, Vojislav Stanimirović i ta ekipa, a vi se ovih 

dana jako trudite pokazati teroristima heroje, dragovoljce, ljude koji su po tri puta 

ranjavani u Domovinskom ratu…” 

https://kamenjar.com/penava-nekada-je-u-hrvatskoj-terorizam-i-teroristicka-

organizacija-bio-sds-stanimirovic-i-ekipa-a-zahvaljujuci-plenkovicevoj-vladi-

danas-se-tako-naziva-heroje-domovinskog-rata/  

A ako hoćete o napadima na HOS: 

https://kamenjar.com/plenkovic-bolje-dva-plakata-nego-dvije-kolone/
https://kamenjar.com/penava-nekada-je-u-hrvatskoj-terorizam-i-teroristicka-organizacija-bio-sds-stanimirovic-i-ekipa-a-zahvaljujuci-plenkovicevoj-vladi-danas-se-tako-naziva-heroje-domovinskog-rata/
https://kamenjar.com/penava-nekada-je-u-hrvatskoj-terorizam-i-teroristicka-organizacija-bio-sds-stanimirovic-i-ekipa-a-zahvaljujuci-plenkovicevoj-vladi-danas-se-tako-naziva-heroje-domovinskog-rata/
https://kamenjar.com/penava-nekada-je-u-hrvatskoj-terorizam-i-teroristicka-organizacija-bio-sds-stanimirovic-i-ekipa-a-zahvaljujuci-plenkovicevoj-vladi-danas-se-tako-naziva-heroje-domovinskog-rata/
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https://narod.hr/hrvatska/milan-zanoski-svaki-napad-na-postrojbu-hos-a-je-

napad-na-cijelu-hrvatsku-vojsku  

Istina to ne optužuje tolik Plenkovića koliko njegove poslušnike branitelje kojima 

su vrijednije kroasane koje je u vrijeme Domovinskog rata Plenković jeo u Parizu 

od života koje su na Oltar Domovine položili HOS-ovci. 

O terorizmu, a zapravo o fašizmu pisao sam u prethodnom tekstu „FAŠISTI ILI 

TERORISTI (PADNE LI HOS I SVI OSTALI ĆE DOĆI NA RED, 9.)“ koji je 

objavljen je na portalu bezcenzure.hr:  

https://bezcenzure.hr/vlad/fasisti-ili-teroristi/ Nisam ni spomenuo da je Boris 

Dežulović bio i FAH IDIOT TJEDNA u zadnjem broju Hrvatskog tjednika 

misleći na ovaj tekst o ideološkoj povezanosti aktera ‘priče’ o terorizmu – o 

ideološkoj povezanosti SDSS-a I HDZ-a i njima bliskih pojedinaca, a Dežulović 

je kolumnist u Pupovćevim Novostima. 

Meni su (profesionalna deformacija) uvijek zanimljiviji FAH IDIOTI koji su 

navodno znanstvenici. Tako je u istom broju fah idiot ponovno: 

Hrvoje KLASIĆ, jugoslavenski povjesničar za zagrebačkome Filozofskom 

fakultetu: 

'Hrvatska je ugled izgubila s Titom!' 

HT: Kako ne, hrvatski se ugled prvo počeo srozavati sa smrću Špiljka, a onda se 

nepovratno strmoglavio kad je krepao jedan od 10 najvećih ratnih zločinaca u 

povijesti. Da nisu ugledni, ne bi ovaj istoričar-alkemičar mogao bravare i 

opančare, ratne zločince, pretvarati u državnike. 

 

Zadivljuje me inteligencija 'kolege' Klasića. I ja se volim hvaliti uspoređujući se 

s JB Titom. I JB Tito i ja smo među deset najboljih u svijetu. On među ubojicama, 

a ja po broju znanstvenih radova u matematičkim časopisima. Pametan kakav jest 

Klasić hvali JB Tita jer je deseti, a Slobodan Milošević tek trideseti. dok se Pavelić 

uopće nije ni plasirao na te liste. Pa kako da ne hvali JB Tita? DESETI je JB Tito! 

Bravo 'kolega'! 

 

Za one kojima nije jasno zašto u Hrvatskom tjedniku smatraju Klasića 

alkemičarom. On je u tom tjedniku još 29. travnja 2021. bio: 

FAH IDIOT TJEDNA 

Hrvoje KLASIĆ, povjesničar na Filozofskom fakultetu u Zagrebu, o zadnjim 

danima logora Jasenovac: 

'Maks Luburić dolazi u Jasenovac i daje naredbu da se napušta Jasenovac i da se 

obračuna s preostalim zatvorenicima. U tjednima, mjesecima prije krenulo je 

spaljivanje i uništavanje dokaza, prije svega tijela ljudi koji su ubijani. Tijela se 

otkapaju i najvećim dijelom se spaljuju na otvorenim lomačama, rade se ogromne 

posude na koje se tijela stavljaju, naftom polijevaju i tako uništavaju, ali kreće i 

ubijanje ostalih i bacanje u Savu'. 

HT: Heureka! Goli Arhimed je nakon kupanja trčao kroz Sirakuzu vičući da je 

otkrio zakon, kasnije nazvan po njemu, a ovaj sa svojim Heureka možda dobije 

Nobelovu nagradu za kemiju jer se dosad vjerovalo da kosti jednog tijela ne mogu 

izgorjeti ni na 1000 stupnjeva u krematoriju za tri sata, pa se dodatno melju kako 

https://narod.hr/hrvatska/milan-zanoski-svaki-napad-na-postrojbu-hos-a-je-napad-na-cijelu-hrvatsku-vojsku
https://narod.hr/hrvatska/milan-zanoski-svaki-napad-na-postrojbu-hos-a-je-napad-na-cijelu-hrvatsku-vojsku
https://bezcenzure.hr/vlad/fasisti-ili-teroristi/
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bi sve postalo pepeo u urni. Goldstein je malo manje glup pa je smislio drobilicu 

kostiju, ali je onda odustao od nje, a Jakovina još manje pa se bar čuva ekstremnih 

nebuloza.' 

Naravno to sam odmah komentirao tekstom: 

PLEMENITI KLASIĆ OD OGROMNE POSUDE 

http://dragovoljac.com/index.php/razno/26040-plemeniti-klasic-od-ogromne-

posude  

https://bezcenzure.hr/vlad/plemeniti-klasic-od-ogromne-posude/  

U mojoj knjizi o sjajnoj mladoj povjesničarki dr. sc. Vlatki Vukelić često se 

spominje i Klasić. Zapravo ga ismijava kao povjesničara, a može se naći i među 

sudionicima Porfirijeva kružoka u Zagrebu – Tvrtko Jakovina, Hrvoje Klasić, 

Drago Pilsel, Branimir Pofuk, Dejan Jović, pater Tvrtko Barun, Milorad 

Pupovac, Petar Kuzmić, Josipović, Villi Matula… 

Na 'crvenom' Sveučilištu u Zagrebu izv. prof. dr. sc. Vlatka Vukelić poslije 

intervencije partijske organizacije grada Zagreba nije potvrđena za dekanicu na 

Fakultetu hrvatskih studija.  

Naravno Klasić, koji je kako smo već vidjeli uz Goldsteina poznat i po 

'istraživanjima' Jasenovca, nije se usudio izaći na dvoboj s Igorom Vukićem u 

povodu Vukićeve knjige već je stradala urednica Karolina Vidović Krišto što se 

usudila pozvati u emisiju tjednog znalca (Vukić) i neznalicu koji slično Goldsteinu 

izmišlja smiješne dokaze pa je eto čuven i kao alkemičar. Goldstein je po jednom 

takvom 'dokazu' i nazvan Ivo Drobilica. Tako je prije nekoliko dana predstavljena 

knjiga dvojice doktora znanosti N. Banića i M. Koića JASENOVAČKI POPIS – 

LAŽNE ŽRTVE. Prepuna dvorana Doma specijalne policije a svi nazočni su se 

valjali od smijeha na spomen Iva i njegove drobilice po kojoj je dobio ime. Istinski 

eksperti u računarstvu su proučavali popis i uspoređivali ih s drugim popisima i 

objavili na stotine tekstova ukazujući koliko je lažnih imena na tom popisu. 

'Stručnjaci' koje plaćaju ovakve vlasti shvatili su da trebaju ukloniti samo jedno 

ime na koje su im ukazali doktori znanosti Banić i Koić.  

Zašto? 

Pa vlast ih plaća a dotičnoj žrtvi u logoru Jasenovac na sprovodu je bio 

Predsjednik Vlade.  

Ostalim sličnim 'žrtvama' Plenković nije bio na sprovodu pa su i dalje na tom 

popisu koji sam odavno nazvao: „velikosrpska brojka Goldsteinovih i Draže 

Mihailovića“! 

Naravno, u gore spomenutom Porfirijevom Kružoku nema HDZ-ovaca. Njihov 

doprinos SPC je poznat, pa bi bilo očito da ih se veže izravno za 'Srpski svet'. Zato 

je poveznica HDZ-a i SSDS-a 'zvezda petokraka' za koju se zajednički bore svim 

silama. Njihova 'zvezda' nasuprot HRVATSKOG pozdrava ZDS. A na to ih 

podsjećaju oni kojih su se u ratu najviše bojali – HOS-ovci. Kakav je npr. bio 

Crvenkapa i 'HOS-ova štafeta smrti' (vidjeti Priloge). 

Zato i HDZ i SDSS napada HOS-ovce, a izdašno financira Pupovčeve Srbe, a ne 

Srbe koji su slično HOS-u branili RH: 

https://narod.hr/hrvatska/pogledajte-kako-su-kroz-godine-bujale-isplate-

pupovcevom-snv-u-iz-drzavnog-proracuna  

http://dragovoljac.com/index.php/razno/26040-plemeniti-klasic-od-ogromne-posude
http://dragovoljac.com/index.php/razno/26040-plemeniti-klasic-od-ogromne-posude
https://bezcenzure.hr/vlad/plemeniti-klasic-od-ogromne-posude/
https://narod.hr/hrvatska/pogledajte-kako-su-kroz-godine-bujale-isplate-pupovcevom-snv-u-iz-drzavnog-proracuna
https://narod.hr/hrvatska/pogledajte-kako-su-kroz-godine-bujale-isplate-pupovcevom-snv-u-iz-drzavnog-proracuna
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Ne treba pripisivati samo Srbima umješnost kada su uspjeli stvoriti koaliciju 

SDSS – nasljednicu stranke koja je sudjelovala u fašističkoj agresiji na Hrvatsku 

i stranke koju je stvorio HRVATSKI predsjednik koji je od njihove vojske 

napravio zečeve. Uvijek treba imati na umu da su ti 'zečevi' bili vojska svjetskih 

moćnika koji su bili i ostali protivnicu neovisne Hrvatske. Može biti ali Srpska 

Hrvatska. A to srpske sluge u RH dobro razumiju. 

Još u knjizi Trijumf tuđmanizma, Zagreb, 2003. Koja sadrži moje tekstove iz 

prethodnog razdoblja objavo sam tekst o promjeni HDZ-a: Detuđmanizacija i 

HDZ. Sanader, Kosor i sada Plenković uspjeli su dovesti Hrvatsku u poziciju da 

je vlast ipak podobna svjetskim moćnicima koji nisu željeli Hrvatsku. Na vlasti je 

Srpsko-hrvatska koalicija sastavljena od onih koji su bili protiv Hrvatske pa je 

glavni čovjek te koalicije Pupovac i onih koji su zbog raznih razloga prihvatili 

ulogu srpskog sluge i ispunjavaju sve što Pupovac traži od njih.  

Danas imaju i Memorandum 2. SANU kao putokaz koji im je pokazao da rat 

nastave „Borbom simbola“. Na jednoj strani ZVEZDA PETOKRAKA (zapravo i 

kokarda), a na drugoj ZDS. 

Zato sam još 7. 12. 2016., ako ne i ranije pisao: 

ZDS I HOS SMETAJU NOVOJ POMIRBI: POMIRBI DJECE PARTIZANA IZ 

SVIH STRANAKA 

Tekst je dan u više mojih knjiga. A prije tri godine i:  

KONAČNA POMIRBA DJECE PARTIZANA I ČETNIKA 

https://bezcenzure.hr/vlad/konacna-pomirba-djece-partizana-i-cetnika/  

 

Pomirili se jesu, zajedno jesu, ali bez pobjede ZVEZDE nisu sigurni u konačnu 

pobjedu. Ipak i u HDZ-u imate čudnih osoba koji još uvijek vjeruju da je to 

Tuđmanova stranka, pa moraju biti oprezni, zar ne? 

Zapravo su stalno su u strahu koliko takvih ima u HDZ-u i tko je takav. 

Kako su i laži o logoru Jasenovac (u kojima su važni i Ivo Drobilica i Klasić) 

itekako i dalje važne u Beogradu su se zabrinuli kada se pojavila moja knjiga: 

Društvo za istraživanje trostrukog logora Jasenovac, Zagreb, 2023., str. 472. 

Internet izdanje: 

https://drustvojasenovac.files.wordpress.com/2023/06/trostrukijasenovac-za-

cip.pdf 

Uplašili su se da nas ne financira Vlast, pa se o toj knjizi diskutiralo na televiziji 

u Beogradu (u RH ionako tako nešto ne smiju ni spomenuti). 

Naravno ja sam im se narugao knjigom: 

J. Pečarić, Hrvatski 'luđak' i srpski znanstvenici, dragovoljac.com, 2023:  

https://www.dragovoljac.com/images/minifp/jlphsz.pdf  

Ja sam poslao obavijest s linkom knjigu ravnatelju njihovog povijesnog instituta, 

a ministar Grlić Radman svom kolegi ministru iz Vlade TS koji su sudjelovali u 

emisiji.  

Odgovore nisam dobio.  

Možda sam bio nepristojan pa sam usporedio moj znanstveni opus i opus cijelog 

tog njihovog instituta na svjetskoj bazi Scopus i ispostavilo se da ja tamo imam 

https://bezcenzure.hr/vlad/konacna-pomirba-djece-partizana-i-cetnika/
https://drustvojasenovac.wordpress.com/
https://drustvojasenovac.files.wordpress.com/2023/06/trostrukijasenovac-za-cip.pdf
https://drustvojasenovac.files.wordpress.com/2023/06/trostrukijasenovac-za-cip.pdf
https://www.dragovoljac.com/images/minifp/jlphsz.pdf
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skoro 11 PUTA više radova nego cijeli taj Institut. A ja sam im 'luđak' a oni su 

znanstvenici.  

Naravno bio sam pokvaren jer sam znao kakvi su kod nas u tom pogledu Ivo 

Drobilica, Klasić, Josipović i sl. pa sa unaprijed znao što će Scopus pokazati. 

Zapravo umjesto znanošću oni proizvode lažnu znanost slično s 'istoričarima' u 

RH. To je u Srbiji dovedeno na visoku razinu i o jednoj takvoj stvari nedavno je u 

'Bujici' govorio saborski zastupnik Stipo Mlinarić kada je Centar dr. Ivana Šretera 

na čijem je on čelu podigao osmu kaznenu prijavu zbog “Operacije Vukovar”. 

Prvo su ga napali iz HDZ-a i drugi iz RH, ali odmah i mediji u Srbiji: 

‘NOVI USTAŠKI PLAN HRVATSKE’: SRPSKI MEDIJI U HAJCI ZBOG 

MLINARIĆEVE KAZNENE PRIJAVE 

https://narod.hr/svijet/novi-ustaski-plan-hrvatske-srpski-mediji-u-hajci-zbog-

mlinariceve-kaznene-prijave 

Tekst dajem u Prilozima. 

Na žalost teško je naći i na Internetu ono što je ispričao Mlinarić kod Bujanca. 

Upozorio je koliko su Srbi još kod pada Vukovara znali da im je važno očuvati 

'zvezdu petokraku' i JNA pa su snimali onu čuvenu scenu kada četnici pjevaju 

Slobodanu da im pošalje salate jer „ Bit će mesa klat ćemo Hrvate“. Scenu su 

snimali ČETIRI puta i pazili da se na njoj ne pojavi 'zvezda petokraka'! 

Vjerovali ili ne. 

Nitko nije sudio onima koji su predvodili fašističku agresiju na RH: Vrhu JNA. 

Tek danas se spominje napad terorista, što sam ja govorio u vrijeme snimanja 

filma „Oluja“ računajući da će u SAD-u prije shvatiti o čemu se ovdje radi kada 

koristim riječ terorizam, mada sam mnogo prije toga uvijek tvrdio da se radi o 

fašističkoj agresiji. 

Zasluge Mlinariča i DP za to su velike, pa završimo ovaj tekste riječima Šilje sa 

portala hrvatsko.nebo: 

Dodamo li svemu tomu za Plenkovića vrlo neugodan sukob s DP-om (Penava, 

Mlinarić…) u pogledu obilježavanja Dana sjećanja, koji će epilog imati sljedeće 

subote, 18. studenoga, u Vukovaru, među tisućama bivših branitelja i ostalih 

domoljuba koji već dugo nisu nimalo oduševljeni Plenkovićevim odnosom prema 

hrvatstvu, Domovinskom ratu, četništvu, srbijanskom agresoru i procesuiranju 

ratnih zločinaca, zaokružili smo sliku. U toj slici, Plenković sve više sliči na 

plivača u nemirnim vodama koji sve češće gubi živce, koji se smušeno batrga, no 

koji dosljedno sprječava priznati ikakvu i ičiju krivnju za tolike dosad razotkrivene 

skandale, afere i očite zloporabe i nezakonitosti. I koji nastoji spriječiti i 

smjenjivanja i ostavke. Sve do danas, kada je po hitnom postupku ‘smijenio’ 

ministra Banožića – kao da on ministre može samo tako smjenjivati (zna se tko ih 

je izabrao – naime Sabor). No, bilo kako bilo, Plenković je danas načinio 

presedan: smijenio je ministra Banožića ne čekajući da se oporavi ni da se 

službeno rasvijetle sve činjenice povezane s jutrošnjom prometnom nesrećom. Što 

samo pokazuje da je i sam shvatio kako je ’vrag odnio šalu’. Tako neugodne 

situacije u kojima je fizički stradala samo poneka osoba često su ’jače’ od onih 

situacija u kojima su – na manje ’opipljiv’, na manje bolan ili zoran, a na više 

posredan način – veliku štetu pretrpjeli mnogi, a i čitav narod i njegova država. 

https://narod.hr/svijet/novi-ustaski-plan-hrvatske-srpski-mediji-u-hajci-zbog-mlinariceve-kaznene-prijave
https://narod.hr/svijet/novi-ustaski-plan-hrvatske-srpski-mediji-u-hajci-zbog-mlinariceve-kaznene-prijave
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U roku od nekoliko mjeseci 

Plenković je, otkako je na vlasti, postupno neutralizirao čitave sustave etičke, 

političke, nadzorne, inspekcijske, pravosudne i kaznene odgovornosti. Hrvatska 

država postajala je skupa s većinom naroda entitet bez imuniteta, izložena 

svakovrsnim skorojevićima, uzurpatorima, nasilnicima, muljatorima i 

grabežljivcima, svedena na ’Eldorado’, po čijoj imovini i zakonima i snagama 

reda gaze ’besprizorni’ tipovi i tipice, od Dalićke do mnogo sitnijih pohlepnika. 

Pa ipak, kada se činilo da takvo stanje Plenković uspješno održava, opravdava ili 

tolerira, najnoviji događaji koji su se – poput udaraca Sudbine – sručili na 

njegove ministre i na njega čini se da bi mogli čitavo tako uspostavljeno 

Plenkovićevo ’carstvo’ ne samo narušiti, nego i srušiti. Sada je samo pitanje hoće 

li se to dogoditi u roku od nekoliko dana ili, vjerojatnije, nekoliko mjeseci. 

https://hrvatskonebo.org/2023/11/11/siljo-narusava-li-se-iznenada-i-rusi-

plenkovicevo-carstvo/  

 

Josip Pečarić 

 

https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/37384-sdss-i-hdz-ideoloski-

prijatelji   

https://hrvatskonebo.org/2023/11/11/siljo-narusava-li-se-iznenada-i-rusi-plenkovicevo-carstvo/
https://hrvatskonebo.org/2023/11/11/siljo-narusava-li-se-iznenada-i-rusi-plenkovicevo-carstvo/
https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/37384-sdss-i-hdz-ideoloski-prijatelji
https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/37384-sdss-i-hdz-ideoloski-prijatelji
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PRILOZI 

 

DP: ŽARKO MANJKAS CRVENKAPA - NA ČELU 

KOLONE HODAO KROZ MINSKO POLJE KAKO BI 

SPASIO DRUGE 
 

11 Studeni 2023  

 

 
 

Jedan od najvećih heroja Domovinskog rata, Žarko Manjkas Crvenkapa, bio je 

dečko iz zagrebačke Dubrave kada je počeo rat. Nije mogao mirno promatrati 

kako nedužni Hrvati ginu od četničke ruke. Dragovoljno se prijavio u HOS te 

krenuo braniti Vukovar i Bogdanovce. U četrdeset dana bitke za Bogdanovce 

uništio je 12 neprijateljskih tenkova. 
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Nakon četrdeset dana teških borbi za Bogdanovce, na današnji dan 1991. četnici 

su uspjeli razbiti iscrpljenu obranu Bogdanovaca i upasti u selo. Samo taj dan 

tamo je ranjeno i poginulo pedesetak Hrvata. Preostali branitelji i civili znali su 

što ih čeka pa su napustili razrušeno i spaljeno selo i krenuli u proboj poznat pod 

imenom 'HOS-ova štafeta smrti'. 

Dok su se probijali kroz kukuruzišta, upali su u minsko polje. Tada su se 

dragovoljci HOS-a odlučili svjesno žrtvovati – stali su na čelo kolone i probijali 

put kroz minsko polje kako bi spasili druge. 

Među poginulima bio je i Žarko Manjkas Crvenkapa. Predvodeći povlačenje, stao 

je na minu i ubrzo preminuo. Zahvaljujući njegovoj žrtvi i žrtvi njegovih suboraca, 

mnogo civila i branitelja preživjelo je i uspjelo se domoći slobodnog teritorija. 

Posmrtni ostaci Žarka Manjkasa Crvenkape pronađeni su tek 2020. godine. 

Neka mu je laka hrvatska gruda za koju je dao sve što je imao. Veliki ratniče, 

hvala ti za Domovinu!  

 

https://www.dragovoljac.com/index.php/nikad-zaboraviti/37346-dp-zarko-

manjkas-crvenkapa-na-celu-kolone-hodao-kroz-minsko-polje-kako-bi-spasio-

druge  

 

  

https://www.dragovoljac.com/index.php/nikad-zaboraviti/37346-dp-zarko-manjkas-crvenkapa-na-celu-kolone-hodao-kroz-minsko-polje-kako-bi-spasio-druge
https://www.dragovoljac.com/index.php/nikad-zaboraviti/37346-dp-zarko-manjkas-crvenkapa-na-celu-kolone-hodao-kroz-minsko-polje-kako-bi-spasio-druge
https://www.dragovoljac.com/index.php/nikad-zaboraviti/37346-dp-zarko-manjkas-crvenkapa-na-celu-kolone-hodao-kroz-minsko-polje-kako-bi-spasio-druge
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‘NOVI USTAŠKI PLAN HRVATSKE’: SRPSKI MEDIJI U 

HAJCI ZBOG MLINARIĆEVE KAZNENE PRIJAVE 
- 

11. studenoga 2023.  

 

Foto: fah, snimka zaslona, Montaža: Narod.hr 

 

Nakon što je Centar dr. Ivana Šretera na čelu sa saborskim zastupnikom Stipom 

Mlinarićem podigao osmu kaznenu prijavu zbog “Operacije Vukovar”, digli su se 

srpski mediji. Tako Informer piše da Hrvatska ima “novi ustaški plan protiv 

Srbije”. Na svojim mrežama oglasio se i Mlinarić koji poručuje da je to “znak da 

smo na dobrom putu”. 

Saborski zastupnik i predsjednik Centra dr. Ivana Šretera Stipo Mlinarić i 

odvjetnik i pravni zastupnik Centra Berislav Živković prije 10-ak dana izvijestili 

su da su DORH-u podnijeli osmu kaznenu prijavu protiv 51 visokog oficira JNA. 

Kazao je kako nijedna od osam kaznenih prijava koje je Centar podnio nije 

napisana na jednoj stranici, kako inače to rade mnogi, te kako obuhvaća “operaciju 

Vukovar”, a koja je, uz grad Vukovar, obuhvaćala i područje od Iloka do Erduta i 

svih sela koja su stradala. 

https://www.facebook.com/sharer.php?u=https%3A%2F%2Fnarod.hr%2Fsvijet%2Fnovi-ustaski-plan-hrvatske-srpski-mediji-u-hajci-zbog-mlinariceve-kaznene-prijave
https://www.facebook.com/sharer.php?u=https%3A%2F%2Fnarod.hr%2Fsvijet%2Fnovi-ustaski-plan-hrvatske-srpski-mediji-u-hajci-zbog-mlinariceve-kaznene-prijave
https://narod.hr/wp-content/uploads/2023/11/mlinaric-informer-e1699691416220.jpg
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Centar dr. Ivana Šretera podnio kaznenu prijavu protiv ljudi koji su naredili ratni 

zločin nad Vukovarom i okolnim selima 

30. listopada 2023. u 15:30 

 

Stipo Mlinarić, saborski zastupnik i predsjednik Centra dr. Ivana Šretera, i 

Berislav Živković, odvjetnik i pravni zastupnik Centra dr. Ivana Šretera 

”Oni je nazivaju ‘operacija Vukovar’. Kroz dokumente JNA i kroz ovu kaznenu 

prijavu vidi se tko je upravljao, tko je osmislio još devedesetih godina i tko je 

naredio ovo što se događalo u jesen ’91. Sve je kontrolirala JNA. Iz dokumenata 

je vidljivo da je JNA naoružavala sela gdje su bili nastanjeni pretežno Srbi 1990. 

i početkom ’91. godine. Sve je potkrijepljeno dokumentima – iz kojeg skladišta je 

uzeto oružje koje je podijeljeno tom i tom selu. Bio sam vojnik i vrlo dobro znam 

kako se pišu zapovijedi”, naglasio je Mlinarić. 

 

Informer: Neoustaški plan Zagreba 

Ova prijava nije dobro sjela u susjednoj Srbiji gdje se opet potegla priča o 

“ustaštvu”. 

“Neoustaški režim u Zagrebu ima novi pakleni protiv Srbije – spremio je čak 50 

optužnica protiv oficira bivše JNA za navodne ratne zločine tijekom rata 

devedesetih godina prošlog vijeka!”, piše Informer. 

>Mlinarić: Centar dr. Ivana Šretera bavit će se procesuiranjem ratnih 

zločina i potragom za nestalima 

Dalje pišu kako će optužnice biti podnesene “protiv više od 50 Srba koji su u jesen 

1991. godine sudjelovali u oslobađanju Vukovara!?! Kaznene prijave za navodni 

ratni zločin državnom hrvatskom Tužilaštvu za ratne zločine podnijela je tamošnja 

nevladina organizacija ‘Centar Dr Ivan Šreter i, s obzirom na proteklu sistematsku 

praksu proganjanja Srba, nema sumnje da će prijave biti prihvaćene. Kako prenose 

zagrebački mediji, Srbi će biti optuženi po istom receptu kojim je u Haškom 

tribunalu suđeno visokim oficirima JNA Miletu Mrkšiću, Veselinu Šljivančaninu 

i Miroslavu Radiću za navodni ratni zločin u Ovčari kod Vukovara.” 

>Mlinarić o mučnim trenucima zatočeništva u srpskim logorima: ‘Tu se gubi 

svaka ljudskost’ 

Odvjetnik Dušan Bratić kaže da je državni projekt Hrvatske proganjati i osuditi 

sve koji su se suprotstavili oružanoj secesiji. 

https://narod.hr/hrvatska/centar-dr-ivana-sretera-podnio-kaznenu-prijavu-protiv-ljudi-koji-su-naredili-ratni-zlocin-nad-vukovarom-i-okolnim-selima
https://narod.hr/hrvatska/centar-dr-ivana-sretera-podnio-kaznenu-prijavu-protiv-ljudi-koji-su-naredili-ratni-zlocin-nad-vukovarom-i-okolnim-selima
https://informer.rs/vesti/politika/844367/hrvatska-optuznice-protiv-srpskih-generala
https://narod.hr/hrvatska/mlinaric-centar-dr-ivana-sretera-bavit-ce-se-procesuiranjem-ratnih-zlocina-i-potragom-za-nestalima
https://narod.hr/hrvatska/mlinaric-centar-dr-ivana-sretera-bavit-ce-se-procesuiranjem-ratnih-zlocina-i-potragom-za-nestalima
https://narod.hr/hrvatska/mlinaric-o-mucnim-trenucima-zatocenistva-u-srpskim-logorima-tu-se-gubi-svaka-ljudskost
https://narod.hr/hrvatska/mlinaric-o-mucnim-trenucima-zatocenistva-u-srpskim-logorima-tu-se-gubi-svaka-ljudskost
https://narod.hr/hrvatska/centar-dr-ivana-sretera-podnio-kaznenu-prijavu-protiv-ljudi-koji-su-naredili-ratni-zlocin-nad-vukovarom-i-okolnim-selima


376                               VUKOVAR: TRIJUMF TUĐMANIZMA 

 
 
“Pitanje je samo kojim će redom tko doći pod udar. Svako tko je kročio u Vukovar 

više ne smije izaći iz Srbije”, upozorava Bratić u Informeru, dok pukovnik Veselin 

Šljivančanin ističe da Hrvatska pokušava svoje “zločine pripisati drugima”. 

Mlinarić: Procesuirat ćemo sve što država nije htjela 

Na napise koji dolaze od srpskih medija reagirao je i sam Mlinarić koji poručuje 

da je upravo to znak da je na dobrom putu. 

 

  

Tko je Vojislav Medić – ‘major’ JNA koji je zlostavljao hrvatske zarobljenike, a 

sada im se smije u lice? 

14. rujna 2023. u 08:28 

 

Hrvatske zarobljenike je tukao, ispitivao, ili barem promatrao dok ih tuku. 

“Centar dr. Ivan Šreter podigao je osmu kaznenu prijavu prije desetak dana. 

Podigla se medijska bura I u Hrvatskoj, ali i u Srbiji. HDZ me optužuje da je to 

paradržavna organizacija, što je notorna laž. Centar je udruga koja se bavi 

procesuiranjem ratnih zločina. 

Osma kaznena prijava podnesena je DORH-u za 51 visokog oficira JNA za 

‘operaciju Vukovar. U Srbiji su mi posvetili emisiju od sat vremena, a Vučićevi 

tabloidi optužuju Centar i pljuju po njemu. To je znak da smo na dobrome putu! 

U toj se emisiji prokazao pukovnik JNA Miodrag Jevtić, koji tamo priznaje da su 

poslani u Vukovar po naredbi Srbije. 

>Srpski mediji: ‘Turci nokautirali Hrvate, ustaške pjesme promakle 

selektoru Hrvatske’ 

Poručujem našem DORH-u: samo radite svoj posao. Javljaju se, evo, i potencijalni 

zaštićeni svjedoci I javno priznaju da su po naredbi došli rušiti i činiti zločine u 

Vukovaru i u Hrvatskoj. Centar dr. Ivan Šreter ne staje na ovoj prijavi, idemo dalje 

na dalmatinsko zaleđe, na Banovinu, idemo procesuirati sve ono što država nije 

htjela u ovih 25 godina!”, stoji u objavi na Facebooku. 

 

https://narod.hr/svijet/novi-ustaski-plan-hrvatske-srpski-mediji-u-hajci-zbog-

mlinariceve-kaznene-prijave  

 

https://bezcenzure.hr/branitelji/sdss-i-hdz-ideoloski-prijatelji-padne-li-hos-i-svi-

o  

https://narod.hr/hrvatska/tko-je-vojislav-medic-covjek-koji-je-zlostavljao-hrvatske-zarobljenike-a-sada-im-se-smije-u-lice
https://narod.hr/hrvatska/tko-je-vojislav-medic-covjek-koji-je-zlostavljao-hrvatske-zarobljenike-a-sada-im-se-smije-u-lice
https://narod.hr/sport/srpski-mediji-turci-nokautirali-hrvate-ustaske-pjesme-promakle-selektoru-hrvatske
https://narod.hr/sport/srpski-mediji-turci-nokautirali-hrvate-ustaske-pjesme-promakle-selektoru-hrvatske
https://narod.hr/svijet/novi-ustaski-plan-hrvatske-srpski-mediji-u-hajci-zbog-mlinariceve-kaznene-prijave
https://narod.hr/svijet/novi-ustaski-plan-hrvatske-srpski-mediji-u-hajci-zbog-mlinariceve-kaznene-prijave
https://narod.hr/hrvatska/tko-je-vojislav-medic-covjek-koji-je-zlostavljao-hrvatske-zarobljenike-a-sada-im-se-smije-u-lice
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PADNE LI HOS I SVI OSTALI ĆE DOĆI NA RED, 11. 

 

„Da nije bilo HOS-a, Vukovar bi pao već u rujnu mjesecu.“ 

(Siniša Glavašević, studeni 1991.) 

„Pustite da prvo prođu Hrvati“ 

(Redar koloni Vlade u Vukovaru 2013.)  
 

Portal bezcenzure.hr objavio je deseti dio ovih mojih 'komentara': 

https://bezcenzure.hr/branitelji/sdss-i-hdz-ideoloski-prijatelji-padne-li-hos-i-svi-

ostali-ce-doci-na-red-10/  

Bio sam uvjeren da je to i zadnji o sramotnim napadima Vlasti na Kolonu sjećanja. 

Oni koji na blagdan 'Dana domovinske zahvalnosti' hapse one kojima trebamo biti 

zahvalni sada govore o pijetetu tako da opet napadaju te koje su tada hapsili. O 

tome zapravo i govori taj moj deseti nastavak.  

Naravno u cijeloj priči je Pupovčev SDSS koji želi pokazati Hrvatima da im je 

uzalud bilo ginuti i pobijediti u ratu, da im je uzalud bilo u ratu o srpskih agresora 

napraviti – kako ih je Milošević nazvao – zečeve, jer se njegova i Slobina politika 

danas provodi u RH: 

 

PENAVA O DOLASKU SDSS-A: TAJ ČIN JE ZLOČEST, 

PROVOKATIVAN, USMJEREN PROTIV ONOGA ZBOG 

ČEGA SE MI OKUPLJAMO 
 

https://bezcenzure.hr/branitelji/sdss-i-hdz-ideoloski-prijatelji-padne-li-hos-i-svi-ostali-ce-doci-na-red-10/
https://bezcenzure.hr/branitelji/sdss-i-hdz-ideoloski-prijatelji-padne-li-hos-i-svi-ostali-ce-doci-na-red-10/
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Foto: Grad Vukovar 

(…) 
 
O delegaciji SDSS-a: “Da je dostojanstva u Vladi, zaustavila bi se” 

O dolasku delegacije SDSS-a 17. studenog rekao je: “Ima tu jedna zanimljiva 

zakonska stvar. To ćete sve čuti u srijedu, Mlinarić će s pravne strane o tome, što 

i kako će taj dan biti. Nisam se još bavio s tim. Taj čin je zločest, provokativan, 

usmjeren protiv onoga zbog čega se mi okupljamo.” 

Na pitanje jesu li predstavnici SDSS-a poželjni u Koloni, istaknuo je: 

“Jasna je razdjelnica u pitanju. Moram podržati ljude u Škabrnji i razlučiti dvije 

stvari – vjerujem da ljudima u Škabrnji ne smetaju predstavnici sprske manjine u 

Koloni. Kad govorimo o političkim predstavnicima, SDSS-u, govorimo u Koloni 

su svi dobrodošli, ali koliki apsurd je to kad ti isti ljudi dođu dan ranije s 

namjerama i bacaju vijenac srpskim žrtavama. Imamo malicioznu strukturu i 

ljude koji omalovažavaju žrtvu Vukovara s tim činom gdje odjednom ne postoje 

dobri i loši dečki, agresori i branitelji, nego se samo taj dan u Vukovaru i 

Domovinskom ratu drugačije dijele žrtve, odjednom ne postoji zlostavljač i 

pravednik. Jasno je da je riječ o političkoj provokaciji u elementima Vlade RH. 

Da je imalo dostojanstva u Vladi, to bi se zaustavilo. Toga nažalost nema. Hoćemo 

li se mi samoorganizirati opet, hoće li to napraviti netko treći ili ćemo imati cirkus 

kao dosad, novu sol na vukovarsku ranu, reći će vrijeme, ali vidimo kuda smjera 

i Milorad Pupovac i Andrej Plenković kad to dozvoljava. 

“Plenkoviću je sad oportuno pisati o desnom terorizmu pa su neka dva 

maloljetnika privedena, ne znajući što je to, treba ih privesti ako je ozbiljno. Ali 

onda ga se pita o likvidaciji u Borovu Selu i nastaje tajac. To su prazne priče, 

https://hrvatska-danas.com/wp-content/uploads/2023/11/penava.jpg
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ljudi bez argumenta, emocije i karaktera koji pokušavaju prodavati nešto poput 

magle. Takvi klauni ne mogu prodavati maglu. Možda mogu u Zagrebu, ali tu 

moraju odgovoriti na neka temeljna pitanja na koja još nemamo odgovor.”, 

prenosi N1. 

https://hrvatska-danas.com/2023/11/13/penava-o-dolasku-sdss-a-taj-cin-je-

zlocest-provokativan-usmjeren-protiv-onoga-zbog-cega-se-mi-okupljamo/  

Zapravo kako sam i napisao u prethodnom tekstu, a i puno puta prije toga 

Plenković ništa 'ne dozvoljava' Pupovcu. On samo sprovodi politiku svjetskih 

moćnika koji nisu željeli hrvatsku državu i zbog samih sebe moraju pobijediti 

Tuđmana mrtvog, kada nisu mogli dok je bio živ. 

Sve to je poznato onima koji i pročitaju moje tekstove pa bi bilo besmisleno pisati 

ovaj 11. nastavak, da nije našeg poznatog kolumniste Zvonimira Hodaka. On je 

'kriv' zbog ovog teksta. 

Naime, u svojoj kolumni od 13. 11. 2013 on piše: 

Približava se 18. studeni – Dan sjećanja na vukovarske žrtve. Neki tzv. 

“progresivci” silno su ogorčeni zbog plakata vukovarskog gradonačelnika, 

uglavnom zbog slova U. Međutim, Vukovar ne postoji bez slova U. Samo trideset 

godina nakon što smo stvorili državu ti neki žele umjesto Vukovara – Vkovar. To 

naravno izaziva bijes ostalih. Tako npr.: Mate Primorac hladno analizira: 

“SDSS, stranka koju su osnovali ratni zločinci ’90-ih, čiji članovi su radili na 

stvaranju paravojne SAO krajine, danas drži Vladu i odlučuje o sudbini države te 

ima medijsku i zakonsku podršku. HOS-ove postrojbe koje su branile Hrvatsku, 

čiji su najbolji sinovi izginuli na ratištima diljem Domovine, bez i jednog ratnog 

zločina, danas su praktički zakonski zabranjene, HOS nepoželjan i medijski 

šikaniran”. 

Obećali su nam vedriju budućnost. Očito su gledali krivu prognozu! 

Ima i onih koji su slučajno naletjeli na pravu prognozu. Ali tek nakon revizije 

povijesti koje nam prodaju Klasić, Jakovina, Markovina… Dokle će nam 

zlosretna odluka o izboru strane u Drugom svjetskom ratu visjeti k’o uteg na 

nogama? Kako su se ponašale u to šizofreno vrijeme Švicarska, Španjolska, 

Švedska…? No oni su se, presvlačenjem uniformi, oprali. Ili što reći o Hitlerovoj 

Austriji, nacističkoj Njemačkoj i Italiji koja je izmislila fašizam? 

Zahvaljujući indoktriniranim “istoričarima” sami smo sebi navukli lance 

povijesne krivnje iz kojih se ni ne pokušavamo izvući. Hvala Kangrgi, 

Zvonareviću i Filozofskom faksu u Zagrebu. 

Komunistička istina i dalje caruje. Po toj partijskoj logici pokolj razoružanih 

hrvatskih zarobljenika bez suda, suđenja i dokaza prihvatljiv je jer su se partizani 

žurili. Da je bilo više vremena možda bi se pojavili i neki dokazi u korist 

okrivljenih. Da se izbjegnu slične situacije komunističke su vlasti suđenje 

Pavelićevim generalima (28 Hrvata i Srba) hitno prebacili u Beograd. Tamo su, 

naravno, svi bili osuđeni na smrt zbog “mržnje” koju su iskazali prema Srbima i 

Židovima. Moja crna prognoza o 1945., godini koja se vraća ostaje. Kad duboka 

država napokon završi bitku s HOS-om i NDH-om na red dolazi Republika 

Hrvatska (podcrtao JP). Volio bih da se varam. 

https://n1info.hr/vijesti/penava-o-dolasku-sdss-a-u-vukovar-ima-tu-jedna-zanimljiva-stvar/
https://hrvatska-danas.com/2023/11/13/penava-o-dolasku-sdss-a-taj-cin-je-zlocest-provokativan-usmjeren-protiv-onoga-zbog-cega-se-mi-okupljamo/
https://hrvatska-danas.com/2023/11/13/penava-o-dolasku-sdss-a-taj-cin-je-zlocest-provokativan-usmjeren-protiv-onoga-zbog-cega-se-mi-okupljamo/
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https://kamenjar.com/hodak-gdje-je-nestao-mesicev-dosje/  

Približava se 18. studeni – Dan sjećanja na vukovarske žrtve. Neki tzv. 

“progresivci” silno su ogorčeni zbog plakata vukovarskog gradonačelnika, 

uglavnom zbog slova U. Međutim, Vukovar ne postoji bez slova U. Samo trideset 

godina nakon što smo stvorili državu ti neki žele umjesto Vukovara – Vkovar. To 

naravno izaziva bijes ostalih. Tako npr.: Mate Primorac hladno analizira: 

“SDSS, stranka koju su osnovali ratni zločinci ’90-ih, čiji članovi su radili na 

stvaranju paravojne SAO krajine, danas drži Vladu i odlučuje o sudbini države te 

ima medijsku i zakonsku podršku. HOS-ove postrojbe koje su branile Hrvatsku, 

čiji su najbolji sinovi izginuli na ratištima diljem Domovine, bez i jednog ratnog 

zločina, danas su praktički zakonski zabranjene, HOS nepoželjan i medijski 

šikaniran”. 

Obećali su nam vedriju budućnost. Očito su gledali krivu prognozu! 

Ima i onih koji su slučajno naletjeli na pravu prognozu. Ali tek nakon revizije 

povijesti koje nam prodaju Klasić, Jakovina, Markovina… Dokle će nam 

zlosretna odluka o izboru strane u Drugom svjetskom ratu visjeti k’o uteg na 

nogama? Kako su se ponašale u to šizofreno vrijeme Švicarska, Španjolska, 

Švedska…? No oni su se, presvlačenjem uniformi, oprali. Ili što reći o Hitlerovoj 

Austriji, nacističkoj Njemačkoj i Italiji koja je izmislila fašizam? 

Zahvaljujući indoktriniranim “istoričarima” sami smo sebi navukli lance 

povijesne krivnje iz kojih se ni ne pokušavamo izvući. Hvala Kangrgi, 

Zvonareviću i Filozofskom faksu u Zagrebu. 

Komunistička istina i dalje caruje. Po toj partijskoj logici pokolj razoružanih 

hrvatskih zarobljenika bez suda, suđenja i dokaza prihvatljiv je jer su se partizani 

žurili. Da je bilo više vremena možda bi se pojavili i neki dokazi u korist 

okrivljenih. Da se izbjegnu slične situacije komunističke su vlasti suđenje 

Pavelićevim generalima (28 Hrvata i Srba) hitno prebacili u Beograd. Tamo su, 

naravno, svi bili osuđeni na smrt zbog “mržnje” koju su iskazali prema Srbima i 

Židovima. Moja crna prognoza o 1945., godini koja se vraća ostaje. Kad duboka 

država napokon završi bitku s HOS-om i NDH-om na red dolazi Republika 

Hrvatska (podcrtao JP). Volio bih da se varam. 

https://kamenjar.com/hodak-gdje-je-nestao-mesicev-dosje/  

Podcrtao sam dio u kome on konstatira ili daje malo detaljniji naslov mojih 

tekstova. 

Vjerujem da i Hodak misli slično meni o sluganstvu današnjih vlasti koje su u 

naslovu mog prethodnog teksta: SDSS i HDZ. Takav redoslijed je dan jer je SDSS 

nasljednik stranke koja je sudjelovala u fašističkoj agresiji na Hrvatsku u kojoj je 

pobjednik bio Tuđman i njegovi branitelji. 

Uostalom HRVATSKOG predsjednika spominje u tekst I Hodak na način na koji 

ja radim godinama, pa I sada kada govorim o njemu kao o HRVATSKOM 

predsjedniku. Naime Hodak kaže: 

https://kamenjar.com/hodak-gdje-je-nestao-mesicev-dosje/
https://kamenjar.com/hodak-gdje-je-nestao-mesicev-dosje/
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Uvijek se pitam zašto Tuđmana zovu “prvi hrvatski Predsjednik” kad je on “prvi 

i zadnji hrvatski predsjednik. 

 O tome sam govorio i u Vukovaru kada smo obilježili 100. Obljetnicu rođenja 

Utemeljitelja Republike Hrvatske, Moj govor sam počeo riječima: 

Dr. Franjo Tuđman je jedinstvena pojava u svjetskoj povijesti. Stvoriti državu 

jednog malobrojnog naroda unatoč protivljenju svjetskih moćnika je nešto doista 

posebno. Cijeli život HRVATSKOG PREDSJEDNIKA (neki vole reći prvog 

hrvatskog predsjednika što meni nije jasno jer se odmah zapitam: A tko je bio 

drugi?) je bio takav da je to omogućio. Borba na strani pobjednika u Drugom 

svjetskom ratu, najmlađi general u JNA koji se isticao proučavanjem općenarodne 

obrane, izuzetan znanstveni rad u povijesti, direktorovanje u povijesnom institutu, 

zatvor, povezivanje s tzv. hrvatskom neprijateljskom emigracijom, stvaranje HDZ-

a, stvaranje države, pobjeda u Domovinskom ratu to je jedno jedinstveno djelo u 

kome je svaka karika bila nužna u ostvarenju cilja: neovisne države hrvatskog 

naroda! 

Zato ne iznenađuje što se napada i dr. Tuđman kao povjesničar. Napada se sve 

što Tuđman jest. Ali napad na njega kao znanstvenika je i zato što on i predvodi 

hrvatsku paradigmu u povijesnoj znanosti. 

https://bezcenzure.hr/vlad/tudman-i-hazu/  

Da, takvog predsjednika i njegove branitelje danas napadaju oni kojima je on 

omogućio da vladaju državom – kako sam svojevremeno napisao i Račanu –čije 

ime ne vole! 

 

Josip Pečarić 

  

https://bezcenzure.hr/vlad/padne-li-hos-i-svi-ostali-ce-doci-na-red-11/  

 

  

https://bezcenzure.hr/vlad/tudman-i-hazu/
https://bezcenzure.hr/vlad/padne-li-hos-i-svi-ostali-ce-doci-na-red-11/
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KAD NAPOKON ZAVRŠE BITKU S HOS-OM I NDH-

OM NA RED DOLAZI REPUBLIKA HRVATSKA 

(PADNE LI HOS I SVI OSTALI ĆE DOĆI NA RED, 12.) 

 

„Da nije bilo HOS-a, Vukovar bi pao već u rujnu mjesecu.“ 

(Siniša Glavašević, studeni 1991.) 

„Pustite da prvo prođu Hrvati“ 

(Redar koloni Vlade u Vukovaru 2013.)  
 

Promjenio sam naslov prema Hodaku iz prethodnog nastavka jer je izravno rečeno 

ono najvažnije: Svi ostali iz naslova ovih tekstova znači HRVATSKA. Njima 

smeta Hrvatska! 

Uz sve tekstove stavljao sam riječi Siniše Glavaševića, ali mogao sam čitatelje na 

isti način podsjetiti na ulogu HOS-ovaca u obrani Dubrovnika, Škabrnje ili na 

HOS-ovu štafetu smrti. 

Kad takvi nekome smetaju jasno je da im smeta HRVATSKA. 

Kakvi su uopće ti ljudi Kojima smetaju HOS-ovci pa da su poznati samo po ovim 

nevjerojatnim junaštvima od kojih sam ja u serijalu sam ponavljao Glavaševićeve 

riječi divljenja prema njima? Zar ih nije dobro opisao redar kada je koloni Vlade 

u Vukovaru 2013. Rekao „Pustite da prvo prođu Hrvati“. Zar to ne zaslužuju i ovi 

danas koji otvoreno pokazuju da im smetaju takvi zbog kojih bi možda Vukovar 

pao dva mjeseca ranije, a onda bi vjerojatno i Hrvatska (pogledajte opet Hodakov 

današnji naslov), čije su simbole tražili iz Dubrovnika jer se HOS-ovaca 

agresorski vojnici panično boje, koji su junački branili Škabrnju izazivajući 

paniku kos onih koji su je opkolili, ili oni koji su svojim tijelima čistili minsko 

polje da bi civ ili mogli proći u HOS-ovoj štafeti smrti. A predvodio ih je 

Crvenkapa kome u Zagrebu nisu stavili ni simbol koji je pronađen na njemu kada 

su ga pronašli. 
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Zar se ne bi njima trebali ponositi kao što se ja ponosim već činjenicom da uz 

moju sliku znaju staviti taj znak koji je pronađen kod Crvenkape, a kojima je kost 

u grlu svima ovima kojima smeta HOS. I to ne samo urednici već se može naći i 

u komentarima čitatelja: 

 

https://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/hhitrec/42551-h-hitrec-99.html  

Ne bi im smetao već bi i oni bili ponosni da ih redar 2013. nije dobro opisao, zar 

ne? 

Njima su draži oni za koje im gazed koji nisu željeli RH kažu da im moraju biti 

dragi. A to nisu Srbi koji su bili na strain Franje Tuđmana, branitelja već oni koji 

su bili na strain fašističkog agresora tj. onih koje su podupirali ti svjetski moćnici. 

Zato u Prilozima dajem tekst: 

ŠTO TO PUPOVAC PORUČUJE BACANJEM VIJENCA U DUNAV? 

https://narod.hr/hrvatska/sto-to-pupovac-porucuje-bacanjem-vijenca-u-dunav  

Iz njega izdvajam dio reagiranja zamjenice gradonačelnika Vukovara Ivane 

Mujkić koja je prije tri godine prozvala je Vladu RH i HDZ radi činjenice što je 

bacanju vijenca u Dunav u spomen na ubijene Srbe iz Vukovara 1991. godine bio 

nazočan i državni tajnik: 

”Sramim se svoje države i iz dna duše se sramim stranke čiji sam član do prije 

par mjeseci bila!!!! Koliko se još možemo sagnuti pred Miloradom Pupovcem i 

SDSS-om, a sve za 76 ruku u Saboru?? I nema onoga tko će me uvjeriti da će se 

vijenci sutra bacati u Dunav za sve građanke i građane koji su poginuli u 

velikosrpskoj agresiji, jer taj vijenac ćemo položiti na Memorijalnom groblju! 

Ovdje će se vijenac bacati za sve ostale, za one koji nisu bili žrtva nego 

agresor…za one zbog kojih vise nema 2717 Vukovaraca, za one zbog kojih smo 

kuće gradili ponovo iz temelja, za one zbog kojih smo svoje školske dane provodili 

u nekim tuđim školama, a svoje najljepše dane djetinjstva, mladosti ili starosti 

provodili u hotelskim sobama!” 

Odgovorila joj je danas i tzv. Oporba: 

Mlinarićeva najava izazvala bijes u ostatku oporbe: 'Prijetiti tako nekome...' 

Naravno tko je miliji gazdama u svijetu miliji je i njima i vlastima u RH. Zato vas 

podsjećam na presudu HNES-a iz 2015., koju dajem u prilozima, da vas podsjetim 

https://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/hhitrec/42551-h-hitrec-99.html
https://narod.hr/hrvatska/sto-to-pupovac-porucuje-bacanjem-vijenca-u-dunav
https://uploads.disquscdn.com/images/fb0031edc39682eb826513b403e26b71f0363add09825416acf675fe0a63a618.jpg
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na neke zasluge čovjeka koji zapravo – po želji onih koji su bili uz fašističku 

agresiju na Hrvatsku. Iz nje će biti jasnije zašto im smeta HOS, hrvatski branitelji 

uopće i zašto im je redar iz 2013. poručio što oni nisu, a s druge strane ta Presuda 

HNES-a je bila izvrsna preporuka današnjim vlastima da su im takvi idealni 

suradnici bliski i svjetonazorski. Pa potpisnici su sve redom zadrti tuđmanisti, zar 

ne?  

 

Josip Pečarić 

 

Na današnji dan 15. studenoga 1991. pripadnici srpskih milicija s Banovine, 

regrutirani iz domicilnog srpskog življa, ubili su sve preostale stanovnike Hrvate 

zaseoka Kostrići pored Hrvatske Kostajnice. Najmlađe žrtve bile su djeca od 2 i 

4 godine, a najstariji starac od 93 godine. Ukupno je ubijeno 16 preostalih živih 

ljudi u selu iz kojeg su već prije etnički očišćeni Hrvati. Nakon zločina u selu 

nije ostao nitko živ, selo je ostalo pusto i bez ljudi. 

https://narod.hr/kultura/15-studenoga-1991-zlocini-srpske-vojske-ubijeni-hrvati-

u-selu-kostrici-medu-njima-i-djeca-od-2-i-4-godine   

https://narod.hr/kultura/15-studenoga-1991-zlocini-srpske-vojske-ubijeni-hrvati-u-selu-kostrici-medu-njima-i-djeca-od-2-i-4-godine
https://narod.hr/kultura/15-studenoga-1991-zlocini-srpske-vojske-ubijeni-hrvati-u-selu-kostrici-medu-njima-i-djeca-od-2-i-4-godine
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PRILOZI 

 

ŠTO TO PUPOVAC PORUČUJE BACANJEM VIJENCA 

U DUNAV? 
 

14. studenoga 2023.  

 

Vukovar, 16.11.2021. - Izaslanstvo Srpskog narodnog vijeća bacilo je vijenac u 

Dunav za sve stradale u ratu 1991. godine. U izaslanstvu bili su potpredsjednik 

vlade RH Boris Milošević, predsjednik SNV-a Milorad Pupovac i izaslanik 

predsjednika Republike Srbije Veran Matić. foto HINA/ ml 

 

Milorad Pupovac svake godine 17. studenog, uoči obilježavanja Dana sjećanja na 

žrtvu Vukovara i Škabrnje, dolazi u Vukovar kako bi bacio vijenac za vukovarske 

žrtve srpske nacionalnosti. Nikome nije jasno za koga on to dan prije Kolone 

sjećanja baca vijenac, koja imena se kriju iza tih ljudi, tko su te nedužne srpske 

žrtve, kad se vijenac za sve građanke i građane koji su poginuli u velikosrpskoj 

agresiji polaže 18.11. na Memorijalnom groblju. 

>Mlinarić: Kome je to predsjednik SDSS-a i saborski zastupnik Milorad 

Pupovac u Vukovaru bacao vijenac u Dunav 

Mujkić: ”Sramim se svoje države” 

Zamjenica gradonačelnika Vukovara Ivana Mujkić prije tri godine prozvala je 

Vladu RH i HDZ radi činjenice što je bacanju vijenca u Dunav u spomen na 

ubijene Srbe iz Vukovara 1991. godine bio nazočan i državni tajnik Zvonko Milas. 

https://narod.hr/hrvatska/mlinaric-kome-je-to-predsjednik-sdss-a-i-saborski-zastupnik-milorad-pupovac-u-vukovaru-bacao-vijenac-u-dunav
https://narod.hr/hrvatska/mlinaric-kome-je-to-predsjednik-sdss-a-i-saborski-zastupnik-milorad-pupovac-u-vukovaru-bacao-vijenac-u-dunav
https://narod.hr/wp-content/uploads/2021/11/HN20211116273698.jpg
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Mujkić je pojasnila da se na Dan sjećanja na žrtvu Vukovara i Škabrnje prisjećamo 

Hrvata, Srba, Mađara, Francuza. Cijela Hrvatska prisjeća se žrtava velikosrpske 

agresije, naglasila je, osim onih koji ”već godinama 17.11. bacaju ‘venac’ u Dunav 

i prisjećaju se svih ostalih”, rekla je Mujkić. 

Zapitala se kome to Pupovac baca vijenac i tko su ti ostali? Zapitala se i kome će 

to predstavnik Vlade RH baciti vijenac? ”Očito onima koji su poginuli vršeći 

agresiju na Hrvatsku”, napisala je na svom Facebook profilu. Naglasila je da 

nikako drugačije nije moguće objasniti zašto nije dovoljno položiti vijenac kao i 

svi ostali na Memorijalnom groblju žrtava iz Domovinskog rata, nego to treba 

činiti još jednom, za sve one koji se ne smatraju žrtvom velikosrpske agresije nego 

žrtvama obrambene hrvatske vojske? 

>(VIDEO) Milorad Pupovac prije 12 godina obećao položiti vijenac u 

Škabrnji, obećanje nije ispunio ali i dalje prodaje tezu o dogovorenom ratu 

Ona je svoju potresnu poruku napisala na Facebook profilu, a dio nje, koji je i 

danas aktualan, prenosimo: 

”Sramim se svoje države i iz dna duše se sramim stranke čiji sam član do prije 

par mjeseci bila!!!! Koliko se još možemo sagnuti pred Miloradom Pupovcem i 

SDSS-om, a sve za 76 ruku u Saboru?? I nema onoga tko će me uvjeriti da će se 

vijenci sutra bacati u Dunav za sve građanke i građane koji su poginuli u 

velikosrpskoj agresiji, jer taj vijenac ćemo položiti na Memorijalnom groblju! 

Ovdje će se vijenac bacati za sve ostale, za one koji nisu bili žrtva nego 

agresor…za one zbog kojih vise nema 2717 Vukovaraca, za one zbog kojih smo 

kuće gradili ponovo iz temelja, za one zbog kojih smo svoje školske dane provodili 

u nekim tuđim školama, a svoje najljepše dane djetinjstva, mladosti ili starosti 

provodili u hotelskim sobama!” 

 

Dogradonačelnica Vukovara: 'Pupovac i HDZ-ov Milas odaju počast agresorima' 

16. studenoga 2020. u 23:59 

ZA KOGA ĆE TO SUTRA ZVONKO MILAS ZAJEDNO S MILORADOM 

PUPOVCEM BACITI VIJENAC U DUNAV?? 

Mlinarić: ”Tu se radi o laži” 

Prošle godine Stipo Mlinarić je pojasnio za medije kako je Pupovčevo ponašanje 

sramotno. “Bacati vijenac, a ne reći imena onih zbog kojih ga bacate potvrđuje da 

se tu radi o laži”, ustvrdio je Mlinarić tada.“Takvi performansi koji se izvode iz 

godine u godinu su nedopustivi, posebice jer je upravo Vlada Andreja Plenkovića 

https://narod.hr/hrvatska/video-milorad-pupovac-prije-12-godina-obecao-poloziti-vijenac-u-skabrnji-obecanje-nije-ispunio-ali-i-dalje-prodaje-tezu-o-dogovorenom-ratu
https://narod.hr/hrvatska/video-milorad-pupovac-prije-12-godina-obecao-poloziti-vijenac-u-skabrnji-obecanje-nije-ispunio-ali-i-dalje-prodaje-tezu-o-dogovorenom-ratu
https://narod.hr/hrvatska/penavina-zamjenica-pupovac-i-drzavni-tajnik-milas-bacaju-vijenac-za-one-koji-su-poginuli-vrseci-agresiju-na-vukovar
https://narod.hr/hrvatska/penavina-zamjenica-pupovac-i-drzavni-tajnik-milas-bacaju-vijenac-za-one-koji-su-poginuli-vrseci-agresiju-na-vukovar
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donijela zakon prema kojem je Grad Vukovar mjesto posebnog pijeteta”, ocijenio 

je Mlinarić. 

”Goran Kitić Kitara je Srbin koji je živio s nama, Vukovarac koji se borio s nama 

na Sajmištu, a koji je ubijen u siječnju 1992. Zavezali su ga za špagu na ušću Vuke 

u Dunav i ostavili ga danima tako. Misli li gospodin Pupovac na Gorana Kitića 

Kitaru kad baca vijenac u Dunav? Borio sam se do zadnjeg dana u Vukovaru, 

a na ovom mjestu, u ovo vrijeme nitko nije ubijen osim Hrvata. Prema tome, 

pitam se kakve to performanse radi Pupovac? 

> Polšak Palatinuš: Pupovac ima kviz pitanje za Vukovarce – koji simbol 

izaziva kod vas onaj mučan grč u želucu? 

Provokacija i izdaja 

Zašto to radi i zašto provocira?'”, upitao se Mlinarić te poručio kako je “ta priča s 

performansima završena priča”. 

Tekst se nastavlja ispod oglasa 

“Što ih ne pitate imena i prezimena ubijenih ljudi? Ja ću vam reći imena i 

prezimena 262 ranjenika koja su ubijena na Ovčari, reći ću vam 2717 imena ljudi 

ubijenih u Vukovaru”, rekao je Mlinarić. 

Vukovarski gradonačelnik Ivan Penava je rekao kako najviše boli i vrijeđa 

Vukovarce to što legitimitet tom Pupovčevom činu daju i visoki politički 

dužnosnici te predstavnici Vlade RH time što i sami sudjeluju u bacanju vijenaca 

za tzv. nedužne srpske žrtve. “Toleriranje takvih organiziranih provokacija u 

očima Vukovaraca nije ništa drugo nego izdaja”, ustvrdio je Penava ranije. 

Što Pupovac kaže? 

U nedjelju je Pupovac izjavio za medije kao bi ga neki htjeli baciti u Dunav, ali 

da on neće odustati, nego će doći i baciti vijenac. 

”Neki bi me htjeli baciti u Dunav, ali neću odustati. Doći ću baciti vijenac.” 

Milorad Pupovac je izjavio ranije da u Dunav baca jedan vijenac za žrtve srpskog 

podrijetla, a drugi za žrtve hrvatske nacionalnosti. ”Drugi vijenac položili smo na 

Ovčari za sve koji su tamo mučki ubijeni, dok smo ovdje u crkvi Sv. Nikolaja, 

mjesec dana nakon što ju je posvetio patrijarh Porfirije, u kojima je izrazio žaljenje 

za stanovnike ovog grada i Hrvata i Srba, upalili svijeće”, rekao je predsjednik 

SDSS-a Milorad Pupovac. 

“Griješe oni koji misle da, kada odlazimo na Dunav, time imamo neku drugu 

namjeru i pomisao osim sjećanja na žrtve i njihovo priznavanje, kao i da odlaskom 

na Ovčaru imamo neke druge namjere”, rekao je Pupovac nakon posjeta crkvi 

Svetoga Nikolaja u Vukovaru prošle godine. 

“Da je dostojanstva u Vladi, zaustavila bi se delegacija SDSS-a” 

Poruku o ovakvim dolascima Penava je poslao i ove godine. 

“Imamo malicioznu strukturu i ljude koji omalovažavaju žrtvu Vukovara s tim 

činom gdje odjednom ne postoje dobri i loši dečki, agresori i branitelji, nego se 

samo taj dan u Vukovaru i Domovinskom ratu drugačije dijele žrtve, odjednom ne 

postoji zlostavljač i pravednik. Jasno je da je riječ o političkoj provokaciji u 

elementima Vlade RH. Da je imalo dostojanstva u Vladi, to bi se zaustavilo. Toga 

nažalost nema”, poručio je u ponedjeljak Penava. 

https://narod.hr/hrvatska/sto-to-pupovac-porucuje-bacanjem-vijenca-u-dunav  

https://narod.hr/hrvatska/polsak-palatinus-pupovac-ima-kviz-pitanje-za-vukovarce-koji-simbol-izaziva-kod-vas-onaj-mucan-grc-u-zelucu
https://narod.hr/hrvatska/polsak-palatinus-pupovac-ima-kviz-pitanje-za-vukovarce-koji-simbol-izaziva-kod-vas-onaj-mucan-grc-u-zelucu
https://www.24sata.hr/news/milorad-pupovac-neki-bi-me-htjeli-baciti-u-dunav-ali-necu-odustati-doci-cu-baciti-vijenac-945370/komentari
https://narod.hr/hrvatska/sto-to-pupovac-porucuje-bacanjem-vijenca-u-dunav
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HRVATSKO NACIONALNO ETIČKO SUDIŠTE 

DRUGO SUDBENO VIJEĆE 

Broj: HNES – SV / 3 – 2015  

Zagreb, 18. travnja 2015. 

 
Hrvatsko nacionalno etičko sudište u Drugom sudbenom vijeću za odlučivanje o 

etičkim optužbama za veleizdaju hrvatskih nacionalnih interesa, u sastavu: 

Zvonimir Šeparović - predsjednik, Zdravko Vladanović - glavni tajnik te članovi 

Vijeća: Nikola Debelić, Ante Beljo, Vladimir Iljkić, Josip Jurčević, Zvonimir 

Hodak, Nevenka Nekić, Željko Olujić, Josip Pečarić, Zdravko Tomac i Đuro 

Vidmarović, u postupku protiv Milorada Pupovca za koju je podignuta etička 

optužba na sjednici održanoj 20. studenoga 2014. godine u Vukovaru, jednoglasno 

je donijelo ovu 

ODLUKU 

O ETIČKOJ OSUDI 

 MILORAD PUPOVC, rođen 15. studenog 1955. godine u Donjim Ceranjima 

kod Benkovca, državljanin Republike Hrvatske s prebivalištem u Zagrebu, 

pripadnik srpske etničke manjine u Hrvatskoj, redoviti sveučilišni profesor na 

Filozofskom fakultetu Sveučilišta u Zagrebu, zastupnik u Hrvatskom saboru i 

predsjednik saborskog Odbora za vanjsku politiku, potpredsjednik Samostalne 

demokratske srpske stranke i predsjednik Srpskog narodnog vijeća.  

 
ETIČKI JE ODGOVORAN  

1. što je kao zastupnik Srba u Hrvatskoj, od početka velikosrpske agresije 

na Republiku Hrvatsku, stao na stranu okupatora, umjesto da pokuša umiriti 

dio etničkih Srba iz Hrvatske koji su se priključili agresoru, posjećivao je 

svoje selo Ceranje Donje kod Benkovca, pod nadzorom srbijanske 

okupacijske vlasti iz kojeg su istjerani svi Hrvati, kuće im srušene, a 

imovina opljačkana, te se sastajao sa svojom braćom Vojislavom i 

Mladenom, koja su bila pripadnici agresorske vojske, hrabreći 

sunarodnjake da ustraju u agresiji, pri čemu je Mladen, jedan od njegove 

braće, bio u Alfa centru kod Bruške, koji je vodio zloglasni kapetan Dragan,  

2. što je u veljači 1992. grubo napao kardinala Kuharića i optužio Katoličku 

crkvu u Hrvatskoj, izjavivši da je u Hrvatskoj „11 tisuća srpske djece 

pokršteno“, a te tvrdnje nikada nije dokazao,  



                                 VUKOVAR: TRIJUMF TUĐMSNIZMA  389 

 
 

3. što je 1991., kao predstavnik Srba sudjelovao u razmjeni dvojice liječnika 

etničkih Srba za liječnika etničkog Hrvata i domoljuba dr. Ivana Šretera, 

iako je Pupovac tada već znao da je dr Šreter mučen i ubijen nekoliko dana 

prije razmjene, a da mu se ni do danas nije otkrio grob,  

4. što je svoju društvenu i političku moć gradio na protuhrvatskoj mitologiji 

o Drugome svjetskom ratu, komunizmu i jugoslavenstvu,  

5. što je u Hrvatskom saboru istupao provokativno iznoseći 

neargumentirane stavove, kao u slučaju kada je pročitao lažno pismo 

izmišljenog Hrvata, koji je vrijeđao Muslimane u Hrvatskoj, i u slučaju 

kada je nosio žutu traku na ruci sugerirajući da su Srbi progonjeni kao 

Židovi u vrijeme nacizma te kada je dijelio samoljepljivu traku (selotejp) 

aludirajući na generala hrvatske pobjedničke vojske Branimira Glavaša,  

6. što je praktično privatizirao srpski tjednik Novosti, koji plaćaju hrvatski 

porezni obveznici, u kojem uporno potiče mržnju među većinskim 

hrvatskim i manjinskim srpskim narodom iznoseći laži o Hrvatskoj i 

Hrvatima, i pri tome se politički obračunava sa svojim neistomišljenicima,  

7. što je, prema optužbama drugih srpskih političkih stranaka i organizacija, 

zlouporabio svoju poziciju u Hrvatskom saboru i Vladi Republike Hrvatske 

kako bi Srpskom nacionalnom vijeću i sebi priskrbio materijalnu korist, 

tako da je prema nalazu Državne revizije otuĊio 3,8 milijuna kuna, zatim 

2,2 milijuna kuna, kao i donacije norveške Vlade za razvoj regionalne 

suradnje i solidarnosti i donaciju Veleposlanstva Kraljevine Norveške u 

Zagrebu, što je svjesno odredio nelegalne paralelne članove Nadzornog 

odbora, kako bi osigurao da se lažni završni račun usvoji sa, 'zamračenih' 

2,1 milijun kuna, a sa osnovanom sumnjom da je taj iznos prisvojio za sebe, 

tako da ga je tadašnji predsjednik Republike Hrvatske Ivo Josipović optužio 

da je, dok je njegov SDSS bio u vlasti, „za Srbe učinio vrlo malo, za sebe 

iznimno puno“, i da je „reketirao“ sve prijašnje koalicijske partnere, da je 

netransparentno trošio novac namijenjen manjinama i da je svoju politiku 

sveo na „etnobiznis“ optuživši ga da namjerno potiče sukobe niskog 

intenziteta, kako bi se Srbima nametnuo kao njihov „zaštitnik“,  

8. što je prekršio Zakon o sprječavanju sukoba interesa istodobnim 

obnašanjem dužnosti saborskog zastupnika uz članstvo u Nadzornom 

odboru Tesla štedne banke d.d., za što ga je Povjerenstvo za odlučivanje o 

sukobu interesa kaznilo novčano s 9.000 kuna, 9. što je u veljači 2015., 

izjavio za ljubljansko Delo da je zabrinut postojanjem tendencija koje 

Hrvatsku vraćaju u ratne 90-te i poticanjem neprijateljstva prema 

manjinama te liberalnim i socijalnim strankama, što se vidjelo i na 

inauguraciji nove hrvatske predsjednice Kolinde Grabar-Kitarović, te nije 

propustio reći „da što se tiče Jugoslavije, mogu reći da je to bila dobra 

država“, pojašnjavajući da su „neki intelektualci u tadašnjem Udruženju za 
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jugoslavensku demokratsku inicijativu predviđali da će zbog 

'nacionalističkih politika' doći do krvavog rata“,  

10. što je na skupovima u Srbu, pokušavao rehabilitirati četnički pokret, ne 

spominjući da su u Srbu 1941. godine Srbi-četnici u suradnji s talijanskim 

okupatorima i komunističkim partizanima, pobili veliki broj Hrvata i 

sravnili sa zemljom hrvatska sela u okolici Srba,  

11. što nikada nije osudio srpsko-četničke zločine nad hrvatskim narodom 

niti se kao predstavnik srpske manjine u Hrvatskoj ispričao hrvatskom 

narodu za zločine, mučenja, razaranja i progone hrvatskoga življa u tzv. 

„Krajini“ od 1990. do 1995.,  

12. što je kao predsjednik Odbora za vanjsku politiku Hrvatskog sabora, 

nakon oslobađajućih presuda hrvatskim generalima Gotovini i Markaču, pa 

time i dr. Franji Tuđmanu, Domovinskom ratu i hrvatskom narodu, u 

stranom tisku izjavio da je „ostalo otvoreno pitanje tko je kriv. Za dvojicu 

generala odluka je dobra, ali za osjećaj pravde nije,“  

13. što je prozvao predsjednicu Republike Kolindu Grabar-Kitarović, da je 

bliže ustaškoj nego europskoj ideji Hrvatske, i izrekao uvrede protiv 

novoizabrane Predsjednice zbog crkvenog blagoslova njezina Ureda, pa se 

zbog svega toga Milorad Pupovac  

 
ETIČI OSUĐUJE ZA VELEIZDAJU HRVATSKIH NACIONALNIH 

INTERESA 

OBRAZLOŽENJE 

Nakon što je na svojoj prvoj radnoj sjednici održanoj u Pastoralnom centru Sv. 

Bono u Vukovaru protiv Milorada Pupovca, pred Hrvatskim nacionalnim etičkim 

sudištem, podnesena etička prijava te slijedom iste podignuta etička optužba za 

veleizdaju hrvatskih nacionalnih interesa, ovo Sudbeno vijeće provelo je postupak 

i pri tome utvrdilo etički relevantne činjenice i okolnosti koje se navode u 

dispozitivu ove Odluke. U razmatranju etičke optužbe, Vijeće je polazilo od 

notornih činjenica da je Milorad Pupovac osnovnu školu završio u Zadru, a potom 

u Zagrebu gimnaziju. Da je nakon završenog studija filozofije i lingvistike na 

Filozofskom fakultetu u Zagrebu, na istom fakultetu ostao raditi kao asistent 

lingvistike. Kao docent preuzeo je novoosnovanu katedru za lingvistiku i 

orijentalne studije. Danas je šef Katedre za primijenjenu lingvistiku, Odsjek opće 

lingvistike. Autor je više knjiga iz područja znanosti o jeziku i predavač na više 

domaćih i stranih sveučilišta. Vijeće također polazi od činjenice da je Milorad 

Pupovac društveni odnosno politički predvodnik srpske etničke manjine u 

Republici Hrvatskoj. Danas je saborski zastupnik i predsjednik Odbora za vanjsku 

politiku Hrvatskog sabora. Za cijelo vrijeme javnog djelovanja nije se odrekao 

komunističkih i projugoslavenskih političkih uvjerenja i prikrivenog zagovora 
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velikosrpske politike prema Republici Hrvatskoj. U politiku ulazi 1989. kroz 

Udruženje za jugoslavensku demokratsku inicijativu. Prije propasti te stranke 

osniva Ligu socijaldemokrata. Kako ni s tom strankom nije polučio dobre 

rezultate na izborima u srpnju 1991., u Lipiku okuplja četrdesetak srpskih 

intelektualaca i osniva Srpski demokratski forum. U veljači 1992. verbalno je 

napao kardinala Kuharića i Katoličku crkvu u Hrvatskoj svojom sramotnom 

izjavom da je u Hrvatskoj 11 tisuća srpske djece pokršteno. Kardinal Kuharić 

odmah je tražio provjeru takve tvrdnje pa je Živko Kustić, tadašnji glavni urednik 

„Glasa Koncila“, ustvrdio da „nijedan takav slučaj nije zabilježen“. Zbog toga je 

Okružni zagrebački tužitelj u svibnju 1992. podigao optužnicu protiv Pupovca 

zbog širenja lažnih vijesti. Do procesa nikada nije došlo.  

Početkom 1995. napušta SDS i osniva Samostalnu srpsku stranku (SSS). Uoči 

izbora priključuje se Akciji socijaldemokrata Hrvatske i s njihove liste ulazi u 

Sabor. Poslije je prešao u Samostalnu demokratsku srpsku stranku (SDSS) 

Vojislava Stanimirovića, gdje je bio potpredsjednik. S njihove liste bio je u više 

mandata saborski zastupnik. Godine 1997. u prostorijama „Prosvjete“ osnovao je 

Srpsko narodno vijeće (SVN) kao neku vrstu krovne udruge Srba u Hrvatskoj. U 

vrijeme dok je SDP bio na vlasti (2000. – 2003.) Pupovac je bio marginaliziran. 

No, zato je sa svoja tri saborska mandata bio ključni koalicijski partner HDZ-a u 

razdoblju od 2003. do 2011. Iz SDSS-a je bio i potpredsjednik vlade.  

Druge srpske stranke, posebice Nacionalno vijeće Srba u Hrvatskoj i Srpska 

pravedna stranka u Republici Hrvatskoj, optuživale su ga da je tu poziciju koristio 

kako bi SNV-u i sebi priskrbio materijalnu korist. Prema riječima Nenada 

Vlahovića, predsjednika SPS-a, Pupovac je „za sebe učinio puno, obogatio se na 

srpskoj tuzi i jadu.“ Na skupštini SNV-a je rečeno: „Vi Hrvati imate svoju 

hobotnicu, a naša je hobotnica Pupovac“. Srbi su prijavili Pupovca USKOK-u 

zbog 2,2 milijuna kuna. Srbi su optuživali Milorada Pupovca da samovoljno troši 

njihov novac.  

Žestoki sukob, u kojem je puno toga došlo na vidjelo, dogodio se 2011. između 

Milorada Pupovca i tadašnjeg predsjednika Republike Hrvatske Ive Josipovića. 

Tjednik Novosti koje izdaje SNV objavio je tekst u kojemu se govorilo o 

Josipovićevoj ulozi u bogaćenju njegova prijatelja Marka Vojkovića koji je mimo 

natječaja dobio posao ubiranja naknade za glazbena autorska prava. Josipović je 

uzvratio žestoko. Pupovca je optužio da je, dok je njegov SDSS bio u vlasti, „za 

Srbe učinio vrlo malo, za sebe iznimno puno“. Ustvrdio je kako je „reketario“ sve 

prijašnje koalicijske partnere, da je netransparentno trošio novac namijenjen 

manjinama. Pupovčevu politiku Josipović je sveo na – „etnobiznis“ optuživši ga 

i da namjerno potiče sukobe niskog intenziteta kako bi se Srbima nametnuo kao 

zaštitnik. Na stranu Josipovića u tom sporu stala je i Koalicija udruženih izbjeglica 

iz Srbije koja je na stajalištu da Pupovac „nije učinio gotovo ništa“ da se riješe 

njihovi izbjeglički problemi, iako je njegova stranka zadnjih 8 godina ili bila na 

vlasti ili je podržavala. Odnos s Josipovićem promijenio se u vrijeme izbora 2014. 
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– 2015. kada su, navodno, ogromna sredstva namijenjena za srpska manjinska 

prava, uložena u izbornu predsjedničku kampanju Ive Josipovića.  

Prema dr. Zdravku Tomcu u „državničkoj petoj koloni“ u Hrvatskoj ključnu ulogu 

ima Milorad Pupovac, predsjednik Odbora za vanjsku politiku Hrvatskog sabora. 

Nakon oslobađajućih presuda hrvatskim generalima Gotovini i Markaču on i 

dalje, zajedno sa srbijanskom politikom, optužuje „Oluju“ i hrvatske branitelje na 

isti način kako su to činili srbijanski predsjednik Tomislav Nikolić, četnički 

vojvoda i potpredsjednik vlade Aleksandar Vučić. Ne samo zbog njegove sadašnje 

protuhrvatske politike nego i zbog ponašanja u vrijeme Domovinskog rata treba u 

Saboru postaviti pitanje može li Milorad Pupovac biti predsjednik Odbora za 

vanjsku politiku nakon što je, kada je Hrvatska bila izložena agresiji, lažno optužio 

kardinala Franju Kuharića da je kriv jer je navodno iz pravoslavne u katoličku 

vjeru prešlo više od 11 tisuća srpske djece. Milorad Pupovac smatra da je 

oslobađajuća presuda hrvatskim generalima i Hrvatskoj nepravedna. On kao 

predsjednik Odbora za vanjsku politiku Hrvatskog sabora napada umjesto da brani 

hrvatsku politiku. U novinama Der Standard u Beču između ostalog je rekao: 

„Poslije oslobađanja generala Gotovine, Markača i Čermaka ostalo je otvoreno 

pitanje tko je kriv. Zašto rat za ponovno uspostavljanje granica, koji je prerastao 

u veliki zločin etničkog čišćenja, treba biti legitiman? Za dvojicu generala odluka 

je dobra, ali za osjećaje pravde nije.“ Dakle, Pupovac optužuje Hrvatsku za 

etničko čišćenje i tvrdi da je Oluja zločinački pothvat. Za Milorada Pupovca 

oslobađajuća je presuda povratak u 90-te te kaže: „Za one koji su inicirali da se 

Hrvatska razračuna s tamnom stranom 90-ih i politikom Tuđmana to nakon ove 

presude izgleda besmisleno i bez svrhe. Jer presuda nije razumljena kao sloboda 

za dva generala, nego kao sloboda od krivnje, i kao pobjeda one politike od koje 

se Hrvatska distancirala poslije godine 2000.-te“. Dalje u jednom od intervjua 

Pupovac kaže: „Mi sada ulazimo u Europsku uniju s dominantnom logikom da je 

rat prošlost te da je time riješeno i pitanje ratnih zločina, etablira se nov kanon. 

Tada će mnogi od nas živjeti ne samo u ogorčenosti nego i s pitanjem: „Što da 

učinimo s činjenicom da su se zločini dogodili, a da odgovorni ne samo što nisu 

kažnjeni nego nisu ni posramljeni.“ Pupovčeve su izjave u potpunosti u skladu sa 

srbijanskom politikom obaju Memoranduma i u skladu s izjavama Aleksandra 

Vučića, potpredsjednika vlade Srbije koji u listu Politika u Beogradu kaže: „Imaju 

li i Srbi pravo na pravdu, i tko je odgovoran za brojna ubojstva srpskih civila na 

području Hrvatske, kao i najveće i najteže etničko čišćenje provedeno na 

Europskom tlu nakon II svjetskog rata? Ako Gotovina i Markač nisu krivi za 

počinjene zločine, tko jest?“ Dakle, nema bitne razlike u izjavi potpredsjednika 

Srbijanske vlade i izjave predsjednika Odbora za vanjsku politiku Hrvatskog 

sabora. Prema tim izjavama čini se da je Pupovac predsjednik Odbora za vanjsku 

politiku Srbijanske skupštine, a ne Hrvatskog sabora.  

Milorad Pupovac je nad jamom Jadovno, u kojoj nisu pronađene kosti, izjavio da 

su „zločini u Jadovnom matica svih kasnijih zločina druge polovice 20. stoljeća u 

Hrvatskoj i u BiH.“ Za Pupovca je hrvatski junak Stjepan Devčić, koji je ubijen u 
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Velebitskom ustanku 1932., godine „ustaški terorist“. Pupovac je u Saboru 

iznošenjem sadržaja anonimnog pisca iskoristio da bi na sjednici saborskog 

odbora zatražio da je „došlo vrijeme da se u Hrvatskoj konačno pokrene borba 

protiv fašizma.“ Pupovac nije nikada objasnio što je učinio ili propustio učiniti za 

spas dr. Ivana Šretera, hrvatskog domoljuba, koji je nestao u srpskom četničkom 

zločinu u Zapadnoj Slavoniji. Nije nikada objasnio što je radio na okupiranom 

području 1993. godine u svom rodnom kraju u druženju sa četničkim 

pobunjenicima, vlastitom braćom Mladenom i Vojislavom, pripadnicima postrojbi 

zloglasnog kapetana Dragana. U slučaju hrvatske tužbe za genocid protiv 

Jugoslavije (Srbije i Crne Gore) Pupovac cinično izjavljuje da je „šteta za hrvatski 

novac“, premda, je Sud utvrdio da se radilo o srpskoj agresiji, da brijunski 

transkripti ne pokazuju nikakve zle namjere prema civilima srpske narodnosti i da 

topnička vatra na Knin nije bila usmjerena na civile, nego na vojne objekte. 

Milorad Pupovac, koji je ocijenjen u Hrvatskoj kao „Srbin po zanimanju, na račun 

Hrvatske po kojoj pljuje prima plaću“, a njegova politika poručuje: „Srbi neće 

priznati Hrvatsku jer to je samo 'privremena ustaška država'“. Prema jednoj drugoj 

ocjeni, „Pupovčeva mržnja prema Hrvatskoj je jedinica mjere zla.“  

Na temelju izloženih činjenica i u duhu općih propisa kojima se uređuje pravo 

javnosti na pristup informacijama, valjalo je radi generalne i specijalne prevencije 

odlučiti kao u dispozitivu ove Odluke, odnosno etički osuditi Milorada Pupovca 

za veleizdaju hrvatskih nacionalnih interesa. 

 Predsjednik Drugog sudbenog vijeća i predsjednik Hrvatskog nacionalnog 

etičkog sudišta:  

Dr. sc. Zvonimir Šeparović, v.r.  

Članovi Drugog sudbenog vijeća Hrvatskog nacionalnog etičkog sudišta:  

Zdravko Vladanović, dipl. iur., glavni tajnik, v.r.  

Prof. dr. dr. h. c. Nikola Debelić, v.r.  

Ante Beljo, v.r.  

Vladimir Iljkić, dipl. iur., v.r.  

Prof. dr. sc. Josip Jurčević, v.r.  

Zvonimir Hodak, dipl. iur., v.r.  

Nevenka Nekić, prof., v.r.  

Željko Olujić, dipl. iur., v.r.  

Akademik Josip Pečarić, v.r.  

Dr. sc. Zdravko Tomac, v.r.  
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Mr. sc. Đuro Vidmarović, v.r.  

 

DOSTAVITI:  

1. Javnosti, putem medija  

2. Pismohrana, ovdje, - 

https://kamenjar.com/wp-content/uploads/2015/04/6.-HNES-ETI%C4%8CKA-

OSUDA-MILORAD-PUPOVAC.pdf  

 

https://bezcenzure.hr/branitelji/kad-napokon-zavrse-bitku-s-hos-om-i-ndh-om-

na-red-dolazi-republika-hrvatska-padne-li-hos-i-svi-ostali-ce-doci-na-red-12/  

  

https://kamenjar.com/wp-content/uploads/2015/04/6.-HNES-ETI%C4%8CKA-OSUDA-MILORAD-PUPOVAC.pdf
https://kamenjar.com/wp-content/uploads/2015/04/6.-HNES-ETI%C4%8CKA-OSUDA-MILORAD-PUPOVAC.pdf
https://bezcenzure.hr/branitelji/kad-napokon-zavrse-bitku-s-hos-om-i-ndh-om-na-red-dolazi-republika-hrvatska-padne-li-hos-i-svi-ostali-ce-doci-na-red-12/
https://bezcenzure.hr/branitelji/kad-napokon-zavrse-bitku-s-hos-om-i-ndh-om-na-red-dolazi-republika-hrvatska-padne-li-hos-i-svi-ostali-ce-doci-na-red-12/
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KAD NAPOKON ZAVRŠE BITKU S HOS-OM I  

NDH-OM NA RED DOLAZI REPUBLIKA HRVATSKA 2. 

(PADNE LI HOS I SVI OSTALI ĆE DOĆI NA RED, 13.) 

 

„Da nije bilo HOS-a, Vukovar bi pao već u rujnu mjesecu.“ 

(Siniša Glavašević, studeni 1991.) 

„Pustite da prvo prođu Hrvati“ 

(Redar koloni Vlade u Vukovaru 2013.)  

 
Išao je kroz minska polja na čelu kolone smrti i dao svoj život da ne stradaju civili. 

I nisu mu dozvolili znamen s rukava na spomen obilježje staviti. Kakvi su to ljudi? 

U najnovijoj pjesmi posvećenoj i njemu, bojovnicima HOS-a, ali i drugim 

sinovima Domovine koji su ratovali za našu slobodu spominju se JUDE koji 

junacima sude. Valjda se to odnosi na one koji ih hapse na Dan Domovinske 

Zahvalnosti mrze znak na rukavu Crvenkape. Doista tako nešto Crvenkapi i HOS-

ovcima mogu učiniti samo JUDE, zar ne? 

 

“CRNI ČELIK” –  

Snimili pjesmu posvećenu bojovnicima HOS-a, ali i drugim sinovima 

Domovine koji su ratovali za našu slobodu – VIDEO 

 - 
13/11/2023 
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Foto: Screenshot YouTube 

 

Grupa Croatica je snimila spot za svoju novu pjesmu naslova “CRNI ČELIK”. 

U svojoj objavi na društvenim mrežama napisali su: 

 

“Dragi prijatelji 

Ponosno vam predstavljamo “Crni čelik”. 

Pjesmu posvećenu bojovnicima HOS-a, ali i drugim sinovima Domovine koji 

su ratovali za našu slobodu. Dok je srca, bit će i Croatije.” 

 

“CRNI ČELIK” 

Korak im je težak, suza priča sjećanje 

Ispod svete zastave mole ruke sklopljene 

Nemirno je ovo vrijeme, za šaku škuda 

Junacima Jude sude 

Al’ ratnika je osmijeh jači nego izdaja 

Jer on podsjeća na vrijeme slave, ponosa 

Bosna i Hrvatska, jednog srca dijela dva 

Pamte pjesmu prastaru, ona ih je spajala 

Kao crni čelik u vatri kovan 

Jučer i danas nesalomljiv je 

Domovini vjeran, on je spreman 

Za Dom Sveti mrijeti, ostat slobodan 

Hladna polja Vukovara, vatra Južnog bojišta 

Istim slovima je priča pisana 

Kad se tijelo raspadne, znaj da simbol ostaje 

Štafetu smrti hodali do vrata Vječnosti 

https://dugopolje.org/wp-content/uploads/2023/11/kod-spomenika-hosu.jpg
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I sada mladi k’o nekad idu cestom nebeskom 

I Francuz i Irac s braćom svojom hrvatskom 

Djeca će ih pamtiti, osmijehom ih slaviti 

Zapjevajmo brate za mladost tu 

I kada gusta magla padne, znat ćeš da su tu 

Kao crni čelik u vatri kovan 

Jučer i danas nesalomljiv je 

Domovini vjeran, on je spreman 

Za Dom Sveti mrijeti, ostat slobodan 

 

Tekst i glazba: Pere Eranović 

U spotu se pojavljuju bojovnici 9. bojne HOS-a 

https://dugopolje.org/crni-celik-snimili-pjesmu-posvecenu-bojovnicima-hos-a-

ali-i-drugim-sinovima-domovine-koji-su-ratovali-za-nasu-slobodu-

video/?fbclid=IwAR1xqv_6WRzsibkShZesrSMD7Ffzmpm8R527PHbUshWhN

PK02O4rlmLUeQU 

 

 

SPLITSKI BEND CROATICA OBJAVIO PJESMU KOJU SU POSVETILI 

HOS-U 

 

15 Studeni 2023  

 

Splitski bend Croatica objavio je pjesmu "Crni čelik" koju su posvetili 

bojovnicima HOS-a i drugim sudionicima Domovinsko rata koji su se borili za 

slobodu. "Dok je srca, bit će i Croatije", poručili su. 

Splitski glumac Pere Eranović glavni je vokal i autor pjesme. Imao je samo dvije 

godine kada mu je 1992. godine na južnom ratištu poginuo otac Stipe. Marin 

Židić, Joško Cikatić, Ivan Rogošić, Marin Bobeta i Boris Stanić ostali su članovi 

benda.  

Scene spota snimane su ispred splitskog spomenika HOS-ovcima. 

Poznata lica u spotu 

Bivši ratni zapovjednika IX. bojne HOS-a "Rafael vitez Boban" Marka Skeju, 

članovi Hrvatskog nadzemlja i pripadnici 9. bojne HOS-a pojavljuju se u spotu. 

Zahvale 

U opisu videa na YouTubeu napisali su zahvale. 

"Zahvale: UUHBDR Split, SDŽ, AP video, Branka Pleština Stanić, Diana 

Kurobasa, Gloria Rocchi, Teo Turk, Zdravko Kraljević, Ante Worek, Andrija 

Kaćunko, Zoran Voloder, Petar Rajković, Ante Tonći Sedlar, Mladen Škare, 

Antonia Tanjić Vidović, Bojovnici 9. bojne HOS-a, Hrvatsko nadzemlje, Hrvoje 

Radeljić, Jedina.hr, Željko Skoko, Borko Kovač, Doris Stanković, Ante Šustić. 

Hvala našim obiteljima i nadasve našem Bogu. Velik si", poručuju autori pjesme 

i spota. 

Prve reakcije 

https://dugopolje.org/crni-celik-snimili-pjesmu-posvecenu-bojovnicima-hos-a-ali-i-drugim-sinovima-domovine-koji-su-ratovali-za-nasu-slobodu-video/?fbclid=IwAR1xqv_6WRzsibkShZesrSMD7Ffzmpm8R527PHbUshWhNPK02O4rlmLUeQU
https://dugopolje.org/crni-celik-snimili-pjesmu-posvecenu-bojovnicima-hos-a-ali-i-drugim-sinovima-domovine-koji-su-ratovali-za-nasu-slobodu-video/?fbclid=IwAR1xqv_6WRzsibkShZesrSMD7Ffzmpm8R527PHbUshWhNPK02O4rlmLUeQU
https://dugopolje.org/crni-celik-snimili-pjesmu-posvecenu-bojovnicima-hos-a-ali-i-drugim-sinovima-domovine-koji-su-ratovali-za-nasu-slobodu-video/?fbclid=IwAR1xqv_6WRzsibkShZesrSMD7Ffzmpm8R527PHbUshWhNPK02O4rlmLUeQU
https://dugopolje.org/crni-celik-snimili-pjesmu-posvecenu-bojovnicima-hos-a-ali-i-drugim-sinovima-domovine-koji-su-ratovali-za-nasu-slobodu-video/?fbclid=IwAR1xqv_6WRzsibkShZesrSMD7Ffzmpm8R527PHbUshWhNPK02O4rlmLUeQU
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"Bravo Croatica, dojam nakon prvog slušanja. Zaslužili su HOS-ovci ovakvu 

pjesmu, ima priču, spominju se junaci Vukovara, mnogo je tu simbola, a možda 

najupečatljiviji dio: "Kad se tijelo raspadne, znaj da simbol ostaje!" Crvenkapa 

kao i ostali poginuli, zaslužili su da se o njima pjeva! Od ideje do realizacije 

stvarno posložen spot odlično. Najviše su me se dojmili grafiti koji su iscrtani po 

gradu u čast pripadnicima HOS-a, te tako sjećanje na njih ne blijedi!", napisao je 

jedan korisnik 

Skejo za Direktno: Draganovim 'Crvenim beretkama' dali smo dobru lekciju tako 

da je jedna od najjačih srpskih postrojbi vraćena u Srbiju! 

"Bome, žestoko, poput HOS-a!!!! Hvala Vam", napisao je oduševljeno korisnik. 

"Prekrasno je vidjeti jedan mlad i kvalitetan bend s ovakvim tekstovima! To je to, 

i sadržaj i glazbena kvaliteta! Bravo, puna podrška", komentirala je korisnica. 

direktno.hr 

https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/37405-splitski-bend-croatica-

objavio-pjesmu-koju-su-posvetili-hos-u  

Sinoć je bilo prekrasno u Lisinskom na koncertu Najboljih hrvatskih tamburaša. 

Nisu mogli završiti koncert a da ne otpjevaju pjesmu Vukovar, Vukovar. I danas 

Vukovar gori na braniku svoje Hrvatske. To nam pokazuje ovih dana i Zajednica 

udruga hrvatskih branitelja Domovinskog rata policije Republike Hrvatske.  

https://bezcenzure.hr/branitelji/zajednica-udruga-hrvatskih-branitelja-

domovinskog-rata-policije-republike-hrvatske/  

Vjerovali ili ne oni su za jedinstvo ali takvo da svi mi ne budemo HRVATI već 

ONI KOJI ZA SEBE KAŽU DA SU HRVATI. Kriv im je Penava, a ne oni koje 

sam opisao u prethodnom tekstu.  

Ne znam kako su zamislili da ja ne budem Hrvat. 

Već sam napisao knjigu o Vukovaru:  

Josip Pečarić: VUKOVAR I NJEGOV STOŽER 

Zagreb, 2013.  

Na str. 35-36. mogu pročitati: 

“…jednoj gospođi iz Vukovara koja je bila ogorčena spoznajom da današnje vlasti 

toleriraju ovakva četnicka događanja, napisao sam: 

Razumijem Vašu ogorčenost. Ali kad god se suočite s ovakvim stvarima sjetite se 

ipak kako su to pripadnici naroda koji su bježali, pred Hrvatima, kako im reče 

njihov Sloba, kao zečevi. 

To su ipak pripadnici naroda koji su, kada se u Beogradu pročulo da je u Splitu 

umjesto "Vukovar, Vukovar" na Franjino pitanje okupljeni narod vikao "Zemun, 

Zemun", svoje nekretnine u Zemunu prodavali u pola cijene. 

To su ipak pripadnici naroda kojima se i danas ledi krv u žilama kad čuju Bojnu 

Čavoglave. 

https://direktno.hr/zivot/zabava/splitski-bend-croatica-objavio-pjesmu-koju-su-posvetili-hos-pogledajte-tko-spotu-331213/
https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/37405-splitski-bend-croatica-objavio-pjesmu-koju-su-posvetili-hos-u
https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/37405-splitski-bend-croatica-objavio-pjesmu-koju-su-posvetili-hos-u
https://bezcenzure.hr/branitelji/zajednica-udruga-hrvatskih-branitelja-domovinskog-rata-policije-republike-hrvatske/
https://bezcenzure.hr/branitelji/zajednica-udruga-hrvatskih-branitelja-domovinskog-rata-policije-republike-hrvatske/
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Mene osobno podsjeća na sâm dan pada Vukovara. Dan kada je svima nama u 

Hrvatskoj bilo strašno teško. Javio mi se jedan poznanik iz Srbije da bi uživao u 

toj mojoj patnji.  

Rekao sam mu: 

"Dragi moj kolega, da smo mi imali samo polovicu vašeg naoružanja već bi vi 

pobjegli do bugarske granice, a koliko smo mi Hrvati glupi rekli bi vam: 

‒ Pa gdje pobjegoste, pa naše je samo do Zemuna." 

Oluja mi je dala za pravo, zar ne? 

Druga je stvar što naš narod ne pamti dugo pa je na vlast doveo one koji se nisu 

radovali Oluji i koji su dan danas nesretni zbog toga što su hrvatski ratnici od 

srpske vojske napravili zečeve. Istina, nisu pobjegli do bugarske granice, ali više 

zahvaljuci tome sto su svjetski moćnici zaustavili Hrvatsku vojsku.” 

A u Hrvatskoj ima puno Hrvata koji me ne doživljavaju kao akademika već ovako: 

 

Strašno je vidjeti da baš branitelji policajci smatraju da treba podržavati 

nezakonita ponašanja vlasti u RH. Ne samo da su uklonili spomen obilježje 

braniteljima u Jasenovcu jer je na ploči bio od hrvatske države odobren symbol 

HOS-a, ne samo da su uz suze morali hapsiti Skeju koga mogu gledati u gornjem 

spotu i to na dan Domovinske zahvalnosti već se i sada stavljaju na strain vlasti i 

to sada kada znaju da vlast već godinama krši zakon i u Vukovaru. Stipo Mlinarić 

im je dao podatke o svjesnom kršenju hrvatskih zakona: 

MLINARIĆ PORUČIO PUPOVCU DA OVE GODINE NEĆE BACITI 

VIJENAC U DUNAV: NEKA NE KRŠI ZAKON 
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https://narod.hr/hrvatska/mlinaric-porucio-pupovcu-da-ove-godine-nece-baciti-

vijenac-u-dunav-neka-ne-krsi-zakon  

https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/37402-mlinaric-

bacanje-vijenaca-je-plenkovicevo-djelo  

(Tekst je dan u Prilozima.) 

MLINARIĆ: NIJE PLENKOVIĆ PUPOVCA UZEO ZA PARTNERA I 

SUFLERA ZATO JER NIJE IMAO KOGA, NEGO JER SLIČNO MISLE 

https://hrvatska-danas.com/2023/11/09/mlinaric-nije-plenkovic-pupovca-uzeo-

za-partnera-i-suflera-zato-jer-nije-imao-koga-nego-jer-slicno-misle/  

I onda su njima iz Zajednice udruga hrvatskih branitelja Domovinskog rata 

policije Republike Hrvatske problem oni koji se tome protive i ne poštuju hrvatske 

zakone, a time i hrvatsku državu, oni koji i smatraju da svi pa i vlast, pa i policija 

pa bili oni i branitelji poštivati zakone RH.  

Članovi te zajednice bi trebali prvo pogledati što misle drugi branitelji. Na primjer 

Mladen Pavković, predsjednik Udruge hrvatskih branitelja Domovinskog rata91. 

(UHBDR91.) o najvažnijem članu Srpsko-hrvatske koalicije na vlasti napisao je 

članak: 

PUPOVAC NIČIM NE ZASLUŽUJE MEDIJSKU PAŽNJU, ALI… 

https://bezcenzure.hr/vlad/pupovac-nicim-ne-zasluzuje-medijsku-paznju-ali/ 

https://portal.braniteljski-forum.com/blog/vijesti/mladen-pavkovic-pupovac-

nicim-ne-zasluzuje-medijsku-paznju-ali 

A trebali bi znati tko je Mladen Pavković. On njemu je ovih dana Hrvatsko-

američki redatelj Nikola Knez, koji u Americi ima svoju filmsku tvrtku „iFilms 

LLC“, snimio dokumentarni film 

https://fenix-magazin.de/djelo-hrvatsko-americkog-redatelja-snimljen-

dokumentarni-film-o-mladenu-pavkovicu/ 

Snimljen dokumentarni film o Mladenu Pavkoviću - Kamenjar 

FILM O PAVKOVIĆU – *** PORTAL TJEDNO *** 

DRAGOVOLJAC - Snimljen dokumentarni film o Mladenu Pavkoviću 

Hrvatsko-američki redatelj Nikola Knez, snimio dokumentarni film o Mladenu 

Pavkoviću, novinaru i publicisti, te hrvatskom branitelju (hia.com.hr) 

A o današnjim vlastima o kojima piše Pavković može se pročitati i u tekstu: 

KAKO JE NASTAO PUPOVČEV SDSS I TKO SU BILI NJEGOVI 

OSNIVAČI? 

https://narod.hr/hrvatska/mlinaric-porucio-pupovcu-da-ove-godine-nece-baciti-vijenac-u-dunav-neka-ne-krsi-zakon
https://narod.hr/hrvatska/mlinaric-porucio-pupovcu-da-ove-godine-nece-baciti-vijenac-u-dunav-neka-ne-krsi-zakon
https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/37402-mlinaric-bacanje-vijenaca-je-plenkovicevo-djelo
https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/37402-mlinaric-bacanje-vijenaca-je-plenkovicevo-djelo
https://hrvatska-danas.com/2023/11/09/mlinaric-nije-plenkovic-pupovca-uzeo-za-partnera-i-suflera-zato-jer-nije-imao-koga-nego-jer-slicno-misle/
https://hrvatska-danas.com/2023/11/09/mlinaric-nije-plenkovic-pupovca-uzeo-za-partnera-i-suflera-zato-jer-nije-imao-koga-nego-jer-slicno-misle/
https://bezcenzure.hr/vlad/pupovac-nicim-ne-zasluzuje-medijsku-paznju-ali/
https://portal.braniteljski-forum.com/blog/vijesti/mladen-pavkovic-pupovac-nicim-ne-zasluzuje-medijsku-paznju-ali
https://portal.braniteljski-forum.com/blog/vijesti/mladen-pavkovic-pupovac-nicim-ne-zasluzuje-medijsku-paznju-ali
https://fenix-magazin.de/djelo-hrvatsko-americkog-redatelja-snimljen-dokumentarni-film-o-mladenu-pavkovicu/
https://fenix-magazin.de/djelo-hrvatsko-americkog-redatelja-snimljen-dokumentarni-film-o-mladenu-pavkovicu/
https://kamenjar.com/snimljen-dokumentarni-film-o-mladenu-pavkovicu/
https://www.tjedno.hr/film-o-pavkovicu/
https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/37399-snimljen-dokumentarni-film-o-mladenu-pavkovicu
https://www.hia.com.hr/kultura/kazaliste-i-film/item/36181-hrvatsko-americki-redatelj-nikola-knez-snimio-dokumentarni-film-o-mladenu-pavkovicu-novinaru-i-publicisti-te-hrvatskom-branitelju
https://www.hia.com.hr/kultura/kazaliste-i-film/item/36181-hrvatsko-americki-redatelj-nikola-knez-snimio-dokumentarni-film-o-mladenu-pavkovicu-novinaru-i-publicisti-te-hrvatskom-branitelju
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Tekst je pisan u povodu najnovijeg kršenja hrvatskih zakona od strane vladajućih 

o kojima govorimo a koje podržavaju branitelji iz spomenute Zajednice udruga: 

Milorad Pupovac svake godine 17. studenog, uoči obilježavanja Dana sjećanja 

na žrtvu Vukovara i Škabrnje, dolazi u Vukovar kako bi bacio vijenac za 

vukovarske žrtve srpske nacionalnosti. Stipo Mlinarić, saborski zastupnik 

Domovinskog pokreta, ukazao je na Zakon o proglašenju Vukovara mjestom 

posebnog domovinskog pijeteta. U njemu stoji da su dani pijeteta u Vukovaru 17., 

18., 19. i 20. studenoga. U članku 8 navedena su mjesta gdje se odaje pijetet. To 

su vukovarska bolnica, braniteljsko groblje, Ovčara, Borovo Commerce i 

Velepromet. No, Pupovcu očito to ne smeta. Upoznat ćemo vas stoga kako je 

njegova stranka nastala. 

https://narod.hr/hrvatska/kako-je-nastao-pupovcev-sdss-i-tko-su-bili-njegovi-

osnivaci  

A tko je Nikola Knez vjerojatno ne znaju u toj udruzi branitelja policajaca. On je 

snimio film o „Oluji“ koji je nagrađen u SAD-u, ali nije prikazan u RH. Smeta 

hrvatskim vlastima tj. Srpsko-hrvatskoj koaliciji. 

Zašto?  

O tome sam pisao u devetom iz serije ovih tekstova: 

Peter Galbraith, veleposlanik SAD-a u Hrvatskoj od 1993-1995 u tom filmu 

govori o „Oluji“ nešto što se ne bi svidjelo Pupovcu, vlastima u Beogradu i 

Zagrebu a o tom filmu sam napisao i knjigu: 

J. Pečarić, Nobelova Nagrada za 'Oluju', Portal dragovoljac.com, 2020.: 

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/NobelZaGotovinu.pdf 

Film možete gledati na linku: 

https://kamenjar.com/hrvati-iz-teksasa-napravili-film-o-oluji/  

Galbraith je govorio o „fašističkom srpskom režimu koji je vršio genocid i 

masovna ubojstva“ i o „zločinačkoj i fašističkoj strani“. 

Da govorio je ono što od početka govorim i ja i što bi umjesto sluganstva trebali 

govoriti hrvatski političari. A trebali bi govoriti i branitelji iz Zajednice udruga. 

Imam previše godina da bih od Hrvata postao onaj koji za sebe kaže da je Hrvat, 

ili JUDA kao u pjesmi “CRNI ČELIK”. 

 

Josip Pečarić 

  

https://narod.hr/hrvatska/kako-je-nastao-pupovcev-sdss-i-tko-su-bili-njegovi-osnivaci
https://narod.hr/hrvatska/kako-je-nastao-pupovcev-sdss-i-tko-su-bili-njegovi-osnivaci
http://www.dragovoljac.com/images/minifp/NobelZaGotovinu.pdf
https://kamenjar.com/hrvati-iz-teksasa-napravili-film-o-oluji/
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PRILOZI 

MLINARIĆ PORUČIO PUPOVCU DA OVE GODINE 

NEĆE BACITI VIJENAC U DUNAV: NEKA NE KRŠI 

ZAKON 
 

15. studenoga 2023.  

Foto: Domovinski pokret 

 

Stipo Mlinarić, saborski zastupnik Domovinskog pokreta održao je konferenciju 

za medije u Hrvatskom saboru na kojoj je govorio o SDSS-ovom bacanju vijenaca 

u Dunav najavljenom za 17. studeni. Mlinarić je podsjetio na to da je prošle godine 

na jednoj nacionalnoj televiziji 17. studenoga najavio da Milorad Pupovac više 

neće baciti vijenac u Dunav i tako prljati žrtvu Vukovara. 

”Ja do svoje riječi držim. Ove godine Milorad Pupovac neće baciti vijenac u 

Dunav, a sad ću vam reći i zašto. Nismo mi siledžije, nasilnici niti huligani. Postoji 

crta ispod koje se ne ide, a ovo je crta ispod koje se ne ide”, poručio je Mlinarić 

te ukazao na Zakon o proglašenju Vukovara mjestom posebnog domovinskog 

pijeteta. 

 

Što kaže Zakon? 

https://narod.hr/wp-content/uploads/2023/11/Stipo-Mlinaric.jpg
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Podsjetio je na to da su za taj zakon bili i Andrej Plenković, Tomo Medved te 

Milorad Pupovac i SDSS. ”U člancima 6, 7 i 8 jasno stoji da su dani pijeteta u 

Vukovaru 17., 18., 19. i 20. studenoga. Točno u zakonu stoji kome se pijetet odaje. 

U članku 8 navedena su mjesta gdje se odaje pijetet. To su vukovarska bolnica, 

braniteljsko groblje, Ovčara, Borovo Commerce i Velepromet. To nije Dunav gdje 

dolazi Milorad Pupovac raditi performans”, pojasnio je Mlinarić. 

”Ne baca vijenac u Dunav Milorad Pupovac, vijenac baca Andrej Plenković. Ništa 

se ne radi što nije odobrio Andrej Plenković. Za nas Vukovarce, ta četiri dana koja 

su proglašena danima posebnog pijeteta, to je za nas veliki tjedan kao za katolike 

Uskrs. To su naši Veliki četvrtak, petak i subota. Tih su dana mir i tišina, kao kod 

katolika, nema provokacija”, poručio je. 

> Što to Pupovac poručuje bacanjem vijenca u Dunav? 

 

Kome baca vijenac? 

”Prošle godine smo ga čekali ja i Mario Radić, ali nas je zaobišao i sat vremena 

ranije bacio taj vijenac. Pitali smo ga kasnije neka kaže kome baca vijenac. Tko 

je ubijen 17. 11. tamo gdje on baca vijenac? Za svaku godišnjicu koju mi 

obilježavamo znamo svako ime i prezime poginulog, a za 50 posto znamo i gdje 

su poginuli. Za neka mjesta ne znamo kao za dr. Šretera, no možda zna gospodin 

Pupovac. Možda bi to bila ruka pomirenja da kaže gdje je dr. Šreter. Možda je 

ruka pomirenja da Dragana Jeckov svoje sumještane pita gdje su nestali iz 

Negoslavaca pokopani. To je ruka pomirenja”, istaknuo je Mlinarić. 

Mlinarić je podsjetio i na to da se njegov prijatelj Šestan iz Borova Sela vodi kao 

nestao. ”Njegova majka ga do danas nije pokopala kao što nema ni Mario Radić 

grob da ocu zapali svijeću. To Milorada Pupovca, Draganu Jeckov i ostale iz 

SDSS-a ne zanima, ali to ne zanima ni Andreja Plenkovića. To je poraz, a time 

krše i zakon koji su oni samo izglasovali”, naglasio je Mlinarić. 

”Ako će ove godine kršiti zakon, ja ga čekam tamo. S koliko ljudi? Mogu dovesti 

koliko hoću. Stat ćemo u živi lanac, ne ćemo dati da se krše zakoni. Mi znamo da 

HDZ krši zakone gdje god stigne, od prometa i krađe do lopovluka. Ovaj zakon 

je za nas svet i ne će ga kršiti. Ne će ga nitko prljati sa svojim performansama. 

Pupovac je izabrao 17. 11. da izjednači agresora i žrtvu. Ne može to tako, 

Milorade”. 

ž 

‘Pupovac ove godine neće bacati vijenac’ 

Mlinarić je podsjetio na da je osnovao centar dr. Ivan Šreter koji je podignuo 

kaznene prijave DORH-u. U tim prijavama točno stoji, u priloženoj 

dokumentaciji, koja je srpska dokumentacija, da su zločine planirali devedesete 

godine, stoji gdje je skladište oružja teritorijalne obrane u Srbiji iz kojeg je uzeto 

oružje, a točno stoji i broj puške koju su zadužili u selima poput Trpinje, Bobote, 

Borova Sela, Bršadina i Negoslavaca. 

”Pripremali su, organizirali su i vodili agresiju na Republiku Hrvatsku. I što bi mi 

sada trebali 2023. godine? Staviti znak jednakosti. Pupovac ove godine neće 

bacati vijenac. Pozivam Plenkovića da se očituje o ovom zakonu, pozivam 

ministra Božinovića da ne krše zakon. Pozivam gospodina Milinu da se drže 

https://narod.hr/hrvatska/sto-to-pupovac-porucuje-bacanjem-vijenca-u-dunav
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zakona. Ako oni ne budu provodili zakon mi ćemo stati u živi lanac, u miru, u 

tišini, bez ekscesa. I ne će ga baciti”, rezolutan je Mlinarić. 

Radić: Kakva su to dva antifašizma? 

Potom je govorio i zamjenik predsjednika Domovinskog pokreta Mario Radić. On 

je podsjetio na to da se Domovinski pokret proziva za radikalizam, a da se zapravo 

samo traži poštivanje zakona. 

 

https://narod.hr/hrvatska/mlinaric-porucio-pupovcu-da-ove-godine-nece-baciti-

vijenac-u-dunav-neka-ne-krsi-zakon  

https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/37402-mlinaric-

bacanje-vijenaca-je-plenkovicevo-djelo  
  

  

https://narod.hr/hrvatska/mlinaric-porucio-pupovcu-da-ove-godine-nece-baciti-vijenac-u-dunav-neka-ne-krsi-zakon
https://narod.hr/hrvatska/mlinaric-porucio-pupovcu-da-ove-godine-nece-baciti-vijenac-u-dunav-neka-ne-krsi-zakon
https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/37402-mlinaric-bacanje-vijenaca-je-plenkovicevo-djelo
https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/37402-mlinaric-bacanje-vijenaca-je-plenkovicevo-djelo
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PUPOVAC NIČIM NE ZASLUŽUJE MEDIJSKU 

PAŽNJU, ALI… 

15 studenoga, 2023 

 

 
ByMladen Pavković 

 

Sve dok će oni koji su na vlasti trebati dvije-tri ruke „u zraku“, a poglavito dok će 

mu hrvatski mediji, od televizija do dnevnih i tjednih novina, pridavati pažnju 

koju ničim ne zaslužuje, Milorad Pupovac, kako ga neki zovu i Srbin po 

zanimanju, nešto će „značiti“ na političkoj sceni. Tu svoju „vjernost“ onima na 

vlasti nitko u povijesti nije tako dobro naplatio kao ovaj čovjek. On i njegovi 

uključeni su u državne strukture, osobito tamo gdje se okreću novci, a novinari 

prenose sve što on kaže, uvijek i obvezno sa nekom njegovom dobrom 

fotografijom. Čak prima i iznimno velika financijska sredstva za svoj bilten 

Novosti, u kojem ne može pisati tko želi, i u kojem se neprestano pljuje i bljuje 

po Hrvatima i Hrvatskoj. Uz to, izigrava, kao i neki drugi njegovi kompanjoni, 

mirotvorca, pa i humanistu. 

Gadljivo da bolje ne može biti. 

Sad se većina medija ponovno bavi Pupovcem. Danima! Hoće li ili neće 17. 

studenoga, baciti nekakav vijenac u Dunav u Vukovaru. Vijenac koji on svake 

godine baca nema hrvatskih obilježja već samo srpskih. Na taj način on „žali“ sve, 

dakle sve, nevino ubijene ljude u velikosrpskoj agresiji na Republiku Hrvatsku, 

što ne postoji nigdje na svijetu. Naime, možete li zamisliti da je netko bacio u 

Dunav u Vukovaru ili Beogradu vijenac za sve poginule nakon završetka II. 

svjetskog rata!? 

A to, hoće li ili neće ovaj politikant i provokator baciti nekakav vijenac u nekakvu 

rijeku ne bi imalo baš nikakvog značaja, da se pojedini mediji „ne trgaju“ da to 

poprate na način kao što su to činili kad se Willy Brandt svojedobno pomolio i 

zatražio oprost u Poljskoj za sva zla koja su činili Nijemci. 

https://bezcenzure.hr/author/mladenp/
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Kad stradalnici Domovinskog rata od Zagreba, Knina, Škabrnje, Karlovca, 

Voćina, Pakraca, Vukovara, do Dubrovnika tijekom čitave godine polažu vijence 

tzv. nacionalni mediji to uglavnom prešućuju, kao „nije važno“! 

S obzirom da Pupovac i njegov učitelj Stanimirović nisu sudjelovali u obrani 

Republike Hrvatske (Stanimirović je bio i okupatorski gradonačelnik Grada 

Vukovara!), kakvi smo mi to branitelji i kakvi su to političari koji godinama trpe 

„teror“ razno-raznih pupovaca, koji nam (zahvaljujući i pojedinim medijima) ne 

daju „disati“ ni kad obilježavamo ponosne i tužne obljetnice iz hrvatskog 

obrambenog Domovinskog rata? 

Činjenica je da Pupovac u ovoj državi radi što hoće, kao što je i činjenica da mu 

je to dozvoljeno, kao nikome od hrvatskih političara. 

U Državnom odvjetništvu vjerojatno ima pregršt prijava protiv njega, njegove 

udruge, pranja novca, mutnih radnji i koječega drugog, ali te prijave očito ne izlaze 

iz ladica… 

Ovaj kontraverzni politikant, koji ništa drugo ne radi već gdje god stigne prenosi 

mišljenje Srba iz Srbije, jednom je izjavio da „treba naći inspiraciju i priznavanje 

stradanja jednih i drugih“ te (čujte sad ovo!) „nećemo sada brojati koliko je na 

kojoj strani poginulo!“. 

Na te i takve skandalozne izjave, po pravilu, gotovo nitko iz državnog vrha ne 

reagira, već se to prihvaća kao nešto posve „normalno“. Sve dok će to tako biti, 

Pupovac će žariti i paliti! 

No, to što radi ovaj Srbin, na žalost, kako se čini, nema nikakve veze s 

komemoracijama, već samo i isključivo s njegovom promocijom! 

On, da ti pamet stane, od Hrvata javno traži izjednačavanje žrtve i agresora. 

Zamjera, kaže, što državne pravosudno-policijske institucije ne pronalaze i ne 

sankcioniraju one koji su u vrijeme hrvatskog obrambenog Domovinskoga rata 

ubili Srbe (agresore), a uopće ne pita koliko je u ovom ratu nastradalo nevinih 

Hrvata, a ne zanima ga ni to tko je kome prvi „ušao u dvorište“! 

Razne komemoracije pupovčevi Srbi iskorištavaju da „celom svetu“ daju do 

znanja da je Hrvatska fašistička država, gdje (zamislite!) i jedan Marko Perković 

Thompson svojim domoljubnim nastupima „vraća Hrvatsku u fašizam i NDH-a“! 

Na te monstruozne srpske provokacije mora se i treba odgovarati, jer neki koji 

prate televiziju ili čitaju novine uvjereni su da je Pupovac „u pravu“, tim prije što 

se njegovi govori i razmišljanja najčešće objavljuju bez – komentara! 

To je nama naša borba dala! 

 

Mladen Pavković, 

predsjednik Udruge hrvatskih branitelja Domovinskog rata91. (UHBDR91.) 

https://bezcenzure.hr/vlad/pupovac-nicim-ne-zasluzuje-medijsku-paznju-ali/ 

https://portal.braniteljski-forum.com/blog/vijesti/mladen-pavkovic-pupovac-

nicim-ne-zasluzuje-medijsku-paznju-ali 

https://bezcenzure.hr/branitelji/kad-napokon-zavrse-bitku-s-hos-om-i-ndh-om-

na-red-dolazi-republika-hrvatska-2-padne-li-hos-i-svi-ostali-ce-doci-na-red-13/  

https://bezcenzure.hr/vlad/pupovac-nicim-ne-zasluzuje-medijsku-paznju-ali/
https://portal.braniteljski-forum.com/blog/vijesti/mladen-pavkovic-pupovac-nicim-ne-zasluzuje-medijsku-paznju-ali
https://portal.braniteljski-forum.com/blog/vijesti/mladen-pavkovic-pupovac-nicim-ne-zasluzuje-medijsku-paznju-ali
https://bezcenzure.hr/branitelji/kad-napokon-zavrse-bitku-s-hos-om-i-ndh-om-na-red-dolazi-republika-hrvatska-2-padne-li-hos-i-svi-ostali-ce-doci-na-red-13/
https://bezcenzure.hr/branitelji/kad-napokon-zavrse-bitku-s-hos-om-i-ndh-om-na-red-dolazi-republika-hrvatska-2-padne-li-hos-i-svi-ostali-ce-doci-na-red-13/
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HOS NIJE PAO: POBJEDA HRVATA! 

(PADNE LI HOS I SVI OSTALI ĆE DOĆI NA RED, 14.) 

 

„Da nije bilo HOS-a, Vukovar bi pao već u rujnu mjesecu.“ 

(Siniša Glavašević, studeni 1991.) 

„Pustite da prvo prođu Hrvati“ 

(Redar koloni Vlade u Vukovaru 2013.)  
 

“Tko ne poštuje HOS 

Ne poštuje žrtvu. Nije dobrodošao u Vukovar.”, riječi su vukovarskog branitelja 

Srbina Predraga Peđe Mišića.  

Tim njegovim riječima završava tekst: 

BIT ĆE NA ČELU KOLONE SJEĆANJA: OVO SU ČINJENICE KOJE 

TREBATE ZNATI O HOS-U 

https://narod.hr/hrvatska/bit-ce-na-celu-kolone-sjecanja-ovo-su-cinjenice-koje-

trebate-znati-o-hos-u 

Cijeli tekst dajem u Prilogu a on se nadovezuje na tekst Tihomira Oreškovića, 

koji je bio čelnik ratnoga Kriznog stožera u Gospiću 90-ih, a zapravo to mu je 

prvi javni nastup u 32 godine: 

Sram vas bilo, političari svih fela, 

Što vi uopće znate o HOS-ovcima 

NE DIRAJTE MI HOS 

S njima sam obranio Gospić i Koraće i Bijelo Brdo, pa Derventu 

Hrvatski tjednik,16. 11. 2023.  

Posebno mi je drago jer je u tekstu dana slika: 

 

https://narod.hr/hrvatska/bit-ce-na-celu-kolone-sjecanja-ovo-su-cinjenice-koje-trebate-znati-o-hos-u
https://narod.hr/hrvatska/bit-ce-na-celu-kolone-sjecanja-ovo-su-cinjenice-koje-trebate-znati-o-hos-u
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Rečenica Siniše Glavaševića koja je dana odmah ispod naslova u svim mojim 

tekstovima PADNE LI HOS I SVI OSTALI ĆE DOĆI NA RED. 

Nisam primijetio da ju je ovih dana netko spomenuo. Vjerojatno se ljudima činilo 

da nije u redu posebno izdvajati jednu postrojbu jer herojske su sve one i svi oni 

koji su branili Vukovar. Ali činjenica jest da ih je izdvojio Siniša Glavašević! On 

i ne mora biti u pravu, ali Penava i ostali su ove godine njih stavili na čelo kolone 

jer su ih drugi izdvojili. Izdvojili su ih Pupovac, njegova desna ruka Plenković, 

cijela vlada i dobar dio oporbe. Izdvojili su ih, napadali svo vrijeme, uklonili 

spomen obilježje palim HOS-ovcima jer ima od hrvatske države odobren simbol, 

a ove godine obilježili DAN DOMOVINSKE ZAHVALNOSTI hapseći ih. Ne 

čudi zato ni nova pjesna dr. Jura Burića: 

 

I NIJE TE SRAM 

 

I nije te sram 

Hoditi putem 

Kojim su heroji 

Hodili nekad 

I nije te sram 

Dok si bio sam 

U dalekoj zemlji 

Ispijajuć kave 

Dok su heroji 

U paklu rata 

Branili grad 

Pokapali brata 

I nije te sram 

Što si se skriv’o 
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Dok su se drugi 

Borili hrabro 

Jeli ti barem 

Danas krivo 

Il’ te baš briga 

Nije tvoj nivo 

Upitaj sebe 

Kad budeš sam 

U nekoj noći 

Ili pred zoru 

Je li te sram 

I 

Hoćeš li 

Moći 

S takvom sramotom 

Pred Sudca 

Doći 

 

dr. Jure Burić 

18. Studenog 2023. 

 

U koloni se čula i pjesma Ivice Bošnjaka o onom koji se ponašao suprotno od 

ovog u pesmi Jura Burića: 

KOLONA SJEĆANJA VUKOVAR 2023. 

Moj Penava imenjače, 

Tvoje riječi puno znače. 

Trebalo se odvažiti, 

”HOS” na čelo postaviti. 

Ovo stvarno nije šala, 

Od srca ti brate hvala. 

Ispunjavaš naše želje, 

Poštivaš sve branitelje. 

Kad Kolona groblju krene, 

Upitaj sve ljude njene. 

Koja im je draža priča, 

Tvoja ili Plenkovića. 

 

Odavno sam jednom knjigom pokazao kako se treba odnositi u takvim 

slučajevima. Kada su na udaru bili Hercegovci proglasio sam sam sebe 

Hercegovcem: 

J. Pečarić, Hercegovac iz Boke / Što sam govorio o Hrvatima BiH, Zagreb, 2003.  
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Tada sam sam sebe poistovjetio s napadnutima, a s napadanim HOS-ovcima su 

me slikom poistovjetili drugi, na što sam itekako ponosan:  

 
 

Vjerujem da je to zbog mojih knjiga o HOS-ovcima i HOS-u: 

1. M. Kovačević i J. Pečarić, Thompson u očima hrvatskih intelektualaca – Bilo 

je i to jednom u Hrvatskoj, Fortuna, Zagreb, 2008.  

2. J. Pečarić, Hajka na Thompsona, Zagreb, 2012. 

3. J. Pečarić, Thompson – pjesmom za Hrvatsku, Zagreb, 2017. Str. 409. 

4. J. Pečarić, HOS, Portal dragovoljac.com, 2021.: 

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/HOS3.pdf 

5. J. Pečarić, 'Bojna Čavoglave' / Thompsonofobija, Zagreb, 2022. str. 404. 

6. J. Pečarić, IX. Bojna "Rafael Vitez Boban", Zagreb, 2022., str. 349. 

Ili niz knjiga o pozdravu ZA DOM SPREMNI. 

Niz knjiga u kojima se pokazuje kontinuitet napada na HOS i HOS-ovce i njihov 

pozdrav koji je odobrila hrvatska država. 

Sve u duhu druge rečenice koju stavljam ispod spomenutog naslova – onu redara 

koloni Vlade u Vukovaru 2013.:  

„Pustite da prvo prođu Hrvati“. 

Zapravo sjajna potvrda moje podjele na Hrvate i one koji za sebe kažu da su 

Hrvati. 

Meni je draga ta ideja o dvije kolone, bez obzira što ovim koji samo kažu da su 

Hrvati s jednom kolonom bit će među Hrvatima, pa netko može doista i pomisliti 

da oni to jesu. S drugom kolonom samo bi sebe postavili na mjesto koje im 

pripada, jer svi znamo da je Peđa u pravu: Oni ne poštuju žrtvu i nisu u Vukovaru 

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/HOS3.pdf


                                 VUKOVAR: TRIJUMF TUĐMSNIZMA  411 

 
 
zbog te žrtve. Da je poštuju ne bi se tako odnosili prema HOS-ovcima i 

braniteljima uopće 

Mislili su da su Hrvati toliko glupi da mislr kako su bolji političari od heroja. 

Penava ih je naučio: shvatili su da ne smiju otvoreno i sada pokazati da samo kažu 

da su Hrvati. I eto ih u koloni ove godine. Pokazali su da se boje znaka HOS-a 

kao fašistički agresori na Dubrovnik s kojima su se poistovjetili. Jer tako gazde 

traže. I dobili su: 

DAN SJEĆANJA U VUKOVARU: 150.000 LJUDI U VELIČANSTVENOJ 

KOLONI SJEĆANJA 

A na čelu kolone su bili HOS-ovci: 

https://narod.hr/hrvatska/dan-je-sjecanja-na-zrtvu-vukovara-i-skabrnje-vukovar-

i-cijela-zemlja-prisjecaju-se-najtezeg-dana-u-novijoj-povijesti  

https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/37443-najveca-

kolona-sjecanja-kroz-vukovar-je-proslo-150-tisuca-ljudi  

https://direktno.hr/domovina/najveca-kolona-sjecanja-kroz-vukovar-proslo-150-

tisuca-ljudi-331596/  

 
 

A doista je nevjerojatna ta priča iz ratnog Dubrovnika odakle su tražili da im se 

pošalje još HOS-ovaca za obranu GRADA.  

https://narod.hr/hrvatska/dan-je-sjecanja-na-zrtvu-vukovara-i-skabrnje-vukovar-i-cijela-zemlja-prisjecaju-se-najtezeg-dana-u-novijoj-povijesti
https://narod.hr/hrvatska/dan-je-sjecanja-na-zrtvu-vukovara-i-skabrnje-vukovar-i-cijela-zemlja-prisjecaju-se-najtezeg-dana-u-novijoj-povijesti
https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/37443-najveca-kolona-sjecanja-kroz-vukovar-je-proslo-150-tisuca-ljudi
https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/37443-najveca-kolona-sjecanja-kroz-vukovar-je-proslo-150-tisuca-ljudi
https://direktno.hr/domovina/najveca-kolona-sjecanja-kroz-vukovar-proslo-150-tisuca-ljudi-331596/
https://direktno.hr/domovina/najveca-kolona-sjecanja-kroz-vukovar-proslo-150-tisuca-ljudi-331596/
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-Nemamo ih više, odgovorili su im,  

-Pa onda nam pošaljite njihove oznake jer neprijatelji umru od straha kada vide 

taj znak. 

Zar nije danas slično i sa pripadnicima naroda koji je izvršio fašističku agresiju na 

Hrvatsku i njihovih slugu u RH? Panično se boje tog znaka i ne prestaju ga 

napadati. A normalno je da se tog znaka onda boje i srpske sluga u RH, zar ne? 

I zato je dobro skupljati tekstove o HOS-ovcima. Da ih srpske sluge pročitaju i 

nauče: Da, trebate se bojati HOS-ovaca i danas. Kad njih dirnete kao u Kninu - 

dobijete odmah ovo i Vukovaru i u Škabrnji. Da, dođe rekordan broj ljudi.  

Navijači koje također hapse i zbog pjesama kada se vlast boji i pogledati srpske 

zločince, a kamoli hapsiti ih su sa svojim narodom: 

MNOŠTVO BAD BLUE BOYSA POKLONILO SE ŽRTVAMA VUKOVARA: 

OKUPILE SE I OSTALE NAVIJAČKE SKUPINE 

https://narod.hr/sport/mnostvo-bad-blue-boysa-poklonilo-se-zrtvama-vukovara-

okupile-se-i-ostale-navijacke-skupine  

HRVATSKI NAVIJAČI PJEVALI U ČAST VUKOVARA: RAZVILI I 

TRANSPARENT S EMOTIVNOM PORUKOM 

https://narod.hr/sport/hrvatski-navijaci-pjevali-u-cast-vukovara-razvili-i-

transparent-s-emotivnom-porukom  

A u Splitu im je zahvalila ona čiju sliku iz Vukovara zauvijek pamtimo: 

DJEVOJČICA U PLAVOM KAPUTIĆU U VUKOVARSKOJ KOLONI U 

SPLITU: RASPLAKALA SE I ZAHVALILA TORCIDI 

https://narod.hr/sport/djevojcica-u-plavom-kaputicu-u-vukovarskoj-koloni-u-

splitu-rasplakala-se-i-zahvalila-torcidi  

 

Istina i srpske skuge imaju koristi. Vidimo – opjevani su. I od dr. Burića i g. 

Bošnjaka. 

 

Josip Pečarić 

  

https://narod.hr/sport/mnostvo-bad-blue-boysa-poklonilo-se-zrtvama-vukovara-okupile-se-i-ostale-navijacke-skupine
https://narod.hr/sport/mnostvo-bad-blue-boysa-poklonilo-se-zrtvama-vukovara-okupile-se-i-ostale-navijacke-skupine
https://narod.hr/sport/hrvatski-navijaci-pjevali-u-cast-vukovara-razvili-i-transparent-s-emotivnom-porukom
https://narod.hr/sport/hrvatski-navijaci-pjevali-u-cast-vukovara-razvili-i-transparent-s-emotivnom-porukom
https://narod.hr/sport/djevojcica-u-plavom-kaputicu-u-vukovarskoj-koloni-u-splitu-rasplakala-se-i-zahvalila-torcidi
https://narod.hr/sport/djevojcica-u-plavom-kaputicu-u-vukovarskoj-koloni-u-splitu-rasplakala-se-i-zahvalila-torcidi
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PRILOZI 

BIT ĆE NA ČELU KOLONE SJEĆANJA: OVO SU 

ČINJENICE KOJE TREBATE ZNATI O HOS-U 
- 

17. studenoga 2023.  

 

Foto: Fah 

Hrvatske obrambene snage, ponekad zvane i Hrvatske oružane snage (HOS) bile 

su među prvim organiziranim vojnim postrojbama koje su djelovale u 

Domovinskom ratu. Tamo gdje drugi nisu htjeli ili smjeli, tamo su išli bojovnici 

Hrvatskih obrambenih snaga. Od prošlog tjedna traju napadi na gradonačelnika 

Vukovara i predsjednika Domovinskog pokreta Ivana Penavu zbog odluke Odbora 

za obilježavanje Dana sjećanja na žrtvu Vukovara da ove godine Vukovarsku 

kolonu sjećanja predvode Hrvatske Obrambene Snage (HOS). Osim toga, sporan 

im je bio i poster kolone sjećanja jer je iz njega, kako neki kažu, ”iskočilo” veliko 

slovo U. A spominjalo se i da obitelj Jean-Michele Nicoliera nije dopustila 

korištenje njegove fotografije, što je njegov brat Paul demantirao. 

> Dr. Markić: Hvala Ivanu Penavi što je tako jasno stao u obranu časti, 

zasluga i junaštva HOS-a u Domovinskom ratu 

> Nicolierov brat: Slažemo se s korištenjem njegove slike, riječi moje 80-

godišnje majke su pogrešno prenesene 

 

Kad je i kako osnovan HOS? 

https://narod.hr/hrvatska/dr-markic-hvala-ivanu-penavi-sto-je-tako-jasno-stao-u-obranu-casti-zasluga-i-junastva-hos-a-u-domovinskom-ratu
https://narod.hr/hrvatska/dr-markic-hvala-ivanu-penavi-sto-je-tako-jasno-stao-u-obranu-casti-zasluga-i-junastva-hos-a-u-domovinskom-ratu
https://narod.hr/hrvatska/nicolierov-brat-slazemo-se-s-koristenjem-njegove-slike-rijeci-moje-80-godisnje-majke-su-pogresno-prenesene
https://narod.hr/hrvatska/nicolierov-brat-slazemo-se-s-koristenjem-njegove-slike-rijeci-moje-80-godisnje-majke-su-pogresno-prenesene
https://narod.hr/wp-content/uploads/2022/06/HN20201118807094.jpg
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Elitna jedinica Hrvatske vojske koja je podnijela veliki teret u prvim i najtežim 

danima obrane Hrvatske, osnovana je 25. lipnja 1991. godine, na samo 

proglašenje samostalnosti Hrvatske (Dan državnosti). Uz Hrvatsko vijeće obrane 

(HVO), i Teritorijalnu obranu BiH (TO BiH), činile su okosnicu otpora 

velikosrpskim snagama i u Bosni i Hercegovini. 

HOS se u Hrvatskoj integrirao u Hrvatsku vojsku početkom 1992. prilikom 

restrukturiranja vojnih snaga unutar Republike Hrvatske. 

Hrvatske obrambene snage službeno su osnovali Dobroslav Paraga, Ante 

Paradžik, Alija Šiljak i još neki članovi tadašnjeg vodstva HSP-a. Odmah je 

osnovan i Ratni stožer HOS-a, a Ante Paradžik bio je njegov prvi načelnik. HOS-

ov Ratni Stožer bio je smješten u zagrebačkim prostorijama HSP-a, tj. u Šenoinoj 

ulici na broju 13, a kasnije u Starčevićevom domu. 

 

Na kojim su bojištima sudjelovali? 

Hrvatske obrambene snage (HOS), ponos hrvatskoga naroda, vojne su jedinice 

koje su branile Hrvatsku i Bosnu i Hercegovinu od velikosrpske agresije na svim 

najtežim bojištima, od Vukovara, Dubrovnika i Srđa, Škabrnje, Gospića, 

Vinkovaca, Osijeka, Jasenovca, cijele Dalmacije. 

U Zagrebu sudjeluju u borbama s JNA i oslobađanju vojarni Borongaj i tzv. 

Maršalke, a bore se i diljem BiH-a do Sarajeva, Kupresa, Livna, Mostara i doline 

Neretve, Jajca, Bosanske Posavine, područja srednje Bosne, sudjeluju i u 

oslobađanju doline Neretve 1992. 

> Identificirano pet osoba nestalih u Domovinskom ratu: Pronađeni posmrtni 

ostaci Žarka Manjkasa Crvenkape 

> Pupovčeve Novosti napale braniteljsku predstavu za djecu ‘Bitka za 

Vukovar’: Ne sviđa im se kako su prikazani četnici 

HOS-ovci su među prvima krenuli u obranu napadnute Domovine, i bili prvi u 

napadu a zadnji u povlačenju. 

U Domovinskom ratu Hrvatsku je branilo 3000 pripadnika HOS-a i gotovo nije 

bilo ratišta na kojem nije bilo postrojbi HOS-a. Mnogi HOS-ovci tijekom rata 

položili su živote za slobodu domovine dok su također mnogi ostali teški invalidi. 

Tekst se nastavlja ispod oglasa 

Zakonom o pravima hrvatskih branitelja iz Domovinskog rata i članova njihovih 

obitelji iz 2004. HOS-ovci su priznati kao punopravni hrvatski branitelji i dio 

Oružanih snaga RH. 

 

U samo par mjeseci 1991. godine poginulo više od 700 pripadnika HOS-a 

Pripadnici HOS-ovih postrojbi “nisu se borili za nikakvu fašističku tvorevinu već 

su branili Hrvatsku od jugovojske i četnika koju su nosili crvenu zvijezdu 

petokraku”, podsjetili su ranije iz Saveza udruga dragovoljaca Hrvatskih 

obrambenih snaga (UDHOS). 

“Znate li da je samo u par mjeseci 1991. godine poginulo više od 700 pripadnika 

HOS-a?”, naglasili su tada iz Saveza udruga dragovoljaca Hrvatskih obrambenih 

snaga. 

 

https://narod.hr/hrvatska/identificirano-pet-osoba-nestalih-u-domovinskom-ratu-pronadeni-posmrtni-ostaci-zarka-manjkasa-crvenkape
https://narod.hr/hrvatska/identificirano-pet-osoba-nestalih-u-domovinskom-ratu-pronadeni-posmrtni-ostaci-zarka-manjkasa-crvenkape
https://narod.hr/hrvatska/pupovceve-novosti-napale-braniteljsku-predstavu-za-djecu-bitka-za-vukovar-ne-svida-im-se-kako-su-prikazani-cetnici
https://narod.hr/hrvatska/pupovceve-novosti-napale-braniteljsku-predstavu-za-djecu-bitka-za-vukovar-ne-svida-im-se-kako-su-prikazani-cetnici
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Jean-Michel Nicolier i Thompson su bili HOS-ovci 

“Izgubili smo. Znao sam da će biti teško, ali nisam mislio da će biti tako strašno, 

osobito za civile. Ja sam kao dragovoljac došao u Vukovar. To je moj izbor, i 

u dobru i u zlu”, rekao je Jean-Michel Nicolier. 

Samo par sati prije svog smaknuća Nicolier je francuskim novinarima na upit što 

za njega simbolizira Vukovar rekao: “Klaonicu. Klaonicu. Klaonicu”. 

Pred njihove kamere stao je u studenome 1991. u Vukovarskoj bolnici. “Više su 

mi puta predložili da izađem iz Vukovara i vratim se u Francusku, ali ja sam 

ostao”, kazao je novinarima Jean-Michel koji je postao jedan od simbola 

vukovarske patnje. 

“To je moj izbor, i u dobru i u zlu”, poručio je zašto je došao pomoći Hrvatskoj 

u obrani od srpskog agresora, odgovarajući novinarima u vukovarskoj bolnici, u 

kojoj je završio nakon što je ranjen na najtežoj gradskoj bojišnici Sajmištu. 

Jean-Michel Nicolier imao je 25 godina i bio je jedan od 481 stranih 

dragovoljaca Domovinskog rata iz 35 zemalja koji su branili Republiku 

Hrvatsku. Iako Francuz po nacionalnosti, krajem kolovoza 1991. godine došao 

je u Zagreb, pristupio je redovima HOS-a u Mejaškom Selu kod Duge Rese s 

kojima je kasnije dragovoljno otišao braniti Hrvatsku u Vukovar. 

Jean-Michel ubijen je 20. studenog na Ovčari. Njegov ubojica bio je Spasoje 

Petković Štuka, tada 18-godišnjak i jedan od glavnih egzekutora ranjenih civila 

i hrvatskih branitelja u Vukovaru. Štuka je na slobodi zahvaljujući statusu 

zaštićenog svjedoka pred Specijalnim sudom za ratne zločine u Beogradu gdje je 

svjedočio protiv drugih zločinaca optuženih za Ovčaru. Sam je priznao cijeli niz 

zločina, od kojih je jedno bilo i ubojstvo Jean-Michela kojem je pucao u 

zatiljak. Posmrtni ostatci Jean-Michela još uvijek nisu pronađeni jer su tijela 

iz skupne grobnice preko puta hangara na Ovčari odvezena na nepoznato mjesto. 

> (VIDEO) Đuro Glogoški i Peđa Mišić: ‘Podržavamo gradonačelnika 

Penavu, ništa nije napravljeno na procesuiranju ratnih zločina’ 

> (VIDEO) Damir Markuš: U četvrtak svi preživjeli HOS-ovci dolaze sa 

zastavama i znakovima HOS-a na spomenik Crvenkapi! 

Jedan od pripadnika HOS-a bio je i popularni pjevač Marko Perković 

Thompson, autor legendarne pjesme Bojna Čavoglave, koja je podizala borbeni 

moral hrvatskih vojnika u najtežim trenutcima i ostala simbol borbe hrvatskog 

naroda za slobodu. 

 

https://narod.hr/hrvatska/video-duro-glogoski-i-peda-misic-podrzavamo-gradonacelnika-penavu-nista-nije-napravljeno-na-procesuiranju-ratnih-zlocina
https://narod.hr/hrvatska/video-duro-glogoski-i-peda-misic-podrzavamo-gradonacelnika-penavu-nista-nije-napravljeno-na-procesuiranju-ratnih-zlocina
https://narod.hr/hrvatska/damir-markus-u-cetvrtak-svi-prezivjeli-hos-ovci-dolaze-sa-zastavama-i-znakovima-hos-a-na-spomenik-crvenkapi
https://narod.hr/hrvatska/damir-markus-u-cetvrtak-svi-prezivjeli-hos-ovci-dolaze-sa-zastavama-i-znakovima-hos-a-na-spomenik-crvenkapi
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Što drugi kažu o njima? 

Đuro Glogoški, predsjednik Udruge 100-postotnih Hrvatskih ratnih vojnih 

invalida 1. skupine, jednom prilikom je gostujući u Bujici na Z1 televiziji 

istaknuo: “Pripadnici HOS-a bili su pripadnici oružanih snaga RH i mislim da 

majice HOS-a imaju mjesta u svim mjestima Hrvatske, a ne samo na grobljima. 

Bio sam pripadnik HOS-a, 106. i 130. Brigade HV-a. I u Vukovaru sam bio u 

majici HOS-a. S ponosom ističem da sam bio pripadnik HOS-a!”. 

”Hvala Ivanu Penavi što je tako jasno stao u obranu časti, zasluga i junaštva HOS-

a u Domovinskom ratu. Koliko je jadno odricati se onih koji su te branili po cijenu 

svog života. Zahvalna sam da ćemo u Vukovaru 18.11. imati priliku hodati iza 

HOS-ovaca i stati iza njih. To je najmanje što možemo”, objavila je dr. Željka 

Markić, izvršna direktorica U ime obitelji prije nekoliko dana. 

I vukovarski branitelj Srbin Predrag Peđa Mišić poslao je jasnu poruku o HOS-u 

podržavši Ivana Penavu: 

“ALO GRADONAČELNIČE 

Ivan Penava 

Kako si jednom potezom razotkrio sve. 

Ponoviti ću tvoje riječi. 

“Tko ne poštuje HOS 

Ne poštuje žrtvu. Nije dobrodošao u Vukovar.”, napisao je, između ostaloga, 

Mišić. 

 

 https://narod.hr/hrvatska/bit-ce-na-celu-kolone-sjecanja-ovo-su-cinjenice-koje-

trebate-znati-o-hos-u  

  

https://narod.hr/hrvatska/bit-ce-na-celu-kolone-sjecanja-ovo-su-cinjenice-koje-trebate-znati-o-hos-u
https://narod.hr/hrvatska/bit-ce-na-celu-kolone-sjecanja-ovo-su-cinjenice-koje-trebate-znati-o-hos-u
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ZOVITE SKEJU I HOS’: JUNAŠTVO MARKA SKEJE I 

9. BOJNE HOS-A U OBRANI ŠKABRNJE 1993. GODINE 
 

 Viktor Peterlin  

- 
18. studenoga 2023.  

 

Foto: fah 

 

Škabrnja, selo u zadarskom zaleđu, jedan je od najvažnijih simbola Domovinskog 

rata. Ključno ime koje se veže za obranu Škabrnje je ono Marka Skeje. Za 

Hrvatsku Škabrnja predstavlja mjesto stradanja i okrutnih zločina velikosrpskih 

agresora, ali i mjesto junaštva i bespoštedne obrane za što su najzaslužniji 

zapovjednik Skejo i njegova 9. bojna HOS-a. 

Velikosrpska agresija i rat u zadarskom zaleđu 

Domovinski, obrambeni rat protiv velikosrpske agresije započeo je 1991. godine. 

Kao početak najčešće se uzima akcija “Plitvice 1991.”, poznatija i kao “Krvavi 

Uskrs”. U njoj je 31. ožujka ubijen prvi hrvatski redarstvenik Josip Jović. Te 1991. 

godine rat je bjesnio diljem Hrvatske. Od Dubrovnika do Vukovara. Cilj sprskih 

vojnih snaga bila je tzv. crta Karlobag-Ogulin-Karlovac-Virovitica. Bila je to 

zemljopisna crta poznata kao jedna od “zapadnih granica” projekta Velike Srbije. 

Velikosrpski planovi uključivali su etničko čišćenje nesrpskog stanovništva s 

https://hr.wikipedia.org/wiki/Velika_Srbija
https://hr.wikipedia.org/wiki/Etni%C4%8Dko_%C4%8Di%C5%A1%C4%87enje
https://narod.hr/wp-content/uploads/2019/08/HN20190805232204.jpg
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područja Republike Hrvatske omeđenog tom crtom. Malobrojni su se hrvatski 

branitelji herojski odupirali višestruko nadmoćnijem neprijatelju. 

> General Ademi: HOS i pukovnik Skejo imaju velike zasluge za osvajanje 

Dinare, a time i oslobođenje Knina 

Pobunjeni Srbi organizirani i naoružani od Jugoslavenske narodne armije, JNA 

potpomognuti dragovoljcima, četničkim skupinama iz Srbije napadali su na razne 

načine i iz raznih smjerova. Uz istočnu Slavoniju posebno je teško bilo na bojištu 

u zadarskom zaleđu. To je područje bilo od izuzetne geografske važnosti za 

prometnu povezanost sjevera i juga Hrvatske. Također, radilo se i o području sa 

značajnim udjelom srpskog stanovništva koje je, u najvećoj mjeri, ustalo u 

pobuni protiv legalne hrvatske vlasti. Na tom su području mjesta poput 

Benkovca, Nadina, Škabrnje doživjela i po nekoliko puta za vrijeme rata 

okupacije i zločine, oslobađanja od strane hrvatskih snaga i opet okupaciju i 

zločine. Sve dok veličanstvena vojno-redarstvena akcija Oluja nije najveći dio 

hrvatskog teritorija vratila pod hrvatski stijeg. 

Zločin u Škabrnji 18.11.1991., oslobobađanje, pa ponovna okupacija 1993. 

Mjesec studeni za Hrvatsku posebno je tužan. Mjesec je to 1991. godine u kojem 

je velikosrpska agresija na Hrvatsku bila na vrhuncu. Okupirano je na stotine 

mjesta. Ubijene su tisuće nedužnih ljudi. I prognani deseci tisuća muškaraca, žena 

i djece. Uz Vukovar, jedan od najvećih zločina počinjen je u Škabrnji. Tamo je 18. 

studenog ubijeno 15 hrvatskih branitelja i 43 stanovnika mjesta. Stradanje je to 

koje se urezalo u kolektivnu memoriju hrvatskog naroda. I koje se svake godine 

na priličan način obilježava “Kolonom sjećanja”. Manje je poznato da je Škabrnja 

čak 2 puta padala u srpske ruke. Prvi put spomenutog 18. studenog 1991. A drugi 

put 22. ožujka 1993.. Naime, Škabrnja je oslobođena u oslobodilačkoj operaciji 

Maslenica u siječnju 1993, da bi opet pala u srpske ruke nakon preko 40 dana 

herojske obrane. Vodila ju je 9. bojna HOS-a predvođene zapovjednikom Markom 

Skejom. 

https://narod.hr/hrvatska/general-ademi-hos-i-pukovnik-skejo-imaju-velike-zasluge-za-osvajanje-dinare-a-time-i-oslobodenje-knina
https://narod.hr/hrvatska/general-ademi-hos-i-pukovnik-skejo-imaju-velike-zasluge-za-osvajanje-dinare-a-time-i-oslobodenje-knina
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Poziv generala Gotovine Skeji i HOS-u 

Škabrnja i druga mjesta zadarskog zaleđa oslobođena su u maestralnoj 

oslobodilačkoj operaciji “Maslenica” u siječnju 1993. godine. Bila je to jedna od 

najbitnijih operacija Hrvatske vojske u cijelom Domovinskom ratu. Rezultirala je 

ponovnim povezivanjem sjevera i juga Hrvatske. Međutim, Škabrnja nije ostala 

trajno u hrvatskih rukama. Iako oslobođena, Škabrnja je bila u gotovo potpunom 

okruženju velikosrpskih agresora čija je vatra neprestano prijetila malobrojnim 

braniteljima. Vojno strateški bez prevelikog značaja Škabrnja je predstavljala 

simbol. Za agresora “srpsku Dalmaciju”. Za Hrvate simbol stradanja i obrane 

cijele zemlje. Zbog toga je Škabrnja bila stalna meta četničkih snaga. Upravo zbog 

njenog simboličkog značenja, a svjestan teške vojne situacije, Ante Gotovina 

tadašnji zapovjednik zbornog područja Split, u pomoć s južnog bojišta pozvao je 

“Skeju i HOS”. Dana 28. siječnja pod okriljem noći prvi hosovci 9. bojne HOS-a 

“Rafael Boban” ušli su u Škabrnju koju su zbog svoje okruženosti neprijateljskim 

snagama i minskim poljima nazivali “mišolovkom”. 

> Grupa Croatica ima pjesmu posvećenu HOS-u: Poslušajte kako zvuči 

U iduća 43 dana hosovci, njih tek osamdesetak, na herojski su se način odupirali 

višestruko nadmoćnijem neprijatelju nanoseći mu velike gubitke. Zbunjeni 

nesebičnom hrabrošću branitelja i nesrazmjernim gubicima među agresorske 

redove, redom elitne vojnike “Alfi” kapetana Dragana i “Tigrova” Željka 

Ražnatovića Arkana, uvukao se strah od HOS-ovaca i Marka Skeje. Posebnom se 

hrabrošću u diverzantskim akcijama duboko iza neprijateljskih linija istaknuo 

Thomas Crowley “Irac” priskrbivši si time legendaran status u braniteljskoj 

https://narod.hr/kultura/grupa-croatica-ima-pjesmu-posvecenu-hos-u-poslusajte-kako-zvuci
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populaciji. Osim “Irca” 9. bojnu popunjavali su i drugi strani borci koji su, 

revoltirani velikosrpskim zločinima i pravednim oslobodilačkim ratom, dolazili 

braniti Hrvatsku iz Ukrajine, Francuske, Španjolske… 

Nakon 43 dana obrane HOS-ovci su, u redovnim vojnim rotacijama, izašli iz 

Škabrnje i otišli na odmor. Agresor je rezultatom špijunskih akcija doznao za 

rotaciju i odlazak HOS-ovaca te je u idućih nekoliko dana pokrenuo silovit napad. 

Škabrnja je ubrzo ponovno pala u neprijateljske ruke. Trajno je oslobođena VRO 

Oluja u kolovozu 1995. godine. 

9. bojna HOS-a 

9. bojna HOS-a tijekom Domovinskog rata istaknula se svojom hrabrošću. U 

početku je bila samostalna u sklopu “Hrvatskih obrambenih snaga” nastalih u 

procesu formiranja dragovoljačkih jedinica. Kao stranačka vojska HSP-a. Od 

1992. djeluje u sastavu 114. brigade HV-a zadržavši pritom razinu autonomije i 

različitosti. Ona se ogledala prije svega u amblemu HOS-a i pozdravu “Za dom 

spremni” koju su pripadnici 9. bojne s ponosom nosili na svojim uniformama. 

Kroz 9. bojnu je tijekom rata prošlo preko 2500 vojnika, od kojih je 46 poginulo, 

a preko 300 je ranjeno. Postrojba je sudjelovala u svim najvažnijim vojnim 

akcijama rata: zima 94, ljeto 95., Oluja, obrana Škabrnje… 

Zapovjednik postrojbe bio je legendarni Marko Skejo. Rođen 1956. godine u 

Drnišu. Od 1991. do 1994. zapovijedao je bojnom. Godine 1994. postaje 

zapovjednikom cijele 114. brigade HV-a. Skejo je svoje bojovnike uvijek vodio 

iz prvih redova zaradivši time poštovanje svih branitelja. Zbog svoje 

neustrašivosti i fantastične borbe dolazak 9. bojne na ratišta od ostalih je branitelja 

uvijek je pozdravljan s oduševljenjem i novom nadom. Sa srpske je strane on 

redovito, znajući priče o Skeji i njegovoj bojni, promatran sa strahom. 

Priznanja HOS-ovcima 

Priča o obrani Škabrnje priča je o neustrašivosti i požrtvovnosti zapovjednika 

Marka Skeje i njegove 9. bojne HOS-a “Rafael Boban” koji su 43 dana odolijevali 

neusporedivo jačem i brojnijem neprijatelju. Oni su si ovom, ali i drugim 

maestralnim vojnim akcijama u kojima su sudjelovali osigurali važno mjesto u 

hrvatskoj povijesti i poštovanje svih Hrvata. Za Skeju i njegovu bojnu (inače dio 

114. brigade HV-a) ne veže se nijedan ratni zločin te se o njima s pravom može 

govoriti kao o jednoj od najhrabrijih, najboljih i najčasnijih postrojbi 

hrvatske vojske. Zbog svega toga, a kao izraz posebne zahvalnosti zbog obrane 

njihovog mjesta Škabrnjani su 2020. jednoj od glavnih ulica u mjestu dali ime po 

9. bojni “Rafael Boban”. 
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Foto: fah 

 

Osim u Škabrnji, 9. bojni na primjeren se način zahvalio i njihov Split. U samom 

centru grada podignut je spomenik od mramornog kamena visine preko 3 metra. 

Spomenik je djelo Damira Jakšića a krasi ga šahovnica okružena hrvatskim 

pleterom. Nažalost, ovaj spomenik u više je navrata bivao metom vandala, čije 

ponašanje nije naišlo na odgovarajući odgovor lokalne vlasti i policije. 

 

https://narod.hr/hrvatska/zovite-skeju-i-hos-junastvo-marka-skeje-i-9-bojne-hos-

a-u-obrani-skabrnje-1993-godine  

  

https://narod.hr/hrvatska/zovite-skeju-i-hos-junastvo-marka-skeje-i-9-bojne-hos-a-u-obrani-skabrnje-1993-godine
https://narod.hr/hrvatska/zovite-skeju-i-hos-junastvo-marka-skeje-i-9-bojne-hos-a-u-obrani-skabrnje-1993-godine
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VUKOVAR: U KOLONI SE ZAORILA PJESMA PENAVI, 

A SPOMINJE SE I PLENKOVIĆ 
- 

18. studenoga 2023.  

Foto: Montaža: Narod.hr; izvor: Fah, Snimka zaslona 

 

Deseci tisuća ljudi pridružili su se 25. Koloni sjećanja u Vukovaru kako bi 

obilježili sjećanje na najteži dan u novijoj povijesti kada je 1991. godine, nakon 

87 dana nadljudskog otpora slomljena obrana Grada Heroja. Na čelu kolone bile 

su stjegonoše sa zastavama Republike Hrvatske, Vukovarsko-srijemske županije, 

grada Vukovara te 204. vukovarske brigade. 

Potom hrvatski branitelji Vukovara zajedno s članovima poginulih, nestalih, 

ubijenih, nasilno odvedenih i umrlih branitelja Vukovara na čelu s pripadnicima 

HOS-a koji su branili grad. Među mnogobrojnim građanima, u dugačkoj 

Koloni zaorila se i jedna domoljubna pjesma koju je napisao Ivica Bošnjak, u 

Crncu, 29. listopada 2023. 

>Bit će na čelu Kolone sjećanja: Ovo su činjenice koje trebate znati o HOS-u 

Pjesma Ivanu Penavi 

Pjesmu Ivice Bošnjaka u Koloni je predvodio jedan građanin, a drugi su mu se 

pridružili. Pjesma govori o Ivanu Penavi i na kraju svima postavlja pitanje: čija je 

priča ljudima draža – Penavina ili Plenkovićeva? U pjesmi autor zahvaljuje 

gradonačelniku Vukovara, Ivanu Penavi jer se odvažio postaviti HOS na čelo 

Kolone sjećanja. On nadalje, u pjesmi navodi da je Penava s tim činom upravo 

https://narod.hr/hrvatska/bit-ce-na-celu-kolone-sjecanja-ovo-su-cinjenice-koje-trebate-znati-o-hos-u
https://narod.hr/wp-content/uploads/2023/11/FotoJet14.jpg
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ispunio želje branitelja. Nasuprot Penavi autor stavlja Plenkovića koji je, zajedno 

sa svojom vladom, u više navrata pokazao otpor prema organizaciji Kolone, od 

postera do HOS-a, preko izmišljanja nekakvih podjela i politiziranja Dana 

sjećanja. 

Ovo su riječi pjesme: 

 

Kolona sjećanja Vukovar 2023. 

Moj Penava imenjače, 

Tvoje riječi puno znače. 

Trebalo se odvažiti, 

”HOS” na čelo postaviti. 

Ovo stvarno nije šala, 

Od srca ti brate hvala. 

Ispunjavaš naše želje, 

Poštivaš sve branitelje. 

Kad Kolona groblju krene, 

Upitaj sve ljude njene. 

Koja im je draža priča, 

Tvoja ili Plenkovića. 

+ 
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>Zašto im smeta HOS? Evo tko je do sada predvodio Kolonu sjećanja u 

Vukovaru 

 

https://narod.hr/hrvatska/vukovar-u-koloni-se-zaorila-pjesma-penavi-a-

spominje-se-i-plenkovic   

https://narod.hr/hrvatska/zasto-im-smeta-hos-evo-tko-je-do-sada-predvodio-kolonu-sjecanja-u-vukovaru
https://narod.hr/hrvatska/zasto-im-smeta-hos-evo-tko-je-do-sada-predvodio-kolonu-sjecanja-u-vukovaru
https://narod.hr/hrvatska/vukovar-u-koloni-se-zaorila-pjesma-penavi-a-spominje-se-i-plenkovic
https://narod.hr/hrvatska/vukovar-u-koloni-se-zaorila-pjesma-penavi-a-spominje-se-i-plenkovic
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HOS NIJE PAO: POBJEDA HRVATA! 2. 

(PADNE LI HOS I SVI OSTALI ĆE DOĆI NA RED, 15.) 

 

„Da nije bilo HOS-a, Vukovar bi pao već u rujnu mjesecu.“ 

(Siniša Glavašević, studeni 1991.) 

„Pustite da prvo prođu Hrvati“ 

(Redar koloni Vlade u Vukovaru 2013.)  
 
Prvi dio teksta HOS NIJE PAO: POBJEDA HRVATA! Objavio je portal 

bezcenzure.hr: 

https://bezcenzure.hr/branitelji/hos-nije-pao-pobjeda-hrvata-padne-li-hos-i-svi-

ostali-ce-doci-na-red-14/  

Zlatko mi je poslao svoj komentar: 

Poštovani , bila je to trenutna pobjeda Hrvata nad britanskom političkom 

kolonizacijom , ali ne i konačna pobjeda hrvatskog naroda i oslobođenje od te 

zločinačke politike.  

Britanci-Englezi su isporučivali jugo-komunističkim koljačima i zločinačkoj vladi 

stotine tisuća izbjeglica, počinivši neviđeni poslijeratni zločin koji nije nikada 

kažnjen, i sada ga skrivaju nastavkom vladavine komunista i velikosrba u RH. 

Treba javno optuživati njihovu zločinačku politiku i lažnu povijest, na svim 

mogućim domoljubnim snagama da to svijet sazna 

Jasno je da iz samog naslova slijedi Zlatkova tvrdnja iz njegove prve rečenice, ali 

ostatak daje dvije tvrdnje koje malo koji komentator ne zaboravlja istaknuti u 

svojim komentarima: 

1. Vlast u RH su instalirali svjetski moćnici; 

https://bezcenzure.hr/branitelji/hos-nije-pao-pobjeda-hrvata-padne-li-hos-i-svi-ostali-ce-doci-na-red-14/
https://bezcenzure.hr/branitelji/hos-nije-pao-pobjeda-hrvata-padne-li-hos-i-svi-ostali-ce-doci-na-red-14/
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2. Bitan čimbenik u takvoj vlasti je insistiranje na lažnoj povijesti. 

Vlast zbog činjenice da su samo sluge svjetskim moćnicima ne može odustati od 

takve politike jer bi izazvali bijes kod gazda kojima služe. Zato n<s sada očekuje, 

zapravo je počela kampanja napada na one koji su im se suprotstavili. Činjenica 

da su zbog toga što je narod prepoznao njihovu politiku i došao u tako velikom 

broju i u Vukovar i u Škabrnju ne može utjecati na sluge u RH. Jeste li zaboravili 

napade na Josipa Šimunića? Sjetite se samo pola milijuna ljudi u Zagrebu koji su, 

isto tako kao sada u Vukovaru, pokazali svoj ponos na povratku Vatrenih iz Rusije. 

Isključili su Thompsonu mikrofon. I onda su malo po malo napravili takvu 

situaciju da bez posljedica nešto slično naprave i prošle godine ali Lovrenu zbog 

Thompsonove pjesme. A kad nema bitnih posljedica za vlast zbog takvog 

ponašanja onda i hapse u Kninu na dan kada je RH proglasila blagdan da bi se 

zahvalili tima koje ova vlast hapsi. Na kraju im smetaju ti isti HOS-ovci na čelu 

kolone u Vukovaru. 

Koliko je jadno biti sluga pokazuje istovjetnost politike ovih na vlasti i mnogih iz 

oporbe sa Srbima: 

MATEA JELIĆ NA UDARU SRPSKIH MEDIJA: ‘PROŠETALA 

JE VUKOVAROM SA SIMPATIZERIMA USTAŠKOG 

POKRETA’ 
 

21. studenoga 2023.  
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Hrvatska zlatna olimpijka Matea Jelić ponovno na meti dijela srpskih medija. 

Ovih dana posjetila je Vukovar i sudjelovala u Koloni sjećanja što je zasmetalo 

Srbima. 

Matea Jelić hrvatska je tekvandoašica. Osvojila je zlatnu medalju na Olimpijskim 

igrama 2020. Članica je splitskog TK Marjan. 

Slike iz Vukovara Matea je objavila na Instagramu, a onda je krenuo napad 

srpskog medija. 

 

Mondo: ‘Akcija koja bi joj mogla uništiti reputaciju’ 

“Matea je proteklih dana bila dijelom nove akcije koja bi joj mogla uništiti 

reputaciju – zajedno sa simpatizerima ustaškog pokreta koji su skandirali “Za 

dom spremni” i širili šahovnice s prvim bijelim poljem, Matea je prošetala 

Vukovarom”, piše srpski Mondo, koji često napada hrvatske sportaše koji 

pokazuju domoljublje. 

“Na dan koji se u Hrvatskoj obilježava kao “pad Vukovara”, odnosno 18. studeni, 

u centru grada i ispred vodotornja koji je jedan od njegovih najprepoznatljivijih 

simbola, okupili su se Hrvati koji su imali nekoliko neprikladnih ispada. Na 32. 

godišnjicu od kako su jedinice JNA ušle u grad koji se nalazi nedaleko od današnje 

granice sa Srbijom, hrvatska sportašica bila je dijelom grupe koja je u prvom 

planu isticala simbole iz mračne prošlosti hrvatskog naroda i NDH, države koja 

je na tim prostorima postojala kao Njemačka tijekom Drugog svetskog rata”, 

dodaju u članku. 

 

Matea često na udaru 

Inače, srpski mediji i ranije su je napadali. Prozvali su je zbog izjave da želi spojiti 

svoj doček nakon osvojene zlatne medalje u Tokiju s Olujom, a smeta im i što sluša 

“kontroverznog hrvatskog pjevača Marka Perkovića Thompsona”. 

 

https://narod.hr/sport/matea-jelic-na-udaru-srpskih-medija-prosetala-je-

vukovarom-sa-simpatizerima-ustaskog-pokreta  

 

Nema dvojbe da je Matea Hrvatica i ne spada u one koji za sebe samo kažu da su 

Hrvati. A ni ljudi koji su došli u Vukovar. Ako ne shvate da im se ponavlja ista 

priča (Srpska priča) i da je jedino mogu promijeniti ako na vlast dođu Hrvati, a ne 

oni koji sam kažu da su Hrvati to će im se stalno i ponavljati. 

A Ivan Penava je zahvalio Hrvatima: 

  
IVAN PENAVA ZAHVALIO HRVATIMA: HRVATSKI NARODE, 

HVALA ŠTO U SRCU I DUŠI NOSIŠ VUKOVAR 

 
 21/11/2023 

https://narod.hr/sport/matea-jelic-na-udaru-srpskih-medija-prosetala-je-vukovarom-sa-simpatizerima-ustaskog-pokreta
https://narod.hr/sport/matea-jelic-na-udaru-srpskih-medija-prosetala-je-vukovarom-sa-simpatizerima-ustaskog-pokreta
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U dostojanstvu, miru, domoljublju i zajedništvu proteklo je obilježavanje Dana 

sjećanja na žrtvu Vukovara 1991. 

Koliko je jaka snaga hrvatskog naroda najbolje je pokazala najveća do sada, 

najljepša i najponosnija Kolona sjećanja. 
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https://kamenjar.com/wp-content/uploads/2023/11/1700560886206.jpg
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Veliko hvala svima koji ste u subotu s nama bili u Vukovaru, ali hvala i svima koji 

su u gradovima diljem Hrvatske i svijeta, u vrtićima i školama, raznim drugim 

ustanovama, udrugama ili svojim domovima na razne načine odavali počast 

Vukovaru i svim njegovim žrtvama. 

Pozivam vas da u komentarima ostavite slike obilježavanja u vašim gradovima i 

da na jednom mjestu i na ovaj način pokažemo hrvatsko zajedništvo. 

Hrvatski narode, hvala što u srcu i duši nosiš Vukovar, napisao je vukovarski 

gradonačelnik Ivan Penava. 
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https://kamenjar.com/ivan-penava-zahvalio-hrvatima-hrvatski-narode-hvala-sto-

u-srcu-i-dusi-nosis-vukovar/  

Da podjela, slična ovoj kako je ja vidim, postoji u RH vidljivo je i iz drugih 

komentara onih kolumnista koji su nedvojbeno Hrvati i sigurno nisu sluge (po 

želji svjetskih moćnika Srbi danas vladaju Hrvatskom pa rado njihove sluge u RH 

nazivam srpskim slugama). Ovdje ću dati što su o i oko kolone u Vukovaru pisali 

Javor Novak i Lili Benčik (njen tekst sam ja dobio uoči same kolone točnije Sat, 

18 Nov 2023 03:44:33): 

 

JAVOR NOVAK: VUKOVAR 1991.- 2023. 
 

21 Studeni 2023  

 

Čini se u Vukovaru su, na Dan sjećanja, svi dobili što su i zaslužili. Prilikom 

pristupanja polaganju vijenca kod spomenika žrtvama na vukovarskom groblju, 

iz potpune tišine jasno se čuo povik upućen Plenkoviću: „Izdajico!!“ Nekoliko 

minuta kasnije, kad je vijenac polagao vukovarski gradonačelnik Ivan Penava, 

prolomio se pljesak! 

U nikada brojnijoj koloni sjećanja u Vukovaru i u razgovorima za HTV napokon 

je vraćen dio poštovanja herojskim braniteljima grada Vukovara: Hrvatskim 

obrambenim snagama HOS-u. Očekivano, Izbavitelj i Jandroković ni u danima 

posebna pijeteta, nisu mogli propustiti priliku ubirati političke bodove: održali su 

svoje govore prepune fraza. U djelima ih naravno nema ali na jeziku… Hvala 

zatim Milanoviću što uopće nije govorio. I još jednom hvala mu što je stao uz 

https://kamenjar.com/ivan-penava-zahvalio-hrvatima-hrvatski-narode-hvala-sto-u-srcu-i-dusi-nosis-vukovar/
https://kamenjar.com/ivan-penava-zahvalio-hrvatima-hrvatski-narode-hvala-sto-u-srcu-i-dusi-nosis-vukovar/
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gradonačelnika Penavu i Domovinski pokret. Pa makar je to učinio i samo zato da 

bi podbadao Izbavitelja. Ali položio je bijelu svijeću, bez ikakvih državnih 

insignija, svijeću koja nema pripadnosti. To on kao predsjednik RH?! Hvala i 

Pupovcu i njegovim divama što i opet nisu došli u Vukovar u kolonu sjećanja. Ne 

smiju to oni zbog svog glavnoga grada. Beograda.  

 

 
 

Čini se u Vukovaru su, na Dan sjećanja, svi dobili što su i zaslužili. Prilikom 

pristupanja polaganju vijenca kod spomenika žrtvama na vukovarskom groblju, 

iz potpune tišine jasno se čuo povik upućen Plenkoviću: „Izdajico!!“ Nekoliko 

minuta kasnije, kad je vijenac polagao vukovarski gradonačelnik Ivan Penava, 

prolomio se pljesak! Na misi pri pozdravljanju svih nazočnih, a na sam spomen 

Andreja Plenkovića, prolomili su se glasni i brojni zvižduci. I ponovno, na spomen 

imena Ivana Penave, prolomio se velik pljesak. Svakome njegovo. 

(…) 

Dan sjećanja na žrtve Domovinskog rata i Dan sjećanja na žrtvu Vukovara i 

Škabrnje  

Nikada oprostiti, nikada zaboraviti. Pupovac, Jeckov i Šimpraga iskoristili su 

izjavu Stipe Mlinarića Ćipe iz Domovinskog pokreta da će živim zidom hrvatskih 

branitelja spriječiti još jednu provokaciju simpatizera okupatora, koji bi bacao 

vijence u Dunav. Iskoristili su to da ponovno govore o nekakvom odavanju počasti 

žrtvama, bizantinski preskačući činjenice: bili su to srbski okupatori i koljači nad 

gradom Vukovarom. Kao i prošlih godina: točno baš prije svehrvatskog 

obilježavanja vukovarske tragedije, Pupovac bi opet provocirao polaganjem 

srbskih vijenaca, srbskim žrtvama, u srbski Dunav. E ali nikada više. 

Gotovo je pa neshvatljivo da je Izbaviteljeva vlast tolike godine pristajala na to da 

se baš 17. studenoga u Dunav bacaju vijenci sa srbskim zastavama. Da se 

obilježava njihovo stradanje. Slavi se okupatora koji je stradao?! A u kolonu 
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sjećanja na hrvatske žrtve ne dolaze! Hvala Bogu i tome je došao kraj. Nikada 

više Pupovac i njegove SDS ljepotice ne će vrijeđati žrtvu Vukovara. Ubilo nas je 

u pojam što ne će doći (ni ove godine) u kolonu sjećanja, ne smiju, ali ne od Ćipe, 

već od Beograda. Hvala Stipi Mlinariću Ćipi koji ih je razotkrio i otpilio. 

Ne će doći ni u Škabrnju. Morali su lani noću puzati i pipati po mraku ali ni to 

više ne dolazi u obzir. Ponosna im Škabrnja poručuje: „Ne dolazite ni noću ni 

danju! Nepoželjni ste. Čekamo ispriku“. Dodao bih i pokajanje i informacije gdje 

su masovne grobnice sa žrtvama Hrvatima, a zatim čekamo i na plaćanje ratne 

odštete. Kad- tad sve će to doći na red. ♫ „Varaju se ki ne misle tako“ ♫. Tek tada 

možemo razgovarati o oprostu i pomirenju. Točnije samo o suživotu. Kad bismo 

drugačije postupili bili bismo isto što i nenarodna vlast u RH koja zbog svoje 

trgovačke koalicije paktira s SDSS-om, danas SDS-om. Nije šija nego vrat.  

(…) 

https://www.dragovoljac.com/index.php/javor-novak/37465-javor-novak-

vukovar-1991-2023  
 

LILI BENČIK: VUKOVAR 32 GODINE POSLIJE 
 

21 Studeni 2023  

 

Vladajući se po mom mišljenju, da imaju imalo savjesti, etike i morala ne bi 

UOPĆE trebali pojaviti u Vukovaru. 

Nitko! Ni Predsjednik Vlade, ni Predsjednik države a ni Predsjednik Sabora ni 

cijela njihova svita. Nisu dorasli, nisu zaslužili koračati tim herojskim gradom. 

Svojim političkim djelovanjem, svojim životopisima nisu zaslužili koračati 

ulicama koje su heroji Vukovara branili. 

Nisu ma koliko mi tko zamjerio, ali definitivno nisu dostojni tih ljudi. Svojim 

prisustvom samo srozavaju njihovu hrabrost i junaštvo!  

Vukovar je simbol hrabrosti, simbol herojstva, simbol ljudske volje i želje za 

slobodom, simbol požrtvovnosti, simbol obrane od sila zla! 

A to zlo, zvano SRPSKI SVET nije pobijeđeno. To zlo i dalje ruje, i dalje 

provocira i dalje nije ništa naučilo. Nije naučilo da se jedan narod ne može uništiti 

unatoč ogromnoj sili, razaranju, uništavanju svega što predstavlja njegov identitet, 

njegov jezik, vjeru i kulturu.  

To zlo ima svoju petu kolonu u Hrvatskoj i upravo zato vladajući nemaju moralno 

pravo koračati Vukovarom, jer suradnjom sa tim zlom, svi se poginuli okreću u 

grobu.  

Za što su život dali? Za što su po logorima u Srbiji podnosili teška mučenja, 

torture, ponižavanja i smrt? 

Zar zato da ulicama njihova grada koračaju kolaboracionisti , bez imalo pijeteta 

prema njihovoj herojskoj borbi za život dostojan čovjeka.  

I sada Vladajući, ali i njihovi poslušnici, licemjerno govore o nekom jedinstvu? 

Kojem jedinstvu? Zar sa agresorima?  

32 godine ne priznaju državu za koju su se branitelji Vukovara borili i izborili.  

https://www.dragovoljac.com/index.php/javor-novak/37465-javor-novak-vukovar-1991-2023
https://www.dragovoljac.com/index.php/javor-novak/37465-javor-novak-vukovar-1991-2023
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32 godine njima je glavni grad Beograd iz kojega su krenuli tenkovi obasuti 

cvijećem na Vukovar.  

32 godine za njih je Vukovar „OSLOBOĐEN“  

32 godine šute o masovnim grobnicama. 

32 godine ne priznaju logore po Srbiji i nisu platili ratnu odštetu. 

32 godine nisu vratili medicinsku dokumentaciju uzetu iz Vukovarske bolnice. 

32 godine nisu vratili umjetničko blago koje su pokrali i odnijeli u Srbiju. 

32 godine još ima nestalih,  

32 godine djeca uče u odvojenim školama, 32 godine!? 

Ništa od navedenog u 32 godine nisu riješili i onda se vele-važno dovezu u 

skupocjenim limuzinama sa pratnjom i osobnim čuvarima koračati ulicama grada 

po kojima su se heroji borili za svaku ulicu i svaku kuću, bez dovoljno streljiva, 

bez dovoljno hrane i lijekova i bez luksuznih limuzina i osobnih čuvara.  

Da imaju imalo obraza, savjesti i srama ne bi se pojavili. Narodu koji će u Vukovar 

doći iz cijele Hrvatske odati pijetet i poštovanje poginulim braniteljima, njihova 

pojava ništa ne znači. Pogotovo zato što licemjerno dođu samo se pokazati sa 

svojom svitom i gomilom policajaca koji ih od tog naroda „čuva“!? 

Svim poginulim braniteljima Vukovara, Škabrnje i cijele Hrvatske , njihovim 

obiteljima i obiteljima nestalih moje duboko poštovanje, čast i zahvalnost! 

Laka im hrvatska zemlja! Počivali u miru Gospodnjem! 

Lili Benčik/ hrvatskepravice 

https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/37466-lili-bencik-

vukovar-32-godine-poslije  

 

Josip Pečarić 

https://bezcenzure.hr/branitelji/hos-nije-pao-pobjeda-hrvata-2-padne-li-hos-i-svi-

ostali-ce-doci-na-red-15/  

  

https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/37466-lili-bencik-vukovar-32-godine-poslije
https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/37466-lili-bencik-vukovar-32-godine-poslije
https://bezcenzure.hr/branitelji/hos-nije-pao-pobjeda-hrvata-2-padne-li-hos-i-svi-ostali-ce-doci-na-red-15/
https://bezcenzure.hr/branitelji/hos-nije-pao-pobjeda-hrvata-2-padne-li-hos-i-svi-ostali-ce-doci-na-red-15/
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VLAST SE NARUGALA „DANU ZAHVALNOSTI“ U 

KNINU PA SMO GA DOBILI U VUKOVARU 

(PADNE LI HOS I SVI OSTALI ĆE DOĆI NA RED, 16.) 

„Da nije bilo HOS-a, Vukovar bi pao već u rujnu mjesecu.“ 

(Siniša Glavašević, studeni 1991.) 

 

„Pustite da prvo prođu Hrvati“ 

(Redar koloni Vlade u Vukovaru 2013.)  
 

Ima simbolike u toj inverziji Vukovar umjesto Knina jer puni naziv blagdana 

kojemu je simbol Knin je „Dan pobjede i domovinske zahvalnosti, Dan hrvatskih 

branitelja“. Srpsko-hrvatskoj koaliciji na vlasti u RH uspjelo je uništiti taj blagdan 

koji je postao svoja suprotnost jer se tog dana braniteljiima pobjednicima odaje 

zahvalnost tako što ih vlast hapsi. 

Istina po novom ministru obrane Ivanu ANUŠIĆu koji je jedan od FAH IDIOTA 

u „Hrvatskom tjedniku“ od 23. studenoga 2023.u Kninu nisu hapsili HOS-ovce 

već njihov pozdrav: 

'HDZ nema problem s HOS-om, no ne možemo se identificirati s onima koji se 

služe pozdravom iz 1941- godine niti bi itko tko živi u Hrvatskoj, koja je dio 

Europske unije, to trebao moći.' 

HT: Dok ne kažete – je li iz 1991. kako razlikovati kad netko izvikuje pozdrav Za 

dom spremni – je li iz 1991. ili iz 1945. – zaključujemo zapravo da želite biti j…i 

pošteni. 
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Malo nekorektan odnos prema ministru obrane. Pa jasno je da on zna da je prvo 

bio Domovinski rat dakle godina 1991., kada je ZDS bio korektan pozdrav, pa 

onda Drugi svjetski rat i godina 1945. 

Kada je zbog ustaša postao nekorektan. Tako gazde kažu a gazde su uvijek u 

pravu, zar ne? 

I Jurica PAVIČIĆ iz Jutarnjeg lista je također FAH IDIOT: 

'Famozne 'dvije kolone' vratile su se na velika vrata!' 

Šteta što Pavićić ne govori istinu. U koloni je bilo ljudi iz vlasti ali su se kao oni 

koji za sebe kažu da su Hrvati pomiješali s Hrvatima, pa im redar nije mogao kao 

one 2013. reći da prvo puste da prođu Hrvati.  

Ili Pavičić misli na činjenicu da su ih Hrvati prepoznali što pokazuje i kolumna 

glavnog urednika Hrvatskog tjednika Ivice Marijačića: 

KAKO JE PLENKOVIĆ SLOMIO ZUBE 

Na Vukovarskoj Koloni Sjećanja u kojoj je izviždan i dočekan kao izdajnik 

200 tisuća Hrvata u Vukovaru i Škabrnji reklo je NE Plenkovićevim i 

Pupovčevim provokacijama i napadima na HOS i najljepši domoljubni pozdrav 

Za dom spremni. Je li ovaj debakl uvod u Plenkovićev zasluženi gibitak izbora 

sljedeće godine 

 Zahvaljujući gradonačelniku Vukovara Ivanu Penavi njegov grad je izrazio svoju 

zahvalnost braniteljima-pobjednicima. Hrvatska pjesnikinja Marija Dubravac iz 

Australije mi je poslala i pjesmu o tome: 

Subject:  Re: HOS NIJE PAO: POBJEDA HRVATA! 2. (PADNE LI HOS I SVI 

OSTALI ĆE DOĆI NA RED, 15.) 

Date:  Wed, 22 Nov 2023 12:56:05 +1000 

From:  Maria Dubravac  

To:  Josip Pečarić  

 

 

ZA DOM SPREMNIH VITEZOVA IMA! 

  

Vukovarom sveta zvona zvone, 

Sto pedeset tisuć’ ljudi, ide. 

Gle, na čelu goleme kolone, 

Sokolovi HOS-ovci se vide! 

  

Nisu pali, a niti će pasti - 

(Zalud spletke pupovačkih snova). 

Ne uspješe sotonjarske vlasti 



444                               VUKOVAR: TRIJUMF TUĐMANIZMA 

 
 

Polomiti krila sokolova. 

  

Ljudi Božji, koje li miline, 

Tko to laže da nema Hrvata? 

Ma ima ih širom Domovine, 

Div - junaci, brat do milog brata! 

  

Ne bojmo se juda ni dušmana, 

Još nas diči ponos Zvonimira. 

Mi smo loza iz starog Irana, 

Jao onom tko nam međe dira. 

  

Plamen svijeća siže k Nebesima, 

U spom onih što su za Dom pali. 

Miloj braći, mrtvim sinovima, 

Dužnu počast Hrvati su dali. 

  

(Krv junaka namakla fotelje 

Slučajnima i anemičnima. 

Stog cijenite naše branitelje, 

Vi, koji ste sluge Briselcima). 

  
  

Počivajte u miru Božjem i u srcima našim junački sinovi! 

  
Pozz Vam i blagoslov časni naš profesore Joško! 

Bog Vas dragi poživio! 

  
Marija Dubravac 

 

A Mirela Pavić sve kaže jednom riječi: 

 

Subject:  Re: HOS NIJE PAO: POBJEDA HRVATA! 2. (PADNE LI HOS I SVI 

OSTALI ĆE DOĆI NA RED, 15.) 

Subject:  Re: HOS NIJE PAO: POBJEDA HRVATA! 2. (PADNE LI HOS I 

SVI OSTALI ĆE DOĆI NA RED, 15.) 

Date:  Thu, 23 Nov 2023 09:07:29 +0100 

From:  mirela pavic  

To:  Josip Pečarić  

 

Predivno                                                             

 

Predsjednik HAZUDD-a dr. sc. Josip Stjepandić javio mi je za zanimljiv komentar 

ove serije mojih tekstova na twitteru:  
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A o toj povezanosti Vukovara i Knina govorio je i Slobodan Milošević na sjednici 

Vrhovnog savjeta obrane Jugoslavije još 14. kolovoza 1995. nakon operacije 

Oluja: 

Molim vas, šest tisuća Hrvata branilo je Vukovar pola godine; napadala je cijela 

Prva armija, zrakoplovstvo, čudo, sva sila koju je imala JNA, a oni nisu obranili 

Knin, kojemu se može prići samo iz tri pravca; nisu ga mogli braniti ni 12 sati!? 

Oni ga nisu branili, jer prema svim izvješćima koje smo dobili od policajaca, 

građana i ostalih, čim je prestala topnička priprema u sedam navečer, oni su 

naredili – bježaniju! Prema tome, tu nije bilo nikakvog otpora niti je bilo borbenog 

dodira s hrvatskim snagama. (...) Tamo je palo naređenje da svi izađu iz Krajine 

istog dana, čak bez ostvarenog kontakta s hrvatskom vojskom na najvećem dijelu 
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fronte. (...) Pitanje je tko je, zaista, donio odluku da krajiško rukovodstvo napusti 

Krajinu? Takva je odluka, kada su imali sve uvjete za obranu, izazvala egzodus. 

Sada to treba biti razlogom da Jugoslavija jurne tamo braniti te teritorije, s kojih 

su oni utekli kao zečevi?! 

Dva puta sam Hrvatskom Saboru slao prijedlog da se u nazivu blagdana 5. 

kolovoza doda i „Dan žalosti zbog pravljena zečeva od Srba“. Naravno znao sam 

da se sluge na vlasti ne usude ni pomisliti na tako nešto. Itekako oni znaju da su 

im gazde oni svjetski moćnici koji su podržavali (blago rečeno) fašističku agresiju 

Srbije na Hrvatsku. Pravljene zečeva od 'njihove' vojske nikada nisu oprostili 

HRVATSKOM predsjedniku pa su napravili vlast u RH u kojoj je glavni čovjek 

Pupovac, a desna ruka mu je Plenković.  

A pripadnici naroda od čije su vojske hrvatski branitelji napravili vojsku zečeva 

im se danas zbog toga rugaju na svakom koraku. 

Tako se „Novosti, srpski „samostalni tjednik“, 18. 11. 2023., na svom portalu, koji 

se financira iz hrvatskog državnog proračuna objavljuju: „Pijetete prema 

žrtvama pretvorio se u promociju ustaštva“ zapravo rugaju hrvatskim vlastima 

jer su jadnici morali sudjelovati u koloni koja promovira ono što i sami tvrde: 

USTAŠTVO. 

U Prilogu dajem tekst 

BILO BI ME SRAM DA ME PUPOVČEVE „NOVOSTI“ HVALE 

https://www.tjedno.hr/bilo-bi-me-sram-da-pupovceve-novosti-hvale/ 

Ali nije sve ni tako loše za ove koji za sebe kažu da su Hrvati. Imaju puno slika 

sa zastavama HOS-a i amblemom HOS-a kojega su zatvarali u Kninu, a ne 

HOS-ovce ako je vjerovati novom ministru obrane. 

 

https://www.tjedno.hr/bilo-bi-me-sram-da-pupovceve-novosti-hvale/
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Moći će lagati unucima da su bili uz HOS, tj. uz Hrvate, dok im s 'ponosom' (unuci 

neće primjetiti navodnike, zar ne) pokazuju ovakve slike kao što se ja ponosim 

ovom svojom: 
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Da, možda nauče unučad da je bolje znati tko si i da si uz narod u zemlji u kojoj 

živiš.  

Ponovit ću što sam svojevremeno rekao Račanu: Meni je bolje nego Tebi jer ja 

živim u zemlji čije ime volim, a Ti vladaš u državi čije ime ne voliš. 

 

Josip Pečarić 
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PRILOG 

 

GLAVNE TEME PRIČA 

 

BILO BI ME SRAM DA ME PUPOVČEVE „NOVOSTI“ 

HVALE 
23. studenoga, 2023. 

„Među pripadnicima HOS-a nema ratnih zločinaca. Pojedincima se ne dopadaju 

naše odore, a takve smo nosili i u vrijeme velikosrpske agresije. Često nam 

nabijaju na nos II. svjetski rat, a većina od nas se tada nije ni rodila! Ne možemo 

nositi zvijezde petokrake kad smo se protiv njih borili u Domovinskome ratu. Ni 

milimetar se ne želimo odreći naše slavne prošlosti. Čudi me da oni koji danas 

„kukuriču“ protiv HOS-a nisu bili s nama 1991.“ 

 

Napisao: Mladen Pavković 

 

Nakon što je mirno i dostojanstveno prošlo obilježavanje Dana žrtava Vukovara i 

Škabrnje pojedini mediji počeli su se natjecati tko će više ocrniti hrvatski dan 

ponosa i slave, odnosno dan kad je okupiran Vukovar, ali i Škabrnja. 

Pukovnik i ratni zapovjednik HOS-a Marko Skejo također je na „meti“. Neki mu 

naprosto ne mogu oprostiti što je, kad je trebalo, sa svojim suborcima bio među 

prvima u borbi za slobodnu, samostalnu i neovisnu hrvatsku državu. 

Danas kukuriču 

„Među pripadnicima HOS-a nema ratnih zločinaca. Pojedincima se ne dopadaju 

naše odore, a takve smo nosili i u vrijeme velikosrpske agresije. Često nam 

nabijaju na nos II. svjetski rat, a većina od nas se tada nije ni rodila! Ne možemo 

nositi zvijezde petokrake kad smo se protiv njih borili u Domovinskome ratu. Ni 

milimetar se ne želimo odreći naše slavne prošlosti. Čudi me da oni koji danas 

„kukuriču“ protiv HOS-a nisu bili s nama 1991.,ili bolje rečeno za njih nikada 

nismo čuli sve do danas.“ 

https://www.tjedno.hr/category/glavne-teme/
https://www.tjedno.hr/category/glavne-teme/prica/
https://www.tjedno.hr/2023/11/
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„Neki su očekivali da će u Vukovaru i Škabrnji biti ekscesa, a na kraju mogli su 

vidjeti samo mirne i dostojanstvene Hrvate sa pregršt zastava na kojima je i 

službeni znak naše ratne postrojbe. U Kninu su nas zaustavili, ali u Vukovaru se 

nisu usudili to napraviti. Čestitam svojim suborcima i simpatizerima što su i 

tijekom komemoracije bili na razini zadatka, primjer ostalima. Kad je trebalo, 

branili smo i Škabrnju, a to također s ponosom često ističe moj prijatelj i suborac 

Marko Miljanić, zapovjednik obrane ovog mjesta, Junak Domovinskog rata. HOS 

je u Vukovaru odnio pobjedu, a da su nas tamo „zgazili“, kako su neki planirali, 

tada bi se moglo samo postaviti pitanje“ – tko je slijedeći na redu? O HOS-ovcima 

i meni kao ratnom zapovjedniku najgore pišu Pupovčeve Novosti. Bilo bi me 

sramota da nas takvi hvale- rekao je Skejo. 

Zastave HOS-a 

Ni jedne godine nije bilo više ljudi, kao u subotu, 18. studenoga 2023., na 32. 

obljetnicu Dana sjećanja na žrtve Domovinskog rata, odnosno srbijanske 

okupacije Vukovara i Škabrnje. Kolone su bile dugačke nekoliko kilometara. U 

Vukovaru se isticalo na stotine zastava HOS-a. Nikome nije palo na pamet da ih 

makne, da ih zabrani, niti je toga dana ni jedan političar ili politikant izjavio nešto 

protiv. Pored toga, sve je prošlo bez incidenta, kojeg su prije svih priželjkivali 

razni pupovci i njima slični. Nu, dok su gotovo svi mediji istinito popratili 

događanja u Vukovaru i Škabrnji, Novosti, srpski „samostalni tjednik“, 18. 11. 

2023., na svom portalu, koji se financira iz hrvatskog državnog proračuna, (sic!), 

umjesto bilo kakvog komentara s obilježavanja okupacije u Vukovaru, pod 

naslovom, „Pijetete prema žrtvama pretvorio se u promociju ustaštva“ donio 

je niz fotografija na kojima su snimljeni predstavnici HOS-a koji su mirno i 

dostojanstveno koračali ulicama ovog grada, kojeg su 1991. branili i koje su bile 

natopljene krvlju! Ovim činom nakladnik i uredništvo ovog propagandnog 

srpskog biltena, koji izlazi usred Zagreba, učinio je kazneno djelo mržnje, klevete 

i uvrede, kakve već dugo nisu zabilježene u hrvatskim medijima, pa se stoga 

očekuje i brza reakcija DORH-a, Hrvatskog novinarsko društva, ali i političara, 

jer je ovime debelo bačena ljaga na više od 150 tisuća ljudi koji su sudjelovali na 

obilježavanju dana okupacije Vukovara! 

Sve u režiji Milorada Pupovca! 

Ako je mirni i dostojanstveni skup u Vukovaru, na kojem su sudjelovali i svi 

najviši državni politički dužnosnici, bio „promocija ustaštva“ onda što je ovo čime 

nas neprestano truje udruga Srpskog narodnog vijeća i njihov SDSS, marginalna 

politička stranka, koja je niknula pod vodstvom ratnog zločinca Vojislava 

Stanimirovića? 

Hoće li se na sve to oglasiti i DORH, tim prije što više od 150 tisuća ljudi nije 

sudjelovalo u nikakvoj promociji ustaštva, već u tuzi, jadu i boli, koju su nam 

nanijeli velikosrpski agresori? 

 
https://www.tjedno.hr/bilo-bi-me-sram-da-pupovceve-novosti-hvale/ 
https://bezcenzure.hr/branitelji/vlast-se-narugala-danu-zahvalnosti-u-kninu-pa-

smo-ga-dobili-u-vukovaru-padne-li-hos-i-svi-ostali-ce-doci-na-red-16/  

https://www.tjedno.hr/bilo-bi-me-sram-da-pupovceve-novosti-hvale/
https://bezcenzure.hr/branitelji/vlast-se-narugala-danu-zahvalnosti-u-kninu-pa-smo-ga-dobili-u-vukovaru-padne-li-hos-i-svi-ostali-ce-doci-na-red-16/
https://bezcenzure.hr/branitelji/vlast-se-narugala-danu-zahvalnosti-u-kninu-pa-smo-ga-dobili-u-vukovaru-padne-li-hos-i-svi-ostali-ce-doci-na-red-16/
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JEDNOM SLUGA - UVIJEK SLUGA! 

(PADNE LI HOS I SVI OSTALI ĆE DOĆI NA RED, 17.) 

 

„Da nije bilo HOS-a, Vukovar bi pao već u rujnu mjesecu.“ 

(Siniša Glavašević, studeni 1991.) 

„Pustite da prvo prođu Hrvati“ 

(Redar koloni Vlade u Vukovaru 2013.) 
  
Naslov današnjeg nastavka je jedna moja stara izreka uz koju ide i JEDNOM 

IZDAJICA – UVIJEK IZDAJICA. Kao najvažniji čovjek vladajuće Srpsko-

hrvatske koalicije Pupovac je relao što misli o sudjelovanju +hrvatskog' dijela 

koalicije kojoj je na čelu u Koloni u Vukovaru: 

'ANTISRPSKA HISTERIJA' 

 
SRPSKI MEDIJI HRVATE PROZIVAJU ZA 'NAJJEZIVIJE USTAŠTVO': 

PUPOVAC PODRŽAO NJIHOVE TVRDNJE 

 

Srpski Kurir u svom izdanju u četvrtak ponovno napada Hrvatsku i tvrdi kako su 

Hrvati još jednom dokazali da šire "antisrpsku histeriju".  

Tvrde kako se Hrvatska tijekom organizacije Kolone sjećanja u Vukovaru 

pokazala "nesposobnom prihvatiti hrvatske zločine i odati počast srpskim 

žrtvama". Nazvali su Hrvatsku "ponosnom članicom Europske unije koja je 

spremna uvijek zapaliti najjezivije ustaštvo".  

Optužili su Hrvate za dizanje novog vala "antisrpske histerije na Dan sjećanja na 

žrtvu Vukovara". Dodaju kako su se u Vukovaru mogli čuti ustaški povici "Za dom 

spremni" te kako su se razbijala vozila srpskih registracijskih oznaka. Tvrde kako 

se tamo Srbima psovala majka te da se prijetilo političkim predstavnicima Srba u 

Hrvatskoj. 

https://www.kurir.rs/vesti/politika/4298138/talas-mrznje-iz-hrvatske
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Ističu i kako su sve to razlozi zbog kojih je taj dan u Vukovaru prošao bez SDSS-

a i Milorada Pupovca. 

  

'Izljev ustaštva' 

Milorad Pupovac objašnjava da je, za razliku od ovogodišnje svečanosti u Kninu 

kada su "ekstremni desničari stavljeni pod kontrolu", u Vukovaru došlo do 

ustaškog ispada. 

"Stvar je preuzeo gradonačelnik Vukovara Ivan Penava koji vodi stranku s 

elementima desnog ekstremizma. Očito je odlučio otvoriti prostor za ekstremiste, 

a vlast i vlasti nisu našli načina da to stave pod kontrolu. Sva je sreća da se nije 

pretvorilo u još gore stanje. Političko korištenje stradanja u Vukovaru 1991. 

godine u stranačko-političke svrhe i poticanje na mržnju i nasilje nad 

predstavnicima Srba u Hrvatskoj i samim Srbima, bilo kroz političke govore, bilo 

kroz natpise, pjesme i pozdrave s repertoara ustaške desnice, nešto je što se ne 

smije tolerirati, ne tolerira nikako na taj dan, ali ni na bilo koje druge dane u 

Hrvatskoj. 

Ne smije se unositi u sportska, politička ili bilo koja druga javna događanja. Ono 

što je posebno važno ne treba pokrivati nekom komemorativnom manifestacijom 

ili praksom, već treba unaprijed reći gdje pripada i unaprijed razlučiti što je 

navijanje, što sjećanje, a što poticanje na mržnju i nasilje", rekao je Pupovac. 

Prije Kolone sjećanja napadnut automobil srpskih registracija: Iznenadila 

reakcija policije 

Predsjednik Saveza Srba iz regije Miodrag Linta ocjenjuje da su novi etnički 

motivirani incidenti jedan od brojnih primjera da se Hrvatska nije suočila sa 

svojom ustaškom prošlošću. 

https://direktno.hr/eu-i-svijet/srpski-mediji-hrvate-prozivaju-najjezivije-ustastvo-

pupovac-podrzao-njihove-tvrdnje-332043/  

https://direktno.hr/domovina/prije-kolone-sjecanja-napadnut-automobil-srpskih-registracija-iznenadila-reakcija-policije-331807/
https://direktno.hr/domovina/prije-kolone-sjecanja-napadnut-automobil-srpskih-registracija-iznenadila-reakcija-policije-331807/
https://direktno.hr/eu-i-svijet/srpski-mediji-hrvate-prozivaju-najjezivije-ustastvo-pupovac-podrzao-njihove-tvrdnje-332043/
https://direktno.hr/eu-i-svijet/srpski-mediji-hrvate-prozivaju-najjezivije-ustastvo-pupovac-podrzao-njihove-tvrdnje-332043/
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FOTO: Kurir 

Čini mi se da je ipak malo prestrog jer se taj dio koji za sebe kažu da su Hrvati 

morao priključiti Hrvatima u koloni i biti sretan što nije bilo opet dvije kolone: 

prvu veliku kolonu s Hrvatima, a onda mala kolona onih koji za sebe kažu da su 

Hrvati, a to su uglavnom pripadnici onih političkih opcija koji i vladaju zemljom 

kojoj ime ne vole. A da bi mogli vladati i ispunjavaju želje svojih gazda koji su 

bili i sada su protiv slobodne Hrvatske – moraju se praviti kao da su Hrvati i ići u 

koloni s Hrvatima. 

Vjerojatno Pupovac to i zna, ali za svaki slučaj dobro se je sa slugama odnositi 

kako i to treba kad su sluge u pitanju. 

A oni se trude da na svakom koraku pokažu koliko su vjerne sluge: 

PET DANA ZATVORA DVOJICI ZBOG SKANDIRANJA ZDS U VUKOVARU 

- 

 23/11/2023 
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Hina 

 

Općinski sud odredio je kaznu zatvora od pet dana dvojici 31-godišnjaka jer su za 

vrijeme obilježavanja Dana sjećanja na žrtvu Vukovara narušavali javni red i mir 

glasnim nedopuštenim uzvicima i pokretima ruku, izvijestili su u četvrtak iz 

vukovarsko-srijemske policije. 

Zbog kršenja Zakona o prekršajima protiv javnog reda i mira, dvojica su 

okrivljenika, inače s prebivalištem na području Koprivničko-križevačke županije, 

uz optužni prijedlog dovedeni na Općinski sud u Vukovaru. Sudskim rješenjem 

određena im je mjeru zadržavanja u trajanju od pet dana te su predani u Zatvor u 

Osijeku. 

Policijska uprava vukovarsko-srijemska nastavlja s kriminalističkim 

istraživanjem o tom događaju. 

Tijekom ovogodišnje Kolone sjećanja u Vukovaru prije pet dana, koju su 

predvodili pripadnici HOS-a, grupa ljudi skandirala je ustaški pozdrav “Za dom 

spremni”, uz podizanje desne ruke u zrak. 

https://kamenjar.com/pet-dana-zatvora-dvojici-zbog-skandiranja-zds-u-

vukovaru/  

Moramo odati priznanje srpskim slugama u RH, zar ne. 

 

Josip Pečarić 

https://bezcenzure.hr/branitelji/ednom-sluga-uvijek-sluga-padne-li-hos-i-svi-

ostali-ce-doci-na-red-17/  

  

https://kamenjar.com/pet-dana-zatvora-dvojici-zbog-skandiranja-zds-u-vukovaru/
https://kamenjar.com/pet-dana-zatvora-dvojici-zbog-skandiranja-zds-u-vukovaru/
https://bezcenzure.hr/branitelji/ednom-sluga-uvijek-sluga-padne-li-hos-i-svi-ostali-ce-doci-na-red-17/
https://bezcenzure.hr/branitelji/ednom-sluga-uvijek-sluga-padne-li-hos-i-svi-ostali-ce-doci-na-red-17/
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LILI BENČIK: PUPOVČEVIM NOVOSTIMA KOLONA 

SJEĆANJA JE KOLONA MRAKA! 

(PADNE LI HOS I SVI OSTALI ĆE DOĆI NA RED, 18.) 

 

„Da nije bilo HOS-a, Vukovar bi pao već u rujnu mjesecu.“ 

(Siniša Glavašević, studeni 1991.) 

„Pustite da prvo prođu Hrvati“ 

(Redar koloni Vlade u Vukovaru 2013.) 

 

 
 

Poznata je moja tvrdnja kako Srbi dijele Hrvate na USTAŠE I SRPSKE SLUGE 

koja ide uz moj komentar A JA NE VOLIM BITI SLUGA. Pisanje srpskih novina 

o KOLONA SJEĆANJA JE KOLONA MRAKA je jednostavna posljedica i 
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potvrda takve moje 'definicije'. Već sam pisao da mi se Hrvati znaju predstaviti 

riječima: NI JA NE VOLIM BITI SLUGA.  

Zapravo mnogo mi je razumljivije kada tako pišu Srbi nego drugi u RH. Moj 

odgovor je bio uvijek sličan ovoj priči o srpskoj podjeli Hrvata koja zapravo i 

odgovara mojoj definiciji podjele na Hrvate i one koji za sebe kažu da su Hrvati. 

A bio sam i ustašoidan akademik zajedno s akademicima Aralicom i Jelčićem 

(koji li kompliment za mene, zar ne?), ali najviše sam se mogao rugati Ivu 

Goldsteinu, koji je danas poznat kao Ivo Drobilica. U Prilogu dajem jedan takav 

tekst iz 2002. godine.  

Mnogi u RH iz vlasti i oporbe su samo sluge svjetskim moćnicima koji su željeli 

(blago rečeno) pobjedu srpske fašističke agresije na Hrvatsku i Hrvate kao srpske 

sluge. To što smo od zapravo njihove agresorske vojske napravili zečeve oni su 

doživjeli kao izgubljenu bitku i odmah nastavili s ostvarenjem svojih interesa 

mirnim putem. Očit je njihov uspjeh što se vidi i iz činjenice da je Plenković samo 

posilni od Pupovca. Dok god gazde traže od Plenkovića da bude srpski sluga to 

će i biti. Samo je početkom Ruske agresije na Ukrajinu jedno kratko vrijeme bilo 

zatišje u 'pravljenju' srpskih slugu u RH jer je ZDS izabran kao glavna poluga (uz 

laži o Stepincu i laži o Jasenovcu). Naime gade su počele vikati SLAVA 

UKRAJINI potpuno istovjetan pozdrav našem ZDS, pa su i kod nas mnogi shvatili 

da zbog toga i korektnog odnosa prema svojim slugama u RH prestati napadi na 

ZDS. Brzo se shvatilo da su njima sluge ljudi kojih se gade i nije im važno kako 

je njima vikati SLAVA UKRAJINI a hapsiti zbog ZDS. A sluge se dokazuju iz 

dana u dan: Hapse i zbog ZDS i zbog pjesama. Sjajne sluge zar ne!  

A Pupovac je dovoljno inteligentan da to sve zna i odnosi se prema srpskim 

slugama onako kako to i zaslužuju, tj. onako kako se odnose i oni koji od slugu u 

RH traže da uzvikuju SLAVA UKRAJINI, a hapse zbog ZDS.  

Međutim meni su dragi i tekstovi naših autora koji to sluganstvo srpskih slugu u 

RH gledaju samo kroz poznate činjenice o srpsko-hrvatskim odnosima. 

Zašto? 

Pa takvi tekstovi pokazuju kolika je bijeda vlasti i mnogih drugih koja je prihvatila 

biti srpska služinčad bez obzira radi li se o običnoj 'prostituciji' koja se dobro plaća 

ili o političkim ideološkim slaganje s Srbima po onoj tvrdnji Tanje Torbarine kako 

je Jugoslavija bila najveća moguća Velika Srbija. 

Zato dajem i komentar sjajne hrvatske kolumnistice Lili Benčik:  

 

PUPOVČEVIM NOVOSTIMA KOLONA SJEĆANJA JE 

KOLONA MRAKA! 
 

Velika većina građana Hrvatske sa poštovanjem, pijetetom i ljubavi obilježila je 

Vukovarsku epopeju!  

Oko 200 tisuća sudionika uveličali su Kolone sjećanja u Vukovaru i Škabrnji!  

A diljem Hrvatske u svim gradovima i općinama organizirani su paljenje svijeća 

i mimohod sjećanja. U Crikvenici bakljadom i mimohodom obilježen Dan sjećanja 

... Rijeka obilježila Dan sjećanja na Vukovar…U Požegi prigodnim programom 
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ispred zgrade Gimnazije…U Zaprešiću duž Ulice bana Josipa Jelačića 

postavljani su lampioni…Zabok, Samobor, Blato, Mursko Središće, Pula, Poreč, 

Split, Dubrovnik…Po cijeloj Hrvatskoj obilježen je Dan sjećanja uz počast i 

zahvalnost svima koji su dali svoje živote za slobodu Domovine! 

Ali uvijek se nađe i nezadovoljnih. Među njima je Milorad Pupovac i njegov 

velikosrpski agitprop Novosti, kojima je Kolona sjećanja najprije bila „promocija 

ustaštva“ pa im to nije bilo dosta izljeva mržnje, već je Kolona sjećanja postala 

„Kolona mraka“ 

 

 
 

„Hrabri“ Pupovac je na koalicijskom sastanku, na kojem je ministar Tomo 

Medved govorio o obilježavanju Dana sjećanja na žrtvu Vukovara, kukavički 

šutio, ali je zato u svom glavnom gradu Beogradu progovorio. 

Beogradski tabloid Kurir objavio je pod naslovom „Talas mržnje iz Hrvatske“ 

ANTISRPSKA HISTERIJA, jadikovke Milorada Pupovca, jer po njegovom 

mišljenju: „Politička upotreba stradanja u Vukovaru 1991. godine u stranačko-

političke svrhe i podsticanje na mržnju i nasilje prema predstavnicima Srba u 

Hrvatskoj i samim Srbima, bilo političkim govorima, bilo znakovima, pjesmama i 

pozdravima iz repertoara ustaške desnice, je nešto što ne bi smelo da se tolerira 

ni na koji način ni na taj dan, ali i na bilo koje druge dane u Hrvatskoj. To se ne 

smije uvoditi u sportske, političke ili bilo koje druge javne događaje. Ono što je 

posebno važno, ne bi se smjelo pokrivati komemorativnim događajem ili praksom, 

nego bi unaprijed moralo biti rečeno gdje je tome mjesto i unaprijed bi trebalo 

razlučiti šta je navijanje, šta je sjećanje, a šta podsticanje na mržnju i nasilje“  
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Pupovac godinama ne mijenja velikosrpsku retoriku i ugroženost. To što on 

povezuje događaje iz 2.svjetskog rata sa Domovinskim ratom je dio njihove 

velikosrpske mitologije, i prebacivanje odgovornosti za rat 1991-1995. i 

počinjene zločine na Hrvate.  

Srbija ni dan danas ne priznaju agresiju na Hrvatsku, ne prihvaća odgovornost 

za teror, razaranje i ubijanje po Hrvatskoj, nego po Memorandumu SANU 2 hoće 

umanjiti svoju krivnju i prenijeti odgovornost na Hrvatsku. 

Nije uopće bilo ni mržnje, ni nasilja, niti podsticanje na mržnju i nasilje. Kolona 

sjećanja je dostojanstveno prošla ulicama Vukovara. Svi sudionici su isticali da 

nema mržnje, ali ni zaborava na zvjersko zlostavljanje, silovanje i ubijanje civila, 

djece, trudnih žena, ranjenika i staraca. 

Da bi njihova huškačka retorika bila uvjerljiva Kurir citira Miodraga Lintu, 

predsjednika Saveza Srba iz „ regiona“ koji kaže da se Hrvatska nije suočila s 

ustaškom prošlošću. 

Jedna od srpskih laži, jer Hrvatska se veoma bolno suočila sa ustaškom prošlošću 

sa Bleiburgom, Križnim putevima, sa preko 550 000 pobijenih Hrvata, sa preko 1 

600 stratišta, jama i grobišta nakon završetka 2.svjetskog rata. 

Srbija se nije suočila sa pogubnošću njihove velikosrpske mitomanije, već je samo 

preimenovala u SRPSKI SVET. Pokazala je to u agresiji 1991-1995.godine. 

Zamislite sad da je obrnuto, da su Srbi žrtve, da su doživjeli Vukovar ili Škabrnju? 

Pa to se ne bi moglo živjeti od njihova leleka po „vascelom svetu“ Nitko ih ne bi 

mogao „smiriti i obuzdati“ u njihovoj medijskoj manipulaciji. To bi broj žrtava 

narastao preko „milijardu“ ubijene „nevine srpske dečice“ i odmah bi SPC 

proglasila svecima „sveti novomučenici Vukovarski“ ili „sveti novomučenici od 

Škabrnje“ 

Ali kada Srbi posežu za tuđim teritorijem i zbog toga počine masovne zvjerske 

zločine, onda se Kolona sjećanja ne smije pretvoriti u „u stranačko-političke 

svrhe i podsticanje na mržnju i nasilje prema predstavnicima Srba u Hrvatskoj i 

samim Srbima“ I gle nikakvog nasilja nije bilo, ni izljeva mržnje. Na 150 000 ljudi 

par uzvika Za dom spremni jako Pupovcu i njegovim novinarima smeta i odmah 

postaje Kolona mraka! 

Mrak je neravnopravna borba 1800-2000 vukovarskih branitelja, prema 30 000 

vojnika JNA sa paravojnim četničkom skupinama, 1600 oklopnih borbenih vozila, 

60 zrakoplova, 350 topova i mnoštvom ostale vojne tehnike. 

https://www.morh.hr/povjesnica-bitka-za-vukovar/  

Mrak su SNV-ove medijske publikacije, a među njima i Novosti! Dosta je 

pogledati njihove naslovnice, koje su ne samo mrak, nego su nemoralne, neetičke 

i neljudske. 

Samo novinarima zadojenim mržnjom, može pasti na pamet da umjesto pijeteta 

ide špijunirati Kolonu sjećanja i prebrojavati „ustašoidne“ zastave, povike i 

usklike koji njima ne odgovaraju:“ radi se o najmanje 35 uzvika, dva puta po dva 

nacistička ručna pozdrava i o stotinama sudionika koji su uronjeni u ovaj 

simbolički zločin“ Piše HŠ, a iza tih inicijala može se sakrivati samo Hrvoje 

Šimićević,  

https://www.portalnovosti.com/kolona-mraka  

https://www.morh.hr/povjesnica-bitka-za-vukovar/
https://www.portalnovosti.com/kolona-mraka
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Od kuda pravo Novostima da vrše nadzor nad događajem i još kontroliraju 

Policiju? 

Od koga je to velikosrpski četnički agitprop dobio ovlaštenje za vršenje nadzora 

nad događajem? Što to oni sebi umišljaju?  

Fašističke metode uhođenja, praćenja i prokazivanja neistomišljenika! 

Ovo ponašanje već postaje bolesno! Bolesno od mržnje! 

Nisu brojali koliko su JNA i četnici ispalili dnevno granata na Vukovar, koliko su 

pri tome kuća srušili i ljudi ubili? 

Nisu brojali koliko su ljudi zvjerski nezamislivo mučili, klali, silovali i ubijali 

nakon što su „ oslobodili“ Vukovar? 

Ono što su po ulasku u grad nakon pada zabilježile novinarske ekipe, nije imalo 

veze sa životom niti bilo kakvim oblikom ljudskog djelovanja. Sve je sličilo na 

pakao u kojem je neka viša, crna sila, stvar uzela u svoje ruke. A ta je mračna sila 

bila u obliku naoružanog, neobrijanog, pijanog i razularenog četnika, koji nije 

štedio nikoga. Horde srpskih, krvoločnih dragovoljaca nahrupile su u Vukovar 

pjevajući: "Aoj Slobo, šalji nam salate, biće mesa, klaćemo Hrvate" 

https://youtu.be/ZZMiwSekzXc?si=-cLVhQkwOCOdCB2q  

U koloni su sudjelovali branitelji Vukovara, sve postrojbe, sa punim pravom i 

sigurno neće tražiti mišljenje od velikosrpsko četničkog agitpropa kojemu je 

glavni grad Beograd, a Zagreb „ krava muzara“ od koje lijepo živi. 

Za Novi list Kolonu sjećanja je komentirao saborski zastupnik Možemo Bojan 

Glavašević. 

“Činjenica je da Vlada nije uspjela spriječiti Ivana Penavu da prekrši Zakon o 

proglašenju Vukovara mjestom posebnog domovinskog pijeteta. Na kraju više 

nisu bili bitni ni plakati ni bilo što drugo. Penava je napravio sve ono što je 

namjeravao“ 

https://www.novilist.hr/novosti/pupovac-u-hrvatskoj-suti-a-u-srbiji-kritizira-

koalicijske-partnere-vlada-nije-sprijecila-desni-ekstremizam-u-vukovaru/  

Nije točno da je prekršen Zakon o proglašenju Vukovara mjestom posebnog 

domovinskog pijeteta NN 25/20, jer u cijelom se zakonu naglašavaju hrvatski 

branitelji „ koji su branili slobodu, demokraciju i zajedništvo hrvatskog naroda, 

svim civilnim stradalnicima iz Domovinskog rata te Vukovaru, simbolu otpora, 

hrabrosti, zajedništva i mira, koji je tijekom oružane agresije na Republiku 

Hrvatsku u Domovinskom ratu pretrpio velike ljudske gubitke i razaranja 

materijalnih dobara odnosno kulturne baštine“  

Članak 6. 

Na dane posebnog domovinskog pijeteta odaje se poštovanje prema svim 

poginulim i nestalim hrvatskim braniteljima i civilima iz Domovinskog rata te 

svim hrvatskim braniteljima i civilnim stradalnicima iz Domovinskog rata, a u 

širem smislu odaje se poštovanja prema svima koji su dali svoj doprinos za 

uspostavu i očuvanje Republike Hrvatske kao samostalne, nezavisne, suverene i 

demokratske države. 

SDSS je stranka čiji su članovi sudjelovali u agresiji na Vukovar, čiji je osnivač 

Goran Hadžić osuđeni ratni zločinac, pa i za zločin na OVČARI , a Vojislav 

Stanimirović je bio na OVČARI i gradonačelnik okupiranog Vukovara. 

https://youtu.be/ZZMiwSekzXc?si=-cLVhQkwOCOdCB2q
https://www.novilist.hr/novosti/pupovac-u-hrvatskoj-suti-a-u-srbiji-kritizira-koalicijske-partnere-vlada-nije-sprijecila-desni-ekstremizam-u-vukovaru/
https://www.novilist.hr/novosti/pupovac-u-hrvatskoj-suti-a-u-srbiji-kritizira-koalicijske-partnere-vlada-nije-sprijecila-desni-ekstremizam-u-vukovaru/


460                               VUKOVAR: TRIJUMF TUĐMANIZMA 

 
 
https://youtu.be/E2mmuI93bxk?si=0bNK2lOOPMPsbrvy  

I kao takvi ne da nisu pridonijeli uspostavi i očuvanju Republike Hrvatske, nego 

su bili dio zločinačke agresije na Vukovar i cijelu Hrvatsku te direktno odgovorni 

za zločin na Ovčari i dokle god se Srbi ne odreknu VELIKE SRBIJE, odnosno 

SRPSKOG SVETA, Hrvati trebaju biti ZA DOM SPREMNI, ili ih neće biti! 

Lili Benčik/hrvatskepravice 

Što se tiče hrvatskog finacirnja SNV dovoljno je pogledati tekst ali u svijetlu da 

srpske sluge u RH to moraju raditi sve dok gazde iz svijeta to od nje traže: 

https://narod.hr/hrvatska/raspudic-spajic-i-pavlicek-za-narod-hr-o-financiranju-

snv-a-pupovcev-etnobiznis-ispred-potreba-srpskog-naroda  

A mi? 

Gđa Lili Benčik kaže: 

Hrvati trebaju biti ZA DOM SPREMNI, ili ih neće biti! 

Ili: 

PODCAST VELEBIT – Drago Diklić: Svi trebamo biti spremni za dom 

https://www.youtube.com/watch?v=xDaVzAshCpA  

Penava i njegov i naš Vukovar je to pokazao! 

Josip Pečarić 

  

https://youtu.be/E2mmuI93bxk?si=0bNK2lOOPMPsbrvy
https://narod.hr/hrvatska/raspudic-spajic-i-pavlicek-za-narod-hr-o-financiranju-snv-a-pupovcev-etnobiznis-ispred-potreba-srpskog-naroda
https://narod.hr/hrvatska/raspudic-spajic-i-pavlicek-za-narod-hr-o-financiranju-snv-a-pupovcev-etnobiznis-ispred-potreba-srpskog-naroda
https://www.youtube.com/watch?v=xDaVzAshCpA
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PRILOG 

 

BOLJŠEVIČKO-FAŠISTOIDNI PAMFLETIĆ IVE 

GOLDSTEINA 

 

Hrvatsko slovo, 16. kolovoza 2002. 

 
U Globusu od 2. kolovoza Ivo Goldstein je objavio tekst «10 zapovijedi za obnovu 

Hrvatske» u kome zapovijeda Ivici Račanu što mu je raditi kako bi spriječio 

povratak državotvornih Hrvata na vlast u Hrvatskoj. Akademik Dubravko Jelčić 

u povodu moje knjige «Brani li Goldstein NDH?» u Hrvatskom slovu od 19. srpnja 

pokazao je inferiornost toga profesora povijesti na području povijesti, a on se dao 

u razglabanje svega i svačega. Tako piše da je «javna tajna da se do pojedinih 

'elitnih' liječničkih specijalizacija dobrim dijelom dolazi vezama, a ne iskazanim 

sposobnostima», piše o dinastijama na filmu i u kazalištu, tvrdi da je bivša vlast 

«bila bitno obilježena nepoštenjem autoritarnošću i ideologizacijom svega i 

svačega», a nova nam je vlast «donijela poštenje» itd. 

A upravo je Ivo Goldstein vjerojatno posljednja osoba u Hrvatskoj koja bi smjela 

pisati o poštenju i nepoštenju, vezama i sličnom. Naime, profesor Miroslav Brandt 

u svojoj knjizi Život sa suvremenicima, str. 190-191. pisao je o Goldsteinovim 

vezama pomoću kojih se zaposlio: «Tek dvije godine prije moga odlaska u 

mirovinu (1984.) otvoreno je novo asistentsko mjesto na mojoj katedri. Nekoliko 

kandidata (po narodnosti i uvjerenju Hrvata) odbijeno je. Napokon su i SK i 

njegovi eksponenti na odsjeku nametnuli jednoga tek završenoga studenta [I. 

Goldstein] veoma marljivog, ali i krajnje ambicioznog, a također štićenika glavne 

suradnice i miljenice prof. Šidaka, M.[irjana] G.[ross]. Uza sve to, ne imajući 

drugog izlaza, a moj se odlazak u mirovinu približavao, prihvatio sam i toga 

asistenta.” Brand piše i o njegovim iskazanim sposobnostima: “Uskoro sam mu 

pomogao da dobije francuski stipendij na Ėcole pratique des hautes ėtudes en 

sciences sociales u Parizu i osobno zamolio profesora Jacquesa le Goffa, jednog 

od korifeja svjetske povijesne znanosti, da mu na tom studiju bude savjetodavcem. 

Također, zadao sam mu temu za doktorsku raspravu i prije njegova odlaska na put 

mnoga puta sam mu objašnjavao probleme vezane za tu buduću raspravu. Nakon 

njegova povratka doznao sam od prof. Le Gofa da je on u radu Škole sudjelovao 

tek formalno, a da se uglavnom prepuštao razonodi. Nije se, poslije godinu dana, 

vratio u Zagreb s dogotovljenom radnjom, pa sam mu izobilno pomagao u 

prerađivanju njegova prelimarnog teksta. Pokazalo se da temu dubinski uopće ne 

razumije, ali se veoma mnogo trudio da u časopisima objavljuje sitne priloge, da 

bi imao (kako bi sam govorio) što više publiciranih naslova.” Konačno Brand piše 

i o Goldsteinovom “poštenju”: “Neke od njih pokazivao mi je unaprijed, a kod 

jednog od njih ustanovio sam da u bilješkama navodi ne samo pisce i djela koje 

nije pročitao, nego i pisce koji uopće ne postoje niti su ikad postojali. Na moj 
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prigovor odgovorio je: Tako to rade svi, pa zašto ne bi i ja! To mi je toga čovjeka 

razotkrilo do kraja kao pripravna na falsificiranje i znanstveno nepoštenje, i ja sam 

digao ruke od njegova daljega znanstvenog razvitka.» 

O nepoštenju Iva Goldsteina piše i današnji dekan Filozofskog fakulteta prof. 

Neven Budak ((«O knjizi Ive Goldsteina 'Hrvatski rani srednji vijek', 'Novi Liber', 

Zagreb 1995, 511 str.» Radovi, Zavod za hrvatsku povijest, Zagreb 28 (1995.), 

299-333; vidjeti str. 316.): 

«Veliki broj metodičkih grešaka ponovo pokazuje da autor znanstvenom radu 

pristupa površno i neoprezno. Po znanost je najopasnija njegova navika da tamo 

gdje nema izvora izmišlja, a onda na temelju takvih fikcija izvodi daljnje 

zaključke. Neupućenom se čitatelju tako može učiniti da je Goldsteinu uspjelo 

otvoriti čitav niz dosada neobrađenih tema, pa čak i riješiti niz problema, dok je 

pri tome, zapravo, riječ o znanstvenoj fantastici.»  

A ne treba zaboraviti da je to rekao Račanov kandidat za ministra znanosti pa i 

Goldstein piše da je korak natrag što je «Račan odlučio u ime mira u kući ne 

inzistirati na nekim svojim kandidatima». Naravno Goldstein ne piše to zbog 

poštenja već zato što je Budak, iako zna – dapače napisao je - kakav je znanstvenik 

Ivo Goldstein, promovirao njegovu knjigu «Holokaust u Zagrebu». Ponovo nas 

uče kako je povijest kao sluškinja politike? 

Akademik Jelčić u spomenutom tekstu piše: «Takva manipulacija činjenicama ne 

samo što nije znanost, nego je naprotiv najopasniji oblik antiznanosti: ona iznosi 

neutemeljene, pa i lažne tvrdnje, često i bitno suprotne istini. Naravno takvu 

neznanstvenu, kvaziznanstvenu metodu karakterizira i sklonost takvih 

'znanstvenika' manipulatora da činjenice selektiraju po vlastitoj volji, 

izostavljajući, dakako, one koji evidentno pobijaju njihove apriorne zaključke. 

Pečarić je konkretnim primjerima dokazao da se sveučilišni profesor Ivo 

Goldstein služio dobrano i takvom 'znanstvenom’ ‘metodom'.» 

Ne čudi onda što je Goldsteinu, osim Društva hrvatskih književnika i Matice 

hrvatske, nepoćudan i HAZU: «Koja je funkcija HAZU, koja bi trebala promicati 

znanstvenu istinu i umjetničke vrijednosti, kad, primjerice, njezinim članovima 

nisu postala tri najznačajnija hrvatska historičara druge polovice 20. stoljeća – 

Mirjana Gross, Nada Klaić i Jaroslav Šidak – a jest izvjesni Josip Pečarić (?), 

priučeni matematičar28, ali odnedavna 'veliki' Hrvat i vrlo produktivan pisac 

ustašoidnih pamfletića, koji se objavljuju i po najopskurnijim desničarskim 

glasilima?» 

Već u ovom malom tekstu vidljivo je zašto su o Goldsteinu ovako pisali i Brandt 

i Budak i Jelčić. Prvo, njemu je rad HAZU na promicanju znanstvene istine i 

umjetničke vrijednosti vezan s izborima akademika. Radi se o sveučilišnom 

profesoru pa ne znaš trebaš li se smijati ili plakati. Smiješno je i njegovo 

razmišljanje tipa: zašto je netko izabran u ovom razredu Akademije, a nije netko 

u nekom drugom. Istinski sveučilišni profesor bi trebao bar malo znati kako se 

biraju akademici i da je ovakva usporedba priglupa.  

 
28 Na ovu tvrdnju reagirao je akademik Vladimir Paar i tu reakciju dajemo u prilogu ovog teksta. 
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Tvrdnjom o «priučenom» matematičaru pokazuje kako je Goldstein svjestan 

činjenice da je njegov stvarni domet - biti srednjoškolski profesor. Naime, očito 

aludira na činjenicu da ja nisam završio matematiku, kao što je recimo nisu završili 

ni akademik Vladimir Devide, pokojni akademik Danilo Blanuša, dopisni član 

HAZU dojučerašnji ministar znanosti i dugogodišnji dekan Matematičkog odjela 

PMF-a prof. Hrvoje Kraljević ili pak ovogodišnji dobitnik akademijine nagrade 

za matematiku i predsjednik državnog matičnog povjerenstva za matematiku prof. 

Mirko Primc. Istinski znanstvenik bi znao da je za tako nešto najznačajniji - 

znanstveni rad. Recimo važne su neke «sitnice» kakva je ova koja se spominje u 

slijedećoj elektronskoj pošti: 

 

Date: Mon, 29 Jul 2002 10:45:07 

From: j.koliha@ms.unimelb.edu.au 

To: Josip Pecaric <pecaric@hazu.hr> 

Subject: 500 publications reviewed on the MathSciNet! 

 

Dear Josip, 

CONGRATULATIONS ON 500 PUBLICATIONS REVIEWED ON THE 

MATHSCINET! 

All the best from 

Jerry and Don29 

  

Kaže Ivo Goldstein da sam «odnedavno 'veliki' Hrvat'». Moramo mu vjerovati. 

Ako ga je već Partija zaposlila, vjerojatno je povezan i s onima koji bolje znaju 

tko je i od kada 'veliki' Hrvat. Istina, Goldsteinu to 'veliki' Hrvat znači biti 

državotvorni Hrvat. Njemu je to veliki grijeh. A recimo, nije mu smiješno da 

čovjek koji nije bio Židov od rođenja već onda kada mu je to odgovaralo - 

predstavlja nacionalne manjine na HTV-u?  

Pisac sam ustašoidnih pamfletića. Ustašoidni su vjerojatno zbog toga, što sam u 

člancima i u spomenutoj knjizi, kako je napisao akademik Jelčić, pokazao 

neznanstvenost «znanstvenih» tekstova Ive Goldsteina. Ovakvu logiku Ivo 

 
29 Slična čestitka došla je i iz Švedske od Profesora Lars-Erika Perssona: 

Dear Josip 

My warmest congratulations to be in the 500-club !!!! (= 500 or more in MathSciNet) 

Lars-Erik 

 

Na pitanje koliko matematičara ima u tom klubu, Profesor Persson je odgovorio: 

 

The only I know is J.L. Lions (who died last year) with 535. 

And as a matter of luck I am also coauthor of him. And maybe that you have also heard that some 

people calculate the Lions number after the first such person, Erdus (Remark: I have number 1 

because I am coauthor of him) 

So maybe we shall begin to talk about Pecaric-number !! 

My guess is that it is less than 10 now living mathematicians have more than 500. 

The record in Sweden are Mazya with around 240 and Peetre with 200. 

Best regards, Lars-Erik 

mailto:j.koliha@ms.unimelb.edu.au
mailto:pecaric@hazu.hr
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Goldstein je pokazao i u Slobodnoj Dalmaciji od 13. srpnja tvrdeći: «Ne znam 

radi li se o klasičnom antisemitizmu, ali već me duže vrijeme po tisku gadi i 

vrijeđa izvjesni Josip Pečarić, matematičar koji je sebi umislio da zna nešto o 

povijesti.» Dakle, antisemitizam ili ustašoidnost je kada pišeš negativno o 

profesoru Ivu Goldsteinu. Je li itko nedavno napisao nešto ovako glupo? A onda 

želi nekome dokazati da nije izraziti jugokomunista.  

Nemam ništa protiv toga da je moja knjiga «Brani li Goldstein NDH?» - pamfletić. 

Jer ako je to ona, kakav je tek pamfletić Goldsteinova knjiga «Holokaust u 

Zagrebu»?  

Tekstovi iz knjige su objavljeni u Vjesniku, Novom listu, Glasu Koncila, 

Hrvatskom Slovu i Fokusu. Po Goldsteinu to su najopskurnija desničarska glasila. 

Piše li to on o mojoj uštasoidnosti ili svom ultraljevičarstvu?  

Doista, kada vidimo kako Goldstein tvrdi «da je Hrvatska, u jednom dijelu ratnoga 

angažmana, onome u BiH, bila agresor te da su počinjene teške greške u odnosu 

prema srpskoj manjini» daje nam za pravo da se zapitamo: Zašto Ivo Goldstein 

piše ovakve boljševičke/fašistoidne pamfletiće? 

 

https://bezcenzure.hr/branitelji/lili-bencik-pupovcevim-novostima-kolona-

sjecanja-je-kolona-mraka-padne-li-hos-i-svi-ostali-ce-doci-na-red-18/   

https://bezcenzure.hr/branitelji/lili-bencik-pupovcevim-novostima-kolona-sjecanja-je-kolona-mraka-padne-li-hos-i-svi-ostali-ce-doci-na-red-18/
https://bezcenzure.hr/branitelji/lili-bencik-pupovcevim-novostima-kolona-sjecanja-je-kolona-mraka-padne-li-hos-i-svi-ostali-ce-doci-na-red-18/
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1000. BROJ „HRVATSKOG TJEDNIKA“ 

(PADNE LI HOS I SVI OSTALI ĆE DOĆI NA RED, 19.) 

 

„Da nije bilo HOS-a, Vukovar bi pao već u rujnu mjesecu.“ 

(Siniša Glavašević, studeni 1991.) 

„Pustite da prvo prođu Hrvati“ 

(Redar koloni Vlade u Vukovaru 2013.) 
 

Moj doprinos obilježavanju 1000. broj Hrvatskog tjednika, bez konkurencije 

najčitanijeg i jedinog neovisnog hrvatskog političkog tjednika bio je tekst: 

DR. SC. DOMAGOJ VIDOVIĆ suradnik Hrvatskog tjednika 

Vidim da je prilog dan iz tog teksta objavljen i na portalu narod.hr: 

https://narod.hr/kultura/dr-sc-vidovic-pet-stoljeca-pjesnistva-hrvata-u-crnoj-gori  

Na prvi pogled nekome se može učiniti neobičnim izbor mladog doktora znanosti 

kada je u redakciji „Hrvatskog tjednika“ puno izuzetnih Hrvata, a nekima od njih 

sam posvetio i knjige (Ivica Marijačić, Damir Pešorda, Josip Jović, Igor Vukič). 

Skup je blagoslovio don Anđelko Kaćunko o kojemu sam napisao knjigu, ali je i 

on bio moj koautor u dvije knjige. 

Ali bilo je jasno da je taj dan bio vezan i za moju Ankicu, pa je iz reda suradnika 

bila samo dvojba između Vidovića, koji je rođen iste godine kao i moja najmlađa 

kćerka, koji iako nije iz Boke ima radove i o Boki – dakle slično mojoj Ankici – 

ili Nataša Božinović koja kao i Ankica nije iz Boke ali joj je muž Bokelj. Sigurno 

bi meni itekako bilo drago da kao prilog dam npr.: 

NATAŠA BOŽINOVIĆ: LJEVIČARIMA JE BITNO POKAZATI DA JE ANTI 

ZDS STAV VAŽNIJI OD KOMEMORACIJA ZA POGINULE BRANITELJE- 

https://narod.hr/hrvatska/natasa-bozinovic-ljevicarima-je-bitno-pokazati-da-je-

anti-zds-stav-vazniji-od-bilo-koje-komemoracije-za-poginule-branitelje  

Kako je ovo obilježavanje u vrijeme kada i „Hrvatskom tjedniku“ pripada dio 

zasluga za veličanstvenu ovogodišnju Kolonu sjećanja u Vukovara kada je vlast i 

https://narod.hr/kultura/dr-sc-vidovic-pet-stoljeca-pjesnistva-hrvata-u-crnoj-gori
https://narod.hr/hrvatska/natasa-bozinovic-ljevicarima-je-bitno-pokazati-da-je-anti-zds-stav-vazniji-od-bilo-koje-komemoracije-za-poginule-branitelje
https://narod.hr/hrvatska/natasa-bozinovic-ljevicarima-je-bitno-pokazati-da-je-anti-zds-stav-vazniji-od-bilo-koje-komemoracije-za-poginule-branitelje
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veliki dio oporbe pokazalo svoje ne-hrvatstvo napadima na branitelje, posebno 

HOS-ovce i domovinski pozdrav ZDS možda je izbor trebao biti na gđu 

Božinović, ali vjerujem da se ona ne ljuti što je na Ankičin dan moj izbor pao na 

Domagoju.  

Posebno i zbog onoga što su mnogi moji suradnici vidjeli u mojoj Ankici. Na 

primjer izv. prof. dr. sc. Julije Jakšetić je napisao: 

Dragi Joško, 

moja iskrena sućut za našu Ankicu. 

Mislim da je svakom od nas jasno, od Vaše matematičke djece, da je Ankica bila 

naša majka. Da Nje nije bilo, teško bi taj projekt Vašeg davanja drugima zaživio…  

Samo jednom sam ju vidio tužnu, neka sjeta ju je uhvatila, da je mogla i ona nešto 

više napraviti da je radila u povijesnoj struci. Ali to je bilo samo jednom, kako 

sam ja primijetio, ostalo je bilo davanje za Joška, cure i unuke a to je bilo davanje 

i za sve nas koji smo radili pod Vašom paskom jer ste onda imali slobodne ruke. 

Draga Ankice, hvala za sve, vjerujem da će dragi Bog nagraditi borbenu slavonku 

koja se nije štedjela u svojoj žrtvi. 

Naravno, na tom obilježavanju su bili i Vukovarci. Među njima i dragi prijatelj 

Tomislav Josić, koji je na predstavljanju moje knjige "Vukovar i njegov Stožer" 

prije deset godina rekao: 

– Kad smo počeli s radom, nisam ni sanjao da će netko pisati o nama. Bilo nas je 

tridesetak, sad nas je 690 tisuća. Stožer raste, a tako će biti i dalje. Nakon 22 

godine uspjeli smo zainteresirati javnost za probleme u Vukovaru, no nitko ne 

može reći da nismo liberalni: sve te godine živjeli smo s ljudima koji su nas 

odvodili u logore, ubijali i silovali, ali sada smo rekli "dosta". Ne trebamo nikoga 

mrziti i vješati, ali krivci moraju odgovarati. Žao nam je što govore da smo protiv 

nacionalnih manjina jer u Stožeru imamo i Srba, Mađara, Rusina i Nijemaca, ali 

na svoje ne damo. Nismo se dali ‘91. pa nećemo ni danas. 

Da to nije rekao danas ponavljajući ono što govore današnje vlasti! Više od deset 

godina traje ta borba koja je dovela do tako veličanstvene Kolone – Kolone 

podrške omalovaženom hrvatskim braniteljima. U svim narodima se branitelji 

poštuju iznad svih, samo u zemljama gdje su na vlasti sluge svjetskih moćnika 

koji nisu sretni postojanjem tih država branitelji se ponižavaju na način kako to 

rade u RH. Čak ih na dan zahvalnosti njima i hapse, da ne spominjem puno toga 

još. Recimo samo da se u SAD-u nagrađuje film o njima u kojima se govori da su 

zaslužili Nobelovu nagradu za mir, a u RH se taj film nije nikada prikazao. 

Naravno u tom filmu tadašnji veleposlanik u RH govori o srpskoj agresiji na 

Hrvatsku kao o fašističkoj agresiji, pa kako se može prikazati u RH gdje najvažniji 

političar Pupovac (iliti Vučić), a 'mali od kužine' mu je Predsjednik Vlade RH. 

A kada spominjem to obilježavanje tisućitog broja „Hrvatskog tjednika“ i ZDS 

evo i jedne fotografije na tu temu: 
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Da, na njoj su sa mnom trojica o kojima sam napisao knjige Josip Šimunić, Ivica 

Marijačić i dr. sc. Josip Stjepandić, a zaslužni su, svaki na svoj način, u obrani 

ZDS, a samim tim i obrani dostojanstva hrvatskih branitelja i cijelog hrvatskog 

naroda. 

Naravno, bilo je još takvih na tom skupu. Spomenut ću još samo i dragog prijatelja 

Zvonimira Hodaka o kojemu sam napisao knjigu ali je, kao i dr. Stjepandić i on 

bio moj koautor. 

Hodak, duhovit kakav jest, našalio se na moj račun kazavši da ga ja najviše 

citiram, pa ga zato puno i čitaju. Vjerojatno ga ja najviše i citiram, ali to je samo 

zato što su moji tekstovi zato bolji, pa ih možda ponetko i pročita. 

Naravno, drage su mi njegove poruge na račun onih drugih, a posebno na račun 

onih koji za sebe kažu da su Hrvati. Takva je i najnovija kolumna:  

 

HODAK: TRAJE HISTERIČAN LOV NA MLADE ‘USTAŠE’ 

 

 27/11/2023 

 
 
 

Dražen Travaš je veteran fejsa. “Ljubimac” mu je Andrej. Ne AP nego Kramarić. 

Kad zaželi biti duhovit, uspijeva mu. Nakon mini pobjede protiv Armenije orjuna 
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i jugo nostalgičari doživjeli su čitav niz probavnih smetnji, štucanja i mucanja, 

sve u stilu “da’ bog sve izgubili”. 

Indeks je opet jednom u svoj “indeks” upisao još jednu jedinicu. Haj’te drugovi 

opet u Kumrovec na popravnu nastavu! Najme, kaj! Zamislite, igrači i navijači su 

uz Thompsonovu pjesmu slavili plasman na Euro. Tu je indeksovce dočekao 

Dražen: “Ne, neg’ su tribali uz ŠČ Let3, Vojka V. Baka Prase, TBF, Milu Kekina, 

Acu Lukasa, Aleksandru Prijević, Nedu Ukraden, Riblju Čorbu, Lepu Brenu, 

Rokeri s Moravu… Je**te turbofolk agonija međ’ ZunZarama, Notj… 

Dabogdasvedobili…” 

Zašto im Thompson toliko smeta? 

Navijači Armenije su ostali razočarani. Ne oni koji su došli na tekmu iz Gorski 

Karabaha nego ovi naši, odnosno vaši, koji ne bi stali u sto Arena. Kad počne 

“jugo-cajkada” u Areni nema poziva o tobožnjim podmetnutim bombama. Sad 

mir braćo, “pevaju naši”. Za sada su još uvijek bolji vaši nego naši. Thompson 

može popuniti samo avion kojim se repka vraća kući, a pulsku Arenu može 

popuniti samo ako pristane biti pred-pjevač Aci Lukasu. Eto, takvi smo mi 

Hrvateki!Imam pitanje za Hrvateke: Jel’ sisanje vesala zanimanje ili školovanje 

za to zanimanje? 

Naravno svi znamo zašto Thompson nije bio s nama na tom skupu. Tako smo 

izgubili prigodu da imamo fotografije i s njim i Šimunićem. Bolje je da ne 

spominjem knjige koje sam zbog ZDS i činjenice da je bio branitelj i HOS-ovac 

napisao o Thompsonu. Umjesto toga još jednom fotografija koja je bila draga 

mojoj Ankici, a dobili smo je od Thompsona: 
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U Vukovaru je pjevao moj dragi prijatelj Stanko Šarić, pa evo još jedne fotografije 

(obje su dane u mojoj knjizi MOJA ANKICA, a na slici su i moje kćerke): 

 

Ali da nastavim s navoženjem djelova Hodakovog teksta: 

Evo sad imamo jednu tužnu vijest: “Srpska pravoslavna crkva u Hrvatskoj je pred 

stečajem, sudu moraju dostaviti popis imovine”. Tu će se sud morati malo strpjeti. 

Za popis njihove imovine trebat će više godina. Toliko im je bar trebalo u Crnoj 

Gori, a RH je ipak malo veća. Para-politička crkva je ostala bez para. Presudom 

suda u Francuskoj, Srpska pravoslavna crkava osuđena je zbog niza zločina. A u 

Hrvatskoj? Status ”quo vadis!”, rekao bi moj nekadašnji narednik u JNA. 

Zapravo se mislim je li ovo Hodakova reklama za moju 220. knjigu: 
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J. Pečarić, Priznajte Hrvatsku Pravoslavnu Crkvu!, dragovoljac.com, 2023: 

https://www.dragovoljac.com/images/minifp/HPC1.pdf  

Knjiga je dana i na portalu HPC: 

https://hrvatskapravoslavnacrkva.wordpress.com/ 

U nastavku svoje kolumne Hodak piše i o nekim drugim temama koje tako snažno 

opisuju to hrvatsko sluganstvo, pa ću takve dijelove ostaviti da pročitate izravno 

u njegovoj kolumni, a zadržat ću se samo na onome što piše o Koloni i 

„Hrvatskom tjedniku“:  

Mesić okružen bivšim i sadašnjim udbašima 

Nadalje, Ivanka Toma u Jutarnjem dramatično upozorava na desni ekstremizam: 

“Penava u vlasti znači veću toleranciju na neofašiste”. Radikalna desnica, 

neofašisti, ustaše… i tako “korak za korakom” odosmo svi mi u zatvor. O 

Rezoluciji Vijeća Europe 1481 iz 2006. nitko ni muuu. Dana 8. studenog 2019. 

donesena je nova Rezolucija EU-a o potrebi međunarodne osude zločina fašista i 

komunista. O svemu tome naši “objektivni” mediji ni da bi zucnuli. Umjesto toga 

gledamo “tulum” s promocije memoara Stipe Mesića. Bivši i sadašnji udbaši u 

tamnim odjelima, nekadašnji šefovi OZN-e i UDB-e daju važne izjave za javnost. 

Bože, čovjeku se diže kosa na glavi kad vidi tko sve može u Hrvatskoj davati izjave 

i biti gostom u TV emisijama naših lijevih medija. Siguran sam da će se Mesićevi 

memoari odlično prodavati. 

Oscar Wilde je rekao: “Najprodavanije knjige obično se lako i plitko čitaju. Mora 

da su ih isto tako lako i plitko napisali!” 

Borba protiv “neofašista i radikalne desnice” se nastavlja. Ono što nije uspjelo 

od 1991. do 1995. u ratu nastavlja se s osvojenom “medijskom falangom” i dobro 

ustrojenom petom kolonom. Uporno “dobivamo po nosu” kako nam tepa Roby u 

Jutarnjem. Tješi me samo ona stara lička: vrč ide po vodu dok se ne razbije… 

Među navijačima ovih dana kruži pitalica: “Koje je marke policijski sat?. 

Dok ovo pišem na fejsu mi stiže vijest iz centra “političke pornografije”. HND 

traži da se Hrvatski tjednik kazneno goni. Ni manje ni više. Telegram javlja za 

njih tu dobru vijest svim svojim dragim čitateljima. Uz Globus, Nacional, Pupijeve 

Novosti i slične tiskovine neuki Hrvateki se usuđuju kupovati, čitati i raspačavati 

Hrvatski tjednik. Drugovi, ipak, reda mora biti! Treba jasna i čvrsta poruka 

svima, a napose desničarima, što je poželjno, a što nije u Lijepoj njihovoj. Tako 

recimo Mauzolej Vukašina Šoškočanina u Borovu selu može, partizanski 

spomenici diljem “Lepe njihove” mogu, ulice i trgovi koji nose ime dragog 

druga Tita svakako, zvijezde petokrake još kako poželjno, udbaši u Saboru 

prihvatljivo, partizanske mirovine može… 

Zaključimo da sve ono protiv čega smo se borili u Domovinskom ratu može, a ono 

za što smo se borili ne može. Pa nismo išli u rat da bi nakon njega crtali murale 

gradu Vukovaru i generalu Praljku. 

https://www.dragovoljac.com/images/minifp/HPC1.pdf
https://hrvatskapravoslavnacrkva.wordpress.com/
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A kad već Hodak spominje mog dragog prijatelja generala Praljka kome sam s 

Miroslavom Međimorecem posvetio četiri knjige evo najnovijih objava o njemu i 

srpskim slugama u RH: 

MLADEN PAVKOVIĆ: ŠTO BI BILO KAD BI U ZAGREBU PODIGLI 

SPOMENIK GENERALU PRALJKU? 

https://portal.braniteljski-forum.com/blog/vijesti/mladen-pavkovic-sto-bi-bilo-

kad-bi-u-zagrebu-podigli-spomenik-generalu-praljku  

i: 

 

https://portal.braniteljski-forum.com/blog/vijesti/mladen-pavkovic-sto-bi-bilo-kad-bi-u-zagrebu-podigli-spomenik-generalu-praljku
https://portal.braniteljski-forum.com/blog/vijesti/mladen-pavkovic-sto-bi-bilo-kad-bi-u-zagrebu-podigli-spomenik-generalu-praljku
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Tko normalan toliko godina nakon rata može doći na ideju da traži ratnu štetu od 

komšija. Ma hajte, molim vas! Očito su oni koji su, neakademski rečeno, 

“popušili” u Domovinskom ratu sada na čelu kolone. Traže obračun s 

pobjednicima, kazneno gonjenje Hrvatskog tjednika itd. Kad sam ih vidio na 

“akademiji” prilikom promocije Stipinih memoara učinilo mi se da sam vidio 

nešto slično “pobjedničkom smiješku”. Ili je to za sada tek lagani optimizam. 

Kad znamo da je optimist obično loše obaviješteni pesimist, onda se oni mogu 

nadati još jednoj jugo-pušioni. 

Mediji smiju biti lijevi ili ih treba ugasiti… 

Rijetko idem na razne proslave, ali sam bio na svečanoj proslavi izlaženja 1000. 

broja Hrvatskog tjednika. U ovo vrijeme kad je tiraža svih pisanih medija više 

nego drastično pala, HT (koji izlazi samo u pisanoj formi) se uspio održati bez 

ikakve financijske pomoći države, gospodarstva i EU-projekata. Samo 

zahvaljujući svojoj brojnoj čitateljskoj publici. 

Znači, jedini tjednik koji nije lijevo orijentiran zanimljiv je i kupuje ga toliki broj 

ljudi da neće propasti, osim ako ga vladajuće elite i njihovi lijevi medijski i ini 

pomagači ne ukinu. Sukladno ljevičarskom shvaćanju demokracije da mediji 

smiju biti samo lijevi ili ih ne smije biti. Ma, kakvo drugačije mišljenje! Telegram 

bi kazneno gonio HT jer navodno širi šovinizam i nacionalizam pišući o temama 

bitnim za hrvatsku sadašnjicu i budućnost. Zato Pupijeve Novosti šire samo 

toleranciju, ljubav i milosrđe pa njih Vlada izdašno financira. 

Tko zna, zna, a tko ne zna netko ga gura… 

Javio mi se moj čitatelj Ante Ercegović iz Vodica. Razlog je histeričan lov na 

mlade “ustaše” zbog pjevanja pjesama kao što su “Korak za korakom…”. 

Stvarno to je tako šovinistička pjesma da se naši antife smrznu od straha. Zato se 

na velika vrata uvodi svima dragi “verbalni delikt”. Ante me pita, kad smo već 

kod pjevanja, što je s pjevačima kanibalskih budnica. Nisam odmah “skopčao”, 

ali me podsjetio. “Slobodane, šalji nam salate, bit će mesa klat ćemo Hrvate…” 

Salata uz poklane Hrvate. Jel’ to poezija ljudožerskg plemena Fore s Papue Nove 

Gvineje ili postoje neki evropski ljudožderi koji jedu ljudsko meso. 

Podsjetio me i na 27. srpnja 1941. kad se u “herojskom” Srbu na ražnju okretao 

svećenik Juraj Gospodnetić… Usput rečeno, znamenito pleme Fore iz Nove 

Gvineje je zbog svojih gastronomskih navika navuklo na sebe bolest sličnu 

“kravljem ludilu”. Kasnije se utvrdilo da taj virus može biti čak i ljekovit. Ali… 

Tko bi to mogao znati u ona “gladna” vremena oko 18. studenoga 1991. 

Psihološku analizu te “istorijske pesme” nisu do sada obradili ni Branimir Pofuk, 

ni Ante Tomić, ni Bojan Glavašević, pa čak ni Let 3…. Možda su i ti “pevači”, 

k’o Porfirije, samo otvarali usta. Tako to još danas vjeruje naše pravosuđe. 

I opet se po tko zna koji puta mogu jedino zapitati: “Tko to tamo peva?” Dok se 

hrvatska mladež i djeca love i lifraju u zatvore, “sladokusci” ljetuju na našoj obali 

mirni i spokojni. 

(…)…. 
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Zvonimir Hodak/direktno.hr 

https://kamenjar.com/hodak-traje-histerican-lov-na-mlade-ustase/  

 

Iako sam napisao knjigu i o Vjekoslavu Krsniku, njegov tekst ipak dajem kao 

prilog, kao i sličan tekst Stipa Mlinarića. 

Josip Pečarić 

https://direktno.hr/kolumne/traje-histerican-lov-na-mlade-ustase-no-zato-su-im-cetnicke-kanibalske-budnice-valjda-poezija-332227/
https://kamenjar.com/hodak-traje-histerican-lov-na-mlade-ustase/
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PRILOZI 

 

VJEKOSLAV KRSNIK 

SNAŽNE I DALEKOSEŽNE PO(R)UKE OVOGODIŠNJE 

KOLONE SJEĆANJA U VUKOVARU 

26. studenoga 2023. 

Ovogodišnja Kolona sjećanja u znak herojskog otpora grada Vukovara već 

po samoj činjenici da je u njoj sudjelovalo 150.000 ljudi, po čemu je dosad najveći 

politički javni skup u slobodnoj i demokratskoj Hrvatskoj ima višestruki značaj 

jer je službenoj politici uputila nekoliko snažnih poruka i pouka. 

Prije svega treba utvrditi zašto je ovogodišnja Kolona sjećanja privukla dosad 

najveći broj ljudi na jednom politički važnom događaju. Veći odaziv građana bio 

je samo na dočeku hrvatske nogometne reprezentacije nakon Svjetskih prvenstava 

u Rusiji i Kataru. Činjenica da ove godine nije bila okrugla obljetnica pada 

Vukovara koja je mogla biti povod masovnom dolasku u Vukovar, ali isto tako 

sličnih povorka i manifestacija i u drugim gradovima, poput Splita, Rijeke, 

Osijeka, Dubrovnika, Požege Zaprešića, Crikvenice, Pule, Poreča, Samobora... 

Taj motiv nije bio samo odavanje počasti hrabrim braniteljima grada koji su 

svojom žrtvom spriječili prodor velikosrpskog agresora prema središnjoj 

Hrvatskoj. Kroz odavanje počasti na ovaj način većinska hrvatska domoljubna 

javnost uputila je svojevrsnu poruku vladajućoj kasti i praktički stala na stranu 

vukovarskog gradonačelnika Ivana Penave koji je nekoliko dana uoči 18. 

studenoga jasno stao na stranu HOS-a i protiv Pupovčevog performansa kojemu 

je cilj izjednačavanje višestruko brojnije žrtve vukovarskih branitelja i civila sa 

žrtvama velikosrpskog agresora. Nikakva verbalna akrobatika premijera 

Plenkovića i njegovi pokušaji nametanja Vlade kao organizatora Kolone sjećanja 

nisu uspjeli osujetiti najavljeni program vukovarskog gradonačelnika, pa je 

Kolona sjećanja uz manje, možda čak provokatorski ubačene incidente, protekla 

u dostojanstvenom ozraćju.,  

Poslije ovakve veličanstvene Kolone sjećanja u svakom slučaju dva su glavna 

dobitnika na političkoj sceni. Prije svega to su hosovci koji su zbog pozdrava "Za 

dom spremni" izvrgnuti upornom i dugotrajnom progonu protuhrvatskih medija 

na čelu s "Jutarnjim listom" i "Večernjim listom", te Indexom.hr među brojnim 

društvenim mrežama, ali nažalost i Hrvatske radiotelevizije, novog "Yutela", koja 

sustavno, kršeći zakon, jer pristrano informira javnost, sudjeluje u toj 

višegodišnjoj kampanji. Ovom zgodom treba podsjetiti prvo da pozdrav "Za dom 

spremni" nije ustaški jer je taj glasio "Za poglavnika i dom spremni", a drugo 

praksa prekršajnih sudova nije jedinstvena u ovom slučaju. Činjenica je da taj 

pozdrav ni u jednom zakonskom aktu nije zabranjen, jer bi to suštinski bilo 
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protuustavno, a još je važnija činjenica da je HOS s tim pozdravom postao sastavni 

dio Hrvatske vojske, a sama udruga registrirana dok je na vlasti bila SDP-ova 

koalicija. Osim toga zahtjev za zakonsku zabranu jednog pozdrava je opasan 

presedan, jer su zabrane slobode izražavanja kao što je to bilo u komunističkoj 

Jugoslaviji karakteristične za totalitarne režime, a ne za demokratske države. 

Drugi dobitnik nakon ovogodišnje Kolone sjećanja je vukovarski gradonačelnik 

Ivan Penava a s njime i Domovinski pokret kojemu samim tim raste rejting uoči 

idućih saborskih izbora iduće godine. U cjelini dobitnik je i domoljubna hrvatska 

javnost koja osim nekih društvenih mreža i ponekih televizijskih kanala nema svoj 

utjecajan mikrofon. To pada na dušu liberalnoj ministrici kulture zaduženoj i za 

medije Nini Obuljen Koržinek koja praktički ne vodi nikakvui politiku zaštite 

medijskog suvereniteta jer je on većinski prepušten stranim vlasnicima, dok je 

javni servis HRT-a po uređivačkoj politici novi "Yutel". 

Kad je riječ o gubitnicima, onda je tu na prvom mjestu predsjednik Vlade 

Andrej Plenković koji ne samo nije uspio uvjeriti vukovarskog gradonačelnika 

Ivana Penavu da odustane od svojeg programa obilježavana Dana sjećanja i 

prihvati Vladin program, nego je masovnim dolaskom u Vukovar i u drugim 

mjestima dobio jasnu poruku naroda da ne prihvaća Plenkovićevu manipulaciju 

sa žrtvom Vukovara. Gubitnik je i sama Hrvatska demokratska zajednica koja 

poput Radničke partije u Sjevernoj Koreji slijedi put svojeg predsjednika i 

praktički podržava njegove napore da nakon što je uspio promijeniti HDZ koji 

nema nikakve veze s Tuđmanovim HDZ-om, promijeni i samu Hrvatsku. 

Ipak najveći gubitnik je državni neprijatelj br. 1 saborski zastupnik i 

predsjednik Srpskog narodnog vijeća Milorad Pupovac koji je doživio težak 

udarac njegovoj ustrajnoj politici pretvaranja Domovinskog rata u "građanski rat", 

iako je to po presudi Međunarodnog suda pravde u Haagu bio međudržavni sukob, 

odnosno Srpsko-hrvatski rat u kojemu je Srbija pretrpjela težak poraz. Dosad je 

Milorad Pupovac izvodio performans na Dunavu bacajući vijenac za žrtve 

njegovog velikosrpskog agresorskog stroja, što je pokušala kompenzirati ni manje 

ni više samozvana kandidatkinja za novu premijerku "možemovka" Sandra 

Benčić, čime se ta stranka još jednom ideološki suprotstavila hrvatskom 

domoljublju.  

Svoj bijes zbog pretrpljenog poraza Milorad Pupovac je ovako razotkrio: 

"Gradonačelnik Vukovara Ivan Penava vodi stranku s elementima desnog 

ekstremizma. Očito je odlučio otvoriti prostor za ekstremiste, a vlast i vlasti nisu 

našli načina da to stave pod kontrolu. Sva je sreća da se nije pretvorilo u još gore 

stanje. Političko korištenje stradanja u Vukovaru 1991. godine u stranačko-

političke svrhe i poticanje na mržnju i nasilje nad predstavnicima Srba u Hrvatskoj 

i samim Srbima, bilo kroz političke govore, bilo kroz natpise, pjesme i pozdrave 

s repertoara ustaške desnice, nešto je što se ne smije tolerirati, ne tolerira nikako 

na taj dan, ali ni na bilo koje druge dane u Hrvatskoj". Milorad Pupovac ustrajno 

pokušava, a sluganski mediji u Hrvatskoj (jer to nisu hrvatski mediji) idu mu na 

ruku kad s četničkih pozicija dijeli lekcije u Hrvatskoj. Njemu smeta Ivan Penava, 
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jer vodi politiku "desnog ekstremizma", dok istodobno Milorad Pupovac kao 

saborski zastupnik bez ustezanja provodi politiku "četničkog ekstremizma" u 

Republici Hrvatskoj. On optužuje vlast da nije našla načina da to "stavi pod 

kontrolu". Ako što treba staviti pod kontrolu to je četnički ekstremizam koji 

otvoreno zastupa ovaj saborski zastupnik ne Srba u Hrvatskoj, jer takvi politički 

ne postoje, nego jednog zanemarivog dijela Srpske nacionalne manjine u 

Hrvatskoj On naravno ne priznaje da je Vukovar bio žrtva velikosrpske agresije 

pa ne govori o žrtvama nego o "stradanjima u Vukovaru 1991. godine". On drži 

da natpisi, pjesme i pozdravi s repertoara ustaške desnice su nešto "što se ne smije 

tolerirati", drugim riječima zalaže se za uvođenje verbalnog delikta iz 

komunističkog vremena. Naravno, Milorad Pupovac u svojim četničkim 

lamentacijama nije sam. Tu je njegovo glasilo "Novosti" koje obilato financiraju 

zahvaljujući podaničkom odnosu premijerta Plenkovića prema saborskom 

zastupniku Srpske nacionalne manjine hrvatski porezni obveznici. "Novosti" je 

kolonu u Vukovaru nazvalo "Kolona mraka", dakle čista mržnja na koju se često 

poziva kritizirajuću hrvatsku politiku Milorad Pupovac. Naravno srbijanski 

tabloidi koje kontrolira predsjednik Srbije Aleksandar Vučić puni su opisa o 

ustaškoj Koloni sjećanja i navodne ugroženosti njihovih "Srba" u Hrvatskoj koja 

je za njih nasljednica NDH. Prema tome od Vučićeve četničke Srbije i državnog 

neprijatelja br. 1 u Hrvatskoj ništa se nije moglo drugoga ni očekivati, ali je za 

hrvatsku političku scenu najvažnije da se narodska svijest probudila makar to bilo 

samo 18. studenoga. U svakom slučaju to je dobra najava za iduću izbornu godinu. 

https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/37536-vjekoslav-

krsnik-snazne-i-dalekosezne-po-r-uke-ovogodisnje-kolone-sjecanja-u-vukovaru 

https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/37536-vjekoslav-krsnik-snazne-i-dalekosezne-po-r-uke-ovogodisnje-kolone-sjecanja-u-vukovaru
https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/37536-vjekoslav-krsnik-snazne-i-dalekosezne-po-r-uke-ovogodisnje-kolone-sjecanja-u-vukovaru
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MLINARIĆ: PLENKOVIĆ NELEGITIMNI 

 

28 Studeni 2023  

 

 
 

Plenkovićeva Vlada izgubila je moralni i politički kredibilitet.  

Ona je izgubila podršku i povjerenje građana.  

Ona je izgubila smisao i svrhu vlasti.  

Ona je izgubila pravo da predstavlja i vodi Hrvatsku. 

Plenkovićeva Vlada krenula je nelegitimno, i sve više se gubi na toj stranputici. 

To se sve više vidi iz niza postupaka i odluka koje je ta Vlada donijela ili 

propustila donijeti, a koje su dovele do gubitka povjerenja i podrške građana. 

Sjetimo se da je većinu u Saboru dobila preko manjinskih zastupnika, koji su 

birani po privilegiranoj listi na temelju zakona o manjinama, a koji nemaju 

reprezentativnost ni odgovornost prema biračima. A kako je krenula, jedino tako 

je mogla i nastaviti. 

Plenkovićeva Vlada izgubila je legitimitet time što je opstruirala stotine tisuća 

potpisa referendumske inicijative Narod odlučuje, koja je tražila promjene 

izbornog sustava u korist veće transparentnosti, pravednosti i odgovornosti. Time 

je Plenkovićeva Vlada spriječila građane da izraze svoje mišljenje o važnom 

pitanju koje se tiče njihovih prava i sloboda, te da utječu na način na koji se biraju 

njihovi predstavnici. 

Plenkovićeva Vlada izgubila je legitimitet time što je nametnula Istanbulsku 

konvenciju, koja je izazvala brojne kontroverze i otpore u javnosti, zbog njenih 

nejasnih i opasnih odredbi, koje su mogle ugroziti obiteljske i moralne vrijednosti, 

te otvoriti prostor za rodnu ideologiju i diskriminaciju. Time je Plenkovićeva 

Vlada pokazala da ne poštuje ni tradiciju ni suverenitet Hrvatske, već da se 

podređuje stranim interesima i pritiscima. 

Plenkovićeva Vlada izgubila je legitimitet time što je opstruirala proslavu Oluje i 

kolonu sjećanja, koju je posjetilo 150.000 građana, koji su željeli odati počast 
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braniteljima i žrtvama Domovinskog rata, te slaviti dan oslobođenja Hrvatske. 

Time je Plenkovićeva Vlada pokazala da nema osjećaja ni poštovanja za povijest 

i identitet Hrvatske, već da se boji i srami svoje prošlosti i sadašnjosti. 

Plenkovićeva Vlada izgubila je legitimitet i time što zaobilazi Stožer za obranu 

seljaka i hrvatskog sela, a pregovara s komorom seljaka, koja je vladina udruga, 

koja nema legitimitet među seljacima. Time je Plenkovićeva Vlada pokazala da 

nema sluha ni razumijevanja za probleme i potrebe poljoprivrednika, koji su 

pogođeni Vladinim mjerama suzbijanja afričke svinjske kuge, koje su neefikasne, 

nepravedne i štetne za njihovu egzistenciju. 

Plenkovićeva Vlada je, postala Vlada s najmanje legitimiteta ikada.  

Ona nema legitimitet, jer nema povjerenje i podršku građana, koji su joj glavni 

izvor i cilj vlasti.  

Ona nema legitimitet, jer nema viziju ni strategiju za razvoj Hrvatske, već se bavi 

samo održavanjem svoje pozicije i moći. 

Ona nema legitimitet, jer nema poštovanja ni povjerenja u demokratske institucije 

i procese, već se služi manipulacijama i ucjenama.  

Ona nema legitimitet, jer nema suradnje ni dijaloga s civilnim društvom i 

oporbom, već se ponaša arogantno i netolerantno. 

Stoga je legitimno legalnim sredstvima rušiti ovu Vladu. Ovako ili onako. Prije ili 

kasnije.  

Ali, bolje što prije. 

https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/37554-mlinaric-

plenkovic-nelegitimni  

  

https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/37554-mlinaric-plenkovic-nelegitimni
https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/37554-mlinaric-plenkovic-nelegitimni
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VUKOVAR: TRIJUMF TUĐMANIZMA 

(PADNE LI HOS I SVI OSTALI ĆE DOĆI NA RED, 20.) 

 

„Da nije bilo HOS-a, Vukovar bi pao već u rujnu mjesecu.“ 

(Siniša Glavašević, studeni 1991.) 

 

„Pustite da prvo prođu Hrvati“ 

(Redar koloni Vlade u Vukovaru 2013.)  
 

Dvadeset godina je prošlo od kako sam objavio knjigu:  

J. Pečarić, Trijumf tuđmanizma, Zagreb, 2003. 

Tada je bilo očito da oni svjetski moćnici koji nisu željeli Hrvatsku nastavljaju 

borbu po onoj tvrdnji kineskog filozofa i ratnika Sun Tzua o najogavnijim ljudima 

iz naroda čiju zemlju treba pokoriti.  

Dvadeset godina oni korak po korak rashrvaćuju Hrvatsku. Uvjereni su bili da su 

ispunili želje svojih gazda.  

A onda im se dogodio Vukovar. I Penava. 

Njihova zadaća nazvana je detuđmanizacijom , pa sam napisao tekst dan u toj 

knjizi: 

 

Detuđmanizacija i HDZ30 

 

Čini mi se da bi naslov ovog mog teksta mogao biti "Zašto Soros hvali 

Sanaderov HDZ?" On bi u sebi sadržao i bit odnosa HDZ-a prema 

detuđmanizaciji - glavnoj zadaći koju je dobila trećesiječanjska vlast u Hrvatskoj 

od svjetskih moćnika. Da bi razumjeli zašto je to bila njihova glavna zadaća 

moramo znati što svjetski moćnici podrazumijevaju pod tim pojmom. Na promociji 

 
30 Tekst je ponovo objavljen na portalu dragovoljac.com: 

https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/37582-detudmanizacija-i-hdz  

https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/37582-detudmanizacija-i-hdz
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knjige "Dr. Franjo Tuđman – vizije i postignuća" Ivan Aralica je rekao (vidjeti 

Dom i Svijet, 23. svibnja 2002. ili drugo izdanje te knjige): "Prva se u procesu 

detuđmanizacije na udaru našla nacionalna država kao prvorazredna vrijednost. 

U čitavom nizu postupaka uslijedilo je njeno poniženje. Poniženje njenih oltara, 

insignija i njena postojanja." Usudio bih se poistovjetiti sam pojam 

detuđmanizacija sa željom svjetskih moćnika da neovisne i samostalne Hrvatske 

uopće nema. Da je vrate u nekakvu tvorevinu u kojoj bi opet vladali Srbi pa zvali 

je Zapadni Balkan ili, kako više vole reći u poslijednje vrijeme, četvrta 

Jugoslavija. 

Kako se prema detuđmanizaciji odnosio HDZ? Aralica u istom tekstu kaže: 

"Bio bi propust (…) ne reći da je detuđmanizacija zahvatila i Tuđmanove političke 

sljedbenike. Organizacijska prestrukturiranja među njima mogla su se očekivati. 

Personalna nadmetanja također su bila neizbježna. Ali su se dogodile i neke 

nesmotrenosti u formulaciji stava prema Tuđmanovu nasljeđu i, kao posljedica 

tih nesmotrenosti, krivi koraci u prilagodbi Tuđmanove političke misli 

suvremenim prilikama. Nije trebalo prihvatiti tezu detuđmanizatora da se njegovi 

nasljednici trebaju demokratizirati ako žele sudjelovati u budućem političkom 

životu, jer je Tuđman uveo demokraciju, a ne neokomunisti koji čine jezgru 

detuđmanizatora. Nije trebalo od neokomunista prihvatiti podvalu da je u vrijeme 

Tuđmana bilo pogrešaka i od toga napraviti povod za unutarnja trvenja, jer se na 

taj način činjenica da u svim velikim pothvatima ima i grešaka, predimenzionirala 

i postala žarištem unutarnjeg razdora. Nije trebalo davati izjave da je netko 

nekoga izvukao iz blata, jer se ta metafora pretvarala u značenje da smo deset 

godina blato mijesili, a ne ispisivali najsvjetlije stranice hrvatske povijesti. Nije 

trebalo davati isprike onima koji su, navodno, patili za vrijeme Tuđmanove vlasti, 

jer, ako je netko za to vrijeme patio, nisu to bili protivnici te vlasti, nego su to bili 

oni koji su se žrtvovali da vizije prvog predsjednika pretvore u ostvarenja. Ništa 

od toga nije trebalo, jer je to išlo u prilog detuđmanizatora.” 

Aralica je sigurno u pravu jer poslije trećesiječanjskih izbora pritisak na 

HDZ-ovce je bio ogroman, a oni nisu praktično ništa učinili da se odupru 

detuđmanizaciji. Pače, čini se da im je mnogo važnija bila borba za vlast unutar 

stranke. Tako oni ne održavaju Sabor stranke odmah poslije Tuđmanove smrti već 

mnogo kasnije. Možda je i to razlog što se njihov otpor detuđmanizaciji u tim 

vremenima uopće ne osjeća. 

A sprovodila se žestoka detuđmanizacija. Udar na medije krenuo je odmah 

davanjem otkaza kolumnistici Vjesnika Maji Freundlich. HDZ ne reagira iako je 

Maja Freundlich kasnije postala zamjenica predsjednika stranke. Smjenjuju se 

"nepodobni i neposlušni" novinari i u drugim medijima. Ubrzo je postojala samo 

jedna dnevna novina u kojoj se moglo pročitati i oporbeno stajalište - Slobodna 

Dalmacija. Ona se držala koliko je mogla – pretvorena je konačno u "bilten  

SDP-a". 

Naravno, najžešći napad je bio na Domovinski rat! Jasno, jer bez njega ne 

bi bilo Hrvatske, a onda ni potrebe za detuđmanizacijom. Osim toga napad na 

Hrvatsku vojsku je nužan i da bi se ona oslabila. Jaka vojska stasala u 

pobjedničkom ratu najveći je protivnik rastakanju Hrvatske – dakle 
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detuđmanizaciji. Na meti su stalno generali, branitelji, invalidi Domovinskog 

rata. Obranu digniteta Domovinskog rata preuzimaju sami branitelji. Formiran 

je Čondićev Stožer koji je svojim djelovanjem doveo do reakcije generala, Crkve, 

sportaša, naroda. Sigurno je Čondićev stožer najzaslužniji što detuđmanizacija 

nije uspješno provedena već u prvoj ili drugoj godini trećesiječanjske vlasti.  

Kada je Mesić umirovio hrvatske generale, HDZ je izdao Proglas u kome 

stoji: “Hrvatska demokratska zajednica upozorava da se ne radi samo o 

političkom sljepilu i nesposobnosti sadašnje vlasti da razumije u kakovu pogibelj 

vodi hrvatski narod i hrvatsku državu, nego naprotiv o ciljanim provokacijama i 

izazivanju incidenata, koji bi bili povodom uvodjenju izvanrednoga stanja, te 

mogućoj intervenciji nalogodavaca aktualnoga režima, s ciljem stvaranja 

dugotrajnoga protektorata u ovom dijelu Europe, protektorata pod kojim bi 

hrvatski nacionalni i državni interesi ostali tek uspomenom na godine ponosa i 

uspravnosti hrvatske države.” Međutim, taj Proglas biva odmah obezvrijeđen 

kada je predsjednika HDZ-a Sanader izjavio da bi ih i on umirovio, ali bi prije 

toga s njima razgovarao. A u isto vrijeme smjenjuje podpredsjednika Sabora – 

svog protivnika Ivića Pašalića. Dakle, Mesić umirovljuje generale, a Sanader 

smjenjuje Pašalića. Vjerojatno je ovo najznačajniji korak u nastupajućoj 

detuđmanizaciji HDZ-a. Ne bi me začudilo da je ova – na prvi pogled priglupa – 

izjava predsjednika HDZ-a u stvari bio jasan signal svjetskim moćnicima da je 

nekakav Sanaderovov HDZ voljan surađivati s njima u detuđmanizaciji države. 

Takva poruka poslana je i sa Izvanrednog sabora HDZ. Prvi sabor koji je 

organizirao novi predsjednik trebao je proteći bez slike Oca hrvatske države i 

osnivača HDZ-a dr. Franje Tuđmana. Nacionalna država je trn u oku 

detuđmanizatora, a nema slike onog bez koga je nebi bilo. Može li to biti slučajno?  

Pogotovo kad znamo koliko je žestok bio napad na samog oca hrvatske 

države dr. Tuđmana i na njegovu obitelj. Miroslav Tuđman, 5. srpnja 2002. piše: 

"Udruga HIP osnovana je i radi odgovora na bjesomučne napade na prvog 

predsjednika dr. Franju Tuđmana, kada vodstvo HDZ nije moglo (ili htjelo) 

reagirati na dnevne neargumentirane osude, objede, klevete, ponižavanja prvog 

predsjednika i članova njegove obitelji. Kada su bili najgrublji napadi na 

predsjednika dr. Tuđmana, gospođa Ankica Tuđman nekoliko je puta pisala i 

tražila potporu vodstva HDZ-a. Dobila je mlake ili nikakve odgovore. Članovi 

obitelji morali su sami podizati tužbe zbog klevete predsjednika Tuđmana, i u 

slučaju emitiranja reportaže Kanala 4 na HTV-u, i protiv objavljivanja 

transkripata iz Ureda predsjednika RH, i zbog klevete za organizirani kriminal u 

Latinici, itd." 

A kako to doživljavaju u vodstvu HDZ-a? U Glasu Slavonije od 29. siječnja 

2001., Ivo Sanader kaže: “Gospoda osnivači HIP-a, i Andrija Hebrang i Miroslav 

Tuđman, bili su suradnici pokojnog predsjednika Tuđmana i znaju da je ovo 

izravno upereno protiv njegova djela, jer je Tuđman stvorio HDZ. Oni izravno 

rade protiv HDZ-a i ako ta gospoda žele ući u političku utakmicu, neka ne ulaze 

kao lupeži, nego neka iziđu sa svojim programom i traže članove stranke, a ne da 

perfidno vrbuju članove HDZ-a.” 
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U Spremnosit od 12. veljače 2001. komentirao sam ovu Sanaderovu izjavu: 

"Tako nasljednik dr. Tuđmana u HDZ-u kaže svom članstvu kako su nezreli pa ih 

HIP-ovci mogu perfidno vrbovati. Zar Sanaderu ne bi bilo pametnije da pogleda 

što to u HDZ-u ne valja kada mu članstvo netko uopće i može vrbovati. Možda bi 

'čuo' i glasove koji mu ne gode. Recimo, Denis Vuk iz Huma na Sutli moli 

Uredništvo Slobodne Dalmacije (30. siječnja 2001.): 'Nadam se da ćete ostati 

dosljedni te upozoravati građane na neispunjena obećanja i ponovnu pljačku 

naših dobara kao i HDZ-ovce zašto su izgubili izbore, te da konačno ponovo 

postanu stranka kakvu je stvorio pokojni predsjednik Tuđman i da puste mlade 

ljude da dođu u prvi plan jer su oni branili Hrvatsku, a znat će je povesti i u bolju 

budućnost'. A jedan prekomorski HDZ-ovac mi piše: 'HDZ je sveden, ukratko, u 

borbu za egzistenciju, sigurnost radnog mjesta i redovitih mjesečnih primanja, i 

ništa više.' 

Kao da dr. Sanaderu nije jasno kako je najveće Tuđmanovo djelo stvaranje 

neovisne hrvatske države a ne osnivanje HDZ-a. Slično njemu netko bi mogao reći 

da oni u HDZ-u kojima je vlast važnija od borbe za obranu neovisnosti hrvatske 

države izravno rade protiv Tuđmanovog djela. Ovakvim tvrdnjama Sanader 

ostavlja dojam da ne vidi kako je opstojnost hrvatske države dovedena u pitanje, 

tako da mu je sve samo politička utakmica. Sada bi HIP-ovci mogli reći da on kao 

lupež želi oteti njima Tuđmanovce kojima je važnija opstojnost hrvatske države 

od toga hoće li predsjednik Hrvatske biti netko iz HDZ-a. Čini se ipak da mnogi 

u HDZ-u nisu tako 'radikalni' kao sam predsjednik." 

Čini se ipak da je detuđmanizacija najuspješnija u sramotnom odnosu prema 

ratnom ministru Gojku Šušku. Čovjeku koji je uz Tuđmana i kardinala Kuharića 

najzaslužniji za to što uopće imamo državu ne odajemo počast kakvu bi trebali. 

Ne suprotstavljamo se u dovoljnoj mjeri na napade na njega. Vjerojatno i zbog 

toga što se uz njegovo ime vezuje postojanje HDZ-ove opcije koja se tako žestoko 

bori za opstojnost tuđmanizma u stranci i državi. 

Događaji oko izboranog Sabora HDZ-a su dobro poznati. Pobjeđuje 

Sanader, ali i Pašalićeva lista. U situaciji koja sugerira zajedničko djelovanje 

Sanader traži ostavke. Nelegalnost formiranja Središnjeg odbora je očita. Slijedi 

isključivanje Pašalića. Mnogi su to doživjeli kao novi prilog detuđmanizaciji HDZ 

jer Tuđman nije isključivao one s kojima se nije slagao. 

Josip Jović ovako komentira događanja oko Sabora HDZ-a u svojoj knjizi 

"Život po protokolima", Split 2002. (str.55-56):  

"HDZ je doista jedina politička opcija koja bi s još nekim manjim strankama, 

uključujući i HSLS, mogla zaustaviti rasprodaju preostalog, sve dublji ulazak u 

balkanske integracije, kriminalizaciju Domovinskog rata, nebrigu za sudbinu 

Hrvata u BiH. I to je pravi razlog njegove sotonizacije, koja će se nastaviti i dalje. 

Svi ti HDZ-ovi vjernici ponadali su se kako će stranka sada uoči 

parlamentarnih izbora djelovati snažno, složno i jedinstveno. Pomislili su, doista 

naivno, nema više pašalićevaca i sanaderovaca, izbori su završeni. U prilog 

zbijanju redova govorili su; prvo, stvoren odnos snaga koji je takav da nikoga nije 

moguće isključiti bez rizika potpunog rascjepa; drugo, programska načela, oko 

kojih i nema, barem deklarativno, razlika; treće, očekivanja stranačkog članstva 
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i velikog dijela biračkog tijela; napokon, kao četvrto, i politička pragmatika, jer 

ako se nastavi s podjelama, na parlamentarnim izborima svi gube, čemu se 

svađati oko mjesta za stolom dok kuća gori. 

Ipak, odmah se krenulo drugim smjerom. Pobjednik je pokazao želju da one 

koji nisu bili u njegovu klanu izolira i ignorira, tjerajući ih u ono što im 

predbacuje, a to je paralelizam i frakcionaštvo. Sve je završilo isključenjem 

Pašalića iz stranke, koji osniva sada svoju stranku, jer mu drugo i ne preostaje 

želi li se baviti politikom, te još nekih pojedinaca iz stranke te teško razumljivim 

raspuštanjem čitavih županijskih, odnosno gradskih organizacija u Splitu, 

Zagrebu, Šibeniku, Kninu i Slavonskom Brodu. 

S obzirom na ovakav razvoj događaja pojavile su se razne sumnje i pitanja. 

Ako je Sanaderu glavni protivnik Račan, zašto nastavlja rat s Pašalićem? Kako 

misli neutralizirati Pašalića i njegove ljude, ako oni imaju barem polovicu 

hadezeovskog članstva iza sebe, a da istovremeno ne neutralizira ili okrene protiv 

sebe i to članstvo? Zašto ih se boji ako je sada neprikosnoveni i priznati 

predsjednik, a za program rušenja sadašnje vlasti može lako postići konsenzus i 

opću podršku? Do raspodjele fotelja je ionako još dalek put. 

Mesić i Račan su izrazili svoje neskriveno zadovoljstvo raspletom izbornog 

nadmetanja u najjačoj oporbenoj stranci, vjerojatno ne zato što ova dvojica i 

njihovi mediji žele povratak HDZ-a na vlast. Dobro, možda se oni i varaju, ali 

Sanader sa svoje strane kao da se trudi posljednjim potezima uvjeriti svoje 

političke protivnike kako je on za njih najbolje rješenje. Je li u pitanju samo borba 

pijetlova za primat u jatu, ili nešto mnogo gore od toga? 

Svi oni koji su očekivali kako bi HDZ mogao ponuditi alternativu sadašnjem, 

krajne nepovoljnom razvoju događaja morat će se, izgleda, ipak razočarati ili 

potražiti neku drugu opciju. Ali ne zbog onoga što se događalo prije Sedmog 

općeg sabora i u tijeku njegova trajanja, nego zbog ovoga što se događa nakon 

njega." 

Događaje oko tog Sabora komentirao sam na tribini o detuđmanizaciji koji 

je organizirao Maksimirski HDZ. Dogodilo se to dan nakon što je Ivić Pašalić 

isključen iz stranke. Između ostalog rekao sam: 

"U današnjem Večernjem listu piše: 'Neki smatraju kako je Pašalić 

pogriješio što je pustio Sanaderu da na prošlom izbornom stranačkom saboru 

primijeni sva sredstva da pobijedi. Zbog Pašalićeva isključenja zasigurno će biti 

zadovoljni i neki međunarodni krugovi, koji su itekako dijelili savjete nekim našim 

političarima - da se riješe Pašalića.' 

A 'sva sredstva' su bila očita svima na Saboru jer je Sanader poslao Glavaša 

dva dana prije Sabora da razbojnički oduzme sva prava Glavnom tajniku stranke 

oko izbora. Upad koji je dostojan upadu u Hercegovačku banku, a sve druge 

radnje, tj. nepoštivanje Statuta stranke, zaključno s Središnjicom jako podsjećaju 

na ono Miloševićevo: Ako ne može institucionalno, onda može vaninstitucionalno. 

Navod iz Večernjeg lista sugerira da sve više i više postaje jasno u Hrvatskoj 

da su stratezi Račanove i Mesićeve pobjede na izborima 2000. pomagali i 

Sanaderu u njegovoj pobjedi. Jer bez detuđmanizacije HDZ-a ne može biti ni 

detuđmanizacije Hrvatske. Iako je vodstvo HDZ-a svojim pasivnim držanjem 
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pomagalo današnjim vlastima u njihovoj detuđmanizaciji dogodio se narod koji 

je predvođen običnim članovima i simpatizerima HDZ-a, bolje reći državotvornog 

hrvatstva, iznjedrio pobjedu nad grubom detuđmanizacijom. Zato sada treba 

rafiniranija detuđmanizacija uz aktivnu potporu HDZ-a. Nema sumnje da je i 

rekonstrukcija vlade, tj. odstranjenja HSLS-a iz nje, izravna posljedica 

detuđmanizacije HDZ-a. Jer, kada HDZ više nije problem u detuđmanizaciji 

Hrvatske, onda im više nije potreban ni Budiša. Pa jača je stranka HDZ od HSLS-

a. A Sanaderovov HDZ je izgleda, kako mi nedavno i priznao jedan član 

Središnice HDZ-a, lijeviji od Budišinog HSLS-a, a samim tim i bliži svjetskim 

moćnicima. Jadno li je državotvorno hrvatstvo HDZ-a, ako je HSLS hrvatskiji od 

njih.  

Rafinirani pristup detuđmanizaciji očituje se i u tome da čak Račan ponekad 

izgovori riječ Hrvatska, a s druge strane imamo Sanaderovu izjavu da HDZ neće 

organizirati velike prosvjede protiv očekivanih novih optužbi iz Haaga. A treba li 

se uopće prisjetiti da je posljednja takva optužnica, ona protiv generala Gotovine, 

bila optužnica protiv Oca hrvatske države i same opstojnosti hrvatske države. 

Ovakva izjava nije ništa drugo nego aktivna politika sudjelovanja u 

detuđmanizaciji HDZ-a i hrvatske države. Zato je logična čistka HDZ-a od onih 

koji se ne odriču Tuđmanove državotvorne politike – čistka tuđmanista, koji su 

doista naivno pustili Sanaderu da na prošlom izbornom stranačkom saboru 

primijeni sva 'institucionalna i vaninstitucionalna' sredstva da pobijedi." 

I doista nad Sanaderovom izjavom se treba zamisliti. Optužnice iz Haaga su 

stigle, a u Hrvatskoj nema prosvjeda. Umjesto prosvjeda u najvećoj oporbenoj 

stranci obračunavaju se sa neistomišljenicima. Nenad Ivanković u knjizi "Mesiću 

i Račane, zašto tako?" spominje riječi glavnog urednika Globusa od 11. listopada 

2002.: "Ivica Račan i Goran Granić na svemu tome moraju biti zahvalni Ivi 

Sanaderu i Vladimiru Šeksu, koji su stabilnost i mir u državi, kroz kontrolu rada 

Odbora za istinu o Domovinskom ratu, pretpostavili trenutnom interesu vlastite 

stranke. Cijela je ta složena političko-medijska operacija savršeno uspjela: dok 

se prije dva tjedna činilo da će se Hrvatska zbog Bobetka valjati po ulicama, tko 

danas još uopće razmišlja o slučaju Bobetko? Govori li to stvarni Račanov 

glasnogovornik da koalicija HDZ-a i SDP-a ne počinje s Afganistanom, već s 

slučajem Bobetko? Je su li i tada radili telefoni iz veleposlanstava? 

Najugroženiji Hrvati u vremenu trećesijećanske Hrvatske bez dvojbe su 

Hrvati u BiH. Takozvana implementacija Daytonskog sporazuma u BiH svodi se 

od samog početka na svođenje hrvatskog naroda na nacionalnu manjinu. Pri tome 

se koriste najdrastičnija sredstva kao što su primjerice razbojnički upad u 

Hercegovačku banku ili nepriznavanje rezultata izbora kada hrvatski narod ne 

predstavljaju oni koji su dobili i do 95 posto glasova već oni koji su spremni služiti 

svjetskim moćnicima u ukidanju konstitutivnosti hrvatskog naroda. A da im je to 

cilj diplomati velikih sila nisu ni krili. Tako su kardinalu Puljiću poručili, kako je 

on rekao u svom intervjuu u Večernjem listu od 28. travnja 2001., da se Hrvati 

trebaju iseliti iz BiH ili asilimirati. A koliko su uspješni u svom obračunu s 

Hrvatima u BiH pokazuju i rezultati: od 832.000 Hrvata 1991. godine, danas je u 

BiH ostalo samo oko 400.000. U Republiku Srpsku se želi vratiti 230.000 Hrvata, 
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a vratilo se jedva 3000. U Federaciji je 70 posto Bošnjaka, a 30 posto Hrvata, 

koji su dežurni krivci za sve. Čak na vlasti nisu oni koji su na izborima dobili 95 

posto glasova. Sve su to podatci koje je iznio kardinal Puljić u američkom 

Kongresu. Sadašnja vlast je učinila sve da to i omogući. Znamo koliko je 

predsjednik Tuđman brinuo o njima, znajući da je opstojnost hrvatskog naroda u 

BiH garancija opstojnosti hrvatske države. Je li ih sadašnji predsjednik HDZ-a 

ikada posjetio? Je li bio nazočan u najbitnijim trenutcima njihove borbe za 

opstojnost? Nije!  

A najvažniji razlog sukoba u HDZ-u je i bio zbog toga što su mnogi HDZ-

ovci, željeli jedinstvo hrvatskih državotvornih stranaka i pojedinaca u borbi protiv 

novih/starih komunista. Ona druga opcija je željela samo suradnju s onima koji 

su se dokazali u svojoj poslušnosti prema svjetskim gazdama. Naime, u hrvatskim 

stranačkim elitama preovladava uvjerenje kako na slijedećim izborima mogu 

pobijediti samo oni koji uživaju potporu svjetskih moćnika. Sanaderove najave 

mogućeg koaliranja sa strankama koje su se i do sada iskazale u poslušnosti 

(HSLS i HSS), uz signale otklona od Tuđmana sigurno nisu mogle ostati 

nezamijećene. Istina, on je taktizirao pa je na prosvjednom skupu "Svi smo mi 

Mirko Norac" govorio o hrvatskom bloku. Na to su ga i prisilili uspjesi takvih 

koalicija i u Zagrebu, a posebno u splitskoj županiji. Međutim, Sanader nikada 

nije stvarno podržavao okupljanje svih hrvatskih državotvornih snaga, dakle ideju 

koja se rodila u razgovorima Ivana Aralice, Miroslava Tuđmana i Ivića Pašalića. 

Jedan Sanaderov suradnik mi je uoči Sabora HDZ-a, a i poslije njega, tvrdio da 

je Pašalić veća opasnost za Hrvatsku od Haaškog svjedoka Mesića ili Račana. To 

je mnogima vjerojatno postalo očitije poslije nedavnog Sabora Tomčićevog HSS-

a, kada im je Vladimir Šeks u ime HDZ-a poručio da će u "poštenim stremljenjima 

za probitak hrvatskog naroda i u HDZ-u imati vjernog partnera i saveznika", a 

predsjednik SDP-a i premijer Ivica Račan je istaknuo da je HSS stabilan i važan 

politički partner. Akademik Dubravko Jelčić u brošuri "Što se dogodilo s 

Hrvatskom seljačkom strankom" za Franja Gažija i njegovu Hrvatsku 

republikansku seljačku stranku kaže da je to "dosad svakako najpogubnija faza 

HSS-a, kada se ona javila u svojoj najsramnijoj varijanti: kao trabant 

Komunističke partije u formi kolektivnog člana 'Narodnog fronta'". Jelčić 

zaključuje:  

"Maček je Radićevu državotvornost zamijenio automaštvom, ostavši vjeran 

njegovu antikomunizmu. Gaži je pogazio i jedno i drugo. Maček je dakle iznevjerio 

Radića, Gaži i Radića i Mačeka. Jest da su Gažijevi HRSS-ovci nešto kao glumili 

opoziciju, ali sasvim neuvjerljivo i nedjelotvorno, kao i Tomčić danas." S takvim 

HSS-om danas treba koalirati HDZ. S druge strane Ivić Pašalić i njegov Hrvatski 

blok stalno upozoravaju da je HSS u vlasti i nosi odgovornost za stanje u državi 

jednako kao i Račanov SDP. 

Naravno, sigurno je veliki dio današnjeg HDZ-a skloniji ideji koaliranja s 

državotvornim hrvatstvom, međutim pitanje je kako će se taj sukob u HDZ-u 

odvijati. Hoće li svi oni biti eliminirani iz tuđmanove stranke. Već do sada veliki 

je broj ogranaka i pojedinaca koji su eliminirani. Spomenimo zato da Zoran 

Vukman u Hrvatskom slovu 27. prosinca 2002. upozorava: "Veliko je pitanje hoće 
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li osovina SDP-HNS imati snage suprotstaviti se mogućoj koaliciji HDZ-HSS s 

još nekoliko jačih stranaka na desnom centru. Ako bi HDZ krenuo kao integrativni 

faktor hrvatske oporbe, ako bi okupio cijeli spektar na centru i desnom centru, 

Račan i Vesna Pusić nemaju šanse." Dakle, Vukman govori o ideji hrvatskog 

bloka na kojoj je došlo do raskola u HDZ-u. Pitanje je: Je li vjerojatnija ideja 

koaliranja Sanadera s onima koje smatra većim zlom za Hrvatsku ili sa za njega 

manjim zlom - Mesićem i Račanom? Zar već najava suradnje s HSS-om nije prva 

stepenica u pripremanju stranke za "veliku koaliciju" sa SDP-om?  

Vukman također upozorava: "Međutim, SDP-u i HNS-u ide u prilog činjenica 

da imaju jači utjecaj u medijima, odnosno, imaju naklonost gotovo svih utjecajnih 

listova u Hrvatskoj, a na televiziji apsolutnu nedodirljivost. Zato je moguća pat-

pozicija između SDP-a i HDZ-a." 

Dakle, Vukman spominje mogućnost pat-pozicije i kada bi HSS bio na 

Sanaderovoj strani. Zašto bi onda HSS izlazio iz koalicije u kojoj je sada? I to 

pokazuje da je ideja stvaranja hrvatskog bloka svih istinskih državotvornih snaga 

bila jedina ispravna. To je moralo biti jasno svima pa i onima u HDZ-u koji su 

stalno bili protiv nje. Zašto su uporno bili protiv takve ideje? Zar to doista ne 

govori u prilog tvrdnji o uspješnoj detuđmanizaciji i u HDZ-u. Da ironija bude 

veća, ljudi će glasovati za HDZ samo zato što je to Tuđmanova stranka. Vidjet 

ćemo hoće li time glasovati i za daljnu detuđmanizaciju. Vidjet ćemo zašto je 

Soros pohvalio Sanaderov HDZ.  

I onda im se dogodila Kolona sjećanja u Vukovaru.  

Puno tekstova o tome sam već napisao sam ili dao što su drugi napisali, pa ću 

danas još samo dati dio teksta koji je napisao hrvatski književnik i kolumnist Javor 

Novak:  

 

JAVOR NOVAK: BIZANTINSKA POSLA 

 

Objavljeno: Utorak, 28 Studeni 2023  

 

 
 

Teško je četniku Vučiću pala ovogodišnja velika vukovarska kolona sjećanja. 

Masovnija nego ikad. Nikako da ustaše prekinu s tim. Ne može on ništa slično 
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organizirati u Srbiji. Pa dugačka kolona u Škabrnji. Pa sprječavanje Pupovca i 

njegovih diva i u Škabrnji i u Vukovaru. Cijeli svijet vidio je koliko i kako se u 

Hrvatskoj poštuju žrtve. I kako se vrhunskim pijetetom nikada ne zaboravljaju. 

A čije su to žrtve? Tko je taj koji je poklao tisuće hrvatskih ljudi? Naravno i to se 

predobro zna: Srbija i Vučić, koji se tih zločina nikada nije odrekao. Koji (još) ne 

priznaje ni notorno postojanje srbijanskih koncentracijskih logora. I sad što? 

Kako će progutati tu gorku čašu? Poništiti ju ne može, ona se već dogodila. Za 

kontra prosvjed u Beogradu je nemoćan. Hrvatska je proslavila svoje junake 

HOS-a, nema natrag. A idu mu izbori i sve ga to vrlo teško optužuje i opterećuje, 

umjesto da mu nosi predizborne bodove. 

Ne pomaže ni Vučić u kuhinji, Vučić uz kotlovinu, Vučić iz frižidera, svakakvu će 

budalu on od sebe sada raditi samo ne bili li dobio nov mandat. Kako sve to slabo 

djeluje okrenuo se starim srbskim neprijateljima: nije Srbija kriva, nije Milošević, 

nije (navodno umiruće bolestan) vojvoda Šešelj, nije adlatus mu Vučić – Hrvatska 

je ta koja je kriva. Vječno ustaška čim nije srbska. Stara ploča uvijek pali. Sa' će 

Jasenovac sam' što nije. Ionako ih RH godinama iritira prijateljstvom s 

Kosovarima, s Albancima pa čak i s Albanijom. O Ukrajini da i ne govorim. 

Diramo čak i njihove drage Ruse.  

Hrvatski je diplomat još i špijunirao i vrbovao po Srbiji, nego. Samo što ne kažu 

da je pronašao tajno spremište srbskog plutonija. Van s njim dakle, odmah. No, 

zašto RH nije stepenicu više, protjerala srbskog veleposlanika iz Zagreba, a ne 

tek njihova savjetnika? Odgovor leži u tradicionalno ulizivačkim odnosima 

visokih struktura u RH koje su svojedobno srbskom veleposlaniku u restoran 

Vinodol u Zagrebu na ruku donosile materijale. Sjećate se lignje? A sjećate se 

paketa Jadranke Kosor: EU dokumenti kao poklon budućoj (europskoj?) Srbiji? 

Hristos se rodi.  

digresija  

Ne gleda Srbija na Hrvatsku samo iz zavisti što imamo prekrasno more, polja 

nafte i plina, turizam. Srbija nam zavidi i na visini plaća i mirovina. Ma koliko 

one nama bile turbo niske, njima su astronomija. Jer, pa zašto? Srbija već pune 

33 godine ne može više sisati Hrvatsku i Sloveniju, finili su Mare bali. Nema više 

naših para od turizma i sada Srbija polako tone u se. Suočava se napokon s 

vrijednošću same sebe. „Srbin ne ume da radi, ali ume da ratuje“ glagoljao je 

fašist Milošević sve dok mu nismo priredili Oluju i traktorizaciju, a onda se 

pokazalo da srbijanski zečevi umeju samo da begaju. Srbija ne ume ni da gubi. 

Iako u Srbiji za HOR-ta nije pao niti jedan jedini dimnjak, a kamo li da bi joj bili 

spaljeni gradovi i sela, BDP Srbije, dvostruko po stanovništvu brojnije države, još 

nije ni nalik BDP-u RH, koja je bila teško razarana, koja nažalost i dan danas 

plaća mirovine balvanašima, četnicima i krvnicima SDSS-a, koja je primila i 

medicinski zbrinula 350.000 izbjeglica i prognanika. A to rađa iznimnu srbsku 

zavist. Hrvatska nije propala kako su planirali i žustro željeli. To stvara burnu 

zavist jer i u budućnosti nikada više neradnička Srbija ne će moći financijski sisati 

Sloveniju i Hrvatsku. Nema više nove beogradske gazele, nema Sava centra, nema 

više pruge Beograd-Bar, što smo sve mi plaćali. Ne, nije to uopće u redu što 

Hrvatska više financijski ne šopa Srbiju i nikada više ni ne će, puniti tu vreću bez 
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dna. Nek se samo naoružavaju, nek jedu topove dok im standard pada. Srbi 

napokon trebaju pljunuti u šake i prihvatiti se posla. Nek se uzdaju u se i u svoje 

kljuse. Ako mogu.  

zavaravanje…  

V. list, ide na ruku vlastima pa nas želi utješiti zašto su hrvatske mirovine tako 

očajno niske. U tu svrhu list se okreće državama propale juge: Srbiji, BiH i Crnoj 

Gori. No, koga to još zanima? Prosječna RH mirovina nije ni 450 eura i to kad se 

zbroje sve one i najviše i privilegirane mirovine. Nitko recimo ne radi izračun 

prosječne hrvatske mirovine među najbrojnijim dijelom onih „običnih“ 

umirovljenika. Nitko ne odbacuje iz izračuna pojedinačne, a enormne mirovine u 

kojem su i svi oni sa bonusima. Koliko je takvih? Kad bi se dakle isključilo 

privilegirane pokazalo bi se da je prosječna hrvatska mirovina jedva iznad 200 

eura, ako je i toliko.  

Također nikada se ne rade istraživanja koliko bi dvije mirovine u obitelji ili 

mirovina samca stvarno trebale iznositi, a da se umirovljenici mogu normalno 

hraniti, plaćati režije, kupovati odjeću i obuću, imati mobitel, TV i omrežje te 

održavati automobil. Nije li to ono najosnovnije? Dakle bez pomaganja obitelji 

potomaka, bez ljetovanja, bez putovanja… ali i bez raznih oblika liječenja.  

Zavaravanje se zatim nastavlja pričicom o postotcima koliko su mirovine rasle, 

pa se baja bajku o najvećem postotnom povišenju ikada. To je ista notorna laž 

kao i sa rastom BDP-a. Ako ste na dnu Europe pa zabilježite rast od 4 % BDP-a 

vi ste najbrže rastuća ekonomija u EU. Nisu nam jedino rekli da još nismo dosegli 

ni prosječni BDP Europske unije. Tako je i s mirovinama, one su toliko bile na 

dnu da povećanje od 8,5 % izgleda ogromno u odnosu na EU. Bajaju i kako je to 

najveći skok u 24 godine. Ali nikada nam nisu rekli kolike su mirovine u EU, nego 

nas farbaju sa Srbijom, BiH i C. Gorom. Stara je poslovica: ugledaj se u bolje od 

sebe, a ne u one lošije. Nisu nam nikada rekli da to što mirovine u RH već po 150-

ti put rastu još nisu ni blizu primjerice Slovenskima. 

…i obmanjivanje  

Za ikakvu valjanu poredbu trebalo bi se osvrnuti barem na Mađarsku, Italiju, 

Sloveniju i Austriju te na EU prosjek. Ali poredbu svega: plaća, mirovina, 

inflacije, rasta jednog i drugog i trećeg. Zatim bi bilo nužno imati podatke o 

troškovima života: hrane, režija, odjeće, obuće, troškova automobila, omrežja, 

TV-a, mobitela... To je jedina slika koju trebamo, a ne zavaravanje s nekakvim 

regionom. Tek tada bi se vidjelo što je to zapravo tih mizernih 450 eura RH 

prosječne mirovine, koliko ona stvarno vrijedi i kako građani s njome žive. 

Notorno je: tu leži istina i podatak o stvarnom položaju hrvatskih ljudi i o 

standardu koji je u nas, već treće desetljeće zapravo ne-standard. Zar je tako 

nemoguće ući u podatke statističkih zavoda susjednih nam sjevernih zemalja?  

A o tome što planira SDP suvišno je i komentirati: mirovine od 750 eura? Čudi 

me da nisu nabajali i 1.000 eura. Sve, samo da dođu na vlast. Otkuda? Pojma 

nemaju. Kako? Pojma nemaju. Ali nude. Tako je obećavao i Možemo, pa sada 

vidimo koji su njihovi „dometi“ i kako su brzo i potpuno polomili zube.  

ne zna što bi od muke  
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Izbavitelj upotrebljava teško oružje kad kaže da su seljaci koji prosvjeduju 

instruirani od nekih političkih stranaka. Ma zamislite kriminala. Pa druže 

Izbavitelju zar mi ne živimo u demokraciji? Ili je bar vi tako nazivate. Zar je 

zabranjeno instruirati bilo koga, bilo kad, bilo gdje? Pa gdje vi živite? Što su 

drugo klubovi stranaka u Saboru i ona odurna stranačka stega? Pojedini 

zastupnici mogu misliti svojom glavom koliko god hoće ali kad govore u Saboru 

moraju glagoljati po stranačkoj stezi. Nisu oni nikakvi narodni zastupnici već 

stranačke sluge. Je li to manipulacija kojom se i vi služite Izbavitelju? Vaša 

orkestracija, jesu li to i vaše instrukcije? Ali vama se trese politička fotelja, tlo 

pod nogama pa više ni ne znate što sve trabunjate.  

Vrhunac bahatosti Izbavitelja je afera s Geodetskim fakultetom i sredstvima EU 

za koje on vrlo nervozno i ljutito tvrdi da nisu sredstva EU mada dokumenti 

novinarima govore drugačije. „Meni trebate vjerovati“ poručuje im on u stilu što 

mi možete, mogu što hoću ili: Europski tužitelj će i sam shvatiti da je pogriješio. 

Ma jasno, svi su u krivu jedino Izbavitelj nije. Pa kad je tomu tako, zašto se toliko 

znoji pred novinarima, zašto kipti? Netko tko je u pravu trebao bi imati mnogo 

samopouzdanja, a Izbavitelj ga nema.  

ispravak krivoga navoda  

Prošli sam tjedan u kolumni napisao: „…nenarodna vlast u RH koja zbog svoje 

trgovačke koalicije paktira s SDSS-om, danas SDS-om. Nije šija nego vrat.“ 

Povijesne istine radi, treba istaći slijedeće - u Krvavom Uskrsu na Plitvicama 

1991. godine, među uhićenima su bila i dva rukovoditelja Srpske demokratske 

stranke: Goran Hadžić, član Glavnog odbora SDS-a i Borivoje Savić, tajnik 

Izvršnog odbora općinske organizacije SDS-a u Vukovaru, a uhićen je i 

Manolićev omiljeni kriminalac (međunarodni kiler?) ratni zločinac i koljač 

Arkan. Poslije Plitvica oslobodio ga je iz zatvora, omogućio prijevoz u Beograd i 

poklonio mu trofejni pištolj! Za nagradu. Riječ je naravno o ekstremističkim 

pobunjenicima takozvane SAO Krajine. Prema tome, očito je kako Pupovčeva 

današnja participacija u vlasti RH jest temeljena na istom tom imenu 

okupatorskoga SDS-a iz propale ali zločinačke tzv. SAO Krajine! I nikome ništa!  

Isto tako treba reći da se taj isti Milorad Pupovac travnja 1991, još skrivao kao 

predsjednik stranke - Lige socijalnih demokrata, a onda je poslije odlučio da se 

može, pa je skinuo janjeću kožu i bez problema osnovao i registrirao četnički SDS. 

Na sramotu Hrvatske i Hrvatskih državnih organa. O Sanaderu i „Vaskrs se rodi“ 

te o njegovu pljunutu blizancu Izbavitelju, ovom prilikom nema mjesta...  

 No ispričavam se jako: to nije tema, ili kako to nepismeno naziva Izbavitelj: to je 

„ne tema“. Nisu tema zločinci među partizanima, petokaraka krvava zvijezda, 

pokolj na Bleiburgu, Kočevskom rogu, Jazovki, Hudoj Jami, na Golome otoku i 

Grguru… Nisu tema komunistički zločini, ni dragi Titovi presvučeni četnici, ni 

genocidna kokarda, ni okupatorska zastava Srbije koja je napadala i rušila 

Hrvatsku, a sve to danas živi i pljačka domovinu. Skupo nas koštaju, ne samo 

moralno, već i financijski. Nije tema Pupovac koji je glavni biserko 

najnepopularnijeg političara u RH i to godinama. To treba moći ali njega to uopće 

ne smeta. Ništa to ne smeta ni Izbavitelja. I to treba moralno moći. Tema su, 

skandal su, problem su junačke jedinice HOS-a, pozdrav Za dom spremni, pod 
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kojim su nam ginuli naši najbolji borci. Vječna je tema grb HOS-a. Jel' da druže 

Izbavitelju i druže Milanoviću?  

Nije nevažno reći i to da je u toj „Ligi“ s Pupovcem i tim i takvim Srbima tada 

bio i naš velehvaljeni, a anacionalni filmski redatelj Rajko Grlić. 

skenirana ministrica  

Pogotovo je Izbavitelj neuvjerljiv kad brani svoju, kako je kazao, kućnu 

prijateljicu ministricu kulture Ninu Obuljen Koržinek u aferi poznatoj kao 

Geodetski fakultet. Kako su se raspisali brojni mediji ta afera zbivala se pod 

okriljem ministarstva kojeg još uvijek vodi ministrica Obuljen. Ona je bez 

natječaja dala 19 milijuna kuna Geodetskom fakultetu za sumnjiv posao snimanja 

baštine nakon potresa. Mediji tvrde da je posao debelo preplaćen. No nije samo 

to sumnjivo: ministrica mjesecima eskivira od medija postavljena pitanja o ovom 

golemom poslu koji je osobno ugovorila. Službena dokumentacija je manjkava i 

sporna te sadrži podatke koji su dubiozni. Da stvar bude još gora Ministarstvo 

kulture hvalilo se tim projektom u svim medijima.  

No, pokazalo se da bi privatne tvrtke za snimanje zgrada tražile čak pet i po puta 

niži (!) iznos od onog isplaćenog u projektu Nine Obuljen Koržinek i uhićenog po 

nalogu Ureda europskog tužitelja dekana Geodezije, Almina Đape. Dekana 

poznatog po nabavi skupocjene jahte i istog takvog automobila. Još mu fali 

zrakoplov. Nakon upita poslanog prije više od sedam mjeseci, ministrica Obuljen 

Koržinek odbila je i odugovlačila medijima dati čak i informaciju koliko je javnog 

novca isplaćeno Geodetskom fakultetu za navedeni posao! Njena prčija? Poput 

Izbavitelja i ona se silno ljuti. 

Koliko Ministarstvo kulture ne zna svoj posao ili mulja s podatcima, najbolje 

pokazuje primjer ugovorenog opsega posla. Prvo su poslali u javnost podatak da 

je površina pregledanih zgrada milijun i po četvornih metara, a zatim su izjavili 

da je riječ o površini koja je za više od 30 % manja - 940.000 četvornih metara.  

grlom u traktore  

Krajem prošloga tjedna Izbavitelj se još jednom stao napuhivati: kaže da s nikim 

tko ga ucjenjuje ne će pregovarati. A što su drugo demonstracije nego traženje 

svojih prava, možete to zvati i ucjenom. Drugi dio Izbaviteljeve izjave čisti je poziv 

na nasilje: policija će osigurati granične prijelaze i normalan promet. Je li on 

svjestan u koju vatru ulazi? Prvi uhićen seljak, prvi maknuti traktor, prvi 

specijalac Hrvatske policije i na cestu će grunuti svi seljaci. Čak i oni koji 

prvobitno nisu htjeli demonstrirati. Kako mu to nije jasno? Želi li da padne krv? 

Vrijeđanje ljudi da su marionete, politički izmanipulirani i nahuškani samo je još 

jedno Izbaviteljevo ulje na vatru. Pa ne protestiraju ti ljudi tek tako, u njima se 

godinama i s pravom skupljalo veliko nezadovoljstvo. Ako to Izbavitelj ne zna, ne 

razumije i nije u stanju shvatiti i poštivati, dobit će što nije očekivao. A idu mu 

izbori. Nema on dovoljno policajaca. Seljake ne može ograditi kao Markov trg. 

Sve što je možda kapitalizirao imenovanjem Slavonca Anušića za ministra, sada 

će četverostruko izgubiti sa seljacima. Sve se vraća, sve se plaća.  

(…) 

https://www.dragovoljac.com/index.php/javor-novak/37556-javor-novak-

bizantinska-posla  

https://www.dragovoljac.com/index.php/javor-novak/37556-javor-novak-bizantinska-posla
https://www.dragovoljac.com/index.php/javor-novak/37556-javor-novak-bizantinska-posla
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Hrvatski narod je u Vukovaru jasno stavio do znanja i svjetskim moćnicima i 

njihovim slugama u RH da će i taj rat izgubiti, kao što je izgubio i oružani sukob 

kada su hrvatski branitelji od 'njihove' srpske vojske napravili – kako je to 

Milošević rekao – ZEČEVE. 

 

Danas je dan kojega se sjećamo po žrtvi najvećeg među nama.  

Lili Benčik podsjeća na to uz pjesmu meni drage hrvatske pjesnikinje iz Australije 

i tekst koji dajem u prilogu: 

 

Poštovani 

Danas je obljetnica smrti generala Praljka 

 

U SPOMEN DIVU Marija Dubravac 

(Junače slava ti! Uglazbio Stanko Šarić) 

Bio si div, silan, neslomljiv, 

Gord ko Velebit, hrabar ko Zrinski, 

Bio si ponos narodu svojem, 

Naš svjetionik, junak istinski. 

Ime će tvoje upisat stijena, 

U čast junaku hrvatskih gena. 

Iz praha tvog divovi niču 

Ko i ti glasom junačkim kliču: 

PRIPJEV: 

S prijezirom rušim zakon vam cio 

Zločinac nisam nikada bio. 

Rađe ću časno leći u grob 

Već bit pogancu sluga i rob. 

Bio si vodič u crnoj tmini 

Kroz rat i vatru kročio prvi, 

Nesretne, bolne, na srce svio 

I nisi pit'o čije su krvi. 

Ubogom, moćnom, Bog isti sudi, 

Slavni su pred njim pravedni ljudi. 

Iz praha tvog divovi niču, 

Ko i ti glasom junačkim kliču:  

PRIPJEV: 

S prijezirom rušim zakon vam cio 

Zločinac nisam nikada bio. 

Rađe ću časno leći u grob, 

Već bit pogancu sluga i rob. 

Ostajem junak, sin doma svog, 

Neka mi sudi pravedni Bog. 

 

Lp Lili Benčik 
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Poslušajte mog dragog prijatelja Stanka Šarića: 

https://www.youtube.com/watch?v=iWUMD_vZZ8I  

 

Josip Pečarić 

 

  

https://www.youtube.com/watch?v=iWUMD_vZZ8I
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PRILOG 

 

ISPOLITIZIRAN I NEPRAVEDAN MEĐUNARODNI 

KAZNENI SUD ZA BIVŠU JUGOSLAVIJU, 

INTERNATIONAL CRIMINAL TRIBUNAL FOR THE 

FORMER YUGOSLAVIA- ICTY) 

 
„Rat će biti završen tek onda kada bude postignuta pravda, kada se žrtve 

Domovinskog rata identificiraju, kada se za sve nestale i prisilno odvedene 

otkrije kakva im je bila sudbina, kada se mrtve pokopa u dostojanstvu, kada 

se sazna istina o njihovom stradanju i kada pravda bude zadovoljena.“ Dr. 

Zvonimir Šeparović31 

Po kriterijima prof. dr. Šeparovića rat nije završen. Srbija ga vodi protiv Hrvatske, 

sa petom kolonom, nesmiljenom žestinom, ne na bojnom polju, ali jednako 

ubojito na medijskom, političkom, jezičnom i kulturnom polju sa teškim 

posljedicama po hrvatski narod i njegov identitet. Ubija se čak i fizički, preko 

3100 hrvatskih branitelja učinilo je suicid, a oni koji nisu suicidalni, nezadovoljni 

i frustrirani iselili su sa cijelim obiteljima iz Hrvatske. Tako je izravna posljedica 

nepravde demografska katastrofa hrvatskog naroda. 

Veliki doprinos da pravda nikada ne bude zadovoljena dao je i Međunarodni 

kazneni sud za bivšu Jugoslaviju, u daljnjem tekstu Haški sud ili Haški tribunal. 

 
31 https://www.pilar.hr/wp-

content/images/stories/dokumenti/zbornici/vukovar_33/vukovar33_013.pdf  

https://www.pilar.hr/wp-content/images/stories/dokumenti/zbornici/vukovar_33/vukovar33_013.pdf
https://www.pilar.hr/wp-content/images/stories/dokumenti/zbornici/vukovar_33/vukovar33_013.pdf
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Ovaj sud je od početka sporan, jer je donesen od političkog tijela, Vijeća sigurnosti 

UN, 1992.godine, a ne Opće skupštine UN-a i ugovorom zemalja članica. Počeo 

je djelovati 1993. sa sjedištem u Den Haagu u Nizozemskoj. Zato su sporni i 

međunarodnopravni legitimitet i legalitet. Prema članku 29. Statuta države su 

dužne surađivati sa sudom i to sve države članice UN-a, a tu je suradnju prva 

narušila sama haška tužiteljica Carla del Ponte dopustivši Srbiji da zacrni po njoj 

kompromitirajuće činjenice u dokumentima koje je dostavljala Sudu. 

„Moje je mišljenje da je Haški tribunal ispunio očekivanja svojih tvoraca, 

međunarodnih centara moći. Taj sam Sud znao nazivati pravosudnom lakrdijom, 

a sada bih tu formulaciju promijenio. On je politička lakrdija, a pravosudna 

komedija. U samom je startu imao politički cilj, a pravosudna mu je funkcija bila 

samo sredstvo za postizanje tog cilja. Dopustilo mu se da prijeđe daleko preko 

svog Statuta. Najbolji je primjer za to formulacija “udruženi zločinački pothvat”, 

koje uopće nema u Statutu. To je konstrukt s kojim možete svakoga optužiti, bez 

konkretnih dokaza.“ dr. sc. Davor Marijan32 

Nepravdu Haškog suda prvi je označio na tragičan način hrvatski general 

Slobodan Praljak, 29.studenog 2017.godine kada je javno pred cijelim svijetom 

izvršio suicid popivši otrov kalij cijanid (KNC), zbog nepravedne politički 

motivirane presude o krivnji za ratni zločin.  

 

„Suci, Slobodan Praljak nije ratni zločinac. S prijezirom odbacujem vašu 

presudu“ 

 
32 https://www.jutarnji.hr/globus/povjesnicar-davor-marijan-za-globus-haski-sud-je-politicka-

lakrdija-i-pravosudna-komedija-6893832  

https://www.jutarnji.hr/globus/povjesnicar-davor-marijan-za-globus-haski-sud-je-politicka-lakrdija-i-pravosudna-komedija-6893832
https://www.jutarnji.hr/globus/povjesnicar-davor-marijan-za-globus-haski-sud-je-politicka-lakrdija-i-pravosudna-komedija-6893832
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Njegov čin bio je krik protiv nepravde kojoj smo bili izloženi mi Hrvati na 
Međunarodnom kaznenom sudu za bivšu Jugoslaviju, engleski International 

Criminal Tribunal for the Former Yugoslavia, akronim ICTY. 

Podsjećam kakav je bio odnos Haških sudaca prema Hrvatima, nije to teorija 

zavjere, nego činjenica da je od 20 optuženih, čak 13 (trinaest) Hrvata Haški sud 

pred cijelim svijetom optužio za ratne zločine, a onda ih nakon više godina bez 

ikakve naknade i isprike pustio iz zatvora u Haagu, jer im nije našao nikakvu 

krivnju.  

Zar je to pravda? Bez isprike, bez obeštećenja nepravedno optužiti i onda pustiti 

kao da se radi o stoci koju zatvoriš, pa pustiš iz tora na slobodnu ispašu. 

Primjeri su doista zastrašujući po pitanju pravde i pravednosti, da nekome SUD 

oduzme 7 godina života kao generalu Anti Gotovini ili 5 generalu Markaču, da bi 

presudom Haaškog suda iz 2012. proglašeni nevinima za navodni zločin kojega 

je prema optužnici, naredio Franjo Tuđman, tadašnji predsjednik Republike 

Hrvatske. 

Nijedan dužnosnik RH pred Haškim sudom nije osuđen za ratne zločine, a 

Hrvatska je oslobođena sjene etničkog čišćenja srpske nacionalne manjine. 

Haški sud 2014.godine oslobađa jednog Šešelja, notornog ratnog huškača i 

zločinca, sa smiješnim obrazloženjem da je smrtno bolestan, a evo ga živog u 

2023.godini.33 

Vojislav Šešelj izrugivao se Haškim sucima: 

„ I vojnici pevaju -aoj Slobo šalji nam salate, bit će mesa klat ćemo Hrvate-, a vaš 

lažni prevodilac prevodi sasvim drugačije -oj Hrvati al'ćemo vas klati, pola klati , 

pola psima dati-! Niste mi ni do kolena! Rasturim sve čega se dohvatim! Niko mi 

ne može ništa! Razaram Haški tribunal u celini! Objavljujem imena zaštićenih 

svjedoka na svom video-sajtu, Internet sajtu! Izazivam vas da me sudite i za 

nepoštovanje suda! 10 procesa se protiv mene vodi i ništa mi ne možete, jer sam 

i moralno i intelektualno nadmoćniji! Protiv mene leka nema! Samo možete da 

me ubijete! I onda će se i moj grob boriti protiv vas! Vi ne razumete što to znači! 

Razumet ćete! „ 

I tako haški suci doista nisu „ imali leka“ pa su ga kukavički pustili na slobodu. 

Nevjerojatna blamaža Haškog suda. 

Za razliku od Šešelja, Florence Hartmann je zbog nepoštivanja suda bila kažnjena 

novčanom kaznom od €7.000, ali tu kaznu nije platila pa je pretvorena u 

sedmodnevnu zatvorsku, pa je sud izdao nalog za uhićenje nekadašnje 

glasnogovornice glavne tužiteljice Suda !? 

Pobjegla u Francusku 2011.godine, a Francuske vlasti su odbile uhititi ju jer su 

surađivali s MKSJ-om jedino u izručivanju ratnih zločinaca. Usprkos uhidbenom 

nalogu iz Haaga, 2012. posjetila je Sarajevo, povodom 20. obljetnice opsade 

grada, te tamo verbalno napala Carla Bildta jer je smatrala da on nije trebao biti 

na obilježavanju stradanja grada jer je prije govorio da je "Milošević dobar 

momak".34 

 
33 https://youtu.be/ZZMiwSekzXc?si=EobbnXuYo32-BAkD  
34 https://hr.wikipedia.org/wiki/Florence_Hartmann  

https://youtu.be/ZZMiwSekzXc?si=EobbnXuYo32-BAkD
https://hr.wikipedia.org/wiki/Florence_Hartmann
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Međutim Mehanizam za međunarodne kaznene sudove, koje je nastavilo rad 

Haškog suda , Šešelj je ipak osuđen na 10 godina zatvora u koje mu je uračunat 

pritvor od 2003. do 2014. godine. 

Tek je na posljednjem suđenju presudom žalbenog vijeća utvrđeno postojanje 

udruženog zločinačkog pothvata za nedjela počinjena u Bosni i Hercegovini, a čiji 

je vrh bio u Beogradu. Kao sudionici udruženog zločinačkog pothvata, visoki 

dužnosnici srbijanske Službe državne sigurnosti Stanišić i Simatović krivi su za 

etničko čišćenje nesrpskog stanovništva u BiH i Hrvatskoj. Ostali sudionici su 

Slobodan Milošević, Milan Martić, Milan Babić, Goran Hadžić, Radovan 

Karadžić, Ratko Mladić, Momčilo Krajišnik, Biljana Plavšić i Željko Ražnatović 

Arkan. 

Radi ravnoteže i izjednačavanje krivnje Haški suci osudili su hercegbosanske 

Hrvate Jadranka Prlića, Bruna Stojića, Valentina Ćorića, Slobodana Praljka, 

Milivoja Petkovića i Berislava Pušića na dugogodišnje kazne, a general Slobodan 

Praljak sa takvom stigmom kao ratni zločinac nije htio živjeti. 

Istina je da su JNA i Srbija vodile agresivni rat za Veliku Srbiju na granici 

VIROVITICA-KARLOVAC-KARLOBAG! 

To područje uključuju dijelovi Hrvatske i cijelu Bosnu i Hercegovinu. 

JNA i Srbija vodile su bespoštednu agresiju, svim raspoloživim oružjem i 

ubilačkim sredstvima ( JNA je bila tada četvrta vojna sila u Europi, a Hrvatska 

razoružana od te iste JNA) Uništavali su sve pred sobom, kuće, škole, bolnice , 

crkve, palili sela i gradove, ubijajući pri tome neselektivno žene, djecu i starce, sa 

neviđenom brutalnošću koja se nije vidjela na tlu Europe od završetka 2.svjetskog 

rata, sa namjerom da se potpuno satre postojanje hrvatskog naroda na tom 

području.  

Planski se rušilo kuće, crkve te njihova groblja da se nikada više ne vrate. Ta 

zločinačka politika bila je potaknuta željom za osvajanjem područja i 

prekrajanjem granica sa ciljem stvaranja etnički čiste VELIKE SRBIJE. Uz to se 

organiziralo sustavno silovanje žena i njihovo držanje u zatočeništvu do vremena 

kada je pobačaj postao nemoguć. Civili - muškarci, žene, djeca i starci - držani su 

u koncentracijskim logorima po Srbiji i BIH.  

Spaljene su Ćelije, izvršeni su pokolji i masakri civila u Dalju, Kozibrodu, Petrinji, 

Vagancu, Erdutu, Lovasu, Širokoj kuli, Gospići, Škabrnji, Nadinu, Voćinu, 

Ovčari…. 

Napadnuti su Dubrovnik, Šibenik, Zadar, Gospić, Karlovac, Osijek, Vukovar na 

koji je ispaljeno 6,5 milijuna granata, 11 000 dnevno, dokazuju brutalnost 

velikosrpske agresije. Napadane su bolnice u Vukovaru, Vinkovcima, Osijeku, 

Pakracu, Dubrovniku, potpuno ih je srušeno 14. 

Ubijeno je 406 djece, ranjeno 1.260 djece, 15 840 hrvatskih branitelja, ubijena su 

7263 civila, a za još više od 1 800 se traga. 

Srušeno je oko 200 tisuća stambenih objekata, a s okupiranog teritorija protjerano 

je 260.000 Hrvata. 

Hrvatska je podnijela tužbu protiv Srbije Međunarodnom sudu pravde. Hrvatski 

pravni stručnjaci na suđenju su elaborirali "Zvjerska ubojstva konvencionalnim i 

hladnim oružjem, silovanja žena i muškaraca u logorima, mučenja 
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elektrošokovima, prisilni rad u okupiranim mjestima jasno pokazuju genocidnu 

namjeru Srbije prema hrvatskom stanovništvu i ta stradanja nisu imala nikakvog 

vojnog opravdanja. Zločini nisu imali vojnu svrhu, nego su bili sustavno 

usmjereni prema nevinim Hrvatima, motivirani mržnjom i željom da ih se etnički 

očisti." 

Za svu tu patnju i razaranje Hrvatska nije dobila pravnu, ni pravednu zadovoljštinu 

ni obeštećenje. 

Naprotiv, srpski lobi i diplomacija, te hrvatski projugoslavenski političari 

ponovno su štetili Hrvatskoj i još joj nanose veliko zlo.  

Nikada se ne smije zaboraviti veleizdajnička uloga Stjepana Mesića koji je nakon 

smrti dr. Franje Tuđmana, kao predsjednik Hrvatske, neselektivno dijelio državne 

dokumente i bio zaštićeni svjedok Haškog Tužiteljstva. Tako nešto nije poznato u 

povijesti ljudskog roda, da Predsjednik države radi protiv države kojoj je na čelu 

i protiv hrvatskog naroda koji ga je čak dva (2) puta birao za Predsjednika.  

Doista ljudsko zlo ima na tisuće lica, ali ovakav slučaj je bez presedana u ljudskoj 

povijesti. 

Pored 1. na listi Stjepana Mesića sa Haškim tužiteljstvom tajno su surađivali : 35 

Mate Granić, Pavle Miljavac, Petar Stipetić, Nikica Valentić, Josip Manolić, 

Martin Špegelj, Ante Karić, Ranko Ostojić, Mladen Bajić, Slavko Degoricija, 

Franjo Gregurić 

Josip Boljkovac, Josip Lucić, Antun Tus, Ivica Račan, Hrvoje Šarinić, Ivan 

Zvonimir Čičak, Žarko Puhovski. 

Direktna posljedica njihove suradnje sa Haškim sudom je izjednačavanje agresora 

i žrtve agresije točno po Memorandumu SANU 2, po kojem Srbiju treba osloboditi 

odgovornosti za agresiju na Hrvatsku i BIH. 

A istina je citiram36 završnu riječ generala Praljka: 

„Pa da opišem ulogu Göringa, s kojim likom bih, po tužiteljstvu, ja trebao biti 

sukladan. Taj je Göring smjestio svoje Židove (Muslimani) u svoju vikendicu i 

brinuo se o njima. Smjestio je svoje Židove u stan u Zagrebu, hranio i liječio. Išao 

je na snajpersku vatru kod vojarne JNA u Grabovini kako bi spasio žene svojih 

neprijatelja. Tijelom zaštitio zarobljene vojnike JNA i brinuo se da sretno stignu 

svojim kućama. Izvukao zarobljene civile Srbe iz logora u Dretelju prijetnjom 

oružja. Ne sam. Logor su držali pripadnici HOS-a - pretežito Muslimani. Izvlačio 

ranjene Židove - Muslimane iz bolnice u istočnom Mostaru. Ne sam. Organizirao 

izvlačenje i prebacivanje i smještaj 15 tisuća Židova – Muslimana iz Stoca i 

Dubravske Visoravni splavi preko Neretve. Prevezao ranjenu Muslimanku - 

Židovku helikopterom iz istočnog Mostara u Split. Ne sam. Židovsku 

(muslimansku) obitelj s djetetom oboljelim od leukemije preuzeo kod Uskoplja i 

prebacio u Split na liječenje. Omogućio im stjecanje hrvatskog državljanstva kako 

 
35 https://www.maxportal.hr/vijesti/bivsi-specijalac-iz-lucnog-objavio-popis-tajnih-suradnika-

haskog-suda-jedno-ime-nisam-uspio-procitati/  
36 https://youtu.be/LZdBhu9H8Jg?si=twdXVUflWwA-1nZK ,  

https://youtu.be/-VRJ8F7eOWk?si=JHetqfaFq5hQh4N_  

https://www.maxportal.hr/vijesti/bivsi-specijalac-iz-lucnog-objavio-popis-tajnih-suradnika-haskog-suda-jedno-ime-nisam-uspio-procitati/
https://www.maxportal.hr/vijesti/bivsi-specijalac-iz-lucnog-objavio-popis-tajnih-suradnika-haskog-suda-jedno-ime-nisam-uspio-procitati/
https://youtu.be/LZdBhu9H8Jg?si=twdXVUflWwA-1nZK
https://youtu.be/-VRJ8F7eOWk?si=JHetqfaFq5hQh4N_
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bi na teret hrvatskog proračuna mogli otputovati u Švicarsku na liječenje. Ne 

sam'…. 

Nabrojao je i činjenice koje po njemu dokazuju kako je tadašnja hrvatska politika 

poticala stvaranje BiH kao države i obučavala pripadnike Armije BiH. Zatim kaže 

da su policajci iz BiH bili na obuci u Hrvatskoj još 1991., da su se piloti Armije 

BiH obučavali u Hrvatskoj, da su u Hrvatskoj zbrinute stotine tisuće 

muslimanskih izbjeglica i da je organizirano eksteritorijalno školstvo za 

muslimane izbjeglice u RH. Napominje i da je Armija BiH cijelo vrijeme dobivala 

oružje iz Hrvatske te da je više od deset tisuća njezinih ranjenih pripadnika 

liječeno u hrvatskim bolnicama. 

Žalim li žrtve? Da žalim sve nevine žrtve svih ratova, a posebno žalim žrtve 500-

tinjak ratova poslije 1945, a dogodili su se i događaju se usprkos svim 

moralističkim politikama koje svakodnevno slušamo. Posebno žalim za svakim 

onim djetetom koje umre od gladi svake 4 sekunde ovog našeg realnog vremena. 

Podsjeća i na to da je Hrvatska priznala BiH kao državu, poslala veleposlanika u 

Sarajevo i potpisala sve međunarodne akte o unutarnjem uređenju BiH. 

To je bila politika dr. Franje Tuđmana, predsjednika RH, to je bila politika Vlade 

RH i Sabora RH i MORH-a, to je bila politika HVO-a. To su za tužiteljstvo ovog 

suda elementi UZP-a. Takva optužnica služi se logikom koja je uvredljiva i za 

kognitivni sustav patogenog virusa“ osvrnuo se Praljak na tezu o udruženom 

zločinačkom pothvatu hrvatskog predsjednika Franje Tuđmana, ministra obrane 

Gojka Šuška i načelnika Glavnog stožera HV-a Janka Bobetka…. 

I na kraju pjesma Marije Dubravac  

U SPOMEN DIVU  

(Junače slava ti! Uglazbio Stanko Šarić) 

Bio si div, silan, neslomljiv, 

Gord ko Velebit, hrabar ko Zrinski, 

Bio si ponos narodu svojem, 

Naš svjetionik, junak istinski. 

Ime će tvoje upisat stijena, 

U čast junaku hrvatskih gena. 

Iz praha tvog divovi niču 

Ko i ti glasom junačkim kliču: 

PRIPJEV: 

S prijezirom rušim zakon vam cio 

Zločinac nisam nikada bio. 

Rađe ću časno leći u grob 

Već bit pogancu sluga i rob. 

Bio si vodič u crnoj tmini 

Kroz rat i vatru kročio prvi, 

Nesretne, bolne, na srce svio 

I nisi pit'o čije su krvi. 

Ubogom, moćnom, Bog isti sudi, 
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Slavni su pred njim pravedni ljudi. 

Iz praha tvog divovi niču, 

Ko i ti glasom junačkim kliču:  

PRIPJEV: 

S prijezirom rušim zakon vam cio 

Zločinac nisam nikada bio. 

Rađe ću časno leći u grob, 

Već bit pogancu sluga i rob. 

Ostajem junak, sin doma svog, 

Neka mi sudi pravedni Bog.37 

Pjesma je posvećena heroju ,domoljubu i jedinom čovjeku koji je rekao NE nisam 

kriv! 

 
https://bezcenzure.hr/branitelji/vukovar-trijumf-tudmanizma-padne-li-hos-i-svi-

ostali-ce-doci-na-red-20/  

 

  

 
37 https://youtu.be/2nUtP5_W3kg?si=rsQVqvrLQ3L73ZfJ  

https://bezcenzure.hr/branitelji/vukovar-trijumf-tudmanizma-padne-li-hos-i-svi-ostali-ce-doci-na-red-20/
https://bezcenzure.hr/branitelji/vukovar-trijumf-tudmanizma-padne-li-hos-i-svi-ostali-ce-doci-na-red-20/
https://youtu.be/2nUtP5_W3kg?si=rsQVqvrLQ3L73ZfJ
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ŠARAFCIGEROM I DALJE NA BRANITELJE 
 

Šarafciger, tj. odvijač je važno oružje u fašističkoj agresiji na Hrvatsku. Znamo 

koliko su se fašistički agresori bojali HOS-ovaca. U Jasenovcu su koristili to 

ubojito oružje kada pred sobom imaju zarobljenog HOS-ovca: 

HOS-ovca SLAVKA SU 91. U JASENOVCU IZBOLI NOŽEM 57 PUTA, 

ODVIJAČEM MU ISKOPALI OČI 

(…) 

Slavka su izboli sa noževima 57 puta, tako nam je rekao patolog. Zato što je bio 

Slovenac i HOS-ovac, imao je oznake HOS-a. On, Miro Petrin i Davor Milaković 

su bili izbodeni na sve strane, a oči povađene ‘šarafcigerom’ 

(…) 

HOS-ovca SLAVKA SU 91. U JASENOVCU IZBOLI NOŽEM 57 PUTA, 

odvijačem mu iskopali oči - Braniteljski portal (braniteljski-portal.hr) 

Cijeli tekst dajem u Prilozima. 

Znamo da nisu mogli pobijediti hrvatske branitelje koji su od te fašističke armije 

napravili zečeve. To sam puno puta napisao, a vidimo isto i u naslovu najnovijeg 

teksta Javora Novaka: 

JAVOR NOVAK: NEBESKA SRBIJA, ALI MEĐU ZEČEVIMA 

Ali u tom tekst Javor Novak upozorava na potvrdu mojih tvrdnji da vlast, bilo koje 

boje, u RH provodi politiku svjetskih moćnika koji su podržavali balkanskog 

krvnika koji je na kraju svoje vojnike i nazvao zečevima. Danas je zato najvažniji 

političar u RH Milorad Pupovac i on se tako i ponaša znajući odakle dolazi 

njegova moć i da su isti moćnici koji su mu osigurali takvu moć doveli na vlast u 

RH one koji mogu njemu biti samo sluge. 

Zato je vrijedno znati o tome iz prve ruke iz teksta Javora Novaka: 

dr. Andrija Hebrang 

Mnoge političke stranke, mnogi komentatori i brojni hrvatski ljudi godinama 

predbacuju Izbavitelju srbsko-hrvatsku trgovačku koaliciju. Podrazumijeva se da 

se to predbacuje njemu, držeći kako je on taj koji je odgovoran. Isto tako 

uobičajeno, drži ga se jedinim koji takvu sramnu koaliciju može raskinuti i prestati 

financirati SDS i velikosrbske „Novosti“. 

No, u „Projektu Velebit“ Marka Juriča, dr. Hebrang nedavno je govorio o 

Hrvatskom obrambenom ratu i o pobijenim civilima. Kazao je, između ostaloga, 

da su Srbi i Crnogorci pobili u Hrvatskoj „7.263 civilne žrtve. To je do dan danas 

zabranjen podatak! Molili su me u Vladi da ne objavljujem te podatke.“ Zatim se 

šuti i o ovome: „Prva je bila koalicija Sanaderove Vlade, u kojoj sam ja bio 

potpredsjednik. Došao je gospodin Svoboda i rekao: 'Morate ići u koaliciju s 

SDSS-om'.“ Dakle iz Brisela je došao nalog! Ne preporuka, nalog! Naravno od 

kog god bilo da došao bilo koji nalog, jedan suveren predsjednik Vlade, koji ima 

dostojanstva i snage, takve će naloge odbiti. Ne i Izbavitelj.  

DRAGOVOLJAC - Javor Novak: Nebeska Srbija, ali među zečevima 

To je situacija u kojoj oni hrvatski političari koji nisu željeli Hrvatsku ili su se 

prodali svjetskim moćnicima ponovno koriste šarafciger – simbolički to je 

https://www.braniteljski-portal.hr/hos-ovca-slavka-su-91-u-jasenovcu-izboli-nozem-57-puta-odvijacem-mu-iskopali-oci/
https://www.braniteljski-portal.hr/hos-ovca-slavka-su-91-u-jasenovcu-izboli-nozem-57-puta-odvijacem-mu-iskopali-oci/
https://www.dragovoljac.com/index.php/javor-novak/37628-javor-novak-nebeska-srbija-ali-medu-zecevima
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spomen-ploča poginulim HOS-ovcima u Jasenovcu na kojoj je bio simbol HOS-

a. Plenković je uklonio spomen-ploču pokazujući da mu Hrvatska ništa ne znači 

kad svjetski moćnici traže od njega bilo što što je protiv hrvatskih nacionalnih 

obilježja.  

Kao što je Novak komentirao kako se trebao postaviti prethodni sluga a 

predsjednik vlade Sanader s ultimatumom oko koaliranja s strankom koju je 

osnovao ratni zločinac, tako bi istinski hrvatski predsjednik Vlade RH postupio s 

bilo kakvim zahtjevom koji ne poštiva odluke hrvatskih vlasti. A to je bio slučaj 

sa spomen obilježjem u Jasenovcu na kojemu je amblem s od vlasti odobrenim 

amblemom. 

Sa takvom vlašću bilo je očekivano da im se mogu i rugati i ponovno koristiti 

šarafciger protiv HOS-ovaca: 

DAMIR PEŠORDA: ŠARAFCIGER 

http://hrsvijet.net/index.php/kolumna-damir-pesorda/45355-damir-pesorda-

sarafciger 

U Prilozima dan je cijeli taj tekst. 

Sjetimo se Miloševićeve tvrdnje o pobjednicima i gubitnicima u točnoj 

interpretaciji ona se odnosi na Hrvate: Pobjednici u ratu, a gubitnici u miru 

I doista Tuđman je u ratu pobijedio Miloševića, a u miru Plenković je 'mali od 

kužine' Pupovcu. 

Iako je spomen ploča uklonjena po toj stvarnosti jer je to tražio Pupovac, ipak je 

za utjehu Plenkoviću taj čin njegove veleizdaje obilježila Vesna Pusić i njen 

šarafciger. 

Plenković je bio svjestan da neće biti lako to pravljenje pobjedničkog naroda u 

gubitnički, ali je istrajno na tome radio i to je dovelo do ovogodišnjeg TRIJUMFA 

TUĐMANIZNA u Vukovaru i diljem Hrvatske i dvjesto tisuća ljudi u znak 

potpore HOS-u u Vukovaru, Zagrebu, Splitu, Rijeci… 

Odmah sam napisao da sluge neće stati jer su svjesni da će ih gazde brzo ukloniti 

s vlasti ako ne ispunjavaju svoju zadaću. Zar se to nije dogodilo i Sanaderu. Da:  

JEDNOM SLUGA UVIJEK SLUGA! 

JEDNOM IZDAJICA UVIJEK IZDAJICA! 

Jednostavno pravilo, zar ne? 

Hapšenje u Vukovaru zbog ZDS. 

Hapšenja zbog pjevanja domoljubnih pjesama na stadionima… 

Crvenkapi su dozvolili spomen obilježje u Zagrebu, ali bez znak koji je odobrila 

hrvatska vlast, ali nije pobjednik u miru Pupovac. 

Ali tada je izgledalo kao da je žaba skuhana! 

Ali Vukovar je pokazao da je još treba kuhati i događa se ne samo hapšenja u 

Vukovaru, nego se ponovno postavlja spomen ploča u Jasenovcu, ali bez znaka 

koji je odobrila hrvatska vlast, ali nije pobjednik u ratu Pupovac: 

 

NA OVO SE NIJE TREBALO PRISTATI 

 

05 Prosinac 2023  

 

http://hrsvijet.net/index.php/kolumna-damir-pesorda/45355-damir-pesorda-sarafciger
http://hrsvijet.net/index.php/kolumna-damir-pesorda/45355-damir-pesorda-sarafciger
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HOS-ovci ponovno podigli spomen ploču u Jasenovcu: 'Uvjet bio da se na njoj ne 

nalaze naše oznake' 

Pripadnici prve satnije HOS-a Ante Paradžik iz Jasenovca u subotu su postavili 

novu spomen ploču u Jasenovcu. 

"Za razliku od prošle koja je zbog pritiska pojedinaca morala biti premještena u 

Novsku, ova je ploča podignuta mali izvan samog Jasenovca, na mjestu Lončarica 

gdje su naša trojica pripadnika i poginula”, rekao je bivši pripadnik HOS-a 

Željko Soldo za Dnevno.hr na kojem možete pogledati fotografije. 

Soldo je izjavio kako ni ovo postavljanje nije prošlo glatko, prisjetivši se prošlog 

koji je izazvao medijsku buru. 

Ploča postavljena u Jasenovac kako bi se nekoga isprovociralo 

"Postavljena je na objektu Hrvatskih voda, no dugo se pregovaralo. Naime, njihov 

je uvjet bio da se na ploči ne nalaze naše oznake i mi smo na to na kraju pristali. 

Istaknuto je da su bili pripadnici HOS-a, ali našeg grba s pozdravom nema. Bilo 

nam je važnije da obitelji stradalih bojovnika konačno dožive imena svojih sinova 

i braće na spomen ploči, nego da tjeramo svoj inat. Pravda će ionako kad tad 

doći. Ovi ljudi na vlasti su prolazni, za razliku od istine. A istina je da su ovi dečki 

poginuli pod HOS-ovim oznakama…", objasnio je bivši pripadnik HOS-a.  

Podsjećamo, prethodna ploča poginulim hosovcima u Jasenovcu izazvala je 

medijsku buru nakon što je saborski zastupnik Milorad Pupovac izjavio da joj 

tamo nikako nije mjesto. Ploča je osobito je zasmetala predsjedniku Zoranu 

Milanoviću koji je zaključio da bi je trebalo "baciti u smeće". 

'Sramotno je to' 

"I ovoga puta bilo je određenog bojkota pa se recimo načelnica Općine Jasenovac 

nije odazvala, kao niti jedan medij. Sramotno je to… Radi se o Hrvatima koji su 

poginuli na hrvatskoj zemlji. Slavko Jagar, Davor Milaković i Miro Petrin ubijeni 
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su na stravičan način, a mi moramo ispuniti kojekakve uvjete da bi im se zahvalili 

spomen pločom", istaknuo je Soldo rekavši da je spomen ploča podignuta na 

inicijativu pripadnika prve satnije Ante Paradžik Jasenovac i njezinog pripadnika 

Miroslava Ćire Dragića", dodao je kako im je za postavljanje ploče pomogla i 

Udruga branitelja općine Jasenovac. 

direktno.hr 

 

DRAGOVOLJAC - Na ovo se nije trebalo pristati 

 

Sve to uz poklik: SLAVA UKRAJINI! 

Ali priča o šarafcigeru nije završila. 

Sjetimo se ruječi kojima je svoj tekst završio dr. sc. Damir Peđorda: 

A tko se šarafcigera laća, mora biti svjestan da je šarafciger podesan i za skidanje 

nekih drugih ploča. Na kraju će se vidjeti čiji je šarafciger veći. 

Ovogodišnji TRIJUM TUĐMANIZMA i Penava to su im i najavili! 

 

Josip Pečarić 

 

  

https://direktno.hr/domovina/hos-ovci-ponovno-podigli-spomen-plocu-u-jasenovcu-uvjet-bio-da-se-na-njoj-ne-nalaze-nase-oznake-332833/
https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/37648-na-ovo-se-nije-trebalo-pristati
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PRILOZI 

 

HOS-ovca SLAVKA SU 91. U JASENOVCU IZBOLI 

NOŽEM 57 PUTA, ODVIJAČEM MU ISKOPALI OČI 

 

 Braniteljski portal 

 - 
01.12.2023 

 
 

Hrvatski povjesničar Tomislav Šulj na društvenoj mreži podsjetio je na stravičnu 

sudbinu Slovenca Slavka Jagera, pripadnika Samostalne satnije HOS-a Jasenovac. 

Jager je, naime, kao strani dragovoljac u teškom okršaju na području Jasenovca 

29. studenog 91.’ ubijen na osobito okrutan način: 

“Poginuo je ne samo Slovenac Jager, nego su i pri pokušaju njegovog spašavanja 

poginuli Davor Milaković i Miro Petrin. Vojnici pod petokrakom JNA iskazali 

su pravu narav tako što su Jagera brutalno masakrirali, iživljavajući se na 

njegovom tijelu. Treba naglasiti, što se danas zaboravlja kada se u medijima 

etiketiraju kao ‘ustaše’, u postrojbama HOS-a, pa tako i HOS-a Jasenovac borili 

su se i drugi Slovenci, i veliki broj stranih dragovoljaca iz cijeloga svijeta, pa i 

hrvatski Srbi. Nažalost, iza Jagera nije ostala nikakva fotografija, osim mizernog 

video-isječka, i on je jedini poginuli branitelj čije mlado lice ne možemo razaznati 

https://www.braniteljski-portal.hr/author/braniteljski-portal/
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u Spomen sobi branitelja u Jasenovcu”, opisao je Šulj na svojoj stranici Zahvala 

stranim dragovoljcima Domovinskog rata. 

 

Suborac iznio mučne detalje 

“Tog 29. studenog je bio jedan vrlo, vrlo težak napad na naš položaj u Drenovom 

Boku. To je punkt legendarna ‘pumpna stanica’, najteži položaj na Novljanskom 

ratištu. Mi nismo znali da su se preko okupili četnici: ‘martićevci’, ‘knindže’, 

novljanski korpus i odlučili su razbiti našu liniju, posebno ‘martićevci’, da pokažu 

kako se tamane ustaše. Uglavnom, 29. studenog oni su krenuli u proboj, njih 75, 

Martićevih specijalaca. Prošli su nam uz bok, došli su nam bočno. Nakon tri sata 

borbe ostali smo bez municije. Tu su bili ranjeni: Miro Petrin, Davor Milaković i 

Slavko Jager. Slavko je bio vrlo, vrlo teško ranjen. Pogođen je iz Češke Zbrojevke, 

to je popularni kostolomac, municija kalibar 5.56. To je dugo, tanko zrno. Čim 

dotakne kost, zrno se savine… Vrtjelo mu se unutra kroz cijelu stomačnu šupljinu, 

udarilo je u kralježnicu, vratilo se natrag. Izašlo mu je kod rebra, a izašao ispod 

pupka van. To je inače municija koja je zabranjena po Ženevskoj konvenciji”, 

precizno je objasnio Čaušić.  

Zatim je opisao mučne detalje zločina kojima je bio svjedok: 

 

Izboli ga 57 puta 

“Kada su njih trojica ranjeni, ne možeš im pomagati jer si bez municije, a 

neprijatelj je već na 25 metara oko nas. Nemaš metka da ubiješ Slavka, da se ne 

muči… Neću previše pričati o tome jer to je jedno od najtežih iskustava što smo 

imali. Neprijatelji nam tu onda preuzimaju položaj. Slavka su izboli sa noževima 

57 puta, tako nam je rekao patolog. Zato što je bio Slovenac i HOS-ovac, imao je 

oznake HOS-a. On, Miro Petrin i Davor Milaković su bili izbodeni na sve strane, 

a oči povađene ‘šarafcigerom’. Okupili smo se potom u bazi, uzeli smo pun 

kamion municije i vratili smo se natrag da zauzmemo natrag liniju i da vratimo 

naše mrtve. Uspjeli smo, navečer oko 10 sati zauzeli smo liniju, potjerali 

‘martićevce’, potamanili ih i vratili smo naše dečke.” 

HOS-ovca SLAVKA SU 91. U JASENOVCU IZBOLI NOŽEM 57 PUTA, 

odvijačem mu iskopali oči - Braniteljski portal (braniteljski-portal.hr) 

 

  

https://web.facebook.com/groups/874106455981393
https://web.facebook.com/groups/874106455981393
https://www.braniteljski-portal.hr/hos-ovca-slavka-su-91-u-jasenovcu-izboli-nozem-57-puta-odvijacem-mu-iskopali-oci/
https://www.braniteljski-portal.hr/hos-ovca-slavka-su-91-u-jasenovcu-izboli-nozem-57-puta-odvijacem-mu-iskopali-oci/
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DAMIR PEŠORDA: ŠARAFCIGER 
 

Kad je više od dvije godine Josip Pečarić krenuo u svoj donkihotovski boj za 

legitimitet pozdrava ''za dom spremni'', mislio sam da troši previše energije za 

relativno nevažnu stvar. 

Međutim, pokazalo se da dobro predosjetio neke maligna trendove u našem 

društvu i pokušao ih preduhitriti. Kad je ovih dana zbog jedne benigne ploče u 

Jasenovcu hrvatska, navodno desna, vlast pljunula samoj sebi u lice, i to po tko 

zna koji put – morao sam priznati da je Pečarić bio u pravu. Dok se jasno ne 

suprotstavimo ucjenjivačima, oni nas neće prestati ucjenjivati. Svi ti pupovci, 

bauci i ostale pusićke od takvih ucjena i za takve ucjene i žive. 

Bilo je tužno gledati hadezeovca Bošnjakovića koji u emisiji Otvoreno pokušava 

obrazložiti i opravdati odluku saborskog odbora koji je ustvrdio da spomen-ploča 

poginulim HOS-ovcima vrijeđa žrtve Jasenovca! Svoju sramotnu odluku HDZ 

pokušava pravdati trećom točkom odluke kojom se poziva Vlada da pitanje 

totalitarnih simbola riješi zakonom. Po meni, ta treće točka cijelu ovu odluku čini 

još sramotnijom i još opasnijom. Njome se naivnim Hrvatima daje lažna nada da 

će uz ustaške simbole pod udar zakona doći i komunistički simboli. Od toga, 

naravno, nema ništa! HDZ se neće usuditi dirati u petokraku, ali će vjerojatno 

zakonski zabraniti ZDS, a time i krenuti u grubo brisanje nedavne prošlosti. 

Naime, taj pozdrav sastavni je dio HOS-ova znakovlja. Njegovom zabranom 

preinačuje se nedavna prošlost i sprječava adekvatno obilježavanje njihovih 

spomenika. 

U raspravi na saborskom odboru bezobrazlukom se posebno istaknula Vesna 

Pusić. Ona je rekla kako za ploču u Jasenovcu ne treba nikakvo povjerenstvo nego 

šarafciger. Po riječima Ante Đapića, među poginulim HOS-ovcima kojima je 

spomen-obilježje podignuto je i jedan kojemu su četnici šarafcigerom iskopali oči. 

Izgleda da bi nesuđena glavna tajnica Ujedinjenih naroda još jednom palom HOS-

ovcu presuđivala šarafcigerom. S druge strane beskičmenjaštvo HDZ-a djeluje 

gotovo isto toliko degutantno koliko i bezobraština Vesne Pusić. Citiram iz 

Večernjeg lista: »HDZ je predlagao zaključak kako 'postavljanje spomen-ploče u 

Jasenovcu poginulim braniteljima, pripadnicima HOS-a, koja sadrži i registrirani 

pečat Udruge dragovoljaca HOS-a s riječima Za dom spremni, narušava 

iskazivanje pijeteta žrtvama ovog ustaškog logora'«. 

Aleksandar Stanković je u nedjelju gotovo natjerao premijera Plenković da se 

ispriča onima koje je ta ploča uvrijedila. Tako smo došli do toga da se premijer 

naše zemlje ispričava zbog postavljanja spomen-ploče dragovoljcima HOS-a koji 

su svoje živote položili da bi on imao čemu biti premijer! I, pazite, ispričava se 
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zbog toga što je na toj ploči registrirani grb Udruge dragovoljaca HOS-a. Ustvari, 

mogli bismo reći da je to svojevrsna isprika svima koje samo postojanje hrvatske 

države vrijeđa jer – da ponovimo još jednom – poginuli HOS-ovci su ratu položili 

život za Hrvatsku. Koja im u miru nije spremna tolerirati ni spomen-ploču koju 

su im suborci postavili. 

Stoga, iako nerado moram priznati da je akademik Pečarić bio u pravu: 

protivnicima hrvatske državnosti ne smije se tolerirati bezobrazluk. Oni to 

shvaćaju kao slabost. Pri tomu nije od ključne važnosti sam prijeporni pozdrav, 

važan je krajnji cilj onih koji, instrumentalizirajući činjenicu da je NDH-a bila 

saveznik nacističke Njemačke, osporavaju pravo postojanja hrvatske države kao 

takve. A tko se šarafcigera laća, mora biti svjestan da je šarafciger podesan i za 

skidanje nekih drugih ploča. Na kraju će se vidjeti čiji je šarafciger veći. 

Damir Pešord 

 

http://hrsvijet.net/index.php/kolumna-damir-pesorda/45355-damir-pesorda-

sarafciger  

 

 

 

 

 
  

http://hrsvijet.net/index.php/kolumna-damir-pesorda/45355-damir-pesorda-sarafciger
http://hrsvijet.net/index.php/kolumna-damir-pesorda/45355-damir-pesorda-sarafciger
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AKADEMIK JOSIP PEČARIĆ – ŽIVOTOPIS 

 
Akademik Josip Pečarić rođen je 2. rujna 1948. godine u Kotoru. Tamo je završio 

osnovnoškolsko i srednjoškolsko obrazovanje, a 1972. diplomirao na 

Elektrotehničkom fakultetu u Beogradu s radom iz područja nuklearne fizike. Na 

istom fakultetu je i magistrirao 1975. godine, a 1982. obranio doktorsku 

disertaciju iz područja matematike s naslovom Jensenove i srodne nejednakosti.  

Nakon završenog studija radio je u Geomagnetskom institutu u Grocki te od 1977. 

kao asistent fizike na Građevinskom fakultetu u Beogradu. Godine 1987. se s 

obitelji preselio u Zagreb te zaposlio na Tekstilno-tehnološkom fakultetu 

Sveučilišta u Zagrebu kao izvanredni profesor matematike. Od 1990. radi kao 

redoviti profesor na istom fakultetu, od 1996. kao redoviti profesor u trajnom 

zvanju. Umirovljen je 2018. Do početka agresije Rusije na Ukrajinu bio je 

istraživač Matematičkog instituta Sveučilišta RUDN u Moskvi (Rusija). 

Od 2000. godine je redoviti član Hrvatske akademije znanosti i umjetnosti, od 

2016. inostrani je član Dukljanske akademije nauka i umjetnosti 

Za doprinos u znanosti je 1996. godine dobio Državnu nagradu za znanost 

(prirodne znanosti), te je 1999. odlikovan ordenom Reda Danice hrvatske s likom 

Ruđera Boškovića. 

Akademik Josip Pečarić je jedan od vodećih svjetskih stručnjaka u području 

matematičkih nejednakosti. Jedan je od najproduktivnijih svjetskih matematičara 

s više od 1300 objavljenih ili prihvaćenih za tisak radova u matematičkim 

časopisima. Također je i najcitiraniji hrvatski matematičar, a ima preko 230 

suradnika iz zemlje i svijeta (na svjetskim bazama ima:  

Google Scholar: citata: 22652, H-index: 53;  

MathSciNet: publikacija: 1363, citata: 6860, H-index: 27;  

Scopus: publikacija: 822, citata: 7873, H-index: 37;  

WoS: publikacija: 823, citata: 6993, H-index: 34.. 

Prema istraživanjima sa Sveučilišta Stanford u Kaliforniji (SAD) Pečarić je po 

broju objavljenih radova na 2434. mjestu njihove liste za cijelu karijeru od 204644 
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svjetskih znanstvenika, a prvi iz RH je 8046. Na njihovoj listi za 2022. godinu 

koja ima 210199 znanstvenika Pečarić je po broju objavljenih radova na 2331. 

mjestu, a prvi iz RH je 9412. 

Osim velikog broja članaka u međunarodnim matematičkim časopisima, autor je 

ili koautor 40 monografija. O jednoj monografiji je u poznatom časopisu Amer. 

Math. Monthly, July-August 1991, poznati matematičar D. Pedoe objavio cijeli 

članak, a izdavačka kuća Element pokrenula je seriju „Monographs in 

inequalities“ u kojoj je do sada tiskano 20 monografija. 

Osnivač je seminara Matematičke nejednakosti i primjene na Matematičkom 

odjelu Prirodoslovno-matematičkog fakulteta, Sveučilišta u Zagrebu, i s tog je 

seminara do sada izašlo preko četrdeset doktora matematičkih znanosti. Danas 

ovaj seminar također ima i svoj dio na Sveučilištu u Splitu. Niz godina gostovao 

je na Abdus Salam school of mathematical sciences in Lahore pa i u Pakistanu 

ima niz svojih učenika koji rade po tamošnjim sveučilištima. Akademik Pečarić 

ima preko 230 suradnika iz cijeloga svijeta. 

Prvi hrvatski matematički časopis koji je uvršten na svjetske liste najboljih 

znanstvenih časopisa bio je Pečarićev časopis Mathematical inequalities and 

Applications (MIA). Taj časopis je bio i na Q1, a sada je na Q2 listi, kao jedan od 

dva hrvatska znanstvena časopisa koji su na toj listi Q2 časopisi. Drugi Pečarićev 

časopis Journal of Mathematical inequalities (JMI) je na Q1 listi kao jedan od dva 

hrvatska znanstvena časopisa na toj listi koji su Q1 časopisi. Ono što je još 

impozantnije JMI je top 5% matematičkih časopisa, tj. 15. od 329 matematičkih 

časopisa koji se tiskaju u svijetu a imaju impact faktor. Pokrenuo je i časopis 

„Fractional Differential Calculus“ koji je na Scopus listi. Glavni urednik je i 

novog časopisa „Pakistan Journal of Mathematical Sciences“. 

Osim toga, član je uredništava ili recenzent brojnih međunarodnih časopisa. Kao 

pozvani ili plenarni predavač akademik Josip Pečarić je održao mnoga predavanja 

na međunarodnim konferencijama, a povodom njegovog 60-og rođendana je 

2008. godine u Trogiru održana međunarodna konferencija „Mathematical 

Inequalities and Applications 2008“. Tu konferenciju su slijedile: 

Mathematical Inequalities and Applications 2010, Lahore, Pakistan, March 7-13, 

2010., Pakistan 

Mathematical inequalities and nonlinear functional analysis with applications, 

July 25-29, 2012, Jinju, South Korea. 

U lipnju 2014. godine (22.-26. lipnja) u Trogiru se pod pokroviteljstvom Razreda 

za matematičke, fizičke i kemijske znanosti HAZU održala konferencija pod 

nazivom „Mathematical Inequalities and Applications 2014 – One thousand 

papers conference“ u čast akademika Josipa Pečarića povodom objavljivanja više 

od 1000 znanstvenih matematičkih radova, 

Slijedeće godine je održana konferencija Mathematical Inequalities and 

Applications 2015, 11-15 November, Mostar, BiH 

Tri godine kasnije je u Zagrebu održana međunarodna konferencija MIA 2018 

povodom njegovog 70-og rođendana.. 

Zbog njegovih zasluga u matematici, akademiku Pečariću je posvećen jedan broj 

časopisa „Banach Journal of Mathematical Analysis“, Vol. 2, No.2 (2008). Riječ 
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je o međunarodnom znanstvenom časopisu koji je na SCIE i CC listi, a u tom 

posebnom broju članke su objavili i posvetili ih akademiku Pečariću mnogobrojni 

svjetski matematičari. Intervju koji je tamo objavljen (str. 163-170) objavljen je i 

na kineskom u časopisu Mathematics 3 (2012), 245-249. Nekim Pečarićevim 

istraživanjima (inače citiranih i u časopisu “Nature”, a s P.T. Landsbergom 

objavio je članak u časopisu Phys. Rev., A35 (1987), 4397–4403.) posvećen je i 

članak "Accentuate the negative", Math. Bohem. 134 (2009), no. 4, 427-446. 

kojeg je napisao Peter Bullen, profesor emeritus sa Sveučilišta u Vancouveru. 
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Nedavno je tiskana knjiga Matice Hrvatske PRIJELOMNA VREMENA / 

Hrvatske zemlje nakon 1918, a o znanosti piše dr. sc. Zdravka Jelaska Marijan s 

Hrvatskog instituta za povijest. Tako na str. 413. piše: Djelovali u inozemstvu ili u 

Hrvatskoj, neki od hrvatskih znanstvenika su tijekom 20. stoljeća dali važan 

doprinos svjetskoj znanosti, prvenstveno nobelovci Lavoslav Ružička i Vladimir 

Prelog (kemija). Značajan ugled stekli su i fizičar Ivan Supek (električna 

vodljivost materijala na niskim temperaturama), matematičari Vilim (William) 

Feller (teorija vjerojatnosti) i Josip Pečarić (teorija nejednakosti), molekularni 

biolozi Miroslav Radman i Ivan Đikić, fizičari Davor Pavuna (supraprovodljivost 

i nano-inženjering) i Marin Soljačić (bežični prijenos energije i nano-fotonika) i 

mnogi drugi.“ 

Akademik Pečarić poznat je i po svom publicističkom radu. Objavio je blizu 190 

publicističkih knjiga.  

 

20/12/2023. 

 

 

 

 

 

 

 

 


